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۱۳ آبان روز دانش آموز
۱۴ آبان روز فرهنگ عمومی
۱۵ آبان جشن میانه پا�ز



 

1- افزایش50درصدظرفیت تولید آب شیرین - ناطقان

2- طرح مهر آتیه نوین بانک قرض الحسنه مهرایران - اکونا پرس

3- اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان خطاب به سازمان بورس توصیه هایی را ابراز داشت - دانشجو

4- ارسال یک نظر در: ''انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي؛ متحول کننده صنایع، اشتغال زا و امید آفرین'' - معدن 24

5- اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید تا فروش محصول اجرایی می شود - دانا

6- هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد - هما خوزستان

7- آغاز بازسازي 140 واحد مسکونی در منبع آب اهواز - باشگاه خبرنگاران جوان

8- بیش از 260 اشتغال جدید در بخش کشاورزي قیروکارزین - باشگاه خبرنگاران جوان

9- کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ - تدبیر و امید

10- پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اي اشتغالزایی مددجویان سیریکی - هرمز

11- اقتصاد هوشمند راهکار دستیابی به جهش تولید در شرایط شیوع کرونا - برنا نیوز

12- کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ - روزنامه تجارت

13- صادرات محصولات کشاورزي - روزنامه تجارت

14- ابلاغ مصوبات ستاد هماهنگی اقتصادي در مورد سیاستهاي جدید ارزي - روزنامه تجارت

15- کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ - اقتصاد نیوز

16- هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد - امید خوزستان

17- افزایش 50 درصدي ظرفیت تولید آب شیرین در کشور - خبر آنلاین

18- تشریح اهداف پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی در دادگستري کرمان - میزان

19- سپاه و بسیج در پی فرمان اخیر امام خامنه اي براي کمک به کادر درمان با قوت بیشتر به صحنه آمد - شبستان

20- فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت - درآمد نیوز

21- فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت - ایرنا

22- 23طرح جهش تولید در دانشگاه علم و صنعت کلید خورد - خبرگزاري صدا و سیما

23- محدودیت ورود به بوستان زندگی فقط براي روز افتتاح بود - آریا نیوز

24- سازمان منطقه آزاد اروند ، از ادعا تا واقعیت!! - خورنا

25- هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد - ایرنا

26- استخدام نیروي کار در پروژه هاي عمرانی بین المللی - گسترش صنعت معدن تجارت

27- تسهیل گري و رفع موانع تولیدات علمی کارکرد بسیج است - دانا

28- 10 طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال کشاورزي اجرا شد - خبرگزاري مهر

29- مراکز کاریابی چه میزان وام کرونایی دریافت کردند؟ - روزنامه اعتماد

30- سود حاصل از عملیات بانکی در لرستان براي توسعه در همان استان اختصاص می یابد - خبر داغ

31- بسته هاي غذایی بانک توسعه تعاون در دست نیازمندان - گیتی آنلاین



32- رأي منع تعقیب براي متعرضان به حریم چغازنبیل - شعار سال

33- رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد آمریکا تبدیل شده است - حلقه وصل

34- کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ - ایسنا

35- نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند - شما نیوز

36- حضور دکتر جهانشاهی معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در آموزشکده فنی و حرفه اي دختران

بابل - اخبار علمی

37- افتتاح نخستین ایستگاه مترو در برج میلاد - شهر فردا

38- نبود جایگاه سوخت در بندر چوئبده فعالیت شناورهاي آبادانی را با مشکل روبه رو کرده است - تسنیم

39- مرز ریمدان بهترین مسیر دسترسی ایران به 37 درصد جمعیت جهان است - ایرنا

40- چند نفر از جویندگان کار سال گذشته توسط مراکز کاریابی شاغل شدند؟ - ایرنا

41- هیات امناي دانشگاه فنی و حرفه اي مستقل شد - دانشجو

42- 14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت - سروش نیوز

43- جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان تاکستان تشکیل شد - رکنا

44- قطع برق کارخانه نوآوري وارد روز چهارم شد - آي تی ایران

45- رفع مشکلات اقتصادي را از طریق تعامل با دولت پیگیري می کنیم - خبرگزاري مهر

46- رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد آمریکا تبدیل شده است - مشرق

47- اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار - خبرگزاري صدا و سیما

48- 151 جواز تاسیس واحد صنعتی در ایلام صادر شد - روزنامه سپهر غرب

49- نیمی از آب هرمزگان از آب شیرین کن ها تامین می شود - روزنامه جهان اقتصاد

50- روایتی از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد - روزنامه سپهر غرب

51- دانشگاه باید از تماشاگري به سوي بازیگري در عرصه جامعه گام بردارد - ایسنا

52- چهارپروژ ملی با بیش از170 میلیارد اعتبار در لنده در حال اجراست - شبستان

53- دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است - روزنامه تجارت

54- طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو - پدال نیوز

55- سرمایه گذاري یک هزار و 137 میلیارد ریالی در معادن استان مرکزي - فلزات آنلاین

56- پروژه هاي مردمی دهکده اقتصاد مقاومتی قم ادامه می یابد - خبرگزاري فارس

57- جزئیات طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي - مردم سالاري آنلاین

58- فاز اول نمایشگاه بین المللی اصفهان بهره برداري شد - اکونا پرس

59- 60 واحد تولیدي راکد در خراسان رضوي به چرخه تولید بازگشتند - ایرنا

60- نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد این بخش است - ایرنا

61- معاون وزیر جهاد کشاورزي: نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد این بخش است - ایرنا

62- معرفی برنامه هاي حمایتی رویش و شکوفایی پارك فناوري تهران - ایسنا

63- افتتاح نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر - شعار سال



64- کاریابی ها موفق به دریافت تسهیلات 59 میلیارد ریالی کرونا شدند - فصل اقتصاد

65- برند خود را با پنجره واحد فیزیکی ثبت کنید - فصل اقتصاد

66- فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید - فصل اقتصاد

67- جزئیات طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي - فصل اقتصاد

68- آب شیرین کن بندرعباس 50 میلیون مترمکعب از نیاز آبی هرمزگان را تامین می کند - ایرنا

69- بهره برداري از مرحله نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي - ایرنا

70- طرح انتقال آب دریا براي مصارف شرب و صنعت هرمزگان و کرمان با اعتبار 16300 میلیارد تومان به بهره برداري رسید/

ایجاد اشتغال براي 1200 نفر در دو استان - وزارت نیرو

71- به همت فرمانداري رباط کریم؛ ازدیاد طرح هاي اشتغالزایی در حوزه مشاغل خانگی - استانداري تهران

72- با جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی؛ کارفرمایان معافیت بیمه اي دریافت می کنند - روزنامه صبح ساحل

73- نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر در منطقه 13 آغاز به کار کرد - شورا آنلاین

74- ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت - ایران اکونومیست

75- بررسی مدیریت تعارض نقشها در دومین عصرانه کارآفرینی بانوان - دیده بان فردا

76- گفتن از طرح هاي سازند ه تا کاستی هاي ورزش فارس - روزنامه خبر جنوب

77- اجراي طرح «رحمت» براي تربیت زندانیان حافظ قرآن در زنجان - ایسنا

78- نگهد اري بیش از 2500 معتاد متجاهر، چالش این روزهاي شهرد اري د ر شیراز - روزنامه خبر جنوب

79- ابلاغ تصمیمات ستاد هماهنگی اقتصادي دولت - آنا

80- نرخ اشتغال آذربایجان شرقی از متوسط کشوري پایین تر است - خبرگزاري فارس

81- سامانه اشتغال و کسب و کار راه اندازي شد - روزنامه شیراز نوین

82- ساماندهی زیرساخت هاي شیراز؛ از قنات ها تا دکل ها - روزنامه شیراز نوین

83- باید روي نیازهاي اساسی تمرکز کنیم - روزنامه شیراز نوین

84- ایجاد بیش از 260 اشتغال جدید در بخش کشاورزي قیروکارزین - روزنامه شیراز نوین

85- داغ فارس تازه شد - روزنامه شیراز نوین

86- 25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است - روزنامه شیراز نوین

87- طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو - خودرونگاران

88- دیدار مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی با نماینده مردم بیرجند،خوسف و درمیان در مجلس شوراي اسلامی -
صندوق کارآفرینی امید

89- بهره برداري از فاز نخست آب شیرین کن خاورمیانه در هرمزگان - برنا نیوز

90- حال ناخوش شناورداران مسافري هرمزگان - مانا

91- مددجویان بهزیستی ابرکوه 35 میلیارد ریال وام دریافت می کنند - ایرنا

92- کرونا 70 درصد کارگران ساختمانی را بیکار کرد! by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

93- ایجاد 800 هزار فرصت شغلی براي مددجویان by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

94- محرومیت در 50کیلومتري معادن/شرکت ها به وظایف اجتماعی خود عمل کنند - خبرگزاري مهر

95- 8 کمیته براي رفع مشکلات بانوان در شهرداري اهواز تشکیل شد - خبرگزاري مهر



96- رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس در پارس آباد: شهرك گلخانه اي مغان براي 20 هزار نفر اشتغالزایی می کند - تسنیم

97- کشت 13 هزار هکتار زعفران در شهرستان اهر - ایانا

98- بهره برداري از قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزي ایران - خبرگزاري صدا و سیما

99- دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است - فصل اقتصاد

100- طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می شود - برنا نیوز

101- چند سریال درگیر کرونا شدند؟ - روزنامه مردم سالاري

102- همدان| در فصل سرما چه دمنوشی تهیه کنیم؟ - تسنیم

103- گزارش| روایت تسنیم از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد+تصاویر - تسنیم

104- 14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت - خبرگزاري فارس

105- اعزام 110 نفر از کادر درمانی سپاه لرستان به مراکز درگیر کرونا - شهید نیوز

106- معاون وزیر نیرو: استفاده از آب دریا براي ایران یک الزام است - ایرنا

107- قطعه اول خط انتقال آب خلیج فارس به سیرجان افتتاح شد - همشهري

108- زنان خانه دار چگونه خود را بیمه کنند؟+ شرایط و نرخ حق بیمه - اقتصاد طلایی

109- تحقق شیرین سازي 600 هزار مترمکعب آب در روز - گسترش صنعت معدن تجارت

110- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - ملیت

111- توانمندسازي محرومان اولویت کمیته امداد امام (ره) - باشگاه خبرنگاران جوان

112- گرداب شناورهاي مسافري هرمزگان از قطعه تا ارز - خبر فوري

113- 25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است - روزنامه همدان پیام

114- قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم+ ارائه اسناد - تابناك

115- دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است - آریا نیوز

116- قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم - تابناك

117- افتتاح مرحله اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي - مردم سالاري آنلاین

118- تداوم روزهاي دشوار کرونایی در کشور - روزنامه اقتصاد ملی

119- روحانی: دولت بعدي آمریکا تسلیم ما می شود /در مقابل تحریم مقاومیم - خبر آنلاین

120- درودیان: اقتصاد ایران تحریم پذیر است / کاهش وابستگی؛ راه حل مشکلات - دانشجو

121- ساخت و تکمیل 250 کیلومتر راه روستایی در 6 ماهه سال جاري - اکونا پرس

122- توصیه هاي مهم بر کارمندان دورکار - اقتصاد نیوز

123- راهکار مجلس براي تامین فولاد مورد نیاز صنعت خودرو - آخرین خبر

124- انجام طرح توسعه بالغ بر 400 امامزاده در فارس؛ 99 درصد از بقاع امام زادگان ثبت میراث فرهنگی هستند - تسنیم

125- ثبت نام براي جشنواره امتنان از گروه هاي کار در استان سمنان آغاز شد - ایرنا

126- صندوق بین المللی پول خواستار محرك مالی براي تقویت اقتصادجهان شد - ایبنا

127- اعطاي تسهیلات کارآفرینی به مددجویان کمیته امداد در پاسارگاد - باشگاه خبرنگاران جوان

128- طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو - عصر خودرو



129- اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار - باشگاه خبرنگاران جوان

130- نماینده اصلاح طلب مجلس دهم: دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع کالا صورت نداد - نداي اصفهان

131- سوئد مهد یونیکورن اروپا/ نرخ بالاي مالیات در خدمت توسعه کارآفرینی - اقتصاد آنلاین

132- از طلبگی تا کارآفرینی - شهید نیوز

133- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - فصل اقتصاد

134- برگزاري 45 دوره آموزشی غیرحضوري در شرکت توزیع برق استان سمنان - خبر آنلاین

135- برند خود را با پنچره واحد فیزیکی ثبت کنید - بانکداري الکترونیک

136- کنفرانس ارزیابی و تضمین کیفیت برگزار می شود - خبرگزاري صدا و سیما

137- مدارس تخریبی شهرستان هاي دشتی و تنگستان بازسازي شود - اتحاد خبر

138- وقتی رویاي درآمدزایی زنان خانه دار بر ترمه نقش می بندد - بلاغ

139- نماینده اصلاح طلب مجلس دهم: دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع کالا صورت نداد - عصر خبر

140- توانمندسازي محرومان از اقدامات ارزشمند کمیته امداد است - پانا

141- فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید - موج

142- بهره مندي 350 سرباز از طرح ملی سرباز ماهر در قم - تابناك

143- مسئولیت اجتماعی ما در قبال هوراماناتِ جهانی - روزنامه پیام ما - روزنامه پیام ما

144- تغییرات مجتمع نفلین سینیت کلیبر در زمینه بهبود کیفیت و دانه بندي محصولات - اخبار فلزات

145- آماده هرگونه همکاري با کمیته امداد هستیم - برنا نیوز

146- افتتاح ایستگاه "برج میلاد" در خط 7 مترو - دانشجو

147- برگزاري نشست تبیین وظایف سازمان بازرسی کل کشور - صندوق کارآفرینی امید

148- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - عصر بازار

149- دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است - پارس نیوز

150- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - جماران

151- روایت روحانی از یک پروژه اقتصادي بی سابقه در تاریخ ایران - خبر آنلاین

152- موتور توسعه خراسان جنوبی با تغییر استاندار متوقف نمی شود - تسنیم

153- طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می شود - تسنیم

154- لطف االله فروزنده: دولت مسئولیت خود را فراموش نکند - فردا نیوز

155- افتتاح ایستگاه «برج میلاد» در خط 7 مترو - کیوسک خبر

156- دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع کالا صورت نداد - شهید نیوز

157- مواسات در بام ایران - شهید نیوز

158- بهره برداري از انتقال آب خلیج فارس با حضور رییس جمهور - موج

159- قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید - عصر پرس

160- «کامیاب شو!» | استارت آپ ویژه مهاجران افغانستانی - همشهري

161- صیقل اقتصاد جنوب شرق با سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی/ شهرسوخته خاستگاه علم گوهرشناسی است - دانا



162- خرید و فروش نتیجه دلخواه تست کرونا! - اقتصاد آنلاین

163- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - اعتبار نیوز

164- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

165- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

166- فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید - ایسنا

167- بهره مندي 350 سرباز از طرح ملی سرباز ماهر در استان قم - ایسنا

168- تشریح برنامه هاي شهرداري تهران در هفته سلامت بانوان ایران - باشگاه خبرنگاران جوان

169- حضور نخبگان نقش بسیار مهمی در پیشبرد اهداف هر منطقه دارد - شبستان

170- آغاز مراسم بهره برداري از انتقال آب خلیج فارس با حضور روحانی - شبستان

171- تحقق 65 درصدي راهبردهاي جهش تولید با افتتاح 13 پروژه صنعتی و تولیدي در منطقه آزاد اروند - شبستان

172- گذر به روستایی که مردمانش در پی آبادانی و رونق هستند - خبرگزاري صدا و سیما

173- آغاز بهره برداري از قطعه اول خط انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران - دیار میرزا

174- اضافه شدن 16 هزار متر مربع به فضاي سرپوشیده نمایشگاهی کشور - خبرگزاري صدا و سیما

175- طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو - خبرگزاري صدا و سیما

176- توسعه گلخانه ها در اولویت طرح هاي کشاورزي قم - تابناك

177- مرحله نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران افتتاح شد - ایرنا

178- اخبار - روزنامه عصر ایرانیان

179- چند سریال درگیر کرونا شدند؟ - روزنامه عصر ایرانیان

180- رتبه نخست صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی روستایی - خبرگزاري فارس

181- اشتغالزایی یا اشتغالزدایی در محلات ؟ - روزنامه دریا

182- شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه - ایسنا

183- فعالیت 3 مرکز «نیکوکاري کاریابی» در چهارمحال و بختیاري - خبر آنلاین

184- اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید تا فروش محصول اجرایی می شود - صبح
قزوین

185- اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید تا فروش محصول اجرایی می شود -
شاخص

186- تا بودجه کسري دارد تورم و گرانی هست - بازار نیوز

187- نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند - بازار نیوز

188- نکات مهم و کلیدي در مدیریت دورکاري - میزان

189- نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند - صبح تهران

190- فازنخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به استانهاي مرکزي افتتاح شد - خبرگزاري مهر

191- ارز حاصل از 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی کجا هزینه می شود؟ - روزنامه اعتماد

192- همبستگی خودرویی ها در بالا بردن قیمت/ عمیق تر شدن رکود با بایدن؛ تشدید تورم با ترامپ/ بازي با نرخ ارز به بهانه

انتخابات آمریکا/ سامانه بی سامان مالیاتی12ساله شد - حلقه وصل



193- پیشنهاد نماینده اصلاح طلب مجلس دهم براي زنجیره توزیع کالا - فردا نیوز

194- جهش تولید در سرزمین فتح - 13 - برنا نیوز

195- بررسی موانع و مشکلات 12 واحد تولیدي ،صنعتی ،خدماتی وگردشگري در استان - برنا نیوز

196- دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است - اتاق خبر

197- بررسی طرح هاي معرفی شده از سوي اداره کل ورزش و جوانان با حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان قزوین -
صندوق کارآفرینی امید

198- پیروز قطعی انتخابات اینجانب هستم! - پایگاه خبري 598

199- جزئیات جدید از تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران - شهداي ایران

200- نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند - آفتاب

201- جلوه هاي ارتقاي تراز فنی کشور در آبرسانی/ سهم هرمزگان از بزرگ ترین آبشیرین کن کشور چقدر است؟ - خبرگزاري
فارس

202- وزیر راه و شهرسازي 24 پروژه را در بندر چابهار افتتاح کرد - تین نیوز

203- افتتاح شهرك نمایشگاهی اصفهان - شبکه خبر

204- تلاش کارتن خواب هاي قدیم تهران براي نجات کودکان نقطه صفر مرزي از کارتن خوابی + فیلم - رکنا

205- مدیون امام رضا(علیه السلام) هستیم - روزنامه قدس

206- مهدهاي کودك در سراشیبی حذف از گردونه آموزش - روزنامه قدس

207- راه اندازي موزه شهداي دانش آموز بروجرد - ایسنا

208- اصفهان| گام موثر بسیج سازندگی در ایجاد اشتغال و اقتصاد مقاومتی با ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار -
تسنیم

209- فرصت تریلیون دلاري حمایت از زنان کارآفرین - آخرین خبر

210- مروري بر مطبوعات و پایگاه هاي خبري زنجان - ایرنا

211- صیقل اقتصاد جنوب شرق با سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی/ شهرسوخته خاستگاه علم گوهرشناسی - عصر هامون

212- امید به زندگی بهتر عامل ایجاد مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه است - ایمنا

213- اهتمام دستگاه قضا بر «تأمین امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش» / قرارگاهی براي مبارزه با مخلان امنیت مردم
- میزان

214- بخشی از مشکلات کنونی کشور همچون گرانی را نتیجه ناهماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی و عدم برخورد با سودجویان

هست - تابناك

215- گلایه مردم از کمبود شن و ماسه در لنده تا مشکلات فنی کارخانه ها و کمبود معادن - صبج زاگرس

216- اقدامات انجام شده در راستاي ایجاد آرامش در استان زنجان، اطلاع رسانی شود - شبستان

217- 90 درصد پروژه هاي سفر استاندار سابق به قاینات اجرایی شد - شبستان

218- طرح گروه 20 براي گردشگري - پانا

219- جزییات جدید تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران - بازار کار

220- اولویت امروز؛ ایجاد آرامش در جامعه است - باشگاه خبرنگاران جوان

221- آمریکا: 92 دامنه اینترنتی مورد استفاده ایران را مسدود کردیم - سپاهان نیوز



222- جهش 25 درصدي تولید ماهیان زینتی و آکواریومی در اصفهان - سپاهان نیوز

223- ایجاد تعادل بین منابع محدود و نیازهاي نامحدود گام اصلی در رفع مشکلات اساسی است - برنا نیوز

224- ما به چند نفر بدهکاریم؟ - روزنامه شهرآرا

225- فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس امروز به بهره برداري می رسد - هرمز

226- 9 آزمون علوم پزشکی تا پایان سال برگزار می شود - ایرنا

227- استاندار زنجان: جوانان سرمایه هاي ارزشمند کشور هستند - ایرنا

228- همدلی دولت و بخش خصوصی انتقال آب خلیج فارس به کرمان را عملی کرد - فصل اقتصاد

229- اندیکا در دسترس نیست!/ صدا به سرزمین هزاره هاي گمنام خوزستان نمی رسد - رهیاب

230- اعطاي تسهیلات کارآفرینی به مددجویان کمیته امداد پاسارگاد - خبرگزاري صدا و سیما

231- آغاز نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر - افکارنیوز

232- زنان خانه دار چگونه خود را بیمه کنند؟+ شرایط و نرخ حق بیمه - پارس نیوز

233- جزییات فاز اول ابرپروژه آب شیرین کن و انتقال آب از خلیج فارس/ سهم 30 درصدي هرمزگان - عصر امروز

234- 25 لایحه ارائه شده به مجلس اقتصادي است - اقتصاد تهران

235- مراقب باشیم این سقف مشترك فرونریزد - جوان آنلاین

236- کمک یک میلیاردي خیرین در طرح پازل همدلی به مددجویان بهزیستی در فارس - روزنامه خبر جنوب

237- طرح گروه 20 براي گردشگري - فصل اقتصاد

238- بارقه امید در چشم خسته «تمگران» - روزنامه شهروند

239- منطقه آزاد انزلی پیشگام در تکمیل زنجیره تولید و تجارت - حرف تازه

240- اختلاف نظرها درمورد اجباري شدن مشاوره پیش از ازدواج ادامه دارد/ آیا قانون راه گشاست؟ - برنا نیوز

241- در مسیر توسعه سواحل مکران - خبرگزاري صدا و سیما

242- بی اعتمادي، پایه تمام آسیب هاي اجتماعی - پارس نیوز

243- ساخت هزار واحد مسکونی رایگان براي حاشیه نشینان چابهار - روزنامه ایران

244- اصل بر لایحه است یا طرح - روزنامه ایران

245- صندوق بین المللی پول خواستار محرك هاي مالی بیشتر براي تقویت اقتصاد جهان شد - افکارنیوز

246- جهانگیري چگونه ماشین اقتصاد ایران را به ته دره برد؟ +نمودار - صبج زاگرس

247- جزییات فاز اول ابرپروژه آب شیرین کن و انتقال آب از خلیج فارس/ سهم 30 درصدي هرمزگان - روزنامه تجارت

248- بسته خبري| آخرین اخبار استان ایلام - روزنامه تجارت

249- 25 لایحه اقتصادي به مجلس فرستاده شده است - روزنامه مردم سالاري

250- افتتاح نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر در تهران - روزنامه مردم سالاري

251- پیشنهادهاي ویژه هفته - همشهري

252- گلایه شهروندان گنبدي از افزایش سگ هاي ولگرد و اخبار کوتاه گلستان - ایرنا

253- جعل و خریدوفروش تست کرونا، سودجویی به بهانه کارآفرینی - صراط نیوز

254- تعدد شهرك هاي صنعتی در خوزستان تامین زیرساخت را سخت کرده است - روزنامه نور خوزستان



255- سوما ادیریسینگه نیکوکار و فعال اجتماعی سریلانکایی - روزنامه دنیاي اقتصاد



 

افزایش50درصدظرفیت تولید آب شیرین

منبع: ناطقانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/08/15

تاکنون ظرفیت آب شیرین کن هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز بوده که از امروز
با بهره برداري از واحد جدید، ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است.

ناطقان: بزرگ ترین مجتمع آب شیرین کن کشور با ظرفیت تولید دویست میلیون لیتر آب شیرین در شبانه روز و سرمایه
گذاري بیش از یک صد میلیون دلار توسط بخش خصوصی امروز (پنجشنبه، 15 آبان 99) با حضور رئیس جمهور، وزیران صمت و
نیرو و ... در غرب بندرعباس به بهره برداري رسید. با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه بیش از 70 میلیون مترمکعب آب شیرین
به منابع آبی کشور افزوده می شود. بخش اصلی آب شیرین تولیدي این مجتمع با استفاده از خط لوله اي به طول 800 کیلومتر به
مجتمع هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي ایران منتقل شده و بخش دیگر آن نیز جهت براي مصارف شرب به استان هرمزگان

 
منتقل خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت سازه سازان در حاشیه بهره برداري از این طرح، برخی از مزایاي مهم اجراي آن را تأمین آب شرب و کمک به رشد
صنعت در استان هاي کم آب کشور از جمله استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد عنوان کرد و گفت: اجراي این طرح تأمین آب مورد

 
نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادي در این مناطق را رقم می زند. 

وحید حدادیان دسترسی مطمئن و تمام ناپذیر به آب دریا را از دیگر مزایاي این طرح دانست و افزود: تاکنون ظرفیت آب شیرین کن
هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز بوده است و با ورود این مجتمع به چرخه ي تولید،

 
ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است. 

وي با اشاره به اعمال تحریم هاي ظالمانه و محدودیت هاي فنی و مالی پیش روي کشور گفت: علیرغم تجربه نه چندان وسیع
صنعتگران داخلی در حوزه ي آب شیرین کن هاي بزرگ، این مهم با عزم ملی و رویکرد توسعه اي، به قابل اعتمادترین شرکت هاي

 
داخلی واگذار شد و به سرانجام رسید. 

حدادیان گفت: با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، کشورها به دنبال تأمین آب از منابع
غیرمتعارف هستند، همچنین به دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، کشور ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به روش

 
هاي نوین همچون استفاده از فناوري آب شیرین کن ها است. 

مدیر پروژه آب شیرین کن خلیج فارس نیز احجام عملیاتی این طرح را انجام 375.000 متر مکعب خاك برداري، 34.000 متر مکعب
بتن ریزي، 5.000 تن آرماتوربندي ، 80.000 مترمربع قالب بندي ، 10.000 تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی

 
و 50 کیلومتر لوله کشی در سایزهاي مختلف برشمرد که نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. 

مجتبی جواهري با بیان اینکه آب خام ورودي به آب شیرین کن توسط آب گیرها و خطوط انتقال، به میزان 600 هزار متر مکعب در
شبانه روز (7 متر مکعب بر ثانیه) تأمین می شود، گفت: این مجموعه توجه ویژه اي به محیط زیست و حفظ آن دارد، بر این اساس با



استفاده از واحدهایی که براي نخستین بار در کشور مورد ساخت و استفاده قرار می گیرند، از قبیل واحد پیش تصفیه (DAF) ، واحد
لجن گیري (Sludge Area) و واحد رفع فقر یونی آب (Remineralization)شوري 55.000 واحدي آب به شوري 500

 
واحدي تبدیل و آب شیرین مورد نیاز صنایع بزرگ معدنی تأمین می شود. 

وي با تأکید بر استفاده از دانش بومی و نیروهاي توانمند داخلی در اجراي این پروژه گفت: به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل
مستقیم و 5 هزار نفر به صورت غیرمستقیم در این پروژه مشغول فعالیت بوده اند، همچنین در زمان بهره برداري این مجموعه

 
براي150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر به طور غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

بر اساس این گزارش، مجتمع آب شیرین کن خلیج فارس، در حال حاضر بزرگترین تأسیسات نمک زدایی کشور است که در شهرك
صنعتی خلیج فارس در غرب بندرعباس احداث شده است. این پروژه ي ملی با سرمایه گذاري شرکت هاي سازه سازان به عنوان مالک
و بهره بردار آب شیرین کن، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت مس سرچشمه و شرکت معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده
است. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب 7000 میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است که از این مبلغ،
84 میلیون یورو از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت بانک صنعت و معدن، تأمین شد. عملیات اجرایی این طرح در پاییز

1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است.



طرح مهر آتیه نوین بانک قرض الحسنه مهرایران

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/08/15

بانک قرض الحسنه مهر ایران با هدف ایجاد اشتغال و ارزش آفرینی در راستاي تأمین آتیه افراد، اقدام به ارائه طرح «مهر آتیه
نوین» نموده است.

بانک قرض الحسنه مهر ایران با هدف ایجاد اشتغال و ارزش آفرینی در راستاي تأمین آتیه افراد، اقدام به ارائه طرح «مهر آتیه

 
نوین» نموده است. 

به گزارش اکونا پرس،
به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهرایران، در این
طرح متقاضیان می توانند با واریز مستمر بصورت ماهانه یا
سالانه، نسبت به افزایش امتیاز میانگین خود در میان مدت و

 
بلندمدت اقدام نمایند. 

 

 
مخاطبان طرح: 

والدین داراي فرزند که در نظر دارند براي آینده فرزندان خود
اقدام به پس انداز هدفمند نمایند، افرادي که در حال حاضر
مشغول به تحصیل بوده و قصد دارند در سال هاي آینده جهت
راه اندازي کسب و کار براي خود بودجه اي پس انداز کنند و یا
کارمندان سازمانها و شرکت هایی که قصد برنامه ریزي و تأمین
آتی هزینه ها و مخارج آتیه خود و خانواده خویش را بموجب
یک پس انداز با انگیزه دارند می توانند از مزایاي این طرح

 
استفاده کنند. 

 

 
شرایط طرح: 

متقاضیان استفاده از این طرح تسهیلاتی ابتدا می بایست نسبت
به افتتاح حساب پس انداز ویژه در طرح مهر آتیه نوین اقدام
کنند، سپس مبالغ مستمر «ماهانه/سالانه» خود را بصورت مبلغ
ثابت در طول کل دوره یا با افزایش سالانه، برحسب انتخاب

 
واریز نمایند. 

در این طرح، حداکثر مدت اکتساب میانگین قابل انتخاب از
سوي مشتري 10 سال است و امکان برخورداري از تسهیلات با

 
مدت بازپرداخت حداکثر 60 ماهه براي مشتري وجود دارد. 

متقاضیان برخورداري از این طرح تسهیلاتی بانک قرض الحسنه



مهرایران می توانند در پایان سال هاي سوم، ششم و دهم از
مزایاي طرح «مهر آتیه نوین» بهره مند شوند و به ازاي مانده
هر سال، تسهیلات قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد دریافت

 
کنند. 

 

 
مزایاي طرح: 

استفاده از مبلغ تسهیلات بیشتر در ازاي واریز هاي ماهانه و
سالانه در مقایسه با تسهیلات پرداختی از سوي شرکت هاي
بیمه موجود در بازار بابت بیمه هاي عمر و سرمایه گذاري و
همچنین امکان پس انداز فرد در حساب و استفاده در صورت

 
لزوم از مزایاي طرح «مهر آتیه نوین» به شمار می رود. 

شایان ذکر است، متقاضیان دارنده حساب قرض الحسنه پس
انداز نزد بانک قرض الحسنه مهر ایران، می توانند با مراجعه به
هریک از 526 شعبه بانک در سراسر کشور و تکمیل فرم هاي
طرح و افتتاح سپرده، در طرح مهر آتیه نوین، شرکت کرده و از

 
مزایاي آن بهره مند شوند. 

 



اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان خطاب به سازمان بورس توصیه هایی را

ابراز داشت

منبع: دانشجوشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان درباره روندي که بورس در کشور ما در
پیش گرفته است طی نامه اي به این سازمان توصیه هایی را ابراز داشت. متن این نامه به شرح زیر است: از مزایاي بازار

سرمایه از دید اقتصاد کلان می توان به کنترل حجم پول، میزان نقدینگی و تورم از ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، اتحادیه جامعه اسلامی
دانشجویان درباره روندي که بورس در کشور ما در پیش گرفته است

 
طی نامه اي به این سازمان توصیه هایی را ابراز داشت. 

 
متن این نامه به شرح زیر است: 

از مزایاي بازار سرمایه از دید اقتصاد کلان می توان به کنترل حجم
پول، میزان نقدینگی و تورم از طریق انتشار سهام و اوراق مشارکت اشاره کرد. براي نمونه هنگامی که میزان نقدینگی در کشور
افزایش یابد، دولت می تواند با فروش سهام و انتشار اوراق مشارکت، نقدینگی زیاد موجود در جامعه را جمع آوري و به این ترتیب از
تورم بیشتر جلوگیري کرد. از دیگر آثار بازار سرمایه می توان به توزیع عادلانه ثروت از سوي این بازار اشاره کرد که این موضوع از
طریق گسترش مالکیت عمومی و ایجاد مشارکت عمومی در جامعه تعمیق می یابد. بازار سرمایه با تجمیع سرمایه هاي کوچک و
هدایت آن ها به اجراي طرح هاي توسعه محور می تواند به رشد تولید ناخالص ملی و افزایش میزان اشتغال کمک کرده و منجر به

 
حفظ تعادل هاي اقتصادي شود. به طور خلاصه می توان موارد زیر را از مزایاي فعال شدن مردم در بازار سرمایه است: 

 
- جمع آوري سرمایه هاي جزئی و پراکنده و انباشت آن براي تجهیز منابع مالی شرکت ها 

 
- به کارگیري پس اندازهاي راکد در امر تولید و تأمین مالی دولت و مؤسسات 

 
- کنترل حجم پول، نقدینگی و تورم از طریق فروش سهام و انتشار اوراق مشارکت 

 
- بورس به مثابه بازار رقابت کامل 

 
- رشد تولید ناخالص ملی، اشتغال و کمک به حفظ تعادل اقتصادي کشور 

 
- توزیع عادلانه ثروت از طریق گسترش مالکیت عمومی و ایجاد احساس مشارکت عمومی 

 
- افزایش درجه نقدشوندگی ثروت افراد 

از اسفندماه سال 98 با توجه به رشد بازار سرمایه، مسئولین مختلف کشور از جمله رئیس جمهور محترم مردم را به بازار سرمایه
دعوت کردند، که این قبیل دعوت ها باعث افزایش ایجاد کد بورسی از 5000 به 20 میلیون کد بورسی فعال شد. حتی نمایندگان
رهبري هم مردم را به بورس دعوت کردند. مقام معظم رهبري با تدبیري هوشمندانه دستور به آزادسازي سهام عدالت را دادند و این

 
مسئله در شرایطی بود که کرونا پا بر گلوي اقتصاد خانوارهاي ایرانی گذاشته بود داد. 

اما این روزها شاهد سقوط بازار سرمایه هستیم تا جایی که ارزش شاخص کل بورس ایران 38 درصد افت داشته است که در 50 سال
گذشته بی سابقه بوده است همچنین ارزش دلاري بازار سرمایه به سال 92 برگشته است. این نکته را باید متذکر شویم بحران و
تضییع حقوق صورت گرفته در بورس ایران به مراتب بزرگتر از هفت تپه هپکو ده ونک و غیر است و مسئله دردناك این است که در



این وا نفسا سهامداران خرد سرمایه شان به تاراج رفته و اندك پس انداز خود را از دست دادند. این وضعیت اسفناك بازار سرمایه،
حاصل عوامل مختلفی از جمله دستکاري دولت در بالا بردن شاخص را می توان اشاره کرد و همچنین عدم حمایت حقوقی هاي بازار

 
سرمایه از بازار و رها کردن سرمایه داران یکی دیگر از این عوامل است. 

حتی صندوق ETF پالایشی یکم که تبلیغاتی گسترده اي را به همراه داشت وارد ضرر شده است. از دست رفتن سرمایه اجتماعی

 
اوضاع بازار سرمایه را روز به روز وخیم تر می کند. 

اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان به عنوان چشمان بیدار جامعه دانشگاهی با بررسی شرایط موجود راهکارهایی را براي خروج از وضع

 
موجود ارائه خواهد داد که در زیر به تعدادي از این راهکارها اشاره خواهد شد: 

1-در روزهاي اخیر شاهد اخبار ضد و نقیض از افزایش سود بانکی هستیم که خود عاملی براي زمین خوردن بازار سرمایه شده است
که این کار اشتباه با کاهش PE بازار سهام داران، بازار سرمایه را به خاك سیاه نشانده است. اما سوال اینجاست که در صورت افزایش
نرخ سود بانکی بانک داران کشور اگر بخواهند تسهیلاتی به صورت وام پرداخت کنند حداقل 30 درصد باید کارمزد دریافت کنند که
در کوتاه مدت 60 درصد بازده اقتصادي داشته باشد، آیا این وام به چرخه تولید خواهد رفت تا به چرخه دلالی می رود. لذا

 
تقاضامندیم از این افزایش بهره بانکی صرفنظر بفرمایید. 

2-جهت حمایت از سهامداران خرد و جلوگیري از رانت هاي اطلاعاتی منتشر شده که فسادهاي بزرگ ایجاد کرده نیاز به تاسیس
انجمن حمایت از سهامداران خرد هستیم زیرا این وضعیت اداره شرکت هاي زیر نظر بورس فقط راهی براي دخالت مدیران شرکت را

 
باز گذاشته و عملاً سهامداران کوچک را بازیچه خود قرار داد. 

3-حمایت از سرمایه داران با استفاده از پول بیت المال و صندوق توسعه ملی و غیره کار اشتباهی است و این نکته را باید متذکر

 
شویم به بهانه حمایت از بازار، پولی وارد بازار نشود بهترین حمایت قیمت گذاري صحیح اما نه دستوري است. 

4-راه ورود مستقیم به بازار سرمایه را باید مسدود کرد، یکی از علل از بین رفتن پول مردم نداشتن آموزش لازم بود پس قبل از ورود

 
افراد به بورس باید افراد آموزش هاي لازمه را بگذرانند و بدون آموزش کد بورسی صادر نکنیم. 

5-وزارت محترم صمت به بازار سرمایه کمک کند و سود حاصل از هر صنعت را به طور دقیق مشخص کند این سردرگمی و عدم

 
شفافیت باعث هرج و مرج در بازار شده است. 

6- مدیریت فضاي مجازي یکی دیگر از راه هاي جلوگیري از هرج و مرج است متاسفانه شاهد هستیم که اظهارنظرهاي بی مورد
مسئولین در فضاي رسانه بر بازار تاثیر گذاشته و با سرمایه مردم بازي می شود در همین راستا پیشنهاد ما انتخاب یک سخن گو براي

 
بازار سرمایه است و با اظهار نظر افراد غیرمتخصص در این عرصه برخورد شود. 

اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان تا احقاق حقوق مردم، اصلاح روند غلط بازار سرمایه و ایجاد بسترهاي لازم براي سرمایه گذاري به
مطالبه گري خود ادامه خواهد داد.



ارسال یک نظر در: ''انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي؛ متحول کننده

صنایع، اشتغال زا و امید آفرین''

منبع: معدن 24شماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/08/15

مرحله نخست شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، امروز (پنجشنبه) در سی ویکمین
برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري به بهره برداري رسید.

مرحله نخست شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، امروز (پنجشنبه) در سی ویکمین

 
برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

به گزارش روز پنجشنبه معدن24، آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات
مرکزي ایران (بندرعباس- سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان با
سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومانی، صبح امروز (پنجشنبه، پانزدهم آبان ماه) با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین

 
حسن روحانی، رییس جمهوري آغاز شد. 

در آیین افتتاح این طرح، رییس جمهوري با بیان اینکه طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می کند، گفت: خط

 
انتقال آب از خلیج فارس خط انتقال امید است، زیرا فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می شود. 

روحانی اظهار داشت: این پروژه باور نکردنی در دولت «تدبیر و امید» محقق شد که همه کشاورزان، صنعتگران و مردم به یک آب

 
پایدار امیدوار می شوند. 

وي بیان داشت: طول این طرح بیش از 800 کیلومتر است که فاز نخست آن که امروز افتتاح می شود 305 کیلومتر است، این پروژه

 
در ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. 

رییس جمهوري گفت: با افتتاح این طرح، صدها چاه که آب را از زیرزمین براي صنایع منطقه تامین می کرده، به سایر مصارف رسیده

 
یا آنهایی که ضرورت نداشته باشد، بسته می شود. 

وي خاطرنشان کرد: در کشور چاه هاي غیرمجاز زیادي وجود دارد که موجب فرو نشست زمین می شود، این طرح علاوه بر اینکه به

 
مردم امید می دهد محیط زیست را نیز حفظ می کند. 

روحانی خاطرنشان کرد: در طرح آینده بندرعباس، 50 درصد آب مصرفی مردم با شیرین سازي از آب دریا تامین می شود. بنابراین
این کار، اقدام بسیار بزرگ و عظیمی براي حیات مردم، توسعه و صنعت کشور و بسیار حائز اهمیت است و این گونه طرح ها باید اجرا

 
و پیاده شود. 

روحانی با بیان اینکه ما در سال 92، 18 دستگاه آب شیرین کن داشتیم و امروز 72 دستگاه آب شیرین کن داریم، اظهار داشت: این
تحول عظیمی است که در هفت سال اخیر رخ داده و در 9 ماه دیگر باقی مانده از عمر این دولت، با همان تلاش و کوشش روز نخست

 
و با همان امید، به کار خود ادامه می دهیم و من تردیدي در موفقیت دولت، ملت و مردم براي آبادانی ایران ندارم. 

 
خط لوله امید، تبلور «ما می توانیم» 

در این مراسم، وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز با اشاره به تحقق شعار «ما می توانیم» در این پروژه، افزود: در ابتدا، بسیاري مخالف

 
اجراي این پروژه بودند و امروز در دولت دوازدهم ما مفتخریم که در نظام جمهوري اسلامی از این طرح بهره برداري کنیم. 

«علیرضا رزم حسینی» بیان داشت: این طرح بدون ریالی اعتبار دولتی افتتاح شد و قرار است شرکت هاي توسعه گرا و صنعتی

 
معدنی، کشور را بسازند و این شرکت ها براي بقاي خود و مردم حاضر به سرمایه گذاري شدند. 



وي خاطرنشان کرد: اعتبار این پروژه از محل منابع بانکی و شرکت هاي صنعتی و معدنی تامین شد، در این طرح 194 شرکت داخلی
در 15 استان کشور مشارکت داشتند، روزانه هشت هزار نفر در این پروژه مشغول به کار بودند و طراحی و اجراي آن تا حد ممکن

 
توسط دانش بومی اجرا شده است. 

رزم حسینی ادامه داد: این حرکت نشان داد که می توان براي بخش صنعت و آشامیدنی کشور آب پایدار تامین و دست کم 180

 
میلیون متر مکعب آب صرفه جویی کرد. 

 
مدیران شجاع مس سرچشمه، گل گهر و چادرملو 

وي با بیان اینکه این طرح توسط مدیران شجاع مس سرچشمه، گل گهر و چادرملو با یک ریسک حساب شده به انجام رسیده، افزود:
انتقال آب از دریا براي خودروسازي و شهرك هاي صنعتی صرفه اقتصادي دارد و وزارت نیرو باید جلودار و مشوق اجراي این گونه

 
طرح ها باشد تا همه صنایع و استان ها از این نعمت بهره مند شوند. 

براي افتتاح این طرح که براي یک هزار و 200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی اشتغال زایی داشته، 305 کیلومتر خط لوله
انتقال، هفت ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33 مخزن

تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب طراحی و اجرا شده است.



اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید

تا فروش محصول اجرایی می شود

منبع: داناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/08/15

فرشاد پیله چی، رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت: در سراسر استان ظرفیت پوشش 1 هزار و پانصد نفر در طرح
توسعه مشاغل خانگی وجود دارد.

فرشاد پیله چی، رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت:
در سراسر استان ظرفیت پوشش 1 هزار و پانصد نفر در

 
طرح توسعه مشاغل خانگی وجود دارد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ فرشاد پیله چی در
گفت وگو با خبرنگار اقتصادي صبح قزوین؛ درباره روند
طرح توسعه مشاغل خانگی اظهار کرد: این طرح از سال
89 در مجلس مصوب و از سال 90 توسط وزارت کار
اجرایی شد و از سال 95 وزارت کار اجراي این موضوع را به

 
جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه واگذار کرد. 

وي افزود: نقشه این طرح در یک سري از استان هاي
مرزي و محروم به صورت پایلوت رقم خورد و امسال این موضوع گسترش پیدا کرد که هم اکنون بیش از 20 استان تحت پوشش این

 
طرح قرار گرفته اند و استان قزوین جزو این استان ها است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین تاکید کرد: در سراسر استان ظرفیت پوشش هزار و 500 نفر وجود دارد و طرح توسعه مشاغل
خانگی به این صورت است که در سه فاز اجرایی می شود و امیدواریم بتوانیم سه بخش احصاي رسته، آموزش و متصل کردن مشاغل

 
به زنجیره فروش را به نحو احسن انجام دهیم. 

پیله چی تاکید کرد: فاز اول تحقیقات میدانی و مطالعه براي پیدا کردن رسته هاي مناسب با توجه به پتانسیل و ظرفیت استان است
و سپس بعد از آن فراخوانی داده می شود تا همه افرادي که توانایی دارند و به دنبال کار هستند براي ثبت نام اقدام کنند و در انتها

 
این افراد راستی آزمایی و بررسی می شوند. 

این مقام مسئول بیان کرد: در انتها افرادي که جزو هزار و 500 نفر انتخاب شدند تحت آموزش قرار می گیرند و ما با توجه به رسته

 
ها و پیشران ها، کارآفرینانی که در آن رسته ها کار می کنند را پیدا می کنیم تا بتوانیم زنجیره ارزش را کامل کنیم. 

 
افراد داراي مهارت می توانند در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند 

وي ادامه داد: با روند انجام این فرآیند قصد داریم فرد محصولی که تولید می کند را به فروش برساند چراکه در طرح هاي گذشته
حلقه آخر تکمیل نمی شد؛ اما اکنون هدف این است زنجیره تکمیل شود، محصولات به فروش برسد و نواقص طرح هاي گذشته



 
پوشش داده شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین بیان کرد: با پیشران هایی که در این رسته ها هستند صحبت و تعامل شده که حتی آن ها هم

 
در این دوره شرکت کنند تا افرادي که در این طرح هستند بتوانند به پیشران ها متصل شوند. 

پیله چی ابراز کرد: پس از اینکه دوره هاي آموزشی برگزار شد جهاد دانشگاهی به افرادي که موفق به ادامه روند شده اند مشاوره
رایگان ارائه می دهد و آن ها را راهنمایی می کند و پس از تصمیمات گرفته شده این افراد دسته بندي و به پیشران ها متصل می

 
شوند. 

این مقام مسئول گفت: در این طرح بحث وام و تسهیلات وجود ندارد اما با توجه به تفاهم نامه اي که با صندوق کارآفرینی امید منعقد
کردیم به افرادي که این دوره را به نحو احسن پشت سر بگذارند و خودشان جزو افراد کارآفرین شوند، بسته به طرحی که دارند

 
ظرفیت سنجی انجام می شود و به آن افراد وام نامحدود تعلق خواهد گرفت. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین در پایان تاکید کرد: افرادي که تمایل دارند در این طرح شرکت کنند، می توانند با مراجعه به

 
آدرس inhb.ir در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند. 

انتهاي پیام /



هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/08/15

هما خوزستان: مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  در پی انتشار پیامی در فضاي مجازي مبنی بر وجود رانت در
ارایه تسهیلات به هنرمندان  از سوي این اداره کل با رد این مدعا، ازسازمان هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان دعوت

کرد تمام پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را بررسی و در صورت مشاهده (...)

هما خوزستان: مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  در پی انتشار پیامی در فضاي مجازي
مبنی بر وجود رانت در ارایه تسهیلات به هنرمندان  از سوي این اداره کل با رد این مدعا، ازسازمان
هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان دعوت کرد تمام پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان

 
استان را بررسی و در صورت مشاهده (...) 

هما خوزستان: مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  در پی انتشار پیامی در فضاي مجازي مبنی بر وجود رانت در ارایه
تسهیلات به هنرمندان  از سوي این اداره کل با رد این مدعا، ازسازمان هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان دعوت کرد تمام پرونده

 
هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را بررسی و در صورت مشاهده هر گونه تخلفی آن را اعلام نمایند. 

روز گذشته پیامی  با موضوع اعتراض برخی هنرمندان  نسبت به  چگونگی توزیع  تسهیلات و پرداخت وام مشاغل خانگی میان
هنرمندان استان خوزستان منتشر شد، نگارندگان این پیام مدعی بودند که در این حوزه رانتی از سوي اداره کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی وجود دارد  و از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار پیگیري این موضوع توسط محمد جوروند، مدیر کل فرهنگ و ارشاد

 
اسلامی خوزستان شدند. 

محمد جوروند روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا درباره چگونگی توزیع این تسهیلات اظهار داشت: از سازمان هاي نظارتی و
سازمان بازرسی استان دعوت می کنیم تمامی پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را به صورت دقیق و تک تک بررسی
کنند تا مشخص شود آیا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مانع دریافت وام توسط هیچ یک از هنرمندان شده یا این که به کسی رانت

 
خاصی داده یا خیر؟ 

وي با تاکید بر این که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هیچگونه دخالتی در معرفی هنرمندان براي دریافت تسهیلات ندارد توضیح
داد: هر کسی پرونده و مدارك لازم براي دریافت تسهیلات را ارایه دهد قطعا می تواند وام دریافت کند اما اگر هنرمندي پرونده و

 
مدارك ناقصی دارد قطعا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز نمی تواند براي او کاري کند. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان تاکید کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان پولی در اختیار ندارد بلکه
تسهیلات مختلف به ما اعلام می شود و ما نیز آن ها را به هنرمندان اعلام می کنیم و در حال حاضر نیز اداره کل ارشاد اسلامی اعلام

 
می کند هر هنرمندي قصد دریافت تسهیلات دارد به اداره کل ارشاد خوزستان مراجعه کند. 

وي بیان کرد: پیامی که در فضاي مجازي منتشر شده از طرف یک هنرمند است که 2 هفته قبل معاون هنري سینمایی اداره کل
ارشاد اسلامی خوزستان با وي تماس گرفت و از او خواست براي دریافت وام مدارك خود را بیاورد اما این هنرمند 10 روز پس از آن
تماس با مدارك ناقص به اداره کل مراجعه می کند که لیست نخست هنرمندانی که پرونده آن ها تکمیل بود ارسال شد و قرار بود وي



 
را در لیست دوم جاي داده شود. 

جوروند تاکید کرد: ما پرونده همه هنرمندانی که مراجعه می کنند به صورت لیست آماده میکنیم و براي طی شدن روند مراحل

 
دریافت وام به بانکها ارسال میکنیم. 

وي توضیح داد: سه دسته وام شامل وام مشاغل خانگی، وام مشاغل آسیب دیده از کرونا و وام تحفه (سامانه تسهیلات حمایتی فرهنگ
و هنر) براي هنرمندان در نظر گرفته شده است که تاکنون در زمینه وام مشاغل اسیب دیده از کرونا استان خوزستان جزو چهار استان

 
کشور بوده است. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان بیان کرد: 19 طرح پشتیبان به مبلغ 17 میلیارد ریال براي اشتغال زایی 53 نفر به اداره
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارسال شده که هر 19 طرح مورد موافقت قرار گرفتند و 14 میلیارد ریال آن تصویب شده است، در حال

 
حاضر همه 19 طرح به بانک معرفی شدند که تا این لحظه نیز سه میلیارد و400 میلیون ریال وام پرداخت شده است. 

وي گفت: در سامانه تسهیلات حمایتی فرهنگ و هنر یا همان تحفه سه طرح براي حمایت فعالیت هنرمندان و اشتغال زایی براي 25

 
نفر به مبلغ 28 میلیارد ریال به بانک ارسال شد. 

جوروند گفت: در زمینه صندوق کارآفرینی امید نیز74 میلیارد ریال تسهیلات با نرخ 4 درصد به ما تخصیص داده شده است که از
همه هنرمندانی که خواستار دریافت این وام هستند دعوت می کنیم براي دریافت آن به اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مراجعه

 
کنند. 

وي بیان کرد: سال گذشته همین شخص منتشر کننده این پیام اعتراضی در فضاي مجازي، از طریق بنیاد فارابی تهران وام اعطا شد
اما وي قادر به پرداخت اقساط خود نبوده است و از ما خواسته با بانک صحبت کنیم و براي او استمهال کنیم که بنده شخصا با رییس

بنیاد فارابی تهران تماس گرفتم و پس از رفع مشکل نامه امهال وام براي او گرفته شد.



آغاز بازسازي 140 واحد مسکونی در منبع آب اهواز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت ولیعصر (عج) خوزستان گفت: کار بازسازي 140 واحد مسکونی در معرض خطر منطقه
منبع آب اهواز فردا آغاز می شود.

سرهنگ پاسدار عبدالرضا حاجتی معاون هماهنگ کننده
سپاه حضرت ولیعصر (عج) خوزستان در گفت وگو با
خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از اهواز،
گفت: با حضور استاندار خوزستان قرارگاهی در منطقه
منبع آب اهواز جهت بازسازي 140 واحد مسکونی در

 
معرض خطر تشکیل شد. 

او بیان داشت: با کمک 400 نیروي جهادي عملیات خدمات رسانی به مردم این منطقه که برنامه ریزي هاي آن انجام شد، فردا آغاز

 
می شود. 

سرهنگ حاجتی افزود: کار هاي از جمله لوله کشی، بنایی، سفید کاري، گچ کاري که در منازل نیاز است با برنامه ریزي بسیج

 
سازندگی استان خوزستان انجام می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- آمادگی گروه هاي جهادي براي تعمیر خانه هاي محرومان در اهواز معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت ولیعصر (عج) خوزستان
ادامه داد: زمانی که این ماموریت در منبع آب به اتمام برسد، عملیات دیگري در سوسنگرد آغاز می شود که 58 گروه جهادي بسیج
سازندگی در بازسازي و تعمیر خانه هاي محروم در مناطق حاشیه اهواز در قالب رزمایش با رمز مقدس یا امیر المومنین (ع) و ایجاد

اشتغال و توزیع بسته هاي معیشتی اعلام آمادگی کردند.



بیش از 260 اشتغال جدید در بخش کشاورزي قیروکارزین

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان قیروکارزین گفت: در 8 ماه نخست امسال 265 فرصت شغلی جدید در بخش کشاورزي
شهرستان قیروکارزین ایجاد و در سامانه رصد اشتغال ثبت شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مهدي همتی مدیر جهاد کشاورزي شهرستان
قیروکارزین با اشاره به اینکه در 8 ماه نخست امسال 265
فرصت شغلی جدید در بخش کشاورزي شهرستان
قیروکارزین ایجاد و در سامانه رصد اشتغال ثبت شده است،
اظهار کرد: سهمیه 258 نفري ابلاغی براي ایجاد اشتغال در
بخش کشاورزي این شهرستان تاکنون به طور کامل محقق

 
شده است. 

 
او ادامه داد: از همه اشتغال هاي جدید ایجاد شده 74 فرصت شغلی دائم و 191 فرصت شغلی موقت است. 

این مقام مسئول اظهار کرد: زیر بخش باغبانی با 108 فرصت شغلی جدید رکورد دار اشتغال زایی در بخش کشاورزي این شهرستان

 
است و زیر بخش امور دام، زنبور عسل و شیلات با 49 فرصت شغلی جدید در مرتبه بعدي قرار دارد. 

همتی با بیان اینکه ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي زنان روستایی و خانه دار از اهداف مد نظر جهاد کشاورزي است، افزود: در

 
زیر بخش آموزش، ترویج و زنان روستایی 29 فرصت شغلی دائمی ایجاد شده است که در این بخش از بالاترین رکورد برخوردار است. 
او از حوزه هاي زراعت، آب و خاك، مکانیزاسیون و صنایع تبدیلی و تکمیلی به عنوان دیگر زیر بخش هاي کشاورزي اشتغال زا یاد

 
کرد. 

همتی با اشاره به اینکه اشتغال و درآمد زایی از مهم ترین مولفه هاي توسعه بخش کشاورزي است، تصریح کرد: اراضی حاصل خیز
قیروکارزین ظرفیت مستعدي براي تولید محصولات کشاورزي و اشتغالزایی دارد که باید از این توانمندي به نحو مطلوب استفاده شود.

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان قیروکارزین با دعوت از سرمایه گذاران براي ایجاد صنایع کشاورزي نظیر سردخانه، درجه بندي و
بسته بندي گفت: در صورت ایجاد صنایع در بخش کشاورزي قطعا شاهد جهش در حوزه اشتغال و افزایش درآمد خانوار هاي این

 
شهرستان خواهیم بود. 

قیروکارزین با جمعیت بیش از 70 هزار نفري و اشتغال غالب مردم در بخش کشاورزي یا بخش هاي مرتبط و وابسته به کشاورزي در
169 کیلومتري جنوب غربی شیراز واقع است.



کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/08/15

 
کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ 

گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر کاریابی
آسیب دیده از کرونا نشان می دهد که از مجموع 150
کاریابی ثبت نام کرده در سامانه کارا حدود 100 کاریابی

 
موفق به دریافت تسهیلات حمایتی کرونا شده اند. 

به گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاست هاي وزارت
کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي

کار است و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در
قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا مراجعه و مراحل ثبت نام خود را دنبال

 
کردند. 

به موجب تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و کارگروه مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، زیر رسته فعالیتهاي

 
مجتمع هاي آموزشی و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب شدند. 

تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شده و مبلغ 59 میلیارد ریال تسهیلات به آنها

 
پرداخت شده است. 

در این راستا طی هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی امکان حمایت و پشتیبانی از دفاتر

 
مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی به وجود آمد. 

طبق گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال 545 نفر
موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره

 
مند شدند.میزان وام پرداختی به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شدند. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی



 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

به گزارش ایسنا، طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده بیش از 50 درصد رشد داشته
و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 درخواست وام در سامانه کارا به ثبت رسیده است.



پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اي اشتغالزایی مددجویان سیریکی

منبع: هرمزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛رئیس کمیته امداد شهرستان سیریک گفت: پرداخت دو میلیارد و یکصد و هفتاد و پنج
میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه اي به مددجویان شهرستان پرداخت شد. یعقوب برخورداري احمدي رئیس کمیته

امداد حضرت امام خمینی (ره) شهرستان سیریک افزود: این تسهیلات براي اشتغالزایی مددجوایان و ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛رئیس کمیته امداد شهرستان سیریک گفت: پرداخت دو میلیارد و یکصد و هفتاد و پنج

 
میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه اي به مددجویان شهرستان پرداخت شد. 

یعقوب برخورداري احمدي رئیس کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) شهرستان سیریک افزود: این تسهیلات براي اشتغالزایی
مددجوایان و خانواده هاي مددجویان جهت اجراي طرح هاي مشاغل خانگی ، خوداشتغالی و کارفرمایی از سقف 10 میلیون تومان الی

 
200 میلیون تومانی واگذار شده است. 

وي یادآور شد: تاکنون تعداد 76 طرح براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل شهرستان معرفی شده که در مرحله پرداخت

 
تسهیلات می باشند. 

رئیس کمیته امداد شهرستان سیریک اضافه کرد:بیشتر تسهیلات پرداختی در بخش هاي مشاغل خانگی ، تولیدي ، توزیعی و خدماتی

 
است که با هدف توانمند سازي و ایجاد اشتغال پایدار براي خانوادها و جوانان جویاي کار پرداخت شده است. 

بالغ بر 5 هزار نفر از جمعیت 45 هزار نفري شهرستان سیریک تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره ) شهرستان سیریک

 
هستند. 

انتهاي پیام/ق



اقتصاد هوشمند راهکار دستیابی به جهش تولید در شرایط شیوع کرونا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/08/15

اقتصاد هوشمند، اقتصادي است یادگیرنده و خودتطبیق؛ مبتنی بر نوآوري؛ دانش و فناوري هاي نوشونده که در آن با شکل
گیري عاملهاي هوشمند زمینه اتخاذ تصمیمات اثربخش، خلق و تخصیص بهینه منابع از سوي ذینفعان اصلی است.

مدیرعامل انجمن اقتصاد خراسان جنوبی : اقتصاد هوشمند
راهکار دستیابی به جهش تولید در شرایط شیوع کرونا
اقتصاد هوشمند، اقتصادي است یادگیرنده و خودتطبیق؛
مبتنی بر نوآوري؛ دانش و فناوري هاي نوشونده که در آن
با شکل گیري عاملهاي هوشمند زمینه اتخاذ تصمیمات
اثربخش، خلق و تخصیص بهینه منابع از سوي ذینفعان

 
اصلی است. 

به گزارش خبرگزاري برنا خراسان جنوبی، بهروزي
مدیرعامل انجمن اقتصاد استان خراسان جنوبی طی مصاحبه اي درخصوص راهکارهاي تحقق شعار جهش تولید در شرایط شیوع
بیماري کرونا، حرکت به سمت هوشمندسازي اقتصاد را از مهمترین الزامات دستیابی به هدف جهش تولید ارزیابی کرد. متن مصاحبه

 
در زیر آمده است: 

اقتصاد هوشمند، اقتصادي است یادگیرنده و خودتطبیق؛ مبتنی بر نوآوري؛ دانش و فناوري هاي نوشونده که در آن با شکل گیري
عاملهاي هوشمند زمینه اتخاذ تصمیمات اثربخش، خلق و تخصیص بهینه منابع از سوي ذینفعان اصلی اقتصاد (دولت؛ بنگاه و
خانوارها) فراهم شده و ایجاد فرصت هاي جدید کسب وکار، ارزش آفرینی، بهبود مستمر شیوه زندگی، افزایش رفاه و بالندگی مستمر
آحاد جامعه را در پی دارد. طی سال هاي اخیر، هوشمندسازي اقتصاد به عنوان یک مبحث جدید در سطح جهانی مطرح گردیده و به
خصوص با شیوع بیماري کووید 19 و گسترش آن بصورت ویژه مورد توجه قرار گرفته است. اقتصاد هوشمند در واقع یکی از مهمترین
اجزاي شهر هوشمند است؛ اقتصادي پویا که با تکیه بر ظرفیت هاي بومی، جایگاه و نقش حقیقی خود را در اقتصاد ملی و جهانی ایفا
می نماید. دستیابی به یک چنین اقتصادي مستلزم ایجاد یک شبکه کارآمد و جامع در بین اجزاي نظام اقتصادي بر پایه تکنولوژي
هاي روز ارتباطی و شفافیت اطلاعاتی بوده که هر یک از این اجزا می بایست ضمن وقوف کامل بر نقش و جایگاه خود، بتواند
کارکردهاي مورد انتظار را به نحو احسن ایفا نماید. بنابراین هوشمندسازي اقتصاد به عنوان یکی از پیش نیازهاي نیل به شهر هوشمند

 
همواره مورد توجه جوامع مختلف بوده است. 

 اقتصاد هوشمند اصرار بر توسعه اقتصادي متعادل و پایدار داشته و تحت هدایت و پشتیبانی دانشگاه هایی قرار دارد که محور پژوهش
هاي نوآورانه هستند، اقتصاد هوشمند فرصت هاي اقتصادي متنوعی را به شهروندان خود ارائه می دهد؛ از خلاقیت و ایده هاي جدید
استقبال می کند و رهبري کارآفرینی را بسط و توسعه می دهد؛ اقتصاد هوشمند از منابع انسانی که موجب افزایش سرمایه آن می
شود، استقبال می کند؛ در واقع این نوع اقتصاد محلی فکر می کند، منطقه اي عمل می کند و در سطح جهانی رقابت می کند؛ براي
چالش هاي ایجاد شده و فرصت هاي جهانی شدن اقتصادي آماده است. اقتصاد هوشمند بر روي دارایی هاي استراتژیک خود سرمایه



گذاري نموده؛ از برندهاي ملی پشتیبانی و حمایت می کند و از تمام دارایی هاي خود جهت یافتن راه حل هایی براي مشکلات بهره

 
می برد؛ اقتصاد هوشمند از بهره وري بالایی برخوردار بوده و داراي بازاري با کارآیی و انعطاف پذیري بالا می باشد. 

 طی سال هاي اخیر موضوع الکترونیک نمودن فرایندها که جزو پیش نیازهاي اقتصاد هوشمند می باشد، به نحو بارزي در قوانین و
مقررات مورد توجه قرار گرفته است. اسناد کلان حوزه توسعه دولت الکترونیک عبارتند از آئین نامه توسعه خدمات الکترونیکی
دستگاه هاي اجرایی، ضوابط فنی و اجرایی توسعه دولت الکترونیکی و سند تبیین الزامات شبکه ملی اطلاعات؛ همچنین قانون برنامه

 
ششم توسعه از جمله قوانینی است که جایگاه ویژه اي براي توسعه فناوري اطلاعات و الکترونیک نمودن فرایندها قائل شده است. 

بند پ ماده 67 قانون برنامه ششم دستگاه هاي اجرائی را موظف می نماید نسبت به الکترونیکی کردن کلیه فرآیندها و خدمات با
قابلیت الکترونیکی و تکمیل بانکهاي اطلاعاتی مربوط، تا پایان سال سوم اجراي قانون برنامه و با مشارکت بخش خصوصی اقدام کنند.
بند ث همین ماده کلیه دستگاه هاي اجرائی کشور را موظف می کند تا پایان سال دوم اجراي قانون برنامه، امکان تبادل الکترونیکی
اطلاعات و پاسخگویی الکترونیکی به استعلامهاي مورد نیاز سایر دستگاه هاي اجرائی را حسب شرح وظایف آنان در چهارچوب قوانین
خاص و موضوعی، به صورت رایگان فراهم نمایند. تبصره2 بند ث نیز وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات را مکلف می نماید تا سال
دوم اجراي قانون برنامه، تمام زیرساخت هاي لازم براي تعامل اطلاعاتی بین دستگاه هاي اجرائی بر بستر شبکه ملی اطلاعات، صرفاً از
طریق مرکز ملی تبادلات اطلاعات و با استانداردهاي فنی مصوب وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات را فراهم کند. توسعه محتوا و
خدمات الکترونیک دستگاه هاي اجرائی؛ زمینه سازي جهت کاهش مراجعات حضوري به دستگاه ها؛ الکترونیکی نمودن معاملات و
تجارت کالا وخدمات؛ الکترونیکی نمودن برخی فرایندهاي مرتبط با بورس؛ بهره برداري از سامانه هاي مالیات الکترونیکی، معاملات
دولتی الکترونیکی و سلامت الکترونیکی و افزایش خدمات و فعالیت دفاتر ارتباطات و فناوري اطلاعات روستایی از جمله مواردي است

 
که در ماده 68 قانون برنامه ششم به آن پرداخته شده است. 

موضوع هوشمندسازي و الکترونیک نمودن فرایندها همچنین یکی از مواردي است که در شوراي اجرایی فناوري اطلاعات کشور به
طور ویژه مورد توجه قرار می گیرد؛ در چهاردهمین جلسه شوراي مذکور که در تاریخ 26/03/1399 برگزار گردیده، به منظور توسعه
و بهره گیري از خدمات دولت الکترونیکی در تسهیل فضاي کسب و کار، کاهش زمان و افزایش سرعت ارائه خدمات در راستاي جهش
تولید؛ تکالیفی براي دستگاه هاي اجرایی مختلف تعیین گردیده است. همچنین در پانزدهمین جلسه این شورا که در تاریخ
07/05/1399 برگزار شد، مصوبات متعددي جهت تسهیل فرایندهاي دریافت الکترونیکی و غیرحضوري خدمات و استقرار کامل دولت

 
الکترونیکی به تصویب رسید و جهت اجرا به کلیه دستگاه هاي اجرایی ابلاغ گردید. 

 در حال حاضر بیش از 33 پروژه در حوزه هوشمندسازي اقتصاد در مجموعه وزارت امور اقتصادي و دارایی در دست اقدام است که
عمدتاً مربوط به حوزه هاي مختلف از جمله؛ خزانه داري الکترونیک یکپارچه، مدیریت بدهی ها، هوشمند سازي نظارت هاي گمرك،
حضور کسب و کارهاي حوزه اقتصاد دیجیتال در بورس، سامانه خدمات سرمایه گذاري مناطق آزاد، حراج الکترونیک، درگاه سرمایه
گذاري و کسب و کار استانی، راه اندازي مراکز توسعه و تعالی اقتصاد هوشمند، میز خدمت الکترونیکی بازار سرمایه، پایانه هاي
فروشگاهی و سامانه مودیان مالیاتی، سامانه صدور و پیگیري مجوزها در حوزه خصوصی سازي، امکان ارائه تسهیلات الکترونیکی در
بانک ها و ... هستند. اداره کل امور اقتصادي و دارایی خراسان جنوبی نیز در همین راستا اقدام به تشکیل کمیته استانی اقتصاد
هوشمند با عضویت نمایندگان مطلع و تام الاختیار دستگاه هاي اجرایی مرتبط نموده و اولین جلسه کمیته مذکور در تاریخ
02/04/1399 برگزار گردیده است. جلسات این کمیته بصورت ماهیانه برگزار می گردد و مهمترین موضوعات مورد بررسی در جلسات
شامل احصاء تکالیف و الزامات قانونی مرتبط با هوشمندسازي و یا الکترونیک نمودن فرآیندها در حوزه دستگاه هاي اجرایی استان و

 
راهکاراندیشی جهت ارتقاء مشکلات و چالش هاي مربوطه بوده است. 



درخصوص راه اندازي و استقرار درگاه ملی مجوزهاي کشور (G4B) در استان، با توجه به تکلیف قانون اصلاح مواد 1، 6 و 7 قانون
اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 مبنی بر تشکیل هیئت مقررات زدایی و تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار و با هدف ساماندهی و
اصلاح فرایندهاي صدور مجوز، در گام اول پایگاه مجوزهاي کسب و کار راه اندازي گردید که با اضافه شدن سامانه دریافت، انعکاس،
پیگیري و رسیدگی به شکایات متقاضیان صدور مجوزهاي کسب و کار (دادور) و میز مشاوره کسب و کار (یاور)، اقدامات خوبی در
جهت بهبود فضاي کسب و کار صورت گرفته است. در استان خراسان جنوبی تعداد 590 کاربر از کلیه دستگاه هاي اجرایی در سطح
استان و شهرستان ها داراي کارتابل می باشند و تعداد 475 کاربر شکایت و 140 کاربر مشاوره در بستر الکترونیکی پاسخگوي
متقاضیان هستند. تاکنون تعداد 6 مورد شکایت و 37 مورد مشاوره از طریق این سامانه مطرح شده و توسط کاربران دستگاه هاي

 
اجرایی پاسخ داده شده است. 

درخصوص هوشمندسازي در حوزه گمرك، سامانه جامع امور گمرکی در سال 1394 در اداره کل گمرکات استان پیاده سازي شد که
منجر به اصلاح فرایندها، کاهش مراحل انجام تشریفات امور گمرکی و به تبع آن تسریع در انجام تشریفات، کاهش زمان و هزینه هاي
مرتبط با ورود و خروج کالا گردیده است. سامانه مذکور موجب برقراري ارتباط الکترونیکی بین مراجعین با گمرك و همچنین تعامل
با سازمان هاي مرتبط گردید. ضمنا علاوه بر ایجاد وحدت رویه و تسریع در انجام تشریفات مرتبط، با استفاده از فناوري هاي نوین،
امکان کنترل هاي با دقت و سرعت بالا را فراهم نموده است. در حال حاضر کلیه رویه هاي گمرکی در قالب سامانه جامع امور گمرکی
در حال انجام و مراحل کارشناسی اظهارنامه هاي وارداتی و بازبینی اظهارنامه ها به صورت کارشناسی متمرکز در کل گمرکات کشور
صورت می گیرد. سامانه هاي جدیدي نیز در گمرك راه اندازي گردیده اند که عبارتند از سامانه گمرك موبایل؛ سامانه پلمپ هوشمند
و سامانه شبکه اجتماعی فعالان اقتصادي که همگی در راستاي الکترونیکی نمودن فرایندها، تسهیل در دسترسی و کاهش زمان و
هزینه مورد نیاز جهت فرایندهاي مختلف راه اندازي گردیده اند. در حوزه مالیات نیز پیاده سازي طرح جامع مالیاتی در استان؛ اجراي
ماده 169 مکرر قانون مالیاتهاي مستقیم، ابلاغ الکترونیک اوراق مالیاتی، پیگیري اجراي صندوق مکانیزه فروش و ... از جمله مواردي

 
است که به منظور نیل به اهداف اقتصاد هوشمند در استان اجرایی گردیده است. 

 بر اساس آمار ارائه شده توسط سازمان فناوري اطلاعات کشور در آذرماه 1398 شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان
خراسان جنوبی معادل 5.78 که در مقایسه با میانگین کشوري (6.47) کمتر بوده است. بر اساس همین آمار، در استان 57.8 درصد
خانوارها داراي رایانه بوده اند که این شاخص در کشور با اختلاف 10 واحد درصدي معادل 67.8 بوده است؛ همچنین درصد

 
خانوارهاي داراي دسترسی به اینترنت استان 52.3 بوده که در مقابل 70.6 درصد کشور بیش از 18 واحد درصد اختلاف دارد. 

همچنین، در مردادماه 1399 ضریب نفوذ مشترکین اینترنت پهن باند ثابت و سیار در استان خراسان جنوبی 84.8 درصد بوده است.
ضریب نفوذ اینترنت پهن باند ثابت استان معادل 11.6 درصد بوده که کمی بالاتر از شاخص کشوري (11.0 درصد) قرار داشته است،
ولی در مقابل ضریب نفوذ اینترنت پهن باند سیار در استان 73.2 درصد و در کشور 87.3 درصد بوده است. تعداد 174 روستا در
استان داراي اینترنت پرسرعت ADSL و 732 روستا نیز داراي اینترنت پرسرعت بیسیم می باشند.مطالعات حاکی از آن است که
افزایش ضریب نفوذ اینترنت و توسعه شاخص هاي فناوري اطلاعات، رابطه مستقیمی با افزایش تولید ناخالص داخلی دارد. همانطور
که بیان شد، شاخص هاي فناوري اطلاعات در استان خراسان جنوبی در مقایسه با کشور، کمتر توسعه پیدا کرده است؛ از آنجا که
برخورداري از این شاخص ها، بستر توسعه دولت الکترونیک و اقتصاد هوشمند به شمار می رود، بنابراین توسعه زیرساخت هاي
مربوطه و همچنین ترویج استفاده از فناوري هاي نوین اطلاعات و ارتباطات در استان می بایست به طور ویژه مورد توجه سیاستگذار
قرار گیرد. به خصوص دوري استان از مرکز کشور باعث می شود استفاده از این نوع فناوري ها در استان از توجیه بیشتري برخوردار

 
باشد. 

افزایش کاربران اینترنت، افزایش اطلاعات در دسترس و موجود براي تجارت و تولیدات، کاهش هزینه هاي تجارت، افزایش رقابت و



ترغیب صادرات را به همراه دارد. همچنین به عنوان عاملی در راستاي رشد فعالیت هاي تجاري و تولیدي، به شمار می رود. بنابراین،
به منظور تحقق اهداف جهش تولید در استان نیز، توجه به لزوم توسعه ضریب نفوذ اینترنت و افزایش تعداد کاربران اینترنت، امري
ضروري و اجتناب ناپذیر است. در دنیاي امروز، استفاده از فناوري اطلاعات بدون شک یکی از عناصر کلیدي و ضروري جهت افزایش
کارایی و بهره وري تولید در اقتصاد کشور است. در عصر حاضر، اینترنت را می توان به مثابه یک موتور اقتصادي در نظر گرفت که
کیفیت زندگی افراد جامعه را از طریق ایجاد تعامل بین دولت ها، کسب وکارها و اشخاص ارتقا می بخشد. یکی از ابعاد عصر اطلاعات،
کسب و کار الکترونیک است که استفاده از اینترنت در این حوزه منجر به کاهش هزینه ها و افزایش بهبود کارایی تجاري و در نتیجه
افزایش تولید می شود. شرکت هاي تولیدکننده و تأمین کننده که مایل به اتخاذ ابزار و راهبردهاي تجارت الکترونیکی در کارهاي
روزانه خود هستند، از نظر درآمد، سهم بازار و فرصت هاي شغلی بلند مدت می توانند سود بیشتري کسب کنند و در نتیجه میزان

تولید استان را به طرز چشمگیري افزایش دهند.



کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟
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گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر کاریابی
آسیب دیده از کرونا نشان می دهد که از مجموع 150
کاریابی ثبت نام کرده در سامانه کارا حدود 100 کاریابی

 
موفق به دریافت تسهیلات حمایتی کرونا شده اند. 

به گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاست هاي وزارت
کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي
کار است و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که
بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و

داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا مراجعه و مراحل ثبت

 
نام خود را دنبال کردند. 

به موجب تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و کارگروه مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، زیر رسته فعالیتهاي

 
مجتمع هاي آموزشی و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب شدند. 

در این راستا طی هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی امکان حمایت و پشتیبانی از دفاتر

 
مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی به وجود آمد. 

طبق گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال 545 نفر
موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره

 
مند شدند.میزان وام پرداختی به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شدند. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی

 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

به گزارش ایسنا، طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده بیش از 50 درصد رشد داشته
و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 درخواست وام در سامانه کارا به ثبت رسیده است.





صادرات محصولات کشاورزي
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نگاهی به روند تولید محصولات کشاورزي در چند دهه گذشته، رشد روزافزون تولید به جهت افزایش کارآیی با استفاده از
فناوري هاي نوین، مکانیزاسیون کاشت، داشت و برداشت، اصلاح نژادي و استفاده بهینه از منابع را نشان می دهد.

توسعه تولید در بخش کشاورزي نیازمند بازارسازي و بازاریابی بین المللی جهت استمرار ارزش آفرینی، ایجاد اشتغال و ارزآوري
است. مدل تارعنکبوتی در عرضه و تقاضاي محصولات کشاورزي که عرضه محصول تابع قیمت سال قبل و تقاضاي آن تابع قیمت
امسال و قیمت امسال تابع حجم تولید است، برنامه ریزي براي جلوگیري از اشباع بازار داخل و یا پیشگیري از کمبودها را به شدت
مشکل می کند. توسعه بازار به خارج از مرزها با پوشش ریسک اضافه تولید امکان ضرر و زیان تولیدکنندگان بر اثر شرایطی که ماهیت

 
تولید زمان بر محصول در حوزه کشاورزي است، این معضل را بر طرف می سازد. 

براي ایجاد بازار صادراتی باید زیرساخت هاي لازم و ضروري آن را فراهم کرد. فسادپذیري محصول کشاورزي سرعت عمل و چابکی
بالایی در طی روند صادرات را می طلبد. در حال حاضر شاهد صادرات گل و گیاه شاخه بریده از هلند به قاره امریکا در کمتر از یک
روز هستیم که نشان دهنده هماهنگی و برنامه ریزي دقیق و حساب شده است. با این حال صادرکنندگان بخش کشاورزي در کشور ما
با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند، علاوه بر مشکلات عمومی نظیر تحریم هاي ظالمانه، نبود زیر ساخت حمل و نقل به
ویژه کانتینرهاي یخچال دار، کمبود سردخانه هاي مجهز، معطلی بار در گمرکات، بالابودن ارزش صادراتی گمرکی محصولات،
تصمیمات یک شبه در ممنوعیت صادرات با توجیه تنظیم بازار داخل، همواره صادرکنندگان محصولات کشاورزي را در تنگنا قرار می

 
دهد. 

در اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزي ایران، این مهم توسط دو کمیسیون کشاورزي و صنایع و وابسته و کمیسیون توسعه
صادرات غیر نفتی دنبال می شود. در حال حاضر حصول به راهکار عملی براي رفع مشکل کمبود ناوگان حمل و نقل یخچالی در
دستور کار دو کمیسیون قرار دارد. همچنین همکاري با اتاق هاي مشترك براي ایجاد و توسعه بازارهاي صادراتی براي محصولات
داراي مزیت تولید با توجه به پهنه جغرافیایی کشور و تهیه شناسه اقتصادي محصولات در کمیسیون کشاورزي اتاق ایران دنبال می

 
شود. 

امید است با همکاري و افزایش تعامل دستگاه هاي اجرایی کشور و به دنبال آن کاهش مشکلات صادرکنندگان در مواجهه با مقررات

 
داخلی، شاهد صرف تمام توان کنش گران این حوزه براي توسعه و تعمیق بازارهاي صادراتی محصولات کشاورزي کشور باشیم. 

 
مدیر امور کمیسیون هاي تخصصی اتاق ایران 

پربیننده ترین تحلیل جامع بر آهن و فولاد ارفع نگاهی مختصر به صنعت مس کاهش قیمت طلا با تقویت شاخص دلار آمریکا/ شوك
دوباره به قیمت فلز گرانبها سودآوري عظیم در سیمان تامین کاهش تقاضا در بازار فلزات گرانبها با نوسان قیمتی/ ثبات بازار در

 
شرایط توقف معاملات 

لینک کوتاه لینک کپی شد



ابلاغ مصوبات ستاد هماهنگی اقتصادي در مورد سیاستهاي جدید ارزي
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معاون اقتصادي رئیس جمهور با ابلاغ تصمیمات ارزي و تجاري ستاد هماهنگی اقتصادي تکالیف اعضاي کابینه، واردکنندگان
و صادرکنندگان در موضوع تهاتر و مکانیزم هاي واردات در مقابل صادرات را ابلاغ کرد.

معاون اقتصادي رئیس جمهور با ابلاغ تصمیمات ارزي و تجاري ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، تکالیف اعضاي کابینه،

 
واردکنندگان و صادرکنندگان در موضوع تهاتر و مکانیزم هاي واردات در مقابل صادرات را ابلاغ کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از کنفدراسیون صادرات ایران، محمد نهاوندیان، معاون اقتصادي رئیس جمهور در نامه اي به وزراي
صنعت، اقتصاد، نفت، امور خارجه، کشاورزي، بهداشت و رئیس کل بانک مرکزي، جزئیات تصمیمات ارزي ستاد هماهنگی اقتصادي

 
دولت را که به تائید رئیس جمهور رسیده است را ابلاغ کرد. 

1- وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان مسئول تجارت خارجی کشور، بر مبناي برآورد درآمد ارزي کشور که در ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت تعیین می شود، اقدام به مدیریت ثبت سفارش بر اساس اولویت بندي کالایی نماید. ارز مورد نیاز واردات از روش هاي

 
زیر از جمله ارز حاصل از صادرات تامین می شود. 

1-1-و اردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز حاصل از صادرات که به بانک مرکزي، بانک ها و شبکه صرافی هاي مجاز

 
در نظام یکپارچه معاملات ارزي (سامانه نیما) فروخته می شود، تامین نماید. 

کلیه صادرکنندگان محصولات پتروشیمی، فرآورده هاي نفتی و فولادي مکلفند ارز حاصل از صادرات خود را به بانک مرکزي (سامانه

 
نیما) عرضه کنند. سایر صادرکنندگان نیز می توانند ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه نمایند. 

 
واردات کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید، از محل این منابع و درآمدهاي ارزي نفت و گاز تامین می شوند. 

1-2- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز صادرکنندگان (خود یا غیر) به میزان کوتاژ صادراتی به شکل واردات در

 
برابر صادرات یا تهاتر تامین نماید. 

ثبت تمامی اطلاعات مربوط به گردش ریالی و نرخ ارز مورد معامله در سامانه جامع تجارت ضروري است و اطلاعات مورد نظر از سوي

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت برخط در اختیار بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران قرار می گیرد. 

تبصره 1: این روش براي پروانه هاي صادراتی سال 1398 و بعد آن و منوط به ثبت اظهار صادرکننده مبنی بر در اختیار داشتن ارز

 
مربوط به پروانه صادراتی در سامانه جامع تجارت امکان پذیر خواهد بود. 

تبصره 2: روش جاري تهاتر تحت مدیریت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایمیدرو، با هماهنگی بانک مرکزي ادامه

 
می یابد. 



1-3- واردکننده می تواند از محل ارز خود یا اشخاص دیگر، با ثبت اطلاعات مربوط به گردش مالی ریالی واردکننده و فروشنده ارز در

 
سامانه جامع تجارت نسبت به خرید ارز منوط به تعهد طرفین معامله بر اساس وجود و تامین ارز مورد مبادله اقدام نماید. 

1-4- واردات ماشین آلات و مواد اولیه موضوع سرمایه گذاري خارجی از طریق ثبت سفارش از محل منابع ارزي سرمایه گذار خارجی

 
با مجوز سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي فنی ایران صورت می گیرد. 

 
1-5- واردات از محل قراردادهاي بیع متقابل و IPC نفتی و یا روش هاي اعتباري مرسوم، طبق مقررات جاري انجام خواهد گرفت. 

2- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در کوتاه ترین زمان ممکن بر مبناي ثبت سفارش هاي دریافت شده موضوع موارد بند 1،

 
نسبت به صدور گواهی ثبت آماري در سامانه جامع تجارت اقدام می نماید. 

 
3- واردکننده موظف است تعهدات لازم به منظور واردات کالا به کشور را به بانک عامل ارایه دهد. 

4- ارز حاصل از صادرات باید ظرف چهار ماه از زمان صدور به یکی از روش هاي مرتبط بند 1 به چرخه اقتصادي کشور بازگردد.

 
موارد استثناء توسط وزارت صمت تعیین می شود. 

5- واردات مواد اولیه به صورت ورود موقت صرفاً پس از انجام ثبت آماري در سامانه جامع تجارت و اعلام ارزش و مقدار آن توسط
گمرك جمهوري اسلامی ایران مجاز است و پروانه صادراتی از این محل حق واگذاري بابت واردات ندارد و صادرکننده صرفاً به میزان

 
مابه التفاوت واردات و صادرات، متعهد به بازگشت ارز با روش هاي مربوطه در بند 1 به چرخه اقتصادي کشور است. 

6- گمرك جمهوري اسلامی ایران پروانه هاي صادراتی از سرزمین اصلی به مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي که براي
مصرف در منطقه استفاده می شوند، را از گزارش آماري صادرات کشور حذف کند و دارندگان این پروانه ها حق واگذاري آن را ندارند.
به گزارش اکسپورتنا، در صورت صادرات کالا از سرزمین اصلی به مناطق یادشده و از آنجا به خارج از کشور، صادرکننده متعهد به

 
بازگشت ارز حاصله با روش هاي مرتبط بند 1 به چرخه اقتصادي کشور می باشد. 

7- به استثناء مواردي که مطابق قانون مجاز تعیین شده است، گمرك جمهوري اسلامی ایران می بایست صرفاً به آن دسته از

 
کالاهاي وارداتی که ثبت سفارش آنها داراي اعلامیه تامین ارز می باشد، اجازه ترخیص بدهد. 

 
8- واردات در مناطق آزاد، تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي مطابق قوانین و مقررات جاري صورت می پذیرد. 

9- نهادهاي نظارتی، انتظامی و امنیتی ضمن شناسایی با دلالان و واسطه هاي غیرمجاز در تمامی بازارها به ویژه بازارهاي مجازي و

 
همچنین انبارهاي عمده نگهداري کالاهاي قاچاق برخورد جدي داشته و متخلفان را به قوه قضاییه معرفی می نمایند. 

10- مرکز اطلاعات مالی و مبارزه با پولشویی، بر اجراي کامل و موثر قانون مبارزه با پولشویی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز در کل
کشورو توسط کلیه اشخاص مشمول از جمله بانک ها، موسسات مالی، شهرداري ها و ثبت اسناد بر اساس مصوبات شوراي عالی مبارزه

 
با جرایم پولشویی و تامین مالی تروریسم، نظارت کامل و دقیق اعمال نماید. 



11- وزارت نفت مکلف است با همکاري وزارتخانه هاي صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی،
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان برنامه و بودجه، خزانه داري کل کشور و گمرك جمهوري اسلامی ایران نسبت به تدوینم

 
قررات لازم براي تهاتر نفت خام و میعانات گازي با کالاهاي اساسی، ضروري و مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز براي تولید اقدام نماید. 

12- وزارت امور خارجه با همکاري بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و سایر دستگاه هاي مرتبط براي آزادسازي منابع مسدودي

 
ارزي در خارج از کشور به طور جدي تلاش مستمر نماید. 

13- سازمان صدا و سیما، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مرکز ملی فضاي مجازي با توجه به شرایط جنگ اقتصادي ضمن ایجاد
فضاي رسانه اي مثبت و مناسبت، نسبت به اطلاع رسانی لازم در جهت کاهش التهابات در بازارهاي ارز و کالا و تشویق سرمایه گذاري

 
و اشتغال اقدام و از هر گونه القاي کمبود کالا و بی ثباتی قیمتها خودداري نمایند. 

14- تبادل هر گونه اطلاعات در فرآیند تجارت خارجی با واردکنندگان و صادرکنندگان توسط کلیه دستگاه هاي مسئول، صرفاً از
طریق سامانه جامع تجارت صورت گرفته و این سامانه می بایست اطلاعات مورد نیاز دستگاه هاي مربوطه را به صورت برخط و

 
سیستمی ارسال و دریافت نماید. 

محمد نهاوندیان



کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/08/15

اقتصادنیوز : گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر کاریابی آسیب دیده از کرونا نشان می دهد که از مجموع 150
کاریابی ثبت نام کرده در سامانه کارا حدود 100 کاریابی موفق به دریافت تسهیلات حمایتی کرونا شده اند.

 
کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟ 

اقتصادنیوز : گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر
کاریابی آسیب دیده از کرونا نشان می دهد که از مجموع
150 کاریابی ثبت نام کرده در سامانه کارا حدود 100

 
کاریابی موفق به دریافت تسهیلات حمایتی کرونا شده اند. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایسنا، پرداخت تسهیلات
حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاست هاي وزارت کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از
نیروهاي کار است و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست
بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا مراجعه و مراحل ثبت نام خود را

 
دنبال کردند. 

به موجب تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و کارگروه مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، زیر رسته فعالیتهاي

 
مجتمع هاي آموزشی و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب شدند. 

تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شده و مبلغ 59 میلیارد ریال تسهیلات به آنها

 
پرداخت شده است. 

در این راستا طی هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی امکان حمایت و پشتیبانی از دفاتر

 
مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی به وجود آمد. 

طبق گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال 545 نفر
موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره

 
مند شدند.میزان وام پرداختی به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شدند. 



میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی

 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده بیش از 50 درصد رشد داشته و به طور متوسط
روزانه بیش از 2500 درخواست وام در سامانه کارا به ثبت رسیده است.



هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/08/15

روز گذشته پیامی  با موضوع اعتراض برخی هنرمندان  نسبت به  چگونگی توزیع  تسهیلات و پرداخت وام مشاغل خانگی
میان هنرمندان استان خوزستان منتشر شد، نگارندگان این پیام مدعی بودند که در این حوزه رانتی از سوي اداره کل فرهنگ

و ارشاد اسلامی وجود دارد  و از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار پیگیري این ...

روز گذشته پیامی  با موضوع اعتراض برخی هنرمندان 
نسبت به  چگونگی توزیع  تسهیلات و پرداخت وام مشاغل
خانگی میان هنرمندان استان خوزستان منتشر شد،
نگارندگان این پیام مدعی بودند که در این حوزه رانتی از
سوي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی وجود دارد  و از
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار پیگیري این موضوع

 
توسط محمد جوروند، (...) 

روز گذشته پیامی  با موضوع اعتراض برخی هنرمندان 
نسبت به  چگونگی توزیع  تسهیلات و پرداخت وام مشاغل خانگی میان هنرمندان استان خوزستان منتشر شد، نگارندگان این پیام
مدعی بودند که در این حوزه رانتی از سوي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی وجود دارد  و از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار

 
پیگیري این موضوع توسط محمد جوروند، مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان شدند. 

امید خوزستان: محمد جوروند روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا درباره چگونگی توزیع این تسهیلات اظهار داشت: از  سازمان
هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان دعوت می کنیم تمامی پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را به صورت دقیق و
تک تک بررسی کنند تا مشخص شود آیا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  مانع دریافت وام توسط هیچ یک از هنرمندان شده یا این

 
که به کسی رانت خاصی داده یا خیر؟ 

وي  با تاکید بر این که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هیچگونه دخالتی در معرفی هنرمندان  براي دریافت تسهیلات ندارد توضیح
داد:  هر کسی پرونده  و مدارك لازم  براي دریافت تسهیلات را ارایه دهد قطعا می تواند وام دریافت کند اما اگر هنرمندي پرونده و

 
مدارك ناقصی دارد قطعا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز نمی تواند براي او کاري کند. 

مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  تاکید کرد:  اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان پولی در اختیار ندارد  بلکه
تسهیلات مختلف به ما اعلام می شود و  ما نیز آن ها را به هنرمندان اعلام می کنیم و در حال حاضر نیز اداره کل ارشاد اسلامی 

 
اعلام می کند هر هنرمندي قصد دریافت تسهیلات  دارد به اداره کل ارشاد خوزستان مراجعه کند. 

وي  بیان کرد:  پیامی که در فضاي مجازي منتشر شده از طرف یک هنرمند است که 2 هفته قبل معاون هنري سینمایی اداره کل
ارشاد اسلامی خوزستان با وي تماس گرفت و  از او خواست براي دریافت وام مدارك خود را بیاورد اما این هنرمند 10 روز پس از آن
تماس با مدارك ناقص به اداره کل مراجعه می کند که لیست نخست هنرمندانی که پرونده آن ها تکمیل بود ارسال شد و قرار بود وي



 
را در لیست دوم جاي داده شود. 

جوروند تاکید کرد: ما پرونده همه هنرمندانی که مراجعه می کنند به صورت لیست آماده میکنیم و براي طی شدن روند مراحل

 
دریافت وام به بانکها ارسال میکنیم. 

وي توضیح داد: سه دسته وام شامل  وام مشاغل خانگی، وام مشاغل آسیب دیده از کرونا و وام تحفه (سامانه تسهیلات حمایتی
فرهنگ و هنر) براي هنرمندان در نظر گرفته شده است که تاکنون در زمینه وام مشاغل اسیب دیده از کرونا استان خوزستان جزو

 
چهار استان کشور  بوده است. 

مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  بیان کرد: 19 طرح پشتیبان به مبلغ 17 میلیارد ریال براي اشتغال زایی 53 نفر به اداره
تعاون، کار و رفاه اجتماعی  ارسال شده که  هر 19 طرح مورد موافقت قرار گرفتند و 14 میلیارد ریال آن تصویب شده است، در حال

 
حاضر همه 19  طرح  به بانک معرفی شدند که تا این لحظه نیز سه میلیارد و400 میلیون ریال وام پرداخت شده است. 

وي گفت: در سامانه تسهیلات حمایتی فرهنگ و هنر  یا همان تحفه سه طرح براي حمایت فعالیت هنرمندان و اشتغال زایی براي 25

 
نفر به مبلغ 28 میلیارد ریال  به بانک ارسال شد. 

جوروند گفت: در زمینه صندوق کارآفرینی امید نیز74 میلیارد ریال تسهیلات با نرخ 4 درصد  به ما  تخصیص  داده شده است که از
همه  هنرمندانی که خواستار دریافت این وام هستند دعوت می کنیم  براي دریافت آن به اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مراجعه

 
کنند. 

وي بیان کرد: سال گذشته همین شخص منتشر کننده این پیام اعتراضی در فضاي مجازي، از طریق بنیاد فارابی تهران وام اعطا شد
 اما وي قادر به پرداخت اقساط خود نبوده است و از ما خواسته با بانک  صحبت کنیم و براي او استمهال کنیم که  بنده شخصا با

 
رییس بنیاد فارابی تهران تماس گرفتم  و پس از رفع مشکل  نامه امهال وام براي او گرفته شد. 

 
 -
-



افزایش 50 درصدي ظرفیت تولید آب شیرین در کشور

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/08/15

تسنیم نوشت: تاکنون ظرفیت آب شیرین کن هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز
بوده که از امروز با بهره برداري از واحد جدید، ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است.

تسنیم نوشت: تاکنون ظرفیت آب شیرین کن هاي در حال
بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه
روز بوده که از امروز با بهره برداري از واحد جدید، ظرفیت

 
تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است. 

بزرگ ترین مجتمع آب شیرین کن کشور با ظرفیت تولید
دویست میلیون لیتر آب شیرین در شبانه روز و سرمایه
گذاري بیش از یک صد میلیون دلار توسط بخش خصوصی
امروز (پنجشنبه، 15 آبان 99) با حضور رئیس جمهور،
وزیران صمت و نیرو و ... در غرب بندرعباس به بهره

برداري رسید. با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه بیش از 70 میلیون مترمکعب آب شیرین به منابع آبی کشور افزوده می شود.
بخش اصلی آب شیرین تولیدي این مجتمع با استفاده از خط لوله اي به طول 800 کیلومتر به مجتمع هاي صنعتی واقع در استان

 
هاي مرکزي ایران منتقل شده و بخش دیگر آن نیز جهت براي مصارف شرب به استان هرمزگان منتقل خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت سازه سازان در حاشیه بهره برداري از این طرح، برخی از مزایاي مهم اجراي آن را تأمین آب شرب و کمک به رشد
صنعت در استان هاي کم آب کشور از جمله استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد عنوان کرد و گفت: اجراي این طرح تأمین آب مورد

 
نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادي در این مناطق را رقم می زند. 

وحید حدادیان دسترسی مطمئن و تمام ناپذیر به آب دریا را از دیگر مزایاي این طرح دانست و افزود: تاکنون ظرفیت آب شیرین کن
هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز بوده است و با ورود این مجتمع به چرخه ي تولید،

 
ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است. 

وي با اشاره به اعمال تحریم هاي ظالمانه و محدودیت هاي فنی و مالی پیش روي کشور گفت: علیرغم تجربه نه چندان وسیع
صنعتگران داخلی در حوزه ي آب شیرین کن هاي بزرگ، این مهم با عزم ملی و رویکرد توسعه اي، به قابل اعتمادترین شرکت هاي

 
داخلی واگذار شد و به سرانجام رسید. 

حدادیان گفت: با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، کشورها به دنبال تأمین آب از منابع
غیرمتعارف هستند، همچنین به دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، کشور ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به روش

 
هاي نوین همچون استفاده از فناوري آب شیرین کن ها است. 



مدیر پروژه آب شیرین کن خلیج فارس نیز احجام عملیاتی این طرح را انجام 375.000 متر مکعب خاك برداري، 34.000 متر مکعب
بتن ریزي، 5.000 تن آرماتوربندي ، 80.000 مترمربع قالب بندي ، 10.000 تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی

 
و 50 کیلومتر لوله کشی در سایزهاي مختلف برشمرد که نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. 

مجتبی جواهري با بیان اینکه آب خام ورودي به آب شیرین کن توسط آب گیرها و خطوط انتقال، به میزان 600 هزار متر مکعب در
شبانه روز (7 متر مکعب بر ثانیه) تأمین می شود، گفت: این مجموعه توجه ویژه اي به محیط زیست و حفظ آن دارد، بر این اساس با
استفاده از واحدهایی که براي نخستین بار در کشور مورد ساخت و استفاده قرار می گیرند، از قبیل واحد پیش تصفیه (DAF) ، واحد
لجن گیري (Sludge Area) و واحد رفع فقر یونی آب (Remineralization)شوري 55.000 واحدي آب به شوري 500

 
واحدي تبدیل و آب شیرین مورد نیاز صنایع بزرگ معدنی تأمین می شود. 

وي با تأکید بر استفاده از دانش بومی و نیروهاي توانمند داخلی در اجراي این پروژه گفت: به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل
مستقیم و 5 هزار نفر به صورت غیرمستقیم در این پروژه مشغول فعالیت بوده اند، همچنین در زمان بهره برداري این مجموعه

 
براي150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر به طور غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

بر اساس این گزارش، مجتمع آب شیرین کن خلیج فارس، در حال حاضر بزرگترین تأسیسات نمک زدایی کشور است که در شهرك
صنعتی خلیج فارس در غرب بندرعباس احداث شده است. این پروژه ي ملی با سرمایه گذاري شرکت هاي سازه سازان به عنوان مالک
و بهره بردار آب شیرین کن، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت مس سرچشمه و شرکت معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده
است. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب 7000 میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است که از این مبلغ،
84 میلیون یورو از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت بانک صنعت و معدن، تأمین شد. عملیات اجرایی این طرح در پاییز

 
1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. 
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تشریح اهداف پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی در دادگستري کرمان

منبع: میزانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان برخی اهداف پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی را
یادآور شد و گفت: این پایگاه به منظور پیشگیري از وقوع جرم و با حضور نماینده دادستان نظارت بر ترك فعل ها را بررسی

خواهد کرد.

خبرگزاري میزان - "سیدمهدي قویدل" در نشست بررسی مشکلات و معضلات اجتماعی شهرك صنعتی که با حضور برخی
نمایندگان دستگاه هاي اجرایی و حمایتی در شهر کرمان برگزار شد، اظهار داشت: مقام معظم رهبري (مد ظله العالی) در کنار آسیب
هایی مانند طلاق، اعتیاد و فساد اخلاقی، حاشیه نشینی را هم از آسیب هاي مهم برشمرده اند و نسبت به پیامد هاي آن هشدار داده

 
اند که بایستی به این حوزه توجه جدي داشته باشیم. 

وي با اشاره به اینکه قانون اساسی و سایر قوانین موضوعه تکالیف کاربردي را براي دولت در نظر گرفته و یکسري مسئولیت هایی را
براي آن تعریف کرده است، افزود: رفع تبعیضات ناروا و ایجاد امکانات عادلانه براي همه، پی ریزي اقتصاد صحیح و عادلانه، رفع فقر و
برطرف ساختن هر نوع محرومیت، داشتن حقوق مساوي اعم از حق مسکن، حق تحصیل و اشتغال، ریشه کن کردن فقر، تامین نیاز
هاي اساسی مانند خوراك، پوشاك، مسکن، بهداشت، درمان و آموزش و پرورش و... در برنامه ششم توسعه به طور کامل بیان شده و

 
وظیفه همه است جهت آگاهی از این حقوق و رسیدن به آن تلاش کنند. 

قویدل سپس با تاکید بر اینکه در حاشیه شهر کرمان و شهرك صنعتی آسیب هاي فراوانی به صورت آشکار و پنهان وجود دارد،
تصریح کرد: بازدید هاي میدانی که با بسیج، سپاه و برخی مسوولین صورت گرفته، نشان از حجم گسترده معضلات این منطقه دارد و
قابل قبول نیست که در مرکز استانی که بهشت معادن ایران لقب گرفته و سرشار از ذخایر غنی و داشته هاي طبیعی، تاریخی،

 
اقتصادي و فرهنگی است چنین مکان هایی با آسیب هاي متعدد اجتماعی وجود داشته و براحتی از کنار آن عبور کنند. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان در ادامه برخی اهداف پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی را
یادآور شد و گفت: این پایگاه به منظور پیشگیري از وقوع جرم و با حضور نماینده دادستان نظارت بر ترك فعل ها را بررسی خواهد
کرد چراکه یکی از وظایف دستگاه قضایی نظارت بر حسن اجراي قوانین، حفظ حقوق عامه و مصادیق پیشگیري از وقوع جرم همین

 
موارد است. 

قویدل ادامه داد: یکسري برنامه ها در سطح جامعه و به ویژه شهرك صنعتی به صورت جزیره اي و موازي انجام می شود که به نوعی
علمی و کاربردي نیست، به همین جهت هدف مهم بعدي پایگاه انسجام بخشی به عملکرد و فعالیت هاي دستگاه ها، نهاد هاي مردمی

 
و خیریه ها است. 

وي با تاکید بر اینکه پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی در اختیار همه دستگاه هاي دولتی و نهاد هاي مردمی قرار دارد تا با همفکري
و تقسیم کار به نتیجه مطلوبی در شهرك صنعتی برسیم، گفت: یکی از ارکان مهم اثرگذاري برنامه ها، استفاده از مشارکت هاي مردم

و ارتقا مسئولیت اجتماعی است که این امر با حمایت دستگاه هاي دولتی و اجرایی و ورود نهاد هاي مردمی عملی خواهد شد. 



این مقام قضایی در بخش دیگري از صحبت هاي خود تاکید کرد: وجود انشعابات غیرمجاز برق، نبود آب آشامیدنی سالم، خرید و
فروش موادمخدر، معتادین متجاهر، نبود امکانات آموزشی و بهداشتی و سایر آسیب هایی که در شهرك صنعتی جولان می دهند قابل

 
پذیرش نبوده و بایستی برابر مصوبات شوراي پیشگیري در خصوص این موارد اقدام و تعیین تکلیف شود. 

قویدل با یادآوري اینکه در راه اندازي پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی اجتماعی، قضایی دفتر تسهیل گري منطقه، شهردار محله،
امور اجتماعی استانداري و برخی نهاد هاي مردمی کمک کرده اند، افزود: دفاتر تسهیل گري صرفا انتقال دهنده اطلاعات و فاقد
اختیارات کافی براي حل مشکلات اساسی و یا برخورد با موانع هستند به همین جهت باید دستگاه هاي اجرایی به حاشیه شهر ورود

 
کنند. 

وي همچنین با بیان اینکه برابر قانون مدیریت پیشگیري با دستگاه قضایی است، گفت: پیشنهاد می شود در کنار نماینده دستگاه
قضایی نماینده اي از استانداري و همچنین از نهاد هاي مردمی در پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی اجتماعی، قضایی معرفی شوند تا
هر اقدامی در شهرك صنعتی بررسی و آنالیز و سپس تصمیم گیري و اجرایی شود تا از موازي کاري جلوگیري شود و پایگاه نیز بر

 
حُسن انجام کار نظارت کند. 

در این نشست همچنین"محید ستایش نیا" معاون اجتماعی سپاه ثاراالله کرمان اظهار داشت: باید از ظرفیت و توان نهاد هاي مردمی

 
در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی استفاده شود. 

وي افزود: عمده آسیب هاي اجتماعی در حاشیه شهر کرمان به خصوص در شهرك صنعتی ملموس است که ضرورت دارد با همت

 
دستگاه هاي مختلف فکري براي مستضعفین اي مناطق بشود. 

ستایش نیا گفت: پایگاه پیشگیري و انسجام بخشی اجتماعی، قضایی که توسط معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري

 
کل استان کرمان راه اندازي شده است به اقدامات منسجم در شهرك صنعتی سرعت خواهد بخشید. 

وي با اشاره به اینکه هدف همه ما این است که به مسئولین و دستگاه هایی که در حوزه آسیب هاي اجتماعی فعالیت می کنند کمک

 
کنیم، خاطرنشان کرد: این پایگاه و موضوعات مطرح شده بایستی الگویی براي سایر مناطق حاشیه اي شهر کرمان نیز باشد. 

انتهاي پیام/



سپاه و بسیج در پی فرمان اخیر امام خامنه اي براي کمک به کادر درمان با

قوت بیشتر به صحنه آمد

منبع: شبستانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/08/15

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره به فرمان اخیر امام خامنه اي در خصوص مبارزه با کرونا؛ از ایجاد تفاهم نامه با علوم
پزشکی، تجهیز فضاهاي پیش و پس بیمارستانی، کنترل ترددها و...خبر داد.

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره به فرمان اخیر امام خامنه اي در خصوص مبارزه با کرونا؛ از ایجاد تفاهم نامه با علوم

 
پزشکی، تجهیز فضاهاي پیش و پس بیمارستانی، کنترل ترددها و...خبر داد. 

 
 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از کرمان، سردار حسین معروفی پنجشنبه (15 آبان) در مورد اقدامات جدید سپاه ثاراالله در

 
مقابله با ویروس کرونا گفت: یکی از موضوعات جدي که دنیا و کشور درگیر آن است، حوزه ویروس کرونا و نحوه مقابله با آن است. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با بیان اینکه یکی از موضوعاتی که مسئولین، نظام سلامت، ستاد مقابله با ویروس کرونا و مردم باید
رعایت کنند، حوزه پیشگیري است؛ افزود: سپاه و بسیج از روز ابتداي شیوع کرونا {اوایل اسفند ماه سال گذشته} پاي کار بود و الان



 
نیز قرارگاه امام رضا(ع) در سراسر کشور فعال است. 

وي اظهار کرد: قرارگاه ما هر هفته در سطح استان کرمان و شهرستان ها فعال است و جلسات متعددي با دانشگاه علوم پزشکی کرمان
دارد که خود بنده جلساتی با دانشگاه علوم پزشکی داشتم و کارگروه مشخص شده و اعلام کردیم ما به عنوان سپاه و بسیج استان با

 
همه توان در خدمت هستیم. 

سردار معروفی با بیان اینکه امروز فرمانده، میدان دار و هدایت کننده حوزه مقابله با ویروس منحوس کرونا، دانشگاه هاي علوم پزشکی
و نظام سلامت هستند، خاطر نشان کرد: ما اعلام آمادگی می کنیم و همانطور که در کمک مومنانه، حوادث غیرمترقبه از جمله سیل
و زلزله، در ساخت خانه محرومین، در آبرسانی، در جهیزیه و ازدواج آسان و اشتغال کوچک کنار مردم هستیم، قطعاً سلامت مردم

 
اولویت اول ما بوده و از هر چیزي براي ما مهم تر است. 

وي گفت: تفاهم نامه اي بین ما و دانشگاه علوم پزشکی هم آماده شده که احتمال دارد تا چند روز آینده رسانه اي بشود و یک تفاهم
نامه فی مابین رئیس سازمان بسیج مستضعفین و وزارت بهداشت آماده شده لذا آمادگی داریم که این موضوعات را با جدیت پیگیري

 
کنیم. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان بیان کرد: اولین موضوعی که براي پیشگیري نیاز داریم اینکه در تمام استان 24 سوله ورزشی
صالحین یا 9 دي را براي 30 تا 50 تخت بیمارستانی تجهیز کنیم تا بنا به نیاز پیش بیمارستانی و پس بیمارستانی براي قرنطینه

 
استفاده شود. 

وي با اشاره به اینکه در تفاهم نامه اي که بین سپاه، بسیج و وزارت بهداشت، آمادگی طرح غربالگري را داریم که کمک کنیم و اعلام
آمادگی کردیم، ادامه داد: در بحث قرنطینه و کنترل شهر به همه نیروها اعلام کردیم و فرماندهان آماده کار هستند و در بحث بستن

 
گلوگاه ها بنا به نیاز آمادگی داریم تا به نیروي انتظامی کمک کنیم. 

سردار معروفی گفت: یک فراخوان براي تمام پزشکان، پرستاران و بیماربران بسیجی دادیم و اعلام آمادگی کردند تا در تمام شهرستان
ها در صورت نیاز، اعلام و درخواست مجموعه نظام سلامت در استان، در اختیار مجموعه نظام سلامت قرار بگیرند و همچنین در بحث

 
ضدعفونی معابر هم بسیج صددرصد پاي کار است. 

وي افزود: در بحث تولید ماسک هم در صورت کمبود، ما 154 کارگاه تولید ماسک بسیجی و انقلابی داشتیم که امروز بخشی از آن ها

 
فعال هستند و اگر نیاز باشد همه آن ها آمادگی مجدد دارند تا در اختیار مردم عزیز و نجیب قرار دهیم. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت: ما با تمام توان آماده هستیم و در کنار مردم قرار می گیریم و تا زمانی که نیاز باشد، سعی می
کنیم کنار مردم با تمام وجود خود کمک کنیم اما از مردم استدعا داریم که مراعات کنید یعنی فاصله گذاري و مسائل بهداشتی فردي

 
را رعایت بکنید و سفرها، مهمانی و گردش غیرضروري را نروید تا از این پیک عبور کنیم. 

وي ادامه داد: واقعاً ما نگران هستیم وقتی در روز 17 نفر از مردم استان جان خود را از دست می دهند؛ ببینید چه فشاري هم به
مردم، هم به خانواده و هم به مجموعه کادر درمان می آید لذا خودمان باید رعایت کنیم و غیرضرور بیرون نرویم، حتی براي خرید تا

بتوانیم به فضل الهی از این وضعیت کشور و استان عبور کنیم.



فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/08/15

تهران-درآمد نیوز - با اجراي فاز نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به استان هاي هرمزگان و کرمان، با تامین آب پایدار
براي بخش هاي صنایع و کشاورزي، فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت. نوشته فلات مرکزي ایران در مسیر

توسعه پایدار قرار گرفت اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

تهران-درآمد نیوز &– با اجراي فاز نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به
استان هاي هرمزگان و کرمان، با تامین آب پایدار براي بخش هاي صنایع و

 
کشاورزي، فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي ایرنا، آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب
و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران
(بندرعباس- سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن

و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومانی، صبح امروز (پنجشنبه، پانزدهم آبان ماه)

 
با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، رییس جمهوري آغاز شد. 

طرح انتقال آب به فلات مرکزي بر اساس گفته هاي «محمدجواد فدایی» استاندار کرمان، در سه خط در نظر گرفته شده
که سالیانه 600 میلیون مترمکعب آب را شیرین کرده به استان هاي کرمان و یزد منتقل می کند.  خط نخست این پروژه، سالیانه
180 میلیون مترمکعب آب را منتقل می کند که 50 میلیون مترمکعب آن به شهرهاي استان هرمزگان داده می شود و  45 میلیون
مترمکعب سهم گل گهر، 40 میلیون مترمکعب سرچشمه و 30 میلیون مترمکعب سهم چادرملو است و 15 میلیون مترمکعب نیز در

 
طول مسیر براي شرب و سایر موارد استفاده می شود. 

با افتتاح مرحله نخست طرح شیرین سازي، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان و

 
کرمان، نمک زدایی می شود. 

براي افتتاح این طرح که براي یک هزار و 200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی اشتغال زایی داشته، 305 کیلومتر خط لوله
انتقال، هفت ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلوولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33 مخزن

 
تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 مترمکعب طراحی و اجرا شده است. 

در آیین افتتاح این طرح، رییس جمهوري با بیان اینکه طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می کند، گفت: خط

 
انتقال آب از خلیج فارس خط انتقال امید است، زیرا فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می شود. 

 طرح انتقال آب به فلات مرکزي که رییس جمهوري از آن به عنوان طرح انتقال امید یاد کرد، طرحی استراتژیک در راستاي توسعه

 
این مناطق به شمار می رود. 

طی دهه هاي اخیر تغییرات اقلیمی منجر به کمبود منابع آب در این مناطق شده است. پیامدهاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و
حتی امنیتی چنین اتفاقی امر پوشیده اي نیست.   در واقع کمبودآب یکی از گره هاي پیش روي توسعه فلات مرکزي ایران بویژه در

 
بخشهاي کشاورزي و صنعت بوده است. تکمیل طرح انتقال آب زمینه ساز تامین پایدار آب مورد نیاز در این مناطق می شود. 

به گفته حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، طول این طرح بیش از 800 کیلومتر است که فاز نخست آن که امروز افتتاح می
شود 305 کیلومتر است، این پروژه در ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. یکی از دغدغه هاي پیش



روي افکار عمومی در اجراي چنین طرح هایی  دغدغه هاي زیست محیطی است. موضوعی که به گفته روحانی در این طرح مد نظر
بوده است.  با افتتاح این طرح، صدها چاه که آب را از زیرزمین براي صنایع منطقه تامین می کرده، به سایر مصارف رسیده یا آنهایی

 
که ضرورت نداشته باشد، بسته می شود. 

 واقع امر این است که چاه هاي غیر مجاز یکی از عمده ترین مشکلات پیش روي منابع آب زیرزمینی به شمار می رود. از طرفی
حیات و زندگی کشاورزان به این چاه ها وابسته است و از طرف دیگر بهره برداري بی رویه از این منابع منجر به کاهش سطح آب هاي

 
زیر زمینی و فرونشت زمین در دشت ها می شود. 

 نکته مهم دیگر موضوع توسعه دریا پایه و توسعه مناطق ساحلی کشور در سواحل جنوبی کشور است. واقع امر این است که سواحل
معمولا از کانونهاي جمعیتی کشورها به شمار میروند و این امر مستلزم ایجاد و توسعه زیرساختها در این مناطق است از این رو توسعه
آب شرب و ظرفیت سازي در این بخش می تواند بسیار حائز اهمیت باشد. بر اساس چشم اندازي که تعریف شده در  آینده

 
بندرعباس، 50 درصد آب مصرفی مردم با شیرین سازي از آب دریا تامین می شود.   

بر اساس اظهارات امروز روحانی در سال 92، 18 دستگاه آب شیرین کن در کشور وجود داشت که این رقم امروز به 72 دستگاه

 
رسیده  و این تحول عظیمی است که در هفت سال اخیر رخ داده است. 

امروز شیرین سازي آب دریا یکی از پروژه هاي مهم در جهان محسوب می شود. حدود 75 درصد نمک زدایی ها در منطقه ما انجام
شده به طوري که بیش از 850  واحد آب شیرین کن در منطقه خلیج فارس مشغول فعالیت است که 25 مورد آنها آب شیرین کن

 
هاي بزرگ با ظرفیت بیش از 100 هزار متر مکعب در شبانه روز هستند. 

بر اساس اظهارات «رضا اردکانیان» وزیر نیرو،  در دولت «تدبیر و امید» مطالعه انتقال آب از خلیج فارس و دریاي عمان به 17 استان
کشور آغاز شده که اکنون به انتها رسیده است. این 17 استان سالیانه 60 میلیارد متر مکعب مصرف آب سطحی و زیرزمینی دارند که
دو میلیارد مترمکعب آن مربوط به بخش صنعت است.  مطابق برنامه توسعه 30 ساله، مصرف آب در بخش صنعت این استان ها به

 
بیش از سه میلیارد مترمکعب افزایش خواهد داشت. 

 آن طور که اردکانیان گفته است و بر اساس محاسبات، بخش صنعت سالیانه 950 میلیون مترمکعب براي مصارف خود کمبود

 
خواهد داشت و به همین دلیل، استفاده از آب دریا یکی از روش هاي تاثیرگذار خواهد بود. 

پروژه امروز یکی از پروژه هاي مهم است که از مجموع 450 میلیون مترمکعب آب تخصیص داده شده به صنایع و بخش خصوصی،
150 میلیون مترمکعب آب شیرین به دست خواهد آمد که می تواند براي مصارف شرب و صنعتی هرمزگان و همچنین مصارف

 
صنعتی کرمان و یزد مورد استفاده قرار بگیرد. 

 
خط لوله امید، تبلور «ما می توانیم» 

در این مراسم، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در خصوص تامین منابع مورد نیاز این طرح گفت: این طرح بدون
ریالی اعتبار دولتی افتتاح شد و قرار است شرکت هاي توسعه گرا و صنعتی معدنی، کشور را بسازند و این شرکت ها براي بقاي خود و

 
مردم حاضر به سرمایه گذاري شدند. 

بر اساس اظهارات رزم حسینی، اعتبار این پروژه از محل منابع بانکی و شرکت هاي صنعتی و معدنی تامین شده است.  در این طرح

 
194 شرکت داخلی در 15 استان کشور مشارکت داشتند. 

وي با بیان اینکه این طرح توسط مدیران شجاع مس سرچشمه،  گل گهر و چادرملو با یک ریسک حساب شده به انجام رسیده، افزود:
انتقال آب از دریا براي خودروسازي و شهرك هاي صنعتی صرفه اقتصادي دارد و وزارت نیرو باید جلودار و مشوق اجراي این گونه

طرح ها باشد تا همه صنایع و استان ها از این نعمت بهره مند شوند.



فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/08/15

تهران-ایرنا- با اجراي فاز نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به استان هاي هرمزگان و کرمان، با تامین آب پایدار براي بخش
هاي صنایع و کشاورزي، فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت.

تهران-ایرنا- با اجراي فاز نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به استان هاي
هرمزگان و کرمان، با تامین آب پایدار براي بخش هاي صنایع و کشاورزي،

 
فلات مرکزي ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي ایرنا، آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب
و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران
(بندرعباس- سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن
و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاري 16 هزار و 300

میلیارد تومانی، صبح امروز (پنجشنبه، پانزدهم آبان ماه) با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، رییس جمهوري

 
آغاز شد. 

طرح انتقال آب به فلات مرکزي بر اساس گفته هاي «محمدجواد فدایی» استاندار کرمان، در سه خط در نظر گرفته شده که سالیانه
600 میلیون مترمکعب آب را شیرین کرده به استان هاي کرمان و یزد منتقل می کند. خط نخست این پروژه، سالیانه 180 میلیون
مترمکعب آب را منتقل می کند که 50 میلیون مترمکعب آن به شهرهاي استان هرمزگان داده می شود و 45 میلیون مترمکعب سهم
گل گهر، 40 میلیون مترمکعب سرچشمه و 30 میلیون مترمکعب سهم چادرملو است و 15 میلیون مترمکعب نیز در طول مسیر براي

 
شرب و سایر موارد استفاده می شود. 

با افتتاح مرحله نخست طرح شیرین سازي، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان و

 
کرمان، نمک زدایی می شود. 

براي افتتاح این طرح که براي یک هزار و 200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی اشتغال زایی داشته، 305 کیلومتر خط لوله
انتقال، هفت ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلوولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33 مخزن

 
تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 مترمکعب طراحی و اجرا شده است. 

در آیین افتتاح این طرح، رییس جمهوري با بیان اینکه طرح انتقال آب به فلات مرکزي ایران صنایع ما را متحول می کند، گفت: خط

 
انتقال آب از خلیج فارس خط انتقال امید است، زیرا فقط آب به فلات مرکزي ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می شود. 

طرح انتقال آب به فلات مرکزي که رییس جمهوري از آن به عنوان طرح انتقال امید یاد کرد، طرحی استراتژیک در راستاي توسعه
این مناطق به شمار می رود. 



طی دهه هاي اخیر تغییرات اقلیمی منجر به کمبود منابع آب در این مناطق شده است. پیامدهاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و
حتی امنیتی چنین اتفاقی امر پوشیده اي نیست. در واقع کمبودآب یکی از گره هاي پیش روي توسعه فلات مرکزي ایران بویژه در

 
بخشهاي کشاورزي و صنعت بوده است. تکمیل طرح انتقال آب زمینه ساز تامین پایدار آب مورد نیاز در این مناطق می شود. 

به گفته حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، طول این طرح بیش از 800 کیلومتر است که فاز نخست آن که امروز افتتاح می
شود 305 کیلومتر است، این پروژه در ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. یکی از دغدغه هاي پیش
روي افکار عمومی در اجراي چنین طرح هایی دغدغه هاي زیست محیطی است. موضوعی که به گفته روحانی در این طرح مد نظر
بوده است. با افتتاح این طرح، صدها چاه که آب را از زیرزمین براي صنایع منطقه تامین می کرده، به سایر مصارف رسیده یا آنهایی

 
که ضرورت نداشته باشد، بسته می شود. 

واقع امر این است که چاه هاي غیر مجاز یکی از عمده ترین مشکلات پیش روي منابع آب زیرزمینی به شمار می رود. از طرفی حیات
و زندگی کشاورزان به این چاه ها وابسته است و از طرف دیگر بهره برداري بی رویه از این منابع منجر به کاهش سطح آب هاي زیر

 
زمینی و فرونشت زمین در دشت ها می شود. 

نکته مهم دیگر موضوع توسعه دریا پایه و توسعه مناطق ساحلی کشور در سواحل جنوبی کشور است. واقع امر این است که سواحل
معمولا از کانونهاي جمعیتی کشورها به شمار میروند و این امر مستلزم ایجاد و توسعه زیرساختها در این مناطق است از این رو توسعه
آب شرب و ظرفیت سازي در این بخش می تواند بسیار حائز اهمیت باشد. بر اساس چشم اندازي که تعریف شده در آینده بندرعباس،

 
50 درصد آب مصرفی مردم با شیرین سازي از آب دریا تامین می شود. 

بر اساس اظهارات امروز روحانی در سال 92، 18 دستگاه آب شیرین کن در کشور وجود داشت که این رقم امروز به 72 دستگاه

 
رسیده و این تحول عظیمی است که در هفت سال اخیر رخ داده است. 

امروز شیرین سازي آب دریا یکی از پروژه هاي مهم در جهان محسوب می شود. حدود 75 درصد نمک زدایی ها در منطقه ما انجام
شده به طوري که بیش از 850 واحد آب شیرین کن در منطقه خلیج فارس مشغول فعالیت است که 25 مورد آنها آب شیرین کن

 
هاي بزرگ با ظرفیت بیش از 100 هزار متر مکعب در شبانه روز هستند. 

بر اساس اظهارات «رضا اردکانیان» وزیر نیرو، در دولت «تدبیر و امید» مطالعه انتقال آب از خلیج فارس و دریاي عمان به 17 استان
کشور آغاز شده که اکنون به انتها رسیده است. این 17 استان سالیانه 60 میلیارد متر مکعب مصرف آب سطحی و زیرزمینی دارند که
دو میلیارد مترمکعب آن مربوط به بخش صنعت است. مطابق برنامه توسعه 30 ساله، مصرف آب در بخش صنعت این استان ها به

 
بیش از سه میلیارد مترمکعب افزایش خواهد داشت. 

آن طور که اردکانیان گفته است و بر اساس محاسبات، بخش صنعت سالیانه 950 میلیون مترمکعب براي مصارف خود کمبود خواهد

 
داشت و به همین دلیل، استفاده از آب دریا یکی از روش هاي تاثیرگذار خواهد بود. 

پروژه امروز یکی از پروژه هاي مهم است که از مجموع 450 میلیون مترمکعب آب تخصیص داده شده به صنایع و بخش خصوصی،
150 میلیون مترمکعب آب شیرین به دست خواهد آمد که می تواند براي مصارف شرب و صنعتی هرمزگان و همچنین مصارف

 
صنعتی کرمان و یزد مورد استفاده قرار بگیرد. 



 
خط لوله امید، تبلور «ما می توانیم» 

در این مراسم، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در خصوص تامین منابع مورد نیاز این طرح گفت: این طرح بدون
ریالی اعتبار دولتی افتتاح شد و قرار است شرکت هاي توسعه گرا و صنعتی معدنی، کشور را بسازند و این شرکت ها براي بقاي خود و

 
مردم حاضر به سرمایه گذاري شدند. 

بر اساس اظهارات رزم حسینی، اعتبار این پروژه از محل منابع بانکی و شرکت هاي صنعتی و معدنی تامین شده است. در این طرح

 
194 شرکت داخلی در 15 استان کشور مشارکت داشتند. 

وي با بیان اینکه این طرح توسط مدیران شجاع مس سرچشمه، گل گهر و چادرملو با یک ریسک حساب شده به انجام رسیده، افزود:
انتقال آب از دریا براي خودروسازي و شهرك هاي صنعتی صرفه اقتصادي دارد و وزارت نیرو باید جلودار و مشوق اجراي این گونه

 
طرح ها باشد تا همه صنایع و استان ها از این نعمت بهره مند شوند. 

 
برچسب ها 

 
- طرح انتقال آب خلیج فارس 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- علیرضا رزم حسینی 

 
- حسن روحانی 

 
- رضا اردکانیان 

 
- خلیج فارس 

- وزارت نیرو



23طرح جهش تولید در دانشگاه علم و صنعت کلید خورد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیر دفتر توسعه فناوري دانشگاه علم و صنعت :23 طرح جهش تولید در این دانشگاه به تصویب رسیده است و مجریان طرح
در حال کار روي آن ها هستند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، آقاي اسماعیل خان
میرزا درخصوص طرح هاي جهش تولید این دانشگاه افزود:
موضوع جهش تولید بر پایه منویات مقام معظم رهبري،
ابتداي سال در دانشگاه کلید خورد و در همان ایام
تعطیلات عید و با وجود شیوع کرونا با مشارکت و همکاري
اجزاي اکوسیستم کارآفرینی، فرایند جهش تولید را با توجه
به توانمندي دانشگاه طراحی کردیم و با پایان تعطیلات
اجراي طرح آغاز شد.آقاي خان میرزا هدف از طرح جهش
تولید را به مرحله تولید رساندن بخشی از دستاوردهاي

دانشگاه بر شمرد و افزود: در این راستا تاکید ما بر طرح هایی بود که اولاً قابلیت به تولید رسیدن در فرصت کمتر از یک سال را با
سرمایه گذاري ها و جذب منابع مالی داشته و ثانیاً اینکه، حاصل دستاورهاي فنی مهندسی اعضاي هیات علمی و دانشجویان دانشگاه
علم و صنعت باشند.وي در تشریح کلیات اجراي طرح ها، اظهار داشت: برنامه به این صورت بود که ابتدا ایده هایی را که این قابلیت را
دارند، جمع آوري و سپس دوره هاي توانمندسازي و آموزشی لازم براي اعضاي هیات علمی و دانشجویان برگزار شود. در ادامه و با
اتمام دوره هاي توانمند سازي و آموزشی، طرح ها را به صورت کامل و پخته شده ارزیابی کرده و پس از آن از منابع صندوق ریسک
پذیر دانشگاه، مبلغی را به هر یک از طرح ها اختصاص دهیم تا در مرحله اول به نمونه محصول برسد و در مرحله بعد، نمونه
محصولات در اختیار سرمایه گذاران قرار بگیرد.مدیر دفتر توسعه فناوري، تجاري سازي و کارآفرینی دانشگاه علم و صنعت ادامه داد:
در این مسیر، خوشبختانه هیات مدیره صندوق خطرپذیر دانشگاه، در اولین جلسه طرح، تامین اعتبار این طرح را تا سقف 2 میلیارد
تومان بر عهده گرفت؛ به این ترتیب که روي هر طرح، حداکثر 70 میلیون تومان در مرحله اول سرمایه گذاري کند تا طرح ها پیش
بروند.وي با بیان اینکه در این فرآیند بیش از 70 طرح به دفتر توسعه فناوري، تجاري سازي و کارآفرینی دانشگاه رسید، گفت: این
طرح ها طی 2 مرحله ارزیابی شدند و در نهایت، 27 طرح مورد تایید صندوق قرار گرفت. از این میان 23 طرح قرارداد مرحله اول
شان با صندوق به امضاء رسید.خان میرزا در خصوص محور طرح هاي تصویب شده افزود: این طرح ها در حوزه هاي محیط زیست با
موضوعاتی همچون استفاده از فناوري هاي غشایی براي تصفیه آب و پساب، سنتز کربن متخلخل گرافیکی با روش سبز و تثبیت
ریزگردها با استفاده از مواد نوین، در حوزه تجهیزات پزشکی با مباحثی مثل دستگاه اسکن سه بعدي فلوئوروسکوپی، کیت هاي
تشخیص زودهنگام انواع سرطان با فناوري میکروفلوئیدیک و سامانه هوشمند رژیم غذایی، در حوزه مواد پیشرفته مورد استفاده در
صنایع خودروسازي و دفاعی و نیز در حوزه آي تی؛ با موضوعاتی از قبیل سامانه هاي هوشمند مشاور در حوزه بورس و برچسب هاي
دیجیتال فروشگاه هاي بزرگ، به مرحله قرارداد رسیده و مجریان طرح ها در حال اجرا هستند.وي ابراز امیدواري کرد که ان شاءاالله تا
پایان سال، حداقل نیمی از این 23 طرح، با حمایت سرمایه گذاران که از همین حالا کمک هاي خود را آغاز کرده اند، به سرانجام

برسد.



محدودیت ورود به بوستان زندگی فقط براي روز افتتاح بود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/08/15

خبرگزاري آریا - شهر: شهردار منطقه درباره شرایط ایجاد
بوستان زندگی توضیحاتی ارائه داد و محدودیت ورود به

 
این بوستان را تکذیب و فقط مربوط به روز افتتاح دانست. 

علی محمد سعادتی، شهردار منطقه 12 در گفتگویی در
صفحه اینستاگرام خود با بیان اینکه محله هرندي (دروازه
غار) از پیچیده ترین محله هاي تهران از منظر مدیریت
شهري است که درگیر بسیاري از مشکلات و معضلاتی
است که هر کدام به تنهایی می تواند یک محله را به
چالش بکشد، گفت: در بحث حوزه هاي کالبدي شهري،

نوسازي و فرسودگی شهري این محله در محدوده بافت فرسوده قرار گرفته و ناپایداري مفرط، املاك رها شده و بلاصاحب، مسائل

 
مالکیتی- اسنادي، مهاجرت و تغییر بافت جمعیتی در این محله نمایان است. 

او با بیان اینکه فرسودگی و ناپایداري یک محله ریشه در ابعاد اجتماعی دارد، افزود: بزهکاري، ناامنی، آسیب هاي اجتماعی و افرادي
در معرض این آسیب ها قرار می گیرند، همجواري با بازار و انبارگردانی راه حل هاي مشکلات و معضلات را در این محله پیچیده تر و

 
دستیابی به آنها را دشوارتر کرده است. 

سعادتی با اشاره به اینکه این در جنوبی ترین بخش حصار ناصري قرار گرفته که در طی سال هاي طولانی نتوانست محرومیت زدایی
انجام دهد و بافت جمعیتی آن به کیانشهر، منطقه 15 و دهکده المپیک منتقل شدند، ادامه داد: گود هایی در این منطقه قرار داشتند
و محله به لحاظ زندگی کیفیت لازم را نداشت. بر همین اساس در سالهاي بعد از جنگ تحمیلی بوستان هرندي با پر شدن گود
معصومی، بوستان بهاران با پرشدن گود عربها، بوستان خواجوي کرمانی با پر شدن گود انوري شکل گرفت و گود خالو قنبر نیز به

 
بوستان حقانی تبدیل شد. 

شهردار منطقه 12 اضافه کرد: حلقه مفقوده در این باره اما سر و سامان دادن به وضعیت بوستانها و محله هرندي بود. چرا که وضعیت
این بوستان ها و محله برنامه ریزي نشد و کارکرد و نقش بوستان ها در مفهوم و کارکرد در محله چندان شفاف نبود که همین مسأله
باعث عارضه هایی شد که به تدریج تشدید شده و یک چالش شهري را پدید آورد که از چارچوب محله فراتر رفت و پاي افرادي که در

 
منجلاب اعتیاد گرفتار شدند به این دوستان باز شد. 

او با بیان اینکه این مشکلات باعث شد که نارسایی و اتفاقات بد از این بوستان مخابره شود و فضاي رسانه اي منفی در سطح شهر و
افکار عمومی پدید آید، عنوان کرد: تقاطع و کانون فقر، فساد و تباهی اثرات منفی خود را روي زندگی محلی گذاشت و گروه هاي

 
بزهکار و شبکه توزیع مواد مخدر، ناامنی اجتماعی ایجاد می کردند. 

سعادتی با تاکید بر اینکه نهادهاي دیگر متولی مبارزه با این موضوع هستند، توضیح داد: تأمین کیفیت زندگی براي شهروندان در
محله اما بر عهده شهرداري است. مساله این بود که شهرداري که این بوستانها را در دهه 70 ساخته بود باید چه اقدامی انجام دهد که

 
به کاهش نارسایی کمک کند. 

او با بیان اینکه هر تصمیمی در شهرسازي و ساخت و توسعه عرصه زیستی یک تصمیم خاکستري است و هر تصمیمی در این مورد



تبعات مثبت و منفی دارد و نمی توان ادعا داشت که این تصمیم درباره بوستان زندگی محله هرندي تصمیمی سفید و اثرات آن کاملاً
مثبت است، گفت: شاید اگر امروز در محله هرندي این بوستانها وجود نداشت و گوها پابرجا بود تصمیم به ساخت بوستانی به این

 
وسعت گرفته نمی شد اما با یک متغیر به وجود آمده مواجه بودیم. 

شهردار منطقه 12 افزود: به مرور محله از خانواده بومی خالی می شد و این مساله و نارسایی ها ریشه در بوستان ها داشت. بنابراین

 
شهرداري تهران تصمیم گرفت مداخله کند تا این مولفه ها را از حالت محلی خارج و کنترل کند. 

او با بیان اینکه نظرات مختلفی در این باره مطرح شد، عنوان کرد: بعضی ها معتقد بودند که بوستانها جمع شود و عرصه پدید آمده
فرصتی براي نوسازي و بازسازي بافت هاي مرکزي تهران است. بعضی دیگر معتقد بودند، بخشی از بوستان را نگه داریم و بخشی دیگر
از این عرصه را با توجه به همجواري محله هرندي با بازار به کارگاه ها، انبارها و تاسیساتی که می تواند زمینه اشتغال را فراهم کند
اختصاص دهیم. برخی دیگر معتقد بودند کل این مجموعه در اختیار یک نهاد مستقل قرار گیرد و یک بیمارستان بزرگ و یا مجموعه

 
دانشگاهی در آن ایجاد شود. 

او اضافه کرد: اما از آنجا که بالغ بر 20 سال این فضا کار کرد زیست محیطی داشته و 24 هکتار درخت و فضاي سبز در پالایش و
کاهش آلودگی هوا تاثیرگذار است و این محله به دلیل ریزدانگی و فشردگی بافت از لحاظ بوستان بزرگ مقیاس در فقر است، از بین

 
بردن این بوستانها تبعات زیست محیطی به همراه داشت. 

سعادتی افزود: باید بررسی می شد که این بوستان چه کمک هایی به بزهکاري و بزهکاران می کند و باید مسیر استفاده و کمک

 
بوستان ها به شبکه هاي منفی را مختل می کردیم. 

او با بیان اینکه حدود و ثغور بوستان ها تعریف شده نبود و کنترل ورود و خروج امکان پذیر نبود، گفت: بوستان زندگی براي ورود
افراد مانند پارك شهر دیوار و نرده دارد، بنابراین اگر توزیع مواد مخدر تعدیل شود عطش حوزه هاي بزهکار و قربانیان این حوزه ها
براي ورود به بوستان کاهش پیدا می کند و بر امنیت بوستان به واسطه حضور مردم افزوده می شود و شرایط بوستان به سمتی می

 
رود که خدمات کیفی تري به شهروندان محله ارائه دهد. 

او بوستان تازه تاسیس زندگی را به مانند کودکی تازه متولد شده توصیف کرد و هشدار داد: اگر به این بوستان بی توجهی شود و به
آن رسیدگی نشود و براي آن برنامه ریزي فرهنگی دقیق صورت نگیرد، به راحتی به ضد خود تبدیل می شود و به شرایط قبل برمی
گردد. به گفته سعادتی به صورت قهري و ارگانیک، در حوزه اي از شهر که نظارت عمومی روي آن بیشتر است، بزهکاري کمتر می

 
شود. 

شهردار منطقه 12 در پایان در توضیح شایعه اي درباره این بوستان مبنی بر اینکه باید با کارت شناسایی وارد بوستان شد، گفت:
محدودیت ها براي ورود به بوستان با کارت شناسایی مربوط به روز مراسم و افتتاح بود چرا که در یک شرایط کرونایی برگزار می شد

 
و کسانی که دعوت شده بودند با کارت شناسایی اجازه ورود به پارك را داشتند. 

خبرنگار: علی سی پی



سازمان منطقه آزاد اروند ، از ادعا تا واقعیت!!

منبع: خورناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/08/15

صالح ساري پور 1399/8/15 در سال 1383 با اعلام خبر تاسیس منطقه آزاد تجاري، صنعتی اروند بارقه ي امیدي در مردم
رنجورآبادان و خرمشهردمیده شد. در همه ي مجالس و محافل آبادان و خرمشهر ،صحبت از تجارت و سیاحت و صنعت

بود.گویی منطقه آزاد قرار است مرهمی باشد بر زخم هاي مردمی خسته از (...)

 
صالح ساري پور 

 
 1399/8/15

در سال 1383 با اعلام خبر تاسیس منطقه آزاد تجاري، صنعتی اروند بارقه ي امیدي در مردم رنجورآبادان و خرمشهردمیده شد. در
همه ي مجالس و محافل آبادان و خرمشهر ،صحبت از تجارت و سیاحت و صنعت بود.گویی منطقه آزاد قرار است مرهمی باشد بر

 
زخم هاي مردمی خسته از بازسازي و ناامید از آینده. 

اما اینک بعد از 16 سال از تاسیس منطقه آزاد اروند ، براي بسیاري از خرمشهري ها و آبادانی ها این سوال مطرح است که آیا منطقه

 
آزاد درد بود یا درمان؟ یار بود یا بار؟ 

اگر منطقه آزاد اروند تاسیس نمی شد آیا وضع اقتصادي، عمرانی ،اجتماعی و فرهنگی آبادان و خرمشهر از این چیزي که هست بدتر

 
بود؟ وبسیاري از سوالات که از حوصله ي این بحث خارج است. 

تجزیه و تحلیل کارنامه ي عملکردي 16 ساله ي این سازمان باید بدور از احساسات و پیش داوري و صرفاً بر مبناي اقدامات عملی

 
انجام شود.بدین منظوربهتر است ابتدا تعریف و هدف از تاسیس مناطق آزاد را مرور نماییم. 

مناطق آزاد تجاري، صنعتی از جمله ابزارهاي اقتصادي هستند که با هدف رشد و توسعه یک منطقه ي خاص پیش بینی می شوند و

 
می توانند با تسهیل فعالیت هاي تجاري یا صنعتی باعث افزایش اشتغال، درآمد و...در یک منطقه خاص گردند. 

درسراسر جهان اینگونه مناطق به منظور ایجاد آبادانی در مناطق کمتر توسعه یافته یا براي ایجاد پل ارتباطی با دنیاي بین المللی،
تاسیس می شوند.براي افزایش بازدهی و تسریع در رسیدن این مناطق به اهداف خود از جانب حاکمیت، امتیازات متعددي براي آنان
در نظر گرفته می شود تا در مقایسه با سرزمین اصلی(مناطق خارج از محدوده مناطق آزاد) از جذابیت قابل توجهی براي فعالان

 
اقتصادي و مردم برخوردار باشند. 

دامنه ي این امتیازات از معافیت هاي مالیاتی و گمرکی شروع شده تا به امتیازات و ترجیحات اجتماعی نیز تسري می
یابد.مثلا،عوارض ورود کالا و مالیات بر فعالیت هاي منطقه کمتر خواهد بود . تردد اتباع بیگانه نیز در مناطق آزاد با تسامح بیشتري

 
اعمال می شود. 

به گونه اي که در یک تحلیل "هزینه &– فایده" مناطق آزاد منابع وإمکانات نقاط دیگر را به سوي خود جذب می نمایند واز این



 
رهگذر پس از گذشت زمانی کم یا متوسط تبدیل به مناطق پررونق و توسعه یافته می گردند. 

سازمان منطقه آزاد اروند نیز با توجه به پتانسیل هاي طبیعی موجود در دو شهر آبادان و خرمشهر و سیاست هاي حاکمیتی در جهت
رفع محرومیت منطقه شکل گرفت.لیکن متاسفانه به دلیل نادیده گرفتن عوامل موفقیت ، این سازمان نتوانست از ظرفیت هاي خود

 
منتفع شده واهداف حاکمیت را در دوره ي حیات خود پوشش دهد. 

 
بزعم نگارنده اهم عوامل بازدارنده سازمان منطقه آزاد اروند در این راستا بقرار ذیل است. 

الف: از آنجا که این سازمان یک موضوع جدید در استان خوزستان است و داراي سنت ها و نهادهاي ریشه دارنیست باید از نوعی ثبات

 
مدیریتی و اجرایی برخوردار باشد تا فرصت لازم براي تثبیت نهادهاي اقتصادي واجتماعی آن فراهم گردد. 

متاسفانه سازمان منطقه آزاد اروند از بدو تاسیس تا الان 9نفر مدیر عامل بخود دیده است .استثنائاً آقاي اسماعیل زمانی از سال
1392 تا کنون بعنوان مدیر عامل مشغول بکار است.البته باید بررسی کرد که آیا این مدیر عامل فعلی از ثبات مدیریتی7 ساله پیش
آمده در راستاي اجراي طرح راهبردي و وظایف مذکور در اساسنامه منطقه آزاد استفاده نموده است یا خیر؟ متاسفانه بقیه ي مدیر

 
عامل هاي قبلی میانگین زمان مدیریتشان از یک سال تجاوز نمی کند. 

ب: سازمان منطقه آزاد اروند عملا باید به شکل یک شرکت یا بنگاه اقتصادي اداره شود و دست مدیریت آن در اداره ي منطقه و ارائه

 
راهکار هاي سود آوربازگذاشته شود. 

بنظر می رسد بسیاري ازافرادي که متولی این سازمان شدند تحصیلات دانشگاهی و یا تجربه کاري در حیطه هاي تجاري و صنعتی

 
نداشته اند. 

ج: تداخل مسئولیت ها و ماموریت ها با حوزه اختیارات سازمانها و نهادهاي سرزمین اصلی مانع از استقلال مدیریتی و اعمال دیدگاه

 
هاي اقتصادي و اجرایی خاص منطقه آزاد اروندگردید. 

د:وجود قوانین و مقررات نارسا و بعضاً متناقض که مدیریت منطقه را معادل مدیریت یکی از ادارات سرزمین اصلی جلوه گر ساخته و با
اعمال سیاست هاي سخت گیرانه و زمان بر مزایاي پیش بینی شده از قبیل سرعت عمل را از بین برده و اختیارات مدیریت را کاهش

 
داد. 

در صورتی که طبق قانون، منطقه آزاد اروند مدیریت نیست و سازمان می باشد و مجمع عمومی این سازمان هیئت دولت است وإبلاغ
مدیر عامل آن مستقیم توسط رئیس جمهور امضا می شود.از منظر قانون، این سازمان به وزیران مربوطه و هیئت مدیره پاسخگو می
باشد.و بهمین دلیل است که منطقه آزاد اروند در سطح منطقه بعنوان متولی و تصمیم گیرنده غیر پاسخگو به مدیران محلی عمل می

 
کند. 

ه : اعطاي امتیازات توسط دولت به مناطق یا نواحی،بنادر،فرودگاه ها و... در سرزمین اصلی که بعضا جذاب تر و چشمگیر تر از مزایاي
منطقه آزاد بوده و بطور طبیعی سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي را به سوي خود کشانده واز منطقه آزاد تجاري، صنعتی اروند دور

 
کرد. بعنوان مثال سود سرمایه گذاراي در توسعه ي بندرعباس و ماهشهر در مقایسه با بنادر منطقه آزاد اروند بیشتر است. 

و : متهم شدن بعضی از مدیران سازمان منطقه آزاد اروند در برخی از مسائل حقوقی باعث، کند شدن روند تکمیل بسیاري از پروژه

 
هاي عمرانی و فعالیت هاي اقتصادي شد. 



ز:عدم شفافیت در استخدام کارکنان و کارشناسان بصورتی که معلوم نیست آیا مستخدمین منطقه آزاد اروند از افراد متخصص بودند یا
افرادمتنفذ، از بومیان منطقه بودند یا غیر بومی، زیرا طبق ماده 5اساسنامه ایجاد اشتغال سالم و مولد یکی از وظایف سازمان منطقه

 
آزاد اروند است. 

با توجه به موارد ذکر شده فوق ،مدیریت سازمان منطقه آزاد اروند علی رغم اقدامات و پروژه هاي عمرانی متعدد و خدمات و تجهیزات
اهدایی به بسیاري از اصناف و ادارات ، متاسفانه بدلیل ناتوانی در انجام پروژه هاي زیربنایی زندگی مردم عادي، ایجاد اشتغال ، تنظیم
بازار کار وکالا، حضور فعال در بازار هاي جهانی و منطقه اي، تولید و صادرت کالاهاي صنعتی و تبدیلی، نتوانست وظایف قانونی

 
منصوص در اساسنامه و انتظارات و رضایت مردم آبادان و خرمشهر را برآورده نماید. 

دلیل مدعا حمایت اکثر قریب به اتفاق مردم آبادان و خرمشهر از سید محمد مولوي نماینده ي مردم شریف آبادان در مجلس شوراي

 
اسلامی بعنوان طراح تحقیق و تفحص از سازمان منطقه آزاد اروند است. 

جوانانی که بخاطر تاسیس سازمان منطقه آزاد اروند، شاهدافزایش کاذب و نجومی بهاي اراضی آبادان و خرمشهر شدند و تا آخر
عمرشان توان خرید یک قطعه زمین 100متري را پیدا نمی کنند و بعد از گذشت 16سال از زندگی در محدوده ي منطقه آزاد اروند
مجبورند در شهرهاي کویري جویاي کار شوند و از کارت شهروندي وعده داده شده حتی امتیاز خرید یک دستگاه کولر را بدست
نیاورند و از رسانه ها و دعواهاي اصحاب قدرت فقط تهمت ها وحاشیه هاي منطقه آزاد اروند را می شنوند. چگونه ممکن است از

 
عملکرد 16 ساله ي سازمان منطقه آزاد تجاري، صنعتی اروند راضی و شادمان باشند؟ 

لذا براي برون رفت از وضعیت فعلی به نطر می رسد اقداماتی فراتر از اختیارات مدیریت سازمان باید انجام پذیرد. درحقیقت کلیه ي
مدیریت ها و نهادهاي تاثیر گذار باید در یک اجماع عمومی دست به دست هم داده و عوامل بازدارنده مذکور در سطور فوق را مرتفع

 
سازند.و یا اینکه این اجازه و اختیار به مدیریت منطقه آزاد اروند اعطا شود. 

 
اهم اقدامات پیشنهادي که باعث رشد و تعالی سازمان منطقه آزاد وبرون رفت از این وضعیت می گردد می تواند به شرح ذیل باشد 

 
1-تهیه طرح راهبردي جدید سازمان منطقه آزاد اروند. 

 
2-اصلاح جغرافیایی منطقه آزاد اروند. 

 
3-پیگیري نمایندگان آبادان و خرمشهر جهت دریافت بودجه ي طرح هاي عمرانی زیرساختی از محل اعتبارات ملی. 

 
4-اجازه مشارکت یا سرمایه گذاري مستقیم در پروژه هاي انتفاعی وخدماتی. 

5-تقویت بدنه کارشناسی و مدیریتی سازمان ترجیحاً ازمیان بومیان داراي تحصیلات مرتبط با هدف راهبرد کلیه ي فعالیت هاي

 
عمومی در منطقه. 

در پایان مجددا تذکر این نکته ضروري است که سازمان منطقه آزاد اروند باید به مثابه ي یک بنگاه اقتصادي وداراي تعامل ارگانیک با

 
محیط پیرامونی فعالیت کند. 

آبادان بیدار است.



هیچ رانتی در ارایه تسهیلات به هنرمندان خوزستان وجود ندارد

منبع: ایرناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/08/15

اهواز- ایرنا – مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان  در پی انتشار پیامی در فضاي مجازي مبنی بر وجود رانت در ارایه
تسهیلات به هنرمندان  از سوي این اداره کل با رد این مدعا، ازسازمان هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان دعوت کرد تمام

پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را بررسی و در صورت مشاهده ...

 اهواز- ایرنا – مدیر کل  فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان
 در پی انتشار پیامی در فضاي مجازي مبنی بر وجود رانت
در ارایه تسهیلات به هنرمندان  از سوي این اداره کل با رد
این مدعا، ازسازمان هاي نظارتی و سازمان بازرسی استان
دعوت کرد تمام پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان
استان را بررسی و در صورت مشاهده هر گونه تخلفی آن را

 
اعلام نمایند. 

روز گذشته پیامی با موضوع اعتراض برخی هنرمندان
نسبت به چگونگی توزیع تسهیلات و پرداخت وام مشاغل

خانگی میان هنرمندان استان خوزستان منتشر شد، نگارندگان این پیام مدعی بودند که در این حوزه رانتی از سوي اداره کل فرهنگ
و ارشاد اسلامی وجود دارد و از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار پیگیري این موضوع توسط محمد جوروند، مدیر کل فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی خوزستان شدند. 

محمد جوروند روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا درباره چگونگی توزیع این تسهیلات اظهار داشت: از سازمان هاي نظارتی و
سازمان بازرسی استان دعوت می کنیم تمامی پرونده هاي تسهیلات مربوط به هنرمندان استان را به صورت دقیق و تک تک بررسی
کنند تا مشخص شود آیا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مانع دریافت وام توسط هیچ یک از هنرمندان شده یا این که به کسی رانت

 
خاصی داده یا خیر؟ 

وي با تاکید بر این که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هیچگونه دخالتی در معرفی هنرمندان براي دریافت تسهیلات ندارد توضیح
داد: هر کسی پرونده و مدارك لازم براي دریافت تسهیلات را ارایه دهد قطعا می تواند وام دریافت کند اما اگر هنرمندي پرونده و

 
مدارك ناقصی دارد قطعا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز نمی تواند براي او کاري کند. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان تاکید کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان پولی در اختیار ندارد بلکه
تسهیلات مختلف به ما اعلام می شود و ما نیز آن ها را به هنرمندان اعلام می کنیم و در حال حاضر نیز اداره کل ارشاد اسلامی اعلام

 
می کند هر هنرمندي قصد دریافت تسهیلات دارد به اداره کل ارشاد خوزستان مراجعه کند. 

وي بیان کرد: پیامی که در فضاي مجازي منتشر شده از طرف یک هنرمند است که 2 هفته قبل معاون هنري سینمایی اداره کل



ارشاد اسلامی خوزستان با وي تماس گرفت و از او خواست براي دریافت وام مدارك خود را بیاورد اما این هنرمند 10 روز پس از آن
تماس با مدارك ناقص به اداره کل مراجعه می کند که لیست نخست هنرمندانی که پرونده آن ها تکمیل بود ارسال شد و قرار بود وي

 
را در لیست دوم جاي داده شود. 

جوروند تاکید کرد: ما پرونده همه هنرمندانی که مراجعه می کنند به صورت لیست آماده میکنیم و براي طی شدن روند مراحل

 
دریافت وام به بانکها ارسال میکنیم. 

وي توضیح داد: سه دسته وام شامل وام مشاغل خانگی، وام مشاغل آسیب دیده از کرونا و وام تحفه (سامانه تسهیلات حمایتی فرهنگ
و هنر) براي هنرمندان در نظر گرفته شده است که تاکنون در زمینه وام مشاغل اسیب دیده از کرونا استان خوزستان جزو چهار استان

 
کشور بوده است. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان بیان کرد: 19 طرح پشتیبان به مبلغ 17 میلیارد ریال براي اشتغال زایی 53 نفر به اداره
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارسال شده که هر 19 طرح مورد موافقت قرار گرفتند و 14 میلیارد ریال آن تصویب شده است، در حال

 
حاضر همه 19 طرح به بانک معرفی شدند که تا این لحظه نیز سه میلیارد و400 میلیون ریال وام پرداخت شده است. 

وي گفت: در سامانه تسهیلات حمایتی فرهنگ و هنر یا همان تحفه سه طرح براي حمایت فعالیت هنرمندان و اشتغال زایی براي 25

 
نفر به مبلغ 28 میلیارد ریال به بانک ارسال شد. 

جوروند گفت: در زمینه صندوق کارآفرینی امید نیز74 میلیارد ریال تسهیلات با نرخ 4 درصد به ما تخصیص داده شده است که از
همه هنرمندانی که خواستار دریافت این وام هستند دعوت می کنیم براي دریافت آن به اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مراجعه

 
کنند. 

وي بیان کرد: سال گذشته همین شخص منتشر کننده این پیام اعتراضی در فضاي مجازي، از طریق بنیاد فارابی تهران وام اعطا شد
اما وي قادر به پرداخت اقساط خود نبوده است و از ما خواسته با بانک صحبت کنیم و براي او استمهال کنیم که بنده شخصا با رییس

 
بنیاد فارابی تهران تماس گرفتم و پس از رفع مشکل نامه امهال وام براي او گرفته شد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

- خوزستان



استخدام نیروي کار در پروژه هاي عمرانی بین المللی

شماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/08/15
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مجموعه ST Job Offer طرحی به متقاضیان کار در خارج از کشور ارائه می کند که دسته بندي هاي مختلف از نظر
کشور مقصد، تخصص مورد نظر و درآمد دریافتی را شامل می شود.

مجموعه ST Job Offer طرحی به متقاضیان کار در خارج از کشور ارائه می کند که دسته بندي هاي مختلف از نظر کشور

 
مقصد، تخصص مورد نظر و درآمد دریافتی را شامل می شود. 

 
استخدام 

در کشور ما افراد زیادي هستند که بسته به رشته تحصیلی یا
مهارت هایی که فرا گرفته اند، حائز شرایط لازم براي ورود به کار
و آغاز یک مسیر جدید همراه با کسب تجربیات فراوان هستند. با
این حال بعضی مشکلات ورود به بازار کار در ایران و یا تمایل و
برنامه ریزي شخصی خود افراد، موجب می شود که آنها به

 
اشتغال در خارج از کشور فکر کنند. 

براي تسهیل روند رسیدن به این هدف، مجموعه ST Job Offer سال ها زمان صرف کرده تا شبکه اي از روابط بیافریند، که تقلید

 
از آن به سادگی امکان پذیر نیست و مورد احترام گروه هاي دانشجویی، انجمن هاي فرهنگی و سایر سازمان ها قرار گرفته است. 

در حال حاضر طرحی پیش روي متقاضیان کار است که حاصل سال ها تلاش این تیم در عرصه هاي مختلف بین المللی و جهانی
است. در این طرح هزاران فرصت شغلی در 10 کشور پیشرفته شناسایی شده است که در شرایط فعلی کشور ما، نیروي کار جوان

 
ایرانی را طلب می کند. 

در این طرح کوشیده شده است تا اطلاعات لازم و کافی جهت آگاهی کارجویان و همچنین مجموعه هاي مشارکت کننده در این

 
پروژه عظیم گنجانده شود، لذا خواهشمند است با توجه کافی هر بخش را مطالعه کرده و در اختیار متقاضیان قرار دهید. 

اهداف طرح: ارائه خدمات مطلوب به کارجویان و کارفرمایان شناسایی فرصت هاي شغلی عمومی و تخصصی در خارج از کشور بهبود
مستمر در ارائه کیفیت مطلوب خدمات به کارفرمایان خارجی و کارجویان داخلی افزایش میزان رضایت متقاضیان خارجی افزایش
سطح آگاهی و مهارت کارجویان همراه با آموزش مستمر و برگزاري دوره هاي تخصصی در خارج از کشور ارزیابی و گزینش افراد

 
جویاي کار براي ورود به بازار کار بین المللی 

 
هزینه ها: 1. پرداخت هزینه 45 هزارتومانی بررسی و ارسال مدارك و همچنین ابطال تمبر پستی 



2. بر أساس قانون پس از انتخاب، عقد قرارداد و اعزام نیرو به اروپا به صورت أقساط دو یا سه ماهه هزینه کاریابی معادل یک ماه

 
حقوق از مبالغ دریافتی از کمپانی از کارجو دریافت می شود. 

مجموعه ما هیچ هزینه اضافه اي براي خدمات خود دریافت نمی کند. از زمان حضور متقاضی در پروژه، تمام مراحل اجرایی مهاجرت

 
کاري وي که در زیر آمده است، توسط تیم ST انجام می شود: 

ارسال رزومه و مدارك متقاضی بر اساس توانایی به کارفرما پیگیري نتیجه بررسی مدارك کارجویان از کارفرماي خارجی اعلام نتایج
بررسی ها به تمامی کارجویان از طریق سامانه دریافت وقت سفارت و انجام امور کنسولی پذیرفته شدگان هماهنگی با نماینده قانونی
کشور جهت استقرار نیروي جدید حمایت حقوقی کامل از منتخبین تا زمان عقد قرارداد رسمی با کارفرما نشر اخبار و اطلاعات ،

 
مشاوره ، پیگیري و سایر موارد مرتبط با پروژه 

امکانات رایگان پروژه ها براي منتخبان: محل اسکان با امکانات رفاهی کامل بیمه کامل کار و حوادث مشاور حقوقی و کنسولی 10 روز
مرخصی با حقوق در هر فصل پرداخت هزینه بلیت رفت و برگشت هواپیما اجازه اقامت و دعوتنامه به خانواده نیروي کار پس از 3
سال کلاس آموزش زبان حین کار خدمات درمانی رایگان سرویس رفت و آمد اجازه ادامه تحصیل پس از 2 سال دریافت شهروندي

 
کامل پس از 5 سال ارائه گواهی معتبر مهارتی پس از پایان دوره ها حین پروژه 

رتبه بندي نیروهاي کار: متقاضیان کار باید حداقل 18 سال سن و حداکثر 40 ساله باشند. همچنین پیش از ارسال مدارك حتما

 
توجه شود که کارجو حتما در یکی از دسته بندي هاي زیر قرار داشته باشد. 

نیروهاي ویژه: این افراد الزاما باید بیش از 8 سال رزومه کاري رسمی مرتبط با شغل درخواستی خود داشته باشند. مدرك تحصیلی
باید کارشناسی ارشد و یا بالاتر باشد. در این دسته افراد الزما باید داراي طرح، مقاله، کتاب و یا سایر موارد پژوهشی باشند. رده شغلی
متقاضیان واجد شرایط این دسته بندي، مدیر میانی تا مدیر ارشد بوده و حداقل حقوق آن ها در پروژه هاي اتحادیه اروپا بین 6000

 
تا 9000 یورو خواهد بود. 

لازم به ذکر است حقوق جایگاه نامبرده در کشورهاي اوکراین، ترکیه و گرجستان نصف مبلغ مندرج است. نیروهاي متخصص: این
افراد الزاما باید بیش از 3 سال رزومه کاري رسمی مرتبط با شغل درخواستی خود داشته باشند. مدرك تحصیلی باید کارشناسی و یا
بالاتر باشد. رده شغلی متقاضیان واجد شرایط این دسته بندي، سرپرست تا مدیر میانی بوده و حداقل حقوق آن ها در پروژه هاي

 
اتحادیه اروپا بین 4500 تا 6000 یورو خواهد بود. 

 
(حقوق جایگاه نامبرده در کشورهاي اوکراین، ترکیه و گرجستان نصف مبلغ مندرج است.) 

نیروهاي عمومی: مدرك تحصیلی باید کاردانی یا بالاتر باشد.رده شغلی متقاضیان واجد شرایط این دسته بندي اپراتور بوده و حداقل
حقوق آن ها در پروژه هاي اتحادیه اروپا بین 2000 تا 3500 یورو خواهد بود. (حقوق جایگاه نامبرده در کشورهاي اوکراین، ترکیه و

 
گرجستان نصف مبلغ مندرج است.) 

نیروي کار ساده: این افراد الزاما باید بیش از 2 سال رزومه کاري رسمی مرتبط با شغل درخواستی خود داشته باشند. حداقل مدرك
تحصیلی باید دیپلم باشد. رده شغلی متقاضیان واجد شرایط این دسته بندي، کارگر ساده بوده و حداقل حقوق آن ها در پروژه هاي

 
اتحادیه اروپا بین 800 تا 1300 یورو خواهد بود. 



 
(حقوق جایگاه نامبرده در کشورهاي اوکراین، ترکیه و گرجستان نصف مبلغ مندرج است.) 

 
در میان موقعیت هاي موجود، برخی فرصت هاي شغلی ویژه هستند که عناوین آنها به شرح ذیل است: 

مدیر پروژه - مدیر فنی - مدیر صنعتی - مدیر روابط عمومی - مدیر فروش - مدیر داخلی - مدیر مالی - مدیر اداري - مدیر ایمنی -

 
مدیر تدارکات - مدیر منابع انسانی - مدیر تشریفات - مدیر فناوري اطلاعات - مدیر طراحی - پزشک صنعتی 

 
همچنین تعدادي فرصت شغلی تخصصی وجود دارد که اینجا عناوین آنها ذکر شده است: 

- HSE آرشیتکت - طراح محوطه - معمار - مهندس برق - مهندس عمران - مهندس مکانیک - مهندس ابزار دقیق - سرپرست
روانشناس صنعتی - اپراتور تاور - اپراتور ادوات سنگین - مترجم - پرستار - کارشناس تولید محتوا - عکاس صنعتی - حسابدار -

 
کارشناس فروش - طراح داخلی 

 
علاوه بر این، فرصت هاي شغلی عمومی در دسترس نیز به این شرح هستند: 

نقاش - برقکار - سیمکش - لوله کش - راننده ماشین سنگین - اپراتور باب کت - اپراتور مصالح - آرماتور بند - محافظ - اپراتور

 
دوربین - گچ کار - کابینت کار - جوشکار - مهماندار - آشپز 

 
و نهایتا دسته اي از فرصت هاي شغلی نیز در گروه ساده قرار گرفته اند: 

کارگر ساختمانی - راننده - نگهبان - نظافتچی - خدمه - باغبان - کارگر نقاش - کارگر لوله کش - کارگر بنا - کارگر برقکار - کارگر

 
گچکار - کارگر آشپزخانه 

 
نحوه ثبت نام: 

 
 www.STJobOffer.com ورود به پایگاه رسمی پروژه در ایران به آدرس اینترنتی

 
 www.STJobOffer.com/JobOffer :مطالعه اطلاعات پروژه و ثبت تکمیل فرم ثبت نام به آدرس اینترنتی

 
پشتیبانی و پاسخ به سوالات: 02128427480 

 
مسئولین طرح: 

 
آقاي محمد آهنگري همکار شرکت عمرانی و مدیریت اجرایی طرح در کشور اوکراین 

مهندس آرام رحیم نژاد نماینده کمپانی بین المللی ST Job Offer در ایران



تسهیل گري و رفع موانع تولیدات علمی کارکرد بسیج است

منبع: داناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/08/15

سردار نظري ضمن تأکید بر تسهیل گري استعدادهاي علمی توسط بسیج گفت: نقش بسیج در عرصه هاي علمی پر کردن
خلأها است و باید موانع تولیدات علمی را برطرف کنیم.

سردار نظري ضمن تأکید بر تسهیل گري استعدادهاي
علمی توسط بسیج گفت: نقش بسیج در عرصه هاي علمی
پر کردن خلأها است و باید موانع تولیدات علمی را برطرف

 
کنیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صبح
توس؛ سردار یعقوبعلی نظري، فرمانده سپاه امام رضا(ع)
ظهر امروز در جمع شرکت هاي دانش بنیان و پایگاه هاي
علمی و پژوهشی بسیج اظهار کرد: تلاشگران عرصه علم و
پژوهش، فعال عرصه نوآوري هستند که پیامد آن رفع

 
مشکلات مردم است. 

وي افزود: برخی اوقات با تفکر، ایده به ذهن می رسد و تبدیل به برنامه عملیاتی و محصول می شود اما در ابتداي کار مبتنی بر یک
مسئله خاص نبوده است و کلی و عمومی بوده و مبتنی بر نگاه عام و بر اساس استنباط خاص بوده است که نوع خاصی از مواجهه را

 
می طلبد. 

فرمانده سپاه امام رضا(ع) گفت: شرایط کشور این طور نیست که بتوانیم با موضوعات تولید دانش کلی برخورد داشته باشیم و باید بر

 
اساس اولویت بندي و کشف مسئله عمل شود. 

وي با بیان اینکه در افراد نخبه و صاحبان اندیشه این ظرفیت وحود دارد که در صورت تمرکز بر موضوع خلاقیت هاي خاصی صورت

 
گیرد افزود: در وضعیت هاي خاص شناسایی و کشف مسئله و پس از آن تمرکز بر آن از همه ابعاد داراي اهمیت دوچندان است. 

سردار نظري ادامه داد: عدم شناسایی درست مشکلات ممکن است حرکت را دچار ایستایی کند اما وقتی بر اساس نیاز مسئله

 
شناسایی شود بسیار سریع و گسترده مورد استقبال قرار خواهد گرفت. 

وي ضمن اشاره به مشکل فروش برخی محصولات شرکت هاي دانش بنیان افزود: دریچه و مدخل ورود به بحث در شرکت هاي دانش
بنیان متفاوت است و شرایط خاصی در کشور وجود دارد و اینطور نیست که همه ذهن هاي خلاق در هر موضوعی بتواند فعال شود و

 
در همه عرصه ها نوآوري شود و در شرایط امروز کشور باید متمرکز بر موضوعات خاص شویم و بایستی اولویت بندي داشته باشیم. 

فرمانده سپاه امام رضا(ع) تصریح کرد: بر اساس تحلیل اجتماعی مسئله یابی در ارتباط با تولیدات علمی و خلاقانه داراي اهمیت
فراوان است. 



وي با اشاره به کشت زعفران و ضرورت بدست آوردن ابزار جمع آوري و جداسازي و فرآوري محصولات کشاورزي در این روزهاي

 
استان خراسان رضوي افزود: دانش و فکر باید در خدمت حل چین مسائلی در آید و مسائلی که سالها بر زمین مانده را حل کند. 

سردار نظري اشتغال روستایی را ساده ترین، بهینه ترین و مولدترین نوع اشتغال دانست و خاطرنشان کرد: در عرصه کشاورزي باید
تلاش کشاورز، کشت و آب بهینه سازي شود و میزان برداشت در واحد سطح در محصولات کشاورزي راهبردي مستلزم علم است و

 
باید بر آن تمرکز شود. 

وي افزود: باید چه اقداماتی صورت بگیرد تا حداکثر بهره برداري از زمین کشاورزي داشته باشیم و بتوانیم در مقاطع زمانی با صرفه

 
اقتصادي از تجهیزات استفاده کنیم. 

فرمانده سپاه امام رضا(ع) گفت: اگر محصولی بهترین بازاریاب براي محصول خود آن محصول است و اگر بر اساس نیاز تولید شود و از

 
کیفیت لازم برخوردار باشد مشتري خواهد داشت و جاي خودش را در بازار باز خواهد کرد. 

وي افزود: نقش بسیج در عرصه هاي علمی و سایر عرصه ها خاصیت پر کردن خلأها را دارد و باید به موضوعاتی بپردازیم که کمتر به
سراغ آن رفتند و موانع آن را برطرف کنیم و اگر نیاز به هم افزایی و تبادل و تحلیل اطلاعات وجود دارد بسیج مرکز خوبی است اما

 
بسیج بازاریاب محصولات نیست و هدف چیز دیگري است. 

سردار نظري اظهار کرد: بسیج افراد با استعداد علمی و پژوهشی را کشف می کند و پس از ان نیز با هم افزایی این استعدادها زمینه

 
بروز و ظهور را فراهم خواهد کرد تا ایده ها به برنامه عملیاتی تبدیل شود. 

وي ضمن تأکید بر تسهیل گري براي استعدادهاي علمی توسط بسیج افزود: بسیج جریانی در کشور عمل می کند و به حل مسائل در
سطح جامعه با حرکت جمعی کمک رسانی دارد و اگر مشکلات عدیده و عمومی شرکت هاي تولیدي مطرح و ارائه شود بهتر حل

 
خواهد شد و تصمیم گیري متفاوت خواهد بود. 

 
فرمانده سپاه امام رضا(ع) ادامه داد: بسیج تصدي گري نخواهد داشت بلکه تسهیل گري در تمامی موضوعات و مسائل کشور دارد. 

وي ضمن تأکید بر داشتن مبناي اعتقادي در مسائل اقتصادي افزود: نظام اسلامی تلفیق بین دنیا و آخرت می کند و باید در شرکت

 
هاي اقتصادي این مبانی بروز داشته باشد که نیاز به الگوسازي دارد و نباید به علت اقتصادي بودن هر کاري را توجیه کنیم. 

انتهاي پیام/



10 طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال کشاورزي اجرا شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/08/15

شاهرود- معاون وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به پیگیري طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال در سطح کشور، گفت: 10
طرح مشارکتی با هدف ترویج کشاورزي نوین و تولید دانش بنیان اجرا شده است.

شاهرود- معاون وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به پیگیري
طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال در سطح کشور،
گفت: 10 طرح مشارکتی با هدف ترویج کشاورزي نوین و

 
تولید دانش بنیان اجرا شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، کامبیز بازرگان ظهر پنج شنبه در
سفر به شاهرود و در حاشیه بازدید از مرکز تحقیقات
کشاورزي استان سمنان در جمع خبرنگاران با اشاره به
اجراي طرح هاي مشارکتی با کمک بخش خصوصی و
وزارت جهاد، بیان کرد: طرح مشارکتی به خصوص در

 
زمینه هایی مانند تولید بذر و نهال کشاورزي پیگیري می شود. 

وي با بیان اینکه این طرح هاي در کنار ارتقاي تولید می توانند اشتغال و سرمایه گذاري خوبی را نیز داشته باشند، افزود: سرمایه
گذاري در زمینه مراتع، بهره برداري کشاورزي، محصولات مهم مانند زعفران و گیاهان دارویی و… با حضور بخش خصوصی می

 
بایست تقویت شود که در این زمینه اقدامات خوبی صورت گرفته است. 

رئیس مرکز تحقیقات کشاورزي با بیان اینکه طرح مشارکتی بین بخش خصوصی و مجموعه مرکز تحقیقات، آموزش و ترویج
کشاورزي دستاوردهاي خوبی را از لحاظ تولید و حتی اقتصاد و اشتغال به همراه خواهد داشت، گفت: کشاورزي زمینه خوبی براي

 
ورود سرمایه است. 

بازرگان با بیان اینکه یکی از راهبردهاي مهم مرکز تحقیقات کشاورزي کشور حمایت کامل از سرمایه گذاري دانش بنیان در بخش
کشاورزي است، گفت: توسعه کشاورزي دانش بنیان محور اصلی این طرح است که به تصویب نیز رسیده و امیدواریم در کشور شاهد

 
اجراي این طرح باشیم. 

وي درباره کیفیت و کمیت طرح مشارکتی تولید محصولات کشاورزي، توضیح داد: روند کار به این صورت است که مراکز تحقیقات
کشاورزي سراسر کشور با همراهی اعضاي هیئت علمی و پژوهشگران خود زمینه توسعه کشاورزي را در یک بخش مهیا و آن را در
اختیار سرمایه گذار بخش خصوصی قرار می دهند که طی یکسال اخیر خوشبختانه توانسته ایم شاهد اجراي 10 طرح در این حوزه

 
باشیم که نشان از ترویج آن در سراسر کشور دارد. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه این طرح در واقع مشارکت براي گسترش کشاورزي علمی است، بیان کرد: باید جذابیت هاي



این نوع سرمایه گذاري در بین سرمایه گذاران استان هاي کشور تبیین شود از سوي دیگر باید توجه داشت که در این طرح تمامی
امکانات از جمله آب، زمین آزمایشگاه و ساختمان ها در اختیار سرمایه گذار قرار داده می شود یعنی در واقع سرمایه گذار دغدغه اي

 
را نخواهد داشت. 

به گزارش خبرنگار مهر، بازرگان در سفر یک روزه به استان سمنان از طرح مشارکتی کشت زعفران در شاهرود به میزان 100 هکتار
بازدید به عمل آورد این طرح بزرگترین مجموعه زعفران کاري منطقه محسوب می شود.



مراکز کاریابی چه میزان وام کرونایی دریافت کردند؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/08/15

مراکز کاریابی چه میزان وام کرونایی دریافت کردند؟ طبق
گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز
کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال
545 نفر موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این
تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از
تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شدند.میزان وام پرداختی

 
به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

اعتمادآنلاین| پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاست هاي وزارت کار در راستاي حفظ
اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار است و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را
متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا مراجعه

 
و مراحل ثبت نام خود را دنبال کردند. 

به موجب تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و کارگروه مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، زیر رسته فعالیتهاي

 
مجتمع هاي آموزشی و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب شدند. 

در این راستا طی هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی امکان حمایت و پشتیبانی از دفاتر

 
مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی به وجود آمد. 

طبق گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال 545 نفر
موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره

 
مند شدند.میزان وام پرداختی به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شدند. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی

 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 



طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده بیش از 50 درصد رشد داشته و به طور متوسط

 
روزانه بیش از 2500 درخواست وام در سامانه کارا به ثبت رسیده است. 

منبع: ایسنا



سود حاصل از عملیات بانکی در لرستان براي توسعه در همان استان اختصاص

می یابد

منبع: خبر داغشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/08/15

سود حاصل از عملیات بانکی دو بانک رفاه کارگران و توسعه تعاون در استان لر ستان براي توسعه و پیشرفت این استان
اختصاص می یابد.

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی ,وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، نماینده ویژه وزیر تعاون،کار
و رفاه اجتماعی در لرستان با اعلام این خبر گفت: براي پیگیري مصوبات و دستاوردهاي سفر اخیر مدیران وزارت تعاون،کار و رفاه
اجتماعی به استان لرستان، نشست مشترکی با حضور سید موسی خادمی، استاندار و مدیران عامل بانک هاي رفاه کارگران و توسعه

 
تعاون در محل بانک رفاه برگزار شد. 

حاتم شاکرمی، معاون روابط کار، نتایج این نشست را رضایت بخش دانست و موافقت مدیران عامل بانک هاي رفاه کارگران و توسعه
تعاون با مشارکت در اجراي طرح هاي اقتصادي و عمرانی، پرداخت تسهیلات براي اجراي طرح هاي تبدیلی و نیمه تمام و تعیین

 
تکلیف سه واحد تملک شده توسط بانک توسعه تعاون در فرصت یک ماهه را از جمله توافقات به دست آمده عنوان کرد. 

معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با قدردانی از همکاري جدي اسماعیل الله گانی و حجت االله مهدیان، مدیران عامل
این دو بانک براي تحقق و اجراي دستورات وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی اظهار امیدواري کرد؛ با توافقات به دست آمده، زمینه رشد

 
و توسعه همه جانبه استان لرستان محقق شود. 

به دستور وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی، هیاتی از معاونین و مدیران این وزارتخانه براي بررسی آخرین وضعیت پروژه ها و طرح ها،
تسهیل، تسریع و رفع موانع سرمایه گذاري، حل معضل بیکاري،توسعه اشتغال پایدار روستائی و... اخیرا به این استان سفر کردند.



بسته هاي غذایی بانک توسعه تعاون در دست نیازمندان

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/08/15

بانک توسعه تعاون به مناسبت ولادت باسعادت پیامبر گرامی اسلام (ص) و امام جعفر صادق (ع) و گرامیداشت هفته وحدت،
به دستور مدیرعامل با تخصیص بودجه اي بالغ بر 750 میلیون ریال و تمرکز بر سه استان گلستان، سیستان و بلوچستان و

کردستان به عنوان مناطق هدف، اقدام به اهداي کمک هاي مؤمنانه به هم وطنان نیازمند نمود.

محمدعلی محترم، مدیریت شعب استان سیستان و بلوچستان، در حاشیه توزیع این کمک ها که در زاهدان برگزار شد، اظهار
داشت: به دستور مدیرعامل محترم بانک توسعه تعاون و با در نظر گیري مختصات اقتصادي این استان، به منظور کمک به اقشار
نیازمند با تخصیص اعتباري بالغ بر 250 میلیون ریال، بسته هاي غذایی به ارزش 5 میلیون ریال بین 50 خانواده نیازمند در

 
شهرستان زاهدان اهدا شد. 

محترم بابیان اینکه علاوه بر تعاونی ها، حمایت از عموم اقشار مردم نیز با پرداخت تسهیلات خرد به عنوان یکی از وظایف بانک توسعه
تعاون، همواره موردتوجه و پیگیري است، افزود: پیرو بیانات اخیر مقام معظم رهبري که خطاب به آحاد مردم و مسئولین، همدلی و
کار جهادي در این روزهاي سخت را گوشزد کردند، نیاز است تا در تمامی ابعاد کمک هایی صورت گیرد و در همین راستا بانک

 
توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه اي نیاز می دید که در مسیر رزمایش کمک مؤمنانه قرار بگیرد. 

حبیب اله عمرانی، مدیر شعب استان کردستان نیز در توضیح این اقدام گفت: کمک هاي بانک توسعه تعاون که در راستاي تأکیدات
مقام معظم رهبري در باب فعالیت جهادي عموم مسئولین براي کمک به آحاد مردم در شرایط فعلی و پیگیري دستور مدیرعامل

 
محترم بانک صورت پذیرفت، در قالب بسته هاي خوراکی در استان بین اقشار محروم و نیازمند توزیع شد. 

وي افزود: این بسته ها در استان کردستان با توجه به مطالعات منطقه اي و اطلاعات میدانی کسب شده در خصوص ضرورت هاي

 
موجود در حاشیه شهر سنندج توزیع شد. 

همچنین به گفته مدیر شعب استان گلستان این کمک ها در تعدادي از شهرستان هاي استان شامل کلاله، بندرترکمن، گنبد، آق قلا

 
و گمیشان بر اساس یافته هاي محلی و اطلاعات میدانی روساي شعب این شهرستان ها، بین نیازمندان استان توزیع گردید. 

محمدرضا شریفی در این خصوص تصریح نمود: بانک توسعه تعاون خصوصاً در استان گلستان اهتمام ویژه اي به حمایت از رونق تولید
و اشتغال در جهت بهبود سطح معیشت عمومی و رونق اقتصادي دارد و از همین باب با توجه به تنوع مذهبی موجود در استان و در
ایام پربرکت میلاد پیامبر که نقطه عطفی در مسیر همدلی عموم مسلمانان و آحاد مردم است، به عنوان بانکی پیشرو اقدام به

 
تخصیص بودجه به منظور حمایت از اقشار کم برخوردار نمود. 

گفتنی است این اقدام که در راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی از سوي بانک توسعه تعاون صورت می پذیرد در تقارن با هفته
وحدت، نشان از توجه این بانک به عموم ارزش هاي حاکم بر جامعه و نیز وظایف اجتماعی علاوه بر فعالیت هاي مؤثر اقتصادي، دارد.



رأي منع تعقیب براي متعرضان به حریم چغازنبیل

منبع: شعار سالشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/08/15

شعار سال: مدیر پایگاه میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه از شکل گیري گارد ویژه در حریم چغازنبیل به منظور رصد انجام
فعالیت هاي ساخت وساز احتمالی متولیان کارخانه قند خبر داد و گفت: اینکه دادگاه رأي منع تعقیب را صادر کرده است به

معناي اجازه انجام فعالیت در این منطقه نیست چراکه هنوز مجوزهاي لازم از سوي ...

شعار سال: مدیر پایگاه میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه از شکل گیري گارد ویژه در حریم چغازنبیل به منظور رصد انجام
فعالیت هاي ساخت وساز احتمالی متولیان کارخانه قند خبر داد و گفت: اینکه دادگاه رأي منع تعقیب را صادر کرده است به معناي

 
اجازه انجام فعالیت در این منطقه نیست چراکه هنوز مجوزهاي لازم از سوي میراث فرهنگی صادر نشده است. 

عاطفه رشنویی با بیان این که صدور مجوزهاي ساخت کارخانه از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صنعت، معدن و تجارت به
سال 97 بازمی گردد، یادآوري کرد: اواخر سال 97 بود که استعلامی مبنی بر انجام ساخت وساز در اراضی ملی که در حریم درجه 1 و

 
2 چغازنبیل قرار دارد به دست پایگاه میراث جهانی چغازنبیل رسید. 

او ادامه داد: در این استعلام عنوان شده بود که قرار است بخشی از این اراضی در قالب اجاره به یکی از شرکت ها براي احداث کارخانه
داده شود که به طور مشخص در همان تاریخ، پایگاه میراث جهانی چغازنبیل با تأکید بر آن که این منطقه در حریم درجه یک میراث

 
جهانی قرار دارد، عنوان کرد که نباید در این منطقه کارخانه ساخته یا اراضی واگذار شوند؛ چراکه حریم حفاظتی است. 

مدیر پایگاه میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه در ادامه عنوان کرد: با وجود این، متأسفانه در اوایل سال 98 به هر دلیلی که از آن
اطلاع نداریم سند حدود 300 هکتار از اراضی بدون توجه به استعلام از پایگاه میراث جهانی چغازنبیل به نام شرکت و یک شخص
صادر شد؛ حتی با این که در نامه سال 97 عنوان شده بود قرار است این اراضی اجاره داده شوند اما در سال 98 شاهد صدور سند به

 
نام شخص بودیم. 

او افزود: در نهایت نیز شاهد حضور گروهی از افراد براي تسطیح کردن این منطقه بودیم که در آن زمان پایگاه میراث جهانی
چغازنبیل جلوي فعالیت این افراد را گرفت و با همکاري مسئولان حقوقی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
خوزستان شکایتی را تنظیم و به دستگاه قضا ارائه کرد چراکه تعرض به حریم صورت گرفته بود. 

رشنویی گفت: با وجود آن که دو بار شکایت انجام شد اما به تازگی شاهد صدور حکمی از سوي دادگاه مبنی بر منع تعقیب بودیم و
گویا با حکم صادر شده این تصور براي متولیان کارخانه قند ایجاد شده که با توجه به رأي دادگاه می توانند کار خود را آغاز کنند؛ در

 
حالی که ضابطه حریم درجه یک و درجه دو پایگاه میراث جهانی چغازنبیل تغییر نکرده است. 

او تأکید کرد: احداث هر گونه کارخانه در حریم درجه یک آثار میراث فرهنگی ممنوع است؛ همچنین تسطیح، ریگلاژ و خاکبرداري
ممنوع است؛ تبدیل کشت سنتی به صنعتی هم ممنوع است. در واقع این سه بند که در حریم درجه یک چغازنبیل ذکر شده اند به

 
راحتی احداث کارخانه و ایجاد مزرعه چغندر را زیر سوال می برند. 



مدیر پایگاه میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه یادآور شد: مسئولان کارخانه قند در سال 97 و 98 با وجود تذکرات موجود درصدد
تسطیح بخش هایی از حریم درجه یک چغازنبیل برآمدند و با دیوارهاي پیش ساخته بتنی اطراف زمین را حصارکشی کردند؛ در
صورتی که تمام این موارد از مرحله واگذاري زمین به اشخاص گرفته و صدور موافقت اصولی براي ساخت کارخانه بدون درنظر گرفتن

 
ضوابط میراث فرهنگی و تسطیح و ساخت سازه غیرقانونی بوده است. 

او افزود: اکنون هم اگر مالکان کارخانه قند بخواهند با شعار اشتغال زایی و بالا بردن تولید ملی به عرصه و حریم میراث جهانی تعرض
کنند باز هم غیرقانونی خواهد بود. چرا باید با شعار تولید و اشتغال زایی، مردم و میراث فرهنگی را روبروي یکدیگر قرار دهند؟ میراث
فرهنگی منافاتی با تولید و اشتغال زایی ندارد اما همه باید به قوانین احترام بگذاریم. میراث فرهنگی متعلق به همه مردم ایران است و

 
باید آن را حفظ کرد. 

رشنویی خاطرنشان کرد: اگر قبل از واگذاري اراضی حریم درجه یک و 2 چغازنبیل و حتی جانمایی کارخانه قند با میراث فرهنگی در
این خصوص مشورت می شد، قطعاً حریم درجه یک و 2 چغازنبیل و هفت تپه براي آن ها مشخص و نقطه دیگري براي جانمایی این
کارخانه معرفی می شد. مگر ما چند محوطه مانند شوش و چغازنبیل در ایران داریم که به راحتی اراضی ملی را به اشخاص می

 
بخشیم؟ 

هرچند مدیر پایگاه میراث جهانی چغازنبیل و هفت تپه از حضور فرد یا اشخاص خاص پشت پرده این واگذاري بی اطلاع است اما
معتقد است: گاه پاي سودجویان اقتصادي که سال ها است با شعار اشتغال زایی و رفع موانع تولید و تولید ملی از شرایط موجود
استفاده می کنند، در میان است؛ مسئولان نیز هربار هیجان زده می شوند که در دوره مدیریت آن ها کارخانه افتتاح شود، از این رو
بدون در نظر گرفتن استعلام هاي خاص و ضوابط موجود در قانون درصدد صدور مجوز برمی آیند و اراضی ملی را می بخشند که
همین موضوع سبب می شود تا شاهد ارائه وام هاي کلان به افراد خاص و ماجراهاي دیگري باشیم که طی این سال ها با آن دست و

 
پنجه نرم کرده ایم. 

او با تأکید بر آن که ضوابط حریم درجه یک چغازنبیل علاوه بر مصوبات ملی در یونسکو نیز به ثبت رسیده است، خاطرنشان کرد: با
انجام ساخت و ساز در حریم درجه یک و دو میراث جهانی چغازنبیل بیم آن می رود که نقض ضوابط بین المللی اتفاق بیفتد و نگرانی
هایی در این خصوص به وجود آورد. اکنون گارد ویژه براي رصد انجام فعالیت ها در این محدوده شکل گرفته و به محض دیدن اولین

 
تحرکات در منطقه گزارش هاي لازم را ارائه می دهند تا بتوانیم از طریق مسئولان محلی پیگیري هاي لازم را انجام دهیم. 
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رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد

آمریکا تبدیل شده است

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/08/15

رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد آمریکا تبدیل شده است انتخابات ریاست
جمهوري آمریکا به مبارزه اي تلخ بین یک سیاستمدار و یک ثروتمند تبدیل شده است. یکی جنایتکار است؛ دیگري فریبکار. جو

 
بایدن جنایتکار و دونالد ترامپ فریبکار 

سرویس جنگ نرم حلقه وصل - گلوبال ریسرچ در گزارشی به قلم دونالد موناکو تحلیلگر سیاسی آمریکایی نوشت: مردم آمریکا نمی
توانند نامزدي را انتخاب کنند که به دنبال منافع آنها باشد. سیستم دوحزبی باعث شده انتخابات به رقابتی بین دموکرات ها و
جمهوري خواهان محدود شود که هیچکدام از آنها به فکر منافع مردم نیستند. انتخابات آمریکا به رأي دهندگان اجازه می دهد که
تصمیم بگیرند کدام حزب قرار است به نیابت از طبقه خاص و حاکم، که با هزینه کارگران به شدت ثروتمند شده به اداره کشور

 
بپردازد در حالی که بیشتر این کارگران درگیر تلاشی نومیدانه براي بقا هستند. 

 
 

 
کاخ سفید به گران ترین خانه فساد آمریکا تبدیل شده 

این گزارش می نویسد: نامزدها براي فریب رأي دهندگان، از سخنرانی هاي عوام فریبانه استفاده می کنند تا سلطه ثروتمندان را پشت
ژست حکومت دموکراتیک پنهان کنند. انتخابات آمریکا تضمین کننده ادامه حکومت ثروتمندان است نه ناقض آن. این اساس سیاست
هاي آمریکا است. هیچ انتخابات دموکراتیکی 11 میلیارد دلار هزینه برنمی دارد. در دموکراسی دلاري، کاخ سفید به گران ترین خانه

 
فساد آمریکا تبدیل شده و بعد از آن ساختمان کنگره است که شاید افراد فاسد آن ولخرج تر نباشند اما تعدادشان بیشتر است. 

شهروندان آمریکا، بدون بهانه هاي ایدئولوژیک، براي انتخاب اربابان خود رأي می دهند. با این کار، به حکومتِ بانک هاي وال استریت،
شرکت هاي چندملیتی، مراکز صنعتی نظامی و نهاد مستبد امنیت ملی مشروعیت می دهند. نماینده مردم خیالی است که در میان

 
پول شرکت ها گم می شود و با قدرت بوروکراتیک از بین می رود. 

 
دستگاه سیاسی متعهد به حفظ امپراتوري امپریالیستی آمریکا 

انتخابات به امپریالیسم هم تقدس می دهد؛ تمام دستگاه سیاسی متعهد به حفظ امپراتوري آمریکا است. این حقایق هرگز به مردم

 
گفته نمی شود. این حقایق باید لابه لاي لایه هاي ماتریس فریب ایدئولوژیک پنهان شوند. 

دموکرات ها نقاب هویت سیاسی را به چهره می زنند تا همدستی شان با ثروتمندان آمریکا را پنهان کنند. آنها ژست مدافعان حقوق
اقتصادي و اجتماعی زنان، اقلیت هاي جنسی، مهاجران، اقلیت هاي نژادي و کارگران را می گیرند. سیاست هاي «نئودموکرات ها»

 
ریاکارانه است و به همان اندازه هم حرف و عملشان متفاوت است. 



 
 

براي مثال، در دولت باراك اوباما، دموکرات ها مدعی پیشبرد حقوق جهانی زنان بودند در حالی که جنگ در هفت کشور مسلمان را
ادامه دادند که زندگی زنان افغانستان، پاکستان، عراق، لیبی، سوریه، سومالی و یمن را نابودند کردند و بگذریم از زنان آمریکا که
پسران و دختران خود را در این جنگ ها از دست دادند. آنها حامی اقدام براي کودکان مهاجران (DACA) هستند اما تعداد بی سابقه
اي از مهاجران غیرقانونی را اخراج کردند. آنها از حق رأي اقلیت ها حمایت می کنند اما بسیاري از سیاه پوستان و مردم آمریکاي
لاتین را بازداشت می کنند و آنها را از حقوق قانونی خود محروم می کنند. آنها با امضاي قراردادهاي تجاري بین المللی، فرار سرمایه و
کمک مالی به شرکت ها موجب نابودي کارگران آمریکا می شوند و در عین حال از نسخه میانه روي دستور کار نولیبرال حمایت می
کنند. فراموش نکنیم که جوزف بایدن هشت سال معاون باراك اوباما بود و مسئولیت کامل تمام تخلفات دولت اوباما بر دوش او نیز

 
هست. 

 
دونالد ترامپ رهبر حزبی که اعضایش جانی و راهزن هستند 

جمهوري خواهان پشت پرچم و انجیل مخفی می شوند تا رؤیاي بنیادگرایی بازار آزاد را به نیابت از طبقه مالک پیش ببرند. آنها از
سیاست ترس بهره می گیرند تا با ترساندن مردم از جهانی شدن، سکولاریسم و ناامنی اقتصادي، وفاداري بخشی از مردم را
برانگیزانند. آنها از نگاه قربانیان تجارت آزاد، فرار سرمایه و برون سپاري مشاغل جذابیت دارند و مدعی هستند که این مشکلات نتیجه

 
سیاست هاي دموکرات ها است اما خودشان در انتقال سرمایه ها همکاري می کنند. 

جمهوري خواهان با شعله ور کردن آتش نژادپرستی، بیگانه هراسی، جنسیت زدگی و همجنس هراسی به تعصبات اجتماعی دامن می
زنند تا بتوانند از نسخه افراطی نئولیبرال واشنگتن که از آن به عنوان آزادي اقتصادي یاد می کنند حمایت کنند. آنها حامی اقتصاد
خصوصی هستند اما قوانین شرکت ها را نادیده می گیرند، مالیات ثروتمندان و بخش خصوصی را کاهش می دهند و مزایاي اجتماعی
مثل بیمه اجتماعی، بیمه سلامت و بیمه بهداشت سالمندان را لغو می کنند. آنها در کنار همتایان دموکرات خود حامی حکومت
پلیسی هستند تا بتوانند سیاست هاي مداخله جویانه خارجی مبتنی بر گانگستر بازي بین المللی و جنگ را پیش ببرند. دونالد ترامپ

 
رهبر این حزب است که اعضایش جانی و راهزن هستند. 

در یک کلام، دموکرات ها و جمهوري خواهان دو حزب نئولیبرال نظامی هستند که امور بین الملل ثروتمندان آمریکا را مدیریت می

 
کنند. در مورد سیاست هاي خاص قانون گذاران هم تاریخ پر است از سوابق رشوه خواري آنها. 

 
 

 
جوزف بایدن جنایتکار جنگی است 

گلوبال ریسرچ در ادامه نوشت: جوزف بایدن بی شرمانه حامی سیاست هاي خارجی مداخله جویانه است و با افزایش پرخاشگري و
جنگ به دنبال حفظ امپراتوري آمریکا است. او به گفته خودش صهیونیست است. او حامی کمیته فعالیت سیاسی اسرائیلی هاي
آمریکا است. او جنایتکار جنگی است. بایدن بعد از کودتاي 2014 در اوکراین، دست راست باراك اوباما بود و اوکراین را به صندوق
بین المللی پول سپرد و باعث جنگ داخلی شد. او در کنار باراك اوباما و هیلاري کلینتون، از محکوم کردن کودتاي حزب راست گرا
در هندوراس در سال 2009، که عاملان آن دانش آموختگان دانشکده آمریکا در فورت بنینگِ جورجیا بودند سر باز زد. بایدن در دوره
اي که معاونت اوباما را برعهده داشت از تغییر نظام در لیبی، جنگ دردناك سوریه، جنگ عربستان در یمن، و تغییرات آسیا حمایت



کرد. وي به عنوان سناتور آمریکا از حمله بیل کلینتون به یوگسلاوي و از حمله جورج بوش به عراق حمایت کرد. بایدن در دومین
مناظره انتخاباتی با ترامپ رهبران روسیه، چین و کره شمالی را «جانی» خطاب کرد که بهترین صفت براي توصیف شخصیت خودش

 
است. 

از نظر مسائل داخلی، بایدن دموکراتی «قانون مدار» که براي ایفاي نقش سیاسی خود لباس لیبرال ها را می پوشد. او یک نژادپرست
پنهانی است. او حامی جهانی شدن است و از طرح توافق تجارت آزاد آمریکاي شمالی (NAFTA) کلینتون، همکاري ترانس-پاسیفیک
اوباما تلاش ریگان براي تخریب قانون معاملات جدید حمایت کرد. او حامی حفر چاه هاي نفت و گاز جدید است که البته خبر خوبی
براي صنایع نفت و گاز است. فعالان صلح، حامیان محیط زیست، کارگران و اقلیت هاي نژادي با داشتن دوستی مانند بایدن دیگر به

 
دشمن نیازي ندارند. 

 
ترامپ از نفرت مردم از باتلاق فساد واشنگتن به نفع خود سوءاستفاده کرد 

در ادامه این گزارش آمده است: دونالد ترامپ عضو طبقه مالک است. او با نفوذ خود در حوزه املاك و سرگرمی توانست سیاست
مداران را بخرد تا با ایجاد قوانین مالیاتی به او اجازه دهند در سال هاي 2016-2017 فقط 75 هزار دلار مالیات بدهد و مالیات بر
درآمد ده سال از پانزده سال قبل از ریاست جمهور شدنش را نداد. او که از کمک خواستن از سیاستمداران خسته شده بود و می
خواست نام تجاري خودش را هم تبلیغ کند در سال 2016 براي کسب بالاترین مقام کشور وارد رقابت شد و با وجود تعجب بسیاري،

 
از جمله خودش، برنده هم شد. 

ترامپ آن قدر زیرك بود که از نفرت مردم از باتلاق فساد واشنگتن و ترس از مهاجران به نفع خود بهره بگیرد زیرا هنرهاي کثیفی را
از استاد و مراد خود، روي کوهن بدنام آموخته بود. او از سخنان عوام فریبانه راستگرایانه استیو بانون براي شکست دادن هیلاري
کلینتون بدبخت استفاده کرد. بعد از پیروزي، ترامپ نتوانست به قول هایش مبنی بر برگرداندن مشاغل آمریکائیان، بازسازي

 
زیرساخت هاي کشور، ایجاد دیوار در مرز جنوبی و خاتمه دادن به جنگ هاي بی پایان کشور عمل کند. 

ترامپ به هم طبقه اي هاي خودش تخفیف مالیاتی 1.5 تریلیون دلاري داد که اگر براي دور دوم هم انتخاب شود، هزینه این تخفیف
از بودجه بیمه اجتماعی و بیمه سالمندان کسر می شود. نظامیان می توانند راحت باشند زیرا بودجه پنتاگون در دوره اول ریاست

 
جمهوري ترامپ، با حمایت دموکرات هاي فاسد کاهش نیافت و بیشتر هم شد. 

 
 

 
ترامپ متقلبی است که کارش فروش رؤیاهاي سیاسی است 

این تحلیلگر آمریکایی تصریح کرد: ترامپ متقلبی است که کارش فروش رؤیاهاي سیاسی است. او خوش بینی دور از واقعیت را به
مردم می فروشد. رؤیاي آمریکایی به کابوس میلیون ها نفري بدل شده که از اقتصاد بیمار رنج می برند. این میلیونر نارنجی رنگ
مدعی است که دولتش تا قبل از قرنطینه کرونا بزرگ ترین اقتصاد تاریخ آمریکا را رقم زده است. شاید براي طبقه ثروتمند پیشرفت

 
اقتصادي بزرگی رقم زده باشد اما براي کارگران نه. 

ترامپ قلباً حامی کارآفرینی سرمایه دارانه است. سیاست هاي اقتصادي دولت او را می توان به عنوان نولیبرالیسم افراطی توصیف کرد
که پشت نقاب ملی گرایی اقتصادي پنهان شده اند. ترامپ با جهانی سازي و تجارت آزاد مخالف نیست. او به دنبال آن است که در



اقتصاد جهانی برخورد بهتري با شرکت هاي آمریکایی بشود. در حوزه داخلی، او قوانینی را امضا کرد که حوزه مالی، سوخت فسیلی،
غذا و حوزه پرستاري خانگی را قانون زدایی می کرد. ترامپ به عنوان رئیس جمهور «قانون» و «نظم» اعتراضات سیاه پوستان آمریکا
را با همان شدتی سرکوب کرد که باراك اوباما اعتراضات وال استریت را سرکوب کرده بود اما اوباما ظرافت کمتري به خرج داد و

 
خودش را هدف مدافعان عدالت نژادي کرد. 

در زمینه سیاست خارجی، راهبرد ترامپ یعنی «اول آمریکا» باعث شد که نهادهاي سیاسی و نظامی سردرگم شوند زیرا رویکرد
پیچیده او نسبت به روابط خارجی قابل پیش بینی نبود. با وجود تفاوت هایی در راهکارها، ترامپ یک فرمانده امپریالیست است که
همانند روساي جمهور سابق با بی رحمی از امپراتوري آمریکا دفاع می کند گرچه تلاش هایی براي دوستی با روسیه و خروج سربازان

 
از افغانستان هم داشته است. 

تلاش هاي او براي عادي سازي روابط با روسیه توسط نهاد مستبد امنیت ملّی و حزب دموکرات در طرح هاي راشاگیت و اوکراین

 
گیت که هدفشان ممانعت از تنش زدایی و برکناري او از قدرت بود سرکوب شد. هدف اول موفقیت آمیز بود اما طرح دوم موفق نبود. 

پیشنهاد ترامپ براي خروج سربازان از افغانستان هم با مخالفت دموکرات ها و اعضاي اصلی حزب جمهوري خواه روبرو شد که شدیداً

 
به مخالفت با روسیه براي تأکید بر سلطه جهانی آمریکا متعهد بودند. 

 
سیاست فریبکارانه ترامپ در قبال خاورمیانه 

در بخش دیگري از این گزارش آمده است: پیشنهاد او براي خروج سربازان از سوریه هم فریبکارانه بود زیرا آن سربازان فقط در چاه

 
هاي نفتی سوریه حضور داشتند تا تجاوز امپریالیستی آمریکا را نمایش بگذارند. 

در بقیه نقاط خاورمیانه هم اوضاع بهتر نبود و ترامپ هم در اشغال نظامی عراق و هم در حمایت از جنگ عربستان علیه یمن نقش
داشت. در فلسطین اشغالی، او سفارت آمریکا را به بیت املقدس انتقال داد و اشغال بلندي هاي جولان را به رسمیت شناخت و واسطه
توافق صلح بین یک رژیم اشغالگر و امارات متحده عربی شد و به بنیامین نتانیاهو چراغ سبز نشان داد تا کرانه باختري را هم اشغال
کند. ترامپ از توافق هسته اي ایران خارج شد و یکی از فرماندهان ارشد ایران را ترور کرد و تحریم هاي کشنده اي را بر این کشور

 
تحمیل کرد. 

در جبهه هاي دیگر، او حملات بی وقفه اي به سوسیالیسم حاکم بر ونزوئلا و کوبا داشت، به جنگ تجاري با چین دامن زد و جنگ
پهپادي اوباما را ادامه داد. او براي مخفی کردن تجاوزهاي امپریالیستی خود سعی می کند ژولیان آسانژ را به آمریکا برگرداند تا تحت

 
قانون جاسوسی محکومش کند و حملات مستقیمی هم به ضمیمه اول قانون اساسی داشت که تضمین کننده آزادي مطبوعات است. 

 
 

 
دموکرات ها و جمهوري خواهان دو روي یک سکه هستند 

این پایگاه تحلیلی در پایان نوشت: مردم آمریکا به شدت نیازمند آن هستند که توهم سیاسی را کنار زده و حقیقت را ببینند.
دموکرات ها و حامیان آنها فکر می کنند که با حذف ترامپ، کشور متحد و اصلاح می شود. جمهوري خواهان فکر می کنند که با
انتخاب دوباره ترامپ اقتصاد شکوفا می شود و «آمریکا دوباره عالی می شود». هر دو در اشتباه هستند. مشکلات آمریکا عمیقاً ریشه



در سرمایه داري نولیبرال دارند؛ سیستمی که موجب محرومیت، جنگ و نابودي محیط زیست می شود. این سیستم از نظر جهانی
غیرقابل تحمل است. فقط تغییر سیستم است که می تواند زمین و مردم آن را نجات دهد. متأسفانه، در انتخابات ماه نوامبر هیچ

نامزدي چنین گزینه اي را پیشنهاد نکرد.



کاریابی ها چقدر وام کرونا گرفتند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/08/15

گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر کاریابی آسیب دیده از کرونا نشان می دهد که از مجموع 150 کاریابی ثبت
نام کرده در سامانه کارا حدود 100 کاریابی موفق به دریافت تسهیلات حمایتی کرونا شده اند.

به گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاست هاي وزارت
کار در راستاي حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي
کار است و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که
بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و
داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی
بودند، براي استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کارا

 
مراجعه و مراحل ثبت نام خود را دنبال کردند. 

به موجب تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا و کارگروه
مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا، زیر رسته فعالیتهاي مجتمع هاي آموزشی و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب

 
و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب شدند. 

تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شده و مبلغ 59 میلیارد ریال تسهیلات به آنها

 
پرداخت شده است. 

در این راستا طی هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی امکان حمایت و پشتیبانی از دفاتر

 
مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی به وجود آمد. 

طبق گزارش وضعیت تسهیلات پرداخت شده به دفاتر و مراکز کاریابی آسیب دیده از کرونا، 150 دفتر کاریابی با اشتغال 545 نفر
موفق به ثبت نام در سامانه کارا شدند که از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با اشتغال 382 نفر از تسهیلات حمایتی کرونا بهره

 
مند شدند.میزان وام پرداختی به این کاریابی ها 59 میلیارد ریال بوده است. 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي

 
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شدند. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی

 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 



به گزارش ایسنا، طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کارهاي آسیب دیده بیش از 50 درصد رشد داشته

 
و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 درخواست وام در سامانه کارا به ثبت رسیده است. 

انتهاي پیام



نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند

منبع: شما نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/08/15

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسان ها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بار ها توصیه

شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر ...

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسان ها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بار ها توصیه شده که

 
همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر جلوگیري کنیم. 

ویروس کرونا در ابتدا در دسامبر 2019 در شهر ووهان چین با
همه گیري در انسان شیوع پیدا کرد و پس از مدت کوتاهی تمام
جهان را فرا گرفت. در ایران نیز از 29 بهمن 1398 به دنبال
فوت دو بیمار در اثر ابتلا به این ویروس، اکنون کرونا جان حدود

 
37 هزار نفر را در کشور گرفته است. 

این در حالی است که استان هاي تهران، اصفهان، قم، آذربایجان
شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل،

خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري، البرز،
آذربایجان غربی، مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استان هاي هرمزگان، فارس،

 
گلستان و سیستان و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند. 

مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا با اجراي محدودیت هاي جدید در 25 مرکز استان و 46 شهرستان دیگر محدودیت هاي جدیدي
اعمال کردند، زیرا روند بیماري کرونا در کشور صعودي است و حتما باید رعایت پروتکل هاي بهداشتی و محدودیت ها جدي گرفته

 
شود. 

یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی

 
است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 

دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزار هاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزار هاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کار ها را به سمت فضاي مجازي



کشاند، این روز ها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره

 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده، اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.
این روز ها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزار هاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده، اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزار هاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزار هاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزار هاي

 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزار هاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و

 
کارکتر هاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان



حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 

کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و

 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آن ها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید، زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربر ها می
ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که برخی

 
درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزار هاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید، زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزار هایی که روي دستگاهتان است را

 
به روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزار ها جلوي تهدید هاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزار هاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 

- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 

- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز



 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکر هاي خرابکار کپی می شود. 

- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري

 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزار ها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزار ها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزار ها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزار ها گزینه به روز

 
رسانی خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزار ها یکی دیگر از تهدید هاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 

مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

 
افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



حضور دکتر جهانشاهی معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي کشور

در آموزشکده فنی و حرفه اي دختران بابل

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/08/15

دانشگاه فنی و حرفه اي

 
 

دکتر جهانشاهی معاون پژوهشی و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي کشور بهمراه دکتر حیاتی رییس دانشگاه فنی و حرفه اي مازندران
، دکتر پاشایی معاون پژوهش استان، دکتر پیروي دانشیار دانشگاه نوشیروانی، دکتر حبیبی قائم مقام بنیادعلمی نخبگان استان، دکتر
مفیدیان عضو بنیاد نخبگان استان، دکتر زارع رییس دانشکده محمودآباد و دکتر قاسمی رییس دانشکده آمل از کارگاهها،

 
آزمایشگاهها و سایت هاي آموزشکده بازدید کردند. 

در طول بازدید دکتر جهانشاهی نکات مهم حوزه پژوهش و فناوري را در راستاي رویکرد مهارت محور دانشگاه فنی و حرفه اي و

 
آموزش منتهی به تولید و اشتغال بیان کرد. 

وي در نشست صمیمانه اي که با رییس ، معاون و اساتید هیات علمی دانشکده دختران داشت توجه ویژه به دانشجویان دختر و 
تقویت کارگاههاي مربوطه با شعار  تبدیل دانایی به توانایی را از الزامات فعالیت ها بیان کرد.



افتتاح نخستین ایستگاه مترو در برج میلاد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون حمل و نقل، ترافیک شهرداري تهران، از افتتاح و بهره برداري از نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو طی
ماه جاري خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، ترافیک شهرداري تهران سید مناف هاشمی در مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه
به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع)، با بیان اینکه ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) در مرکز شهرري باید در سال هاي گذشته
ساخته می شد، گفت: 12 ایستگاه از خط 6و 7 مترو تا پایان سال به بهره برداري می رسد بطوري که، در ماه جاري نخستین ایستگاه

 
(برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو افتتاح می شود. 

معاون شهردار تهران درباره وضعیت دستگاه هاي حفار تونل، توضیح داد: در حال حاضر سه دستگاه TBM در شهر تهران، فعالیت می
کنند. یک دستگاه متعلق به قرارگاه خاتم در خط 7 و ایستگاه تبادلی خط 10، دستگاه دیگر در خط 3 به سمت اسلامشهر و دستگاه
سوم متعلق به شرکت سابیر در خط 6 است، یک دستگاه TBM دیگر در شهر تهران وجود دارد که مدتی زمانی است فعالیت ندارد

 
امیدواریم این دستگاه نیز به زودي آغاز به کار کند. 

هاشمی با بیان اینکه روزانه 7 متر تونل با دستگاه TBM در خط 6 مترو حفاري می شد گفت: اکنون حفاري تونل در این خط به 14

 
متر در روز خواهد رسید. 

وي با اشاره به اینکه فعالیت و مشارکت افراد مختلف در حفاري تونل، اشتغال و رونق اقتصادي را به همراه دارد گفت: ادامه کار در
مترو نشانگر استمرار اشتغال است و معتقدم توسعه اي که در مسیر هر پروژه ایجاد می شود، متعلق به کارگران است. در حال حاضر

 
کارگران در این تونل روزانه حداکثر 15 ساعت فعالیت دارند. 

معاون شهردار تهران اظهار داشت: در طرح توسعه خط 6 مترو ساخت 4 ایستگاه دیگر در این خط در برنامه سال 1400 قرار گرفته
است. که در صورت تأمین منابع مالی و تخصیص واگن مورد نیاز، امیدواریم تا پایان سال 1400 یا اوایل 1401 این مسیر به بهره

 
برداري برسد. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در پایان با انتقاد از عدم حمایت دولت از حمل و نقل عمومی بار دیگر مطرح کرد: اگر

 
دستگاه هاي دولتی کمکی به شهرداري نمی کنند حداقل با سخت گیري ها در حوزه اوراق مشارکت مانع انجام کار نشوند. 

مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) روز گذشته با حضور پیروز حناچی، شهردار تهران؛ سید
مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛ علی امام، مدیرعامل شرکت راه آهن شهري تهران و حومه (مترو) و

محمد علیخانی، عضو شوراي اسلامی شهر تهران برگزار شد.



نبود جایگاه سوخت در بندر چوئبده فعالیت شناورهاي آبادانی را با مشکل

روبه رو کرده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- مدیرکل شیلات خوزستان گفت: نبود جایگاه سوخت چوئبده و فعالیت شناورهاي غیرمجاز مشکل عمده
صیادان آبادانی است که براي رفع آن ها در حال برنامه ریزي هستیم .

گروه استان ها- مدیرکل شیلات خوزستان گفت: نبود
جایگاه سوخت چوئبده و فعالیت شناورهاي غیرمجاز
مشکل عمده صیادان آبادانی است که براي رفع آن ها در

 
حال برنامه ریزي هستیم . - اخبار استانها - 

فتح اله ابوعلی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم دراهواز، با
اشاره به مشکلات سامانه سازمان بنادر اظهار داشت: به
منظور جلوگیري از زمین گیر شدن ناوگان صیادي در
چنین مواقعی تامین سوخت شناورهاي صیادي از طریق

 
تایید شیلات و به صورت دستی صورت می گیرد. 

وي افزود: سالانه بیش از 2 هزار و 500 قایق فاقد هویت با عنوان قایق هاي صیادي به صورت غیر مجاز وارد صیدگاه هاي استان می

 
شوند که لازم است با هماهنگی اداره کل محیط زیست و دریابانی از ورود آن ها به دریا جلوگیري شود. 

 
شهرك شیلاتی «رودشور» تولید میگوي پرورشی استان بوشهر را به 48 هزار تن افزایش می دهد 

 
گفت وگوي خواندنی تسنیم با جوان موفق در حوزه کسب و کار در شهرکرد /کارآفرینی که بازار شیلات کشور را تسخیر کرد 

 
ارزش صادرات محصولات شیلاتی آذربایجان غربی به یک میلیون دلار می رسد 

این مقام مسئول بر اولویت بندي مشکلات جامعه صیادي تاکید و گفت: نبود جایگاه سوخت چوئبده و فعالیت شناورهاي غیرمجاز،

 
مشکل عمده صیادان آبادانی است که براي رفع آن ها در حال برنامه ریزي هستیم . 

ابوعلی ادامه داد: برنامه هاي خوبی براي حفظ اشتغال موجود در دریا، بازسازي ذخایر دریایی، احداث بنادر صیادي، لایروبی بنادر

 
داریم که با مشارکت مسئولان محلی، جامعه صیادي، و سازمان شیلات ایران محقق شدنی است. 

وي افزود: اگر اعتبارات عمرانی تخصیص یابد تا پایان سال دو بندر در شهرستان هاي شادگان و هندیجان به بهره برداري می رسد و
200 سازه زیستگاه مصنوعی در صیدگاه هاي استان مستقر می شود.



مرز ریمدان بهترین مسیر دسترسی ایران به 37 درصد جمعیت جهان است

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/08/15

چابهار- ایرنا- استاندار سیستان وبلوچستان گفت: مرز ریمدان دشتیاري در نقطه صفر مرزي ایران و پاکستان بهترین مسیر و
راه دسترسی ایران به 37 درصد جمعیت جهان(پاکستان، چین و هند) است لذا توجه به زیرساخت هاي این مرز براي توسعه

روابط تجاري و اقتصادي از الزامات است.

چابهار- ایرنا- استاندار سیستان وبلوچستان گفت: مرز
ریمدان دشتیاري در نقطه صفر مرزي ایران و پاکستان
بهترین مسیر و راه دسترسی ایران به 37 درصد جمعیت
جهان(پاکستان، چین و هند) است لذا توجه به زیرساخت
هاي این مرز براي توسعه روابط تجاري و اقتصادي از

 
الزامات است. 

احمدعلی موهبتی روزپنجشنبه در جریان بازدید وزیر راه
وشهرسازي از مرز ریمدان دشتیاري در جمع خبرنگاران
اظهار داشت: مرز ریمدان براي صادرات و واردات کالا،

 
انتقال زائران پاکستانی و گردشگران و مسافران خیلی مناسب است. 

وي از اعضاي کابینه دولت براي رسمی کردن این مرز قدردانی و خاطرنشان کرد: از اینکه دولت به پایانه مرزي ریمدان توجه و در

 
حال آماده سازي زیرساخت ها است تشکر می کنیم. 

وي بیان کرد: توجه به اشتغال مرزنشینان ضروري است و علاوه بر مرز ریمدان باید در سایر نقاط استان مرز رسمی تعریف و راه

 
اندازي شود. 

استاندار سیستان وبلوچستان با اشاره به مزیت ها و موقعیت هاي استراتژیک ایران گفت: مرز ریمدان با توجه به ظرفیت راهبردي باید

 
به عنوان یک مرز استاندارد جهانی تعریف شود تا شاهد جابجایی کالا و مسافر باشیم و هیچ مشکلی در این زمینه وجود نداشته باشد. 

موهبتی گفت: وزارتخانه هاي کشور، راه و شهرسازي و امور خارجه و نیروهاي نظامی، امنیتی وانتظامی براي رسمی شدن مرز ریمدان

 
تلاش هاي زیادي کرده اند که باید قدردان زحمات همه آنان باشیم. 

به گزارش ایرنا مرز ریمدان در محدوده شهرستان دشتیاري از سال 87 راه اندازي شده و فاقد هرگونه امکانات و زیرساخت ها بود اما
در سال 95 با پیگیري هاي مسوولان و مردم با رسمی شدن این مرز براي جابجایی کالا و مسافر بین ایران و پاکستان از سوي دولت

 
موافقت شد و هم اینک فعالیت هاي تجاري در این مرز در حال انجام است. 



 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- چابهار 

 
- وزارت راه و شهرسازي 

 
- منطقه آزاد تجاري صنعتی چابهار 

- استاندار سیستان و بلوچستان



چند نفر از جویندگان کار سال گذشته توسط مراکز کاریابی شاغل شدند؟

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/08/15

تهران - ایرنا - بررسی آمار اعلامی وزارت تعاون نشان می دهد که سال گذشته 391 هزار و 280 نفر در کاریابی ها ثبت نام
کردند که از این تعداد 89 هزار و 515 نفر وارد بازار کار شدند.

تهران - ایرنا - بررسی آمار اعلامی وزارت تعاون نشان می
دهد که سال گذشته 391 هزار و 280 نفر در کاریابی ها
ثبت نام کردند که از این تعداد 89 هزار و 515 نفر وارد

 
بازار کار شدند. 

به گزارش روز پنجشنبه ایرنا، جوینده کار (کارجو) به فردي
گفته می شود که یا بیکار است یا شاغلی است که در
جست وجوي شغل است. این افراد براي جست وجوي
شغل به مراکز خدمات اشتغال و دفاتر کاریابی به عنوان

 
بنگاه هاي جست وجوي شغل هستند مراجعه می کنند. 

مرکز خدمات اشتغال (کاریابی دولت) واحدي سازمانی به شمار می رود که تحت پوشش وزارت تعاون است و خدمات راهنمایی و

 
مشاوره شغلی و کاریابی را به صورت رایگان به جویندگان ارائه می کند. 

دفتر کاریابی (کاریابی خصوصی) کارگزاري خصوصی است که با مجوز از وزارت تعاون، در ازاي دریافت حق الزحمه از جوینده کار،
خدمات راهنمایی و مشاوره شغلی ارائه می کند. دفتر کاریابی ممکن است در داخل کشور فعالیت کند و یا حوزه فعالیت آن محدود به

 
کشورهاي تعیین کننده از سوي وزارت تعاون بوده و اقدام به اخذ روادید مرتبط با کار و اعزام نیروي انسانی کند. 

فرآیند ثبت نام به این شغل است که افراد جویاي کار با مراجعه به مرکز خدمات اشتغال یا دفتر کاریابی و برابر نیاز کارفرما به هم

 
معرفی می شوند و چنانچه با هم به توافق برسند مشغول به کار می شوند. 

برابر آمار سال گذشته در گذشته یک هزار و 13 واحد کاریابی در کشور فعال بودند که 58 واحد دولتی و بقیه خصوصی بودند. دفاتر
کاریابی به عنوان حلقه واسط جوینده کار و کارفرماست و نقش موثري در معرفی آنها به یکدیگر دارد که در سال 98 تعداد این دفاتر
در مقایسه با سال قبل از آن 38 واحد کاهش یافته است و این خود جاي بررسی دارد. تهران با 165 واحد بیشترین و خراسان شمالی

 
و کهگیلویه و بویراحمد با 9 واحد کمترین دفتر کاریابی را داشتند. 

مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت تعاون در آخرین سالنامه آماري اطلاعاتی از وضعیت نیروي کار در سال گذشته منتشر کرده
است. براساس این اطلاعات سال گذشته 391 هزار و 280 نفر جوینده در کاریابی دولتی و خصوصی به عنوان متقاضی شغل

درخواست خود را ثبت کرده اند. 



براساس این گزارش از میان 391 هزار و 280 جوینده کار، تعداد 367 هزار و 616 نفر در دفاتر کاریابی خصوصی ثبت نام کرده اند که

 
از این تعداد 21 درصد معادل 77 هزار و 199 نفر وارد بازار کار شدند. 

همچنین 23 هزار و 664 نفر جویندگان کار در مراکز خدمات اشتغال ثبت نام کرده اند که 12 هزار و 316 نفر از آنها (52.04 درصد)

 
به کار گمارده شده اند. 

نکته جالب در آمار وزارت تعاون این است که تعداد جویندگان کاري که در سال 98 به مراکز خدمات اشتغال مراجعه کردند در

 
مقایسه با سال قبل از آن به 30 هزار و 379 نفر کاهش یافته است. 

بررسی جداول نشان می دهد که در سال 96، 67 هزار و 453 نفر به مراکز خدمات اشتغال معرفی و 18 هزار و 406 نفر شاغل شدند.

 
سال بعد از آن 54 هزار و 43 نفر به این مراکز مراجعه و 21 هزار و 201 نفر وارد بازار کار شدند. 

 
برچسب ها 

 
- بیکاري 

 
- کهگیلویه وبویراحمد 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- پرسش از خبر 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

 
- نرخ اشتغال 

 
پروندهٔ خبري 

- صنایع خلاق؛ عامل اشتغال و توسعه اقتصادي و اجتماعی



هیات امناي دانشگاه فنی و حرفه اي مستقل شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، با موافقت وزیر علوم تحقیقات و فناوري هیات
امناي دانشگاه فنی و حرفه اي مستتقل شد. در راستاي اجرایی شدن مفاد ماده 64 و 65 قانون برنامه ششم توسعه کشور در

پی تقاضاي دانشگاه و موافقت منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، هیأت ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
دانشگاه فنی و حرفه اي، با موافقت وزیر علوم تحقیقات و

 
فناوري هیات امناي دانشگاه فنی و حرفه اي مستتقل شد. 

در راستاي اجرایی شدن مفاد ماده 64 و 65 قانون برنامه
ششم توسعه کشور در پی تقاضاي دانشگاه و موافقت
منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، هیأت امناي
دانشگاه فنی و حرفه اي مستقل شد. بنابر این مصوبه،
دبیرخانه هیئت امناي دانشگاه در خود دانشگاه فنی و

 
حرفه اي تشکیل می شود. 

هم اکنون هیئت امناي دانشگاه فنی و حرفه اي و دانشگاه علمی و کاربردي مشترك و دبیرخانه آن در دانشگاه علمی-کاربردي مستقر
است. استقلال هیئت امنا، کمیسیون دایمی و دبیرخانه آن ها اقدام عملیاتی براي افزایش بهره وري و ارتباط متقابل تحصیل و اشتغال

خواهد بود.



ستاد هماهنگی اقتصاد دولت

14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/08/15

14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت به 6 وزارتخانه و بانک مرکزي ابلاغ شد. نوشته 14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد
دولت اولین بار در خبرگزاري سروش. پدیدار شد.

 
خبرگزاري سروش گزارش می دهد: 

 
14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت 

 
14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت به 6 وزارتخانه و بانک مرکزي ابلاغ شد. 

 
14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت به 6 وزارتخانه و بانک مرکزي ابلاغ شد. 

 
  

 
14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت   

 
به گزارش خبرگزاري سروش، تصمیمات جلسه یکصد و هفتاد و هفتم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت در 14 بند به شرح زیر است: 

تصمیمات مذکور بر مبناي نامه ارسالی از سوي اسحاق جهانگیري معاون اقتصادي رئیس جمهور، به وزاري صنعت، معدن و تجارت،
امور اقتصادي و دارایی، نفت، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی،امور خارجه، جهاد کشاورزي و بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران به

 
شرح زیر است: 

 
  

1- وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان مسئول تجارت خارجی کشور، بر مبناي براورد درآمد ارزي کشور- که در ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت تعیین می شود – اقدام به مدیریت ثبت سفارش بر اساس اولویت بندي کالایی نماید. ارز مورد نیاز واردات از روش

 
هاي زیر، از جمله ارز حاصل از صادرات تامین می شود: 

 
  

1-1- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز حاصل از صادرات که به بانک مرکزي، بانک ها و شبکه صرافی هاي مجاز
در نظام یکپارچه معاملات ارزي (سامانه نیما) فروخته می شود، تامین نماید. کلیه صادر کنندگان محصولات پتروشیمی، فرآورده هاي
نفتی و فولادي مکلفند ارز حاصل از صادرات خود را به بانک مرکزي (سامانه نیما) عرضه کنند. سایر صادر کنندگان نیز می توانند ارز



حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه نمایند. واردات کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید، از محل این

 
منابع و درآمدهاي ارزي نفت و گاز، تأمین می شود. 

 
  

1-2- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز صادر کنندگان (خود یا غیر) به میزان کوتاژ صادراتی به شکل واردات در
برابر صادرات با تهاتر تامین نماید. ثبت تمامی اطلاعات مربوط به گردش ریالی و نرخ ارز مورد معامله در سامانه جامع تجارت ضروري
است و اطلاعات مورد نظر از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت بر خط در اختیار بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران قرار

 
می گیرد.   

تبصره 1: این روش براي پرونده هاي صادراتی سال 1398 و بعد از آن و منوط به ثبت اظهار صادر کننده مبنی بر در اختیار داشتن

 
ارز مربوط به پروانه صادراتی در سامانه جامع تجارت امکان پذیر خواهد بود. 

 
  

تبصره 2: روش جاري تهاتر تحت مدیریت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، با هماهنگی بانک مرکزي

 
ادامه می یابد. 

 
  

3-1- وارد کننده می تواند از محل ارز خود با اشخاص دیگر، با ثبت اطلاعات مربوط به گردش مالی ریالی وارد کننده و فروشنده ارز

 
در سامانه جامع تجارت نسبت به خرید ارز منوط به تعهد طرفین معامله بر اساس وجود و تأمین ارز مورد مبادله اقدام نماید. 

 
  

1-4- واردات ماشین آلات و مواد اولیه موضوع سرمایه گذاري خارجی از طریق ثبت سفارش از محل منابع ارزي سرمایه گذار خارجی

 
با مجوز سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي اقتصادي و فنی ایران صورت می گیرد. 

 
  

 
1-5- واردات از محل قرار دادهاي بیع متقابل و ITC نفتی و یا روش هاي اعتباري مرسوم، طبق مقررات جاري انجام می شود.   

2- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در کوتاه ترین زمان ممکن بر مبناي ثبت سفارش هاي دریافت شده موضوع موارد بند 1،

 
نسبت به صدور گواهی ثبت آماري در سامانه جامع تجارت اقدام می نماید. 

 
  

 
3- وارد کننده موظف است تعهدات لازم به منظور واردات کالا به کشور را به بانک عامل ارائه دهد. 



 
  

4- ارز حاصل از صادرات. باید ظرف چهار ماه از زمان صدور، به یکی از روش هاي مرتبط بند 1 به چرخه اقتصادي کشور باز گردد.

 
موارد استثناء توسط وزارت سمت تعیین می شود. 

 
  

5- واردات مواد اولیه به صورت ورود موقت صرفا پس از انجام تست آماري در سامانه جامع تجارت و اعلام ارزش و مقدار آن توسط
گمرك جمهوري اسلامی ایران مجاز است و پروانه صادراتی از این محل حق واگذاري بابت واردات ندارد و صادر کننده صرفا به میزان

 
مابه التفاوت واردات و صادرات، متعهد به بازگشت ارز با روش هاي مربوطه در بند 1 به چرخه اقتصادي کشور است. 

 
  

6-گمرك جمهوري اسلامی ایران، پروانه هاي صادراتی از سرزمین اصلی به مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي که براي
مصرف در منطقه استفاده می شوند را از گزارش آماري صادرات کشور حذف کند و دارندگان این پروانه ها حق واگذاري آن را ندارند.
در صورت صادرات کالا از سرزمین اصلی به مناطق یاد شده و از آنجا به خارج از کشور، صادرکننده متعهد به بازگشت ارز حاصله با

 
روش هاي مرتبط بند1 به چرخه اقتصادي کشور می باشد. 

 
  

7- به استثناء مواردي که مطابق قانون مجاز تعیین شده است، گمرك جمهوري اسلامی ایران می بایست صرفا به آن دسته از

 
کالاهاي وارداتی که ثبت سفارش آنها داراي اعلامیه تامین ارز می باشد، اجازه ترخیص دهد.   

 
8-واردات در مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي مطابق قوانین و مقررات جاري صورت می پذیرد. 

 
  

9-نهادهاي نظارتی، انتظامی و امنیتی، ضمن شناسایی، با دلالان و واسطه هاي غیر مجاز در تمامی بازارها به ویژه بازارهاي مجازي و

 
همچنین انبارهاي عمده نگهداري کالاهاي قاچاق برخورد جدي داشته و متخلفان را به قوه قضاییه معرفی نمایند. 

 
  

10-مرکز اطلاعات مالی و مبارزه با پولشویی، بر اجراي کامل و موثر قانون مبارزه با پولشویی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز در کل کشور
توسط کلید اشخاص مشمول{ از جمله بانک ها، موسسات مالی، شهرداري ها، ثبت اسناد و …} براساس مصوبات شوراي عالی مبارزه

 
با جرایم پولشویی و تامین مالی تروریسم، نظارت کامل و دقیق اعمال نماید. 

 
  



11-وزارت نفت مکلف است با همکاري وزارتخانه هاي صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی،
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان برنامه و بودجه کشور. خزانه داري کل کشور و گمرك جمهوري اسلامی ایران نسبت به
تدوین مقررات لازم براي تهاتر نفت خام و میعانات گازي با کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز براي تولید اقدام

 
نماید. 

 
  

12-وزارت امور خارجه با همکاري بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و سایر دستگاه هاي ذیربط براي آزادسازي صنایع مسدودي

 
ارزي در خارج از کشور به طور جدي تلاش مستمر نماید.   

13-سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مرکز ملی فضاي مجازي با توجه به شرایط جنگ
اقتصادي، ضمن ایجاد فضاي رسانه اي مثبت و مناسب نسبت به اطلاع رسانی لازم در جهت کاهش التهاب در بازارهاي ارز و کالا و

 
تشویق سرمایه گذاري و اشتغال اقدام و از هرگونه القاء کمبود کالا و بی ثباتی قیمت ها خودداري نمایند. 

 
  

14-تبادل هر گونه اطلاعات در فرایند تجارت خارجی با وارد کنندگان و صادر کنندگان توسط کلیه دستگاه هاي مسئول، صرفا از
طریق سامانه جامع تجارت صورت گرفته و این سامانه می بایست اطلاعات مورد نیاز دستگاه هاي مربوطه را به صورت برخط و

 
سیستمی ارسال و دریافت نماید. 

 
انتهاي پیام/// 

 
منبع 

خبرگزاري سروش



جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان تاکستان تشکیل شد

منبع: رکناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/08/15

رکنا:به ریاست جعفر زادگان معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی فرمانداري و با حضور لطفی معاون جوانان و امور فرهنگی اداره
کل ورزش و جوانان استان ، علی رحمانی رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان ،روساي ادارات و سایر اعضا در فرمانداري

تشکیل شد.

به گزارش رکنا ، این جلسه با موضوع ارائه گزارش دستگاه
هاي کمیته امداد، بهزیستی، تعاون کار و رفاه اجتماعی و
شبکه بهداشت در خصوص اقدامات صورت گرفته در حوزه

 
ازدواج جوانان در سال 98 و 99 برگزار شد. 

جعفر زادگان معاون سیاسی فرماندار در این جلسه به
تشریح وظایف این ستاد پرداخت و عنوان نمود : براي رفع
مشکلات جوانان و براي پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی
،اعضاي ستاد با حضور مستمر خود در جلسات و ارائه
راهکارهاي موثر در حوزه هاي مختلف از جمله ازدواج ،

 
اشتغال،آموزش و.... اهتمام ویژه داشته باشند. 

وي افزود : با شناسایی افراد شاخص در سطح شهرستان و همچنین با حضور نخبگان جوان شهرستان مجمع جوانان جهت تجمیع

 
کلیه فعالیت هاي جوانان در روزهاي آینده تشکیل می شود 

معاون سیاسی فرماندار با تاکید بر استفاده مدیران از مشاوران جوان در ادارات گفت : مدیران دستگاه ها با استفاده از مشاوران جوان
ضمن ایجاد روحیه و پویایی براي جوانان این فضا را براي حضور جوانان در کنار مدیران با تجربه زمینه رشد مجموعه تحت مدیریت

خود را بوجود آورند.



قطع برق کارخانه نوآوري وارد روز چهارم شد

منبع: آي تی ایرانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/08/15

4 روز از قطع برق کارخانه نوآوري آزادي می گذرد. در این مدت مسئولان و مدیرعامل این کارخانه در جواب رسانه ها ترجیح
داده اند که سکوت کنند. اما با توجه به صحبت هایی که توسط افراد مستقر در این کارخانه در شبکه هاي اجتماعی منتشر

شده، به نظر می رسد پراخت نکردن قبض برق توسط برخی از سوله ها دلیل این ... ...

 
 

4 روز از قطع برق کارخانه نوآوري آزادي می گذرد. در این مدت مسئولان و مدیرعامل این کارخانه در جواب رسانه ها ترجیح داده اند
که سکوت کنند. اما با توجه به صحبت هایی که توسط افراد مستقر در این کارخانه در شبکه هاي اجتماعی منتشر شده، به نظر می
رسد پراخت نکردن قبض برق توسط برخی از سوله ها دلیل این قطعی بوده و با اینکه تا دیروز بیشتر این سوله ها بدهی خود را

 
پرداخت کرده اند، اما اداره برق منطقه براي وصل کردن برق اقدامی نکرده است. 

گفتنی است که این کارخانه به عنوان اولین شعبه پارك فناوري پردیس در مساحت 18هزار و پانصد متر مربع در غرب تهران ایجاد
شده است. تا کنون بیش از 1400 نفر از فعالان زیست بوم کارآفرینی ایران در قالب 250 تیم در محل کارخانه نوآوري آزادي مشغول

 
فعالیت هستند. 

کارخانه مذکور در محل سابق کارخانه الکترود سازي آما واقع شده است. کارخانه آما از 10 سوله و یک بخش مرکزي تحت عنوان
ساختمان U تشکیل شده است. سوله هاي 10گانه این کارخانه نوآوري توسط شرکت هاي بخش خصوصی تبدیل به یک شتابدهنده
یا مرکز نوآوري شده. مرکز نوآوري علی بابا، فضاي کار اشتراکی زاویه، پلنت، هنام فارمد، دیجی کالا نکست، هم آوا، وي کست، کارگاه

 
نوآوري هفت و هشت، شتابدهنده کارا، آواگیمز ازجمله شرکت هایی هستند که در این مرکز مستقر هستند. 

 
مقالات مرتبط: 

 
میزان مصرف برق بیت کوین از کل مصرف برق سالانه سوییس... 

 
پادکست استارتاپ 360: از افتتاح کارخانه نوآوري آزادي... 

 
قطع دو هزار آیفون در روز نخست اجراي رجیستري موبایل 

 
برآورد سازمان نظام صنفی از خسارت قطع اینترنت در 10 روز گذشته 



به نظر می رسد قطعی برق به مدت 4 روز باعث ضرر و آسیب هاي زیادي به کسب وکارها شود. یکی از کاربران در این باره در توییتر
خود نوشت: « جریان قطعی برق کارخانه نوآوري آزادي یادتونه؟ بدهی پرداخت شده، اما اداره برق منطقه نمی خواد برق و وصل کنه!
فکر کن، نمیخوان برق یکی از بزرگترین اکوسیستم هاي استارت آپی خاورمیانه رو وصل کنن!دو سه هزار نفري دارن نون درمیارن

 
این جا، همین خسته نباشید.» 

 
فضاهاي کار اشتراکی تهران را بشناسید 

 
 

مهدي عظیمیان، مدیر کارخانه نوآوري در جواب یکی از افراد درباره قطعی برق این کارخانه نوشت: «دلیل قطعی برق، عدم همکاري
مناسب براي پرداخت هزینه هاي مصرفی کارخانه از جانب بهره داران است که گاهی باعث بروز این مشکلات می شود. جالبه هر بار
هم تذکر می دهیم که نتیجه عدم همکاري، قطع انشعابات از ادارات برق و آب است ولی جدي گرفته نمی شود.» او به افرادي که در

 
این کارخانه کار می کنند توصیه کرد که هر پیشنهادي براي بهبود وضعیت و کاهش مصرف برق و آب دارند ارایه کنند. 

 
 

 
البته قطعی برق و آب به گفته افراد مستقر در این کارخانه، سابقه داشته و بارها به علت بدهی قطع شده است. 

در حال حاضر یکی از بزرگترین مراکز نوآوري تهران که رئیس جمهور براي افتتاح آن حضور داشته اند و به آن لقب سیلیکون ولی
ایران را داده اند، به مدت 4 روز برق ندارد و بیش از 1400 نفر و 250 تیم استارتاپی که در این مکان فعالیت می کنند، بلاتکلیف بوده
و 4 روز از توقف کار یا کندي فعالیتشان گذشته و ضررهاي میلیونی کرده اند، سوالی که مطرح می شود، چرا در این 4 روز کسی

پاسخگو آن ها نبوده است.



رفع مشکلات اقتصادي را از طریق تعامل با دولت پیگیري می کنیم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/08/15

بیرجند- نماینده مردم بیرجند، درمیان و خوسف گفت: رفع مشکلات اقتصادي مردم را از طریق تعامل با دولت پیگیري می
کنیم.

بیرجند- نماینده مردم بیرجند، درمیان و خوسف گفت:
رفع مشکلات اقتصادي مردم را از طریق تعامل با دولت

 
پیگیري می کنیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، حسین خسروي اسفزار ظهر پنج
شنبه در دیدار با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید
خراسان جنوبی و مدیرکل اقتصاد و امور دارایی استان
اظهار کرد: امیدوار ماندن مردم به انقلاب بسیار مهم است و

 
نباید اقدامات ما منجر به ناامیدي مردم شود. 

نماینده مردم بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس با اشاره به جمله اي از امام علی (ع) بیان کرد: ایشان از این موضوع انتقاد می کنند

 
که چرا دشمن در باطن خود منسجم و داراي وحدت و ما در جبهه حق وحدت نداریم. 

خسروي اسفزار با بیان اینکه عده اي همواره به دنبال سوال و استیضاح هستند که در شرایط فعلی جواب نمی دهد، افزود: ما در

 
مجلس به دنبال تعامل با دولت هستیم. 

وي گفت: بسیاري از وزراي دولت خوشبختانه بارها براي پاسخگویی به سوالات نمایندگان در مجلس حاضر شدند و امیدواریم با این

 
تعامل موجود بتوانیم مشکلات و مسائل اقتصادي موجود در جامعه را کاهش دهیم. 

نماینده مردم بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس با اشاره به ضرورت تسهیل دریافت تسهیلات بانک ها از سوي مردم، اظهار کرد:

 
مسئولان باید به جاي حاشیه سازي براي رفع مشکلات معیشتی مردم گام بردارند. 

خسروي اسفزار با اشاره به ظرفیت هاي فراوان خراسان جنوبی در بخش هاي کشاورزي، معدن و صنعت یادآور شد: با توجه به این
ظرفیت ها می توان در راستاي توسعه استان اقدامات بسیار خوبی انجام داد.



رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد

آمریکا تبدیل شده است

منبع: مشرقشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/08/15

 
- جهان 

چهره واقعی انتخابات ریاست جمهوري آمریکا: رقابت یک «جنایتکار» جنگی با یک «فریبکار» متقلب /کاخ سفید به خانه فساد آمریکا

 
تبدیل شده است 

 انتخابات ریاست جمهوري آمریکا به مبارزه اي تلخ بین یک سیاستمدار و

 
یک ثروتمند تبدیل شده است. یکی جنایتکار است؛ دیگري فریبکار. جو بایدن جنایتکار و دونالد ترامپ فریبکار 

سرویس جنگ نرم مشرق - گلوبال ریسرچ در گزارشی به قلم دونالد موناکو تحلیلگر سیاسی آمریکایی نوشت: مردم آمریکا نمی توانند
نامزدي را انتخاب کنند که به دنبال منافع آنها باشد. سیستم دوحزبی باعث شده انتخابات به رقابتی بین دموکرات ها و جمهوري
خواهان محدود شود که هیچکدام از آنها به فکر منافع مردم نیستند. انتخابات آمریکا به رأي دهندگان اجازه می دهد که تصمیم
بگیرند کدام حزب قرار است به نیابت از طبقه خاص و حاکم، که با هزینه کارگران به شدت ثروتمند شده به اداره کشور بپردازد در

 
حالی که بیشتر این کارگران درگیر تلاشی نومیدانه براي بقا هستند. 

 
 

 
کاخ سفید به گران ترین خانه فساد آمریکا تبدیل شده 



این گزارش می نویسد: نامزدها براي فریب رأي دهندگان، از سخنرانی هاي عوام فریبانه استفاده می کنند تا سلطه ثروتمندان را پشت
ژست حکومت دموکراتیک پنهان کنند. انتخابات آمریکا تضمین کننده ادامه حکومت ثروتمندان است نه ناقض آن. این اساس سیاست
هاي آمریکا است. هیچ انتخابات دموکراتیکی 11 میلیارد دلار هزینه برنمی دارد. در دموکراسی دلاري، کاخ سفید به گران ترین خانه

 
فساد آمریکا تبدیل شده و بعد از آن ساختمان کنگره است که شاید افراد فاسد آن ولخرج تر نباشند اما تعدادشان بیشتر است. 

شهروندان آمریکا، بدون بهانه هاي ایدئولوژیک، براي انتخاب اربابان خود رأي می دهند. با این کار، به حکومتِ بانک هاي وال استریت،
شرکت هاي چندملیتی، مراکز صنعتی نظامی و نهاد مستبد امنیت ملی مشروعیت می دهند. نماینده مردم خیالی است که در میان

 
پول شرکت ها گم می شود و با قدرت بوروکراتیک از بین می رود. 

 
دستگاه سیاسی متعهد به حفظ امپراتوري امپریالیستی آمریکا 

انتخابات به امپریالیسم هم تقدس می دهد؛ تمام دستگاه سیاسی متعهد به حفظ امپراتوري آمریکا است. این حقایق هرگز به مردم

 
گفته نمی شود. این حقایق باید لابه لاي لایه هاي ماتریس فریب ایدئولوژیک پنهان شوند. 

دموکرات ها نقاب هویت سیاسی را به چهره می زنند تا همدستی شان با ثروتمندان آمریکا را پنهان کنند. آنها ژست مدافعان حقوق
اقتصادي و اجتماعی زنان، اقلیت هاي جنسی، مهاجران، اقلیت هاي نژادي و کارگران را می گیرند. سیاست هاي «نئودموکرات ها»

 
ریاکارانه است و به همان اندازه هم حرف و عملشان متفاوت است. 

 
 

براي مثال، در دولت باراك اوباما، دموکرات ها مدعی پیشبرد حقوق جهانی زنان بودند در حالی که جنگ در هفت کشور مسلمان را
ادامه دادند که زندگی زنان افغانستان، پاکستان، عراق، لیبی، سوریه، سومالی و یمن را نابودند کردند و بگذریم از زنان آمریکا که
پسران و دختران خود را در این جنگ ها از دست دادند. آنها حامی اقدام براي کودکان مهاجران (DACA) هستند اما تعداد بی سابقه
اي از مهاجران غیرقانونی را اخراج کردند. آنها از حق رأي اقلیت ها حمایت می کنند اما بسیاري از سیاه پوستان و مردم آمریکاي
لاتین را بازداشت می کنند و آنها را از حقوق قانونی خود محروم می کنند. آنها با امضاي قراردادهاي تجاري بین المللی، فرار سرمایه و
کمک مالی به شرکت ها موجب نابودي کارگران آمریکا می شوند و در عین حال از نسخه میانه روي دستور کار نولیبرال حمایت می
کنند. فراموش نکنیم که جوزف بایدن هشت سال معاون باراك اوباما بود و مسئولیت کامل تمام تخلفات دولت اوباما بر دوش او نیز

 
هست. 

 
دونالد ترامپ رهبر حزبی که اعضایش جانی و راهزن هستند 



جمهوري خواهان پشت پرچم و انجیل مخفی می شوند تا رؤیاي بنیادگرایی بازار آزاد را به نیابت از طبقه مالک پیش ببرند. آنها از
سیاست ترس بهره می گیرند تا با ترساندن مردم از جهانی شدن، سکولاریسم و ناامنی اقتصادي، وفاداري بخشی از مردم را
برانگیزانند. آنها از نگاه قربانیان تجارت آزاد، فرار سرمایه و برون سپاري مشاغل جذابیت دارند و مدعی هستند که این مشکلات نتیجه

 
سیاست هاي دموکرات ها است اما خودشان در انتقال سرمایه ها همکاري می کنند. 

جمهوري خواهان با شعله ور کردن آتش نژادپرستی، بیگانه هراسی، جنسیت زدگی و همجنس هراسی به تعصبات اجتماعی دامن می
زنند تا بتوانند از نسخه افراطی نئولیبرال واشنگتن که از آن به عنوان آزادي اقتصادي یاد می کنند حمایت کنند. آنها حامی اقتصاد
خصوصی هستند اما قوانین شرکت ها را نادیده می گیرند، مالیات ثروتمندان و بخش خصوصی را کاهش می دهند و مزایاي اجتماعی
مثل بیمه اجتماعی، بیمه سلامت و بیمه بهداشت سالمندان را لغو می کنند. آنها در کنار همتایان دموکرات خود حامی حکومت
پلیسی هستند تا بتوانند سیاست هاي مداخله جویانه خارجی مبتنی بر گانگستر بازي بین المللی و جنگ را پیش ببرند. دونالد ترامپ

 
رهبر این حزب است که اعضایش جانی و راهزن هستند. 

در یک کلام، دموکرات ها و جمهوري خواهان دو حزب نئولیبرال نظامی هستند که امور بین الملل ثروتمندان آمریکا را مدیریت می

 
کنند. در مورد سیاست هاي خاص قانون گذاران هم تاریخ پر است از سوابق رشوه خواري آنها. 

 
 

 
جوزف بایدن جنایتکار جنگی است 

گلوبال ریسرچ در ادامه نوشت: جوزف بایدن بی شرمانه حامی سیاست هاي خارجی مداخله جویانه است و با افزایش پرخاشگري و
جنگ به دنبال حفظ امپراتوري آمریکا است. او به گفته خودش صهیونیست است. او حامی کمیته فعالیت سیاسی اسرائیلی هاي
آمریکا است. او جنایتکار جنگی است. بایدن بعد از کودتاي 2014 در اوکراین، دست راست باراك اوباما بود و اوکراین را به صندوق
بین المللی پول سپرد و باعث جنگ داخلی شد. او در کنار باراك اوباما و هیلاري کلینتون، از محکوم کردن کودتاي حزب راست گرا
در هندوراس در سال 2009، که عاملان آن دانش آموختگان دانشکده آمریکا در فورت بنینگِ جورجیا بودند سر باز زد. بایدن در دوره
اي که معاونت اوباما را برعهده داشت از تغییر نظام در لیبی، جنگ دردناك سوریه، جنگ عربستان در یمن، و تغییرات آسیا حمایت
کرد. وي به عنوان سناتور آمریکا از حمله بیل کلینتون به یوگسلاوي و از حمله جورج بوش به عراق حمایت کرد. بایدن در دومین
مناظره انتخاباتی با ترامپ رهبران روسیه، چین و کره شمالی را «جانی» خطاب کرد که بهترین صفت براي توصیف شخصیت خودش

 
است. 

از نظر مسائل داخلی، بایدن دموکراتی «قانون مدار» که براي ایفاي نقش سیاسی خود لباس لیبرال ها را می پوشد. او یک نژادپرست
پنهانی است. او حامی جهانی شدن است و از طرح توافق تجارت آزاد آمریکاي شمالی (NAFTA) کلینتون، همکاري ترانس-پاسیفیک
اوباما تلاش ریگان براي تخریب قانون معاملات جدید حمایت کرد. او حامی حفر چاه هاي نفت و گاز جدید است که البته خبر خوبی



براي صنایع نفت و گاز است. فعالان صلح، حامیان محیط زیست، کارگران و اقلیت هاي نژادي با داشتن دوستی مانند بایدن دیگر به

 
دشمن نیازي ندارند. 

 
ترامپ از نفرت مردم از باتلاق فساد واشنگتن به نفع خود سوءاستفاده کرد 

در ادامه این گزارش آمده است: دونالد ترامپ عضو طبقه مالک است. او با نفوذ خود در حوزه املاك و سرگرمی توانست سیاست
مداران را بخرد تا با ایجاد قوانین مالیاتی به او اجازه دهند در سال هاي 2016-2017 فقط 75 هزار دلار مالیات بدهد و مالیات بر
درآمد ده سال از پانزده سال قبل از ریاست جمهور شدنش را نداد. او که از کمک خواستن از سیاستمداران خسته شده بود و می
خواست نام تجاري خودش را هم تبلیغ کند در سال 2016 براي کسب بالاترین مقام کشور وارد رقابت شد و با وجود تعجب بسیاري،

 
از جمله خودش، برنده هم شد. 

ترامپ آن قدر زیرك بود که از نفرت مردم از باتلاق فساد واشنگتن و ترس از مهاجران به نفع خود بهره بگیرد زیرا هنرهاي کثیفی را
از استاد و مراد خود، روي کوهن بدنام آموخته بود. او از سخنان عوام فریبانه راستگرایانه استیو بانون براي شکست دادن هیلاري
کلینتون بدبخت استفاده کرد. بعد از پیروزي، ترامپ نتوانست به قول هایش مبنی بر برگرداندن مشاغل آمریکائیان، بازسازي

 
زیرساخت هاي کشور، ایجاد دیوار در مرز جنوبی و خاتمه دادن به جنگ هاي بی پایان کشور عمل کند. 

ترامپ به هم طبقه اي هاي خودش تخفیف مالیاتی 1.5 تریلیون دلاري داد که اگر براي دور دوم هم انتخاب شود، هزینه این تخفیف
از بودجه بیمه اجتماعی و بیمه سالمندان کسر می شود. نظامیان می توانند راحت باشند زیرا بودجه پنتاگون در دوره اول ریاست

 
جمهوري ترامپ، با حمایت دموکرات هاي فاسد کاهش نیافت و بیشتر هم شد. 

 
 

 
ترامپ متقلبی است که کارش فروش رؤیاهاي سیاسی است 

این تحلیلگر آمریکایی تصریح کرد: ترامپ متقلبی است که کارش فروش رؤیاهاي سیاسی است. او خوش بینی دور از واقعیت را به
مردم می فروشد. رؤیاي آمریکایی به کابوس میلیون ها نفري بدل شده که از اقتصاد بیمار رنج می برند. این میلیونر نارنجی رنگ
مدعی است که دولتش تا قبل از قرنطینه کرونا بزرگ ترین اقتصاد تاریخ آمریکا را رقم زده است. شاید براي طبقه ثروتمند پیشرفت

 
اقتصادي بزرگی رقم زده باشد اما براي کارگران نه. 

ترامپ قلباً حامی کارآفرینی سرمایه دارانه است. سیاست هاي اقتصادي دولت او را می توان به عنوان نولیبرالیسم افراطی توصیف کرد
که پشت نقاب ملی گرایی اقتصادي پنهان شده اند. ترامپ با جهانی سازي و تجارت آزاد مخالف نیست. او به دنبال آن است که در



اقتصاد جهانی برخورد بهتري با شرکت هاي آمریکایی بشود. در حوزه داخلی، او قوانینی را امضا کرد که حوزه مالی، سوخت فسیلی،
غذا و حوزه پرستاري خانگی را قانون زدایی می کرد. ترامپ به عنوان رئیس جمهور «قانون» و «نظم» اعتراضات سیاه پوستان آمریکا
را با همان شدتی سرکوب کرد که باراك اوباما اعتراضات وال استریت را سرکوب کرده بود اما اوباما ظرافت کمتري به خرج داد و

 
خودش را هدف مدافعان عدالت نژادي کرد. 

در زمینه سیاست خارجی، راهبرد ترامپ یعنی «اول آمریکا» باعث شد که نهادهاي سیاسی و نظامی سردرگم شوند زیرا رویکرد
پیچیده او نسبت به روابط خارجی قابل پیش بینی نبود. با وجود تفاوت هایی در راهکارها، ترامپ یک فرمانده امپریالیست است که
همانند روساي جمهور سابق با بی رحمی از امپراتوري آمریکا دفاع می کند گرچه تلاش هایی براي دوستی با روسیه و خروج سربازان

 
از افغانستان هم داشته است. 

تلاش هاي او براي عادي سازي روابط با روسیه توسط نهاد مستبد امنیت ملّی و حزب دموکرات در طرح هاي راشاگیت و اوکراین

 
گیت که هدفشان ممانعت از تنش زدایی و برکناري او از قدرت بود سرکوب شد. هدف اول موفقیت آمیز بود اما طرح دوم موفق نبود. 

پیشنهاد ترامپ براي خروج سربازان از افغانستان هم با مخالفت دموکرات ها و اعضاي اصلی حزب جمهوري خواه روبرو شد که شدیداً

 
به مخالفت با روسیه براي تأکید بر سلطه جهانی آمریکا متعهد بودند. 

 
سیاست فریبکارانه ترامپ در قبال خاورمیانه 

در بخش دیگري از این گزارش آمده است: پیشنهاد او براي خروج سربازان از سوریه هم فریبکارانه بود زیرا آن سربازان فقط در چاه

 
هاي نفتی سوریه حضور داشتند تا تجاوز امپریالیستی آمریکا را نمایش بگذارند. 

در بقیه نقاط خاورمیانه هم اوضاع بهتر نبود و ترامپ هم در اشغال نظامی عراق و هم در حمایت از جنگ عربستان علیه یمن نقش
داشت. در فلسطین اشغالی، او سفارت آمریکا را به بیت املقدس انتقال داد و اشغال بلندي هاي جولان را به رسمیت شناخت و واسطه
توافق صلح بین یک رژیم اشغالگر و امارات متحده عربی شد و به بنیامین نتانیاهو چراغ سبز نشان داد تا کرانه باختري را هم اشغال
کند. ترامپ از توافق هسته اي ایران خارج شد و یکی از فرماندهان ارشد ایران را ترور کرد و تحریم هاي کشنده اي را بر این کشور

 
تحمیل کرد. 

در جبهه هاي دیگر، او حملات بی وقفه اي به سوسیالیسم حاکم بر ونزوئلا و کوبا داشت، به جنگ تجاري با چین دامن زد و جنگ
پهپادي اوباما را ادامه داد. او براي مخفی کردن تجاوزهاي امپریالیستی خود سعی می کند ژولیان آسانژ را به آمریکا برگرداند تا تحت

 
قانون جاسوسی محکومش کند و حملات مستقیمی هم به ضمیمه اول قانون اساسی داشت که تضمین کننده آزادي مطبوعات است. 

 



 
دموکرات ها و جمهوري خواهان دو روي یک سکه هستند 

این پایگاه تحلیلی در پایان نوشت: مردم آمریکا به شدت نیازمند آن هستند که توهم سیاسی را کنار زده و حقیقت را ببینند.
دموکرات ها و حامیان آنها فکر می کنند که با حذف ترامپ، کشور متحد و اصلاح می شود. جمهوري خواهان فکر می کنند که با
انتخاب دوباره ترامپ اقتصاد شکوفا می شود و «آمریکا دوباره عالی می شود». هر دو در اشتباه هستند. مشکلات آمریکا عمیقاً ریشه
در سرمایه داري نولیبرال دارند؛ سیستمی که موجب محرومیت، جنگ و نابودي محیط زیست می شود. این سیستم از نظر جهانی
غیرقابل تحمل است. فقط تغییر سیستم است که می تواند زمین و مردم آن را نجات دهد. متأسفانه، در انتخابات ماه نوامبر هیچ

نامزدي چنین گزینه اي را پیشنهاد نکرد.



اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/08/15

طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز چهارمحال و بختیاري، فرمانده سپاه قمربنی هاشم (ع) استان گفت: طرح مبارزه با

 
گرانفروشی و احتکار در استان اجرا می شود. 

سردار علی محمد اکبري با اشاره به در اختیار قرار دادن مرکز معاونت درمان سپاه
قمربنی هاشم (ع) استان به نقاهتگاه بیماران کرونایی، افزود: این مرکز داراي 200

 
تخت و تجهیزات است. 

اکبري با اشاره به بیکاري بسیاري از افراد در استان به ویژه درشرایط کرونا،
افزود:380 میلیارد ریال به منظور کارآفرینی براي افراد زیرپوشش نهاد هاي حمایتی و معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی

(ره) اختصاص داده شد.



151 جواز تاسیس واحد صنعتی در ایلام صادر شد

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/08/15

151 جواز تاسیس واحد صنعتی در ایلام صادر شد >

 
151 جواز تاسیس واحد صنعتی در ایلام صادر شد 

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت ایلام گفت:
151 جواز تاسیس واحد تولیدي و صنعتی امسال در نقاط
مختلف این استان صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته 62 درصد رشد دارد. 

ولی باج اظهار کرد: این تعداد جواز تاسیس واحد تولیدي و
صنعتی با سرمایه گذاري سه هزار و 738 میلیون ریال با پیش

 
بینی اشتغال سه هزار و 664 نفر صادر شده است. 

وي افزود: در این مدت 23 پروانه بهره برداري با سرمایه گذاري
سه هزار و 976 میلیون ریال و اشتغالزایی 162 نفر صادر شده

 
است. 

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت ایلام یادآور شد: تعداد جوازهاي تاسیس صادره نسبت به مدت مشابه سال گذشته

 
62 درصد رشد داشته و در زمینه حجم سرمایه گذاري و پیش بینی اشتغال نیز به ترتیب رشد پنج و 2 برابري صورت گرفته است. 

وي با اشاره به راه اندازي مرکز فوریت هاي بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و طرح هاي سرمایه گذاري گفت: در این مرکز
مشکلات واحدهاي تولیدي و طرح هاي سرمایه گذاري در بخش تامین مواد اولیه، صدور مجوزها یا موانع ناشی از تداخل قوانین و

 
مقررات که منجر به عدم تحقق اهداف مورد نظر تولیدکنندگان شده است، بررسی و مرتفع می گردد. 

منبع: خبرگزاري باشگاه خبرنگاران جوان



نیمی از آب هرمزگان از آب شیرین کن ها تامین می شود

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون آب و آبفاي وزیر نیرو بااشاره به تامین وضعیت آبی هرمزگان یادآورشد: بیش از نیمی از آب شرب شهر بندرعباس و
استان هرمزگان از آب هاي سطحی و آب شیرین کن ها تامین خواهد شد.

معاون آب و آبفاي وزیر نیرو بااشاره به تامین وضعیت آبی
هرمزگان یادآورشد: بیش از نیمی از آب شرب شهر
بندرعباس و استان هرمزگان از آب هاي سطحی و آب

 
شیرین کن ها تامین خواهد شد. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایرنا، قاسم تقی زاده
خامسی روز پنجشنبه درمراسم بهره برداري از مرحله
نخست پروژه انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران،
با اشاره به اینکه 97 درصد از آب هاي جهان را دریاها

تشکیل می دهند، افزود: باتوجه به کمبود آب شیرین درسطح جهان هر روز کشورهاي جهان براي تکنولوژي هاي مدرن و موثرتر براي

 
استفاده بهینه از آب دریا استفاده می کنند که ایران نیز یکی از این کشورها می باشد. 

وي بیان داشت: حتی کشورهاي که به اندازه کافی آب شیرین و تجدیدپذیر دارند، امروزه آب دریا را به عنوان یک منبع نگاه می

 
کنند. 

 
72مین واحد نمک زدایی کشور در ایران به بهره برداري رسید 

مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران اظهارداشت: پروژه بزرگ شیرین سازي آب دریا در کشور از خلیج فارس و انتقال به استان
هاي کرمان و یزد نیز امروز شاهد بهره برداري از آن بودیم می تواند براي ما الگو باشد؛ زیرا که حداقل مصرف آب در صنعت در افق

 
آینده 2 برابر خواهد شد. 

تقی زاده خامسی ادامه داد: خوشبختانه با بهره برداري از این آب شیرین کن، 72 مین واحد نمک زدایی کشور در ایران به نتیجه می

 
رسد که 54 واحد آن در دولت تدبیر و امید به بهره برداري رسیده و 23 واحد دیگر نیز تا پایان همین دولت به نتیجه خواهد رسید. 

وي ابراز اشت: در سال 92 کشور تنها 17 آب شیرین کن داشت که با اقدام هاي انجام شده درحال حاضر این تعداد به 72 مورد

 
رسیده است. 

 
نیمی از آب هرمزگان از آب شیرین کن ها تامین می شود 

معاون آب و آبفاي وزیر نیرو بااشاره به تامین وضعیت آبی هرمزگان یادآورشد: بیش از نیمی از آب شرب شهر بندرعباس و استان

 
هرمزگان از آب هاي سطحی و آب شیرین کن ها تامین خواهد شد. 



تقی زاده خامسی یاداورشد: نیاز آب شرب حدود 800 نفر از جمعیت شهر بندرعباس و خمیر، 100 میلیون مترمکعب است که بخشی
از آن از آب شیرین کن ها تامین خواهد شد و در مجموع در استان هرمزگان تا پایان دولت دوازدهم نیمی از آب شرب توسط نمک

 
زدایی تهیه خواهد شد. 

وي ابرازداشت: در سال 92 کل ظرفیت آب شیرین کن هاي استان هرمزگان هشت میلیون مترمکعب بوده که تا پایان امسال به 90

 
میلیون مترمکعب یعنی 10 برابر خواهد رسید که خبر خوشی براي مردم این منطقه است. 

این مسوول دروزارت نیرو اظهارداشت: آب شیرین کن بندرعباس، 15 میلیون مترمکعب از نیاز آب شرب شهر بندرعباس و خمیر
تامین خواهد کرد و این 15 میلیون مترمکعب به همراه بخشی از آب شیرین کن 100 هزار متر مکعبی، نیمی از نیاز آبی این 2

 
منطقه را تامین می کند. 

یکی از مهم ترین طرح هاي در دست اجراي شیرین سازي آب دریا، طرح آب شیرین کن بندرعباس است که به گفته مسوولان آب و
فاضلاب، بزرگ ترین پروژه شیرین سازي آب دریا در سطح کشور است. این طرح با تدبیر دولت و با استفاده از توان فنی و مهندسی
داخلی و سیاست وزارت نیرو مبنی بر ایجاد منابع آبی پایدار در شهرهاي ساحلی اجرا شده که اشتغال زایی غیرمستقیم 2 هزار نفري

 
صنایع منطقه از جمله مهم ترین مزایاي اجراي آن است. 

رحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان امروز پنجشنبه با دستور ویدیو

 
کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد. 

استاندار هرمزگان درمراسم بهره برداري از این پروژه آبرسانی گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی کوثر ظرفیت 200 هزار
مترمکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت

 
گرفته است. 

فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود.



روایتی از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/08/15

روایتی از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد >

 
روایتی از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد 

سروآباد یکی از 31 شهرستان منتخب در کشور براي اجراي

 
برنامه هاي محرومیت زدایی بنیاد علوي است. 

سروآباد یکی از 31 شهرستان منتخب در کشور براي اجراي
برنامه هاي محرومیت زدایی بوده که بنیاد علوي از سال 98
فعالیت و اقدامات محرومیت زدایی خود را در این شهرستان آغاز

 
کرده است. 

براساس گفته مسئول نهاد پیشرفت و آبادانی بنیاد علوي در
سروآباد، «تشکیل صندق هاي توان افزایی در 30 روستا و کمک
600 میلیون تومانی، اجراي کارهاي عمرانی و محرومیت زدایی
در سه حوزه عمران زیرساخت همچون احداث کتابخانه، مسکن،

مدارس، احداث پارك، احداث آبشخور، احداث کانال هاي کشاورزي، آبرسانی به باغات، اقتصاد و اشتغال و مسائل فرهنگی تربیتی و
اجتماعی در قالب 68 پروژه به ارزش 35 میلیارد تومان، پرداخت 27 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی با کارمزد 2 درصد به جوانان
جویاي کار، توزیع 10 هزار بسته معیشتی و 5 هزار کارت هدیه 200 هزار تومانی میان نیازمندان، پرداخت 240 فقره تسهیلات 5
میلیون تومانی به افراد آسیب پذیر از کرونا، اتمام پروژه هاي نیمه تمام و برنامه ریزي براي پرداخت 12 میلیارد تومان تسهیلات کلان
کارآفرینی و احداث سه مورد خانه بهداشت در روستاها» از جمله اقدامات انجام شده و پیش رو بنیاد علوي در این شهرستان مرزي

 
است. 

منبع: خبرگزاري تسنیم



دانشگاه باید از تماشاگري به سوي بازیگري در عرصه جامعه گام بردارد

منبع: ایسناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار اصفهان گفت: در دانشگاه نسل چهارم باید شهروند و آموزش عالی مورد نظر باشد و سه ضلع آموزش آکادمیک،
پژوهش علمی و عالمانه و حیات خلاقانه در یک سیستم تنیده شود که نبود اینها توسعه نیافتگی و مرگ جامعه را رقم می

زند.

عباس رضایی امروز (پنج شنبه-15 آبان ماه) در بیست و
نهمین اجلاس روساي دانشگاه هاي بزرگ کشور که به
میزبانی دانشگاه اصفهان و با حضور روساي 13 دانشگاه
بزرگ کشور به صورت مجازي و حضوري برگزار شد، با
بیان اینکه این روزها تک تک ما دوران تازه اي را تجربه
می کنیم و همه کارها تحت تاثیر ویروس کرونا قرار گرفته،
اظهار کرد: از شیوه ارتباط با اعضاي خانه گرفته تا نحوه
ورود و خروج به منزل و بسیاري از حوزه هاي زندگی با

 
چالش هاي فراوانی روبه رو شده ایم. 

وي افزود: کووید 19 با تعطیلی در سراسر جهان اقتصاد، فرهنگ، اجتماع و ... را با چالش مواجه کرده و سبک زندگی جدیدي تحمیل

 
کرده است که تحول این ویروس در حوزه تغییر سبک آموزش شدید بوده و بسیار محسوس است. 

استاندار اصفهان با بیان اینکه اصفهان شهري پر افتخار با تاریخی درخشان است، تصریح کرد: همه می دانیم دانشگاه مرکز تولید علم

 
و توسعه و سرچشمه ایده پردازي است. دانشگاه نهاد تفکر خلاق و شکوفایی است و از این رو رسالتی خطیر دارد. 

رضایی با بیان اینکه دانشگاه نهادي هوشمند است که پیشگام در تحول، تغییر و توسعه خواهد بود، خاطرنشان کرد: اگر دانشگاه در
مقطعی به آموزش ژرف توجه داشته و در زمانی پژوهش محور شده، اکنون در توسعه علوم پایه و تحقیقات پایه سیاست گذاري شده و

 
همه اهتمام ورزیدند تا وظیفه خود را ایفا کنند و موفقیت در بروندادهاي پژوهش نشان این موفقیت است. 

وي بر دانشگاه نسل چهارم تاکید کرد و افزود: اهتمام به اصل پژوهش در کنار آموزش و ارتقا روحیه نشاط و خودباوري از رسالت هاي

 
خطیر دانشگاه نسل چهارم است. 

استاندار اصفهان تاکید کرد: مدیریت دانش و پژوهش، انسجام بخشی در سیاست گذاریها، برنامه ریزي ها و نظارت راهبري و

 
روزامدسازي نقشه علمی کشور در سطح منطقه و جهان امري ضروري و لازم است. 

رضایی تنظیم رابطه تحصیل با اشتعال و توجه به نیازهاي تولید و اشتغال و تبدیل ایده به محصول و دانش به ثروت را از وطایف
خطیر در این دوران حساس عنوان کرد و افزود: نهاد دانشگاه رسالت توسعه یافتگی در عرصه دانش، سیاست، فرهنگ و اقتصاد را



 
برعهده دارد و تولید فرهنگ را در دستور دارد. 

به گفته وي امروز آینده پژوهی و تعامل دانشگاه و جامعه و جوامع بین المللی امري ضروري است و اگر دانشگاه متعلق به مردم و

 
ماحصل سرمایه ملت است باید برونداد دانشگاه در راه ملت باشد و باید تمام دانشگاه در جهت تعالی جامعه قرار گیرد. 

استاندار اصفهان وجود جوانان محقق مشغول به آفرینش علمی، فرهنگی، صنعتی، هنري و ...و منابع عظیم زیرمینی و موقعیت

 
جغرافیایی و بازار بزرگ ملی و اقتصادي کشور را از ظرفیت هاي کشور دانست و تاکید کرد: نباید از آن غفلت کرد. 

رضایی مردمی کردن اقتصاد را نیازمند جهادي هوشمندانه دانست و گفت: اگر خروجی دانشگاه در جامعه ناکارآمد است، معلول
نداشتن سیستم جامع نگر در عرصه یادگیري و تولید سرمایه اجتماعی است. زیرا آموزش و تحصیلات به تنهایی کارآمد نیست، چراکه

 
داشتن مدرك تحصیلی ضرورتا مساوي با داشتن روحیه تصمیم گیري گروهی و روحیه مشورت طلب و انتقادپذیري نیست. 

وي افزود: مدرك لزوما مساوي آگاهی و فهم دقیق و عمیق از مصلحت عامه و منافع ملی نیست. مدرك به تنهایی انسان باشخصیت به

 
عنوان سرمایه اجتماعی نمی سازد و مدرك لزوما مساوي با شناخت عمیق از تحولات بسیار پیچیده جهانی نیست. 

استاندار اصفهان تاکید کرد: دانشگاه باید از تماشاگري به بازیگري در عرصه جامعه گام بردارد و در دانشگاه نسل چهارم باید شهروند و
آموزش عالی مورد نظر باشد و سه ضلع آموزش آکادمیک، پژوهش علمی و عالمانه و حیات خلاقانه در یک سیستم تنیده شود که نبود

 
اینها توسعه نیافتگی و مرگ جامعه را رقم می زند. 

به گزارش ایسنا، بیست و نهمین اجلاس 13 دانشگاه بزرگ کشور با حضور عباس رضایی- استاندار اصفهان، غلامحسین رحیمی-
معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري، محمود نیلی- رییس دانشگاه تهران، سید مهدي ابطحی رییس دانشگاه
صنعتی اصفهان و هوشنگ طالبی رییس دانشگاه اصفهان به صورت حضوري و دیگر روساي 13 دانشگاه بزرگ به صورت مجازي به

 
میزبانی دانشگاه اصفهان برگزار شد. 

انتهاي پیام



چهارپروژ ملی با بیش از170 میلیارد اعتبار در لنده در حال اجراست

منبع: شبستانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/08/15

موسوي گفت: در یک سال گذشته بیش از چهار پروژه مهم ملی در سطح شهرستان لنده با اعتباري افزون براي 170 میلیارد
تومان در حال اجرا است.

موسوي گفت: در یک سال گذشته بیش از چهار پروژه مهم ملی در سطح شهرستان لنده با اعتباري افزون براي 170 میلیارد

 
تومان در حال اجرا است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در گچساران، امروز
پنجشنبه (15 آبان) «خدادوست موسوي» در نشست خبري با
اصحاب رسانه با اشاره به نقش موثر خبرنگاران در پویایی جامعه
گفت: یکی از مهمترین ارکان توسعه فراگیر جامعه، اصحاب
رسانه و خبرنگاران فعالی هستند که زبان گویاي مشکلات و

 
عملکرد مردم و مسئولان هستند. 

فرماندار شهرستان لنده، تصریح کرد: خبرنگاران پل ارتباطی بین
مردم در بیان مشکلات و بیان کننده عملکرد مسئولان در حوزه هاي مختلف هستند که این رفتار دو سویه باعث پیشرفت و عمران

 
جامعه می شود و مسئولیت پذیري در جامعه باعث تلاش مضاعف براي خدمت رسانی بهتر به مردمی است که ولی نعمت ما هستند. 

وي افزود: در طول یکسال و نیم خدمت در سطح شهرستان لنده و از همان روز تودیع و معارفه تاکید بر توسعه عمرانی و زیرساختی
در پروژه هاي شهرستان لنده بود که تمام فعالیت هاي ما در این حوزه بوده است که برابر برنامه ریزي هاي صورت گرفته تلاش هاي

 
خوبی با امکان سنجی در بازدید هاي مختلف صورت گرفته است. 

موسوي تاکید کرد: باتوجه به پتانسیل ها و ظرفیت ها مناطق و احصاء مشکلات، عمق محرومیت ها زیاد است و نیازمند کار و تلاش

 
مضاعف است که در حوزه هاي مختلف این نیازمندي با رعایت اولویت ها شناسایی و در دستور کار قرار گرفت. 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: دنبال پروژه هاي حیاتی و مهم براي شهرستان بودیم که قطعه اول پروژه ملی لنده به تشان در فاز اول با
اعتباري افزون بر 47 میلیارد تومان اجرایی شده است که فاصله 145 کیلومتر مسیر کنونی سه راهی امیرحاضر در بهبهان تا ورودي
تونل کوه پات در دهدشت را به طول 42 کیلومتر کاهش خواهد داد که در آینده این مسیر به عنوان شاهراه ارتباطی جنوب به مرکز

 
کشور خواهد بود. 

فرماندار شهرستان لنده گفت: در حوزه برق شهرستان لنده نیز با کلنگ زنی پروژه ملی ایستگاه 100 مگاواتی برق دژه کوه با اعتبار
بیش از 100 میلیارد تومان با حضور وزیر نیرو کلنگ زنی شد که عملیات اجرایی آن هم اکنون در حال اجرا است و بخشی از خط



 
انتقال از محل روستاي سرپري تا ایستگاه به طول 10 کیلومتر در حال اجرا است. 

وي تاکیدکرد: فاضلاب شهري لنده یکی دیگر از پروژه هاي ملی است که در سطح شهرستان با 11میلیارد تومان اعتبار توسط شرکت

 
آب و فاضلاب از سمت بخش شرقی شهر لنده در حال اجرا است. 

موسوي گفت: بحث بیمارستان 32 تختخوابی لنده نیز با پیگیري هاي مهم صورت گرفته از سوي فرزندان این شهرستان از مرکز تا

 
شهرستان در حال اجرا است که نقش مهمی در توسعه بهداشت و درمات شهرستان خواهد داشت. 

فرماندار شهرستان لنده اظهار کرد: باتوجه به مشکلات کشور در حوزه اعتبارات تلاش هاي خوبی براي کارهاي عمرانی در سطح

 
شهرستان لنده اجرایی شده است. 

وي افزود: تا قبل از این پروژه ملی فعالی در سطح شهرستان لنده وجود نداشت ولی در یک سال گذشته چهار پروژه مهم ملی با

 
پیشرفت خوبی در حال کار هستند که ماحصل آن آینده درخشان براي شهرستان لنده است. 

موسوي اذعان کرد: اعتبارات برنامه ریزي ما باتوجه به شاخص هاي سازمان برنامه بودجه اعتبار چندانی نبود ولی وجود بنیاد علوي در
حوزه هاي مختلف عمرانی کمک کار شهرستان لنده شده است که توجه به اشتغال و فرهنگ نیز توجه ویژه کرده است که روند

 
مناسب است. 

وي افزود: مجموعه اعتبارات شهرستانی و استانی و ماده 10 و 12 بیش از 40 میلیارد تومان بوده است که دو سال گذشته بیش از 75
میلیارد تومان بوده است که این اعتبارات از محل اعتبارات مختلف بوده است که جداي از اعتبارات ملی پروژه ها است ولی متاسفانه
عدم تخصیص اعتبارات مشکل اصلی است که شاید30درصد آن تحقق یابد ولی باتوجه به حضور بنیاد و توجه ویژه استاندار در حوزه

 
اعتبارات مختلف نیز حمایت شده ایم. 

فرماندار شهرستان لنده یادآوري کرد: اولویت سنجی و نیاز مندي هاي مهم در مناطق احصا شده است و مثلا در منطقه اي در حوزه
جاده روستایی مشکل داریم اولویت جاده است ویا در حوزه گردشگري و یا تامین آب شرب مشکل داریم که اولویت را به آن اختصاص

 
می دهیم و جایی هم مشکل ارتباطات داریم که تمرکز را روي آن می گذاریم. 

وي افزود: در حوزه بخش موگرمون مشکلاتی داشتیم که زیر سازي و آسفالت آن از سوي بنیاد در حال کار است و در بخش مرکزي
نیز اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي در حال برگزاري مناقصه براي آسفالت جاده هاي روستایی هستیم که بیش از 12

 
میلیارد تومان اعتبار این پروژه ها است که با مشارکت 50 درصدي برگزار می شود. 

موسوي بیان کرد: در بحث پروژه گردشگري موگرمون نیز بیش از 7میلیاردتومان اعتبار داریم که جز پروژه هاي جهش تولید است که

 
پروژه همچنان فعال است. 

وي افزود: پروژه آبیاري دشت بن نیز با تلاش هاي صورت گرفته مجوز ماده23 اخذ شد و آماده سازي براي مناقصه آن در آینده
نزدیک اجرایی می شود که سقف کمک بنیاد 7ونیم میلیاردتومان و اعتبار تخصیصی کمیته برنامه ریزي شهرستان بیش از یک
میلیارد تومان است که بیش از 350هکتار از زمین هاي کشاورزي را زیر کشت خواهد برد که تاثیر زیادي در اشتغال و تولید خواهیم

 
داشت. 



فرماندار شهرستان لنده تصریح کرد: در بحث حوزه کشاورزي و کشت گیاهان دارویی کارهاي خوبی در حال شکل گیري است که

 
توجه به خط لوله انتقال آب در سرحدات و توجه به جاده هاي بین مزارع با همکاري بنیاد علوي در حال کار است. 

وي افزود: در حوزه کانال کشاورزي روستاي موگر نیز کارهاي خوبی صورت گرفته است که بیش از350 هکتار از اراضی دیم روستاي

 
موگر (شهید طیب) به زیر کشت غرقابی خواهد رفت که اعتبار آن 850 میلیون تومان با مشارکت بنیاد علوي در حال اجرا است. 

موسوي اظهار کرد: توجه به بحث احداث شهرك گلخانه اي در روستاي مالشیخ با بیش از 13 هکتار می تواند نقش مهمی در تحقق

 
شعار سال و اشتغالزایی فزندان این منطقه داشته باشند که مشکلاتی معارضاتی دارد که در حال رفع این مشکلات هستیم. 

وي افزود: پل تراب امروز و با پیشرفت 70 درصدي در حال کار است که عرشه هاي آن تا روزهاي آینده تکمیل خواهد شد که

 
امیدواریم تا دهه فجر بتوانیم به بهره برداري برسانیم. 

این مقام اجرایی گفت: در بحث گازرسانی به روستاها نیز تلاش هاي خوبی صورت گرفته است که روستاهاي تابعه قیام و چهارراه آل

 
طیب تحت پوشش قرار می گیرند که بیش از 12 میلیارد تومان از اعتبار این پروژه در حوزه شهرستان لنده است. 

وي افزود: در بحث پل روستاي وحدت و جاده الگن نیز کارهاي خوبی با مشارکت بنیاد علوي در حال کار است که نقش مهمی در

 
توسعه راه هاي شهرستان خواهد داشت. 

موسوي بیان کرد: سه دکل مخابراتی در دو بخش موگرمون و مرکزي نصب و راه اندازي شده است که با راه اندازي این دکل ها شاهد

 
رفع مشکلات ارتباطی روستاها هستیم و روستاهاي باقی مانده نیز چشم انتظار تکمیل و نصب سایر دکل ها است. 

 
وي افزود: یکی از مشکلات اساسی ما بحث پراکندگی روستاها است که این کار خدمات رسانی را سخت کرده است. 

فرمانئار لنده اظهار کرد: در حوزه آموزش و پروش نیز تلاش هاي خوبی با همکاري بنیاد صورت گرفته است که جاي تقدیر دارد که با

 
تکمیل مدارس دم تنگ لنده، شهرك فجر روند خوبی در حال اجرایی است. 

وي افزود: در حوزه ساماندهی گلزار شهدا و توجه به روستاها تلاش هاي خوبی با همکاري بنیاد در حال کار است که این روند درحال

 
بروز رسانی است. 

موسوي اذعان کرد: در بحث جاده هاي عشایري با مشارکت بنیاد علوي ایجاد و نصب پل جاده دلی خیارکار بود که سال هاي گذشته
تلفات انسانی در این نقطه داشتیم که امروز با مشارکت بنیاد این مشکل برطرف شد و دو دستگاه پل نیز در مسیر جاده دلی مهرجان

 
اجرایی شده است. 

وي افزود: در حوزه ورزش نیز 7 چمن مصنوعی در دست کار است که با تامین سایر اعتبارات شاهد جهش خیلی خوبی در حوزه

 
ورزش خواهیم بود. 

فرماندار لنده تصریح کرد: توجه به ورزش روستایی از عمده فعالیت هاي است که در بحث حوزه ورزش مورد توجه قرار گرفت که



 
سرانه ورزش شهرستان را ارتقا خواهد بخشید. 

وي افزود: در بحث آسفالت روستاهاي سرآسیاب و مال ملا و شهرك هاي سرآسیاب و فجر را داشتیم که با زیرسازي هاي صورت

 
گرفته و با راه اندازي کارخانه آسفالت شاهد پیشرفت خوب پروژه ها خواهیم بود. 

موسوي گفت: جانمایی پل امید در بین دو شهرك فجر و شهید رجایی یکی از اقدامات مهمی است که براي ارتباط این دو شهرك
خواهد بود ولی انتظاري که از مسولان شهرداري وشوراي شهر داریم توجه بیشتر به مبلمان شهري. سیماي شهري بود که امیدواریم

 
از ظرفیت بنیاد علوي در جهت اجراي کارهاي زیر ساختی در حوزه مبلمان شهري کارهاي خوبی شکل گیرد. 

فرماندار شهرستان لنده اذعان کرد: در حوزه فرهنگ و هنر بحث جانمایی فرهنگ سراي شهرستان لنده بود که در کمیسیون ماده

 
5مجوز احداث آن به ارشاد اسلامی با همکاري شهرداري در محل پارك شهید فهمیده صورت گرفته است. 

وي افزود: تکمیل و راه اندازي ساختمان فرمانداري یکی از برنامه هاي مهمی بود که نیاز بود و به زودي نیز محوطه سازي آن اجرایی

 
خواهد شد. 

موسوي در ادامه در حوزه بهداشت و درمان گفت: مرکز بستر درمانی به همت بنیاد علوي ساخته شده است که به زودي با تامین
تجهیزات این مرکز آماده ارائه خدمات به شهروندان خواهد شد و بحث اورژانس 115 قیام بود که در هفته دولت کلنگ زنی شد و به

 
دنبال اورژانس بین جاده اي براي بخش موگرمون هستیم. 

فرماندار شهرستان لنده در حوزه کرونا اظهار کرد: بیش از 40 جلسه با بیش از 400 مصوبه در حوزه بیماري کرونا و بحث پیشگیري از
کرونا داشتیم که تلاش هاي خوبی با مشارکت ادارات و نهادها و مشارکت اردوهاي جهادي و گروه هاي مردمی شکل گرفته است که

 
تلاش مجموعه هاي بسیج و سپاه و تشکل هاي غیردولتی نیز قابل تقدیر است. 

وي افزود: در بحث آمارها نیز روند رو به رشدي علی غم همه تاکیدات داریم ولی متاسفانه بحث عدم رعایت این پروتکل ها باعث

 
افزایش آمارها شده است. 

موسوي گفت: کرونا وقت زیادي از انرژي مردم و مسولان را گرفت ولی در بحث انتخابات خیلی عالی مدیریت شد و از حضور مردم نیز

 
باید قدردانی کنیم. 

فرماندار با اشاره به حوادث آبان ماه سال گذشته در حوزه بنزین نیز بیان کرد: بینش خیلی خوب مردم و درك درست مسائل مختلف
باعث شد تا هیچ موردي امنیتی در این شهرستان اتفاق نیافتد که تلاش شبانه روزي نیروهاي امنیتی و اطلاعاتی و مردم قابل تقدیر

 
است. 

وي در پایان خاطر نشان کرد: مجموع تمام آن تلاش ها در حوزه هاي مختلف باعث شده است تا اعتبارات ملی ما بیش از 170
میلیارد تومان شود که در حوزه پروژه هاي شهرستان نیز بیش از 75 میلیارد تومان اعتبار در حال کار است که قطعا آینده روشنی را

براي این شهرستان رقم خواهد زد، امیدواریم ادارت و نهادها از ظرفیت بنیاد نهایت بهره لازم را ببرند.



دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/08/15

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و افزایش مهارت
هاي حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام می کند.

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش
سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و
افزایش مهارت هاي حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد
تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي

مهارتی اقدام می کند. این مرکز آموزشی به قصد ارتقاي دانش کار و ایجاد مهارت هاي متناسب با حوزه فعالیت شغلی افراد تأسیس

 
شده و زیر نظر وزارت علوم تحقیقات و فناوري فعالیت می کند. 

از طرف دفتر آموزش ها غیردولتی وزارت علوم مأموریت هاي مختلفی به مؤسسات آموزش عالی آزاد ازجمله دانش پژوهان واگذار
گردیده است که هدف آن آموزش نیروي انسانی متخصص و موردنیاز بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور می

 
باشد به نحوي که دانش آموختگان بتوانند براي فعالیتی که به آن ها محول می شود، دانش و مهارت لازم را کسب نمایند. 

ارائه خدمات آموزشی در قالب آموزش هاي عالی آزاد، آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی و دوره هاي آمادگی فراگیر پیام نور

 
را می توان اشاره کرد. 

 
آموزش هاي عالی کوتاه مدت مهارتی (عالی آزاد) به چه دوره هایی اطلاق می شود؟ 

به آموزش هاي غیررسمی اطلاق می شود که بر اساس نیاز متقاضیان براي ارتقاء شغلی شاغلان بخش هاي مختلف و همچنین دانش
آموختگان دانشگاه ها در ساعات آموزشی متنوع و سرفصل مشخص تدوین و به تصویب رسیده و تجمیع آن منجر به یک مقطع
تحصیلی نخواهد شد و در پایان دوره به دانش آموختگان این دوره ها گواهی گذراندن دوره بدون استفاده از عناوین رسمی دانشگاه

 
(مانند کاردانی، کارشناسی و ... یا معادل آن ها) اعطاء می شود. 

 
آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی چیست؟ 

دوره هاي آموزش عالی تکمیلی بین سطوح تحصیلی دوره هاي کوتاه مدتی هستند که در بین مقاطع تحصیلی آموزش عالی به منظور
ارتقاي بهره وري نیروي کار، افزایش دانش و مهارت، ارتقا شغلی و حرفه اي مطابق با فناوري روز، در شروع و یا حین کار در محیط

 
کار، کارگاه و یا مراکز آموزش ارائه می شود. 

 
1-افزایش مهارت و توانمندي نیروي انسانی و پاسخ گوئی سریع به نیازهاي آموزشی مشاغل جامعه. 



 
2-کوتاه کردن زمان اجراي دوره هاي آموزشی و شتاب بخشیدن به روند تربیت نیروي انسانی کارآمد و کاهش هزینه هاي آموزش. 

3-افزایش انعطاف پذیري در ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با مقتضیات حوزه هاي شغلی، شرایط محیطی، بومی، آمایش سرزمین

 
و متناسب با تفاوت هاي فردي فراگیران. 

 
آمادگی آزمون فراگیر پیام نور به چه دوره اي اطلاق می شود؟ 

به آموزش هایی اطلاق می شود که متقاضیان براي آمادگی و افزایش سطح دانش براي شرکت در آزمون هاي آمادگی فراگیر پیام نور
نیازمند گذراندن آن می باشند. لازم به ذکر است سرفصل هاي هر رشته بر اساس مصوبات دانشگاه پیام نور در زمان ثبت نام این دوره
ها به صورت رسمی اعلام شده و مؤسسه مجري موظف به ارائه آموزش ها بر اساس سرفصل هاي ابلاغی از سوي دانشگاه پیام نور و

 
سازمان سنجش می باشد. 

 
شیوه هاي ارائه خدمات آموزشی 

 
دوره هاي آموزشی در قالب حضوري، نیمه حضوري و مجازي به متقاضیان ارائه می گردد. 

 
نزدیک به دو دهه تلاش مستمر 

دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است که بیش از 15 سال براي به بار نشستن آن تلاش شده است. فرهنگ کار، رشد و

 
شکوفایی، فرهنگ خدمت رسانی و پیشرفت با استعانت از خداوند و کمک از قابلیت ها و توان جوانان میهن اسلامی. 

این مؤسسه داراي پرسنلی جوان، خلاق و تحصیل کرده با سابقه برگزاري بیش از صدها دوره حضوري و غیرحضوري و انتشار بیش از
210 عنوان کتاب با مشارکت اساتید برتر ایران در رشته هاي مختلف، رکن اثرگذاري در ارائه خدمات کیفی آموزشی در سطح کشور

 
است و با ارائه خدمات آموزشی به حدود 15000 نفر در طول هرسال نقش بسزایی را در این امر ایفا نموده است. 

 
رسالت ما 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان به عنوان سازمانی سرآمد، رسالت خود را تحقق شعار مهارت آفرینی، کارآفرینی و ارزش

 
آفرینی قرار داده است. 

در زنجیره فعالیت هاي مؤسسه تلاش تمام مدیران، اساتید، پرسنل و شرکاي تجاري دانش پژوهان به گونه اي است که شروع آن

 
خواست و نیاز دانش پذیر و پایان آن رضایت و خشنودي وي می باشد. 

 
افتخارات ما 

 
ارائه خدمات آموزشی بالغ بر 15000نفر در طول هر سال 



 
چاپ و انتشار بیش از 210 عنوان کتاب آموزشی و کمک آموزشی 

 
اخذ مجوز برگزاري آزمون آیلتس (IELTS) از سازمان آموزش سنجش کشور به صورت آفسایت آیلتس تهران 

 
 ISO9001:2015 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت در سازمان

 
 ISO10015:1999 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت خطوط راهنما براي آموزش

 
 iso1002:2018و ISO1004:2018 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت-خطوط راهنماي رضایت مشتري

 
اخذ مجوز انتشار فصلنامه علمی هنر چهارم 

 
اخذ مجوز برگزاري همایش ملی معماري داخلی و دکوراسیون از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 

 
اخذ مجوز برگزاري بیش از 110 عنوان دوره آموزش از وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
همکاري آموزشی با دانشگاه پیام نور 

 
همکاري آموزشی با سازمان بورس و اوراق بهادار 

 
همکاري با سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
همکاري آموزشی با کانون وکلاي اصفهان 

 
همکاري آموزشی با شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

 
همکاري آموزشی با سازمان نظام کاردان ها 

 
همکاري انتشاراتی با موسسه فرهنگی و دیجیتال دانش پژوهان عالی قاپو 

 
اخذ لوح تقدیر و سپاس شرکت در بیش از 50 دوره نمایشگاه و رویداد بین المللی 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار شبکه اجتماعی کاریابی کاروکیا به شماره 1629985 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه آموزش مجازي مهر دانش پژوهان به شماره 1323996 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سیستم مدیریت محتواي نویسه به شماره 1708012 



 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه مدیریت ارتباط با مشتري آواي دانش به شماره 1457020 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار مدیریت مجوز و محافظ نرم افزاري حامی دانش به شماره 1324635 

 
موفقیت بدون تلاش حاصل نمی شود 

مدیران و مؤسسین هر مجموعه اي ازجمله دانش پژوهان فعالیت خود را با یک ایده شروع می کنند و براي به بار نشستن آن برنامه
ریزي، سازمان دهی ، همکاري و تلاش کرده اند خلاقیت و پشتکار نشان داده اند تا نهال کسب وکارشان رشد کرده، موفق شود و به

 
ثمر بنشیند و نام و نشان و برند آن مجموعه نشان دهنده سابقه تاریخی و پشتوانه آن همه تلاش است. 

دراین بین مشاهده گردیده است، برخی افراد سودجو با روش هاي غلط و متغلبانه و مجرمانه به دنبال سوءاستفاده از نام تجاري دانش
پژوهان هستند تا از این حسن شهرت سوءاستفاده کنند تا ره صد ساله را یک شبه طی کنند بدون آنکه رنج تلاش را بر خود بخرند و

 
خرد را به کارگیرند به دنبال موفقیت و کسب مال غیرمشروع می باشند. 

یکی از این اقدامات راه اندازي بنیادي به نام بنیاد علمی دانش پژوهان می باشد که فعالیت آن توسط مراجع نظارتی غیرقانونی اعلام

 
گردیده است. یکی دیگر از این اقدامات استفاده از آرم و لگوي مشابه دانش پژوهان با راه اندازي سایت هاي جعلی فیک می باشد. 

امیدواریم نهادهاي نظارتی و قضایی برخورد قاطعی با این گونه رویه ها در فضاي مجازي داشته باشند.



طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/08/15

پدال نیوز- عضو انجمن قطعه سازان همگن استان تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه خودرو) براي
استفاده در انواع خودرو ها خبر داد.

به گزارش پدال نیوز به نقل از صداوسیما، بهروز حبیبی گفت: با داخلی سازي اي سی یو و سپس توسعه این محصول در نسل
هاي دوم، سوم، چهارم و پنجم اکنون به مرحله اي رسیده که می توانیم این قطعه را با عملکرد هاي مختلف براي هر خودرویی

 
طراحی و تولید کنیم. 

وي با بیان این که هم اکنون با عبور از مرحله مهندسی معکوس به مرحله طراحی و ساخت داخل در بسیاري از قطعات خودرویی به
ویژه اي سی یو و دیگر قطعات حساس رسیدیم افزود: هم اکنون یکی از بزرگترین مراکز طراحی و مهندسی را در اختیار داریم که در

 
آن می توانیم همه قطعات خودرو به ویژه اي سی یو را براي هر خودرویی طراحی کرده و بسازیم. 

حبیبی گفت: همه این توفیقات با نخستین تحریم اعمالی بر صنعت خودرو در سال 1390 آغاز شد که در آن دوران به این نتیجه
رسیدیم که در آن قطعات راهبردي و مهم خودرو را در داخل کشور تولید و بومی سازي کنیم از این رو با بکارگیري تیم قوي از
مهندسان با تجربه داخلی در شرایط سخت تحریم، قطعات حساسی مانند اي سی یو را داخلی سازي کردیم و توانستیم با این اقدام

 
خودرو هاي زیادي را از کف کارخانه ها جمع کنیم. 

وي افزود: هم اکنون در حوزه داخلی سازي قطعات، 3 هزار قطعه خودرویی را در بیش از 300 مجموعه قطعه سازي در سراسر کشور
تولید می کنیم که علاوه بر کارآفرینی براي خانواده قطعه سازان، صرفه جویی ارزي 50 میلیون یورویی را نیز براي کشور در پی داشته

 
است. 

این قطعه ساز اضافه کرد: همچنین در حوزه تحقیقات و توسعه تلاش ما این است که براي وابستگی هاي موجود در صنعت خودرو را
به حداقل برسانیم و قطعات از جمله قطعات حساس را داخلی سازي کنیم که در این بین با دانشگاه هاي مختلف از جمله دانشگاه
هاي شریف، تهران، امیرکبیر و خواجه نصیر همکاري داریم ضمن این که از ورود جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی به حوزه داخلی

سازي و ساخت قطعات استقبال می کنیم.



سرمایه گذاري یک هزار و 137 میلیارد ریالی در معادن استان مرکزي

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي گفت: یک هزار و 137 میلیارد ریال امسال در معادن نقاط مختلف این
استان سرمایه گذاري شده که 157 فرصت شغلی جدید به دنبال داشته است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، سعید جعفري کرهرودي روز پنجشنبه در گفت وگویی اظهار داشت: 750
میلیارد دلار حقوق دولتی معادن استان مرکزي امسال پرداخت شد که نسبت به مدت مشابه پارسال بیش از 31 درصد رشد داشته

 
است. 

وي افزود: همچنین 21 پروانه اکتشاف، 30 گواهی کشف و 29 پروانه بهره برداري معادن در استان مرکزي صادر شد که با بهره

 
برداري از این پروانه ها فرصت هاي شغلی قابل توجهی در این استان ایجاد می شود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي ارائه فرصت مناسب براي راه اندازي معادن، رفع اختلاف معادن با دستگاه هاي
اجرایی، ابقاي پروانه هاي اکتشاف داراي 50 درصد پیشرفت و تشکیل کارگروه هاي مختلف براي بازدید از معادن را از مهم ترین

 
برنامه هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در سال جاري عنوان کرد. 

580 معدن داراي پروانه بهره برداري با ظرفیت استخراج 25 میلیون تن و ذخیره قطعی یک هزار و 336 میلیون تن با اشتغال چهار

 
هزار و 402 نفر و سرمایه گذاري چهار هزار و 247 میلیارد ریال در استان مرکزي فعالیت می کنند. 

 
بر اساس گزارشی از ایرنا، بیش از چهار هزار و 500 نیروي انسانی در معادن استان مرکزي اشتغال دارند. 

 انتهاي پیام//



پروژه هاي مردمی دهکده اقتصاد مقاومتی قم ادامه می یابد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش خبرگزاري فارس از قم، محمود داودآبادي ظهر
امروز در نشست ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان با
اشاره به اینکه راه اندازي این  دهکده در پادگان قدس واقع
در 17 کیلومتري جاده قم – کاشان پیگیري می شود بیان
کرد: سازمان هاي مختلفی مانند تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، جهاد کشاورزي و همچنین سازمان صنعت،
معدن و تجارت در این پروژه و با مدل مشارکتی همکاري

 
دارند. 

وي افزود: پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی به طرح هاي مستقر در دهکده و پشتیبانی آموزشی از آنان، هدایت و تلفیق رسته هاي
شغلی با دهکده سلامت و گردشگري، اختصاص بخشی از فضاي دهکده به فعالیت هاي پژوهشی متناسب با نیاز استان قم و ایجاد

 
صنایع تبدیلی و مکمّل رسته هاي شغلی موجود، از جمله فعالیت هاي انجام شده در این دهکده تا به امروز است. 

مسؤول سازمان بسیج سازندگی قم ایجاد زمینه ارتباط با کارآفرینان و متخصصان مرتبط با رشته هاي تخصصی دهکده را در تداوم
این مسیر مهم ارزیابی کرد و گفت: برگزاري دوره هاي آموزشی و ارائه مشاوره هاي فنی در کنار اولویت دادن به طرح پرورش گیاهان

 
دارویی و تولید بذر این گیاهان از دیگر برنامه هاي این دهکده است. 

داودآبادي سپس اضافه کرد: برنامه هاي در دست اقدام به سه اولویت دسته بندي شده اند که در اولویت نخست به تکمیل زیرساخت
ها مانند اصلاح شبکه آبیاري مزارع دهکده، اصلاح و بهسازي باغ هاي زیتون، انگور، توت و گل محمدي و همچنین تکمیل کارگاه

 
هاي تولیدي نیمه کاره و گازکشی دهکده با بودجه اي حدود 3 میلیارد تومان پرداخته خواهد شد. 

وي ادامه داد: اولویت هاي سطح دو در این دهکده به مواردي مانند خرید و تعمیر ماشین آلات کشاورزي و همچنین واحد فرآوري
گیاهان دارویی اختصاص خواهد داشت و مواردي مانند تعبیه فضاي سبز، محوطه بازي، رستوران دهکده، واحد اقامتی و محوطه سازي

 
نیز در اولویت سطح سه قرار دارند. 

مسؤول سازمان بسیج سازندگی استان قم در ادامه به برخی فعالیت هاي انجام شده در دهکده اقتصاد مقاومتی استان اشاره و
خاطرنشان کرد: آماده سازي 8 هکتار زمین جهت کشت کُلزا، راه اندازي سایت پرورش زنبور عسل، آغاز به کار استخر پرورش ماهی

 
زینتی و همچنین آغاز برداشت زیتون از جمله برنامه هاي انجام شده در این دهکده است. 

وي در پایان تصریح کرد: این پروژه به عنوان یکی از پروژه هاي تحقق شعار سال یعنی «جهش تولید» در نظر گرفته شده و برنامه



 
هاي خود را  بر اساس اولویت بندي و تقویم کاري دنبال خواهد کرد. 

انتهاي پیام/225840



جزئیات طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/08/15

قطعه نخست طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.

 
قطعه نخست طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایسنا، صبح امروز (پنجشنبه) طرح شیرین سازي و انتقال آب دریا براي مصارف شرب و صنعت در استان هرمزگان و مصرف
بخش صنعت استان کرمان با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور، گزارش رضا اردکانیان - وزیر نیرو - از تهران و قاسم تقی زاده

 
خامسی - معاون آب و آبفاي وزیر نیرو - از هرمزگان به بهره برداري رسید. 

بر اساس این گزارش، این طرح براي مصارف بخش هاي شرب و صنعت در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد به عنوان منبع پایدار به

 
اجرا درآمده و در این طرح از آب دریا به دو شکل آب شور (بدون نمک زدایی) و آب شیرین (همراه با نمک زدایی) استفاده می شود. 

بر این اساس، با صدور مجوز 26 میلیارد متر مکعب در سال نمک زدایی آب دریا از طرف وزارت نیرو، نیازهاي 17 استان کشور در

 
مناطق ساحلی و فلات مرکزي ایران را تامین می کند. 

طبق این گزارش، با اجراي این طرح 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون متر مکعب آب

 
شیرین براي مصرف در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده می شود. 

در مرحله نخست این طرح با اجرایی شدن 303 کیلومتر تونل، ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز، حدود 70

 
میلیون متر مکعب آب به منطقه سیرجان در استان کرمان و بخشی از استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت رسید. 

بنا بر این گزارش، این سایت شیرین سازي با اعتبار 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغال زایی یک هزار و 200 نفر امروز با دستور

 
رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

 
آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس افتتاح شد 

همچنین امروز آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی «بندرعباس» در قالب هفته بیست و هفتم پویش #هرهفته الفب_ایران با

 
دستور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور افتتاح شد. 

هوشنگ ملایی - مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان - صبح امروز در حاشیه افتتاح آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی
بندرعباس، اظهار کرد: این آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی، آب مورد نیاز سه استان کرمان، هرمزگان و یزد را تامین خواهد

 
کرد. 

وي با ذکر این نکته که با افتتاح این پروژه، روزانه 40 هزار متر مکعب از نیاز آبی شهرستان بندر خمیر و روستاهاي اطراف تامین می
شود، عنوان کرد: در فاز اول روزانه 200 هزار متر مکعب آب شیرین سازي می شود که 30 هزار متر مکعب نیز براي صنعت و خدمات

 
در نظر گرفته شده است. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان با بیان اینکه بزرگترین آب شیرین کن در قالب طرح ملی «ساقی کوثر» به بهره برداري

 
رسید، اظهار کرد: تا کنون مجوز برداشت 150 میلیون متر مکعب از آب دریا جهت شیرین سازي براي این مجموعه صادر شده است. 

ملایی با اشاره به تامین نیاز آبی شرب مراکز جمعیتی موجود در مسیر انتقال، عنوان کرد: برنامه ریزي هاي لازم براي تامین 50

 
میلیون متر مکعب از نیاز آبی استان هرمزگان از طریق این آب شیرین کن انجام شده است. 

وي با اشاره به عدم وجود محدودیت تامین آب صنایع از خط انتقال آب شیرین کن بندرعباس، خاطرنشان کرد: بنابر پیگیري هاي

 
انجام شده محدودیتی از نظر تامین آب صنایع موجود در مسیر وجود نخواهد داشت و آب مورد تقاضا در دسترس قرار خواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان بیان کرد: پروژه آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی بندرعباس، یکی از نمونه هاي



شاخص فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص تحقق جهش تولید و اقتصاد مقاومتی است که به دست جوانان و کارشناسان و
متخصصان ایرانی به ثمر نشست.



فاز اول نمایشگاه بین المللی اصفهان بهره برداري شد

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/08/15

با حضور مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی جمهوري اسلامی، استاندار اصفهان، شهردار و جمعی دیگر از
مدیران شهري اصفهان، نمایشگاه بین المللی اصفهان در فاز نخست بهره برداري شد.

با حضور مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی جمهوري اسلامی، استاندار اصفهان، شهردار و جمعی دیگر از

 
مدیران شهري اصفهان، نمایشگاه بین المللی اصفهان در فاز نخست بهره برداري شد. 

 
 

 
به گزارش اکونا پرس، 

 
 



قدرت اله نوروزي در مراسم افتتاح نمایشگاه بین المللی اصفهان در ادامه افتتاحیه هاي هفتگی پروژه هاي عمرانی - خدماتی
شهرداري اصفهان که با حضور جمعی از مدیران استانی، نمایشگاهی و شهري برگزار شد، اظهار کرد: بهره برداري امروز از نمایشگاه
بین المللی اصفهان با حضور همه به ویژه استاندار اصفهان مقدمه اي است تا در فرصتی دیگر از طریق ویدئو کنفرانس افتتاحیه اي

 
بزرگ براي این پروژه برگزار شود. 

وي ادامه داد: در اطراف نمایشگاه اصفهان، نقاط مهمی همچون کنارگذر شرق، رینگ چهارم، سالن اجلاس سران و فرودگاه بین
المللی اصفهان قرار دارد و در این نقطه همه تجار، تولیدکنندگان، بازرگانان و همه علاقمندان به پیشرفت کشور هنر خود را به نمایش

 
می گذارند و تولیدات خود را عرضه می کنند. 

 
شهردار اصفهان افزود: اتفاقی که امروز افتاده بیانگر فعال شدن اقتصاد شهر، اشتغال و رونق کسب و کار است. 

وي تصریح کرد: سه سال پیش گفتیم در اولین فرصت این نمایشگاه را می سازیم و امروز شاهد بهره برداري از آن هستیم؛ این یک
نمونه از کارهاي بزرگی است که با همت والاي همه مدیران شهري و با حمایت هاي بی دریغ اعضاي شوراي شهر به نتیجه رسیده

 
است. 

نوروزي افزود: ما در آینده نزدیک سالن اجلاس سران، جاده فرزانگان، پل آفتاب، سالن گلستان شهداي اصفهان و تا پایان امسال پل
شهید سلیمانی را افتتاح می کنیم؛ همچنین پروژه بزرگ مترو با قوت در حال پیشروي است و این نشان از هماهنگی بین همه اجزاي

 
یک مجموعه بزرگ براي پیشرفت کشور دارد. 

وي ادامه داد: به همه کسانی که این حماسه ها را آفریدند و شهر را به کارگاه بزرگ عمرانی تبدیل کردند خسته نباشید، می گویم و
به مردم قول می دهم با حمایت همه اعضا و شرکاي نمایشگاه بین المللی اصفهان، مهرماه سال آینده فاز دوم این طرح آغاز خواهد

 
شد چراکه هم اکنون همه زیرساخت ها براي آغاز فاز دو آماده است. 

شهردار اصفهان اظهار کرد: به مردم قول می دهم امسال همه طرح هاي شهري میوه خود را خواهد داد و با توجه به اینکه امسال طرح
""هر یکشنبه یک افتتاح"" برگزار می شود، تا پایان سال چندین افتتاح بزرگ در شهر خواهیم داشت که نوید براي زندگی بهتر،

 
آرامش و آسایش است. 

 
بیش از 20 هزار مترمربع به فضاي صنعت نمایشگاهی کشور اضافه می شود 

در این مراسم، بهمن حسین زاده، مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی جمهوري اسلامی ایران اظهار کرد: با تلاش
هاي شرکت نمایشگاه هاي بین المللی و مدیران اصفهان، به خصوص در یک سال اخیر پروژه به مرحله بهره برداري رسید و به مردم
اصفهان و فعالان صنعتی تقدیم شد که امیدواریم با این اقدام، شاهد اتفاقات موثر و پرخیر و برکت براي کشور و اصفهان که قطب

 
صنعتی کشور است، باشیم. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون در کشور 700 هزار مترمربع سالن نمایشگاهی مسقف و غیرمسقف که در 41 سایت دائمی و موقت

 
قرار دارد، میزبان برگزاري نمایشگاه هاي مختلف در ایران است، افزود: از این تعداد سایت، 32 مورد دائمی است. 

مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی جمهوري اسلامی ایران افزود: با افتتاح نمایشگاه بین المللی اصفهان، بیش از 20



هزار متر مربع در فاز اول به صنعت نمایشگاهی کشور اضافه می شود که این کار این ارزش افزوده زیادي دارد پراکه هر یک مترمربع

 
برگزاري نمایشگاه، چهار شغل و 150 رسته شغلی را در ارتباط با صنعت نمایشگاهی فعال می کند. 

وي با اشاره به تدوین چهار پروتکل براي صنعت نمایشگاهی کشور که به صورت علمی تدوین شده و به تایید وزارت بهداشت نیز
رسیده است، تصریح کرد: از 24 خرداد مجوز برگزاري نمایشگاه ها با حضور افراد متخصص به صورت محدود گرفته شد و نمایشگاه ها

 
همزمان به صورت مجازي هم پخش می شود. 

حسین زاده با بیان اینکه در تهران حدود 92 هکتار فضاي نمایشگاهی وجود دارد و اصفهان 47 هکتار فضا دارد، گفت: در تهران 41
سالن نمایشگاهی داریم که از نظر وسعت در منطقه آفریقا و خاورمیانه بی نظیر است ولی هیچ کدام از سالن ها به اندازه سالنی که در

 
اصفهان ساخته شده، نیست چراکه سالن اصفهان، به صورت فلت 15 هزار مترمربع با 6 هزار متر ریجیستري را شامل می شود. 

وي ادامه داد: استانداردهاي جهانی به خصوص در تجهیزات برق و مکانیک، در ساخت نمایشگاه بین المللی اصفهان رعایت شده است.

مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی جمهوري اسلامی ایران افزود: ما 10 سالن کنفرانس در نمایشگاه تهران داریم که
همه به اسم مفاخر ایران و یکی از آنها به نام ""اصفهان"" نامگذاري شده است و پیشنهاد می کنم، یک سالن از نمایشگاه اصفهن را

 
براي پیوند خواهرخواندگی میان اصفهان و تهران به نام ""تهران"" نامگذاري کنید. 

 
جاي نمایشگاهی با استانداردهاي فعلی در اصفهان خالی بود 

در ادامه مراسم افتتاح نمایشگاه اصفهان، عباس رضایی، استاندار اصفهان اظهار کرد: نمایشگاه اصفهان در جهت انتظار مردم و رشد

 
اقتصادي و بهینه سازي معیشت بهره برداري شده است. 

وي ادامه داد: شادي، نشاط و همدلی این رخداد را به فعالان عرصه سلامت به خصوص کادر پرستاري که با بیماران کرونایی دست و

 
پنجه نرم می کنند و نیز روح مقدس شهداي جبهه سلامت تقدیم می کنیم. 

استاندار اصفهان تصریح کرد: از هم استانی ها درخواست می کنم در اصفهان که فرهنگ بالاي مردم با آگاهی و دانشی بی نظیر، بالاتر
از سطح عمومی جامعه است، رعایت دستورهاي بهداشتی را به خاطر حفظ جان خود به عنوان یک تکلیف شرعی و اخلاقی انجام

 
دهند. 

وي افزود: در اصفهان که پایتخت فرهنگ و تمدن جهان اسلام هستیم از ما انتظار رعایت بیشتر پروتکل هاي بهداشتی است چراکه

 
امروز یکی از معروف هاي معروف و منکرهاي منکر رعایت پروتکل هاي بهداشتی است. 

استاندار اصفهان افزود: همدلی و وحدت را در ابعاد مختلف در اصفهان احساس می کنیم که یکی از نمودهاي آن ساخت نمایشگاه

 
بزرگ اصفهان و پروژه هاي دیگري است که توسط شهرداري و شوراي اسلامی براي ایجاد ساختارهاي مطلوب در حال انجام است. 

وي ادامه داد: همه مردم کشور به خاطر کرونا دچار مشکل شده اند اما در اصفهان چون سایت بزرگ گردشگري کشور بود مردم ما

 
دچار ضرر و زیان هاي بیشتري شدند. 



رضایی بیان کرد: همه سفراي خارجی، جاي وجود مجموعه اي مانند نمایشگاه بزرگ اصفهان را در این شهر خالی می دیدند که با
هماهنگی خوبی که در ابعاد مختلف در اصفهان وجود دارد، دست یاري به سوي همه اصفهانی هایی که در این شهر و خارج از شهر

 
هستند دراز می کنم که از این مجموعه استفاده بیشتري کنند. 

وي افزود: باید از ظرفیت هاي بسیار بزرگ اصفهان که 10 هزار واحد صنعتی دارد و برخی از آنها در ردیف کشورهاي بزرگ دنیاست،

 
استفاده کنیم. استفاده از این پتانسیل ها در گرو ایجاد ساختارهاي بزرگی مثل نمایشگاه اصفهان و نحوه بهره برداري از آن است. 

 
نمایشگاه اصفهان دریچه اي براي فعالیت هاي تجاري و اقتصادي 

همچنین، علی یارمحمدیان، مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاي بین المللی اصفهان در این مراسم با اشاره به اینکه فرصت امروز بزنگاهی
براي سرنوشت نمایشگاهی کشور و برگ زرینی بر افتخارات اصفهان است، اظهار کرد: اصفهان یک شهر معمولی نیست بلکه خلاقیتی

 
که در این شهر وجود دارد آن را در پهنه گیتی نامور کرده است. 

وي ادامه داد: در این شهر بزرگانی چون شیخ بهایی و میرداماد می زیسته اند، از نظر معماري بناهایی مثل عالی قاپو، پل ها و دروازه

 
ها در این شهر نشان از خلاقیت مردم سخت کوش اصفهان دارد و آینده و مسیر آینده را به ما نشان می دهد. 

مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاي بین المللی اصفهان افزود: از لحاظ اقتصادي در سده هاي گذشته اصفهان سرآمد شهرهاي دنیا بوده
است و جهانگردان این شهر را تحسین می کردند به طوریکه میدان نقش جهان را شاید بتوان اولین و بزرگترین نمایشگاه بین المللی

 
جهان دانست، جایی که بازرگانان از دنیا به این مکان می آمدند و به خرید و فروش می پرداختند. 

وي تصریح کرد: براي ساخت نمایشگاه اصفهان نه تنها از تکنولوژي بلکه از گنجینه هنر معماري استفاده شده تا گذشته پرافتخار را به

 
آینده پیوند بزنیم. 

یارمحمدیان افزود: ساخت چنین پروژه اي جز به مدد عشق و ایمان امکان پذیر نبود و در تار و پود نمایشگاه این موضوع متجلی است.

وي با بیان اینکه اگر عشق و ایمان حاکم نبود در سه سال گذشته که ایران تحت شدیدترین تحریم هاي اقتصادي، رکود تورمی و
بیماري کرونا بود به این اهداف و مسیر نمی رسیدیم، گفت: امروز بعد از سه سال تلاش بی وقفه، نمایشگاه بین المللی اصفهان را که
از استانداردترین نمایشگاه هاي ایران است به مردم تقدیم می کنیم و امیدوارم با رفع موانع کسب و کار این نمایشگاه دریچه اي براي

 
فعالیت هاي تجاري و اقتصادي باشد. 

 
نمایشگاه بین المللی اصفهان تجلی هم افزایی و همراهی مدیران است 

در ادامه این مراسم، مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی استان اصفهان با اشاره به اینکه با بهره برداري از نمایشگاه اصفهان، اتفاق
مهمی در چرخه اقتصادي در حال رونمایی است، اظهار کرد: از دست اندرکاران این رخداد مهم که اگر عشق و همت نبود، این مهم

 
محقق نمی شد، قدردانی می کنم. 

وي ادامه داد: اگر قصد داریم، اقتصاد دانامحور و درون زا محقق شود باید ابزار و ملزومات آن را مهیا کنیم و شهرهاي نمایشگاهی یکی
از نشانه هاي چرخه اقتصاد هستند که در این فرآیند نقش آفرین خواهند بود؛ در شهرهایی مثل اصفهان که هم صنعتی و نیز محل



 
صنایع دستی وگردشگري است، نمایشگاه قرار دارد. 

رئیس اتاق بازرگانی استان اصفهان تصریح کرد: در این مسیر از هیئت مدیره شرکت نمایشگاه ها، همه کارکنان که این رخداد مهم را
رقم زدند، شهردار و شوراي اسلامی شهر اصفهان که به عنوان یکی از سهامداران شرکت ایده را متجلی و عملیاتی کردند و هیئت

 
نمایندگان اتاق بازرگانی تشکر ویژه دارم. 

وي ادامه داد: ساخت نمایشگاه اصفهان نشان داد که اگر بخواهیم در اقتصاد ملی اتفاق مثبت بیفتد با هم افزایی و با تکیه بر داشته

 
هاي خود می توانیم این خواسته را محقق کنیم. 

 
گلشیرازي افزود: نمایشگاه بین المللی اصفهان تجلی هم افزایی و همراهی نهادهاي مرتبط در بهبود فضاي کسب و کار است. 

 
وي افزود: این مسیر در بیش از یک دهه طی شده است و از پیشینیان نیز تشکر می کنیم. 

 
افتتاح نمایشگاه اصفهان امید را در شهر زنده کرد 

همچنین علیرضا نصر اصفهانی، رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه این اتفاق در سایه سه عامل فعالیت دست
اندرکاران نمایشگاهی، همدلی و هم افزایی بین همه در شهر اصفهان و جسارت مدیریت رخ داد، گفت: در نهایت همه دست به دست

 
هم دادند تا با رعایت پروتکل ها و حضور حداقلی مدعوین شاهد اتفاقی مهم در شهر باشیم. 

وي ادامه داد: اصفهان باید شاهد چنین اتفاقی هم باشد و همانطور که شهردار اصفهان تاکید کردند، در این شهر شاهد افتتاحیه هاي

 
بزرگ خواهیم بود. 

رئیس شوراي اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: نمایشگاه اصفهان، در اقتصاد شهر تاثیرگذار خواهد بود و زمینه اي فراهم می کند تا

 
صحنه هاي دیگر را پس از این صحنه خلق کنیم. 

وي افزود: افتتاح نمایشگاه اصفهان زمینه اي فراهم می کند که شهر به این باور برسد در ناامیدي هایی که ما را احاطه کرده، امیدوار

 
باشیم و زمینه اعتماد و دلگرمی مردم را ایجاد کنیم. 

نصراصفهانی گفت: اگر وحدت و همدلی نبود و شوراي اسلامی شهر به صورت جدي شهردار و دیگر مدیران را حمایت نمی کرد، با

 
مشکلات زیادي مواجه می شدیم به طوریکه تاخیر در ساخت این مجموعه می توانست براي شهر خسارت بار باشد. 

وي با تقدیر از استاندار اصفهان، فرماندار، مدیریت شهري، مدیرعامل نمایشگاه اصفهان، معاون اقتصادي شهردار و رئیس اتاق بازرگانی

 
استان تصریح کرد: همچنین از همه کارگران، مهندسان و پیمانکارانی که در احداث نمایشگاه نقش آفرینی کردند، تشکر می کنم. 

گفتنی است، نمایشگاه بین المللی اصفهان که شهرداري اصفهان یکی از سهامداران عمده آن به شمار می رود، با حضور مدیران
شهري، استانی و ملی در محل نمایشگاه جدید اصفهان افتتاح شد اما به علت محدودیت هاي کرونایی این مراسم به صورت آنلاین و از

 
طریق فضاي مجازي براي شهروندان پخش شد. 



بهمن راعی



60 واحد تولیدي راکد در خراسان رضوي به چرخه تولید بازگشتند

منبع: ایرناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/08/15

مشهد- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان رضوي گفت: در هفت ماه امسال 60 واحد صنعتی مستقر در
شهرکها و خارج از آنها به همت کلینیک کسب و کار استان به چرخه تولید بازگشتند.

مشهد- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
خراسان رضوي گفت: در هفت ماه امسال 60 واحد صنعتی
مستقر در شهرکها و خارج از آنها به همت کلینیک کسب و

 
کار استان به چرخه تولید بازگشتند. 

علی رسولیان روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: کلینیک کسب و کار خراسان رضوي در بهار سال
گذشته به همت استاندار وقت با مسوولیت شرکت
شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي در این استان راه اندازي

 
شد. 

وي ادامه داد: این کلینیک مسوولیت عارضه یابی و کمک به احیاي واحدهاي صنعتی نیمه راکد و راکد در داخل شهرکها و نواحی
صنعتی استان و خارج از آنها را برعهده گرفت که در این راستا امسال بهبود وضعیت هزار و 500 واحد صنعتی را هدفگذاري کرده

 
است. 

معاون استاندار خراسان رضوي گفت: از این تعداد هزار و 76 واحد به خدمات مشاوره اي و کلینیکی نیازمند بودند که طی هفت ماه
امسال 406 واحد از مشاوره کلینیک کسب و کار، 64 واحد از مراجعه حضوري یا پیگیریهاي تلفنی اعضاي کلینیک، دو واحد صنعتی
از خدمات نهادهاي دولتی، 85 واحد از خدمات حمایتی بسیج مهندسین، 245 واحد از پایش اولیه هسته هاي عارضه یابی شهرستانها

 
و 220 واحد از خدمات کمیسیونهاي حمایت قضایی مستقر در شهرکهاي صنعتی بهره گرفتند. 

وي افزود: از کل واحدهاي هدفگذاري شده توسط کلینیک کسب و کار خراسان رضوي در سال جاري، 54 واحد غیرفعال توسط بانکها

 
تملک شده بودند که براي خروج آنها از تملک، اقدامات لازم انجام گرفت. 

رسولیان ادامه داد: با ارایه خدمات مشاوره اي و کلینیکی در سال جاري مشکل 759 واحد صنعتی مستقر در شهرکها و نواحی صنعتی
استان یا خارج از آنها حل شد که از این تعداد 70 واحد از خدمات مشاوران بهره گرفتند، مشکل 46 واحد توسط شهرکهاي صنعتی،

 
مشکل 98 واحد در هسته هاي عارضه یابی شهرستانها و مشکل 20 واحد از طریق کارگروه هاي بسیج مهندسین حل شد. 

وي گفت: مشکل 419 واحد صنعتی نیز از طریق صدور مصوبه در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان و مشکل 72 واحد
صنعتی نیز از طریق صدور مصوبه در کمیسیونهاي حمایت قضایی استان حل شد. 



معاون استاندار خراسان رضوي افزود: مشکل 9 واحد صنعتی مربوط به مشکلات کلان کشور بود که به کمیته کارشناسی ستاد تدابیر

 
ویژه اقتصادي استان ارسال شد که تدابیر لازم براي حل آنها اتخاذ گردید. 

وي ادامه داد: در نتیجه اقدامات صورت گرفته 42 واحد صنعتی راکد در داخل شهرکهاي صنعتی و 18 واحد صنعتی راکد در خارج از

 
شهرکهاي صنعتی دوباره راه اندازي شدند. 

تاکنون در 40 شهرك و ناحیه صنعتی این استان به متقاضیان زمین واگذار شده و 2 هزار و 682 واحد صنعتی در شهرك هاي

 
صنعتی استان فعالیت می کنند. 

پنج هزار و 807 پروانه بهره برداري صنعتی با سرمایه گذاري 197 هزار و 535 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 197 هزار و 314 نفر
در خراسان رضوي صادر شده و سهم شاغلان در بخش صنعت و معدن این استان 35.6 درصد از کل اشتغال و سهم این بخش از کل

 
ارزش افزوده استان 14.3 درصد است. 

 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- استانداري خراسان رضوي 

- جهش تولید



نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد این بخش است

منبع: ایرناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/08/15

شاهرود – ایرنا - معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور گفت: نفوذ دانش
در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد و ارتقاي این بخش است تا بهره وري بیشتر تقویت شود.

شاهرود – ایرنا - معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور گفت:
نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد و

 
ارتقاي این بخش است تا بهره وري بیشتر تقویت شود. 

کامبیز بازرگان روز پنجشنبه در حاشیه بازدید از طرح
مشارکتی کاشت 100 هکتاري زعفران در مرکز تحقیقات،
آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود به خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: در بخش کشاورزي محدودیت منابع، سرمایه در
گردش براي بهره برداران وجود دارد اما با نفوذ دانش می
توان اثر این 2 محدودیت را کم کرده و بهره وري بخش

 
کشاورزي را بیش از پیش تقویت نمود. 

وي توسعه و نفوذ دانش در بخش کشاورزي براي ارتقاي آن به کشاورزي دانش بنیان را ماموریت اصلی این سازمان برشمرد و افزود:
در این مسیر محدودیت هاي عدیده اي ازجمله سطح سواد، دانش و آگاهی اولیه کشاورزان که مبناي پذیرش این دانش نوین است،

 
وجود دارد. 

بازرگان وضعیت اقتصادي و سطح مالکیت را هم ازعوامل محدود کننده پذیرش دانش توسط کشاورزان خواند و تصریح کرد: باید

 
کشاورزي از حالت کوچک مقیاس معیشتی گذر و به کشاورزي توسعه یافته در کشور برسد. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي با بیان اینکه درهمین راستا طرح مشارکتی با سرمایه گذاران هدف گذاري شد،
ابراز داشت: با هدف تشویق سرمایه گذاران به بخش کشاورزي و ایجاد انگیزه در ارتقاي هدفمند کشاورزي دانش بنیان برنامه اي
تدوین شد تا مراکز تحقیقات و آموزش کشور اراضی و امکانات خود را در چارچوب قرار داد مشارکت با بخش خصوصی به مدت 10

 
سال بدون انتقال مالکیت قرار داده و منافع این طرح مشارکتی تقسیم گردد. 

وي ادامه داد: در این طرح تمامی امکانات از جمله آب، زمین آزمایشگاه و ساختمان ها در اختیار سرمایه گذار قرار داده شده تا براي

 
طرح هاي فناورانه بخش کشاورزي مورد استفاده قرار گیرد. 

بازرگان حمایت کامل از سرمایه گذاري دانش بنیان در بخش کشاورزي را اولویت کار این سازمان خواند و اظهار داشت: بر اساس



مصوبه این سازمان مراکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور، دانش و فناوري اعضاي هیات علمی، محققان و کارکنان را براي

 
توسعه کشاورزي دانش بنیان در اختیار سرمایه گذار قرار می دهد. 

وي از اجراي 10 طرح مشارکتی سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي با سرمایه گذار در طی یک سال گذشته در کشور خبر

 
داد و گفت: طرح هایی در فهرست بررسی قرار دارد و تعدادي هم براي اجرا در انتظار سرمایه گذار است. 

بازرگان اجراي طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال را ضروري خواند و ابراز داشت: باید در جنبه هاي دیگر بخش کشاورزي
مانند اکو توریسم و استفاده از ظرفیت هاي جنگل ها، مراتع و گیاهانی که محصول سالم به مردم ارائه می دهند، سرمایه گذار در این

 
مسیر جذب شود. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي افزود: طرح ویژه اي که هدف اصلی بازدید امروز بود طرح مشارکتی بین بخش

 
خصوصی و مجموعه مرکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود است که 100 هکتار کاشت زعفران را شامل می شود. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه این مزرعه بزرگترین مزرعه کشت زعفران در کشور است، تصریح کرد:طرح کاشت زعفران در
زمینه توسعه کشاورزي دانش بنیان و کارآفرینی در سطح این شهرستان موفق عمل کرده و توسعه این نوع طرح ها در دستور کار

 
سازمان قرار دارد. 

وي با اشاره به اینکه شهرستان شاهرود اولویت هایی در بخش کشاورزي به ویژه در زمینه محصولات باغی از جمله زردآلو ، انگور و
محصولاتی چون چغندر قند و سیب زمینی دارد، افزود: مرکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود فعالیت خوبی در زمینه

 
تقویت دانش در بهره برداران کشاورزي دارد. 

بازرگان با بیان اینکه این مرکز از نظر برخی از محصولات مانند زردآلو و انگور جایگاه ویژه اي در کشور دارد، ابراز داشت: فعالیت مرکز
شاهرود در زمینه مقابله با سرمازدگی و دستیابی به ارقام جدید زردآلو که مقاومت به سرما دارند موجب شد تا امسال کشاورزان

 
خسارت کمتري از سرمازدگی و تگرگ ببینند و این فناوري ها باید توسعه و ترویج پیدا کند. 

وي با اشاره به اینکه کشور ما به طور انحصاري تامین کننده بالاي 90 درصد زعفران دنیا است، اظهارداشت: متاسفانه از 10 درصد

 
بازار فروش دنیا سهم داریم که این امر نشان دهنده کم کاري در حوزه فرآوري و بازاریابی است. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي افزود: باید زعفران کاران در منطقه شناسایی و شناسنامه دار شوند و آموزش آنان

 
در دوره هاي مداوم و همچنین توانمند سازي جامعه زعفران کاران، تکمیل زنجیره تولید و فرآوري در دستور کار قرار گیرد. 

امین امینی سرمایه گذار این طرح با اشاره به اینکه ظرفیت هاي موجود در مجموعه مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي شاهرود گفت: با

 
کشت 100 هکتاري زعفران در این مرکز بزرگترین طرح کاشت مکانیزه زعفران در کشور اجرایی شد. 

امینی با بیان اینکه اجراي این طرح از اوایل اردیبهشت ماه آغاز شده است، اظهار داشت: تمامی 100 هکتار به صورت مکانیزه کاشت
می شود، برنامه هایی براي برداشت سال دوم که دستکم 20 درصد آن مکانیزه خواهد بود در دستور کار است تا الگویی براي

 
کشاورزان کشور باشد. 



وي با بیان اینکه در شهرستان شاهرود 70 هکتار مزرعه کشت زعفران وجود دارد، تصریح کرد: این مرکز آماده مشاوره، مکانیزه کردن

 
کاشت و خرید محصولات کشاورزان است تا سطح زیرکشت شهرستان هم ارتقاء یابد. 

سطح زمین هاي کشاورزي شاهرود 18 هزار هکتار است که 24 درصد از زمین هاي کشاورزي استان است و سطح باغ هاي شهرستان

 
هم 14 هزار و 500 هکتار است که 32 درصد باغ هاي استان را شامل می شود. 

 
برچسب ها 

 
- شاهرود 

 
- سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزي 

- زعفران



معاون وزیر جهاد کشاورزي: نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل

رشد این بخش است

منبع: ایرناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/08/15

شاهرود – ایرنا - معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور گفت: نفوذ دانش
در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد و ارتقاي این بخش است تا بهره وري بیشتر تقویت شود.

شاهرود – ایرنا - معاون وزیر جهاد کشاورزي و رییس
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور گفت:
نفوذ دانش در بخش کشاورزي مهمترین عامل رشد و

 
ارتقاي این بخش است تا بهره وري بیشتر تقویت شود. 

کامبیز بازرگان روز پنجشنبه در حاشیه بازدید از طرح
مشارکتی کاشت 100 هکتاري زعفران در مرکز تحقیقات،
آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود به خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: در بخش کشاورزي محدودیت منابع، سرمایه در
گردش براي بهره برداران وجود دارد اما با نفوذ دانش می
توان اثر این 2 محدودیت را کم کرده و بهره وري بخش

 
کشاورزي را بیش از پیش تقویت نمود. 

وي توسعه و نفوذ دانش در بخش کشاورزي براي ارتقاي آن به کشاورزي دانش بنیان را ماموریت اصلی این سازمان برشمرد و افزود:
در این مسیر محدودیت هاي عدیده اي ازجمله سطح سواد، دانش و آگاهی اولیه کشاورزان که مبناي پذیرش این دانش نوین است،

 
وجود دارد. 

بازرگان وضعیت اقتصادي و سطح مالکیت را هم ازعوامل محدود کننده پذیرش دانش توسط کشاورزان خواند و تصریح کرد: باید

 
کشاورزي از حالت کوچک مقیاس معیشتی گذر و به کشاورزي توسعه یافته در کشور برسد. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي با بیان اینکه درهمین راستا طرح مشارکتی با سرمایه گذاران هدف گذاري شد،
ابراز داشت: با هدف تشویق سرمایه گذاران به بخش کشاورزي و ایجاد انگیزه در ارتقاي هدفمند کشاورزي دانش بنیان برنامه اي
تدوین شد تا مراکز تحقیقات و آموزش کشور اراضی و امکانات خود را در چارچوب قرار داد مشارکت با بخش خصوصی به مدت 10

 
سال بدون انتقال مالکیت قرار داده و منافع این طرح مشارکتی تقسیم گردد. 

وي ادامه داد: در این طرح تمامی امکانات از جمله آب، زمین آزمایشگاه و ساختمان ها در اختیار سرمایه گذار قرار داده شده تا براي

 
طرح هاي فناورانه بخش کشاورزي مورد استفاده قرار گیرد. 

بازرگان حمایت کامل از سرمایه گذاري دانش بنیان در بخش کشاورزي را اولویت کار این سازمان خواند و اظهار داشت: بر اساس



مصوبه این سازمان مراکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي کشور، دانش و فناوري اعضاي هیات علمی، محققان و کارکنان را براي

 
توسعه کشاورزي دانش بنیان در اختیار سرمایه گذار قرار می دهد. 

وي از اجراي 10 طرح مشارکتی سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي با سرمایه گذار در طی یک سال گذشته در کشور خبر

 
داد و گفت: طرح هایی در فهرست بررسی قرار دارد و تعدادي هم براي اجرا در انتظار سرمایه گذار است. 

بازرگان اجراي طرح مشارکتی در زمینه تولید بذر و نهال را ضروري خواند و ابراز داشت: باید در جنبه هاي دیگر بخش کشاورزي
مانند اکو توریسم و استفاده از ظرفیت هاي جنگل ها، مراتع و گیاهانی که محصول سالم به مردم ارائه می دهند، سرمایه گذار در این

 
مسیر جذب شود. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي افزود: طرح ویژه اي که هدف اصلی بازدید امروز بود طرح مشارکتی بین بخش

 
خصوصی و مجموعه مرکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود است که 100 هکتار کاشت زعفران را شامل می شود. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه این مزرعه بزرگترین مزرعه کشت زعفران در کشور است، تصریح کرد:طرح کاشت زعفران در
زمینه توسعه کشاورزي دانش بنیان و کارآفرینی در سطح این شهرستان موفق عمل کرده و توسعه این نوع طرح ها در دستور کار

 
سازمان قرار دارد. 

وي با اشاره به اینکه شهرستان شاهرود اولویت هایی در بخش کشاورزي به ویژه در زمینه محصولات باغی از جمله زردآلو ، انگور و
محصولاتی چون چغندر قند و سیب زمینی دارد، افزود: مرکز تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي شاهرود فعالیت خوبی در زمینه

 
تقویت دانش در بهره برداران کشاورزي دارد. 

بازرگان با بیان اینکه این مرکز از نظر برخی از محصولات مانند زردآلو و انگور جایگاه ویژه اي در کشور دارد، ابراز داشت: فعالیت مرکز
شاهرود در زمینه مقابله با سرمازدگی و دستیابی به ارقام جدید زردآلو که مقاومت به سرما دارند موجب شد تا امسال کشاورزان

 
خسارت کمتري از سرمازدگی و تگرگ ببینند و این فناوري ها باید توسعه و ترویج پیدا کند. 

وي با اشاره به اینکه کشور ما به طور انحصاري تامین کننده بالاي 90 درصد زعفران دنیا است، اظهارداشت: متاسفانه از 10 درصد

 
بازار فروش دنیا سهم داریم که این امر نشان دهنده کم کاري در حوزه فرآوري و بازاریابی است. 

رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي افزود: باید زعفران کاران در منطقه شناسایی و شناسنامه دار شوند و آموزش آنان

 
در دوره هاي مداوم و همچنین توانمند سازي جامعه زعفران کاران، تکمیل زنجیره تولید و فرآوري در دستور کار قرار گیرد. 

امین امینی سرمایه گذار این طرح با اشاره به اینکه ظرفیت هاي موجود در مجموعه مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي شاهرود گفت: با

 
کشت 100 هکتاري زعفران در این مرکز بزرگترین طرح کاشت مکانیزه زعفران در کشور اجرایی شد. 

امینی با بیان اینکه اجراي این طرح از اوایل اردیبهشت ماه آغاز شده است، اظهار داشت: تمامی 100 هکتار به صورت مکانیزه کاشت
می شود، برنامه هایی براي برداشت سال دوم که دستکم 20 درصد آن مکانیزه خواهد بود در دستور کار است تا الگویی براي

 
کشاورزان کشور باشد. 



وي با بیان اینکه در شهرستان شاهرود 70 هکتار مزرعه کشت زعفران وجود دارد، تصریح کرد: این مرکز آماده مشاوره، مکانیزه کردن

 
کاشت و خرید محصولات کشاورزان است تا سطح زیرکشت شهرستان هم ارتقاء یابد. 

سطح زمین هاي کشاورزي شاهرود 18 هزار هکتار است که 24 درصد از زمین هاي کشاورزي استان است و سطح باغ هاي شهرستان

 
هم 14 هزار و 500 هکتار است که 32 درصد باغ هاي استان را شامل می شود. 

 
برچسب ها 

 
- شاهرود 

 
- سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزي 

- زعفران



معرفی برنامه هاي حمایتی رویش و شکوفایی پارك فناوري تهران

منبع: ایسناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/08/15

وبینار آشنایی صاحبان ایده با برنامه هاي حمایتی رویش و شکوفایی پارك علم و فناوري دانشگاه تهران برگزار می شود.

به گزارش ایسنا، در وبینار پارك علم و فناوري دانشگاه
تهران که روز شنبه، 24 آبان ماه از ساعت 10 الی

 
12برگزار می شود، موضوعات زیر بررسی خواهد شد: 

«معرفی برنامه هاي حمایتی مرکز نوآوري و کارآفرینی»،
«معرفی برنامه رویش و برنامه شکوفایی»، «نحوه تکمیل
فرم هاي ثبت نام (شرکت در فراخوان)»، «ارائه فرایندهاي
پذیرش و ارزیابی هسته هاي رویش/ شکوفایی»، «ارائه

 
فرایندهاي عقد قرارداد» و «گپ و گفتی با مخاطبان برنامه هاي حمایتی مرکز نوآوري و کارآفرینی». 

علاقه مندان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 88220700 الی 4 داخلی (154 و 164) تماس بگیرند. همچنین جهت
/http://stp.ut.ac.ir/introduce-royesh-shokofaie ثبت نام به سایت پارك علم و فناوري دانشگاه تهران به نشانی

 
مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



افتتاح نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر

منبع: شعار سالشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/08/15

شعار سال: جوادي یگانه معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري تهران در مراسم افتتاحیه مرکز خدمات مهارت آموزي و
بازپروري زنان معتاد متجاهر با اشاره به اینکه این مرکز با همکاري مشترك شهرداري تهران با سپاه پاسداران در امر کاهش

آسیب هاي اجتماعی فعالیت خود را آغاز کرده است، گفت: هر چند شهرداري متولی ...

شعار سال: جوادي یگانه معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري تهران در مراسم افتتاحیه مرکز خدمات مهارت آموزي و
بازپروري زنان معتاد متجاهر با اشاره به اینکه این مرکز با همکاري مشترك شهرداري تهران با سپاه پاسداران در امر کاهش آسیب
هاي اجتماعی فعالیت خود را آغاز کرده است، گفت: هر چند شهرداري متولی آسیب هاي اجتماعی نیست اما برحسب مسئولیت
اجتماعی که دارد به شناسایی افراد بی خانمان و آسیب پذیر و ارجاع آنها به مراکز نگهداري داوطلبانه ، که همان گرمخانه ها است

 
اقدام می کند. 

جوادي یگانه با بیان این مطلب که یکی از دغدغه هاي افرادي که اعتیاد خود را ترك کرده اند، چگونگی بازگشت به خانواده و اجتماع
است، گفت: بسیاري از این افراد به دلیل نداشتن حرفه یا طرد از سوي خانواده، دچار مشکل هستند و به حمایت هاي اجتماعی نیاز

 
دارند که مراکز بهاران به همین منظور راه اندازي شده است. 

معاون اموراجتماعی و فرهنگی شهردار تهران تقویت و بازیابی احساس تعلق اجتماعی توان جویان و مددجویان را یکی دیگر از اهداف
مراکز بهاران دانست و عنوان کرد: کاهش آسیب هاي اجتماعی به ویژه آسیب اعتیاد و کارتن خوابی، نیازمند اصلاح رفتار به منظور
پیشگیري از لغزش و بازگشت مجدد توان جویان به چرخه آسیب است حرفه آموزي و تقویت بنیه حرفه اي و شغلی، ایجاد زمینه ها و
حلقه هاي ارتباطی میان توانجو و اجتماع (خانواده و جامعه) و ایجاد محلی عاري از مواد و بدون وسوسه از جمله اهداف تعیین شده

 
در ایجاد این مراکز بهاران در شهر تهران بوده که امروز به صورت خاص، این مرکز این خدمات را براي بانوان ارائه می دهد. 

وي در بخشی از سخنان خود با اشاره به فرمایشات رهبري براي حل مشکلات به صورت محله محوري افزود: براي حل مشکلات شهر
باید از ظرفیت همان محله بهره گرفت و به همین منظور امکانات را در یک منطقه و محله خاص قرار نداده ایم و از ظرفیت هر محله و

 
منطقه براي خود آن محله و منطقه استفاده می کنیم. 

حجت الاسلام و المسلمین محمد حسن ابوترابی نیز در این مراسم ضمن قدردانی از زحمات ارزنده شهرداري تهران در مدیریت و
برنامه ریزي گرمخانه هاي پایتخت، اظهار داشت: شهر تهران براي ساماندهی آسیب هاي اجتماعی گام هاي مناسبی برداشته است و

 
امنیت و آرامش شهر تهران را مدیون تلاش هاي شبانه روزي مسوولان شهري هستیم. 

 
وي گفت: امروزه با وجود گرمخانه هاي شهرداري تهران کسی در این شهر بی سرپناه نمی ماند. 

امام جمعه موقت تهران در ادامه با اشاره به یاري سازمان ها و دستگاه هاي دیگر به این مجموعه، افزود: در سایه همکاري و همیاري
دستگاه هاي ذیصلاح جهت سامان دهی و بقاي افراد دردکشیده اگر بتوانند این افراد را با نظارت، کنترل و برنامه ریزي دقیق به مراکز
مهارت آموزي و کارآفرینی هدایت کنند، امید به زندگیشان مضاعف شده و همچنین می توانند به آغوش جامعه و خانواده هایشان



 
بازگردند. 

حجت الاسلام ابوترابی، وحدت ملی و رهبري مقتدر را از سرمایه هاي کشور عنوان و خاطر نشان کرد: در پرتو این سرمایه ها امید

 
است گام هاي بلند و بهتري برداریم. 

سردار یزدي فرمانده سپاه تهران بزرگ نیز در آئین افتتاحیه مجتمع مهارت آموزي و کارآفرینی بانوان بهاران گفت: سپاه همواره
دغدغه کمک به آحاد مردم را داشته و این مرکز نمادي از همکاري شهرداري و سپاه براي کمک به یک قشر از جامعه است که نیاز به

 
بازگشت به جامعه را دارند. 

سردار یزدي هدف از راه اندازي این مرکز را حرفه آموزي، اشتغال و در نهایت بازگشت به خانواده زنان معتاد بیان کرد و افزود: این
مرکز در شهر تهران براي بانوان گرفتار اعتیاد، امکانات سخت افزاري براي سکونت، سرپناه و حرفه آموزي معتادانی که ترك کرده اند

 
و افراد بی سرپناه، مکان هایی مناسب و مطلوب هستند. 

فرمانده سپاه تهران بزرگ با تشریح اینکه ارتباط سپاه پاسداران با شهرداري به عنوان یکی از نهادهاي متولی براي پرداختن به آسیب
هاي اجتماعی در این خصوص بسیار خوب بوده است، گفت: تمام تلاش این دو مجموعه در راستاي کمک به مردم بخصوص زنان

 
درگیر اعتیاد است و باید این ارتباط سازنده تقویت شود. 

بنا براعلام روابط عمومی سازمان خدمات اجتماعی شهرداري تهران، سردار یزدي به دغدغه هاي مقام معظم رهبري در موضوع
فرهنگی اشاره کرد و گفت: دنیاي امروز در صدد نفوذ به کشور عزیزمان ایران و در ابعاد مختلف سیاسی، فرهنگی، امنیتی و اقتصادي

 
است و باید در این مسیر از تمامی ظرفیت هاي دستگاه ها و نهادهاي مختلف، براي کمک به رشد کشور کمک گرفت. 

مجتمع مهارت آموزي و کارآفرینی واقع در منطقه 13 شهرداري تهران اولین مرکز صیانت از بانوان آسیب دیده از اعتیاد شهر تهران

 
است. 

گفتنی است که از سال پیش تا کنون 3 مرکز شامل دو باب گرمخانه و یک مرکز بهاران ویژه زنان توسط شهرداري تهران به ظرفیت
هاي قبلی افزوده شده است که افزایش 150 درصدي را در این زمینه به دنبال داشته است. شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات

www.isna.ir ،99081409102 :برگرفته از خبرگزاري ایسنا، تاریخ انتشار: 14 آبان 1399، کد خبر



کاریابی ها موفق به دریافت تسهیلات 59 میلیارد ریالی کرونا شدند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - در مجموع تعداد 150 دفتر کاریابی با تعداد اشتغال 545 نفر در سامانه کارا ثبت نام نمودند. از این تعداد
تاکنون 99 دفتر کاریابی با تعداد اشتغال 382 نفري موفق به دریافت تسهیلات به مبلغ 59 میلیارد ریال گردیده اند.

فصل اقتصاد - در مجموع تعداد 150 دفتر کاریابی با تعداد
اشتغال 545 نفر در سامانه کارا ثبت نام نمودند. از این
تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با تعداد اشتغال 382 نفري
موفق به دریافت تسهیلات به مبلغ 59 میلیارد ریال

 
گردیده اند. 

به گزارش فصل اقتصاد، پرداخت تسهیلات حمایتی به
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از سیاست هاي وزارت کار در جهت حفظ اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار است و
بر همین اساس 14 رسته شغلی شناسایی شده که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب

 
کارفرمایی یا خویش فرمایی هستند، می توانند براي ثبت نام در سامانه کارآ اقدام کنند و از تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

مطابق جدول ارائه شده از سوي وزارت کار مبلغ تسهیلات ویژه کسب و کار کرونا در صورتی که تسهیلات تا 160 میلیون ریال باشد,
سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک, تسهیلات 160تا480 میلیون ریال نوع وثیقه سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص
بانک به همراه یک ضامن(واحد اقتصادي دیگر یا کارمند), مبلغ تسهیلات 480تا1600میلیون ریال و نوع وثیقه سفته فرد متقاضی یا
چک به تشخیص بانک به همراه 2ضامن (واحد اقتصادي دیگر یا کارمند), مبلغ تسهیلات 1600 تا 2000 میلیون ریال با نوع سفته
فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک به همراه 3ضامن(واحد اقتصادي دیگر یاکارمند), مبلغ تسهیلات از 2000میلیون ریال بالاتر و
با نوع وثیقه ارائه تضمین صادره ازسوي صندوق هاي ضمانت و یا بنا به تشخیص بانک ارائه وثایق متعارف و سقف مبلغ سفته 1.5

 
برابر اصل و سود تسهیلات است. 

به استناد تصمیمات متخذه از سوي ستاد ملی مبارزه با کرونا و کارگروه مبارزه با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع ویروس کرونا،
زیررسته فعالیت هاي مجتمع هاي آموزش و اشتغال و کاریابی ها جزو کسب و کارهاي بیشتر آسیب دیده از ویروس کرونا  انتخاب

 
گردیده اند. 

براساس مصوبه مذکور و هماهنگی به عمل آمده با کانون انجمن هاي صنفی دفاتر کاریابی غیردولتی کشور، زمینه حمایت و پشتیبانی

 
از دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی غیردولتی در قالب بهره مندي این دفاتر از تسهیلات بانکی فراهم گردید. 

با توجه به اطلاع  رسانی صورت پذیرفته، در مجموع تعداد 150 دفتر کاریابی با تعداد اشتغال 545 نفر در سامانه کارا ثبت نام نمودند.

 
از این تعداد تاکنون 99 دفتر کاریابی با تعداد اشتغال 382 نفري موفق به دریافت تسهیلات به مبلغ 59 میلیارد ریال گردیده اند. 

انتهاي پیام/



برند خود را با پنجره واحد فیزیکی ثبت کنید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محبط کسب وکار وزارت اقتصاد ضمن بیان اینکه در هفته هاي آینده
هیات مقررات زدایی در حوزه هاي اکتشاف معادن، دریانوردي، استعلام مجوزها، سهولت در مجوزهاي محیط زیست، اشتغال

روستایی و مرزي جلساتی برگزار خواهد کرد، گفت: یکی از اقدامات هیات مقررات زدایی این ...

فصل اقتصاد - رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود
محبط کسب وکار وزارت اقتصاد ضمن بیان اینکه در هفته
هاي آینده هیات مقررات زدایی در حوزه هاي اکتشاف
معادن، دریانوردي، استعلام مجوزها، سهولت در مجوزهاي
محیط زیست، اشتغال روستایی و مرزي جلساتی برگزار
خواهد کرد، گفت: یکی از اقدامات هیات مقررات زدایی این
بود که همه انواع شرکت ها را داخل پنجره واحد فیزیکی

 
شروع کسب وکار آورد، یعنی براي ثبت شرکت هاي سهامی خاص و برندها نیز می توان از این بستر استفاده کرد. 

علی فیروزي ، با بیان اینکه شاخص سهولت کسب وکار آبان یا مهر ماه هر سال منتشر می شد، اظهار کرد: حدود دو سال است که
مکرر به بانک جهانی اعلام میکنیم که شاخص سهولت کسب وکاري که براي ایران اعلام می کنند هم به لحاظ محتوایی و هم از نظر
عدالت مشکل دارد. سرانجام بانک جهانی متوجه شده است که چهار کشور چین، امارات، آذربایجان و عربستان صعودي با پرداخت
پول به عنوان حق مشاوره به بانک توانسته اند امتیاز بخرند و مشاور سهولت کسب وکار را از خود بانک جهانی انتخاب کرده اند که

 
این بانک گفته تا زمانی که مشخص نشود چه تخلفی صورت گرفته است، آمار مربوط به سهولت کسب وکار فعلا منتشر نمی شود.  

وي درباره اقدامات صورت گرفته در این مرکز براي ارتقاي رتبه کشور در شاخص سهولت کسب وکار، گفت: اولین اقدام در این زمینه
اصلاح اطلاعات غلطی بود که از ایران در راستاي سهولت کسب وکار منتشر شده است و تمام اصلاحات و اقدامات به اتاق اصناف،
بازرگانی و تعاون ارسال کردیم و اطلاعات را راستی ازمایی کردند. در نهایت از 11 بعد شاخص اعلام شده به اتاق ها، هشت مورد را
تایید کردند که این هشت مورد خود به خود می توانست رتبه کشور را با جهش مواجه کند، پس از این اطلاعات تصحیح شده را به

 
بانک ارسال کردیم که هنوز جوابیه ارسال نشده است و فعلا یک مورد را پذیرفته اند.  

 
شرکت خود را یک روزه ثبت کنید 

این مقام مسئول ادامه داد: از آنجا که بانک جهانی می گوید شروع کسب وکار در ایران 72.5 روز طول می کشد، اقدام به ایجاد پنجره
واحد شروع کسب وکار در مرکز پنج استان چون تهران، شیراز، تبریز، اصفهان و مشهد کردیم و این زمان را به کمتر از سه روز
رساندیم. اکنون به شما این اطمینان را می دهم اگر مدارك شما کامل باشد، شرکت شما یک روزه ثبت می شود و هزینه اي براي

 
دریافت این خدمت نمی پردازید.  

فیروزي با بیان اینکه با حدف کد اقتصادي 55 روز از فرآیند ثبت شرکت ها کاسته شد، گفت: علاوه بر اقدامات ذکر شده دنبال این
هستیم تا داددگاه هاي مجامع تجاري را زودتر راه اندازي کنیم که بانک جهانی معتقد است در ایران 502 روز طول می کشد تا
دعواي تجاري حل و فصل شود. امیدواریم تا پایان سال به راه اندازي این دادگاه این مدت را به یک سوم کاهش دهیم که این نوع



 
دادگاه ها از نظر کاهش زمان و تخصصی بودن قضات آن بسیار حائز اهمیت است.  

 
ثبت برند با پنجره واحد فیزیکی 

به گفته فیروزي، آنچه از ارتقاي شاخص سهولت کسب وکار مهم تر است، بهبود واقعی محیط کسب و کار که مردم تاثیر آن را لمس
کنند. حذف کد اقتصادي و ایجاد پنجره وحد فیزیکی از جمله این موارد است که هم بر محیط کسب وکار تاثیر می گذارد هم مردم

 
آن را حس می کنند اما اگر از زمان صدور مجوز تاسیس دامداري کاسته شود، تاثیري در این امر ندارد.  

رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محبط کسب وکار وزارت اقتصاد در پایان درباره برنامه پیش رو هیات مقررات زدایی گفت:
یکی از اقدامات هیات مقررات زدایی این بود که همه انواع شرکت ها را در داخل پنجره واحد فیزیکی آورد یعنی براي ثبت شرکت
هاي سهامی خاص و برندها نیز می توان از این بستر استفاده کرد. در هفته هاي آینده هیات مقررات زدایی در حوزه هاي اکتشاف

 
معادن، دریانوردي، استعلام مجوزها، سهولت در مجوزهاي محیط زیست، اشتغال روستایی و مرزي جلساتی برگزار خواهد کرد. 

انتهاي پیام



فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي خمیر و
سیرجان امروز، پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح شد.

فصل اقتصاد - قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج
فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي
خمیر و سیرجان امروز، پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور

 
رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح شد. 

فریدون همتی صبح امروز(15 آبان ماه) در آئین بهره
برداري از این ابر پروژه، افزود: سهم آبی هرمزگان از فاز اول

 
این طرح 40 هزار مترمکعب است که براي تکمیل تامین آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن وارد مدار شد. 

وي با بیان اینکه قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200 هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به سیرجان، افتتاح شد،
تصریح کرد: مجموع هزینه مرحله شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان 16هزار و 300 میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي است
که در قطعه نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به

 
قطر 1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

استاندار هرمزگان عنوان کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 1800

 
متر ستون آب است. 

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده است. 

همتی بیان کرد: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم

 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 

وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه
به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که به امضا رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر بندرعباس و

 
جمعیت 100 هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد. 



استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده

 
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد. 

انتهاي پیام



جزئیات طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - قطعه نخست طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان به بهره
برداري رسید.

فصل اقتصاد - قطعه نخست طرح انتقال آب دریا به فلات
مرکزي با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان به

 
بهره برداري رسید. 

به گزارش ایسنا، صبح امروز (پنجشنبه) طرح شیرین سازي
و انتقال آب دریا براي مصارف شرب و صنعت در استان
هرمزگان و مصرف بخش صنعت استان کرمان با حضور

ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور، گزارش رضا اردکانیان - وزیر نیرو - از تهران و قاسم تقی زاده خامسی - معاون آب و آبفاي وزیر نیرو -

 
از هرمزگان به بهره برداري رسید. 

بر اساس این گزارش، این طرح براي مصارف بخش هاي شرب و صنعت در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد به عنوان منبع پایدار به

 
اجرا درآمده و در این طرح از آب دریا به دو شکل آب شور (بدون نمک زدایی) و آب شیرین (همراه با نمک زدایی) استفاده می شود. 

بر این اساس، با صدور مجوز 26 میلیارد متر مکعب در سال نمک زدایی آب دریا از طرف وزارت نیرو، نیازهاي 17 استان کشور در

 
مناطق ساحلی و فلات مرکزي ایران را تامین می کند. 

طبق این گزارش، با اجراي این طرح 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون متر مکعب آب

 
شیرین براي مصرف در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده می شود. 

در مرحله نخست این طرح با اجرایی شدن 303 کیلومتر تونل، ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز، حدود 70

 
میلیون متر مکعب آب به منطقه سیرجان در استان کرمان و بخشی از استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت رسید. 

بنا بر این گزارش، این سایت شیرین سازي با اعتبار 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغال زایی یک هزار و 200 نفر امروز با دستور

 
رئیس جمهوري به بهره برداري رسید. 

 
آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس افتتاح شد 

همچنین امروز آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی «بندرعباس» در قالب هفته بیست و هفتم پویش #هرهفته الفب_ایران با

 
دستور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور افتتاح شد. 

هوشنگ ملایی - مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان - صبح امروز در حاشیه افتتاح آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی
بندرعباس، اظهار کرد: این آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی، آب مورد نیاز سه استان کرمان، هرمزگان و یزد را تامین خواهد

 
کرد. 

وي با ذکر این نکته که با افتتاح این پروژه، روزانه 40 هزار متر مکعب از نیاز آبی شهرستان بندر خمیر و روستاهاي اطراف تامین می
شود، عنوان کرد: در فاز اول روزانه 200 هزار متر مکعب آب شیرین سازي می شود که 30 هزار متر مکعب نیز براي صنعت و خدمات

 
در نظر گرفته شده است. 



مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان با بیان اینکه بزرگترین آب شیرین کن در قالب طرح ملی «ساقی کوثر» به بهره برداري

 
رسید، اظهار کرد: تا کنون مجوز برداشت 150 میلیون متر مکعب از آب دریا جهت شیرین سازي براي این مجموعه صادر شده است. 

ملایی با اشاره به تامین نیاز آبی شرب مراکز جمعیتی موجود در مسیر انتقال، عنوان کرد: برنامه ریزي هاي لازم براي تامین 50

 
میلیون متر مکعب از نیاز آبی استان هرمزگان از طریق این آب شیرین کن انجام شده است. 

وي با اشاره به عدم وجود محدودیت تامین آب صنایع از خط انتقال آب شیرین کن بندرعباس، خاطرنشان کرد: بنابر پیگیري هاي

 
انجام شده محدودیتی از نظر تامین آب صنایع موجود در مسیر وجود نخواهد داشت و آب مورد تقاضا در دسترس قرار خواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان بیان کرد: پروژه آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی بندرعباس، یکی از نمونه هاي
شاخص فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص تحقق جهش تولید و اقتصاد مقاومتی است که به دست جوانان و کارشناسان و

 
متخصصان ایرانی به ثمر نشست. 

انتهاي پیام



آب شیرین کن بندرعباس 50 میلیون مترمکعب از نیاز آبی هرمزگان را تامین

می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/08/15

بندرعباس- ایرنا- مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان گفت: برنامه ریزي هاي لازم براي تامین 50 میلیون مترمکعب از
نیاز آبی استان از طریق آب شرین یکن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس انجام شده است.

بندرعباس- ایرنا- مدیرعامل شرکت آب منطقه اي
هرمزگان گفت: برنامه ریزي هاي لازم براي تامین 50
میلیون مترمکعب از نیاز آبی استان از طریق آب شرین

 
یکن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس انجام شده است. 

هوشنگ ملایی روز پنجشنبه در حاشیه افتتاح آب شیرین
کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس که با حضور ویدیو
کنفرانسی رییس جمهور برگزارشد، اظهارکرد: با افتتاح این
طرح روزانه 40 هزار متر مکعب از نیاز آبی شهرستان بندر

 
خمیر و روستاهاي اطراف آن تامین می شود. 

 
وي بیان داشت: تاکنون مجوز برداشت 150میلیون مترمکعب از آب دریا جهت شیرین سازي براي این مجموعه صادر شده است. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي هرمزگان با اشاره نبود وجود محدودیت تامین آب صنایع از خط انتقال آب شیرین کن بندرعباس،
خاطرنشان کرد: بنابر پیگیري هاي انجام شده محدودیتی از نظر تامین آب صنایع موجود در مسیر وجود نخواهدداشت و آب مورد

 
تقاضا در دسترس قرار می گیرد. 

ملایی ادامه داد: طرح ملی آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس، یکی از نمونه هاي شاخص فرمایش رهبر معظم انقلاب

 
در خصوص تحقق جهش تولید و اقتصاد مقاومتی است که به دست جوانان، کارشناسان و متخصصان ایرانی به ثمر نشست. 

به گزارش ایرنا، مرحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان امروز پنجشنبه با

 
دستور ویدیو کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد. 

این طرح با تدبیر دولت و با استفاده از توان فنی و مهندسی داخلی و سیاست وزارت نیرو مبنی بر ایجاد منابع آبی پایدار در شهرهاي

 
ساحلی اجرا شده که اشتغال زایی غیرمستقیم 2 هزار نفري صنایع منطقه از جمله مهم ترین مزایاي اجراي آن است. 

استاندار هرمزگان گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی کوثر ظرفیت 200 هزار مترمکعب به منظور انتقال آب از خلیج

 
فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت گرفته است. 

فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

 
600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

مرحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان امروز پنجشنبه با دستور ویدیو

 
کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد. 



استاندار هرمزگان درمراسم بهره برداري از این پروژه آبرسانی گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی کوثر ظرفیت 200 هزار
مترمکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت

 
گرفته است. 

فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

 
600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

 
برچسب ها 

 
- طرح انتقال آب خلیج فارس 

 
- رونق تولید 

 
- فلات مرکزي ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- شرکت آب منطقه اي هرمزگان 

 
- هرمزگان 

 
- وزارت نیرو 

 
پروندهٔ خبري 

 
- افتتاح طرح هاي آب و برق در هرمزگان 

- سال 99؛ سال جهش تولید



بهره برداري از مرحله نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/08/15

رییس جمهوري در سی و یکمین پویش ملی تدبیر و امید از طریق ویدئوکنفرانس  مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول
خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران را با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغال زایی 1200

نفر در استان هاي هرمزگان و کرمان افتتاح کرد.



طرح انتقال آب دریا براي مصارف شرب و صنعت هرمزگان و کرمان با اعتبار

16300 میلیارد تومان به بهره برداري رسید/ ایجاد اشتغال براي 1200 نفر در

دو استان

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/08/15

قطعه نخست طرح انتقال آب دریا به فلات مرکزي با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان صبح امروز با حضور رئیس
جمهور و وزیر نیرو و وزیر صمت به بهره برداري رسید.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، صبح امروز پنجشنبه طرح شیرین
سازي و انتقال آب دریا براي مصارف شرب و صنعت در استان هرمزگان و مصرف بخش
صنعت استان کرمان با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور، گزارش رضا اردکانیان
وزیر نیرو از تهران و قاسم تقی زاده خامسی، معاون آب و آبفاي وزیر نیرو از هرمزگان

 
به بهره برداري رسید. 

بر اساس این گزارش، این طرح براي مصارف بخش هاي شرب و صنعت در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد به عنوان منبع پایدار به

 
اجرا درآمده و در این طرح از آب دریا به دو شکل آب شور (بدون نمک زدایی) و آب شیرین (همراه با نمک زدایی) استفاده می شود. 

بر این اساس، با صدور مجوز 26 میلیارد متر مکعب در سال نمک زدایی آب دریا از طرف وزارت نیرو، نیازهاي 17 استان کشور در

 
مناطق ساحلی و فلات مرکزي ایران را تامین می کند. 

این گزارش می افزاید، با اجراي این طرح 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون متر مکعب آب

 
شیرین براي مصرف در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده می شود. 

در مرحله نخست این طرح با اجرایی شدن 303 کیلومتر تونل، ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز، حدود 70

 
میلیون متر مکعب آب به منطقه سیرجان در استان کرمان و بخشی از استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت رسید. 

بنا بر این گزارش، این سایت شیرین سازي با اعتبار 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغال زایی یک هزار و 200 نفر امروز با دستور
رئیس جمهوري به بهره برداري رسید.



به همت فرمانداري رباط کریم؛ ازدیاد طرح هاي اشتغالزایی در حوزه مشاغل

خانگی

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/08/15

مشاور امور بانوان گفت: فرمانداري رباط کریم نقش واسطه اي و تسهیل گر بین کار آفرینان و زنان سرپرست خانوار جهت
اشتغالزایی را بر عهده دارد.

به همت فرمانداري رباط کریم؛ ازدیاد طرح هاي اشتغالزایی

 
در حوزه مشاغل خانگی 

مشاور امور بانوان گفت: فرمانداري رباط کریم نقش واسطه
اي و تسهیل گر بین کار آفرینان و زنان سرپرست خانوار

 
جهت اشتغالزایی را بر عهده دارد. 

به گزارش روابط عمومی فرمانداري شهرستان رباط کریم،
فاطمه نادمی در جلسه توسعه کارآفرینی بانوان در راستاي

توانمندسازي بانوان به ویژه سرپرست هاي خانوار که در سالن شهید رجایی فرمانداري با حضور کارآفرینان برگزار شد، اجراي طرح
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در دو حوزه مهارت هاي شغلی را جزو دستور کار فرمانداري دانست و بیان کرد: با توجه به نقش
زنان در توسعه اجتماعی و الزامات مقتضی براي توانمندسازي بانوان که قریب به نیمی از جمعیت کشور را در بر می گیرند، با رایزنی
هاي به عمل آمده با چهار نفر از کارآفرین برتر شهرستان؛ زمینه آموزش، فعالیت و اشتغالزایی در منزل براي قریب به 25 نفر از زنان

 
سرپرست خانوار در سال جهش تولید فراهم شد. 

مشاور امور بانوان فرمانداري در ادامه افزود: ضرورت توسعه کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار از جمله طرح هاي مورد تاکید دولت
تدبیر و امید است که علاوه بر رفع مشکلات معیشتی، بستر خود اتکایی واعتماد به نفس را در این عزیزان فراهم می نماید. به همین
منظور، طی جلسه مذکور آموزش هاي لازم در زمینه هاي قطیان دوزي، دوخت پوشاك، بازاریابی محصولات آرایشی و بهداشتی و

منگوله کیف به بانوان حاضر و علاقمند به صورت رایگان تدریس شد.



با جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی؛ کارفرمایان معافیت بیمه اي دریافت می

کنند

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی هرمزگان از ابلاغ
اصلاحیه دستورالعمل اجرایی طرح مشوق بیمه کارفرمایی
خبر داد و گفت: در راستاي اجراي این طرح، کارفرمایان
استان در صورت جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی، از

 
پرداخت 23 درصد حق بیمه سهم کارفرما معاف هستند. 

هادي ابراهیمی افزود: در طرح مشوق بیمه اي معادل حق
بیمه سهم کار فرما بعلاوه سه درصد سهم بیمه بیکاري (در
مجموع به میزان 23 درصد حداقل دستمزد تعیین شده از
سوي شورایعالی کار) در نظر گرفته شده که در چارچوپ

این دستورالعمل ، ماهانه از سوي دولت (وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ) به حساب کارفرمایان واجد شرایط واریز می شود و

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و واحدهاي استانی و شهرستانی وظیفه نظارت بر طرح را عهده دار هستند. 

وي اضافه کرد: تمام کارفرمایان کارگاه ها و موسسات مشمول این دستورالعمل بر اساس آیین نامه اجرایی بند (الف) تبصره (18)
قانون بودجه سنواتی برنامه ششم توسعه در صورت بکارگیري نیروي کار جدید، مشمول استفاده از مشوق هاي بیمه اي، حداکثر به

 
مدت 2سال خواهند بود.( تا پایان برنامه ششم توسعه ) 

ابراهیمی اظهارداشت: افرادي که از مزایاي دوره مقدماتی طرح کارورزي (دوره سه ماهه) در کارگاه ها و موسسات مشمول

 
دستورالعمل اجرایی طرح استفاده کرده اند، حداکثر تا 21 ماه می توانند از مشوق بیمه اي استفاده کنند. 

مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی هرمزگان ، مدرك تحصیلی لیسانس یا بالاتر، داشتن حداکثر 38 سال سن که مدت زمان خدمت
وظیفه به حداکثر سن افراد ذکور اضافه می شود، ثبت نام در سامانه (کارورزي) و داشتن سابقه بیمه تامین اجتماعی که حداکثر از 36

 
ماه تمام کمتر باشد را از شرایط احراز نیروي کار جدید در این دستورالعمل ذکر کرد. 

ابراهیمی گفت: یکی از شرایط برخورداري کارفرما از مشوق بیمه اي در این دستورالعمل داشتن مجوز فعالیت از مراجع رسمی کشور و

 
داشتن کد بیمه کارگاهی و ثبت نام در سامانه کارورزي است. 

وي افزود: تعداد نیروي کار جدید بر اساس نیروي کار مازاد بر بیشترین تعداد بیمه شدگان2 ماه قبل از ثبت نام کارگاه در زمان ثبت

 
نام در سامانه تعیین می شود. 

طرح مشوق بیمه کارفرمایی بر اساس موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه سنواتی برنامه ششم توسعه و در چارچوب سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی با هدف تحرك بخشی به بازار کار کشور، حمایت از کارفرمایان و صاحبان کسب و کارهاي آسیب دیده از شیوع
ویروس کرونا و ایجاد اشتغال با ترغیب و تشویق کار فرمایان کارگاه هاي تولیدي و خدماتی به استفاده از نیروي کار جدید تهیه و
ابلاغ شده است بر اساس اصلاحیه دستورالعمل اجرایی طرح مشوق بیمه کارفرمایی،435 نفر سهم اشتغال بنگاههاي اقتصادي استان

 
هرمزگان است. 

لازم بذکر است دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی هاي غیر دولتی داراي مجوز از اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی آمادگی ارایه

 
مشاوره و ثبت نام جویندگان کار و کارفرمایان جهت بهره مندي در طرح مذکور را دارند. 



 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر در منطقه 13 آغاز به کار

کرد

منبع: شورا آنلاینشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/08/15

همزمان با هفته وحدت و گرامیداشت ایام ولادت نبی مکرم اسلام حضرت محمدمصطفی(ص) نخستین مرکز جدید صیانت ،
درمان و اشتغال با نام "طراوت زندگی"ویژه زنان معتاد بهبود یافته با همکاري مشترك شهرداري تهران و سپاه حضرت

محمد(ع) در منطقه 13 افتتاح شد. به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه13، معاونت امور اجتماعی ...

مدیریت شهرینخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد
متجاهر در منطقه 13 آغاز به کار کردهمزمان با هفته
وحدت و گرامیداشت ایام ولادت نبی مکرم اسلام حضرت
محمدمصطفی(ص) نخستین مرکز جدید صیانت ، درمان و
اشتغال با نام "طراوت زندگی"ویژه زنان معتاد بهبود یافته
با همکاري مشترك شهرداري تهران و سپاه حضرت

 
محمد(ع) در منطقه 13 افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه13، معاونت امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري تهران و شهرداري منطقه13 در همکاري
مشترك با معاونت اجتماعی سپاه حضرت محمد رسول االله(ص) تهران بزرگ در راستاي انجام مسئولیت اجتماعی خود اقدام به راه

 
اندازي این مرکز براي نخستین بار در شهر تهران کردند. 

مرتضی رحمان زاده ، شهردار منطقه13 در خصوص آئین افتتاح مرکز جدید درمان، صیانت و اشتغال بانوان افزود: این برنامه با حضور
حجت اسلام ابوترابی  امام جمعه موقت تهران، جوادي یگانه معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري تهران و سردار یزدي فرمانده

 
سپاه محمد رسول االله(ص)و دیگر مدیران برگزار شد. 

به گفته شهردار منطقه13 در این مرکز  خدمات مهارت آموزي و بازپروري زنان معتاد متجاهر شامل؛ آموزش هاي حرفه آموزي و

 
مهارتی، روانشناختی و بازخوانی روحی و روانی  و تلاش براي آماده سازي این افراد براي بازگشت به جامعه پی گیري می شود. 

وي خاطر نشان کرد: این مجتمع که اولین مرکز صیانت از بانوان آسیب دیده از اعتیاد شهر تهران در منطقه13 است در 3 طبقه
پذیراي بانوان معتاد متجاهر براي درمان و بازتوانی خواهد بود .



ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/08/15

ایران اکونومیست- بزرگ ترین مجتمع آب شیرین کن کشور با ظرفیت تولید دویست میلیون لیتر آب شیرین در شبانه روز و
سرمایه گذاري بیش از یک صد میلیون دلار توسط بخش خصوصی امروز (پنجشنبه، 15 آبان 99) با حضور رئیس جمهور،

وزیران صمت و نیرو و ... در غرب بندرعباس به بهره برداري رسید.

با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه بیش از 70
میلیون مترمکعب آب شیرین به آب هاي کشور افزوده می
شود. بخش اصلی آب شیرین تولیدي این مجتمع با
استفاده از خط لوله اي به طول 800 کیلومتر به مجتمع
هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي ایران منتقل شده
و بخش دیگر آن نیز جهت براي مصارف شرب به استان

 
هرمزگان منتقل خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت سازه سازان در حاشیه بهره برداري از
این طرح، برخی از مزایاي مهم اجراي آن را تأمین آب

شرب و کمک به رشد صنعت در استان هاي کم آب کشور از جمله استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد عنوان کرد و گفت: اجراي این

 
طرح تأمین آب مورد نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادي در این مناطق را رقم می زند. 

وحید حدادیان دسترسی مطمئن و تمام ناپذیر به آب دریا را از دیگر مزایاي این طرح دانست و افزود: تاکنون ظرفیت آب شیرین کن
هاي در حال بهره برداري در کشور حدود 400 هزار مترمکعب در شبانه روز بوده است و با ورود این مجتمع به چرخه ي تولید،

 
ظرفیت تولید آب شیرین کشور 50 درصد افزایش یافته است. 

وي با اشاره به اعمال تحریم هاي ظالمانه و محدودیت هاي فنی و مالی پیش روي کشور گفت: علیرغم تجربه نه چندان وسیع
صنعتگران داخلی در حوزه ي آب شیرین کن هاي بزرگ، این مهم با عزم ملی و رویکرد توسعه اي، به قابل اعتمادترین شرکت هاي

 
داخلی واگذار شد و به سرانجام رسید. 

حدادیان گفت: با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، کشورها به دنبال تأمین آب از منابع
غیرمتعارف هستند، همچنین به دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، کشور ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به روش

 
هاي نوین همچون استفاده از فناوري آب شیرین کن ها است. 

مدیر پروژه آب شیرین کن خلیج فارس نیز احجام عملیاتی این طرح را انجام 375.000 متر مکعب خاك برداري، 34.000 متر مکعب
بتن ریزي، 5.000 تن آرماتور بندي ، 80.000 مترمربع قالب بندي ، 10.000 تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل

 
کشی و 50 کیلومتر لوله کشی در سایزهاي مختلف برشمرد که نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. 



مجتبی جواهري با بیان اینکه آب خام ورودي به آب شیرین کن توسط آب گیر ها و خطوط انتقال، به میزان 600 هزار متر مکعب در
شبانه روز (7 متر مکعب بر ثانیه) تأمین می شود، گفت: این مجموعه توجه ویژه اي به محیط زیست و حفظ آن دارد، بر این اساس با
استفاده از واحدهایی که براي نخستین بار در کشور مورد ساخت و استفاده قرار می گیرند، از قبیل واحد پیش تصفیه (DAF) ، واحد
لجن گیري (Sludge Area) و واحد رفع فقر یونی آب (Remineralization)شوري 55.000 واحدي آب به شوري 500

 
واحدي تبدیل و آب شیرین مورد نیاز صنایع بزرگ معدنی تأمین می شود. 

وي با تأکید بر استفاده از دانش بومی و نیروهاي توانمند داخلی در اجراي این پروژه گفت: به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل
مستقیم و 5 هزار نفر به صورت غیرمستقیم در این پروژه مشغول فعالیت بوده اند، همچنین در زمان بهره برداري این مجموعه

 
براي150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر به طور غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

بر اساس این گزارش، مجتمع آب شیرین کن خلیج فارس، در حال حاضر بزرگترین تأسیسات نمک زدایی کشور است که در شهرك
صنعتی خلیج فارس در غرب بندرعباس احداث شده است. این پروژه ي ملی با سرمایه گذاري شرکت هاي سازه سازان به عنوان مالک
و بهره بردار آب شیرین کن، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت مس سرچشمه و شرکت معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده
است. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب 7000 میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است که از این مبلغ،
84 میلیون یورو از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت بانک صنعت و معدن، تأمین شد. عملیات اجرایی این طرح در پاییز

 
1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. 

ایلنا



بررسی مدیریت تعارض نقشها در دومین عصرانه کارآفرینی بانوان

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/08/15

دومین عصرانه «کارآفرینی بانوان» با موضوع مدیریت تعارض نقشها و معرفی دو بانوي کارآفرین نمونه؛ با حضور بانوان
کارآفرین به صورت مجازي برگزار شد. به...

دومین عصرانه «کارآفرینی بانوان» با موضوع مدیریت
تعارض نقشها و معرفی دو بانوي کارآفرین نمونه؛ با حضور

 
بانوان کارآفرین به صورت مجازي برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، در این
وبینار فرشته امینی، عضو هیأت رئیسه اتاق بازرگانی، ضمن
بیان اینکه افزایش زنان تحصیل کرده و افزایش مهارت
هاي بانوان هر روز باعث پررنگ تر شدن حضورشان در

جامعه می شود خاطر نشان کرد: اغلب با این موضوع مواجه می شویم که مسئولیت هاي مادري و همسري مانع از حضور بانوان در

 
جامعه و دنبال کردن علایق شان می شود. 

وي افزود: در عین حال، مشکلی که همه ما با آن مواجه می شویم، این است که همیشه در حال ایجاد تعادل بین مسئولیتهاي زندگی
و مسئولیت هاي شغلی و کارآفرینی خودمان هستیم و از طرفی، بیشتر این چالش براي جامعه و براي خود خانم ها به وجود می آید

 
که چگونه نقشهاي مختلف شان را مدیریت کنند. 

رئیس شوراي راهبردي مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، با بیان اینکه یک خانم شاغل با دو یا سه نقش مادري،
همسري و شاغلی سر و کار دارد و این نقش ها گاهی در تضاد و تعارض با یکدیگر قرار میگیرند، افزود: وقتی زنان شاغل و کارآفرین را
بررسی می کنیم، می بینیم که فضاي آنها انتخابی است میان تعارض و هم افزایی، زنانگی و کارآفرینی، مادري و خلق ارزش و در

 
نهایت، جایی میان عاشقی و کسب و کار. این بانوان جمع شدهاند تا براي زندگی بهتر و تحول بهتر گام بردارند. 

در ادامه، دکتر روناك عشقی، مدرس دانشگاه پیرامون موضوع «مدیریت تعارض نقشها با تاکید بر اهمیت زندگی شغلی و زندگی
خانوادگی» بهعنوان دو بخش عمده و لاینفک زندگی هر فرد گفت: واقعیت این است که ما نمی توانیم دو بخش را از یکدیگر جدا
کنیم. در دنیاي قدیم، خانم ها فقط یک نقش داشتند؛ یعنی نقش خانوادگی؛ اما در دنیاي جدید حداقل در این قرن جدید خانم ها

 
وارد فضاي اشتغال شدهاند و این اقدام یک سري تعارض براي آنها ایجاد کرده است. 

وي با تاکید بر ایجاد استرس و کاهش بهزیستی روانشناختی در تعارض نقش شغلی و خانوادگی افزود: اول از همه باید واقع بین باشیم
و کمالگرایی را کنار بگذاریم. ما نمی توانیم همه کارها را با هم انجام دهیم. ویژگی هاي آدم هاي کمال گرا عدم انعطاف است؛ یعنی به
دلیل وجود چهارچوبها می خواهند کارها را فقط در همین چهارچوب ها انجام دهند؛ در صورتی که آدم موفق در جامعه امروز به



 
خصوص وقتی می خواهد بین چند نقش تعادل ایجاد کند، در قدم اول به انعطاف نیاز دارد. 

کارشناس خانواده صدا وسیما در رابطه با راهکارهاي مدیریت تعارض نقش خاطر نشان کرد: واقع نگري و عدم کمالگرایی، مدیریت
زمان، انعطاف پذیري، تفکیک فضاي سیاه و سفیدِ کاري و خانوادگی، داشتن مهارت ذهن آگاهی، توجه به اهمیت نقش ابرازي و برون
سپاري نقش ابزاري، مشارکت دادن همسر در امور خانواده و نظرخواهی از او، اولویت بندي ارزشها و اختصاص زمان و توان به
ارزشهاي اولویت دار، توجه به ویژگیهاي زنانگی و تامین نیازهاي جسمی و روحی خود، همچنین فراموش نکردن نقش مکمل بودن

 
براي همسر، از مهمترین عوامل ایجاد تعادل بین نقشهاي مختلف و مدیریت آنهاست. 

پس از پرسش و پاسخ از سخنران عصرانه کارآفرینی؛ نسرین کاردانی ، کارآفرین نمونه حوزه صنایع دستی و رودوزي هاي سنتی، و
صغري جعفري، کارآفرین نمونه حوزه کشاورزي و تولید زعفران، هر یک به معرفی و ارائه داستان کارآفرینی خود، همچنین بیان

تجربه هاي زیست کاري براي حاضران در وبینار پرداختند.



گفتن از طرح هاي سازند ه تا کاستی هاي ورزش فارس

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/08/15

میهمان چند روز پیش ما د ر بخش «صبحانه و عصرانه با خبر»، د کتر عباس حاجی زاد ه مد یرکل ورزش و جوانان فارس بود ،
مد یري متین و آرام که به پیشرفت ورزش فارس بسیار امید وار است و می گوید از هیچ تلاشی براي حضور یکی از تیم هاي فوتبال

 
فارس د ر لیگ برتر کوتاهی نخواهم کرد . 

حاجی زاد ه د عوت ما را از میان صبحانه آش سبزي و عصرانه آش کارد ه، براي عصر پذیرفت. د ر ساعت مقرر به استقبالش رفتیم و
همان ابتد ا بازد ید کوتاهی از قسمت هاي مختلف روزنامه به عمل آورد و با فعالیت هاي گوناگون فرهنگی- مطبوعاتی مؤسسه
«خبر» آشنا شد و سپس د ر بخش «عصرانه با خبر» بر روي صند لی د اغ قرمزرنگ قرار گرفت و همراه با صرف عصرانه، از هر د ري

 
به گپ و گفت و گو پرد اختیم که بخش هایی از آن را د ر زیر با هم مرور می کنیم: 

با توجه به تشکیل وزارت ورزش و جوانان د ر سال 89 و انبوه مشکلاتی که جوانان با آنها رو به رو هستند ، د ر فارس براي جوانان چه

 
برنامه اي د ارید ؟ 

-با این که چالش ها و حواشی زیاد د ر ورزش باعث کمرنگ شد ن اهمیت جوانان د ر این سازمان شد ه، اما با فعالیت معاونت امور
فرهنگی جوانان، تلاش بر این د اریم که بتوانیم کمی و کاستی هاي این سرمایه هاي کشور را تا جایی که امکانات ما اجازه می د هد ،
جبران نماییم. د ر همین راستا د ر نشستی که با نمایند گان محترم مجلس د اشتم، پیشنهاد د اد م سازمانی با عنوان جوانان د ر زیر
مجموعه وزارت ورزش و جوانان تأسیس شود که مستقل به کار خود اد امه د هد و از زیر سایه سنگین ورزش خارج شود ، که مقرر

 
گرد ید با طرح این موضوع د ر مجلس شوراي اسلامی و 

ان شاء ا... به تصویب رسید ن آن، به مقوله جوانان همچون ورزش اهمیت بیشتري د اد ه شود ، گر چه د ر بحث جوانان، معاونت این
اد اره کل با بهره گیري از مد یران متخصص و باتجربه د ر مباحث مختلف از جمله «تشکیل کارگروه براي تحقق بیانیه گام د وم،
اشتغال و وام هاي کارآفرینی، سازمان هاي مرد م نهاد ، تفاهم نامه ها با د ستگاه هاي مختلف، سربازمهارت با همکاري جهاد د

 
انشگاهی، کمک هاي مؤمنانه، خانه هاي جوان و...» تلاشی روزافزون د ارد . 

فوتبال فارس سال هاست که از سطح اول فوتبال ایران فاصله گرفته است. جهت حضور د ر لیگ برتر و د ستیابی به این هد ف، اد اره

 
کل ورزش و جوانان استان چه گام هایی برد اشته است؟ 

-با توجه به توقع به حق مرد م د ر زمینه حضور حد اقل یک تیم از استان فارس و شهر شیراز د ر لیگ برتر فوتبال و وضعیت
نابسامان اقتصاد ي و عد م تأمین مالی تیم ها از طرف باشگاه ها، باید تلاش کنیم تا هر چه بیشتر بتوانیم شرایط را براي تحقق اصل

 
44 و ترغیب تیم د اري بخش خصوصی هموار کنیم. 

با توجه به وجود 51 هیأت ورزشی و حضور 95 تیم د ر لیگ هاي مختلف ورزشی و 37 تیم از آن ها د ر لیگ برتر و حتی سهمیه
آسیایی تیم هند بال شهید شاملی، نمی توانیم تمام توجه و بود جه اد اره ورزش و جوانان را به فوتبال معطوف کنیم اما کاملاً به

 
اهمیت فوتبال د ر بین اقشار مختلف جامعه به ویژه قشر جوان واقف هستیم. 

 
به نظر می رسد ورزش فارس د ر انزوا قرار د ارد ، براي برون رفت از این وضعیت چه برنامه اي د ارید ؟ 

- یک برنامه راهبرد ي با رویکرد آمایش و با چشم اند از 4 ساله که د ر آن با د ر نظر گرفتن 15 هیأت ورزشی قهرمانی که د ر
المپیک قابلیت کسب مد ال را د ارا می باشند و 10 هیأت د ر ورزش همگانی و تقسیم استان به 5 منطقه براي نظارت بر هیأت هایی
که گرچه از پتانسیل بالایی برخورد ار هستند اما فعالیت کمی د ارند با توجه به نیازهاي آن ها، تهیه و تد وین کرد ه ایم. هد ف از این
برنامه ایجاد هم افزایی بین د ستگاه هاي اجرایی و خروج از بخشی نگري نسبت به پیشرفت سازوکارها د ر ورزش استان می باشد که
نقش رسانه ها و به ویژه روزنامه «خبرجنوب» د ر القاي تفکر راهبرد ي طرح آمایشی و مطالبه گري از د ستگاه هاي اجرایی و



آموزشی و فرهنگی براي تحقق این طرح و ارائه گزارش د ر شوراي عالی ورزش که به ریاست جناب استاند ار برگزار می شود ، بسیار

 
سازند ه و اثربخش می باشد . 

فکر می کنید این طرح 4 ساله با توجه به تغییر د ولت که خیلی از برنامه ها د ستخوش تغییر می شود ، به سرانجام می رسد ؟ شما

 
د ر این چند ماه باقی ماند ه از د ولت کنونی چه کاري می توانید انجام د هید ؟ 

-با انجام مقد مات اجرایی طرح و با د ر نظر گرفتن این که د ر کشور ما برنامه ها قائم به فرد می باشد و آن چنان که باید قائم به

 
برنامه نیستند ، با تمام توان د ر جهت پیشبرد هر چه بهتر این برنامه د ر د وره مد یریتم تلاش می کنیم. 

د ر این رابطه اولین قد م مهمی که باید برد اشته شود ایجاد تفکر راهبرد ي و برنامه ریزي د ر ساختار و بد نه د ستگاه هاي مختلف
می باشد . با مصوبه مجلس شوراي اسلامی و شرح وظایف جد ید که به وزارت ورزش و جوانان ابلاغ شد ، یکی از خواسته هاي مهم از

 
استان ها بحث آمایش بود ه که به لطف خد ا، استان فارس به عنوان استان پیشرو د ر این زمینه فعالیت می کند . 

شرایط کرونا باعث شد ه که خیلی از هیأت ها کم کار شد ه یا به حال تعطیل د رآیند . براي فعال شد ن آن ها چه برنامه اي د ارید ؟
- با ارزیابی و برگزاري جلسات مختلف با هیأت هایی که به د لیل وجود ویروس کرونا به کمترین د وره فعالیت خود رسید ه اند و
ایجاد تغییر د ر رویه کارکرد ورزش و انجام آموزش ها و آگاهی بخشی فرهنگی، د ر این خصوص با جلسه اي که با رئیس فد راسیون
پزشکی ورزشی و رئیس ستاد کرونا استان د اشتیم، مقرر شد با تشکیل کمیته ورزش کرونا د ر اد اره کل ورزش و جوانان استان و

 
بومی سازي د ستورالعمل ها و 

پروتکل هاي بهد اشتی که توسط فد راسیون ها آماد ه شد ه را اجرایی کنیم. قطعاً تلاش بر این است که د ر 6 ماهه د وم سال، هیأت

 
ها فعالیت هاي بیشتري نسبت به 6 ماهه اول د اشته 

 
باشند . 

 
آیا اد اره کل ورزش و جوانان استان فارس راهکاري جهت حمایت از تیم هاي ورزشی و وزرشکاران استان د ارد ؟ 

-مصوبه تشکیل ستاد ي به ریاست آقاي احمد زاد ه معاون سیاسی اجتماعی استاند ار گرفته شد تا یک حساب بانکی براي کمک هاي
صنایعی که مایل به پیشرفت ورزش استان هستند گشود ه شود و مبالغی که د ر این حساب جمع آوري می گرد د با نظارت این ستاد

 
به تیم ها و ورزشکاران کمک شود . 

 
ارتباط شما با انجمن پیشکسوتان ورزشی استان چگونه است؟ 

-با جلسه هایی که با انجمن پیشکسوتان د اشتیم د رخواست کرد یم اگر راهکارها و پیشنهاد هایی براي ارتقاي ورزش فارس د ر نظر

 
د ارند ارائه د هند تا از تجربیات مو سپید ان ورزش هر چه بیشتر بهره ببریم. 

 
جناب حاجی زاد ه، چند فرزند د ارید و آن ها علاقه اي هم به ورزش د ارند ؟ 

 
-3 فرزند که د ر رشته هاي فوتبال، فوتسال و بد مینتون فعال هستند . 

 
اوقات فراغت را چه می کنید ؟ 

 
-د ر کنار خانواد ه می گذرانم و اگر فرصت د یگري هم د اشته باشم با همکاران و پیشکسوتان به سراغ فوتبال می رویم. 

 
با فیلم هاي سینما چطورید ؟ 

 
-به فیلم هاي د فاع مقد س علاقه د ارم. 

 
تیم فوتبال مورد علاقه تان؟ 

 
-طرفد ار بارسلونا هستم. 

 
نظرتان د ر مورد روزنامه «خبرجنوب» چیست؟ 

-د ر بازد ید از بخش هاي مختلف روزنامه با کارهاي عظیم و ارزشمند ي که صورت گرفته آشنا شد م. قطعاً آقاي واحد ي پور با عشق
و علاقه فراوان چنین کار بزرگی را تحقق بخشید ه، وگرنه بد ون عشق انجام این کار امکان پذیر نبود . بند ه به عنوان یک هم استانی

 
از وجود چنین روزنامه وزینی که می توان گفت یکی از برترین هاي کشور است به خود می بالم. 

د ر حوزه ورزش نیز روزنامه «خبرجنوب» با وجود افراد توانمند ، یاریگر ورزش استان بود ه است و انتظار می رود که با همیاري این د
وستان بتوانیم برنامه راهبرد ي با رویکرد آمایشی را د ر جامعه ورزشی استان به پیش ببریم و شاهد پیشرفت روز به روز ورزش فارس



 
باشیم. 

 
آشنایی بیشتر با مد یرکل 

لازم به یاد آوري است، د کتر عباس حاجی زاد ه متولد لامرد و 47 سال سن د ارد . پس از پایان تحصیلات ابتد ایی و متوسطه وارد د
انشگاه شد و د ر رشته تربیت بد نی و علوم ورزشی، مد رك لیسانس، کارشناسی ارشد و سپس مد رك د کتراي خود را از د انشگاه
تهران د ریافت کرد . وي از سال 71 به استخد ام آموزش و پرورش د رآمد و از سال 83 مسئولیت ورزش شهرستان لامرد را به عهد ه

 
گرفت. پس از آن به شیراز آمد و معاون تربیت بد نی این شهر شد . 

رئیس گروه ورزش همگانی فارس، رئیس اد اره تربیت بد نی آموزش و پرورش فارس، رئیس هیأت بد مینتون فارس و معاون فضا و
فعالیت هاي اد اره کل تربیت بد نی وزارت آموزش و پرورش از جمله مسئولیت هایی بود که حاجی زاد ه قبل از تصد ي مد یر کلی

 
تربیت بد نی فارس عهد ه د ار آن ها بود و سرانجام از تیر ماه سال جاري د ر پست مسئول اول ورزش استان فارس قرار گرفت. 

حضور صمیمانه مد یر کل ورزش و جوانان فارس پس از د و و نیم ساعت با تقد یم هد یه یاد بود سرویس «صبحانه و عصرانه با خبر»

 
پایان گرفت. 

/انتهاي متن/



اجراي طرح «رحمت» براي تربیت زندانیان حافظ قرآن در زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان زنجان گفت: با اجراي طرح مودت، 600 حافظ قرآن در بین
مددجویان زندان هاي استان تربیت می شود.

محمد جوادي ظهر امروز (15 آبان ماه) در جلسه شوراي
فرهنگ عمومی استان زنجان، اظهار کرد: طرح رحمت به
منظور تربیت 600 حافظ قرآن در بین مددجویان زندان
هاي استان در دستور کار قرار گرفته است؛ چراکه تجربه
نشان می دهد پرداختن به امور تربیتی، دینی و تقویت
معنویت بازگشت آن ها به زندان و تکرار جرم را به حداقل

 
می رساند. 

وي عمل به منویات مقام معظم رهبري در راستاي تبدیل
زندان ها به آموزشگاه نیکی ها را از اهداف طرح رحمت

برشمرد و گفت: تقویت باورهاي دینی، توسعه و تعمیق فرهنگ نماز و قرآن، توسعه برنامه هاي اصلاح و تربیت و ارائه آموزش هاي

 
عمومی و تخصصی متناسب با نیاز جامعه هدف از دیگر محورهاي این طرح است. 

مدیرکل امور زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان زنجان، با اشاره به اینکه جمعیت زندان هاي استان 2500 نفر است، ادامه
داد: کسانی که در این دوره ها شرکت و گواهی مربوطه را اخذ و در آزمون نمره قبولی را کسب کنند از طرح هاي تشویقی شامل

 
مرخصی تا عفو موردي بهره مند می شوند. 

وي با اشاره به کمبود اعتبارات و نیاز به راه اندازي مجتمع هاي آموزش مهارتی و موسسه قرآنی، تصریح کرد: حضور نداشتن سرپرست
خانوار سبب ترك تحصیل فرزندان می شود و نباید اجازه دهیم این فرزندان از تحصیل باز بمانند، به همین منظور نوشت افزار و

 
تجهیزات تحصیلی به خانواده زندانیان اعطا می شود. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان نیز در ادامه این جلسه اظهار کرد: در شوراي فرهنگ عمومی، موضوعاتی همچون توجه
به عملکرد، رفتار و منش سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی در جریان دفاع مقدس، توجه به حوزه فضاي مجازي و استفاده از
این ظرفیت براي تولید محتوا با موضوع دفاع مقدس، آشنا کردن نسل جدید با زوایا و ارزش هاي دفاع مقدس و ایجاد ارتباط جهشی

 
بین بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی و دفاع مقدس مورد تاکید قرار گرفته است. 

فاطمه کرباسی، استفاده از ظرفیت ماه محرم و صفر براي بروز و ظهور فرهنگ تعاون و احسان و ایده سازي در حوزه هاي معیشت
روزمره و پایدار، مسکن و اشتغال با حضور خیران را از دیگر مصوبات شوراي فرهنگ عمومی برشمرد و افزود: حوزه معیشت پایدار و
روزمره، حوزه بهداشت و درمان، حوزه فراغت و نشاط اجتماعی و تأکید بر مدل سازي تعاون و احسان با توجه به عزت کشور و کرامت



 
انسانی بهره مندان از احسان از محورهاي آن است. 

وي به برگزاري آفرین واره فیلم و عکس عاشورایی اشاره کرد و گفت: ترویج و اشاعه فرهنگ عاشورایی، تاکید بر آموزه هاي انسانی
مذهب تشیع و مسلک امام حسین (ع) و جایگاه و تاثیر آن حضرت بر زندگی و اندیشه بشر امروز، تثبیت جایگاه عکس در حوزه رسانه
هاي دینی، انعکاس اعتقادات، آیین و رسوم محرم استان زنجان در قاب عکس و نگاه خلاقانه به ابعاد مغفول و زوایاي دیده نشده در

 
آئین ها و عزاداري و رسوم محلی محرم در استان زنجان از اهداف آن است و 756 اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شده است. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان نیز در ادامه این جلسه گفت: موسسات قرآنی در حال احتضار هستند، تعاملات بین دستگاهی
در حوزه قرآن خوب است اما با توجه به تعطیلی مدارس، دانشگاه ها و موسسات به دلیل شیوع کرونا وضعیت خوبی نداریم و تبلیغات

 
سوء فضاي مجازي شرایط دشواري را ایجاد کرده است. 

حجت الاسلام سعید احمدي، به ارائه راهکار در خصوص بهبود و تقویت فعالیت هاي قرآنی تاکید و خاطرنشان کرد: طرح آموزش
قرآن براي 600 زندانی طرح فوق العاده اي است اما باید دستگاه هاي اجرایی همکاري مطلوبی در این زمینه داشته باشند و در

 
جلسات شوراي فرهنگ عمومی به دریافت پیشنهادات دستگاه ها و تبادل نظر توجه شود. 

انتهاي پیام



نگهد اري بیش از 2500 معتاد متجاهر، چالش این روزهاي شهرد اري د ر شیراز

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/08/15

جلال الد ین عرفانی- خبرنگار «خبرجنوب»/ از 2500معتاد متجاهري که د ر شهر شیراز وجود د ارند حد ود 10د رصد آنها را

 
بانوان تشکیل می د هند که زمستان امسال یکی از بزرگ ترین مشکلات ما نگهد اري این افراد است. 

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خد مات شهري شوراي شهر شیراز د ر نشست خبري کمیسیون هاي سلامت و وهوشمند
سازي شوراي شهر شیراز که به صورت مجازي برگزار شد با بیان این مطلب گفت:با توجه به شیوع کرونا و تاکید پروتکلهاي بهد اشتی
د ر خصوص عد م تجمع افراد یکی از چالش هاي امسال ما راه اند ازي گرمخانه ها براي افراد بی خانمان است؛ چرا که این افراد تنها
شبها د ر کمپ بود ه و روزها د ر شهر رها می شوند و ممکن است عاملی براي انتقال ویروس باشند و با سازمان هاي د یگر نیز

 
مکاتباتی د ر این راستا د اشتیم و قرار است با تزریق بود جه هایی این مشکلات را برطرف کنیم. 

علی ناصري افزود : معتقد یم که به صرف کرونا نمی شود که افراد بی خانمان را رها کرد و امسال چالش، بزرگ ما ساماند هی این
افراد است که باید همه ارگانها از جمله بهزیستی، شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخد ر، اد اره اتباع، استاند اري فارس همه باید د ر

 
این راه با ما همکاري کنند . 

وي تصریح کرد د ر حال حاضر قریب به 2500معتاد متجاهر د ر شیراز حضور د ارند که از این تعد اد قریب به 80د رصد آنها شیرازي

 
و یا حتی فارسی نیستند و 10د ر صد از آنها را نیز بانوان تشکیل می د هند . 

ناصري با اشاره به حضور700کود ك کار د ر شیراز گفت: براي معتاد ان متجاهري که سرپناه ند ارند شهرد اري زیر ساخت فراهم کرد
ه که این افراد بعد از جمع آوري و انتقال به کمپها، د وره سم زد ایی جسمی و روان شناختی را طی می کنند ، اما پس از پاك شد ن
یکی از مشکلات اصلی این افراد شغل است، د ر این رابطه از نظر شغل هم باید د ر سایت مشاغل مزاحم محلی را براي اشتغال این
افراد پیش بینی شود و د ر کنار آن سایر اد ارات هم باید د ر زمینه اختصاص تسهیلات و بسته هاي تشویقی شغلی به این افراد ما را

 
یاري کنند تا این افراد پس از پاك شد ن به جامعه بازگرد ند . 

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خد مات شهري شوراي شهر شیراز با اشاره به برخی اهد اف و ظایف این کمیسیون د ر 3
حوزه سلامت، محیط زیست و خد مات شهري و تشریح این فعالیت ها گفت :هم اکنون بالغ بر 7هزار نیروي شهرد اري زیر نظر

 
معاونت ها و د ستگاه هاي ذیل این کمیسیون فعالیت د ارند . 

وي با اشاره به اقد امات انجام شد ه براي رفع مشکل رهاسازي فاضلاب د ر مناطقی از شیراز و صد را، اد امه د اد : اما د ر خصوص رها
شد ن فاضلاب د ر رود خانه خشک د ر جاهایی مانند سلطان آباد ، مشکل به قد رت پایین شهروند ان د ر پرد اخت هزینه انشعاب

 
فاضلاب برمی گرد د که قرار است آبفا راهکاري براي پرد اخت اقساطی آن اجرا کند . 

ناصري به پیگیري براي رفع مشکل ساخت تصفیه خانه شماره 3شیراز و احیا 17 قنات و رینگ شد ن چاه هاي آب فضاي سبز شیراز
وتصویب واجراي طرح تفصیلی پسماند شیراز هم خبرد اد . رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خد مات شهري شوراي شهر
شیراز با اشاره به برخی اقد امات د ر د ست اجرا د ر حوزه سازمان سیما، منظر و فضاي سبز از جمله نهضت د رختکاري، مبلمان،
نورپرد ازي شهري و نیز ساخت المان هایی منطبق با شهر گفت: علاوه براین د ر مد یریت پسماند نیز ما طرح ساماند هی سگ هاي
ولگرد را د ر د ستور کار د اریم ود ر کنار آن ساماند هی 32 آرامستان شهر و افتتاح بهشت احمد ي به عنوان آرامستان اصلی شهر که

 
تا 300سال پاسخگوي شهر است د ر د ستور کار ما قرار د ارد . 

/انتهاي متن/



ابلاغ تصمیمات ستاد هماهنگی اقتصادي دولت

منبع: آناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/08/15

14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت به 6 وزارتخانه و بانک مرکزي ابلاغ شد.

14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت به 6 وزارتخانه و
بانک مرکزي ابلاغ شد. به گزارش گروه اقتصادي
خبرگزاري آنا، تصمیمات جلسه یکصد و هفتاد و هفتم
ستاد هماهنگی اقتصاد دولت در 14 بند به شرح زیر اعلام

 
شده است. 

تصمیمات مذکور بر مبناي نامه ارسالی از سوي اسحاق
جهانگیري معاون اقتصادي رئیس جمهور، به وزاري صنعت، معدن و تجارت، امور اقتصادي و دارایی، نفت، بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی،امور خارجه، جهاد کشاورزي و بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران به شرح زیر است: 

1- وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان مسئول تجارت خارجی کشور، بر مبناي براورد درآمد ارزي کشور- که در ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت تعیین می شود - اقدام به مدیریت ثبت سفارش بر اساس اولویت بندي کالایی نماید. ارز مورد نیاز واردات از روش

 
هاي زیر، از جمله ارز حاصل از صادرات تامین می شود: 

1-1- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز حاصل از صادرات که به بانک مرکزي، بانک ها و شبکه صرافی هاي مجاز
در نظام یکپارچه معاملات ارزي (سامانه نیما) فروخته می شود، تامین نماید. کلیه صادر کنندگان محصولات پتروشیمی، فرآورده هاي
نفتی و فولادي مکلفند ارز حاصل از صادرات خود را به بانک مرکزي (سامانه نیما) عرضه کنند. سایر صادر کنندگان نیز می توانند ارز
حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه نمایند. واردات کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید، از محل این

 
منابع و درآمدهاي ارزي نفت و گاز، تأمین می شود. 

1-2- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز صادر کنندگان (خود یا غیر) به میزان کوتاژ صادراتی به شکل واردات در
برابر صادرات با تهاتر تامین نماید. ثبت تمامی اطلاعات مربوط به گردش ریالی و نرخ ارز مورد معامله در سامانه جامع تجارت ضروري
است و اطلاعات مورد نظر از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت بر خط در اختیار بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران قرار

 
می گیرد. 

تبصره 1: این روش براي پرونده هاي صادراتی سال 1398 و بعد از آن و منوط به ثبت اظهار صادر کننده مبنی بر در اختیار داشتن

 
ارز مربوط به پروانه صادراتی در سامانه جامع تجارت امکان پذیر خواهد بود. 

تبصره 2: روش جاري تهاتر تحت مدیریت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، با هماهنگی بانک مرکزي

 
ادامه می یابد. 



3-1- وارد کننده می تواند از محل ارز خود با اشخاص دیگر، با ثبت اطلاعات مربوط به گردش مالی ریالی وارد کننده و فروشنده ارز

 
در سامانه جامع تجارت نسبت به خرید ارز منوط به تعهد طرفین معامله بر اساس وجود و تأمین ارز مورد مبادله اقدام نماید. 

1-4- واردات ماشین آلات و مواد اولیه موضوع سرمایه گذاري خارجی از طریق ثبت سفارش از محل منابع ارزي سرمایه گذار خارجی

 
با مجوز سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي اقتصادي و فنی ایران صورت می گیرد. 

 
1-5- واردات از محل قرار دادهاي بیع متقابل و ITC نفتی و یا روش هاي اعتباري مرسوم، طبق مقررات جاري انجام می شود. 

2- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در کوتاه ترین زمان ممکن بر مبناي ثبت سفارش هاي دریافت شده موضوع موارد بند 1،

 
نسبت به صدور گواهی ثبت آماري در سامانه جامع تجارت اقدام می نماید. 

 
3- وارد کننده موظف است تعهدات لازم به منظور واردات کالا به کشور را به بانک عامل ارائه دهد. 

4- ارز حاصل از صادرات. باید ظرف چهار ماه از زمان صدور، به یکی از روش هاي مرتبط بند 1 به چرخه اقتصادي کشور باز گردد.

 
موارد استثناء توسط وزارت سمت تعیین می شود. 

5- واردات مواد اولیه به صورت ورود موقت صرفا پس از انجام تست آماري در سامانه جامع تجارت و اعلام ارزش و مقدار آن توسط
گمرك جمهوري اسلامی ایران مجاز است و پروانه صادراتی از این محل حق واگذاري بابت واردات ندارد و صادر کننده صرفا به میزان

 
مابه التفاوت واردات و صادرات، متعهد به بازگشت ارز با روش هاي مربوطه در بند 1 به چرخه اقتصادي کشور است. 

6-گمرك جمهوري اسلامی ایران، پروانه هاي صادراتی از سرزمین اصلی به مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي که براي
مصرف در منطقه استفاده می شوند را از گزارش آماري صادرات کشور حذف کند و دارندگان این پروانه ها حق واگذاري آن را ندارند.
در صورت صادرات کالا از سرزمین اصلی به مناطق یاد شده و از آنجا به خارج از کشور، صادرکننده متعهد به بازگشت ارز حاصله با

 
روش هاي مرتبط بند1 به چرخه اقتصادي کشور می باشد. 

7- به استثناء مواردي که مطابق قانون مجاز تعیین شده است، گمرك جمهوري اسلامی ایران می بایست صرفا به آن دسته از

 
کالاهاي وارداتی که ثبت سفارش آنها داراي اعلامیه تامین ارز می باشد، اجازه ترخیص دهد. 

 
8-واردات در مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي مطابق قوانین و مقررات جاري صورت می پذیرد. 

9-نهادهاي نظارتی، انتظامی و امنیتی، ضمن شناسایی، با دلالان و واسطه هاي غیر مجاز در تمامی بازارها به ویژه بازارهاي مجازي و

 
همچنین انبارهاي عمده نگهداري کالاهاي قاچاق برخورد جدي داشته و متخلفان را به قوه قضاییه معرفی نمایند. 

10-مرکز اطلاعات مالی و مبارزه با پولشویی، بر اجراي کامل و موثر قانون مبارزه با پولشویی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز در کل کشور
توسط کلید اشخاص مشمول{ از جمله بانک ها، موسسات مالی، شهرداري ها، ثبت اسناد و ...} براساس مصوبات شوراي عالی مبارزه

 
با جرایم پولشویی و تامین مالی تروریسم، نظارت کامل و دقیق اعمال نماید. 

11-وزارت نفت مکلف است با همکاري وزارتخانه هاي صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی،



بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان برنامه و بودجه کشور. خزانه داري کل کشور و گمرك جمهوري اسلامی ایران نسبت به
تدوین مقررات لازم براي تهاتر نفت خام و میعانات گازي با کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز براي تولید اقدام

 
نماید. 

12-وزارت امور خارجه با همکاري بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و سایر دستگاه هاي ذیربط براي آزادسازي صنایع مسدودي

 
ارزي در خارج از کشور به طور جدي تلاش مستمر نماید. 

13-سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مرکز ملی فضاي مجازي با توجه به شرایط جنگ
اقتصادي، ضمن ایجاد فضاي رسانه اي مثبت و مناسب نسبت به اطلاع رسانی لازم در جهت کاهش التهاب در بازارهاي ارز و کالا و

 
تشویق سرمایه گذاري و اشتغال اقدام و از هرگونه القاء کمبود کالا و بی ثباتی قیمت ها خودداري نمایند. 

14-تبادل هر گونه اطلاعات در فرایند تجارت خارجی با وارد کنندگان و صادر کنندگان توسط کلیه دستگاه هاي مسئول، صرفا از
طریق سامانه جامع تجارت صورت گرفته و این سامانه می بایست اطلاعات مورد نیاز دستگاه هاي مربوطه را به صورت برخط و

 
سیستمی ارسال و دریافت نماید. 

انتهاي پیام/4133



نرخ اشتغال آذربایجان شرقی از متوسط کشوري پایین تر است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، محمدرضا پورمحمدي
در دیدار با رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)، اظهار
داشت: به فرموده امام راحل، انقلاب اسلامی انقلاب
پابرهنگان است و مسئولان نظام باید تلاش کنند تا

 
محرومیت از جامعه رخت بربندد. 

وي با اشاره به سابقه درخشان مردم تبریز و آذربایجان در
امور خیرخواهانه، گفت: تبریز از گذشته هاي دور شهر

 
خیریه ها بوده و مردم آذربایجان همیشه در کار خیر پیشرو بوده اند. 

استاندار آذربایجان شرقی، اقدامات کمیته امداد براي توانمندسازي محرومان را ارزشمند توصیف کرد و گفت: مجموعه مدیریت استان

 
آماده همکاري با کمیته امداد در راستاي خدمت رسانی به محرومان و نیازمندان بویژه در حوزه اشتغال و توانمندسازي است. 

وي با اشاره به اینکه نرخ اشتغال استان از متوسط کشوري پایین تر است، گفت: طرح هاي اشتغال زایی کمیته امداد می تواند در

 
بهبود نرخ اشتغال و حل مشکل بیکاري در استان تأثیر بسزایی داشته باشد. 

انتهاي پیام/60001



سامانه اشتغال و کسب و کار راه اندازي شد

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان فارس از راه اندازي سامانه اشتغال و کسب و کار با هدف دسترسی به آمار و اطلاعات

 
مرتبط با عرضه و تقاضاي نیروکار خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان فارس؛ سهراب مختاري درباره عملکرد سامانه اشتغال و کسب و
کار گفت: اطلاعات و داده هاي دقیق و جامع بازار کار و اشتغال از طریق این سامانه در اختیار مدیران ارشد و سیاست گذاران قرار می
گیرد تا بتوانند در طراحی سیاست ها و برنامه هاي اشتغال و تنظیمات نهادي بین ذینفعان اصلی بازار کار، از آن بهره ببرند. وي با
بیان اینکه در راستاي سیاستگذاري و برنامه ریزي بازار کار و اشتغال، این سامانه راه اندازي شده، افزود: ایجاد بانک اطلاعات شغلی
افراد در سن کار، بانک اطلاعات بنگاه ها و پایگاه اطلاعات مشاغل بخش هاي اصلی این سامانه است. تقویت توان سیاستگذاري، اجرا و
نظارت در حوزه اشتغال و بازار کار، پایش مستمر عملکرد طرح و سیاست هاي اشتغالزا، شناسایی شاغلان بخش غیر رسمی بازار کار،
پیش بینی نیازها، فرصت ها و تهدیدهاي آینده کشور، رصد و پایش تحولات حوزه اشتغال براي تطبیق سرفصل هاي آموزشی
متناسب با نیاز بازار کار، تجزیه و تحلیل روند نقل و انتقالات نیروي کار در سطح (ملی و منطقه اي)، تخصیص شناسه شغلی به افراد
در سن کار براي تعیین وضعیت شغلی و تخصیص کد استاندارد براي مشاغل همراه با شرح جامع مشاغل،از جمله اهداف دیگري بود
که مختاري بدان اشاره کرد. مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان فارس تصریح کرد: تولید اطلاعات، دانش و تجزیه و تحلیل
کسب و کار و اشتغال براي سیاست گذاران و سایر ذینفعان بازار کار هدف غایی این سامانه است. وي از همه افراد 15 سال به بالا و در
سن کار استان فارس شامل شاغلان، بیکاران و (خانه دار، محصل، بازنشسته، داراي درآمد بدون کار و...) و همچنین فعالان عرصه
کسب و کار (کارفرمایان داراي مجوز و بدون مجوز) دعوت کرد تا ضمن مشاهده اطلاعات شغلی و کسب و کار خود در این سامانه

 
 lmis.mcls.gov.ir براي تکمیل آن به

مراجعه کنند. مختاري با تأکید بر اینکه همه اطلاعات فرد و صاحب کسب و کار به صورت محرمانه خواهد بود، در خصوص مراحل
ثبت نام در سامانه نیز توضیح داد و گفت: مرحله اول فرد وارد بخش ثبت نام شده و نسبت به تکمیل اطلاعات عمومی و اختصاصی
فردي اقدام می کند، پس از این مرحله با دریافت نام کاربري و گذرواژه وارد سامانه می شود و در مرحله سوم نیز دریافت خلاصه

 
رزومه شغلی (گواهی شده از سوي اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی) است. 

به گفته مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان فارس، کاربر می تواند تمامی اطلاعات مربوط به سوابق شغلی، تحصیلی و گواهی
نامه ها را در این سامانه درج کرده و رزومه کاري خود را تکمیل کند. وي با بیان اینکه سامانه تا پایان امسال براي ثبت نام فعال است،
افزود: با راه اندازي و پیاده سازي سامانه، انتظار می رود از طریق انسجام بخشی و استفاده از ظرفیت ها و امکانات در اختیار دستگاه
ها و نهادهاي تولید کننده آمار و اطلاعات بازار کار، سیاست گذاران و تصمیم سازان این بخش بتوانند تغییر و تحولات آینده بازار کار
این استان را به صورت مستمر رصد کنند. مختاري درباره تأثیرگذاري این سامانه بر سیاست گذاري اشتغال نیز گفت: به منظور کاهش
مشکلات موجود در نظام جمع آوري، پردازش و تحلیل اطلاعات بازار کار، لزوم استقرار نظام جامع اطلاعات بازار کار استان ، پیش نیاز
اصلی و اساسی برنامه ریزان و متولیان بازار کار فارس و کشور است. مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان فارس در پایان تأکید
کرد: با ایجاد سامانه اطلاعات شغلی، براي همه افرادي که در سن کار هستند، شناسنامه شغلی صادر و افراد اعم از شاغلان و بیکاران
بر اساس نوع رشته و تخصص شناسایی و کدبندي می شوند و این ابزار در جهت تقویت نظام اطلاعات بازار کار و سیاست گذاري

دقیق اشتغال مورد استفاده قرار می گیرد.



ساماندهی زیرساخت هاي شیراز؛ از قنات ها تا دکل ها

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/08/15

 
سعیدرضا امیرآبادي- گروه خبر 

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهري شوراي اسلامی شهر شیراز در پاسخ به خبرنگار روزنامه شیرازنوین گفت:
کمیسیون سلامت از ابتداي شوراي پنجم به دنبال ساماندهی دکل هاي مخابراتی بود که پس از دوسال لایحه ساماندهی آنها تصویب
و به اجرا در آمد. دکترعلی ناصري ظهر چهارشنبه در نشست خبري با اصحاب رسانه که به صورت مجازي برگزار شد، خاطر نشان
کرد: با توجه به شیوع کرونا و تأکید پروتکل هاي بهداشتی یکی از چالش هاي اساسی ما راه اندازي گرمخانه ها براي افراد بی خانمان
است. به بهانه کرونا نباید افراد بی خانمان را به حال خود رها کرد. در همین زمینه با ارگان هایی نظیر بهزیستی، شوراي هماهنگی
مبارزه با مواد مخدر، اداره اتباع و در رأس همه استانداري فارس مکاتبات سازنده اي در این زمینه شده است. وي با اعلام این که بیش
از 2500معتاد متجاهر در شیراز حضور دارند، اظهار داشت: از این تعداد قریب به 80درصد آنها شیرازي و یا حتی فارسی نیستند و
10در صد از آنها را نیز بانوان تشکیل می دهند. رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهري شوراي اسلامی شهر شیراز
در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به حضور700کودك کار در شیراز گفت: براي معتادان متجاهري که سرپناه ندارند شهرداري
زیر ساخت فراهم کرده است که این افراد بعد از جمع آوري و انتقال به کمپ ها دوره هاي سم زدایی جسمی و روان شناختی را طی
می کنند. پس از پاك شدن از دام اعتیاد یکی از مشکلات اصلی این افراد اشتغال است و در این رابطه ادارات هم باید در زمینه
اختصاص تسهیلات و بسته هاي تشویقی شغلی ما را یاري کنند تا این افراد پس از پاك شدن به جامعه بازگردند. دکتر ناصري با
اشاره به برخی اهداف و ظایف این کمیسیون در 3 حوزه سلامت، محیط زیست و خدمات شهري و تشریح این فعالیت ها گفت: هم
اکنون بالغ بر 7هزار نیروي شهرداري زیر نظر معاونت ها و دستگاه هاي ذیل این کمیسیون فعالیت دارند. وي ادامه داد: امروز
پیشگیري از شیوع کرونا بزرگترین دغدغه شورا و شهرداري است و علاوه بر 9میلیارد تومان مصوبه شورا در خصوص کرونا پیش بینی
افزایش بودجه هایی دیگري راهم داشتیم.رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهري شوراي شهر شیراز در خصوص
ورود فاضلاب و بوي تعفن در رودخانه هاي چنار راهوار و رودخانه خشک نیز گفت: مدتهاست که ما در زمینه ورود فاضلاب به این دو
رودخانه و نیز فاضلاب صدرا با مشکلاتی روبه رو هستیم که در زمینه فاضلاب صدرا با افتتاح تصفیه خانه شرق صدرا به زودي
مشکلات آن حل می شود اما نیاز است تصفیه خانه غرب آن هم به زودي کلنگ زنی شود. وي ادامه داد: در خصوص رها شدن
فاضلاب در برخی مسیر رودخانه شهر از جمله سلطان آباد یکی از دلایل آن عدم تکمیل خطوط فاضلاب است که بیش از هزار
کیلومتر آن باقی مانده که یکی از دلایل آن عدم توانایی برخی شهروندان نقاط کمتر برخوردار براي پرداخت هزینه انشعاب فاضلاب
است که قرار است آبفا تمهیدي براي پرداخت اقساطی آن اجرا کند که با این کار این مشکلات هم برطرف می شود. دکتر ناصري با
تأکید بر ساخت تصفیه خانه شماره 3شیراز هم گفت: یکی از مشکلات رودخانه چنار راهدار ورود فاضلاب کارخانه نشاسته سازي
اطراف آن است که پس از لایروبی مشخص شد که فاضلاب این کارخانه در رودخانه رها می شود و مستندات و فیلم آن نیز تهیه و
جهت رسیدگی به دادستانی ارائه شده است و به طور قطع کارخانه هاي آلاینده باید هم از شهر بروند و هم پاسخگوي مخاطرات
زیست محیطی باشند. این مقام مسئول درخصوص تعطیلی ناوگان اتوبوس و مترو براي جلوگیري از شیوع بیشتر کرونا گفت: تعطیلی
اتوبوس و مترو به تنهایی مشکلی را حل نمی کند و در کنار آن اصناف غیر ضروري هم باید تعطیل شود از سوي دیگر باید به فکر
معیشت مردم هم باشیم. ناصري در خصوص ساماندهی مشاغل مزاحم نیز گفت: در حال حاضر 300هکتار زمین براي ساماندهی
مشاغل شهري مزاحم در نظر گرفته شده و در کنار آن ما طرح هایی براي ساماندهی 80هزار کارگر ساختمانی، بارفروشان در نظر
داریم ودر حوزه توزیع محصولات کشاورزي نیز چند وقت قبل تفاهم نامه 8جانبه اي با ارگان هاي ذي ربط داشتیم که طی آن قرار



شد در هر منطقه از مناطق 11گانه شهرداري 2بازارچه عرضه مستقیم میوه و تره بار ایجاد شود. رئیس کمیسیون سلامت، محیط
زیست و خدمات شهري شوراي شهر شیراز با اشاره به برخی اقدامات در دست اجرا در حوزه سازمان سیما، منظر و فضاي سبز از
جمله نهضت درختکاري، مبلمان، نورپردازي شهري و نیز ساخت المان هایی منطبق با شهر گفت: علاوه براین در مدیریت پسماند نیز
ما طرح ساماندهی سگ هاي ولگرد را در دستور کار داریم و در کنار آن ساماندهی 32 آرامستان شهر و افتتاح بهشت احمدي به

عنوان آرامستان اصلی شهر که تا 300سال پاسخگوي شهر است در دستور کار است.



باید روي نیازهاي اساسی تمرکز کنیم

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/08/15

 
استاندار فارس تأکید کرد که تا مردم به یک باور عمومی در کنترل بیماري کرونا نرسند، تعطیلی کارساز نخواهد بود. 

به گزارش ش یراز نوین به نقل از ایسنا، عنایت االله رحیمی چهارشنبه 14 آبان در نشست مشترك با مجمع نمایندگان استان فارس، با
تأکید بر اینکه یکی از مسائلی که باید به آن توجه کرد موضوع فرهنگ عمومی است، گفت: کمال هر جامعه اي متأثر از فرهنگ
عمومی آن جامعه است. او ادامه داد: فرهنگ عمومی ما نیز داراي ذخایر بالنده زیادي جهت شکل دهی و سوق فرهنگی به جامعه
جهانی است که در یک دید تاریخی و در باورهاي پیشینیان مان تبلور پیدا کرده است. به روز کردن آنها و انتقال به نسل جوان و

 
اجراي گام دوم انقلاب موجب ارتقاي فرهنگ عمومی می شود. 

استاندار فارس با بیان اینکه هدف از این جلسات اینچنین تعامل نیروهاي اثرگذار براي توسعه استان و دستیابی به اهداف است، تأکید

 
کرد که باید با اولویت بندي امور، بین منابع محدود و نیازهاي نامحددي یک توزان برقرار کنیم. 

دکتررحیمی همچنین با بیان اینکه با کارهاي بسیار ضروري باقی مانده که باید انجام شود، خاطرنشان کرد: نیازهاي جامعه پویاست و

 
باید بتوانیم بین منابع محدود و نیازمندي ها یک تعادل ایجاد کنیم. 

او ادامه داد: مقرر شده که تا پایان امسال پروژه هاي بالاي 90 درصد و تا پایان 1400 پروژه هاي بالاي 70 درصد پیشرفت فیزیکی به

 
اتمام برسند. 

 
استاندار فارس تصریح کرد: اعتبارات محدود است به همین دلیل اگر روي نیازهاي اساسی تمرکز کنیم، نتیجه بهتري خواهیم گرفت. 

دکتررحیمی همچنین گفت: از یک عقب ماندگی تاریخی در زمینه اعتبارات عمومی در رنج هستیم که طی دو سال گذشته تلاش
شده تا یک تا چند درصد افزایش یابد. او اضافه کرد: در راستاي توسعه و رفع موانع سرمایه گذاري نیز اقداماتی همچون؛ مجوزهاي
بدون نام را به سرانجام رساندیم و طرح بنگاه هاي به اضافه یک را براي ایجاد اشتغال اجرایی کردیم که با اجراي این طرح در سال
98، 35 هزار نفر مشغول به کار شدند. استاندار فارس در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به شیوع بیماري کرونا در استان و
طرح تعطیلی دو هفته اي از سوي نهادها و افراد، تأکید کرد بدون مطالعه همه جانبه نمی توان تصمیماتی براي تعطیلی شهر در

شرایط کرونایی لحاظ کرد.



ایجاد بیش از 260 اشتغال جدید در بخش کشاورزي قیروکارزین

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان قیروکارزین گفت: در هشت ماه نخست امسال 265 فرصت شغلی جدید در بخش کشاورزي این

 
شهرستان ایجاد و در سامانه رصد اشتغال ثبت شده است. 

به گزارش روابط عمومی مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان قیروکارزین، مهدي همتی تصریح کرد: سهمیه 258 نفري ابلاغی براي

 
ایجاد اشتغال در بخش کشاورزي این شهرستان تا کنون به طور کامل محقق شده است. 

 
به گفته وي؛ از تمامی اشتغال هاي جدید ایجاد شده 74 فرصت شغلی دائم و 191 فرصت شغلی موقت است. 

این مقام مسئول اظهار کرد: زیر بخش باغبانی با 108 فرصت شغلی جدید رکورد دار اشتغال زایی در بخش کشاورزي این شهرستان

 
است و زیر بخش امور دام، زنبور عسل و شیلات با 49 فرصت شغلی جدید در مرتبه بعدي قرار دارد. 

همتی با بیان اینکه ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي زنان روستایی و خانه دار از اهداف مد نظر جهاد کشاورزي است، افزود: در

 
زیر بخش آموزش، ترویج و زنان روستایی 29 فرصت شغلی دائمی ایجاد شده است که در این بخش از بالاترین رکورد برخوردار است. 
وي از حوزه هاي زراعت، آب و خاك، مکانیزاسیون و صنایع تبدیلی و تکمیلی به عنوان دیگر زیر بخش هاي کشاورزي اشتغال زا یاد

 
کرد. 

او با اشاره به این مطلب که اشتغال و درآمدزایی از مهم ترین مؤلفه هاي توسعه بخش کشاورزي است، ابراز کرد: اراضی حاصل خیز
قیروکارزین ظرفیت مستعدي براي تولید محصولات کشاورزي و اشتغالزایی دارد که باید از این توانمندي به نحو مطلوب استفاده شود.
مدیر جهاد کشاورزي شهرستان قیروکارزین با دعوت از سرمایه گذاران براي ایجاد صنایع کشاورزي نظیر سردخانه، درجه بندي و
بسته بندي گفت: در صورت ایجاد صنایع در بخش کشاورزي قطعا شاهد جهش در حوزه اشتغال و افزایش درآمد خانوارهاي این

 
شهرستان خواهیم بود. 

قیروکارزین با جمعیت بیش از 70 هزار نفري و اشتغال غالب مردم در بخش کشاورزي یا بخش هاي مرتبط و وابسته به کشاورزي در
169 کیلومتري جنوب غربی شیراز واقع است.



داغ فارس تازه شد
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به گزارش شیراز نوین به نقل از ایسنا، نمایندگان مردم استان فارس در مجلس شوراي اسلامی در جلسه اي با استاندار و
معاونان استانداري فارس که بیش از سه ساعت به طول انجامید، موضوعات مختلفی، از نگرانی ها بر سر تداوم و سیر صعودي شیوع

 
کرونا تا دغدغه ي پایان قصه پتروشیمی هاي فارس مطرح شد. 

نماینده مردم جهرم در مجلس شوراي اسلامی چهارشنبه 14 آبان در این نشست مشترك با بیان اینکه در شرایط فعلی باید به سه
موضوع اجراي پروژه هاي عمرانی، حوزه کشاورزي و بخش صنعت توجه بیشتري شود، تأکید، کرد: باید از ظرفیت هاي بانکی در قالب

 
مشارکت و فاینانس استفاده کنیم تا پروژه هاي عمرانی به نتیجه برسد. 

محمدرضا رضایی کوچی خواستار افزایش فعالیت مرکز تحقیقات وزارت جهاد کشاورزي در فارس براي افزایش بهره وري در استان شد

 
و افزود: قرار بود قطب الکترونیک کشور باشیم اما متأسفانه بسیاري از این واحدها تعطیل شدند. 

او با تأکید بر اینکه سازمان صمت باید فضاي روان تري براي سرمایه گذاران داخلی و خارجی فراهم کند، گفت: گرانی ها پسندیده

 
نیست و انتظار است دستگاه هاي نظارت ها را افزایش دهند. 

نماینده مردم جهرم در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: 7 شهرستان در فارس داریم که هنوز اداره صمت ندارند در حالی که این

 
اداره نقش مهمی در تولید و کنترل قیمت ها دارد 

 
رضایی کوچی همچنین تأکید کرد: ظرفیت خوبی در معادن داریم که نیاز است بیشتر به آن توجه شود. 

علیرضا پاك فطرت، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی نیز در این نشست با بیان اینکه بسیاري از پروژه هاي
عمرانی که هنوز اجرایی نشده یا در دست احرا قرار دارند مربوط به گذشته است، گفت: پول به ویژه بودجه عمرانی علمی توزیع نمی

 
شود، بلکه هر کسی رابطه داشته باشد بیشتر می تواند پول بگیرد. 

او خطاب به مسئولان فارس گفت: نمایندگان تسهیل کننده کار هستند پس به ما وصل شوید تا براي توسعه استان با هم کمک کنیم.
عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: بنیاد مستضعفان اعلام کرده که پروژه هاي با پیشرفت90 درصد را

 
اعلام کنیم تا آن را تکمیل کنند. 

پاك فطرت همچنین با انتقاد از عملکردها در حوزه گردشگري، گفت: محور زندیه و هتل آسمان دارد از دست می رود اما نفس کسی

 
در نمی آید. 

محمدجواد عسکري، نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شوراي اسلامی نیز گفت: فارس ظرفیت هاي منحصر به فردي دارد

 
که همیشه شعارش را داده ایم اما نتوانسته ایم هنرمندانه این فضا را از بالقوگی به بالفعل برسانیم. 

او با تأکید بر اینکه باید بروکراسی اداري را تعیین تکلیف کرد، گفت: سرمایه گذارانی آمده اند اما بروکراسی اداري دست و پاگیر

 
مشکل ایجاد کرده است. 

نماینده مردم داراب و زرین دشت در مجلس شوراي اسلامی خواستار نگاه عادلانه به تناسب محرومیت در شهرستان ها در تخصیص

 
اعتبارات شد و افزود: بهترین جوانان ما محروم از اشتغال هستند لذا در تلاش خواهیم کرد که پتروشیمی در محل خود احداث شود. 

عسکري با بیان اینکه داراب نیز تنها شهرستانی است که از نعمت گاز در برخی نقاط محروم است، تأکید کرد که براي حل موضوع

 
گازرسانی به نقاط محروم این شهرستان باید یک جدیت به خرج داده شود. 

 
او گفت: مردم مزایجان از آب برکه استفاده می کنند و مردم فورگ هم پنج روز است که آب ندارند. 

نماینده مردم داراب و زرین دشت با بیان اینکه امروز در پر کردن چاه هاي کشاورزي فضاي سنگینی ایجاد شده است، تصریح کرد:



 
وضعیت فعلی زمانی نیست که معیشت مردم را سخت تر کرد. 

علیزاده، نماینده مردم سپیدان و بیضا هم گفت: در شرایط کنونی جامعه باید آرایش جنگی داشته باشیم و همه دست به دست هم

 
بدهیم. 

او با بیان اینکه تسهیل در صدور مجوزها لازمه اساسی سرمایه گذاري است، اظهار کرد: عدالت در توزیع پروژه هاي ملی در شهرستان

 
سپیدان و بیضا رعایت نشده است. 

 
علیزاده همچنین گفت: ظرفیت هاي خوبی براي گردشگري در این شهرستان داریم که باید نگاه ویژه تري به آن شود. 

رحیم زارع، نماینده مردم آباده، بوانات و خرم بید نیز در این جلسه موضوع پیگیري فرودگاه آباده، محور اسفند آباد به خرم بید، اتصال
شهرستان هاي آباده و خرم بید به آزادراه، ساماندهی شهرستان هاي جدید التاسیس و تعریف بودجه محور ریلی از خرم بید به شهر

 
بابک در بودجه 1400 را مطرح کرد. 

سید موسی موسوي، نماینده مردم لامرد در مجلس نیز به تسهیل در انجام سرمایه گذاري بخش خصوصی اشاره و تأکید کرد: عزم را

 
جزم کنیم و به صورت عملیاتی و با انگیزه بالا، مشکلات سر راه بخش خصوصی را برداریم تا بسیاري از مشکلات اقتصادي رفع شوند. 

او به شیوع بیماري کرونا و لزوم تعطیلی چند روزه استان فارس هم اشاره و بیان کرد: بحران کرونا جدي تر از چیزي است که در مورد
آن صحبت می کنیم. در روزها و ماه هاي آینده مشکلات بیشتري رخ خواهد داد لذا با توجه به شرایط خاص باید بسیاري از الزامات را

 
بکار بگیریم. 

موسوي با بیان اینکه تخت هاي بیمارستانی کافی نیست، افزود ناگزیز هستیم که تلاش مضاعفی داشته باشیم.ابتلاي باید کادر درمان

 
به کرونا موجب شده تا در برخی بیمارستان ها با کمبود پزشکان و پرستاران بخش عفونی مواجه شویم. 

 
او ادامه داد: تست ها گران هستند، لذا تقاضا داریم با همه بررسی ها شهر را دو تا سه هفته تعطیل کنید. 

موسوي بحران آب لامرد را هم در این جلسه مطرح و تأکید کرد که با افزایش ظرفیت خالی سد سلمان فارسی می توان بخش زیادي

 
از این مشکل را حل کرد. 

جلال رشیدي، نماینده مردم شهرستان هاي مرودشت، ارسنجان وپاسارگاد نیز در این جلسه با بیان اینکه شرایط فعلی کشور را درك
می کنیم، گفت: همکاري خوبی بین مجمع نمایندگان و مدیران استان وجود دارد اما بعضی از مدیران و مسئولان استان چندماه مانده
به انتخابات شوراها به فکر راي آوردن هستند، در حالی که امروز باید فکر کار کردن باشیم. او افزود: 36 شهرستان در فارس داریم که
باید در هر شهرستانی اجراي3 پروژه مهمی که کار مردم گیر آنهاست، در دستور اجرا قرار گیرد. رشیدي همچنین اظهار کرد: وضعیت

 
مرودشت در شرایط کرونایی، بحرانی است و اگر دو هفته قرنطینه سختگیرانه اي انجام شود، کادر درمان یک تنفس خواهند داشت. 

روح االله نجابت، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس نیز از روند شیوع کرونا در استان فارس ابراز نگرانی کرد و گفت: تقاضا می کنم

 
تصمیم درستی در این باره گرفته شود. 

او گفت: در استان فارس باید یک کار ماندگار انجام شود. قصه پتروشیمی ها امروز همان کار ماندگار خواهد بود، چراکه بودجه و
ظرفیت دارد اما نمیدانم چرا آن را تعیین تکلیف نمی کنیم؟



25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: 25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است که نام برخی از آنان ممکن است اقتصادي

 
نباشد، اما محتوایش اقتصادي است. 

به گزارش ایسنا، حسینعلی امیري در حاشیه جلسه هیئت دولت این هفته اظهار کرد: قبلاً عرض کرده بودم دولت نزدیک 67 لایحه
تقدیم مجلس کرده است. بعد از تشکیل مجلس یازدهم هم ما از مجلس محترم درخواست کردیم لوایح را در دستور رسیدگی قرار

 
دهند. چند مورد هم با رئیس و هیئت رئیسه محترم مکاتبه کردیم و این درخواست را تکرار کردیم. 

وي ادامه داد: از لوایح مورد اشاره حدود 25 مورد اقتصادي است. خلط مبحثی که در این مورد صورت گرفته به دلیل ملاك و معیاري
است که ما یا نمایندگان مجلس از لوایح اقتصادي دارند. ممکن است لایحه اي اسما لایحه اقتصادي نباشد؛ اما مفادش اقتصادي باشد

 
و ما آن را از جهت قانونی و اقتصادي، اقتصادي تبیین می کنیم. 

امیري در همین راستا گفت: مثلاً لایحه حمایت از مالکیت معنوي اسمش این است اما محتوایش در بحث هاي اقتصادي مطرح می
شود. یا موافقت نامه اوراسیا اسمش یک موافقت نامه است اما محتوایش درباره بحث هاي تجاري و اشتغال با کشورهاي شمالی ما

 
است؛ پس این لایحه به جهت حقوقی لایحه اقتصادي محسوب می شود. 

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: اگر بخواهم مستقیماً اشاره کنم، می توانم به لایحه مالیات بر درامد و دارایی هاي اقتصادي، لایحه
مقابله با فساد، لایحه اصلاح قانون پولی و بانکی و بخش تعاون جمهوري اسلامی ایران، لایحه اصلاح قانون تجارت، لایحه حمایت از

 
مالکیت فکري، اصلاحه امور گمرکی و ... اشاره کنم. 

وي در پایان گفت: موارد این چنینی وجود دارند که عنوان مثل محتوا اقتصادي است و بعضی از این لوایح هم از جهت عنوان
اقتصادي نیستند اما محتوایشان اقتصادي است.



طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو

منبع: خودرونگارانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/08/15

خودرونگاران_عضو انجمن قطعه سازان همگن استان تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه خودرو) براي
استفاده در انواع خودرو ها خبر داد.

 
از سوي قطعه سازان داخلی 

 
طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو 

خودرونگاران_عضو انجمن قطعه سازان همگن استان
تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه

 
خودرو) براي استفاده در انواع خودرو ها خبر داد. 

به گزارش خودرونگاران به نقل از صداوسیما، بهروز حبیبی
گفت: با داخلی سازي اي سی یو و سپس توسعه این
محصول در نسل هاي دوم، سوم، چهارم و پنجم اکنون به

 
مرحله اي رسیده که می توانیم این قطعه را با عملکرد هاي مختلف براي هر خودرویی طراحی و تولید کنیم. 

وي با بیان این که هم اکنون با عبور از مرحله مهندسی معکوس به مرحله طراحی و ساخت داخل در بسیاري از قطعات خودرویی به
ویژه اي سی یو و دیگر قطعات حساس رسیدیم افزود: هم اکنون یکی از بزرگترین مراکز طراحی و مهندسی را در اختیار داریم که در

 
آن می توانیم همه قطعات خودرو به ویژه اي سی یو را براي هر خودرویی طراحی کرده و بسازیم. 

حبیبی گفت: همه این توفیقات با نخستین تحریم اعمالی بر صنعت خودرو در سال 1390 آغاز شد که در آن دوران به این نتیجه
رسیدیم که در آن قطعات راهبردي و مهم خودرو را در داخل کشور تولید و بومی سازي کنیم از این رو با بکارگیري تیم قوي از
مهندسان با تجربه داخلی در شرایط سخت تحریم، قطعات حساسی مانند اي سی یو را داخلی سازي کردیم و توانستیم با این اقدام

 
خودرو هاي زیادي را از کف کارخانه ها جمع کنیم. 

وي افزود: هم اکنون در حوزه داخلی سازي قطعات، 3 هزار قطعه خودرویی را در بیش از 300 مجموعه قطعه سازي در سراسر کشور
تولید می کنیم که علاوه بر کارآفرینی براي خانواده قطعه سازان، صرفه جویی ارزي 50 میلیون یورویی را نیز براي کشور در پی داشته

 
است. 

این قطعه ساز اضافه کرد: همچنین در حوزه تحقیقات و توسعه تلاش ما این است که براي وابستگی هاي موجود در صنعت خودرو را
به حداقل برسانیم و قطعات از جمله قطعات حساس را داخلی سازي کنیم که در این بین با دانشگاه هاي مختلف از جمله دانشگاه
هاي شریف، تهران، امیرکبیر و خواجه نصیر همکاري داریم ضمن این که از ورود جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی به حوزه داخلی

سازي و ساخت قطعات استقبال می کنیم.



دیدار مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی با نماینده مردم

بیرجند،خوسف و درمیان در مجلس شوراي اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/08/15

زنگنه مدیرصندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی به
همراه برخی از همکاران استان با نماینده مردم
بیرجند،خوسف و درمیان در مجلس شوراي اسلامی دیدار

 
کرد. 

در این جلسه زنگنه گزارشی از عمکلرد صندوق در پرداخت

 
تسهیلات اشتغال و معرفی حوزه کاري صندوق ارائه نمود. 

وي با بیان اینکه رسالت صندوق کارآفرینی امید کمک به ایجاد اشتغال و کسب و کار است افزود: در همین راستا در هفت سال
گذشته تاکنون تنها در شهرستان بیرجند بیش از 700 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال پرداخت شده است و از این حیث

 
شهرستان هاي بیرجند و خوسف رتبه هاي اول و دوم را به خود اختصاص داده اند. 

ایشان با اشاره به تفاهم نامه هاي منعقده فی مابین صندوق با سازمان ها، نهادهاي خیریه تصریح کرد صندوق کارآفرینی امید با

 
همکاري اکثر دستگاه هاي اجرایی حمایت هاي خوبی از کسب و کارها و ایجاد اشتغال پایدار در سطح کشور انجام داده است. 

دراین دیدار خسروي اسفزار نماینده مردم بیرجند،خوسف و درمیان در مجلس شوراي اسلامی ضمن تقدیر از عمکلرد صندوق
کارآفرینی امید در سطح کشور بعنوان یک نهاد حمایتی و امید بخش براي مردم در فراهم ساختن زمینه ایجاد اشتغال و رونق کسب
و کار از مدیر صندوق استان خواست تا ضمن تسهیل در پرداخت تسهیلات به متقاضیان توجه بیشتري به طرح هاي تبدیلی به ویژه

 
در طرح هاي فرآوري محصولات استراتژیک استان داشته باشید. 

ایشان ابراز امیدواري کرد با همکاري بین بخشی همه دستگاه هاي اجرایی و تسهیل در صدور مجوزهاي لازم و حمایت هاي صندوق
کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات شاهد رونق کسب و کارها و بهبود وضعیت معیشتی مردم باشیم.



بهره برداري از فاز نخست آب شیرین کن خاورمیانه در هرمزگان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/08/15

فاز نخست بزرگترین آب شیرین کن خاورمیانه صبح امروز از طریق ویدئو کنفرانس با رئیس جمهور، با حضور  همتی استاندار
هرمزگان، خداد غریب پور معاون وزیر صمت و تقی زاده مشاور و معاون وزیر نیرو به بهره برداري رسید.

صورت گرفت؛ بهره برداري از فاز نخست آب شیرین کن
خاورمیانه در هرمزگان فاز نخست بزرگترین آب شیرین
کن خاورمیانه صبح امروز از طریق ویدئو کنفرانس با رئیس
جمهور، با حضور  همتی استاندار هرمزگان، خداد غریب
پور معاون وزیر صمت و تقی زاده مشاور و معاون وزیر نیرو

 
به بهره برداري رسید. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، خداد غریب پور در
این افتتاح اظهار داشت: میزان سرمایه گذاري این طرح در

 
فاز نخست 21 هزار میلیارد ریال است که در این فاز زمینه اشتغال 120 نفر بطور مستقیم فراهم شده است. 

وي افزود: در فاز نخست این طرح با ظرفیت تولید 200 هزار متر مکعب در روز، شیرین سازي و تصفیه آب مصارف صنعتی و معدنی

 
خارج از شبکه هاي سراسري آبرسانی ، انجام می شود. 

معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران از مزایاي این طرح را تأمین آب شرب و
صنعت از طریق شیرین سازي آب دریا وکمک به رشد صنعت در استان هاي کم آب کشور ( استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد) نام

 
برد. 

غریب پور بیان داشت: با راه اندازي این طرح تأمین آب مورد نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع، معادن و فولادسازي در استان

 
هاي هرمزگان، کرمان و یزد و همچنین افزایش رونق اقتصادي در این مناطق را شاهد خواهیم بود. 

وي تصریح کرد: فاز دوم این طرح با ظرفیت 200 مترمکعب در روز در مسیر مس سرچشمه تا قبل از پایان سالجاري نیز به بهره
برداري خواهد رسید. معاون وزیر صمت اعلام کرد: فاز سوم این طرح، آبرسانی به استان یزد و صنایع معدنی چادرملو خواهد بود.



حال ناخوش شناورداران مسافري هرمزگان

منبع: ماناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/08/15

کرونا و گرانی قیمت ها بویژه ارز در جنوبی ترین استان کشور هرمزگان، این روز ها حال شناورداران را ناخوش کرده است.

 
کرونا و گرانی قیمت ها بویژه ارز در جنوبی ترین استان کشور هرمزگان، این روز ها حال شناورداران را ناخوش کرده است. 

به گزارش مانا، بخش حمل ونقل دریایی هرمزگان این روز ها
متاثر از کرونا و گرانی قیمت ها بویژه ارز در شرایط سخت براي
رونق دست و پا می زند و در انتظار کمک هاي ویژه مسئولان

 
است. 

یکی از دلایلی که طی این سال ها براي افزایش نرخ بلیت شناور
هاي مسافري در هرمزگان از سوي شناورداران و تشکل صنفی

 
آنان عنوان شده ارزبري قطعه هاي مورد استفاده در این شناور ها بوده که با سختی توانسته اند شرایط را حفظ کنند. 

تلاش شناورداران براي افزایش 40 تا 50 درصدي این قیمت ها از حدود چهار ماه قبل آغاز شده و درحال حاضر قمیت بلیت مسیر
بندرعباس - قشم و برعکس براي شهروند 200 هزار ریال و براي غیر شهروند 250 هزار ریال، مسیر بندرعباس - هرمز و برعکس
هفتاد هزار ریال، مسیر قشم - لارك و برعکس براي غیر شهروند 250 هزار ریال و براي شهروندان 100 هزار ریال است که بنیاد
علوي پرداخت بخشی از هزینه بلیت شهروندان لارك را متقبل شده است، قیمت بلیت مسیر قشم - هرمز و برعکس هم 250 هزار

 
ریال است. 

شناورداران براي افزایش نرخ بلیت این مسیر ها در ماه هاي تیر، مرداد و شهریور بار ها به فرمانداري بندرعباس مراجعه کردند، در
مرحله بعد در 19 مهرماه براي چند ساعت دست از کار کشیدند تا بتوانند خواسته خود را به پیش ببرند و همین مساله موجب بروز
مشکل براي مسافران مسیر هاي دریایی شد که این توقف سفر هاي مسافري دریایی با تلاش و وعده مسئولان براي رفع مشکل هاي

 
شناورداران پایان یافت. 

اکنون به نظر می رسد شناورداران توانسته اند تا اندازه فراوانی به قبولاندن خواسته خود به مسئولان موفق شوند و از طرف دیگر نیز
آنان به رعایت دستوکار فاصله گذاري اجتماعی بی اعتنایی می کنند و براي اجراي آن خواستار پرداخت هزینه صندلی هاي خالی از

 
سوي دولت و مردم هستند. 

عمده قطعات شناور هاي مسافري تولید داخل شامل موتور، تجهیزات ناوبري و مکانیکی خارجی بوده و براي خرید آن هزینه ارزي

 
دارد لذا در شرایط تغییرات در قیمت ارز، به تبع آن هزینه ساخت بیشتر می شود و از همین رو شناورداران نگران هستند. 



با توجه به این وضعیت اگر شناورداران بتوانند قطعه مورد نیاز خود را از صنایع داخلی تامین کنند و ارزي بودن هزینه ها به ریالی
شدن تبدیل شود علاوه بر اشتغال افراد جویاي کار، از فشار به صاحبان شناور هاي دریایی و به تبع آن مردم و مسافران کاسته می

 
شود. 

در این شرایط باید به این نکته نیز توجه کرد که عمده مسافران شناور هاي دریایی را دانشجویان، کارمندان و یا افراد کم بضاعتی
تشکیل می دهند که براي کسب درآمد از جزیره ها به بندرعباس و یا از بندرعباس به جزیره ها سفر می کنند و افزایش نرخ بلیت

 
شناور ها آنان را با مشکلات فراوانی روبه رو می کند. 

به شناور هاي مسافري یارانه ارزي اختصاص یابد اسحاق اصلاحی مدیرعامل تعاونی شناور هاي تندرو بندر پیشنهاد داد: با توجه به
نوسان نرخ ارز و تأثیر آن بر قیمت لوازم یدکی شناور ها براي کمک به بخش گردشگري و مسافري هرمزگان یارانه ارزي اختصاص

 
یابد. 

اسحاق اصلاحی افزود: درحال حاضر قطعه هاي این شناور ها وارداتی و در داخل تامین نمی شود، حتی در بیشتر موارد قابل تعمیر

 
هم نیست لذا نیازمند حمایت ویژه براي سرپا ماندن این صنعت هستیم. 

موافقت ضمنی افزایش نرخ کرایه را گرفته ایم مدیرعامل تعاونی شناور هاي تندرو بندر اظهار داشت: موافقت ضمنی مسئولان
هرمزگان را براي افزایش نرخ کرایه شناور هاي مسافري اخذ کرده و منتظر برگزاري جلسه نهایی و ابلاغ نرخ هاي جدید در روز هاي

 
آینده هستیم. 

به گفته اصلاحی، افزایش نرخ کرایه سفر هاي دریایی که حدود 40 تا 50 درصدي خواهد بود از فرداي ابلاغ رسمی آن ها اعمال

 
خواهد شد و رعایت فاصله گذاري اجتماعی ارتباطی به افزایش نرخ کرایه سفر ها ندارد. 

او می افزاید: اگر مسئولان و مردم خواهان رعایت فاصله گذاري اجتماعی در سفر هاي دریایی به خاطر شیوع بیماري کرونا هستند
باید هزینه صندلی خالی شناور را بپردازند، زیرا فعالان سفر هاي دریایی بخش خصوصی بوده و از رعایت این دستورهاي بهداشتی

 
متضرر می شوند. 

مساله اصلی کوچک بودن صنایع دریایی در ایران است این موارد را با رییس انجمن شناورسازان هرمزگان در میان گذاشتیم و نظر
کارشناسی وي را جویا شدیم که کامبیز عرب گفت: مساله اصلی در این میان کوچک بودن صنایع دریایی در ایران است، زیرا آنگونه

 
که باید در کشور به این صنایع بها نداده ایم. 

این شناورساز می گوید: فولادي که در بدنه کشتی به کار می رود فولاد گرم بوده که در کشور توان تولید آن وجود دارد تولید هم می

 
شود و بخشی از آن در صنعت کشتی سازي مورد استفاده قرار می گیرد. 

مالک شرکت سپهردریا جنوب تصریح کرد: تولید برخی اقلام که شاید تنها در صنعت کشتی سازي مورد استفاده قرار می گیرند به

 
دلیل کوچک بودن صنایع دریایی کشور صرفه اقتصادي ندارد، زیرا کاربرد دیگري هم ندارند. 

عرب اظهار داشت: البته باید به این نکته نیز توجه شود که این قطعه ها در بخش صنایع نظامی به دلیل نیاز با هزینه بالا هم تولید

 
می شوند، اما خرید آن ها براي بخش هاي دیگر صرفه ندارد چراکه چند برابر قیمت واردات آن ها باید هزینه کنند. 



صنعت دریایی بیشتر مورد توجه قرار گیرد رییس انجمن شناورسازان هرمزگان تصریح کرد: به بیان ساده آن توجهی که باید به بخش
صنایع دریایی بشود نمی شود و این سیاست ها در وزارت صنعت، معدن و تجارت تنها بر روي کاغذ باقی می مانند و انتظار ها از

 
بخش دریایی نیرو محرکه براي اجراي آن سیاست برجاي خود باقی است. 

عرب افزود: قوانینی هم که براي این صنعت وجود دارد به درستی اجرا نمی شود به عنوان مثال در قانون داریم که قطعه مورد نیاز

 
کشتی ها بدون پرداخت عوارض گمرکی وارد شود، اما در عمل این چنین نمی شود. 

عرب تاکید می کند: ارگان هاي مختلف در این شرایط باید مشکل ها را از پیش پاي فعالان تولید و اقتصاد بردارند نه اینکه خود عامل
مشکل سازي شوند، چرا براي یک مساله ساده که براحتی بین مدیران دو اداره دولتی قابل حل و فصل است باید سال ها وقت خود را

 
تلف کنیم. 

شوراي عالی صنایع دریایی فعال شود استاندار هرمزگان ششم آبان در دیدار با وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: صنایع
دریایی به ویژه کشتی سازي از ظرفیت هاي مهم هرمزگان محسوب می شوند و با توجه به دستور معاون اول رییس جمهور، شوراي

 
عالی صنایع دریایی باید به سرعت فعال شود تا مسائل این بخش نیز به طور دقیق بررسی و حمایت از صنایع دریایی در اولویت باشد. 

فریدون همتی افزود: دستگاه ها و سازمان هاي متعددي در بخش هاي مختلف و متنوع حوزه دریا به صورت مجزا و با اهداف و برنامه
هاي مختلف فعالیت دارند که براساس اعلام دبیرخانه شورالی عالی صنایع دریایی این امر موجب مناقشه و اتلاف منابع شده و این

 
حوزه را به یکی از بخش هاي کمتر توسعه یافته کشور تبدیل کرده است. 

به اذعان رییس انجمن شناورسازان هرمزگان امکان تولید قطعه هاي مورد نیاز این شناور ها وجود دارد و حتی کارخانه هاي فولادي
توان ساخت و تولید آلیاژ بکار رفته در شناور هاي مسافري را دارند و باید کاري کرد که تولید این قطعه ها براي قطعه سازان همانند

 
بخش خودرویی صرفه اقتصادي داشته باشد. 

دراین زمینه وزارت صنعت، معدن و تجارت می تواند با سیاست گذاري و تقویت صنایع دریایی و رونق بخشی به این صنعت برخی از

 
قطعه سازان خودرو کشور را به سمت تولید قطعه هاي مورد استفاده در شناور ها تشویق و ترغیب کند. 

منبع: ایرنا



مددجویان بهزیستی ابرکوه 35 میلیارد ریال وام دریافت می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/08/15

یزد - ایرنا - رییس اداره بهزیستی شهرستان ابرکوه گفت: در چارچوب سیاست هاي دولت با هدف ایجاد اشتغال 35 میلیارد
ریال وام به مددجویان زیر پوشش این نهاد حمایتی به تازگی اختصاص یافت که به هر متقاضی 200 تا 500 میلیون ریال

پرداخت می شود.

یزد - ایرنا - رییس اداره بهزیستی شهرستان ابرکوه گفت:
در چارچوب سیاست هاي دولت با هدف ایجاد اشتغال 35
میلیارد ریال وام به مددجویان زیر پوشش این نهاد حمایتی
به تازگی اختصاص یافت که به هر متقاضی 200 تا 500

 
میلیون ریال پرداخت می شود. 

زهره اکرمی روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا ،
افزود: این تسهیلات در اجراي طرح هاي دامداري،
فروشندگی، قالی بافی، خدماتی و صنایع دستی به

 
متقاضیان جویاي کار پرداخت می شود. 

وي با بیان اینکه تاکنون 94 متقاضی دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند، اضافه کرد : 216 مددجو در حوزهاي

 
اجتماعی، توانبخشی و پیشگیري در انتظار دریافت وام از بانک هاي عامل شهرستان هستند. 

اکرمی با اشاره به اینکه این نهاد علاوه بر خدمات رسانی براي اشتغال مددجویان تلاش دارد ، افزود: در صورت پرداخت این مبلغ با

 
اجراي 256 طرح ، زمینه اشتغال 256 نفر در حوزه هاي کشاورزي ، دامداري ، صنایع دستی و قالی بافی فراهم می شود. 

وي اظهار کرد: 500 میلیون ریال سقف مبلغ تسهیلات براي هر نفر است که به مددجویان در اجراي طرح هاي کسب و کار خُرد ،

 
خوداشتغالی و مشاغل خانگی پرداخت می شود. 

این مسوول ادامه داد: همچنین در هفت ماهه امسال با پرداخت 20 میلیارد ریال وام قرض الحسنه زمینه اشتغال 58 معلول و

 
مددجوي زیرپوشش این نهاد در شهرستان فراهم شد. 

رییس اداره بهزیستی ابرکوه خاطرنشان کرد: خیران و موسسه هاي خیریه شهرستان 500 میلیون ریال براي کمک به مددجویان که

 
در اثر شیوع کرونا متضرر شده اند، مساعدت کردند. 

وي با اشاره به برخی فعالیت هاي این اداره خاطرنشان کرد: کارشناسان مراکز مشاوره تحکیم بنیان خانواده در این شهرستان در
راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی إز 52 پرونده ارجاعی به این مراکز موفق شدند زمنیه صلح و سازش 36 زوج را برقرار کنند. 



اکرمی ، برگزاري دوره هاي مهارت زندگی، آموزش پیش از ازدواج ، ارایه خدمات مشاوره از سوي کارشناسان اورژانس اجتماعی این

 
اداره و همچنین سازمان هاي مردم نهاد( سمن ها) را در کاهش پدیده طلاق که رو به افزایش است ، بسیار موثر دانست. 

وي بابیان اینکه تقویت اورژانس اجتماعی ، ایجاد خط تلفن 123 خدمات سیار اورژانس و پایگاه هاي خدمات بخشی از فعالیت هاي
حوزه آسیب هاي اجتماعی ست ،تصریح کرد: خدمات خوبی در زمینه هاي آموزش، مشاوره، سلامت روان جامعه ، زنان و کودکان ،

 
معلولان و سالمندان و توانمندسازي به جامعه هدف ارایه شده است. 

وي همچنین با اشاره به اینکه 70 درصد معلولان شهرستان متأهل هستند، ادامه داد: از هزار و 41 معلول، 34 درصد معلول ذهنی و

 
روانی ، 25 درصد معلول حسی و یک درصد نیز با معلولیت گفتاري و بقیه با سایر معلولیت ها روبه رو هستند. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري ابرکوه در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- اشتغال زایی 

- ابرکوه



کرونا 70 درصد کارگران ساختمانی را بیکار کرد! by روزنامه آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/08/15

نایب رئیس کانون انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی می گوید در حال حاضر تنها 30 درصد کارگران ساختمانی مشغول
کار هستند و کرونا باعث شده تا بخش اعظمی از کارگران ساختمانی به لحاظ کاري و معیشتی دچار مشکل شوند.هادي

ساداتی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: متاسفانه کرونا باعث شده تا در شرایط حاضر 30 درصد ...

 
کرونا 70 درصد کارگران ساختمانی را بیکار کرد! 

نایب رئیس کانون انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی می گوید در حال حاضر تنها 30 درصد کارگران ساختمانی مشغول کار

 
هستند و کرونا باعث شده تا بخش اعظمی از کارگران ساختمانی به لحاظ کاري و معیشتی دچار مشکل شوند. 

هادي ساداتی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: متاسفانه کرونا باعث شده تا در شرایط حاضر 30 درصد کارگران ساختمانی سرکار
باشند و مابقی کارگران ساختمانی هم که بیکار و خانه نشین شده اند قادر به امرار معاش و تامین هزینه هاي زندگی نباشند چون
امیدشان به نقاشی ساختمان یا تعمیر لوله و تاسیسات خانه ها بود که به دلیل بیماري کرونا و کاهش تقاضا کار کمتر به آنها پیشنهاد

 
می شود و از این جهت اشتغال و معیشت آنها به خطر افتاده است. 

وي با اشاره به منویات مقام معظم رهبري در حل مشکل کارگران فاقد بیمه بیکاري گفت: مقام معظم رهبري همواره دغدغه مردم را
به عنوان دغدغه کشور مطرح فرموده اند و تاکید ایشان در ورود سازمان تامین اجتماعی به موضوع کارگران فاقد بیمه بیکاري یکی از

 
خواسته هاي همیشگی کارگران ساختمانی بوده است. 

نایب رئیس کانون انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی افزود: در حال حاضر شناسایی کارگران ساختمانی که در انتظار بیمه هستند
انجام شده و اگر قرار است تامین اجتماعی فرمان رهبري را اجرا کند علاوه بر امکانات و ابزار مورد نیاز، اطلاعات افراد بیمه شده را در
اختیار دارد. کسانی هم که بیمه نشده اند آمار و اطلاعات آنها توسط انجمن هاي کارگران ساختمانی در سراسر کشور قابل گردآوري

 
است و هر زمان که تامین اجتماعی بخواهد از طریق کانون در اختیار سازمان قرار می دهیم. 

به گفته ساداتی، انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی در 450 شهر و شهرستان فعالند و می توانند در انتقال آمار و ارقام و اطلاعات

 
مربوط به کارگران ساختمانی بیمه شده و فاقد بیمه به تامین اجتماعی همکاري کنند. 

وي ابراز امیدواري کرد: با توجه به شرایط سخت زندگی کارگران ساختمانی و فعالیت 35 درصدي آنها در دوران کرونا و پیرو تاکیدات
مقام معظم رهبري، حمایت از کارگران ساختمانی فاقد بیمه بیکاري با جدیت در دستور کار قرار گیرد.



ایجاد 800 هزار فرصت شغلی براي مددجویان by روزنامه آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس کمیته امداد امام خمینی با اشاره به ایجاد 550 هزار فرصت شغلی در سه سال نخست برنامه توسعه کشور توسط
کمیته امداد گفت: تا پایان برنامه ششم توسعه، 800 هزار شغل براي خانواده هاي تحت حمایت راه اندازي می شود.

سیدمرتضی بختیاري با حضور در شوراي زکات استان آذربایجان شرقی با گرامیداشت سالگرد درگذشت ...

 
رئیس کمیته امداد امام خمینی خبر داد: ایجاد 800 هزار فرصت شغلی براي مددجویان 

رئیس کمیته امداد امام خمینی با اشاره به ایجاد 550 هزار فرصت شغلی در سه سال نخست برنامه توسعه کشور توسط کمیته امداد

 
گفت: تا پایان برنامه ششم توسعه، 800 هزار شغل براي خانواده هاي تحت حمایت راه اندازي می شود. 

سیدمرتضی بختیاري با حضور در شوراي زکات استان آذربایجان شرقی با گرامیداشت سالگرد درگذشت مرحوم حاج حبیب االله
عسگراولادي اظهار داشت: کمیته امداد در دوره هاي گذشته منشا خدمات زیادي بوده و با روحیه جهادي همین مسیر را طی خواهد

 
کرد. 

وي با بیان اینکه کمیته امداد با نفس پاك امام راحل(ره) تاسیس شد، ادامه داد: خدمات ارزنده این نهاد در حوزه محرومیت زدایی و

 
کمک به نیازمندان، با هدایت هاي رهبر معظم انقلاب تداوم داشته است. 

رئیس کمیته امداد اعتماد مردمی را مهمترین سرمایه این نهاد دانست و تاکید کرد: امروز به لطف خدا و پاکدستی مدیران و کارکنان،

 
اعتماد مردم به کمیته امداد در سطح بالایی و باید قدردان این سرمایه گران قدر باشیم. 

بختیاري با اشاره به اینکه توانمندسازي نیازمندان سرلوحه فعالیت هاي کمیته امداد است، خاطرنشان کرد: توانمندسازي خانواده هاي
تحت حمایت در سه بخش اشتغال، مسکن و فرهنگ سازي انجام می شود و از زمان آغاز فعالیت هاي اشتغال زایی در امداد، تاکنون

 
بیش از 700 هزار خانواده به خودکفایی رسیده و از حمایت این نهاد خارج شده اند. 

وي با قدردانی از حمایت هاي نمایندگان ولی فقیه و استانداران در سراسر کشور از کمیته امداد، اظهار کرد: امسال با حمایت هاي

 
دولت، مجلس و شبکه بانکی 200 هزار شغل براي مددجویان ایجاد می کنیم. 

رئیس کمیته امداد گفت: در برنامه پنج ساله ششم توسعه کشور تاکنون بیش از 550 هزار شغل براي مددجویان ایجاد شده است و
امیدواریم تا پایان این برنامه، 800 هزار فرصت شغلی راه اندازي شود.



محرومیت در 50کیلومتري معادن/شرکت ها به وظایف اجتماعی خود عمل

کنند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/08/15

سیرجان - رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان با اشاره به محرومیت مردم در 50 کیلومتري برخی معادن استان کرمان
گفت: شرکت هاي صنعتی و معدنی باید به مسئولیت هاي اجتماعی خود در این زمینه عمل کنند.

سیرجان - رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان با اشاره
به محرومیت مردم در 50 کیلومتري برخی معادن استان
کرمان گفت: شرکت هاي صنعتی و معدنی باید به

 
مسئولیت هاي اجتماعی خود در این زمینه عمل کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، شهباز حسن پور پیش از ظهر
دوشنبه در حاشیه مراسم بهره برداري از مرحله نخست
طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري بیان
داشت: شرکت هاي صنعتی و معدنی باید به مسئولیت هاي
اجتماعی خود نه فقط در زمینه آب، بلکه در بحث درمان

 
هم عمل کنند. 

 
وي افزود: در شرایط فعلی که درگیر کرونا هستیم شرکت هاي صنعتی معدنی باید به کمک مردم بشتابند. 

نماینده مردم سیرجان و بردسیر گفت: در حال حاضر در 50 کیلومتري برخی معادن، مردمی زندگی می کنند که هنوز تحت پوشش

 
نهاد کمیته امداد و یا بهزیستی هستند و نیاز است شرکت هاي صنعتی و معدنی اولویت خود را به این مردم اختصاص دهند. 

حسن پور ادامه داد: از وزیر صمت درخواست می کنم به تمامی شرکت هاي صنعتی و معدنی دستور دهد تا شعاع 50 کیلومتري واحد

 
خود مسائل و مشکلات شهرهاي کوچک و روستاها را مرتفع کنند. 

وي یادآور شد: مدیران شرکت ها باید توجه جدي به مسئولیت هاي اجتماعی خود داشته باشند، انتظار داریم بحث اشتغال را در سال
جهش تولید جدي بگیرند زیرا در حال حاضر تعداد زیادي از جوانان متخصص بیکار هستند.



8 کمیته براي رفع مشکلات بانوان در شهرداري اهواز تشکیل شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/08/15

اهواز- نماینده ویژه شهردار اهواز در پیگیري امور بانوان از تشکیل هشت کمیته در شهرداري اهواز با هدف رفع مشکلات
مرتبط با حوزه بانوان خبر داد.

اهواز- نماینده ویژه شهردار اهواز در پیگیري امور بانوان از
تشکیل هشت کمیته در شهرداري اهواز با هدف رفع

 
مشکلات مرتبط با حوزه بانوان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، نیره شهریسوند ظهر امروز در
نخستین جلسه اعلام و معرفی کمیته هاي مرتبط با مسائل
بانوان در شهرداري اهواز، به بیانات مقام معظم رهبري در
این زمینه اشاره کرد و گفت: نیمی از جمعیت بشریت را
زنان تشکیل می دهند؛ بنابراین اگر نگاه کاوشگر انسان
بخواهد نقش وي را با نقش هاي دیگر مقایسه کند، می

 
بیند که نقش آن حساس ترین، ظریف ترین، ماندگارترین و مؤثرترین نقش ها در مسیر بشریت به سوي کمال است. 

وي با بیان اینکه از دیدگاه اسلام میدان براي فعالیت ها و تلاش هاي علمی، اقتصادي و سیاسی زنان کاملاً باز است، افزود: حضرت
خامنه اي معتقد هستند اگر کسی بخواهد با استناد به بینش اسلام، بانوان را از کار علمی و نیز از تلاش اقتصادي، سیاسی و اجتماعی

 
باز دارد، خلاف حکم خدا عمل کرده است. 

نماینده ویژه شهردار اهواز در پیگیري امور بانوان به لزوم اقدامات عملیاتی مبتنی بر نگاه ویژه در حوزه بانوان تأکید کرد و گفت: مقام
معظم رهبري همواره بر توجه ویژه مسئولان به حوزه بانوان تأکید دارند و در فرمایش هاي حضرت خامنه اي، استفاده از ظرفیت هاي

 
بانوان در حوزه هاي مختلف به صورت خاص تأکید شده است. 

وي در ادامه تصریح کرد: جامعه امروز نیازمند توانمندسازي زنانه است اما توانمندسازي ما در جامعه به توانمندسازي مقطعی و
اقتصادي خلاصه شده است؛ هرگاه یک زن بخواهد در زمینه هاي علمی، سیاسی و یا اقتصادي پیشرفت کند باید از نظر روان شناختی

 
توانمند شود؛ زنانی که اعتماد به نفس دارند، می توانند در تمام عرصه ها پیشرفت چشمگیري داشته باشند. 

شهریسوند به فعالیت هاي انجام شده در گذشته اشاره کرد و افزود: با مشورت اعضاي امور بانوان که از بانوان توانمند اهواز تشکیل
شده است، تشخیص بر این شد که هشت کمیته در این زمینه تشکیل شود و مشکلات مرتبط با حوزه بانوان در این کمیته ها دسته

 
بندي شوند. 

وي با اشاره به هدف از تشکیل این کمیته ها، بیان کرد: به واسطه این هشت کمیته قرار است مشکلات بانوان اهوازي با کمک آنها، به
ترتیب و البته به مرور زمان رفع شوند؛ بی شک در ارائه طرح ها و اجراي آن، توجه به آرامش و امنیت زنان و تأمین نیازهاي بانوان،



 
مدنظر خواهد بود. 

نماینده ویژه شهردار اهواز در پیگیري امور بانوان با بیان اینکه پیشنهادها و نظرات دیگران را پذیرا هستیم، یادآور شد: در روزهاي
گذشته با سازمان هاي مختلفی نشست ها و رایزنی هایی انجام شد که خروجی این جلسات انتخاب نمایندگانی براي کمیته ها بوده
است به طوري که روئساي کمیته ها نماینده آن سازمان ها در شهرداري اهواز خواهند بود؛ البته همه اعضا به صورت افتخاري فعالیت

 
خواهند داشت. 

وي با بیان اینکه رسیدگی به آسیب هاي اجتماعی به ویژه در بحث بانوان از جمله برنامه هاي اولویت دار ما است، افزود: طبق برنامه
ریزي انجام شده برنامه هاي مدون بسیار مهمی در راستاي توانمندسازي و ارتقاي جایگاه زنان توسط مجموعه مدیریت شهري و امور

 
بانوان شهرداري اهواز اجرایی می شود. 

شهریسوند بیان کرد: ماهنامه اي براي بانوان شهرداري خواهیم داشت که فعالیت کمیته ها و اخبار بانوان در ماهنامه به آنها ارائه می

 
شود. 

به گزارش مهر، در این جلسه هشت کمیته تحت عنوان کمیته هاي فرهنگی، اشتغال، علمی و پژوهشی، هنري، حقوقی، ورزش،
روانشناسی و پزشکی معرفی و اعلام شد که پیرامون این کمیته ها بحث و تبادل نظرهایی صورت گرفت.



رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس در پارس آباد: شهرك گلخانه اي مغان براي

20 هزار نفر اشتغالزایی می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- رئیس کمیسیون کشاورزي، آب و خاك مجلس گفت: آب و هوا و حاصلخیزي منطقه در کنار نزدیکی به
بازارهاي صادراتی، قابلیت شهرك تولیدات گلخانه اي مغان را براي تبدیل آن به نمونه جهانی مهیا می سازد.

گروه استان ها- رئیس کمیسیون کشاورزي، آب و خاك
مجلس گفت: آب و هوا و حاصلخیزي منطقه در کنار
نزدیکی به بازارهاي صادراتی، قابلیت شهرك تولیدات
گلخانه اي مغان را براي تبدیل آن به نمونه جهانی مهیا می

 
سازد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از پارس آباد، سید جواد
ساداتی نژاد پیش از ظهر امروز در بازدید از طرح گلخانه
اي 1600هکتاري مغان اظهار داشت: دشت مغان از
ظرفیت ها و پتانسیل هاي بی نظیري در حوزه کشاورزي

برخوردار است و این مسئله لزوم توجه جدي و اساسی مجموعه دولت و دستگاه هاي اجرایی مربوطه را به این منطقه بسیار ضروري

 
کرده است. 

وي مغان را قطب کشاورزي کشور عنوان کرد و افزود: طرح گلخانه اي 1 هزار و 600 هکتاري مغان بزرگترین مجموعه در نوع خود در
سطح خاورمیانه است و می تواند با تولید محصولات کشاورزي گلخانه اي و ارگانیک در تامین امنیت غذایی کشور نقش بسزا و قابل

 
توجهی ایفا نماید. 

ساداتی نژاد با بیان اینکه باید از کشاورزي منطقه مغان حمایت همه جانبه شود تصریح کرد: با توجه وجود استعدادهاي خوبی در
منطقه باید از کشاورزي منطقه مغان حمایت همه جانبه شود و در این راستا با اجرا و تدوین برنامه هایی از جمله جذب سرمایه گذار

 
و تقویت زیرساخت ها این منطقه را می توانیم به محور کشت و صادرات تولیدات کشاورزي تبدیل کنیم. 

 
جدیدترین وضعیت ذخیره آب در سدهاي مهم تأمین آب شرب و کشاورزي ایران + جدول 

رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس: تامین نهاده هاي دامی به وزارت جهاد کشاورزي واگذار شد / قیمت گوشت و تخم مرغ کاهش می

 
یابد 

 
رئیس پلیس مازندران: 27 هزار متر مربع از اراضی کشاورزي تنکابن آزادسازي شد 

رئیس کمیسیون کشاورزي، آب و خاك مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر وجود شرایط خاص اقلیمی در شمال استان اردبیل بیان
کرد: آب و هوا و حاصلخیزي منطقه در کنار نزدیکی به بازارهاي صادراتی، قابلیت شهرك تولیدات گلخانه اي مغان را براي تبدیل آن

 
به نمونه جهانی مهیا می سازد و این طرح گلخانه اي می تواند براي 20 هزار نفر اشتغال ایجاد نماید. 



نماینده مجلس شوراي اسلامی از آمادگی کمسیون تخصصی کشاورزي مجلس براي حمایت از کشاورزي کشور خبر داد و اظهار کرد:
ما در کمیسیون با حضور نمایندگان و اعضاي کمیسیون در زمینه اعتبارات و تصمیمات جدي اقدامات اساسی انجام خواهیم داد و

آماده حمایت قاطعانه از کشاورزان تلاشگر منطقه مغان و پارس آباد هستیم.



کشت 13 هزار هکتار زعفران در شهرستان اهر

منبع: ایاناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیر جهادکشاورزي شهرستان اهر از اجراي روز مزرعه زعفران و برداشت این محصول در سطح 4 هکتار از اراضی شهرستان در

 
سال زراعی جاري خبر داد. 

محمد اسدي در حاشیه مراسم اجراي این روز مزرعه که با حضور
فرماندار و مسئولین ادارات و جمعی از کارشناسان و بهره برداران
زعفران کار شهرستان اهر انجام پذیرفت در گفتگو با خبرنگار ایانا
در آذربایجان شرقی گفت: در راستاي تحقق اهداف شعار اقتصاد
مقاومتی و ایجاد اشتغال مولد، جلوگیري از مهاجرت روستائیان،
افزایش درآمد بهره برداران و افزایش صادرات غیرنفتی، نیازآبی
کم این محصول و لزوم تغییر الگوي کشت با توجه به کمبود
منابع آب و مدیریت خشکسالی، کارشناسان و مروجان این
مدیریت، ترویج کشت گیاهان دارویی زعفران را از طریق برگزاري
کلاسهاي آموزشی ترویجی کارگاه هاي آموزشی، نصب اطلاعیه

فنی و کانال هاي مجازي در برنامه کاري خود قرار دادند که خوشبختانه روز به روز به علاقمندان کشت این محصول افزوده می شود

 
که بسیار محصول اقتصادي و ارزآوري هست در حال حاضر در مراحل کسترش کشت این محصول هستیم. 

وي گفت: در حال حاضر سطح زیر کشت زعفران شهرستان بالغ بر 13 هکتار است و میانگین عملکرد آن در واحد سطح 4 کیلوگرم

 
در هکتار بوده و در برخی از مزارع زعفرانکاران پیشرو 6 کیلوگرم در هکتار نیز برداشت می شود. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان اهر با توجه به رعایت مسائل فنی برداشت زعفران گفت: برداشت زعفران با توجه به حساس بودن این
گیاه به گرماي روز باید در ساعات اولیه روز انجام پذیرد و در هر چین کلاله هاي این گیاه که قسمت اصلی محصول محسوب می شود

 
باید با دقت جدا گردد و براي فرآوري و خشک شدن آماده شود. 

اسدي ضمن امیدواري براي گسترش و کشت این محصول در این شهرستا ن در مراسم برداشت این محصول با ارزش از تمامی تمامی
کشاورزان پیشرو در این امر قدردانی بعمل آورد و گفت : در راستاي گسترش این محصول مکانیابی وآموزشهاي لازم توسط مروجین

پهنه به کشاورزان منطقه داده شده است.



بهره برداري از قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزي ایران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/08/15

مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی ویکمین برنامه افتتاح طرح
هاي ملی کشور با حضور ویدیوکنفرانسی رئیس جمهور به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس فلات مرکزي
ایران (بندرعباس - سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان با

 
سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان افتتاح شد. 

براي افتتاح این طرح ، 305 کیلومتر خط لوله انتقال ، 7 ایستگاه
پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150
کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و
مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا

 
شده است. 

این طرح براي 1200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و

 
اجرایی، اشتغال زایی ایجاد کرده است. 

این طرح در سه خط در نظر گرفته شده که در مجموع 600 میلیون مترمکعب در سال آب را شیرین کرده به استان هاي کرمان و
یزد منتقل می کند. خط اول این پروژه سه فاز دارد که شامل انتقال آب از بندرعباس به گل گهر سیرجان، گل گهر تا مس سرچشمه

و سرچشمه تا چادرملو یزد است.



دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و
افزایش مهارت هاي حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام

می کند.

فصل اقتصاد - مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان
باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف
اقتصادي و افزایش مهارت هاي حرفه اي دانش آموختگانی
که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره
هاي مهارتی اقدام می کند. این مرکز آموزشی به قصد
ارتقاي دانش کار و ایجاد مهارت هاي متناسب با حوزه
فعالیت شغلی افراد تأسیس شده و زیر نظر وزارت علوم

 
تحقیقات و فناوري فعالیت می کند. 

از طرف دفتر آموزش ها غیردولتی وزارت علوم مأموریت هاي مختلفی به مؤسسات آموزش عالی آزاد ازجمله دانش پژوهان واگذار
گردیده است که هدف آن آموزش نیروي انسانی متخصص و موردنیاز بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور می

 
باشد به نحوي که دانش آموختگان بتوانند براي فعالیتی که به آن ها محول می شود، دانش و مهارت لازم را کسب نمایند. 

ارائه خدمات آموزشی در قالب آموزش هاي عالی آزاد، آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی و دوره هاي آمادگی فراگیر پیام نور

 
را می توان اشاره کرد. 

 
آموزش هاي عالی کوتاه مدت مهارتی (عالی آزاد) به چه دوره هایی اطلاق می شود؟ 

به آموزش هاي غیررسمی اطلاق می شود که بر اساس نیاز متقاضیان براي ارتقاء شغلی شاغلان بخش هاي مختلف و همچنین دانش
آموختگان دانشگاه ها در ساعات آموزشی متنوع و سرفصل مشخص تدوین و به تصویب رسیده و تجمیع آن منجر به یک مقطع
تحصیلی نخواهد شد و در پایان دوره به دانش آموختگان این دوره ها گواهی گذراندن دوره بدون استفاده از عناوین رسمی دانشگاه

 
(مانند کاردانی، کارشناسی و ... یا معادل آن ها) اعطاء می شود. 

 
آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی چیست؟ 

دوره هاي آموزش عالی تکمیلی بین سطوح تحصیلی دوره هاي کوتاه مدتی هستند که در بین مقاطع تحصیلی آموزش عالی به منظور
ارتقاي بهره وري نیروي کار، افزایش دانش و مهارت، ارتقا شغلی و حرفه اي مطابق با فناوري روز، در شروع و یا حین کار در محیط



 
کار، کارگاه و یا مراکز آموزش ارائه می شود. 

 
1-افزایش مهارت و توانمندي نیروي انسانی و پاسخ گوئی سریع به نیازهاي آموزشی مشاغل جامعه. 

 
2-کوتاه کردن زمان اجراي دوره هاي آموزشی و شتاب بخشیدن به روند تربیت نیروي انسانی کارآمد و کاهش هزینه هاي آموزش. 

3-افزایش انعطاف پذیري در ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با مقتضیات حوزه هاي شغلی، شرایط محیطی، بومی، آمایش سرزمین

 
و متناسب با تفاوت هاي فردي فراگیران. 

 
آمادگی آزمون فراگیر پیام نور به چه دوره اي اطلاق می شود؟ 

به آموزش هایی اطلاق می شود که متقاضیان براي آمادگی و افزایش سطح دانش براي شرکت در آزمون هاي آمادگی فراگیر پیام نور
نیازمند گذراندن آن می باشند. لازم به ذکر است سرفصل هاي هر رشته بر اساس مصوبات دانشگاه پیام نور در زمان ثبت نام این دوره
ها به صورت رسمی اعلام شده و مؤسسه مجري موظف به ارائه آموزش ها بر اساس سرفصل هاي ابلاغی از سوي دانشگاه پیام نور و

 
سازمان سنجش می باشد. 

 
شیوه هاي ارائه خدمات آموزشی 

 
دوره هاي آموزشی در قالب حضوري، نیمه حضوري و مجازي به متقاضیان ارائه می گردد. 

 
نزدیک به دو دهه تلاش مستمر 

دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است که بیش از 15 سال براي به بار نشستن آن تلاش شده است. فرهنگ کار، رشد و

 
شکوفایی، فرهنگ خدمت رسانی و پیشرفت با استعانت از خداوند و کمک از قابلیت ها و توان جوانان میهن اسلامی. 

این مؤسسه داراي پرسنلی جوان، خلاق و تحصیل کرده با سابقه برگزاري بیش از صدها دوره حضوري و غیرحضوري و انتشار بیش از
210 عنوان کتاب با مشارکت اساتید برتر ایران در رشته هاي مختلف، رکن اثرگذاري در ارائه خدمات کیفی آموزشی در سطح کشور

 
است و با ارائه خدمات آموزشی به حدود 15000 نفر در طول هرسال نقش بسزایی را در این امر ایفا نموده است. 

 
رسالت ما 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان به عنوان سازمانی سرآمد، رسالت خود را تحقق شعار مهارت آفرینی، کارآفرینی و ارزش

 
آفرینی قرار داده است. 

در زنجیره فعالیت هاي مؤسسه تلاش تمام مدیران، اساتید، پرسنل و شرکاي تجاري دانش پژوهان به گونه اي است که شروع آن

 
خواست و نیاز دانش پذیر و پایان آن رضایت و خشنودي وي می باشد. 

 
افتخارات ما 



 
ارائه خدمات آموزشی بالغ بر 15000نفر در طول هر سال 

 
چاپ و انتشار بیش از 210 عنوان کتاب آموزشی و کمک آموزشی 

 
اخذ مجوز برگزاري آزمون آیلتس (IELTS) از سازمان آموزش سنجش کشور به صورت آفسایت آیلتس تهران 

 
 ISO9001:2015 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت در سازمان

 
 ISO10015:1999 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت خطوط راهنما براي آموزش

 
 iso1002:2018و ISO1004:2018 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت-خطوط راهنماي رضایت مشتري

 
اخذ مجوز انتشار فصلنامه علمی هنر چهارم 

 
اخذ مجوز برگزاري همایش ملی معماري داخلی و دکوراسیون از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 

 
اخذ مجوز برگزاري بیش از 110 عنوان دوره آموزش از وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
همکاري آموزشی با دانشگاه پیام نور 

 
همکاري آموزشی با سازمان بورس و اوراق بهادار 

 
همکاري با سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
همکاري آموزشی با کانون وکلاي اصفهان 

 
همکاري آموزشی با شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

 
همکاري آموزشی با سازمان نظام کاردان ها 

 
همکاري انتشاراتی با موسسه فرهنگی و دیجیتال دانش پژوهان عالی قاپو 

 
اخذ لوح تقدیر و سپاس شرکت در بیش از 50 دوره نمایشگاه و رویداد بین المللی 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار شبکه اجتماعی کاریابی کاروکیا به شماره 1629985 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه آموزش مجازي مهر دانش پژوهان به شماره 1323996 



 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سیستم مدیریت محتواي نویسه به شماره 1708012 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه مدیریت ارتباط با مشتري آواي دانش به شماره 1457020 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار مدیریت مجوز و محافظ نرم افزاري حامی دانش به شماره 1324635 

 
موفقیت بدون تلاش حاصل نمی شود 

مدیران و مؤسسین هر مجموعه اي ازجمله دانش پژوهان فعالیت خود را با یک ایده شروع می کنند و براي به بار نشستن آن برنامه
ریزي، سازمان دهی ، همکاري و تلاش کرده اند خلاقیت و پشتکار نشان داده اند تا نهال کسب وکارشان رشد کرده، موفق شود و به

 
ثمر بنشیند و نام و نشان و برند آن مجموعه نشان دهنده سابقه تاریخی و پشتوانه آن همه تلاش است. 

دراین بین مشاهده گردیده است، برخی افراد سودجو با روش هاي غلط و متغلبانه و مجرمانه به دنبال سوءاستفاده از نام تجاري دانش
پژوهان هستند تا از این حسن شهرت سوءاستفاده کنند تا ره صد ساله را یک شبه طی کنند بدون آنکه رنج تلاش را بر خود بخرند و

 
خرد را به کارگیرند به دنبال موفقیت و کسب مال غیرمشروع می باشند. 

یکی از این اقدامات راه اندازي بنیادي به نام بنیاد علمی دانش پژوهان می باشد که فعالیت آن توسط مراجع نظارتی غیرقانونی اعلام

 
گردیده است. یکی دیگر از این اقدامات استفاده از آرم و لگوي مشابه دانش پژوهان با راه اندازي سایت هاي جعلی فیک می باشد. 

امیدواریم نهادهاي نظارتی و قضایی برخورد قاطعی با این گونه رویه ها در فضاي مجازي داشته باشند.



طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می

شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/08/15

فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري گفت: طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان اجرا می شود.

طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و
بختیاري اجرا می شود فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع)
چهارمحال و بختیاري گفت: طرح مبارزه با گرانفروشی و

 
احتکار در استان اجرا می شود. 

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري برنا؛ سردار علی
محمد اکبري در گفت وگوي زنده تلویزیونی گفت: طرح
مبارزه با احتکار و گرانفروشی با انعقاد تفاهم نامه اي بین
سپاه حضرت قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري و

 
سازمان ها و نهادهاي مربوطه به زودي اجرا خواهد شد. 

او با تشکر از اصناف با انصاف، افزود: برخی اصناف و فروشندگان اجناسی که از قبل با قیمت مناسب خریداري کرده اند را با همان

 
قیمت قبل می فروشند که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

فرمانده سپاه حضرت قمربنی هاشم چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه در کشور کمبودي در اقلام مختلف نداریم، تصریح کرد:
برخی فروشندگان با اینکه اجناس را از قبل با قیمت مناسب تهیه کرده اند آن را در انبار احتکار و با پاك کردن قیمت مندرج روي آن
ها همان اجناس قبلی را با قیمت بسیار بالاتر به فروش می رسانند و این احتکار سبب کمبود اقلام و کالاي مورد نیاز مردم در بازار

 
می شود که با اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار ساماندهی می شود. 

اکبري با اشاره به در اختیار قرار دادن مرکز معاونت درمان سپاه قمربنی هاشم(ع) استان به نقاهتگاه بیماران کرونایی، بیان داشت: این

 
مرکز داراي 200 تخت و تجهیزات است اما امیدواریم به مرحله اي که نیاز به استفاده از این نقاهتگاه باشد وارد نشویم. 

او از اجراي طرح مبارزه با کرونا تحت عنوان طرح ""شهید قاسم سلیمانی"" با انعقاد تفاهم نامه بین سپاه و بسیج استان و دستگاه
هاي بهداشتی و درمانی خبر داد و گفت: این طرح توسط بسیجیان اجرا می شود که با تهیه موارد لازم، شرایطی فراهم می شود که
افراد مبتلا به ویروس کووید 19 در خانه بمانند و با عدم حضور در جامعه موجب قطع زنجیره ابتلا شوند. در شهرستان هاي بروجن،

 
لردگان، فارسان و شهر شهرکرد این اماکن در نظر گرفته شده و بسیجیان داوطلب به کادر درمان یاري می رسانند. 

او ضمن اشاره به بیکاري بسیاري از افراد در استان به ویژه در شرایط کرونا، خاطرنشان کرد: 38 میلیارد تومان به منظور کارآفرینی
براي افراد زیرپوشش نهادهاي حمایتی و معرفی شده از سوي کمیته امداد اختصاص داده شد و کارگاه هاي سپاه قمربنی هاشم



 
چهارمحال و بختیاري نیز در اختیار این کارآفرینان قرار می گیرد. 

فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه وام اقتصاد مقاومتی به کارآفرینان و کارجویان اختصاص داده می

 
شود، تشریح کرد: تسهیلات 50 میلیون تومانی نیز به کارآفرینان اعطا خواهد شد. 

او از تهیه و توزیع 100 هزار بسته لوازم التحریر خبر داد و افزود: در مرحله اول اجراي طرح هاي کمک هاي مومنانه و مواسات و
همدلی افراد نیازمند بسیاري که تاکنون شناسایی نشده و به واسطه کرامت انسانی و شأن والایشان هیچ گونه درخواستی نداشته و

 
کمکی دریافت نکرده بوند شناسایی و به آن ها کمک شد و به واسطه اجراي این طرح ها بانک اطلاعاتی از افراد نیازمند تهیه شد. 

اکبري ادامه داد: در مرحله دوم اجراي طرح کمک هاي مومنانه و مواسات و همدلی که به فرمایش مقام عظماي ولایت و براساس
دغدغه مندي ایشان در مورد مردم به ویژه اقشار ضعیف اجرا می شود، شناسایی افراد نیازمند جدید هم انجام و به آن ها نیز کمک

 
می شود. 

فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) استان با درخواست کمک از مردم، ائمه جمعه و بسیجیان در شناسایی و معرفی افراد نیازمند که
صداي شان به گوش مسئولان نمی رسد و تاکنون شناسایی نشده اند، یادآور شد: بیش از 650 میلیارد تومان کمک مردمی نقدي و
غیرنقدي براي طرح هاي کمک هاي مومنانه و مواسات و همدلی مرحله اول جمع آوري و در قالب 300 هزار بسته معیشتی و

بهداشتی بین نیازمندان توزیع شد.



چند سریال درگیر کرونا شدند؟

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/08/15

بیش از 10 ماه از اعلام رسمی شیوع کرونا در کشور می گذرد و این ویروس همچنان به تاخت و تاز ادامه می دهد؛ مبتلا می
کند و قربانی می گیرد. کرونا مدت هاست که به حوزه فرهنگ و هنر هم راه پیدا کرده است و در این بین همکاري با تولید سریال ها
و پروژه هاي تلویزیونی، به دلیل کثرت حضور افراد در یک محیط و همچنین ناگزیري از برداشتن ماسک ها مقابل دوربین، از

 
پرخطرترین مشاغل محسوب می شوند. 

به گزارش ایسنا، از اردیبهشت ماه امسال که خبر ابتلاي چند نفر از عوامل یک سریال تلویزیونی به گوش رسید تا هفته هاي اخیر که
روزانه بیش از 400 نفر از هموطنانمان جانشان را به خاطر ابتلا به کرونا از دست می دهند، عوامل تولید پروژه هاي تلویزیونی علاوه بر
مشکلاتی چون بی پولی، سانسور، حساسیت هاي قومی و قبیله اي و ... ، با معضل جدیدي هم دست و پنجه نرم می کنند؛ کرونا این

 
روزها دشمن جدید و جدي پروژه هاي تلویزیونی است و کار را به جایی رسانده که قربانی هم می گیرد. 

درست یا غلط، در روزهاي گذشته کریم اکبري مبارکه ـ بازیگر سریال «جشن سر برون» ـ قربانی تولید پروژه اي تصویري در شرایط
کرونا لقب گرفت. هرچند عوامل تولید سریال تاکید دارند که دقیقا نمی توان گفت، او چه زمان و چگونه به این ویروس منحوس مبتلا
شده است، اما قدر مسلم ذات تولید سریال هاي تلویزیونی آن هم از نوع پربازیگرش چندان با پروتکل هاي بهداشتی که براي ممانعت

 
از گسترش کرونا برشمرده می شود، همخوانی ندارد. 

با این همه تولید پروژه ها با عواملی که تعدادشان گاه به بیش از 100 نفر می رسد، همچنان ادامه دارد. مدیران تلویزیون و تهیه
کننده ها اصرار دارند که پروتکل ها را سر صحنه تصویربرداري رعایت می کنند و در عین حال آنتن را هم نمی توان خالی نگه داشت

 
و بازیگران هم براي امرار معاش چاره اي جز همراهی ندارند. 

از نخستین پروژه هاي تصویري که درگیر کرونا شد، سریال «ایلدا» بود. اردیبهشت ماه امسال محمد کمانگیر، بازیگر نقش فرعی این
سریال سر صحنه حالش بد شد و پس از قرنطینه او را به بیمارستان رساندند. برخی می گفتند او را در شرایطی که مشکوك به کرونا

 
بوده است براي ایفاي نقش آفیش کرده اند. 

مدتی بعد مجید مظفري، از بازیگران سریال «ایلدا» هم نسبت به سیاست هاي صداوسیما براي ساخت پروژه هاي تلویزیونی در بحران
کرونا انتقاد و اینگونه عنوان کرد که برخی عوامل این پروژه از جمله راما قویدل ـ کارگردان «ایل دا» ـ بر اثر ابتلا به این ویروس، در

 
منزل قرنطینه بوده اند. 

اما علیرضا سبط احمدي، تهیه کننده سریال «ایل دا» در آن زمان با ابراز گله مندي، از این قبیل خبرها به عنوان جَوي یاد کرده بود
که از سوي برخی افراد با هدف ضربه به پروژه اي با مضمون دفاع مقدس ایجاد شده و خواسته بود که افراد جانب انصاف را رعایت

 
کنند. 

خبرها درباره ابتلاي کارگردان و برخی عوامل دیگر «ایلدا» هیچگاه مورد تایید رسمی قرار نگرفت و راما قویدل هم مدتها بعد از این
اتفاقات، وقتی با پرسشی درباره ابتلا به کرونا مواجه شد، چنین پاسخ داد «من در روزهایی که به دلیل بیماري ریوي و آسم در

 
قرنطینه بودم آزمایش کرونا ندادم و حقیقتا نمی دانم آیا به این بیماري مبتلا شدم یا نه.» 

اما دیگر برنامه تلویزیونی که در آن زمان دچار کرونا شد و خبرش هم رسما به تایید سازندگان رسید، مسابقه تلویزیونی «میدون» بود
که اتفاقا با حضور مردم عادي در استودیو ضبط و پخش می شد. حجت االله ملکی و امیر شکوهی نیا، 2 داور این مسابقه تلویزیونی
پس از انجام تست کرونا و مثبت اعلام شدن این تست، امکان حضور در چند قسمت پیش روي این رقابت کارآفرینی را نداشتند و
پس از اینکه شرایط جسمانی شان رو به بهبودي گذاشت، به صورت مجازي و آنلاین در قسمت هاي بعدي همراهی با این برنامه را

ادامه دادند. 



خبر ابتلاي مهران رجبی به کرونا در اواخر شهریور ماه امسال و وخامت حال این بازیگر، شوکی دیگر براي عرصه ساخت و ساز سریال

 
بود؛ خصوصا که در ادامه اعلام شد، این بازیگر براي بازي در سریال زندگی شهید مجید شهریاري به زنجان رفته بوده است. 

افزایش بدن درد و داشتن تب زیاد باعث مراجعه مهران رجبی به پزشک می شود و در ادامه هم نتیجه آزمایش ها نشان می دهد این
بازیگر پیشکسوت به کرونا مبتلا شده است. رجبی در همان زمان در یکی از بیمارستان هاي زنجان زیر نظر پزشکان قرار می گیرد و تا

 
بهبودي کامل اجازه مرخصی و حتی اعزام به بیمارستانی در تهران به او داده نمی شود. 

هرچند تهیه کننده سریال «شهید شهریاري» با رد ادعاي ابتلاي رجبی سر صحنه ساخت سریال، توضیح داده بود که او صبح روز
دوشنبه وارد زنجان شده و همان بعدازظهر در بیمارستان بستري می شود، تست گرفتند و متوجه شدند مهران رجبی به کرونا مبتلا

 
شده است. 

اما در شرایطی که به نظر می رسید غائله ها ختم به خیر شده است و پروژه هاي تصویري تا اینجا از ویروس منحوس کرونا جان سالم

 
به در برده اند، خبر درگذشت یک بازیگر به دلیل ابتلا به کرونا، نشان داد که هنوز براي اینکه نفس راحتی بکشیم، خیلی زود است. 

سازندگان «جشن سر برون» مانند دیگر همکارانشان خوش شانس نبودند؛ خبر درگذشت کریم اکبري مبارکه در شرایطی که مشغول
ایفاي نقش در این سریال پر بازیگر بود، بار دیگر ورق را برگرداند و دوباره نگاه ها را به خطرات احتمالی بازي در پروژه هاي سینمایی

 
و تلویزیونی معطوف کرد. 

خانواده این بازیگر پیشکسوت مسئولان پروژه را مقصر درگذشت پدر می دانستند و عوامل پروژه که مدام با سوالات رسانه ها درباره
لزوم رعایت پروتکل ها مواجه می شدند، ضمن همراهی با خانواده آن مرحوم، این نکته را گوشزد می کردند که دقیقا مشخص نیست

 
مرحوم اکبري مبارکه کجا به ویروس آلوده شده است. 

البته انتشار خبر ابتلاي لاله اسکندري، دیگر بازیگر سریال «جشن سربرون» به کرونا که کمی پیش از ابتلاي کریم اکبري مبارکه

 
توسط خود این بازیگر منتشر شده بود هم بر شائبه ابتلا سر صحنه می افزود. 

اما در شرایطی که هنوز ذهن ها معطوف به درگذشت کریم اکبري مبارکه بود، اعلام شد که پروژه تلویزیونی دیگري درگیر کرونا شده
است. رابعه اسکویی بازیگر سریال «هشت آباد» (نوروز رنگی) که براي پخش در نوروز 1400 آماده می شود، چند روزي است که کرونا
گرفته و البته به گفته خودش خوشبختانه از نوع خفیف آن است. او هم اینک در هتلی در مشهد ـ شهر محل تصویربرداري سریال ـ

 
روزهاي قرنطینه و بیماري را می گذراند. 

اسکویی درباره حضور بازیگران در پروژه هاي تلویزیونی در شرایط کرونا به ایسنا گفته است: هر هفته سر پروژه ها از ما تست می
گیرند. این نوعی بیماري است که چندان نمی توان کاري کرد. هر چقدر هم رعایت کنیم به خاطر اپیدمی بودنش باز امکان ابتلا وجود

 
دارد و کار خاصی نمی توان انجام داد. 

علی مسعودي، کارگردان این سریال هم درباره لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی در پروژه ها و ابتلاي بازیگران به کرونا، چنین عنوان

 
کرده است: ما سعی می کنیم روند تولید پروژه با رعایت همه پروتکل ها باشد با این حال باز هم ممکن است فردي مبتلا شود. 

 
به گفته او بعد از ابتلاي رابعه اسکویی به کرونا به سرعت از تمام گروه تست گرفته اند و تست ها منفی بوده است. 

البته چرخه ابتلاي بازیگران و عوامل پروژه هاي تصویري به کرونا به همین جا ختم نمی شود؛ اینها وجه علنی قضیه است. بسیاري از

 
هنرمندان و عوامل هم هستند که به کرونا مبتلا می شوند اما صرفاً همکارانشان از ماجرا باخبرند. 

این روزها خبر ابتلاي جلال الدین معیریان، گریمور باسابقه سینما و تلویزیون به کرونا و بستري شدن وي در بیمارستان منتشر شد

 
که البته در ادامه مشخص نشد این هنرمند آیا با پروژه اي تصویري همکاري داشته است یا خیر. 

در شبکه نمایش خانگی هم که با تهیه کننده خصوصی اداره می شود، شرایط چندان بهتر از تلویزیون نیست. خبرها از سریال
«سیاوش» سروش محمدزاده که بازیگرانی چون رضا کیانیان، نیکی کریمی، امیر جعفري و میلاد کی مرام را مقابل دوربین دارد،

 
حاکی از درگیري برخی عوامل این پروژه با کروناست. 

 
چندي قبل محمدرضا گلزار هم که در سریال «گیسو» بازي می کرد از ابتلا به کرونا خبر داده بود. 

با این همه، اصرارها بر ساخت سریال ها و پروژه هاي تصویري براي تلویزیون و شبکه نمایش خانگی که در هر نوبت فیلمبرداري،
جمعیت انبوهی از عوامل را دور هم می کشاند، ادامه دارد؛ این در حالی است که با فرض رعایت تمام پروتکل هاي بهداشتی سر



صحنه، شاید بتوان این انتظار را هم داشت که با صرف هزینه اي بیشتر و طولانی تر کردن مدت زمان ساخت، کاهش تعداد نفرات در
پشت صحنه ها و همچنین تعطیلی مقطعی در هفته هایی که بیماري به اوج خود می رسد را شاهد باشیم؛ اتفاقی که از منظر برخی

 
سازندگان از جمله منوچهر هادي فعلا غیرممکن به نظر می رسد. 

هادي که ساخت سریال «دل» را در زمان شیوع کرونا به پایان رساند و این روزها هم سر صحنه تصویربرداري فصل دوم از سریال
«عاشقانه» است، از جمله افرادي است که به همراه همسرش یکتا ناصر (بازیگر) یک بار به کرونا مبتلا شدند. او چندي قبل در اظهار
نظري تاکید کرده بود، «به بهانه دلسوزي و نگرانی براي اهالی فیلم و سریال؛ کسانی که توصیه می کنند سریال ها متوقف شود، آیا
تمهیدي براي معیشت اهالی سینما و ... هم در نظر گرفته اند؟ آیا فکر می کنید ما نگران جان و سلامتی خود نیستیم؟ آیا از
سینماگران اگر کسی مبتلا به کرونا شده و یا از دنیا رفته او را به زور سرکار آورده اند یا تهدید شده اند؟اول باید مسایل مالی

 
هنرمندان حل شود و بعد صحبت از تعطیلی 

کارها شود.»



همدان| در فصل سرما چه دمنوشی تهیه کنیم؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- اگر چه هیچ نوشیدنی جاي چاي همان نوشیدنی مشهورما ایرانی ها را نمی گیرد اما دمنوش هاي رنگارنگ و
فوق العاده اي وجود دارد که می تواند فصل سرما را براي ما دلچسب و مطبوع کند. دمنوش ها سال هاي سال است که با

زندگی ما انسان ها عجین شده اند.

گروه استان ها- اگر چه هیچ نوشیدنی جاي چاي همان
نوشیدنی مشهورما ایرانی ها را نمی گیرد اما دمنوش هاي
رنگارنگ و فوق العاده اي وجود دارد که می تواند فصل
سرما را براي ما دلچسب و مطبوع کند. دمنوش ها سال
هاي سال است که با زندگی ما انسان ها عجین شده اند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از همدان، با شروع فصل سرما
بساط خوردنی ها و نوشیدنی ها گرم نیز بیش از دیگر ایام
سال رونق پیدا می کند. این روزها که علاوه بر سرما کرونا

 
هم میهمان ناخوانده خانواده هاي ایرانی شده است نوشیدن انواع دمنوش ها می تواند آرامش ویژه اي به روح و بدن انسان ها دهد. 

اگر چه هیچ نوشیدنی جاي چاي همان نوشیدنی مشهور ما ایرانی ها را نمی گیرد اما دمنوش هاي رنگارنگ و فوق العاده اي وجود
دارد که می تواند فصل سرما را براي ما دلچسب و مطبوع کند. دمنوش ها سال هاي سال است که با زندگی ما انسان ها عجین شده و

 
در درمان بیماري هاي متعددي به طب سنتی یاري رسانده اند. 

نوشیدنی ها هم مانند مزاج هاي آدمی متفاوت هستند و با شروع هر فصل نوع آنها تغییر می کند. به عنوان مثال تابستان با نوشیدنی

 
هایی که مزاج خنک و مرطوب دارند و زمستان با نوشیدنی هاي گرم و خشک همراه است. 

گل، ساقه، برگ و همه قسمت هاي گیاه در دمنوش هاي فصلی سرما مورد استفاده قرار می گیرند.اما در موارد کمی از ریشه گیاه
براي درمان نیز استفاده می شود. نوشیدنی ها به دو طریق، دم کردنی یا جوشیدنی تهیه می شوند. اگر بخواهیم دارویی با اثر قوي

 
داشته باشیم، گیاه را می جوشانیم. 

 
دمنوش گل بنفشه 

براي تهیه این دمنوش نزدیک 70 گرم برگ هاي تازه را با آب سرد بشویید و آن را با نیم لیتر آب بجوشانید. بعد از حدود 12 ساعت
وقتی آب سبز رنگ شد، آن را صاف کرده و در شیشه درب داري در یخچال گذاشته و هر دو ساعت یک بار مقداري از آن را بخورید.

 
این دم کرده بهتر است هر روز تازه تهیه شده و اضافی آن دور ریخته شود. 



این دمنوش را به روش دیگري هم می توان تهیه کرد در این روش 8-5 قاشق چایخوري از پودر گیاه یا مقداري از برگ تازه گل
ینفشه رو به یک لیتر آب جوش اضافه کنید و پس از 20 دقیقه محلول بدست آمده را صاف کنید، 2 فنجان از این دمنوش را در طی

 
روز مصرف کنید. 

این گل مزه بسیار خوبی دارد و به صورت شربت دارویی در داروخانه ها به فروش می رسد. به این دمنوش می توان گل سرخ هم

 
اضافه کرد. گل بنفشه در درمان سرفه هاي خشک، رفع التهاب و درد بسیار مناسب است. 

 
دمنوش گل نیلوفر 

دمنوش گل نیلوفر به افرادي که پوست شان در فصل هاي سرد سال دچار حساسیت و خشکی می شود، مصرف دمنوش گل نیلوفر را

 
توصیه می کنیم. دم کرده این گل در رفع خشکی پوست بسیار موثر است. 

 
دمنوش گل گاوزبان 

گل گاوزبان گلی است که اگر بخواهید به قدر کافی تاثیرگذار باشد باید نیم ساعت جوشانده شود و بعد از آن به مدت یک ساعت هم

 
دم بکشد. دمنوش این گل با ترکیب لیمو امانی استفاده می شود. 

 
دمنوش زنجبیل 

یکی از نوشیدنی هاي مهمی که براي افراد سرماخورده در فصل پاییز و زمستان تجویز می شود، دمنوش زنجبیل است. این دمنوش

 
بدن را به یک بخاري سیار تبدیل کرده و از ویروس هاي سرماخوردگی در امان می دارد. 

زنجبیل به نوعی یک پیشگیري کننده قوي براي سرماخوردگی است. از این نوشیدنی در مناطق خیلی سرد یا براي افرادي که بدن

 
شان ایمنی کمتري دارد، استفاده می شود. 

براي تهیه این دمنوش ابتدا زنجبیل تازه را به میزان یک قاشق غذاخوري در ظرفی مناسب رنده کنید.سپس با آب جوش به مدت 10

 
دقیقه دم کرده و داخل صافی ریخته و تفاله آن را بگیرید. 

 
دمنوش آویشن 

نوشیدنی دمنوش آویشن به تنهایی با همراه با پونه و هم زمان با آغاز فصل پاییزو زمستان نه تنها می تواند مقاوت بدن را در برابر

 
ویروس سرماخوردگی و آنفلوانزاي فصلی افزایش دهد، بلکه روند بهبود سرماخوردگی را سرعت می بخشد. 

این نوشیدنی براي فصل پاییز و زمستان بسیار مناسب بوده،خاصیت ضد عفونی دارد و براي سرما خوردگی و دردهاي دوران عادت
ماهانه در بانوان بسیار مفید است. این دمنوش همچنین تسکین دهنده سرفه و برطرف کننده تنگی نفس است. در برخی از متون

 
طب سنتی به خواص نوشیدن دمنوش آویشن براي کنترل میزان قند خون به عنوان یک درمان جانبی اشاره شده است. 



 
دمنوش چهار گل 

گل گاوزبان یا پنیرك، گل بنفشه، گل ختمی و گل سرخ (گل محمدي) از معروف ترین گل هاي دم کردنی هستند که با تاثیرگذاري
زیادي در رتبه اول قرار می گیرند.دمنوش چهار گل در مواردي مانند یبوست، سوزش چشم، خشکی بینی، آنژین هاي چرکی، گلودرد

 
و بدن درد مورد استفاده قرار می گیرد. 

از چهارگل هاي معروف می توان هم به صورت جوشانده و هم به صورت دم کردنی استفاده کرد. براي تهیه دمنوش چهار گل باید
نسبت هاي مساوي از گیاهان گل ختمی، بنفشه، گل سرخ و گل گاو زبان را با هم ترکیب کنید و این مخلوط را درون آب جوش

 
ریخته و به مدت 15 دقیقه در یک قوري چینی دم کنید. 

 
دمنوش هاي جدید سلامتیِ سحرخیز 

 
کارآفرینان اصفهان| کارآفرینی که بازار دمنوش هاي گیاهی را رونق داد 

 
درمان سرفه با دمنوش هاي گیاهی 

دمنوش چهار گل داراي طبع معتدل است، بنابراین مصرف روزانه 2 استکان و کمتر از 20 روز هیچ عارضه اي را براي افراد در بر

 
ندارد. این دمنوش خاصیت خواب آوري دارد، از این رو، بهترین زمان مصرف این گیاه قبل از خواب است. 

براي اینکه طبع این دم کرده به سمت گرمی نیز رود، افزودن هل به آن ضروري است. دمنوش چهارگل تا 2 ساعت پس از دم کشیدن
قابل استفاده است زیرا در مجاورت هوا به سرعت اکسید نمی شود. بهتر است این دمکرده همراه با خرماي خشک شده، کشمش بدون

روغن و پارافین یا عسل مصرف شود. زنان باردار و کودکان زیر یک سال و 6 ماه باید از مصرف دمنوش چهارگل خودداري کنند.



گزارش| روایت تسنیم از فعالیت هاي محرومیت زدایی در سروآباد+تصاویر

منبع: تسنیمشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- سروآباد یکی از 31 شهرستان منتخب در کشور براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی بنیاد علوي است.

 
 

گروه استان ها- سروآباد یکی از 31 شهرستان منتخب در کشور براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی بنیاد علوي است. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سروآباد، سروآباد یکی از 31 شهرستان منتخب در کشور براي اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی بوده

 
که بنیاد علوي از سال 98 فعالیت و اقدامات محرومیت زدایی خود را در این شهرستان آغاز کرده است. 

براساس مشاهدات عینی خبرنگار تسنیم و گفته مسئول نهاد پیشرفت و آبادانی بنیاد علوي در سروآباد، «تشکیل صندق هاي توان
افزایی در 30 روستا و کمک 600 میلیون تومانی، اجراي کارهاي عمرانی و محرومیت زدایی در سه حوزه عمران زیرساخت همچون
احداث کتابخانه، مسکن، مدارس، احداث پارك، احداث آبشخور، احداث کانال هاي کشاورزي، آبرسانی به باغات؛ اقتصاد و اشتغال و
مسائل فرهنگی تربیتی و اجتماعی در قالب 68 پروژه به ارزش 35 میلیارد تومان، پرداخت 27 میلیارد تومان تسهیلات اشتغالزایی با
کارمزد 2 درصد به جوانان جویاي کار، توزیع 10 هزار بسته معیشتی و 5 هزار کارت هدیه 200 هزار تومانی میان نیازمندان، پرداخت
240 فقره تسهیلات 5 میلیون تومانی به افراد آسیب پذیر از کرونا، اتمام پروژه هاي نیمه تمام و برنامه ریزي براي پرداخت 12
میلیارد تومان تسهیلات کلان کارآفرینی و احداث سه مورد خانه بهداشت در روستاها» از جمله اقدامات انجام شده و پیش رو بنیاد

 
علوي در این شهرستان مرزي است. 

 
کمک هاي خیرین باید به سمت رفع آسیب هاي اجتماعی و محرومیت زدایی هدایت شود 

 
خوزستان| فعالیت هاي محرومیت زدایی در کوي یاسر امیدیه + تصویر 

 
در ادامه روایت تصویري خبرنگار تسنیم از محرومیت زدایی در سروآباد را ببینید: 













14 تصمیم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، تصمیمات
جلسه یکصد و هفتاد و هفتم ستاد هماهنگی اقتصاد دولت

 
در 14  بند به شرح زیر اعلام شده است. 

تصمیمات مذکور بر مبناي نامه ارسالی از سوي اسحاق
جهانگیري معاون اقتصادي رئیس جمهور، به وزاري صنعت،
معدن و تجارت، امور اقتصادي و دارایی، نفت، بهداشت،
درمان و آموزش پزشکی،امور خارجه، جهاد کشاورزي

 
و بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران به شرح زیر است: 

1- وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان مسئول تجارت خارجی کشور، بر مبناي براورد درآمد ارزي کشور- که در ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت تعیین می شود - اقدام به مدیریت ثبت سفارش بر اساس اولویت بندي کالایی نماید. ارز مورد نیاز واردات از روش

 
هاي زیر، از جمله ارز حاصل از صادرات تامین می شود: 

1-1- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز حاصل از صادرات که به بانک مرکزي، بانک ها و شبکه صرافی هاي مجاز
در نظام یکپارچه معاملات ارزي (سامانه نیما) فروخته می شود، تامین نماید. کلیه صادر کنندگان محصولات پتروشیمی، فرآورده هاي
نفتی و فولادي مکلفند ارز حاصل از صادرات خود را به بانک مرکزي (سامانه نیما) عرضه کنند. سایر صادر کنندگان نیز می توانند ارز
حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه نمایند. واردات کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید، از محل این

 
منابع و درآمدهاي ارزي نفت و گاز، تأمین می شود. 

1-2- واردکننده می تواند ارز مورد نیاز خود را از محل ارز صادر کنندگان (خود یا غیر) به میزان کوتاژ صادراتی به شکل واردات در
برابر صادرات با تهاتر تامین نماید. ثبت تمامی اطلاعات مربوط به گردش ریالی و نرخ ارز مورد معامله در سامانه جامع تجارت ضروري
است و اطلاعات مورد نظر از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت بر خط در اختیار بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران قرار

 
می گیرد. 

تبصره 1: این روش براي پرونده هاي صادراتی سال 1398 و بعد از آن و منوط به ثبت اظهار صادر کننده مبنی بر در اختیار داشتن

 
ارز مربوط به پروانه صادراتی در سامانه جامع تجارت امکان پذیر خواهد بود. 

تبصره 2: روش جاري تهاتر تحت مدیریت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، با هماهنگی بانک مرکزي

 
ادامه می یابد. 



3-1- وارد کننده می تواند از محل ارز خود با اشخاص دیگر، با ثبت اطلاعات مربوط به گردش مالی ریالی وارد کننده و فروشنده ارز

 
در سامانه جامع تجارت نسبت به خرید ارز منوط به تعهد طرفین معامله بر اساس وجود و تأمین ارز مورد مبادله اقدام نماید. 

1-4- واردات ماشین آلات و مواد اولیه موضوع سرمایه گذاري خارجی از طریق ثبت سفارش از محل منابع ارزي سرمایه گذار خارجی

 
با مجوز سازمان سرمایه گذاري و کمک هاي اقتصادي و فنی ایران صورت می گیرد. 

 
1-5- واردات از محل قرار دادهاي بیع متقابل و ITC نفتی و یا روش هاي اعتباري مرسوم، طبق مقررات جاري انجام می شود. 

2- بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران در کوتاه ترین زمان ممکن بر مبناي ثبت سفارش هاي دریافت شده موضوع موارد بند 1،

 
نسبت به صدور گواهی ثبت آماري در سامانه جامع تجارت اقدام می نماید. 

 
3- وارد کننده موظف است تعهدات لازم به منظور واردات کالا به کشور را به بانک عامل ارائه دهد. 

4- ارز حاصل از صادرات. باید ظرف چهار ماه از زمان صدور، به یکی از روش هاي مرتبط بند 1 به چرخه اقتصادي کشور باز گردد.

 
موارد استثناء توسط وزارت سمت تعیین می شود. 

5- واردات مواد اولیه به صورت ورود موقت صرفا پس از انجام تست آماري در سامانه جامع تجارت و اعلام ارزش و مقدار آن توسط
گمرك جمهوري اسلامی ایران مجاز است و پروانه صادراتی از این محل حق واگذاري بابت واردات ندارد و صادر کننده صرفا به میزان

 
مابه التفاوت واردات و صادرات، متعهد به بازگشت ارز با روش هاي مربوطه در بند 1 به چرخه اقتصادي کشور است. 

6-گمرك جمهوري اسلامی ایران، پروانه هاي صادراتی از سرزمین اصلی به مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي که براي
مصرف در منطقه استفاده می شوند را از گزارش آماري صادرات کشور حذف کند و دارندگان این پروانه ها حق واگذاري آن را ندارند.
در صورت صادرات کالا از سرزمین اصلی به مناطق یاد شده و از آنجا به خارج از کشور، صادرکننده متعهد به بازگشت ارز حاصله با

 
روش هاي مرتبط بند1 به چرخه اقتصادي کشور می باشد. 

7- به استثناء مواردي که مطابق قانون مجاز تعیین شده است، گمرك جمهوري اسلامی ایران می بایست صرفا به آن دسته از

 
کالاهاي وارداتی که ثبت سفارش آنها داراي اعلامیه تامین ارز می باشد، اجازه ترخیص دهد. 

 
8-واردات در مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي مطابق قوانین و مقررات جاري صورت می پذیرد. 

9-نهادهاي نظارتی، انتظامی و امنیتی، ضمن شناسایی، با دلالان و واسطه هاي غیر مجاز در تمامی بازارها به ویژه بازارهاي مجازي و

 
همچنین انبارهاي عمده نگهداري کالاهاي قاچاق برخورد جدي داشته و متخلفان را به قوه قضاییه معرفی نمایند. 

10-مرکز اطلاعات مالی و مبارزه با پولشویی، بر اجراي کامل و موثر قانون مبارزه با پولشویی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز در کل کشور
توسط کلید اشخاص مشمول{ از جمله بانک ها، موسسات مالی، شهرداري ها، ثبت اسناد و ...} براساس مصوبات شوراي عالی مبارزه

 
با جرایم پولشویی و تامین مالی تروریسم، نظارت کامل و دقیق اعمال نماید. 

11-وزارت نفت مکلف است با همکاري وزارتخانه هاي صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی،
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان برنامه و بودجه کشور. خزانه داري کل کشور و گمرك جمهوري اسلامی ایران نسبت به
تدوین مقررات لازم براي تهاتر نفت خام و میعانات گازي با کالاهاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز براي تولید اقدام

 
نماید. 

12-وزارت امور خارجه با همکاري بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران و سایر دستگاه هاي ذیربط براي آزادسازي صنایع مسدودي

 
ارزي در خارج از کشور به طور جدي تلاش مستمر نماید. 

13-سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مرکز ملی فضاي مجازي با توجه به شرایط جنگ
اقتصادي، ضمن ایجاد فضاي رسانه اي مثبت و مناسب نسبت به اطلاع رسانی لازم در جهت کاهش التهاب در بازارهاي ارز و کالا و

 
تشویق سرمایه گذاري و اشتغال اقدام و از هرگونه القاء کمبود کالا و بی ثباتی قیمت ها خودداري نمایند. 

14-تبادل هر گونه اطلاعات در فرایند تجارت خارجی با وارد کنندگان و صادر کنندگان توسط کلیه دستگاه هاي مسئول، صرفا از
طریق سامانه جامع تجارت صورت گرفته و این سامانه می بایست اطلاعات مورد نیاز دستگاه هاي مربوطه را به صورت برخط و

 
سیستمی ارسال و دریافت نماید. 



انتهاي پیام/



اعزام 110 نفر از کادر درمانی سپاه لرستان به مراکز درگیر کرونا

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/08/15

سردار مرتضی کشکولی عصر امروز در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به شرایط شیوع کرونا قرار شد از کادر رسمی،

 
بسیجی و سربازانی که تخصص لازم در حرفه پزشکی و پرستاري دارند به عنوان شیفیت جایگزین کادر درمانی معرفی شوند. 

وي افزود: کادر درمانی حدود 9 ماه است که در بیمارستان ها شبانه روز تلاش می کنند و این اقدام با هدف کمک بیشتر به کادر
درمانی انجام می شود که در این راستا متخصصین در رشته هاي پرستاري و پزشکی به دانشگاه علوم پزشکی استان معرفی می شوند.

فرمانده سپاه حضرت ابوالفضل(ع) لرستان عنوان کرد: در همین راستا 491 بسیجی خواهر و برادر اعم از پزشک متخصص، فوق

 
تخصص، پرستار و همچنین 110 نفر پاسداران رسمی و سربازان که در این زمینه تخصص دارند به دانشگاه معرفی می شوند. 

کشکولی تصریح کرد: این تعداد نیرو در سراسر استان آماده هستند تا در هر جایی که نیاز است به عنوان شیفت جایگزین در مراکز

 
درمانی و بیمارستان ها خدمت کنند. 

وي با اشاره به استفاده از ظرفیت درمانگاه هاي سپاه بیان کرد: در سراسر استان برخی از درمانگاه ها به عنوان مرکز غربالگري براي

 
تست گیري و برخی براي بستري بیماران کرونایی در نظر گرفته شده اند تا در صورت نیاز تجهیز و مورد استفاده قرار گیرند. 

فرمانده سپاه حضرت ابوالفضل(ع) استان لرستان خاطر نشان کرد: همچنین دو سوله ورزشی در خرم آباد که داراي شرایط لازم

 
هستند براي نقاهتگاه آماده شده و یا اینکه در صورت افزایش تعداد بیماران کرونایی، تجهیز شوند و از آنها براي بستري استفاده شود. 

وي افزود: ظرفیت نقاهتگاه قبلی بین 70 تا 200 نفر بود که همچنان پابرجاست و افرادي که تمایل دارند، می توانند استفاده کنند؛
غربالگري و قرنطینه بیماران کرونایی از دیگر اقدامات سپاه براي کاهش شیوع کرونا و قطع زنجیره انتقال کرونا است و علاوه بر این
موارد همه پایگاه هاي مقاومت به پایگاه سلامت تبدیل شده تا بتوانند علاوه بر ارائه آموزش هاي لازم در این زمینه، در بحث گند

 
زدایی و توزیع ماسک اقدام نمایند. 

کشکولی با اشاره به کمک مومنانه گفت: کمک مومنانه از ابتداي شیوع کرونا تاکنون ادامه داشته و همچنان ادامه دارد که در این
مرحله قرار است کمک مومنانه به صورت جهیزیه، مسکن و اشتغال براي نیازمندان باشد و تلاش می شود تا حدود 15 سري دیگر

 
کمک مومنانه توزیع شود. 

وي با تاکید بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی گفت: رعایت فاصله، استفاده از ماسک، و سایر نکات بهداشتی می تواند بهترین راه
پیشگیري از کرونا است.



معاون وزیر نیرو: استفاده از آب دریا براي ایران یک الزام است

منبع: ایرناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/08/15

بندرعباس- ایرنا- معاون آب و آبفاي وزیرنیرو گفت: استفاده از آب دریا براي کشور ایران که در یک منطقه خشک و نیمه
خشک قرار گرفته و تنها 46 درصد از جمعیت آن به 20 درصد از آب دسترسی دارند، یک الزام است.

بندرعباس- ایرنا- معاون آب و آبفاي وزیرنیرو گفت:
استفاده از آب دریا براي کشور ایران که در یک منطقه
خشک و نیمه خشک قرار گرفته و تنها 46 درصد از
جمعیت آن به 20 درصد از آب دسترسی دارند، یک الزام

 
است. 

قاسم تقی زاده خامسی روز پنجشنبه درمراسم بهره برداري
از مرحله نخست پروژه انتقال آب خلیج فارس به فلات
مرکزي ایران، با اشاره به اینکه 97 درصد از آب هاي جهان
را دریاها تشکیل می دهند، افزود: باتوجه به کمبود آب

شیرین درسطح جهان هر روز کشورهاي جهان براي تکنولوژي هاي مدرن و موثرتر براي استفاده بهینه از آب دریا استفاده می کنند

 
که ایران نیز یکی از این کشورها می باشد. 

وي بیان داشت: حتی کشورهاي که به اندازه کافی آب شیرین و تجدیدپذیر دارند، امروزه آب دریا را به عنوان یک منبع نگاه می

 
کنند. 

 
72مین واحد نمک زدایی کشور در ایران به بهره برداري رسید 

مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران اظهارداشت: پروژه بزرگ شیرین سازي آب دریا در کشور از خلیج فارس و انتقال به استان
هاي کرمان و یزد نیز امروز شاهد بهره برداري از آن بودیم می تواند براي ما الگو باشد؛ زیرا که حداقل مصرف آب در صنعت در افق

 
آینده 2 برابر خواهد شد. 

تقی زاده خامسی ادامه داد: خوشبختانه با بهره برداري از این آب شیرین کن، 72 مین واحد نمک زدایی کشور در ایران به نتیجه می

 
رسد که 54 واحد آن در دولت تدبیر و امید به بهره برداري رسیده و 23 واحد دیگر نیز تا پایان همین دولت به نتیجه خواهد رسید. 

وي ابراز اشت: در سال 92 کشور تنها 17 آب شیرین کن داشت که با اقدام هاي انجام شده درحال حاضر این تعداد به 72 مورد

 
رسیده است. 

نیمی از آب هرمزگان از آب شیرین کن ها تامین می شود 



معاون آب و آبفاي وزیر نیرو بااشاره به تامین وضعیت آبی هرمزگان یادآورشد: بیش از نیمی از آب شرب شهر بندرعباس و استان

 
هرمزگان از آب هاي سطحی و آب شیرین کن ها تامین خواهد شد. 

تقی زاده خامسی یاداورشد: نیاز آب شرب حدود 800 نفر از جمعیت شهر بندرعباس و خمیر، 100 میلیون مترمکعب است که بخشی
از آن از آب شیرین کن ها تامین خواهد شد و در مجموع در استان هرمزگان تا پایان دولت دوازدهم نیمی از آب شرب توسط نمک

 
زدایی تهیه خواهد شد. 

وي ابرازداشت: در سال 92 کل ظرفیت آب شیرین کن هاي استان هرمزگان هشت میلیون مترمکعب بوده که تا پایان امسال به 90

 
میلیون مترمکعب یعنی 10 برابر خواهد رسید که خبر خوشی براي مردم این منطقه است. 

این مسوول دروزارت نیرو اظهارداشت: آب شیرین کن بندرعباس، 15 میلیون مترمکعب از نیاز آب شرب شهر بندرعباس و خمیر
تامین خواهد کرد و این 15 میلیون مترمکعب به همراه بخشی از آب شیرین کن 100 هزار متر مکعبی، نیمی از نیاز آبی این 2

 
منطقه را تامین می کند. 

به گزارش ایرنا، یکی از مهم ترین طرح هاي در دست اجراي شیرین سازي آب دریا، طرح آب شیرین کن بندرعباس است که به گفته

 
مسوولان آب و فاضلاب، بزرگ ترین پروژه شیرین سازي آب دریا در سطح کشور است. 

این طرح با تدبیر دولت و با استفاده از توان فنی و مهندسی داخلی و سیاست وزارت نیرو مبنی بر ایجاد منابع آبی پایدار در شهرهاي

 
ساحلی اجرا شده که اشتغال زایی غیرمستقیم 2 هزار نفري صنایع منطقه از جمله مهم ترین مزایاي اجراي آن است. 

رحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان امروز پنجشنبه با دستور ویدیو

 
کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد. 

استاندار هرمزگان درمراسم بهره برداري از این پروژه آبرسانی گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی کوثر ظرفیت 200 هزار
مترمکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت

 
گرفته است. 

فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

 
600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- هرمزگان 

 
- قاسم تقی زاده خامسی 

 
- خلیج فارس 

 
- وزارت نیرو 



 
- شرکت مدیریت منابع آب ایران 

 
پروندهٔ خبري 

- افتتاح طرح هاي آب و برق در هرمزگان



قطعه اول خط انتقال آب خلیج فارس به سیرجان افتتاح شد

منبع: همشهريشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/08/15

قطعه نخست خط انتقال و بخشی از شیرین سازي آب ابرپروژه انتقال آب خلیج فارس به منطقه صنعتی و معدنی گل گهر
سیرجان با دستور رئیس جمهوري و حضور وزیر صمت و استاندار کرمان در سیرجان افتتاح شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، بخشی از
شیرین سازي و قطعه نخست خط انتقال آب از خلیج
فارس تا منطقه سیرجان به طول 305 کیلومتر با مشارکت
دولت و بخش خصوصی با حضور مسئولان عالی ملی و

 
استانی افتتاح و بهره برداري شد. 

- پروژه انتقال آب خلیج فارس به گل گهر فردا افتتاح می
شود امروز 15 آبان عملیات بهره برداري از طرح هاي ملی
استان هاي هرمزگان و کرمان در قالب سی و یکمین برنامه
افتتاح جهش تولید فراهم شده که با افتتاح فاز نخست
شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج

فارس به فلات مرکزي ایران (از بندرعباس تا سیرجان) با حضور علیرضا رزم حسینی، وزیر صمت، استاندار کرمان، رئیس مجمع
نمایندگان استان، مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و حضور ویدئو کنفرانسی دکتر حسن روحانی ریاست جمهوري و سایر

 
مسئولان محقق شد. 

سایت شیرین سازي آب با ظرفیت 200 هزار مترمکعب در روز براي مصارف آشامیدنی و صنایع، خط لوله انتقال آب به طول 305
کیلومتر، هفت ایستگاه پمپاژ، 10 پست 400 و 230، 132 و 63 کیلوولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و 33 مخزن تعادلی، ذخیره
و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 هزار مترمکعب با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغالزایی یکهزار و 200 نفر تا
ساعاتی دیگر با حضور مسئولان ملی و استانی دولت و بخش خصوصی به بهره برداري می رسد که می تواند جریان کار تولید، اشتغال

 
و توسعه اقتصادي دیار کریمان را تسهیل کند. 

افتتاح طرح هاي یاد شده از هرمزگان تا سیرجان و ادامه پروژه انتقال آب تا رفسنجان و یزد خط بطلانی بر کابوس کم آبی استان
هاي کویري کشور در حوزه آب آشامیدنی و همچنین براي صنعت تلقی می شود که مطالعات آن با تفکري هوشمندانه در سال 92 و
عملیات اجرایی این ابرپروژه در سال 95 آغاز شد و امروز ثمره چند سال فعالیت شبانه روزي مهندسان داخلی با مشارکت 200

 
شرکت خصوصی و بخش دولتی به بار نشسته است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت و هیات همراه از روز چهارشنبه 14 آبان به منظور سفري 2 روزه به کرمان سفر کرده است.



زنان خانه دار چگونه خود را بیمه کنند؟+ شرایط و نرخ حق بیمه

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی جزئیات بیمه زنان خانه دار را تشریح
کرد و نرخ حق بیمه هاي دریافتی در سطوح سه گانه براي این دسته از زنان را اعلام کرد. به گزارش اقتصادطلایی ، محمود

علی بخشی، به مناسبت سوم نوامبر، «روز جهانی زنان خانه (...)

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی جزئیات بیمه زنان خانه دار را تشریح
کرد و نرخ حق بیمه هاي دریافتی در سطوح سه گانه براي این دسته از زنان را اعلام کرد. به گزارش اقتصادطلایی ، محمود علی

 
بخشی، به مناسبت سوم نوامبر، «روز جهانی زنان خانه (...) 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی جزئیات بیمه زنان خانه دار را تشریح کرد و

 
نرخ حق بیمه هاي دریافتی در سطوح سه گانه براي این دسته از زنان را اعلام کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی ، محمود علی بخشی، به مناسبت سوم نوامبر، «روز جهانی زنان خانه دار» اطلاعاتی در این باره ارائه داد و در
این باره اظهار کرد: شمار زنان خانه دار زیاد است و تقاضاي گسترده اي براي پوشش بیمه در سال هاي گذشته از سوي آنها مطرح

 
می شد. 

وي افزود: در مقررات مشاغل آزاد بر اشتغال افراد تاکید شده اما با پیگیري هاي صورت گرفته در نهایت با پوشش بیمه اي زنان خانه

 
دار موافقت شد و از آذرماه سال 1387 با اخذ مصوبه هیئت مدیره، زنان خانه دار مشمول بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد شدند. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه زنان خانه دار از کمک 2 درصدي
دولت براي حق بیمه پرداختی برخوردار هستند، گفت: تا کنون 370 هزار نفر از زنان خانه دار تحت پوشش بیمه صاحبان حرف و

 
مشاغل آزاد سازمان تامین اجتماعی قرار گرفته اند. 

علی بخشی ادامه داد: زنان خانه دار در حد فاصل سنی 18 تا 50 سال می توانند به شعب سازمان تامین اجتماعی مراجعه و تقاضاي
بیمه کنند. ضمنا چنانچه متقاضیان در تاریخ ارائه تقاضا بالاتر از سقف سنی مورد اشاره سن داشته باشند درصورتی که معادل مازاد

 
سنی داراي سابقه پرداخت حق بیمه باشند تقاضاي بیمه آنان در صورت احراز سایر شرایط مقرر قابل پذیرش خواهد بود. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه سازمان تامین اجتماعی سه سطح از تعهدات بیمه اي را براي زنان خانه دار درنظر گرفته است، گفت:
نوع اول با نرخ پرداخت حق بیمه 14درصد است و تنها شامل بازنشستگی و فوت بعد از بازنشستگی می شود. نوع دوم نرخ پرداخت
حق بیمه 16 درصد است و شامل بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی می باشد و نوع سوم با نرخ پرداخت حق بیمه 20

 
شامل تعهدات بازنشستگی، فوت و از کار افتادگی می شود و 2 درصد از نرخ هاي مورد اشاره در تعهد دولت است. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی درباره مبلغ پرداختی مبناي پرداخت حق بیمه
زنان سرپرست خانوار بر اساس «حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار» در سال جاري عنوان کرد: در سال جاري با توجه به حداقل



دستمزد مصوب شوراي عالی کار براي مدل اول یعنی نرخ پرداخت حق بیمه سهم بیمه شده 12 درصد، مبلغ ماهانه 230 هزار تومان،
براي مدل دوم یعنی نرخ پرداخت حق بیمه 14 درصد، مبلغ ماهانه 267 هزار تومان و براي مدل سوم یعنی نرخ پرداخت حق بیمه

 
18 درصد، مبلغ ماهانه 343 هزار تومان پرداخت می کنند. 

علی بخشی افزود: البته این مبالغ براي هر سال متغیر بوده و چنانچه گفته شد بر اساس حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار در

 
هر سال معین می شود. 

وي مزایاي طرح بیمه زنان خانه دار را برشمرد و با اشاره به امکان انتخاب هاي متفاوت در این نوع بیمه اظهار کرد: در این طرح ابتدا
انتخاب نرخ ها با متقاضی است و این طورنیست که سازمان تامین اجتماعی اجباري در انتخاب نرخ پرداخت حق بیمه براي متقاضی
داشته باشد لیکن بعد از انتخاب نرخ توسط متقاضی با توجه به شرایط وي از لحاظ سابقه و وضعیت سلامت وي نرخ پرداخت حق

 
بیمه مشخص می شود. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی افزود: مزیت دوم بحث درمان است و در این
مورد هم اجباري در انتخاب درمان نیست. در دیگر بیمه ها غیر از حرف و مشاغل آزاد، هر نوع بیمه دیگري را افراد بخواهند انتخاب

 
کنند، داراي یک نرخ است و حمایت درمان در آن نرخ لحاظ شده است. 

علی بخشی ادامه داد: ممکن است بانوي خانه داري که همسرش بیمه است و از خدمات درمانی همسرش استفاده کند، در این صورت
ضرورتی ندارد با انتخاب بیمه زنان خانه دار، حق سرانه درمان را هم بپردازد. به عبارتی می تواند قرارداد بدون درمان با سازمان تامین
اجتماعی منعقد کرده و از خدمات درمانی بیمه همسر استفاده کرده و تعهدات بلندمدت شامل بازنشستگی ، فوت و از کارافتادگی را از

 
سازمان تامین اجتماعی دریافت کند. 

وي افزود: به عنوان مثال دختر مجردي که در خانه پدر زندگی می کند ، می تواند از خدمات درمانی بیمه پدر، مادامی که ازدواج

 
نکرده و یا اشتغال به کار ندارد، بهره مند شود و تعهدات بلندمدت را طی قرارداد بدون درمان از سازمان تامین اجتماعی دریافت کند. 

ایسنا



تحقق شیرین سازي 600 هزار مترمکعب آب در روز

شماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/08/15
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

در ادامه مراسم افتتاح قطعه اول انتقال آب خلیج فارس میرعلی یاري، مدیرعامل شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس به
سخنرانی پرداخت. وي گفت: طرح با هدف گذاري شیرین سازي 1.5 میلیون مترمکعب آب در روز از دریاي خلیج فارس و

انتقال آن جهت مصرف شرب و صنعت سه استان برنامه ریزي شده است.

در ادامه مراسم افتتاح قطعه اول انتقال آب خلیج فارس میرعلی یاري، مدیرعامل شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس به
سخنرانی پرداخت. وي گفت: طرح با هدف گذاري شیرین سازي 1.5 میلیون مترمکعب آب در روز از دریاي خلیج فارس و انتقال آن

 
جهت مصرف شرب و صنعت سه استان برنامه ریزي شده است. 

 
معدن 

در ادامه مراسم افتتاح قطعه اول انتقال آب خلیج فارس میرعلی
یاري، مدیرعامل شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس به
سخنرانی پرداخت. وي در ابتدا گفت: خداوند منان را سپاسگذارم
که ایام هفته وحدت و ولادت باسعادت پیامبر گرامی اسلام یکی

 
از بزرگ ترین پروژه هاي آبی کشور به بهره برداري می رسد. 

وي گفت: این طرح با حمایت دولت تدبیر و امید و کمک وزارت صمت و با سرمایه گذاري سه شرکت گل گهر، شرکت ملی صنایع

 
مس ایران و چادرملو با ثبت شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس فعالیت اجرایی خود را به صورت رسمی شروع نمود. 

وي در ادامه گفت: طرح با هدف گذاري شیرین سازي 1.5 میلیون مترمکعب آب در روز از دریاي خلیج فارس و انتقال آن جهت
مصرف شرب و صنعت سه استان برنامه ریزي شده است. با توجه به میزان سرمایه گذاري مورد نیاز و حجم عملیات اجرایی مقرر شد
این طرح در سه فاز به مرحله اجرا گذاشته شود، پس از اخذ کلیه مجوزهاي قانونی از تمام سازمان هاي زیربط از جمله وزارت نیرو،
محیط زیست، منابع طبیعی، پدافند غیرعامل، فاز اول طرح با برنامه تولید 600 هزار مترمکعب آب شیرین در روز براي مصرف شرب و
صنعت طراحی و به مرحله اجرا گذاشته شد و هم اکنون این طرح با مشخصات اجرا شده بزرگ ترین سایت شیرین سازي انتقال آب

 
دریا در منطقه و کشورمان است. 

یاري درباره مشخصات طرح انتقال آب در قطعه اول آن گفت: مشخصات بخشی از طرح را که امروز افتتاح خواهد شد شامل این موارد
است: این پروژه در سه حوزه شیرین سازي، خط انتقال و تأمین برق و مجموعاً با اجرا و تکمیل کامل 70 پروژه بزرگ و متوسط در آن
به بهره برداري می رسد. در سایت بزرگ شیرین سازي زمینی به مساحت 155 هکتار تملک و با هدف گذاري تولید 1.5 میلیون

 
مترمکعب آب شیرین کلیه زیرساخت هاي آن آماده شد. 

مدیرعامل شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس ادامه داد: براي قرارگیري لوله هاي زیر آب دریایی مسیري به طول 2300 متر و



عرض 100 متر و به عمق 10 متر دریا شکافته و لایروبی شد و سپس لوله هاي زیرآب دریایی به قطر 2.5 متر و به طول 16 متر براي
آبگیري انتقال پساب نصب شد. ضمن اینکه بزرگ ترین سازه آبگیري و تخلیه پساب براي تأمین آب جهت تولید 1.5 میلیون
مترمکعب آب شیرین احداث شده است. نخستین واحد بزرگ 200 هزار مترمکعبی شیرین سازي در روز با فناوري برتر دنیا توسط
بخش خصوصی شرکت سازه سازان به صورت B.O.O سرمایه گذاري و اجرا شده و سالن اصلی RO آخرین فرآیند تولید آب شیرین
پروژه است که آب دریا را شیرین و به مخزن ایستگاه اول پمپاژ منتقل می کند در واحدهاي شیرین سازي اجرا شده است و لازم به

 
توضیح است که این پروژه از بزرگ ترین و پیشرفته ترین فناوري هاي روز دنیا برخوردار است 

 
وي ادامه داد: جا دارد از سرمایه گذار شخصی آقاي حدادیان و مدیر پروژه ایشان آقاي جواهري تقدیر و تشکر داشته باشم. 

یاري افزود: احداث دو واحد دیگر بزرگ شیرین سازي هرکدام به ظرفیت 200 هزار مترمکعب به اندازه سایت شیرین سازي در دو
سال آینده و هر سال یک واحد به مرحله بهره برداري خواهد رسید که هم اکنون 35 درصد پیشرفت اجرایی دارد احداث سه مخزن
ذخیره آب به ظرفیت 120 هزار مترمکعب همراه با کلیه ساختمان هاي صنعتی براي تولید آب شیرین با ظرفیت هاي پیش بینی

 
شده در سایت شیرین سازي اجرا شده است. 

یاري در ادامه عنوان کرد: در کریدور بزرگ انتقال آب به سه استان تملک، مسیرگشایی، احداث جاده پروژه به طول 830 کیلومتر و به
عرض 30 متر از بندرعباس تا اردکان اجرا شده است. لوله هاي فولادي به قطر 1600 میلی متر و به طول 305 کیلومتر اجرا شده
است. هفت ایستگاه پمپاژ و 9 مخزن تعادلی اجرا شده است در بخش برق 10 واحد پست بزرگ 400، 230، 63 و 132 کیلوولت اجرا

 
شده است. 150 کیلومتر شبکه برق انتقال نیرو اجرا شده است. 

مدیرعامل شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس درباره تأمین مالی پروژه گفت: این طرح بزرگ ملی با حمایت دولت و با مشارکت
بانک هاي دولتی و آورده نقدي سهام داران به شرح زیر تأمین منابع گردیده است: منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت بانک
صنعت و معدن و کنسرسیوم بانکی با مسئولیت بانک تجارت و منابع ارزي بانک ایران و اروپا با عاملیت بانک پارسیان تاکنون 300
میلیون یورو در این بخش هزینه شده است. تسهیلات ریالی دریافتی از کنسرسیوم 9 بانک دولتی 1200 میلیارد تومان، تسهیلات
ریالی بانک سپه به عنوان سهامدار طرح از طریق شرکت هاي معدنی با مشارکت کنسرسیوم بانکی 100 میلیارد تومان هزینه شده
است. جمع هزینه آورده سهامداران تاکنون 6 هزار میلیارد تومان بوده و جمع هزینه ها در قطعه اي که امروز به افتتاح می رسد نیز

 
163 هزار میلیارد تومان است. 

وي در پایان گفت: این طرح عظیم با مشارکت گسترده مهندسان، مشاوران و پیمانکاران داخلی و 194 شرکت سازنده داخلی از 15
استان کشور که پس از تلاش چندساله به بار نشست و میانگین اشتغال مستقیم و غیرمستقیم در اجراي این پروژه 16 هزار نفر بود و

در زمان بهره برداري قطعه اي که افتتاح خواهد شد 12 هزار نفر مشغول به کار خواهند شد.



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: ملیتشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/08/15

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي ثبت نام
کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

به گزارش ملیت به نقل از ایسنا، در راستاي فراهم کردن فرصتهاي اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و فارغ التحصیلان
دانشگاهی، وزارت کار طرح کارورزي را در دستور کار قرار داده است.این طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي تحرك بازار
کار و اشتغالزایی براي جوانان جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و هدف از اجراي آن،
افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب وکار
فارغ التحصیلان دانشگاهی، تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار توسط کارفرما است.کارشناسان با
اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم کرده و در صورت انتقال

 
دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد
داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود

 
اختصاص داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی
که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال
برخوردار می شوند.فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی

 
https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه

 
مسئولیت مدنی هستند. 



میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

به گزارش ایسنا، فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد
که پیش بینی برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح
کارورزي، پیگیري اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و

گذراندن دوره آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند.



توانمندسازي محرومان اولویت کمیته امداد امام (ره)

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) توانمندسازي محرومان را از اولویت هاي اصلی این نهاد انقلابی ذکر کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز، بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی
(ره) در دیدار با استاندار آذربایجان شرقی گفت:
توانمندسازي خانواده هاي تحت حمایت در سه بخش
اشتغال، مسکن و فرهنگ سازي انجام می شود و از زمان
آغاز فعالیت هاي اشتغال زایی در کمیته امداد، تاکنون
بیش از 700 هزار خانواده به خودکفایی رسیده و از حمایت

 
این نهاد خارج شده اند. 

او همچنین به اقدامات کمیته امداد با همکاري بنیاد مستضعفان و نهاد هاي حمایتی براي کمک به خانواده هاي آسیب دیده از کرونا

 
اشاره کرد و گفت: کمیته امداد روزانه یک میلیون عدد ماسک تولید می کند و در اختیار مردم قرار می دهد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) همچنین تامین مسکن را مهمترین وپرهزینه ترین بسته حمایتی کمیته امداد عنوان کرد و گفت:

 
تامین 50 هزار مسکن مددجویی تا سال آینده در دستور کار قرار دارد. 

او با اشاره به برنامه ریزي کمیته امداد براي ایجاد 7 هزار شغل در استان آذربایجان شرقی گفت: با حمایت استانداري، فرمانداران و

 
بانک هاي عامل و همچنین فعالان اقتصادي این مهم محقق خواهد شد. 

پورمحمدي استاندار آذربایجان شرقی هم با قدردانی از اقدامات ارزشمند کمیته امداد امام خمینی (ره) براي توانمندسازي محرومان

 
گفت: مجموعه مدیریت استان آماده هرگونه همکاري در راستاي خدمت رسانی به اقشار محروم و کم درآمد جامعه است. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه نرخ اشتغال استان از متوسط کشوري پایین تر است افزود: طرح هاي اشتغال زایی کمیته امداد می تواند
در بهبود نرخ اشتغال و حل مشکل بیکاري در استان تاثیر بسزایی داشته باشد.



گرداب شناورهاي مسافري هرمزگان از قطعه تا ارز

منبع: خبر فوريشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/08/15

بخش حمل ونقل دریایی هرمزگان این روزها متاثر از کرونا و گرانی قیمت ها بویژه ارز در شرایط سختی براي رونق خود
دست و پا می زند و در انتظار کمک هاي ویژه مسوولان هستند.

بخش حمل ونقل دریایی هرمزگان این روزها متاثر از کرونا
و گرانی قیمت ها بویژه ارز در شرایط سختی براي رونق
خود دست و پا می زند و در انتظار کمک هاي ویژه

 
مسوولان هستند. 

یکی از دلایلی که در این سال ها براي افزایش نرخ بلیت
شناورهاي مسافري در هرمزگان از سوي شناورداران و
تشکل صنفی آنان عنوان شده ارزبري قطعه هاي مورد
استفاده در این شناورها بوده که با سختی توانسته اند

 
شرایط را حفظ کنند. 

تلاش شناورداران براي افزایش 40 تا 50 درصدي این قیمت ها از حدود چهار ماه قبل آغاز شده و درحال حاضر قمیت بلیت مسیر
بندرعباس - قشم و برعکس براي شهروند 200 هزار ریال و براي غیر شهروند 250 هزار ریال، مسیر بندرعباس - هرمز و برعکس
هفتاد هزار ریال، مسیر قشم - لارك و برعکس براي غیر شهروند 250 هزار ریال و براي شهروندان 100 هزار ریال است که بنیاد
علوي پرداخت بخشی از هزینه بلیت شهروندان لارك را متقبل شده است، قیمت بلیت مسیر قشم - هرمز و برعکس هم 250 هزار

 
ریال است. 

شناورداران براي افزایش نرخ بلیت این مسیرها در ماه هاي تیر، مرداد و شهریور بارها به فرمانداري بندرعباس مراجعه کردند، در
مرحله بعد در 19 مهر ماه براي چند ساعت دست از کار کشیدند تا بتوانند خواسته خود را به پیش ببرند و همین مساله موجب بروز
مشکل براي مسافران مسیرهاي دریایی شد که این توقف سفرهاي مسافري دریایی با تلاش و وعده مسوولان براي رفع مشکل هاي

 
شناورداران پایان یافت. 

اکنون به نظر می رسد شناورداران توانسته اند تا اندازه فراوانی به قبولاندن خواسته خود به مسوولان موفق شوند و از طرف دیگر نیز
آنان به رعایت دستوکار فاصله گذاري اجتماعی بی اعتنایی می کنند و براي اجراي آن خواستار پرداخت هزینه صندلی هاي خالی از

 
سوي دولت و مردم هستند. 

عمده قطعات شناورهاي مسافري تولید داخل شامل موتور، تجهیزات ناوبري و مکانیکی خارجی بوده و براي خرید آن هزینه ارزي دارد

 
لذا درشرایط تغییرات در قیمت ارز به تبع آن هزینه ساخت بیشتر می شود و ازهمین رو شناورداران نگران هستند. 

با توجه به این وضعیت اگر شناورداران بتوانند قطعه مورد نیاز خود را از صنایع داخلی تامین کنند و ارزي بودن هزینه ها به ریالی
شدن تبدیل شود علاوه بر اشتغال افراد جویاي کار ، از فشار به صاحبان شناورهاي دریایی و به تبع آن مردم و مسافران کاسته می



 
شود. 

در این شرایط باید به این نکته نیز توجه کرد که عمده مسافران شناورهاي دریایی را دانشجویان، کارمندان و یا افراد کم بضاعتی
تشکیل می دهند که براي کسب درآمد از جزیره ها به بندرعباس و یا از بندرعباس به جزیره ها سفر می کنند و افزایش نرخ بلیت

 
شناورها آنان را با مشکلات فراوانی روبه رو می کند. 

 
به شناورهاي مسافري یارانه ارزي اختصاص یابد 

مدیرعامل تعاونی شناورهاي تندرو بندر پیشنهاد داد: با توجه به نوسان نرخ ارز و تأثیر آن بر قیمت لوازم یدکی شناورها براي کمک به

 
بخش گردشگري و مسافري هرمزگان یارانه ارزي اختصاص یابد. 

اسحاق اصلاحی افزود: درحال حاضر قطعه هاي این شناورها وارداتی و در داخل تامین نمی شود ، حتی در بیشتر موارد قابل تعمیر

 
هم نیست لذا نیازمند حمایت ویژه براي سرپا ماندن این صنعت هستیم. 

 
موافقت ضمنی افزایش نرخ کرایه را گرفته ایم 

مدیرعامل تعاونی شناورهاي تندرو بندراظهارداشت: موافقت ضمنی مسوولان هرمزگان را براي افزایش نرخ کرایه شناورهاي مسافري

 
اخذ کرده و منتظر برگزاري جلسه نهایی و ابلاغ نرخ هاي جدید در روزهاي آینده هستیم. 

به گفته اصلاحی، افزایش نرخ کرایه سفرهاي دریایی که حدود 40 تا 50 درصدي خواهد بود از فرداي ابلاغ رسمی آن ها اعمال

 
خواهد شد و رعایت فاصله گذاري اجتماعی ارتباطی به افزایش نرخ کرایه سفرها ندارد. 

وي می افزاید: اگر مسوولان و مردم خواهان رعایت فاصله گذاري اجتماعی در سفرهاي دریایی به خاطر شیوع بیماري کرونا هستند
بایستی هزینه صندلی خالی شناور را بپردازند زیرا فعالان سفرهاي دریایی بخش خصوصی بوده و از رعایت این پروتکل بهداشتی

 
متضرر می شوند. 

 
مساله اصلی کوچک بودن صنایع دریایی در ایران است 

این موارد را با رییس انجمن شناورسازان هرمزگان در میان گذاشتیم و نظر کارشناسی وي را جویا شدیم که کامبیز عرب گفت: مساله

 
اصلی در این میان کوچک بودن صنایع دریایی در ایران است زیرا آنگونه که باید در کشور به این صنایع بها نداده ایم. 

این شناورساز می گوید: فولادي که در بدنه کشتی بکار می رود فولاد گرم بوده که در کشور توان تولید آن وجود دارد تولید هم می

 
شود و بخشی از آن در صنعت کشتی سازي مورد استفاده قرار می گیرد. 

مالک شرکت شرکت سپهردریا جنوب تصریح کرد: اما تولید برخی اقلام که شاید تنها در صنعت کشتی سازي مورد استفاده قرار می

 
گیرند به دلیل کوچک بودن صنایع دریایی کشور صرفه اقتصادي ندارد، زیرا کاربرد دیگري هم ندارند. 

عرب اظهار داشت: البته بایستی به این نکته نیز توجه شود که این قطعه ها در بخش صنایع نظامی به دلیل نیاز با هزینه بالا هم تولید



 
می شوند اما خرید آن ها براي بخش هاي دیگر صرفه ندارد چراکه چند برابر قیمت واردات آن ها باید هزینه کنند. 

 
صنعت دریایی بیشتر مورد توجه قرار گیرد 

رییس انجمن شناورسازان هرمزگان تصریح کرد: به بیان ساده آن توجهی که باید به بخش صنایع دریایی بشود نمی شود و این
سیاست ها در وزارت صنعت، معدن و تجارت تنها بر روي کاغذ باقی می مانند و انتظارها از بخش دریایی نیرو محرکه براي اجراي آن

 
سیاست برجاي خود باقی است. 

عرب افزود: قوانینی هم که براي این صنعت وجود دارد به درستی اجرا نمی شود به عنوان مثال در قانون داریم که قطعه مورد نیاز

 
کشتی ها بدون پرداخت عوارض گمرکی وارد شود اما در عمل این چنین نمی شود. 

وي معتقد است، نتیجه این وضعیت ترس مالکان شناورهاي خارجی براي حضور در ایران براي تعمیر کشتی ها خود است که از دست

 
رفتن درآمدهایی است که دولت می تواند بدست آورد را در پی دارد. 

عرب تاکید می کند: ارگان هاي مختلف در این شرایط باید مشکل ها را از پیش پاي فعالان تولید و اقتصاد بردارند نه اینکه خود عامل
مشکل سازي شوند، چرا براي یک مساله ساده که براحتی بین مدیران 2 اداره دولتی قابل حل و فصل است باید سال ها وقت خود را

 
تلف کنیم 

 
شوراي عالی صنایع دریایی فعال شود 

استاندار هرمزگان ششم آبان دیدار با وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: صنایع دریایی به ویژه کشتی سازي از ظرفیت هاي
مهم هرمزگان محسوب می شوند و با توجه به دستور معاون اول رییس جمهور، شوراي عالی صنایع دریایی باید به سرعت فعال شود

 
تا مسائل این بخش نیز به طور دقیق بررسی و حمایت از صنایع دریایی در اولویت باشد. 

فریدون همتی افزود: دستگاه ها و سازمان هاي متعددي در بخشهاي مختلف و متنوع حوزه دریا به صورت مجزا و با اهداف و برنامه
هاي مختلف فعالیت دارند که براساس اعلام دبیرخانه شورالی عالی صنایع دریایی این امر موجب مناقشه و اتلاف منابع شده و این

 
حوزه را به یکی از بخش هاي کمتر توسعه یافته کشور تبدیل کرده است. 

 
رفع مشکل شناورهاي مسافري با تقویت صنایع دریایی و تولید قطعه هاي مورد نیاز این صنعت در داخل 

به اذعان رییس انجمن شناورسازان هرمزگان امکان تولید قطعه هاي مورد نیاز این شناورها وجود دارد و حتی کارخانه هاي فولادي
توان ساخت و تولید آلیاژ بکار رفته در شناورهاي مسافري را دارند و باید کاري کرد که تولید این قطعه ها براي قطعه سازان همانند

 
بخش خودرویی صرفه اقتصادي داشته باشد. 

دراین زمینه وزارت صنعت، معدن و تجارت می تواند با سیاست گذاري و تقویت صنایع دریایی و رونق بخشی به این صنعت برخی از
قطعه سازان خودرو کشور را به سمت تولید قطعه هاي مورد استفاده در شناورها تشویق و ترغیب کند.



25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/08/15

بیست وپنج لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است که نام برخی از آنها ممکن است اقتصادي نباشد، اما محتواي اقتصادي

 
دارد. 

به گزارش ایرنا، معاون پارلمانی رئیس جمهور در حاشیه جلسه هیأت دولت اظهار کرد: پیش تر عرض کرده بودم، دولت حدود 67
لایحه تقدیم مجلس کرده است. پس از تشکیل مجلس یازدهم هم ما از مجلس محترم درخواست کردیم لوایح را در دستور رسیدگی

 
قرار دهند. چند مورد هم با رئیس و هیأت رئیسه محترم مکاتبه و این درخواست را تکرار کردیم. 

حسینعلی امیري ادامه داد: از لوایح مورد اشاره حدود 25 مورد اقتصادي است. خلط مبحثی که در این مورد صورت گرفته به دلیل
ملاك و معیاري است که ما یا نمایندگان مجلس از لوایح اقتصادي دارند. ممکن است لایحه اي به ظاهر لایحه اقتصادي نباشد؛ اما

 
مفادش اقتصادي باشد و ما آن را از جهت قانونی و اقتصادي، اقتصادي تبیین می کنیم. 

وي در همین راستا گفت: مثلا لایحه حمایت از مالکیت معنوي اسمش این است اما محتوایش در بحث هاي اقتصادي مطرح می شود.
یا موافقت نامه اوراسیا اسمش یک موافقت نامه است اما محتواي آن درباره بحث هاي تجاري و اشتغال با کشورهاي شمالی ما است؛

 
پس این لایحه به جهت حقوقی لایحه اقتصادي محسوب می شود. 

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: اگر بخواهم به طورمستقیم اشاره کنم، می توانم به لایحه مالیات بر درآمد و دارایی هاي اقتصادي،
لایحه مقابله با فساد، لایحه اصلاح قانون پولی و بانکی و بخش تعاون جمهوري اسلامی ایران، لایحه اصلاح قانون تجارت، لایحه

 
حمایت از مالکیت فکري، اصلاح امور گمرکی و ... اشاره کنم. 

امیري در پایان گفت: موارد این چنینی وجود دارند که عنوان مثل محتوا اقتصادي است و برخی از این لوایح هم به ظاهر اقتصادي
نیستند اما محتواي شان اقتصادي است.



قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم+ ارائه اسناد

منبع: تابناكشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/08/15

 
قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم+ ارائه اسناد 

در پی درج گزارشی تحت عنوان " منابع ملی در تیول کارخانه داران مردم ستیز" دو نفر از صنف یاد شده به نمایندگی اتحادیه تولید
کنندگان شن و ماسه و آسفالت  با ارائه مدارك و مستنداتی از نرخ نامه استان هاي همجوار و نیز آنالیز قیمت هاي تمام شده تولید و

 
عرضه به مطلب منتشره معترض و خواهان درج جوابیه جهت اعاده حیثیت بلحاظ تشویش اذهان عمومی ناشی از متن گزارش شدند. 
در پی درج گزارشی تحت عنوان " منابع ملی در تیول کارخانه داران مردم ستیز" دو نفر از صنف یاد شده به نمایندگی اتحادیه تولید
کنندگان شن و ماسه و آسفالت با ارائه مدارك و مستنداتی از نرخ نامه استان هاي همجوار و نیز آنالیز قیمت هاي تمام شده تولید و

 
عرضه به مطلب منتشره معترض و خواهان درج جوابیه جهت اعاده حیثیت بلحاظ تشویش اذهان عمومی ناشی از متن گزارش شدند. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، دو عضو اتحادیه تولید کنندگان شن و ماسه و آسفالت به نمایندگی اتحادیه مذکور اظهار
نمودند: گزارش منتشره از حیث عدم انطباق با واقعیت هاي موجود، موجب جریحه دار شدن احساسات قریب به 50 کارخانه دار در
سطح استان شده و از اینرو شایسته است طبق قانون و با نگاه عادلانه به انعکاس خواسته این قشر مولد مبنی بر نحوه هزینه هاي
وارده در جهات مختلف که موجب اختلاف قیمت با 30 استان کشور شده است توجه و انعکاس داده شود تا مسئولان امر بر مبناي

 
مستندات به جوانب موضوع آگاه و تصمیم گیري نمایند. 

احد از مسئولان صنفی با اشاره به نرخنامه 30 استان کشور که کپی بعضی اسناد را نیز ارائه نمودند بیان داشت: در اکثر استان ها که
میزان دسترسی به نیروي فنی، ماهر و متخصص تعمیر، تامین قطعات و ماشین آلات میسر می باشد و هزینه هاي بعُد مسافت و سایر
مسائل جانبی را ندارند، نرخ شن و ماسه در واحد تعریف شده تا سقف 60 هزار تومان با آنالیز مصوب شده صنف افزایش چشمگیر
داشته ولی در کهگیلویه و بویراحمد که با تحمل قبول مسئولیت اعزام نیروي فنی و خرید قطعات و لوازم یدکی موجب تحمیل هزینه

 
مضاعف بر این صنف می شود این حق صنفی نادیده گرفته شده است. 

نمایندگان اتحادیه شن و ماسه با بیان اینکه از 30 تا 100 نفر اشتغال زایی مستقیم با بیمه سقف 860 هزار تومانی تامین اجتماعی را
مسئولانه پذیرش کرده ، افزودند: در حال حاضر تناسبی بین هزینه و درآمد در کارخانه ها وجود ندارد و بر عکس آنچه در گزارش
یکجانبه رسانه اي آمده است، قریب به 20 درصد کل درآمد حاصله از فروش صرف عوارض دولتی از جمله مالیات بر درآمد، عوارض
معدن، درصد شهرداري و محیط زیست می گردد که در گزارش خبري بصورت ناصواب بعنوان معافیت مالیاتی یاد شده که صحت
ندارد و حتی هیچگونه تسهیلات کم بهره اي نصیب این قشر نگردیده و بلکه با نرخ 18 درصد به تولید و کارآفرینی ادامه حیات می

 
دهند. 

این نمایندگان صنفی با تاکید بر اختلاف قیمت با سایر استان ها که نوعی اجحاف نام نهادند، مدعی شدند: مسئولان امر از واگذاري
معادن در استان کهگیلویه و بویراحمد بخاطر پوشش گیاهی امتناع می ورزند و این محدودیت موجب شده که جهت تامین معدن و
استخراج به خرید اراضی کشاورزي روي آورده که قیمت هر متر بیش از یک میلیون ریال تمام شده است که این نیز مزید بر مشکلات

 
این صنف است. 

اعضاي صنفی، حقوق عوامل کارگري و خدماتی و نیز هزینه هاي استهلاکی و لاستیک و دیگر موارد مورد نیاز را مافوق توان و از



 
عوامل افت کاري برشمرد. 

یک عضو صنفی اتحادیه با بیان اهمیت شعار سال در راهبردهاي کلان از لسان مقام معظم رهبري خواهان توجه متولیان به جهش
تولید و انتظار رفع موانع این مهم شد و افزود:ما عضوي از جامعه و در کنار مردم و مدافعین ارزشهاي نظام اسلامی بوده و هستیم و
شرایط را درك می کنیم اما با همه وجود معتقدیم که شایسته است مسئولان نیز به خواسته صنفی ما از حیث هزینه هاي تحمیل

 
شده توجه نمایند که چرا نرخ این استان علیرغم هزینه هاي متعدد کمتر از یک سوم دیگر استانهاست. 

وي با ابراز گله مندي از شیوه برخورد متولیان گفت: خواسته ما صرفاً صنفی است و لذا حفظ کرامت انسانی از دیدگاه ریاست محترم
قوه قضاییه یکی از اصول بدیهی در برخورد با ارباب رجوع است که آن را نه یک توصیه اخلاقی بلکه الزام می داند و انتظار برخورد

 
توام با کرامت داریم. 

مسئول اتحادیه نیز در فرجام این دیدار گفت: با عنایت به شاخصه هاي نرخ تورم و هزینه هاي سرسام آور، خرید مایحتاجی چون
لاستیک دستگاههاي سنگین و دیگر ملزومات با قیمت هاي نجومی و شیوه هاي سخت نیروي فنی تعمیرکار بیرون از استان با منت
گذاري و دستمزد خاص، و در نتیجه عدم صرفه اقتصادي، چنانچه مسئولان ذیربط به خواسته صنفی ما در همسان سازي و "ضرائب
منطقه اي" توجه ننمایند بر اساس مسئولیت صنفی و با عنایت به صورتجلسه مکتوب بیش از 35 نفر از کارخانه داران شن و ماسه در

 
سرحدات استان ناچار به تعطیلی کارخانه ها از باب عدم توانمندي در تداوم کار و عاجز از اداره امور خدماتی هستیم. 

نگارنده در این مواجهه حضوري و از باب عدالت در نوشتار مبادرت به تماس تلفنی با ریاست محترم سازمان صمت نمود که پاسخی

 
دریافت نشد. 

متعاقب اتمام این نشست و استماع سخنان اعتراضی نمایندگان صنف یاد شده و تعهد حرفه اي به عدالت در انعکاس خواست این
صنف، ریاست سازمان صمت طی تماسی علت عدم پاسخ را شرکت در جلسه اداري نامید که ضمن طرح موضوع با وي و انعکاس

 
اعتراض نمایندگان صنف به مطلب منتشره این پایگاه خبري گفت: 

سازمان صمت تا کنون این صنف را به شکل هاي مختلف مورد حمایت قرار داده و زمینه بهرمندي از امتیازاتی جهت رونق کار آنان را
فراهم ساخته است اما حرکت در مسیر خلاف قانون را که موجب نادیده گرفتن حق نظام و مصرف کننده باشد نیز بر نمی تابد زیرا
اساساً تحرکات این صنف در فرآیند غیر قانونی و اقدامات یکجانبه در فضاي مجازي با تبعات بار روانی به صلاحدید نبوده و سنخیتی با

 
قانون ندارد. 

مهندس حسین پور افزود: رسیدگی به حقوق صنفی بر اساس شاخصه هاي آنالیز بهاء و قیمت تمام شده محصول نیازمند بررسی

 
کارشناسانه با تعیین درصد در قیمت تمام شده است. 

ریاست سازمان صمت افزود: واحدهاي شن و ماسه علاوه بر تسهیلات بانکی در قالب پروانه و امتیازات مکتسبه، سهمیه لاستیک
دولتی تا زمان عرضه، سوخت دولتی به ازاي هر تن برداشت مواد معدنی تنها 180 هزار تومان پرداخت می کنند که مالیات ارزش

 
افزوده از مردم می گیرند ولی پرداختی به امور مالیاتی ندارند. 

وي خاطر نشان کرد: اگر صنفی مدعی حقی باشد می بایست از مجراي قانون پیگیري کند نه فضاي افسار گسیخته مجازي با تبعات

 
سوء عملیات روانی ... 

حسین پور با غیر قانونی خواندن تحرکات این صنف و تهدید به تعطیلی در روز خاص تصریح کرد: وظیفه صمت لحاظ کردن حقوق
مصرف کننده و نظام در کنار حقوق تولید کننده است و هر گونه تخطی، گرانفروشی، کم فروشی و ... موجب برخورد قانونی می شود

 
چون به رکن نظام یعنی مردم نیز نباید در اقدامات خود حق پندارانه لطمه وارد شود. 

ریاست سازمان صمت تاکید کرد: ما حقوق هر صنفی را بر اساس آنالیز در فرآیند قانونی بررسی می کنیم ولی جریحه دار کردن
احساسات مردم از طریق فضاي مجازي بدون طی مراحل قانونی، نظر کارشناسی و تایید دستگاه ذیربط از طریق مراجع قضایی



 
پیگیري می شود و به طور قطع هر کس در هر جایگاهی بخواهد در شبکه توزیع اخلال ایجاد کند پاسخی درخور خواهد یافت. 

این مقام مسئول قیاس قیمت در کهگیلویه و بویراحمد با سایر استان ها را قیاسی مع الفارق خواند و افزود: معادن شهرهاي همجوار
در فاصله حداقل 50 کیلومتري مراکز شهري و نیازمند انفجار و هزینه هاي دو چندان با محدودیت هاي ویژه است ولی معادن این
استان عمدتاً واریزه اي انفجاري و مجموعه نهشته هایی است که طی هزاران سال ایجاد شده و فاصله اي که موجب هزینه تامین و
حمل سنگ ریزه تا محل استقرار سنگ شکن باشد، به مراتب کمتر است... و بنابر این قیمت تمام شده شن و ماسه بستگی به

 
استخراج ماده معدنی دارد. 

وي تاکید کرد: تفاوت قیمت اگر باشد که با این اوصاف محل تردید است به واحد فرآوري همجوار دستگاه معطوف است که نکاتی فنی
و نیازمند نگاه کارشناسی است با این وصف آنچه اتحادیه صنف فوق مدعی است منطبق بر واقعیت نیست و ضمن متعهد دانستن خود
به رعایت حقوق صنفی این مجموعه توصیه می کنیم که خواست خود را در بستر قانونی پیگیري نمایند در غیر این صورت مسئولیت

 
عواقب تحرکات خود را در فضاي مجازي باید بپذیرند. 

تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، از حیث عدالت رسانه اي آمادگی خود را جهت انتشار مطالب مرتبط مسئولان، اتحادیه صنفی و مردم
اعلام می نماید.



دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/08/15

خبرگزاري آریا- مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان
باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف
اقتصادي و افزایش مهارت هاي حرفه اي دانش آموختگانی
که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره
هاي مهارتی اقدام می کند. این مرکز آموزشی به قصد

ارتقاي دانش کار و ایجاد مهارت هاي متناسب با حوزه فعالیت شغلی افراد تأسیس شده و زیر نظر وزارت علوم تحقیقات و فناوري

 
فعالیت می کند. 

از طرف دفتر آموزش ها غیردولتی وزارت علوم مأموریت هاي مختلفی به مؤسسات آموزش عالی آزاد ازجمله دانش پژوهان واگذار
گردیده است که هدف آن آموزش نیروي انسانی متخصص و موردنیاز بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور می

 
باشد به نحوي که دانش آموختگان بتوانند براي فعالیتی که به آن ها محول می شود، دانش و مهارت لازم را کسب نمایند. 

ارائه خدمات آموزشی در قالب آموزش هاي عالی آزاد، آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی و دوره هاي آمادگی فراگیر پیام نور

 
را می توان اشاره کرد. 

 
آموزش هاي عالی کوتاه مدت مهارتی (عالی آزاد) به چه دوره هایی اطلاق می شود؟ 

به آموزش هاي غیررسمی اطلاق می شود که بر اساس نیاز متقاضیان براي ارتقاء شغلی شاغلان بخش هاي مختلف و همچنین دانش
آموختگان دانشگاه ها در ساعات آموزشی متنوع و سرفصل مشخص تدوین و به تصویب رسیده و تجمیع آن منجر به یک مقطع
تحصیلی نخواهد شد و در پایان دوره به دانش آموختگان این دوره ها گواهی گذراندن دوره بدون استفاده از عناوین رسمی دانشگاه

 
(مانند کاردانی، کارشناسی و ... یا معادل آن ها) اعطاء می شود. 

 
آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی چیست؟ 

دوره هاي آموزش عالی تکمیلی بین سطوح تحصیلی دوره هاي کوتاه مدتی هستند که در بین مقاطع تحصیلی آموزش عالی به منظور
ارتقاي بهره وري نیروي کار، افزایش دانش و مهارت، ارتقا شغلی و حرفه اي مطابق با فناوري روز، در شروع و یا حین کار در محیط

 
کار، کارگاه و یا مراکز آموزش ارائه می شود. 

 
1-افزایش مهارت و توانمندي نیروي انسانی و پاسخ گوئی سریع به نیازهاي آموزشی مشاغل جامعه. 



 
2-کوتاه کردن زمان اجراي دوره هاي آموزشی و شتاب بخشیدن به روند تربیت نیروي انسانی کارآمد و کاهش هزینه هاي آموزش. 

3-افزایش انعطاف پذیري در ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با مقتضیات حوزه هاي شغلی، شرایط محیطی، بومی، آمایش سرزمین

 
و متناسب با تفاوت هاي فردي فراگیران. 

 
آمادگی آزمون فراگیر پیام نور به چه دوره اي اطلاق می شود؟ 

به آموزش هایی اطلاق می شود که متقاضیان براي آمادگی و افزایش سطح دانش براي شرکت در آزمون هاي آمادگی فراگیر پیام نور
نیازمند گذراندن آن می باشند. لازم به ذکر است سرفصل هاي هر رشته بر اساس مصوبات دانشگاه پیام نور در زمان ثبت نام این دوره
ها به صورت رسمی اعلام شده و مؤسسه مجري موظف به ارائه آموزش ها بر اساس سرفصل هاي ابلاغی از سوي دانشگاه پیام نور و

 
سازمان سنجش می باشد. 

 
شیوه هاي ارائه خدمات آموزشی 

 
دوره هاي آموزشی در قالب حضوري، نیمه حضوري و مجازي به متقاضیان ارائه می گردد. 

 
نزدیک به دو دهه تلاش مستمر 

دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است که بیش از 15 سال براي به بار نشستن آن تلاش شده است. فرهنگ کار، رشد و

 
شکوفایی، فرهنگ خدمت رسانی و پیشرفت با استعانت از خداوند و کمک از قابلیت ها و توان جوانان میهن اسلامی. 

این مؤسسه داراي پرسنلی جوان، خلاق و تحصیل کرده با سابقه برگزاري بیش از صدها دوره حضوري و غیرحضوري و انتشار بیش از
210 عنوان کتاب با مشارکت اساتید برتر ایران در رشته هاي مختلف، رکن اثرگذاري در ارائه خدمات کیفی آموزشی در سطح کشور

 
است و با ارائه خدمات آموزشی به حدود 15000 نفر در طول هرسال نقش بسزایی را در این امر ایفا نموده است. 

 
رسالت ما 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان به عنوان سازمانی سرآمد، رسالت خود را تحقق شعار مهارت آفرینی، کارآفرینی و ارزش

 
آفرینی قرار داده است. 

در زنجیره فعالیت هاي مؤسسه تلاش تمام مدیران، اساتید، پرسنل و شرکاي تجاري دانش پژوهان به گونه اي است که شروع آن

 
خواست و نیاز دانش پذیر و پایان آن رضایت و خشنودي وي می باشد. 

 
افتخارات ما 

 
ارائه خدمات آموزشی بالغ بر 15000نفر در طول هر سال 

 
چاپ و انتشار بیش از 210 عنوان کتاب آموزشی و کمک آموزشی 



 
اخذ مجوز برگزاري آزمون آیلتس (IELTS) از سازمان آموزش سنجش کشور به صورت آفسایت آیلتس تهران 

 
 ISO9001:2015 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت در سازمان

 
 ISO10015:1999 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت خطوط راهنما براي آموزش

 
 iso1002:2018و ISO1004:2018 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت-خطوط راهنماي رضایت مشتري

 
اخذ مجوز انتشار فصلنامه علمی هنر چهارم 

 
اخذ مجوز برگزاري همایش ملی معماري داخلی و دکوراسیون از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 

 
اخذ مجوز برگزاري بیش از 110 عنوان دوره آموزش از وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
همکاري آموزشی با دانشگاه پیام نور 

 
همکاري آموزشی با سازمان بورس و اوراق بهادار 

 
همکاري با سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
همکاري آموزشی با کانون وکلاي اصفهان 

 
همکاري آموزشی با شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

 
همکاري آموزشی با سازمان نظام کاردان ها 

 
همکاري انتشاراتی با موسسه فرهنگی و دیجیتال دانش پژوهان عالی قاپو 

 
اخذ لوح تقدیر و سپاس شرکت در بیش از 50 دوره نمایشگاه و رویداد بین المللی 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار شبکه اجتماعی کاریابی کاروکیا به شماره 1629985 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه آموزش مجازي مهر دانش پژوهان به شماره 1323996 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سیستم مدیریت محتواي نویسه به شماره 1708012 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه مدیریت ارتباط با مشتري آواي دانش به شماره 1457020 



 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار مدیریت مجوز و محافظ نرم افزاري حامی دانش به شماره 1324635 

 
موفقیت بدون تلاش حاصل نمی شود 

مدیران و مؤسسین هر مجموعه اي ازجمله دانش پژوهان فعالیت خود را با یک ایده شروع می کنند و براي به بار نشستن آن برنامه
ریزي، سازمان دهی ، همکاري و تلاش کرده اند خلاقیت و پشتکار نشان داده اند تا نهال کسب وکارشان رشد کرده، موفق شود و به

 
ثمر بنشیند و نام و نشان و برند آن مجموعه نشان دهنده سابقه تاریخی و پشتوانه آن همه تلاش است. 

دراین بین مشاهده گردیده است، برخی افراد سودجو با روش هاي غلط و متغلبانه و مجرمانه به دنبال سوءاستفاده از نام تجاري دانش
پژوهان هستند تا از این حسن شهرت سوءاستفاده کنند تا ره صد ساله را یک شبه طی کنند بدون آنکه رنج تلاش را بر خود بخرند و

 
خرد را به کارگیرند به دنبال موفقیت و کسب مال غیرمشروع می باشند. 

یکی از این اقدامات راه اندازي بنیادي به نام بنیاد علمی دانش پژوهان می باشد که فعالیت آن توسط مراجع نظارتی غیرقانونی اعلام

 
گردیده است. یکی دیگر از این اقدامات استفاده از آرم و لگوي مشابه دانش پژوهان با راه اندازي سایت هاي جعلی فیک می باشد. 

امیدواریم نهادهاي نظارتی و قضایی برخورد قاطعی با این گونه رویه ها در فضاي مجازي داشته باشند.



قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم

منبع: تابناكشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/08/15

 
قیمت ها تعدیل نشود ورشکسته می شویم 

در پی درج گزارشی تحت عنوان " منابع ملی در تیول کارخانه داران مردم ستیز" دو نفر از صنف یاد شده به نمایندگی اتحادیه تولید
کنندگان شن و ماسه و آسفالت  با ارائه مدارك و مستنداتی از نرخ نامه استان هاي همجوار و نیز آنالیز قیمت هاي تمام شده تولید و

 
عرضه به مطلب منتشره معترض و خواهان درج جوابیه جهت اعاده حیثیت بلحاظ تشویش اذهان عمومی ناشی از متن گزارش شدند. 
در پی درج گزارشی تحت عنوان " منابع ملی در تیول کارخانه داران مردم ستیز" دو نفر از صنف یاد شده به نمایندگی اتحادیه تولید
کنندگان شن و ماسه و آسفالت با ارائه مدارك و مستنداتی از نرخ نامه استان هاي همجوار و نیز آنالیز قیمت هاي تمام شده تولید و

 
عرضه به مطلب منتشره معترض و خواهان درج جوابیه جهت اعاده حیثیت بلحاظ تشویش اذهان عمومی ناشی از متن گزارش شدند. 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، دو عضو اتحادیه تولید کنندگان شن و ماسه و آسفالت به نمایندگی اتحادیه مذکور اظهار
نمودند: گزارش منتشره از حیث عدم انطباق با واقعیت هاي موجود، موجب جریحه دار شدن احساسات قریب به 50 کارخانه دار در
سطح استان شده و از اینرو شایسته است طبق قانون و با نگاه عادلانه به انعکاس خواسته این قشر مولد مبنی بر نحوه هزینه هاي
وارده در جهات مختلف که موجب اختلاف قیمت با 30 استان کشور شده است توجه و انعکاس داده شود تا مسئولان امر بر مبناي

 
مستندات به جوانب موضوع آگاه و تصمیم گیري نمایند. 

احد از مسئولان صنفی با اشاره به نرخنامه 30 استان کشور که کپی بعضی اسناد را نیز ارائه نمودند بیان داشت: در اکثر استان ها که
میزان دسترسی به نیروي فنی، ماهر و متخصص تعمیر، تامین قطعات و ماشین آلات میسر می باشد و هزینه هاي بعُد مسافت و سایر
مسائل جانبی را ندارند، نرخ شن و ماسه در واحد تعریف شده تا سقف 60 هزار تومان با آنالیز مصوب شده صنف افزایش چشمگیر
داشته ولی در کهگیلویه و بویراحمد که با تحمل قبول مسئولیت اعزام نیروي فنی و خرید قطعات و لوازم یدکی موجب تحمیل هزینه

 
مضاعف بر این صنف می شود این حق صنفی نادیده گرفته شده است. 

نمایندگان اتحادیه شن و ماسه با بیان اینکه از 30 تا 100 نفر اشتغال زایی مستقیم با بیمه سقف 860 هزار تومانی تامین اجتماعی را
مسئولانه پذیرش کرده ، افزودند: در حال حاضر تناسبی بین هزینه و درآمد در کارخانه ها وجود ندارد و بر عکس آنچه در گزارش
یکجانبه رسانه اي آمده است، قریب به 20 درصد کل درآمد حاصله از فروش صرف عوارض دولتی از جمله مالیات بر درآمد، عوارض
معدن، درصد شهرداري و محیط زیست می گردد که در گزارش خبري بصورت ناصواب بعنوان معافیت مالیاتی یاد شده که صحت
ندارد و حتی هیچگونه تسهیلات کم بهره اي نصیب این قشر نگردیده و بلکه با نرخ 18 درصد به تولید و کارآفرینی ادامه حیات می

 
دهند. 

این نمایندگان صنفی با تاکید بر اختلاف قیمت با سایر استان ها که نوعی اجحاف نام نهادند، مدعی شدند: مسئولان امر از واگذاري
معادن در استان کهگیلویه و بویراحمد بخاطر پوشش گیاهی امتناع می ورزند و این محدودیت موجب شده که جهت تامین معدن و
استخراج به خرید اراضی کشاورزي روي آورده که قیمت هر متر بیش از یک میلیون ریال تمام شده است که این نیز مزید بر مشکلات

 
این صنف است. 

اعضاي صنفی، حقوق عوامل کارگري و خدماتی و نیز هزینه هاي استهلاکی و لاستیک و دیگر موارد مورد نیاز را مافوق توان و از



 
عوامل افت کاري برشمرد. 

یک عضو صنفی اتحادیه با بیان اهمیت شعار سال در راهبردهاي کلان از لسان مقام معظم رهبري خواهان توجه متولیان به جهش
تولید و انتظار رفع موانع این مهم شد و افزود:ما عضوي از جامعه و در کنار مردم و مدافعین ارزشهاي نظام اسلامی بوده و هستیم و
شرایط را درك می کنیم اما با همه وجود معتقدیم که شایسته است مسئولان نیز به خواسته صنفی ما از حیث هزینه هاي تحمیل

 
شده توجه نمایند که چرا نرخ این استان علیرغم هزینه هاي متعدد کمتر از یک سوم دیگر استانهاست. 

وي با ابراز گله مندي از شیوه برخورد متولیان گفت: خواسته ما صرفاً صنفی است و لذا حفظ کرامت انسانی از دیدگاه ریاست محترم
قوه قضاییه یکی از اصول بدیهی در برخورد با ارباب رجوع است که آن را نه یک توصیه اخلاقی بلکه الزام می داند و انتظار برخورد

 
توام با کرامت داریم. 

مسئول اتحادیه نیز در فرجام این دیدار گفت: با عنایت به شاخصه هاي نرخ تورم و هزینه هاي سرسام آور، خرید مایحتاجی چون
لاستیک دستگاههاي سنگین و دیگر ملزومات با قیمت هاي نجومی و شیوه هاي سخت نیروي فنی تعمیرکار بیرون از استان با منت
گذاري و دستمزد خاص، و در نتیجه عدم صرفه اقتصادي، چنانچه مسئولان ذیربط به خواسته صنفی ما در همسان سازي و "ضرائب
منطقه اي" توجه ننمایند بر اساس مسئولیت صنفی و با عنایت به صورتجلسه مکتوب بیش از 35 نفر از کارخانه داران شن و ماسه در

 
سرحدات استان ناچار به تعطیلی کارخانه ها از باب عدم توانمندي در تداوم کار و عاجز از اداره امور خدماتی هستیم. 

نگارنده در این مواجهه حضوري و از باب عدالت در نوشتار مبادرت به تماس تلفنی با ریاست محترم سازمان صمت نمود که پاسخی

 
دریافت نشد. 

متعاقب اتمام این نشست و استماع سخنان اعتراضی نمایندگان صنف یاد شده و تعهد حرفه اي به عدالت در انعکاس خواست این
صنف، ریاست سازمان صمت طی تماسی علت عدم پاسخ را شرکت در جلسه اداري نامید که ضمن طرح موضوع با وي و انعکاس

 
اعتراض نمایندگان صنف به مطلب منتشره این پایگاه خبري گفت: 

سازمان صمت تا کنون این صنف را به شکل هاي مختلف مورد حمایت قرار داده و زمینه بهرمندي از امتیازاتی جهت رونق کار آنان را
فراهم ساخته است اما حرکت در مسیر خلاف قانون را که موجب نادیده گرفتن حق نظام و مصرف کننده باشد نیز بر نمی تابد زیرا
اساساً تحرکات این صنف در فرآیند غیر قانونی و اقدامات یکجانبه در فضاي مجازي با تبعات بار روانی به صلاحدید نبوده و سنخیتی با

 
قانون ندارد. 

مهندس حسین پور افزود: رسیدگی به حقوق صنفی بر اساس شاخصه هاي آنالیز بهاء و قیمت تمام شده محصول نیازمند بررسی

 
کارشناسانه با تعیین درصد در قیمت تمام شده است. 

ریاست سازمان صمت افزود: واحدهاي شن و ماسه علاوه بر تسهیلات بانکی در قالب پروانه و امتیازات مکتسبه، سهمیه لاستیک
دولتی تا زمان عرضه، سوخت دولتی به ازاي هر تن برداشت مواد معدنی تنها 180 هزار تومان پرداخت می کنند که مالیات ارزش

 
افزوده از مردم می گیرند ولی پرداختی به امور مالیاتی ندارند. 

وي خاطر نشان کرد: اگر صنفی مدعی حقی باشد می بایست از مجراي قانون پیگیري کند نه فضاي افسار گسیخته مجازي با تبعات

 
سوء عملیات روانی ... 

حسین پور با غیر قانونی خواندن تحرکات این صنف و تهدید به تعطیلی در روز خاص تصریح کرد: وظیفه صمت لحاظ کردن حقوق
مصرف کننده و نظام در کنار حقوق تولید کننده است و هر گونه تخطی، گرانفروشی، کم فروشی و ... موجب برخورد قانونی می شود

 
چون به رکن نظام یعنی مردم نیز نباید در اقدامات خود حق پندارانه لطمه وارد شود. 

ریاست سازمان صمت تاکید کرد: ما حقوق هر صنفی را بر اساس آنالیز در فرآیند قانونی بررسی می کنیم ولی جریحه دار کردن
احساسات مردم از طریق فضاي مجازي بدون طی مراحل قانونی، نظر کارشناسی و تایید دستگاه ذیربط از طریق مراجع قضایی



 
پیگیري می شود و به طور قطع هر کس در هر جایگاهی بخواهد در شبکه توزیع اخلال ایجاد کند پاسخی درخور خواهد یافت. 

این مقام مسئول قیاس قیمت در کهگیلویه و بویراحمد با سایر استان ها را قیاسی مع الفارق خواند و افزود: معادن شهرهاي همجوار
در فاصله حداقل 50 کیلومتري مراکز شهري و نیازمند انفجار و هزینه هاي دو چندان با محدودیت هاي ویژه است ولی معادن این
استان عمدتاً واریزه اي انفجاري و مجموعه نهشته هایی است که طی هزاران سال ایجاد شده و فاصله اي که موجب هزینه تامین و
حمل سنگ ریزه تا محل استقرار سنگ شکن باشد، به مراتب کمتر است... و بنابر این قیمت تمام شده شن و ماسه بستگی به

 
استخراج ماده معدنی دارد. 

وي تاکید کرد: تفاوت قیمت اگر باشد که با این اوصاف محل تردید است به واحد فرآوري همجوار دستگاه معطوف است که نکاتی فنی
و نیازمند نگاه کارشناسی است با این وصف آنچه اتحادیه صنف فوق مدعی است منطبق بر واقعیت نیست و ضمن متعهد دانستن خود
به رعایت حقوق صنفی این مجموعه توصیه می کنیم که خواست خود را در بستر قانونی پیگیري نمایند در غیر این صورت مسئولیت

 
عواقب تحرکات خود را در فضاي مجازي باید بپذیرند. 

تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، از حیث عدالت رسانه اي آمادگی خود را جهت انتشار مطالب مرتبط مسئولان، اتحادیه صنفی و مردم
اعلام می نماید.



افتتاح مرحله اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/08/15

آیین بهره برداري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی ویکمین
برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر

آیین بهره برداري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول
انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی
ویکمین برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر
و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري آغاز

 
شد. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، آیین افتتاح مرحله اول
شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس فلات مرکزي ایران (بندرعباس - سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو
و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان، صبح پنجشنبه -

 
پانزدهم آبان ماه- با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري آغاز شد. 

براي افتتاح این طرح، 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150
کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده

 
است. 

 
این طرح براي 1200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی، اشتغال زایی ایجاد کرده است. 

با افتتاح مرحله اول طرح شیرین سازي آب، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان

 
و کرمان، نمک زدایی می شود. 

به گفته «رضا اردکانیان» وزیر نیرو تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا، مجوز شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعب

 
آب صادر شده است که تاکنون عملیات اجراي 760 میلیون مترمکعب از این مقدار در استان ها، شروع شده است. 

به گفته وزیر نیرو مطالعات براي بررسی نیازهاي آبی 17 استان کشور در فلات مرکزي و مناطق ساحلی براي استفاده آب به دو شیوه

 
بدون نمک زدایی به صورت شور و همچنین با نمک زدایی (شیرین سازي) به پایان رسیده است. 

«محمدجواد فدایی» استاندار کرمان هم با بیان این که «مطالعات اولیه طرح انتقال آب خلیج فارس سال 1392 انجام و عملیات
اجرایی از سال 1395 آغاز شده است» درباره جزییات این طرح می گوید: این طرح در سه خط در نظر گرفته شده که در مجموع
600 میلیون مترمکعب در سال آب را شیرین کرده به استان هاي کرمان و یزد منتقل می کند. خط اول این پروژه سه فاز دارد که
شامل انتقال آب از بندرعباس به گل گهر سیرجان، گل گهر تا مس سرچشمه و سرچشمه تا چادرملو یزد است. در مجموع خط اول
پروژه 180 میلیون مترمکعب آب را در سال منتقل می کند که 50 میلیون مترمکعب آن به شهرهاي استان هرمزگان داده می شود و
45 میلیون مترمکعب سهم گل گهر، 40 میلیون مترمکعب سرچشمه و 30 میلیون مترمکعب سهم چادرملو است و 15 میلیون

 
مترمکعب نیز در طول مسیر براي شرب و مواردي دیگر استفاده می شود. 

«فریدون همتی» استاندار هرمزگان، طرح آب شیرین کن در بندعباس را یک «ابر پروژه ملی» دانست و توضیح داد: سهم آبی
هرمزگان از مرحله نخست این طرح 50هزار مترمکعب است که براي جبران کمبود آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن وارد



مدار خواهد شد. این طرح با استفاده از ظرفیت داخلی و باور به توانمندي مهندسان و جوانان کشورمان اجرایی شده است و تاکنون
حدود 8هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري ریالی و 500 میلون یورو سرمایه گذاري ارزي در آن انجام شده است.



تداوم روزهاي دشوار کرونایی در کشور

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/08/15

مجموع جان باختگان کرونا ویروس جدید به 36 هزار و 579 نفر رسیده است، این درحالی بوده که5426 نفر نیز در وضعیت
شدید این بیماري قرار دارند.   تشخیص تعطیلی با کمیته سلامت ستاد ملی کرونا است با نگاهی به آمار و اطلاعات منتشر

شده از سوي وزارت بهداشت به این نتیجه می رسیم که همچنان کشور

 
 

 
تداوم روزهاي دشوار کرونایی در کشور 

مجموع جان باختگان کرونا ویروس جدید به 36 هزار و 579 نفر رسیده است، این درحالی بوده که5426 نفر نیز در وضعیت شدید

 
این بیماري قرار دارند. 

 
  تشخیص تعطیلی با کمیته سلامت ستاد ملی کرونا است 

با نگاهی به آمار و اطلاعات منتشر شده از سوي وزارت بهداشت به این نتیجه می رسیم که همچنان کشور در شرایط اوج بیماري قرار
دارد و به رغم تمامی تدابیر اتخاذ شده، هنوز به مرحله ثبات بیماري نرسیده است. شرایطی که موجب شده تا برخی از مسئولان ستاد
مقابله با کرونا در استان ها بر اعمال تعطیلی دو تا سه هفته اي اصرار داشته باشند، هرچند که در مواجه به این اظهارنظرها علی
ربیعی، سخنگوي دولت بیان کرده؛ تشخیص همه تعطیلی ها بر عهده کمیته سلامت ستاد ملی کرونا بوده که ریاست آن به عهده وزیر
بهداشت است. سخنانی که البته وي در مواجهه با این موضوع که گفته می شود؛ شوراي عالی امنیت ملی با اجراي تعطیلات گسترده

 
و قرنطینه مخالف بوده اظهار کرده است. 

 
تنگ تر شدن حلقه بیماري 

به هر حال کرونا ویروس جدید همچنان در کشور ما مانند بسیاري از کشورهاي جهان جولان می دهد و روزهاي سیاه کرونایی ادامه
دارد، ضمن اینکه باید گفت، آمارها همچنان بالا بوده و روزانه بیش از هشت هزار مبتلاي جدید به کووید19 شناسایی می شود. علاوه
بر این تعداد فوت شدگان ناشی از این بیماري نیز در عدد روزانه حدود 400 نفر ثابت مانده است، هرچند که طبق اظهارات مسئولان
امر به دلایل مختلف می توان گفت این آمار بسیار بیشتر از اعداد ارقامی است که روزانه اعلام می شود.  با این اوصاف به نظر می رسد
حلقه کرونا از همیشه براي ما تنگ تر شده و در صورت عدم رعایت محدودیت ها و پروتکل هاي بهداشتی شاهد افزایش مرگ و میرها
خواهیم بود. موضوعی تلخ که متاسفانه واقعیت دارد و پیام طبرسی، رییس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوري هم از آن سخن

 
گفته 

 
است. 

 
  وجود 2 نوع ویروس کووید19 

از سوي دیگر اشاره به موضوع دیگري نیز در این رابطه ضرورت دارد، آنچه که طبرسی به آن پرداخته است، مبنی براینکه دو نوع



ویروس کووید19 در جهان وجود دارد، یک نوع همان ویروس آسیاي جنوب شرقی یا ووهان است که با جهش هایی که رخ داده
میزان انتقال و بیماري زایی آن کمتر شده است، اما نوع دوم ویروس در اروپا دیده می شود که داراي بیماري زایی بسیار شدیدي بوده
و ظاهراً به سمت ایران نیز آمده است. بر این اساس باید گفت این روزها مهم ترین چالش حوزه سلامت در کشور مانند دیگر مناطق
دنیا، مقابله با کرونا بوده که در این خصوص نیز ما با یک پدیده بیولوژیک و میکروبی رو به رو هستیم که از نظر نادر توکلی، معاون
درمان ستاد مقابله با کرونا در کلانشهر تهران می تواند بحران هاي طولانی مدتی در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، و ... را

 
به همراه داشته باشد. 

 
   تفاوت پیک سوم با موج هاي قبلی 

در کنار این موارد در پیک سوم برخلاف دو پیک قبلی با سرعت بیشتري به اوج بیماري رسیده ایم که این موضوع نشان می دهد
شتاب گرفتاري بیماري افزایش داشته، همچنین اقامت بیمارستانی نیز در بسیاري از شهرها با افزایش یک تا دو روزه همراه بوده است.
همچنین برخی از کارشناسان حوزه سلامت معتقدند که بررسی وضعیت شیوع و بروز بیماري کرونا در 40 روز گذشته از نظر
اپیدمیولوژي، تفاوت هاي فاحشی را نسبت به موج هاي اول و دوم این بیماري مهلک، نشان می دهد؛ تفاوت هایی که شامل درگیر
شدن کودکان و گروه سنی زیر 50 سال و بالا رفتن آمار مرگ در این گروه هاي سنی، افزایش شمار بیماران فاقد علامت و بیماران با
حال وخیم جسمی بود. از سوي دیگر بروز سندرمی با نام خستگی مزمن پس از ابتلاء به بیماري هاي ویروسی در افراد هم به معضلی
جدید تبدیل شده است، زیرا که در این سندرم بیمار پس از بهبود دچار ضعف، بی حالی، بدن درد، خستگی و افسردگی می شود.
علاوه بر این طبق سخنان طبرسی مبتلایان به کرونا پس از بهبودي علائمی مانند ریزش مو، عوارض التهابی و گلو درد را نیز تجربه
می کنند. البته این بیماران ممکن است پس از بهبودي کرونا به طور دوره اي بدن درد داشته باشند که این عوارض پستا کووید 19

 
تلقی 

 
می شود. 

 
   لزوم همزیستی هوشمندانه با کرونا 

در مجموع اما شرایط مذکور موجب شده تا متولیان امر در حوزه بهداشت و درمان بر لزوم همزیستی هوشمندانه با کرونا بر رعایت
نکات بهداشتی تاکید داشته باشند، ضمن اینکه اعلام کنند با توجه به همه گیري بیماري کرونا در جهان و عدم کشف دارو و واکسن

 
قطعی براي درمان بیماري تاکنون، لزوم همزیستی هوشمندانه با ویروس کووید19 امري اجتناب ناپذیر است. 

 
   وضعیت مشکی در برخی شهرستان ها 

در این اوضاع و احوال همانطور که گفته شد کرونا جولان می دهد و شرایط را در برخی از مناطق کشور به وضعیتی رسانده است که
مسئولان حوزه بهداشتی از آن به وضعیت مشکی یاد کرده اند. به عنوان نمونه پرویز یزدان  پناه، رییس دانشگاه علوم پزشکی یاسوج
بیان کرده؛ وضعیت کرونایی سه شهرستان کهگیلویه، بویراحمد و گچساران در استان کهگیلویه و بویراحمد مشکی شده است. البته
شرایط در برخی دیگر از شهرها نیز به همین روال است، شرایطی که پایتخت و تعداد زیادي از کلانشهرها همچنین شهرستان هاي

 
کشور نیز به آن دچار شده اند. 

 
  چشم اندازي براي پایان بیماري نداریم 

این درحالی بوده که به گفته ربیعی هیچ چشم اندازي براي پایان بیماري مثلا براي یک سال یا دو سال وجود ندارد بیشتر باید روي
این متمرکز شویم که مردم در یک تلاش همگانی، پویشی ایجاد شود که همه از کودکی تا بزرگسالی و سالمندي دستورالعمل هاي
بهداشتی را رعایت کنند. البته در این زمینه باید گفت درست است که رعایت پروتکل ها سهم قابل توجهی در پیشگیري از ابتلا به
بیماري کووید19 دارد، اما گاها رعایت این پروتکل ها نیز نیازمند برنامه ها و تدابیري است که باید مسئولان آنها را تدوین و اجرایی

 
کنند. 



 
بسته هاي جدید حمایت از گردشگري 

معاون گردشگري کشور میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از اجراي بسته حمایتی جدید در تمام استان ها کشور خبر داد.
ولی تیموري گفت: این بسته یکی از مصوبات ستاد ملی کرونا به منظور حمایت از بخش گردشگري است. در این بسته موارد خوبی
براي حمایت از فعالان این بخش دیده شده است و به منظور هماهنگی هرچه بیشتر براي اجرایی شدن این بسته، از سوي وزیر میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ابلاغ شده و عملاً اجراي آن در تمام استان ها آغاز شده است. 

 
صدور مجوز تولید  4 داروي گیاهی 

رییس سازمان غذا و دارو گفت: به رغم مخالفت هایی که با طب سنتی وجود دارد با حمایت و پیگیري وزیربهداشت از طب ایرانی،
چهار داروي گیاهی مؤثر در درمان کرونا مجوز تولید کسب کرده اند. محمدرضا شانه ساز بیان کرد: در بعضی از موارد گروه هایی که
این داروها را ارائه می کنند یا صرفاً آکادمیک هستند و در صنعت تجربه اي ندارند یا کاملاً تجربی هستند. البته داروهاي شیمیایی

 
کرونا که در سایر کشورها آزمایش و تولید شده در کشور ما نیز مجوز تولید دارند. 

 
کاهش ترددها در 25 استان 

رییس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک راهور ناجا از کاهش 37 درصدي تردد در 25 استان داراي محدودیت خبر داد و گفت: در
راستاي اجراي این محدودیت ها، ترددها در جاده هاي کشور هم 31 درصد کاهش داشته است.سرهنگ احمد شیرانی درباره وضعیت
ترافیکی محورهاي مواصلاتی کشور در سومین روز از اجراي طرح محدودیت هاي ترددي اظهار کرد: رفت وآمد و تردد تحت نظارت و

 
کنترل قرار دارد. عوامل پلیس راهور، انتظامی، هلال احمر و دیگر دستگاه ها در نقاط ورودي و خروجی استان ها حضور دارند. 

 
راهکارهاي حمایت از بیکاران کرونا 

نایب رییس هیئت مدیره سازمان تامین اجتماعی گفت: این سازمان در ارتباط با بیکاران ناشی از کرونا اقداماتی را انجام داده است، به
عنوان مثال سازمان غرامت دستمزد ایام بیماري را بابت ابتلاء و قرنطینه کرونا پرداخت می کند و به بیمه شدگان موصوف به نیابت از
کارفرما حقوق می دهد. علی حیدري افزود: همچنین سازمان به مشمولین صندوق بیمه بیکاري بابت تسهیل فرایندهاي احراز شرایط
و غیرحضوري کردن خدمات، مقرري پرداخت، همچنین تسهیلات لازم را به کارفرمایان براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا

 
ارائه می کند. 

 
فوت 419 بیمار در 24 ساعت 

سخنگوي وزارت بهداشت گفت: طبق معیارهاي قطعی تشخیصی، هشت هزار و 452 بیمار جدید مبتلا به کووید19 شناسایی شدند
که دوهزار و 852 نفر از آنها بستري شدند و مجموع بیماران کووید19 در کشور به 646 هزار و 164 نفر رسید.سیماسادات لاري افزود:
متأسفانه در 24 ساعت، 419 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماري به 36 هزار و 579 نفر

 
رسید، به گفته لاري 5426 نفر نیز در وضعیت شدید این بیماري قرار دارند. 

 
الهام صادقی 



روحانی: دولت بعدي آمریکا تسلیم ما می شود /در مقابل تحریم مقاومیم

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس جمهور گفت: پروژه اي که در آن بیش از 200 میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي منتقل می
شود، در تاریخ ایران بی سابقه است.

رئیس جمهور گفت: پروژه اي که در آن بیش از 200
میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي

 
منتقل می شود، در تاریخ ایران بی سابقه است. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین، مراسم سی و یکمین
هفته از پویش «الف ب ایران» که به افتتاح هاي مهم ملی
در حوزه هاي مختلف اختصاص دارد با شعار «تدبیر و امید

 
براي جهش تولید» آغاز شد. 

در این مراسم که با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور

 
برگزار می شود، نخستین فاز از طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي کشور کشور به بهره برداري می رسد. 

در این طرح که با سرمایه گذاري 16300 میلیارد تومانی انجام شد، با اجراي 303 کیلومتر تونل و ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و
تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و منطقه سیرجان می رسد و بخشی از آن هم در هرمزگان

 
به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید، همچنین در این طرح براي 1200 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

شیرین سازي 200 میلیون متر مکعب آب در تاریخ ایران بی سابقه است بر همین اساس، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی
رئیس جمهور در مراسم بهره برداري از مرحله نخست طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري، اظهار کرد: با توضیحاتی که
وزیر نیرو دادند یک چنین پروژه اي در صورتی می تواند عملیاتی و به صرفه باشد که یک صنعت مهم در این مناطق داشته باشیم

 
بنابراین مصرف چنین آبی در ابتدا باید مصرف صنعت باشد، البته در حاشیه آن می توان مصرف دیگري نیز داشته باشد. 

وي ادامه داد: پروژه اي به این بزرگی که در آن بیش از 200 میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي منتقل می

 
شود، در تاریخ ایران بی سابقه است و براي اولین بار است که چنین کاري انجام می شود. 

{ با دستور براي بهره برداري از فاز اول سایت شیرین ساز طرح انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي}: جا دارد که به مردم استان
هرمزگان، بندر عباس و بندر خمیر تبریک بگوئیم. اینکه نیمی از آب مورد نیاز مردم از طریق آب شیرین کن ها تامین می شود خبر
بسیار خوبی است. این به معناي تامین آب مورد نیاز مردم از منابع پایدار است. هرسال که بارش ها کم بود این مسئله براي ما مطرح
بود که سدهاي استان آب ندارد و چگونه آب مورد نیاز در تابستان تامین شود اما این طرح منابع آب پایدار را براي مردم تامین می

 
کند. 



{ضمن دستور براي افتتاح طرح تامین برق و انرژي ایستگاه هاي پمپاژ و مخازن تعادلی و ضربه گیر و آبرسانی بندر خمیر}: این پروژه
آنقدر عظیم و بزرگ است که توصیف آن نیز سخت است. یادم هست در روزهاي آغازین که این طرح مطرح شد خیلی ها آن را امکان
پذیر نمی دانستند اما صنایع معدنی ما بانی این طرح عظیم بودند و نه تنها در این خصوص بلکه در حوزه آب، راه و راه آهن و بسیاري

 
از پروژه هاي عظیم به میدان آمدند و طرح دیگري نیز در این حوزه در دستور کار است. 

براي ما جاي خوشحالی دارد که در شش ماه اول سال، صنایع معدنی، آلومینیوم، فولاد و مس داراي رشد قابل ملاحظه بوده و در واقع

 
این بخش از صنعت جهش تولید را به خوبی اجرا کرده و توانسته به نتیجه برساند. 

امروز توانستیم یکی از طرح هاي بسیار بزرگ و براي عده اي غیرقابل باور را افتتاح کنیم. البته امسال پروژه هاي بسیار مهمی را تا
پایان سال و اوایل سال آینده افتتاح خواهیم کرد. پروژه اي که امروز افتتاح شد یک پروژه باورنکردنی بود که در دولت تدبیر و امید

 
اجرایی شد. 

خط انتقال آب خلیج فارس به مناطق مرکزي ایران، خط انتقال امید است. با این خط لوله انتقال، آب تنها به فلات ایران نمی رسد

 
بلکه امید به آنجا می رسد. تمام کشاورزان، صنعت گران و مردم به داشتن یک آب پایدار امیدوار می شوند. 

طرح هاي بزرگی را تاکنون افتتاح کرده ایم و طرح هاي مهمی در آینده افتتاح می شود که یکی از مهمترین آنها احیاي دریاچه

 
ارومیه است. همچنین پروژه عظیمی که نفت را از گوره به جاسک انتقال خواهیم داد و اوایل سال آینده افتتاح می شود. 

این پروژه به کوري چشم آنهایی است که فکر می کردند با تحریم ملت ایران و با فشار بر ما می توانند ملت ایران و یا طرح هاي
توسعه اي این ملت عظیم را متوقف کنند اما ما با وجود فشار و تحریم و اینکه یک دولت تروریست در آمریکا روي کار بوده است،
توانستیم این قدم هاي بسیار بزرگ را برداریم. این هفته سی و یکمین هفته اي بود که ما در سال 99، طرح هاي بزرگی را افتتاح می

 
کنیم. این طرح ها براي ملت ایران، مدیران، مهندسان و کارگران است. 

طراحی و اجراي این طرح و تأمین مالی آن همه از داخل کشور بوده و شرکت هاي خصوصی و صندوق توسعه براي اجرایی شدن این

 
طرح ها، به میدان آمدند و این پروژه عظیم به ثمر نشست. امیدواریم بقیه فازهاي این طرح عظیم نیز به همین شکل ادامه پیدا کند. 

طول طرح انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران بیش از 800 کیلومتر است که امروز فاز اول آن به طول 300 کیلومتر

 
افتتاح شد و این مسیر تا مس سرچشمه و یزد ادامه پیدا می کند و می تواند صنایع ما را متحول کند. 

صدها چاهی که آب صنایع را تا به امروز تأمین می کردند از این به بعد براي مصارف دیگري استفاده می شوند و یا اینکه آنهایی که
ضرورت ندارند، بسته می شوند. پس این طرح علاوه بر اینکه صنعت ما را متحول و به مردم امید می دهد، سلامت محیط زیست را نیز

 
تضمین می کند. 

این طرح کاملاً محیط زیستی است و به صورت حساب شده اجرا می شود. ما در چند کیلومتري دریا آب را برداشت می کنیم و پساب
را در چند کیلومتري وسط دریا بر می گردانیم که براي آبزیان مضر نباشد. این طرح در چارچوب اصول محیط زیستی اجرا شده است.

آب موجب حیات است و از این طریق در کنار تأمین آب مورد نیاز صنعت، آب مصرفی مردم نیز تأمین می شود. در برخی مناطق
کشور چاره اي جز شیرین کردن آب دریا نداریم و همانطور که گفتیم در آینده اي نزدیک 50 درصد آب مورد نیاز مردم بندرعباس از



 
طریق شیرین سازي آب دریا تأمین می شود. 

در سال 92 تنها 18 آب شیرین کن داشتیم و امروز 72 دستگاه آب شیرین کن داریم که تحولی عظیم در این 7 سال را نشان می
دهد. 9 ماه دیگر از عمر دولت باقی مانده و ما با تلاش و کوشش مانند روز اول پیش خواهیم رفت. من هیچ تردیدي در موفقیت دولت

 
و ملت براي آبادانی ایران ندارم. 

9 ماه دیگر از عمر دولت باقیست و ما با همان امید و تلاش روز اول، فعالیت می کنیم و هیچ تردیدي در موفقیت دولت و ملت براي

 
آبادانی کشور ندارم. 

در این سه سال روزهاي سختی بر دولت و ملت ایران وارد شد که نظیر آن در تاریخ کشورمان وجود ندارد، همیشه تحریم وجود
داشته است ولی جنگ اقتصادي آن هم در شرایط کرونا این گونه نبوده است. آن آقایی که در کاخ سفید بود ، در دوران کرونا بی
رحمانه تحریم و جنگ را تشدید کرد. آنها به هیچ اصول انسانی ، حقوق بشري و قوانین بین المللی پایبند نبودند ولی مطمئنم این

 
ملت ماست که در نهایت پیروز می شود. 

نتیجه انتخابات آمریکا امشب یا فردا مشخص می شود و اینکه دولت دست هر کسی باشد مهم نیست؛ زیرا دولت آنها در برابر ملت ما
تسلیم می شود. آنها راهی ندارند که در برابر صبر و مقاومت ملت ما، فشار افکار عمومی و قوانین و مقررات بین المللی تسلیم شوند.
ملت ما در برابر کرونا، تحریم ها و سختی مقاومت و ایستادگی کرد. افتتاح همین پروژه هاي امروز نشان روشنی است که ملت ما

 
مقاومت کرده و کمر خم نمی کند و ما در نهایت پیروز می شویم. 

 
بی تردید ما می توانیم در برابر دشمنان موفق شویم و آنها را وادار کنیم قانون و مقررات و پیمان را اجرا کنند. 
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گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، شاید هیچ جاي دنیا در میان مردم کوچه و بازار و در میان اعضاي خانواده ها یا کل کل
هاي تلگرامی و اینستاگرامی موضوع برنده شدن ترامپ یا بایدن مثل مردم ایران دیده نشود. نه اینکه آمدن ترامپ قاتل براي

ما مهم باشد یا بایدنی که دست کمی از ترامپ ندارد، نه؛ بلکه براي ما ...

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، شاید هیچ جاي دنیا در
میان مردم کوچه و بازار و در میان اعضاي خانواده ها یا کل
کل هاي تلگرامی و اینستاگرامی موضوع برنده شدن ترامپ
یا بایدن مثل مردم ایران دیده نشود. نه اینکه آمدن ترامپ
قاتل براي ما مهم باشد یا بایدنی که دست کمی از ترامپ
ندارد، نه؛ بلکه براي ما اقتصاد ایران مهم است که متاسفانه
وابسته به سیاست هاي این و آن شده است. این روز ها از
بورس تا بازار ارز و طلا در سکوت و سکون است تا نتیجه

انتخابات آمریکا مشخص شود. این سکون و سکوت خبر خوبی نیست، یعنی نشان می دهد اقتصاد ما تا چه حد تحریم پذیر و وابسته
به سیاست هایی است که از بیرون بر ما تاثیر می گذارد نه از درون! حسین درودیان اقتصاددان و مدرس دانشگاه تهران دلایل و

 
راهکار هاي عبور از اقتصاد تحریمی را در این گفتگو براي ما تشریح کرده است. 

این روز ها که انتخابات آمریکا و مسائل آن به اوج خود رسیده بود شاهد سکوت عمیق بازار و تاثیرات مسائل سیاسی آمریکا بر اقتصاد
بودیم، هر گمانه زنی بنحوي اثر خود را دربازار ایران تخلیه می کند، براي اینکه روشن کنیم چرا به این وضعیت اقتصادي شکننده که

 
توام با تورم و گرانی است رسیدیم، تحلیل خود را بیان کنید؟ 

وضعیت اقتصادي و تورم کشور بسیار پیچیده شده است، اما می توان درباره اینکه چرا به اینجا رسیدیم تحلیل هایی ارائه داد. یک
تحلیل نسبتا سطحی از اینکه چرا تورم این همه افزایش یافته و چرا دولت عملا کار خاصی براي انجام این موضوع صورت نمی دهد
این است که متاسفانه مسئولین به ویژه در دولت فعلی حساسیت زیادي به اقتصاد، تورم و معیشت مردم ندارند یا اینکه مسوولین
نسبت به مسائل و مشکلات اقتصادي کشور به درجه اي از بی تفاوتی رسیده اند. متأسفانه این مساله براي مردم کاملا ملموس است و
بی تفاوتی دولت را نسبت به مطالبات خود حس می کنند. اما بعد دوم که تحلیل سطحی هم ناظر بر عدم تصمیم گیري هاي درست
دولت است اینکه دولت مدت هاي مدیدي است که به روزمرگی افتاده و در شرایط مختلفی که باید حضور قابل توجهی داشته باشد
گویی همه چیز را به مردم واگذار کرده است، یعنی براي هر اتفاقی همان زمان و همان مقطع تصمیم می گیرد، ممکن است آن
تصمیم، تصمیم بدي از کار در آید مانند تصمیم تخصیص دلار 4200 تومانی به واردات و تصمیماتی از این جنس، اگر این تحلیل را
در سطح ژورنالی بپذیریم، تحلیل عمیق تر این است که متاسفانه اقتصاد ما تحریم پذیر است. اگر به دنبال اعمال تغییرات جدي در
اقتصاد هستیم باید از مختصات تحریم پذیري جدا شویم، که البته جدا شدن از این مو نیازمند سیاست ها و برنامه ریزي هاي سخت و
زمان بر است تا اقتصادي داشته باشیم که مثل الان تحریم پذیر و وابسته نباشد که اوجش وابستگی در بحث صادارت نفت و وابستگی
به نفت و انرژي و ارزي است که به واسطه فروش آن از خارج به دست می آید. این بخش پیشران اقتصادي که عملا به مراودات



خارجی ما وابسته است و اتفاقا منابع ارزي ما را تامین می کند بسیار حساس است و مساله مهمی است که باید عمیق درباره آن فکر و
برنامه ریزي کرد، بنابراین وابستگی به درآمد هاي نفتی شرایطی را رقم می زند که یک ضعف داخلی براي اقتصاد محسوب می شود و

 
ما را از تحریم ها آسیب پذیر می کند. 

 
بنابراین بخش مهمی از مشکلات اقتصادي را ناشی از تحریم پذیري اقتصاد می دانید؟ 

وقتی اقتصاد ما به خارج وابسته می شود و به درآمد هاي نفتی، طرف خارجی طمع پیدا می کند که به هر دلیل و بهانه اي ما را
تحریم کند. دشمن وقتی به مختصات اقتصاد ما نگاه می کند که آسیب پذیر و تحریم پذیر است و به عینه می بیند که ارز ما یک
فاکتور بسیار مهم است، به عبارت دیگر نرخ ارز در قیمت ها و در شکل گیري انتظارات و تصورات مردم نسبت به کلیت اقتصاد
تاثیرات بسزایی می گذارد و براي ما تصمیم تحریمی می گیرد؛ بنابراین موضوع دوم مهم تر و حساس تر است که ما مختصات اقتصاد
تحریم پذیر را باید تغییر دهیم، حتی اگر فرض کنیم که دولتمداران ما تصمیمات بهتري اتخاذ می کنند و در قبال اقتصاد ایران اصولا
بی تفاوت نیستند، این موضوع در نهایت می تواند وضع جاري کشور را مقداري بهتر کند، اما تحریم پذیري اقتصاد پابرجا باقی می

 
ماند. 

 
براي عبور از تحریم پذیري اقتصاد چه کنیم؟ 

اینکه از کجا باید شروع کرد، یک پرونده جدا می طلبد. روش شناسی دقیقی می طلبد. اول باید روش درست را پیدا کنیم و بعد
چگونگی انجام آن را بار ها و بار ها بررسی کنیم و بهترین شیوه انجام را در دستور کار قرار دهیم. به نظر می رسد موضوعی که می
تواند تحریم پذیري ما را کم کند این است که بخش پیشران اقتصاد ما مثل نفت و پتروشیمی، چون بازار این محصولات خارج از
کشور است و اقتصاد ما به ارز حاصل از فروش نفت وابسته است اگر این منابع از دست برود اقتصاد با مشکلات عدیده اي رو به رو می
شود بنابراین باید حساسیت اقتصاد را نسبت به عدم ارز آوري نفت در شرایط تحریمی کاهش دهیم. اگر می خواهیم کاري در زمینه
کاهش تحریم پذیري انجام دهیم باید در راستاي اقتصاد مقاومتی حرکت کنیم و براي خود به غیر از نفت خام پیشران هاي اقتصادي
داشته باشیم که خوداتکا تر باشد، یعنی مثل نفت و پتروشیمی که بازارشان خارج است نباشد بلکه در داخل باشد، مثل بخش خودرو
که تکنولوژي آن به گونه اي است که در صورت تحریم و قطع ارتباط با خارج دچار مشکل می شود، بنابراین براي صنعت باید فکر
شود که اینگونه به تکنولوژي غرب وابسته نباشد با حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و خرد محور و حمایت از استعداد ها و نخبگان
ایرانی. اگر بخش هاي دیگري را به عنوان بخش هاي پیشران به اقتصاد اضافه کنیم نه اینکه لزوما جایگزین کنیم می توانیم امیداور
باشیم که تحولات اقتصادي کشور خود اتکا تر و درون زا تر شود. اگر این موضوع دنبال شود از دل آن مساله اخذ درست مالیات و
تامین مالی دولت از این راه نهادینه می شود، اشتغال بیشتر به بخش درون زاي اقتصاد اضافه می شود و در نتیجه مجموعا آسیب
پذیري اقتصاد ما در مقابل تحریم ها کم خواهد شد. حالا اینکه اینکار را چگونه باید انجام داد، این یک پرونده و دستور کار و روش
شناسی مجزا می طلبد هم به لحاظ فنی و اجرایی و هم سیاسی در سطح بالاي نظام باید تصمیم گیري شود، یعنی حتما براي آن باید
اراده جدي به وجود بیاید تا اقتصاد ما هم تحریم پذیر نباشد وهم اینکه راه هاي برون رفت از فشار هاي فعلی و حرکت به سمت

استفاده از توانمندي هاي اقتصادي را ایجاد کند.
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مدیرکل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان اصفهان گفت: در 6 ماهه نخست سال جاري عملیات ساخت و تکمیل
250کیلومتر راه روستایی در استان اصفهان به اتمام رسید.

مدیرکل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان اصفهان گفت: در 6 ماهه نخست سال جاري عملیات ساخت و تکمیل

 
250کیلومتر راه روستایی در استان اصفهان به اتمام رسید. 

 
 

 
به گزارش اکونا پرس،  

به نقل از روابط عمومی اداره کل راهداري وحمل ونقل جاده اي استان اصفهان، مهدي خضري اظهار کرد: در نیمه اول سال جاري
عملیات آسفالت حفاظتی( سیلکت) 200 کیلومتر از راه هاي روستایی و ساخت 50 کیلومتر راه روستایی جدید در استان اصفهان

 
انجام شده است. 

وي با اشاره به ادغام بخش ساخت راه هاي روستایی به اداره کل راهداري وحمل ونقل جاده اي استان اصفهان گفت: با اضافه شدن

 
بخش ساخت راه هاي روستایی وظیفه این اداره کل براي خدمت رسانی سنگین تر شد. 



مدیرکل راهداري وحمل ونقل جاده اي استان اصفهان ادامه داد: عملیات نگهداري حدود 6 هزار کیلومتر راه روستایی عملیاتی مهم و

 
هزینه بر است. 

خضري ادامه داد: در سال جاري عملیات ساخت و تکمیل 250 کیلومتر راه روستایی در شهرستانهاي بوئین و میاندشت، فریدن،
فریدونشهر، سمیرم، خوروبیابانک، اصفهان، دهاقان، شهرضا، آران و بیدگل، نطنز، نجف آباد،گلپایگان، اردستان، فلاورجان و نائین انجام

 
شده است. 

مدیرکل راهداري وحمل ونقل جاده اي استان اصفهان با اشاره به سال جهش تولید گفت: به عنوان دستگاه خدمت رسان وظیفه

 
تامین، نگهداري و بهسازي زیرساخت ها براي توسعه اقتصادي روستاها را بر عهده داریم. 

وي با بیان اینکه راه ها اصلی ترین زیرساخت براي توسعه و آبادانی روستاها به شمار می آیند، خاطرنشان کرد: تقویت اقتصاد روستاها

 
به تلاش سازمان یافته براي حفظ اشتغال پایدار وابسته است. 

وي تاکید کرد: بهبود اقتصاد روستاها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان در گرو تلاش متمرکز تمام دستگاه هاي ذي ربط با یکدیگر و
شناسایی و معرفی فرصت هاي اقتصادي در روستاها به سرمایه گذاران است./محسن راعی



توصیه هاي مهم بر کارمندان دورکار

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/08/15

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بارها توصیه

شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر ...

 
توصیه هاي مهم بر کارمندان دورکار 

اقتصاد نیوز : شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات
جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره خاکی همچون
دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري
است، به همین دلیل بارها توصیه شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي

 
بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر جلوگیري کنیم. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایرنا، ویروس کرونا در ابتدا در دسامبر 2019 در شهر ووهان چین با همه گیري در انسان شیوع پیدا
کرد و پس از مدت کوتاهی تمام جهان را فرا گرفت. در ایران نیز از 29 بهمن 1398 به دنبال فوت دو بیمار در اثر ابتلا به این ویروس،

 
اکنون کرونا جان حدود 37 هزار نفر را در کشور گرفته است. 

این در حالی است که استانهاي تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان،
کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري، البرز، آذربایجان غربی،
مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استانهاي هرمزگان، فارس، گلستان و سیستان

 
و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند. 

مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا با اجراي محدودیت هاي جدید در 25 مرکز استان و 46 شهرستان دیگر محدودیت هاي جدیدي
اعمال کردند زیرا روند بیماري کرونا در کشور صعودي است و حتما باید رعایت پروتکل هاي بهداشتی و محدودیت ها جدي گرفته

 
شود. 

یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی

 
است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 



دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزارهاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزارهاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کارها را به سمت فضاي مجازي
کشاند، این روزها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره

 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.
این روزها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزارهاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزارهاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزارهاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزارهاي

 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزارهاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و



 
کارکترهاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان
حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 

کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و

 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آنها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

- از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربرها می
ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که برخی

 
درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزارهاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزارهایی که روي دستگاهتان است را به

 
روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزارها جلوي تهدیدهاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزارهاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 



- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 

- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز

 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکرهاي خرابکار کپی می شود. 

- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري

 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزارها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزارها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزارها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزارها گزینه به روز رسانی

 
خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزارها یکی دیگر از تهدیدهاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 

مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است.



راهکار مجلس براي تامین فولاد مورد نیاز صنعت خودرو

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/08/15

 
راهکار مجلس براي تامین فولاد مورد نیاز صنعت خودرو 

پرشین خودرو/ عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با
اشاره به مشکلات صنایع کشور در تامین نیاز خود به مواد
اولیه نظیر فولاد گفت: در طرحی که براي تامین نیاز
صنعت خودرو و قطعه سازي به فولاد تدوین کرده ایم، نیاز
صنایع به فولاد را از انتهاي زنجیره به ابتداي آن منتقل

 
کردیم. 

قیمت هاي عجیب و غریب خودرو متاثر از مشکلاتی است
که این صنایع با آن دست به گریبان هستند. مهمترین این مشکلات به تامین مواد اولیه مربوط می شود که مواد پتروشیمی و فولاد

 
مهمترین آنها را به خود اختصاص داده است. 

مواد اولیه مورد نیاز صنایع به خصوص صنعت خودرو و قطعه سازي یکی از مشکلاتی است که صنعت خودرو را به خود مشغول کرده
است. این مواد هر چند کاملا داخلی و با کمترین وابستگی به خارج از کشور تولید می شود اما پا به پاي نرخ ارز و گاها فراتر از آن

 
قیمت گذاري می شود. 

 
از سوي دیگر افزایش نرخ ارز، تولید کنندگان را به صادرات این مواد راغب تر کرده است تا عرضه به بازار داخلی و تامین نیاز صنایع. 

 
همین مشکلات موجب شده است تا مجلس با ارایه طرحی در صدد اجبار این صنایع به تامین نیاز داخلی باشد. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس در گفت و گو با خبرنگار پرشین خودرو، به برنامه هاي حمایتی مجلس از صنعت خودرو و
قطعه سازي اشاره کرد و گفت: بخش زیادي از طرح مجلس به حمایت از خودروسازان و قطعه سازانی مربوط می شود که در مسیر
توسعه، افزایش ارتباط با دانشگاه، کاهش مصرف سوخت، افزایش کیفیت و استاندارد خودرو مشغول هستند چرا که این مسیر به

 
افزایش اشتغال و کاهش وابستگی به خارج از کشور منتهی می شود. 

مصطفی طاهري، افزود: در این طرح دولت را موظف می کنیم تا در ازاي هر پیشرفتی در این صنایع، حمایت هاي بیشتري را به

 
صاحبان این صنایع ارائه کند. 

نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس با تشریح بخش مربوط به فولاد این طرح، تصریح کرد: بخش فولاد در این طرح به فروش

 
داخلی، صادرات، تشکیل کمیته و سامانه تجارت قسمت تقسیم شده است. 

طاهري با اشاره به مازاد 50 درصدي در تولید فولاد کشور، افزود: بر اساس این طرح، صادرات فولاد را منوط به عدم وجود تقاضاي
داخلی کرده ایم به این صورت که فولاد ابتدا در بورس عرضه می شود و در صورت نبود هیچ گونه تقاضایی، تولید کنندگان می توانند



 
اقدام به صادرات کنند. 

وي با برشمردن دو مزیت مهم این روش تصریح کرد: در این روش، به دلیل عرضه زیاد قیمت کاهش پیدا می کند و از خام فروشی

 
نیز جلوگیري می شود. 

عضو کمیسیون صنایع، تاکید کرد: هدف اصلی این طرح، انتقال صادرات از راس زنجیره به انتهاي آن است تا تامین نیاز داخلی به

 
اولویت تولید کنندگان تبدیل شود که امیدواریم اجراي این طرح به افزایش اشتغال و آورده بیشتر منتهی شود. 

طاهري در پایان به تشریح چگونگی خرید فولاد در صورت اجراي این طرح اشاره و خاطرنشان کرد: در این طرح، فعالان صنایع با عقد
قرارداد با بورس و اعلام نیاز مصرف خود در مقاطع طولانی مدت، تولیدکنندگان را موظف به تامین نیاز خود می کنند و تولید

 
کنندگان نیز می توانند مازاد تولید خود را به خارج از کشور صادر کنند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



انجام طرح توسعه بالغ بر 400 امامزاده در فارس؛ 99 درصد از بقاع امام

زادگان ثبت میراث فرهنگی هستند

منبع: تسنیمشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استانها- معاون فرهنگی _ اجتماعی اوقاف فارس گفت: طرح توسعه بالغ بر 300 تا 400 امامزاده در حال انجام است
گفت: در این راستا مرمت و بازسازي این اماکن مقدس در دستور کار قرارگرفته است.

گروه استانها- معاون فرهنگی _ اجتماعی اوقاف فارس
گفت: طرح توسعه بالغ بر 300 تا 400 امامزاده در حال
انجام است گفت: در این راستا مرمت و بازسازي این اماکن

 
مقدس در دستور کار قرارگرفته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، امام زادگان و بقاع
متبرکه اماکنی هستند که همواره در دیدگاه مردم مقدس
اند و از جایگاه ویژه اي برخوردارند و مردم در همه مراحل
زندگی خود از این اماکن مقدس به عنوان ملجا و پناهگاه
معنوي خود بهره می برند و این اماکن متبرك و مقدس را

 
نقطه اتصال خود به معبود می دانند و از وجودشان متنعم می شوند. 

اما گاهی برخی افراد سودجو و دشمنان اسلام به قصد ضربه زدن به شعائر دینی از همین اماکن مقدس در راستاي نیت شوم خود
سوءاستفاده کرده و از این اماکن به عنوان دستاویزي براي پیشبرد اهداف سودجویانه خود بهره می برند و با تزریق خرافات به این
شعائر و نمادهاي دینی و اسلامی، سعی در کاهش اهمیت این اماکن مقدس در نگاه مردم دارند و حتی پا از این نیز فراتر گذاشته و
وجود واقعی این امامزادگان را به سخره می گیرند و با رواج نام هاي جعلی و انتساب آن به امامزادگان در مناطق مختلف، به دنبال

 
سلب اعتقاد و اعتماد مردم به این اماکن معنوي هستند و اعتقادات مردم را نشانه می روند. 

طی سالیان متمادي القاب و اسامی خاصی روي برخی از این امام زادگان و بقاع متبرکه به دلیل بعضی از ظواهر و نشانه هاي این
اماکن از سوي مردم منطقه گذاشته شده و همین القاب در زبان محاوره مردم ماندگار شدند که از جمله آنها می توان به امامزادگان

 
"زنجیري" و " درب آهنی" اشاره کرد که دلیل خاصی براي نامیدن این امام زادگان در این خصوص وجود دارد. 

 
ماجراي امامزاده زنجیري و درب آهنی چیست 

درهمین رابطه حجت الاسلام رحیم صفري گرایی، معاون فرهنگی-اجتماعی اداره کل اقاف فارس در گفت وگو با خبرنگار تسنیم با
بیان اینکه استفاد ه مرد م از برخی القاب و اصطلاحات براي امامزاد گان و بقاع متبرکه مزید بر علت و عامل انتشار بیشتر خرافات د ر
حوزه بقاع متبرکه شد ه است، اظهار داشت: حرم مطهر امامزاد ه سید جلال الد ین که د ر کنار مسجد تاریخی نصیرالملک واقع شد ه

 
است و به سید الحرمین شهرت د ارد د ر اصطلاح عموم به امامزاد ه «زنجیري» معروف شد ه است. 



وي گفت: د لیل این نام گذاري به خاطر این است که د ر گذشته زنجیري به د رب این امامزاد ه متصل بود ه که زائران براي بر آورد
ن شد ن حوائج خود به آن د خیل می بستند و از آن زمان تاکنون د ر اصطلاح محاوره این مکان متبرکه به امامزاد ه "زنجیري"

 
معروف شد ه است. 

 
نمایش مذهبی در امامزادگان شاخص استان البرز اجرا می شود 

 
گزارشی از جلسه شوراي شهر قم؛از تصویب اخذ مجوز تفریغ بودجه سال 98 پسماند تا ممنوعیت دفن اموات در امامزادگان 

 
کارآفرینی در امامزادگان؛ فرصتی براي توسعه کسب وکار افراد کم بضاعت 

صفري گرایی با اشاره به اینکه امامزاد ه محمد (ع) شهرستان ممسنی نیز به د لیل نصب د رب آهنی د ر گذشته براي آن د ر محاوره
مرد م منطقه به امامزاد ه درب آهنی شهرت یافته و از آن زمان تاکنون مرد م این منطقه این امامزاد ه را به نام امامزاد ه درب آهنی
می شناسند و دلیل دیگر نامگذاري این است که امامزاده هاي دیگر درب چوبی داشتند و این امامزاده به دلیل درب آهنی که داشته

 
به این نام معروف شده است که همه این امام زادگان داراي شجرنامه هستند. 

 
اوقاف با جعل اماکن متبرکه برخورد می کند 

وي به برخی از اماکن جعلی در حوزه امامزاده ها اشاره کرد و گفت: طی سال هاي گذشته مکانی در قصردشت دایر شده بود که عده
اي با سوءاستفاده از اعتقادات مردم با روشن کردن شمع و ترویج خرافات و جعل عنوان" مقدس " براي این مکان سعی داشتند که
این مکان را مقدس جلوه دهند و از آن به " امامزاده کامبیز" یاد می شد که با آن برخورد و مکان مذکور تخریب شد چراکه هیچ
سندیتی نداشت.همچنین در شهر صدرا در سال 96 نیز فردي سودجو اقدام به امامزاده سازي جعلی کرده بود که اوقاف فارس با ورود

 
به موقع به این موضوع و تخریب آن، با وي برخورد کرد. 

حجت الاسلام صفري گرایی با تاکید به اینکه امامزاده ابراهیم (ع) واقع در دوراهی تخت جمشید داراي شجره نامه بوده و جعلی
نیست، بیان کرد: برخی افراد اذعان می کنند که یک دفعه در این مکان امامزاده ایجاده شده است که این حرف صحت ندارد چرا این
امامزاده داراي شجره نامه است و طی سالیان گذشته داراي ساختمان کوچکی بود که توسط هیئت امناي فعال و جوانان این منطقه

 
براي این امامزاده واجب التعظیم گنبد و بارگاه کوچک ساخته شد. 

وي عنوان کرد: در این رابطه تنها اداره کل اوقاف فارس نسبت به نوسازي و بهسازي این امامزاده و همچنین بزرگتر کردن تابلو آن
اقدام کرد و همین اقدامات سبب شده که عده اي بگویند که در این مکان امامزاده اي وجود نداشته و به یکباره ایجاد شده است در
حالی که امامزاده ابراهیم (ع) تخت جمشید از نوادگان حضرت امام موسی کاظم (ع ) و داراي شجرنامه است و از سالیان گذشته مردم

 
به این امامزاده شریف اعتقاد داشته و زیارتگاهشان بوده است. 

معاون فرهنگی _ اجتماعی اوقاف فارس با تاکید به اینکه سازمان اوقاف به هیچ عنوان به دنبال امامزاده سازي و افزایش این اماکن
مقدس نبوده و نیست، افزود:در این راستا اوقاف با افراد و اشخاصی که بخواهند اعتقادات مردم را به سخره بگیرند و به دنبال امامزاده

 
سازي جعلی باشند به شدت برخورد می کند. 

وي افزود: به عنوان مثال برخی افراد ذي نفع با تبلیغ زیارتگاه جعلی آباد علی د ر منطقه چمران، بسیاري از افراد را به گمراهی کشاند
ه اند و شاهد یم که هر ساله افراد زیاد ي با مراجعه به این منطقه و رفتن د ر ارتفاعات د ر منطقه مذکور مناسک مذهبی به جا می

 
آورند که استناد شرعی ند ارد . 



 
انجام طرح توسعه بالغ بر 400 امامزاده در فارس 

صفري گرایی با بیان اینکه مرمت و بازسازي امامزادگان در دستور کار مجموعه اوقاف قراردارد، گفت: در این راستا با مشارکت خیرین
و هیئت امنا و حمایت سازمان اوقاف کشور، ساختمان هاي کوچک این امامزادگان تخریب شده و براي این اماکن مقدس گنبد و

 
بارگاه بزرگ ساخته می شود. 

وي با اشاره به اینکه طرح توسعه بالغ بر 300 تا 400 امامزاده در حال انجام است گفت: در این راستا مرمت و بازسازي این اماکن

 
مقدس در دستور کار قرارگرفته است همچنین بالغ بر 99 درصد امام زادگان ثبت میراث فرهنگی شده اند. 

معاون فرهنگی _ اجتماعی اوقاف فارس افزود: با مشارکت مجموعه اوقاف و سازمان میراث فرهنگی، دومین سامانه جامع امامزادگان و
بقاع متبرکه راه اندازي شده است و در قالب این سامانه، اطلاعات این اماکن مقدس ثبت و بارگذاري شده است به نحوي که اطلاعات
امامزادگان در این سامانه ثبت شده اند تحقیقات کاملی در مورد اصالت آن ها شده است که با این اقدام از افزایش تعداد امامزادگان
نیز جلوگیري می شود که در همین رابطه نیز کتابی در قالب " شجره طیبه امامزادگان فارس" در سازمان اوقاف و کتابخانه هاي این

 
امام زادگان موجود است. 

 
دلیل عدم وجود شجره نامه براي برخی از امامزادگان 

صفري بیان کرد: د شمنان اسلام با بهره گیري از همین القاب و اصطلاحات محلی که مرد م براي این بقاع متبرکه استفاد ه می کنند

 
سعی د ر ضربه زد ن به شعائر اسلام و د امن زد ن به خرافات د ر این حوزه د ارند . 

وي با تاکید به اینکه باید نسبت به این موضوع توجه ویژه اي شود ، افزود: در این راستا اد اره کل اوقاف فارس ورود جد ي می کند و
با نصب تابلوهایی جلو ورود ي امامزاد گان سطح استان، اسامی واقعی این بزرگان را ترویج می کند تا به تد ریج این اماکن مقد س با
اسم واقعی خود د ر میان مرد م شناخته شوند و از سوء استفاد ه ذي نفعان و سود جویان جلوگیري شود ضمن آنکه برخورد با این

 
افراد سود جو و منفعت طلب د ر حوزه د ستگاه هاي امنیتی استان، بوده و به طور جدي دنبال می شود. 

معاون فرهنگی- اجتماعی اوقاف فارس با بیان اینکه پس از انقلاب اسلامی، نظام مقد س جمهوري اسلامی اهتمام ویژه اي د ر زمینه
رسید گی به بقاع متبرکه و حرم هاي مطهر امامزاد گان د اشته است، افزود : د ر استان فارس، یک هزار و 400 امامزاد ه و بقعه
متبرکه وجود د ارد که از این تعد اد ، بالغ بر 250 بقعه متبرکه فاقد شجره نامه است و همین نبود شجره نامه، واقعی بود ن این بقاع

 
متبرکه را د ر اذهان برخی مرد م با ابهام مواجه می کند و به چالش می کشد. 

وي د ر تشریح د لیل نبود شجره نامه براي برخی از امامزاد گان اظهار کرد : د ر زمان حیات این امامزاد گان، آنها با توجه به د ستگاه
جبار حاکم، مجبور به پنهان کرد ن یا معد وم سازي شجره نامه خود براي حفظ جانشان بود ند به نحوي که با افشاي شجره نامه این

 
امامزاد گان د ر واقع سند قتل آنها توسط حاکمان جبار زمان آنها صادر می شد. 

 
سقاخانه ها و پیوندشان با اعتقادات مردم 

معاون فرهنگی اجتماعی اوقاف فارس درخصوص فعالیت سقاخانه ها و ارتباط آن با حوزه دین و مذهب بیان کرد: سقاخانه ها یکی از

 
نمادهاي فرهنگ مذهبی و ایرانی است که با اعتقادات مردم پیوند دیرینه دارد و زیر نظر شهرداري اداره می شود. 



حجت الاسلام صفري گرایی با بیان اینکه حدود 10 سقاخانه در بافت تاریخی شیراز وجود دارد، اظهارداشت: نوشیدن آب همواره با
نوعی احترام مذهبی همراه است، به صورتی که مردم پس از نوشیدن آب دعا می خوانند و بر سیدالشهداء (ع) و سقاي کربلا سلام می

 
فرستند و با نوشیدن آب شهداي کربلا را یاد می کنند. 

وي افزود: این اماکن به عنوان زیارتگاه و عبادتگاه ثبت نشده اند و تنها براساس اعتقاد مردم و ارادت آنها به سقاي کربلا، حضرت
ابوالفضل (ع) با بهره گیري از فضایی به سبک سنتی و نقش هاي مذهبی ایجاد شده است که با گذاشتن آبسردکن در آن به مردم آب

 
می رسانند و یادي از شهدا و سقاي کربلا می کنند. 

معاون فرهنگی اجتماعی اوقاف فارس بیان کرد: فعالیت این سقاخانه ها ارتباطی به اوقاف ندارد و تنها مرمت و تعمیر این سقاخانه ها
از محل موقوفات انجام می شود.



ثبت نام براي جشنواره امتنان از گروه هاي کار در استان سمنان آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/08/15

سمنان- ایرنا- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان گفت: فرآیند ثبت نام کارگران، گروه هاي کار و واحدهاي
نمونه استان براي حضور در جشنواره امتنان امسال آغاز شد.

سمنان- ایرنا- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
سمنان گفت: فرآیند ثبت نام کارگران، گروه هاي کار و
واحدهاي نمونه استان براي حضور در جشنواره امتنان

 
امسال آغاز شد. 

به گزارش ایرنا، اسماعیل غنیان روز پنجشنبه به رسانه ها
افزود: زمان ثبت نام کارگران، گروه هاي کار و واحدهاي
نمونه در پورتال جشنواره امتنان به نشانی
emtenan.mcls.gov.ir از روز چهارشنبه چهاردهم

 
آبان آغاز شد و تا جمعه چهاردهم آذر امسال ادامه دارد. 

وي بیان کرد: کلیه گروه هاي مخاطب، بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي و صنعتی، خدماتی وکشاورزي استان سمنان می

 
توانند نسبت به ثبت نام کارگران و گروه کار نمونه و واحد نمونه در سامانه امتنان اقدام کنند. 

غنیان افزود: جشنواره امتنان هر ساله با هدف تجلیل از کارگران و گروه هاي کار نمونه و واحد نمونه و به منظور ترویج و تقویت

 
فرهنگ کار و تلاش در دو مرحله استانی و کشوري برگزار می شود. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان با قدردانی از جامعه کار و تولید استان گفت: این قشر در شرایط شیوع گسترده
کرونا و با وجود خطر ابتلا، با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی مانند کادر درمان، در خط مقدم نبرد با تحریم ها ایستادند و با تامین

 
کالاها و اقلام معیشتی مردم نقش مهمی در کاهش نگرانی ها از کمبود کالاها ایفا می کنند. 

وي گفت: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان در نظر دارد همانند سال هاي گذشته،امسال نیز جشنواره امتنان از

 
نخبگان جامعه کار و تولید استان سمنان را برگزار کند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان با اشاره به نامگذاري سال 99 به نام جهش تولید گفت: در جهت تحقق شعار سال
و با توجه به شرایط فعلی جامعه و محدودیت هاي اعمال شده به دلیل شیوع کرونا، تمام تلاش براي برگزاري باکیفیت جشنواره به

 
صورت منظم و بهینه با ترغیب جامعه هدف در راستاي مشارکت در آن به کار گرفته می شود. 

وي اظهار امیدواري کرد: با کمک دستگاه هاي اجرایی و جامعه کار و تولید استان اطلاع رسانی لازم در این خصوص انجام شود تا



 
نخبگان جامعه کارگري براي ثبت نام ترغیب و شناسایی شوند. 

استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد

 
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- کارگر 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



صندوق بین المللی پول خواستار محرك مالی براي تقویت اقتصادجهان شد

منبع: ایبناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/08/15

اقتصاددان ارشد صندوق بین المللی پول ازسیاست گذاران خواست محرك هاي مالی بیشتري را براي تقویت اقتصاد جهانی
که با بحران کرونا دست وپنجه نرم می کند،ارائه دهند چرا که اقتصاد جهان در دام نقدینگی افتاده است.

اقتصاددان ارشد صندوق بین المللی پول ازسیاست گذاران
خواست محرك هاي مالی بیشتري را براي تقویت اقتصاد
جهانی که با بحران کرونا دست وپنجه نرم می کند،ارائه

 
دهند چرا که اقتصاد جهان در دام نقدینگی افتاده است. 

به گزارش ایبِنا به نقل از شینهوا، گیتا گوپینات، اقتصاددان
ارشد صندوق بین المللی پول از سیاست گذاران خواست تا
محرك هاي مالی بیشتري را براي تقویت اقتصاد جهانی که
با بحران کرونا دست و پنجه نرم می کند ارائه دهند، زیرا

 
اقتصاد جهانی در دام نقدینگی است. 

گوپینات در مقاله اي که در در روزنامه فایننشال تایمز منتشر شد، نوشت: براي اولین بار در 60 درصد کشور هاي جهان که شامل 97
درصد اقتصادهاي پیشرفته می شود، بانک هاي مرکزي نرخ بهره را به زیر 1 درصد رسانده اند. در یک پنجم جهان نیز نرخ بهره منفی

 
است. 

وي افزود: در صورت بروز یک شوك دیگر، بانکهاي مرکزي فضاي کمی براي کاهش بیشتر نرخ بهره دارند. اقتصاددان ارشد صندوق
بین المللی پول با بیان اینکه سیاست هاي مالی باید یک نقشی اساسی در بهبود وضعیت اقتصاد جهانی داشته باشند، تاکید کرد

 
جهان در دام نقدینگی افتاده است و باید در مورد سیاست هاي مناسب براي بیرون آمدن از این بحران به توافق برسیم. 

گوپینات پیشنهاد کرد که مقامات مالی می توانند از طریق انتقال وجه نقد براي حمایت از مصرف و سرمایه گذاري گسترده در

 
تاسیسات پزشکی، زیرساخت هاي دیجیتال و حفاظت از محیط زیست، به طور فعال از تقاضا حمایت کنند. 

وي گفت: این هزینه ها باعث ایجاد اشتغال، ترغیب سرمایه گذاري خصوصی و ایجاد زیربنایی براي بهبود اقتصادي بهتر و سبزتر می
شود. گوپینات همچنین خاطرنشان کرد که "اهمیت محرك هاي مالی احتمالاً هرگز بیشتر از اکنون نبوده است" چرا که چند برابر

شدن هزینه ها و رشد اقتصادي ناشی از افزایش سرمایه گذاري بخش دولتی در دام نقدینگی طولانی مدت افتاده است.



اعطاي تسهیلات کارآفرینی به مددجویان کمیته امداد در پاسارگاد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/08/15

کمیته امداد شهرستان پاسارگاد به مددجویان تسهیلات کارآفرینی اعطا کرد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مرید زاده رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره)
شهرستان پاسارگاد، گفت: در این مرحله از پرداخت
تسهیلات به مددجویان کارآفرین، به 13 طرح دامداري در
قالب طرح راهبري شغلی، با اعتباري بالغ بر 500 میلیون

 
تومان تسهیلات اهدا شد. 

او، بیان کرد: این نهاد تا کنون با اجرا و پرداخت 124 طرح

 
توانمند سازي به اعتبار 4 میلیارد و 800 میلیون تومان که 75 طرح آن در قالب راهبر شغلی بوده است. 

مرید زاده، تصریح کرد: کمیته امداد اعطاي این تسهیلات را برمبناي مدیریت کارآفرینی مددجویان توسط راهبران شغلی، که با ارائه
خدمات خرید دام براي مددجویان، بیمه دامها، خرید و تهیه آذوغه مورد نیاز دام ها، واکسیناسیون و بهداشت محیط و جایگاه دام و

 
خدمات در طول سال، به مددجویان اعطا می کند. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان پاسارگاد، ادامه داد: هدف از اعطاي این تسهیلات از سوي کمیته امداد امام خمینی
(ره) پاسارگاد، توانمند سازي مددجویان کارآفرین است تا از کمک هاي کمیته امداد بی نیاز شوند.



طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو

منبع: عصر خودروشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/08/15

عصر خودرو- عضو انجمن قطعه سازان همگن استان تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه خودرو) براي
استفاده در انواع خودرو ها خبر داد.

عصر خودرو- عضو انجمن قطعه سازان همگن استان تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه خودرو) براي

 
استفاده در انواع خودرو ها خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر خودرو» به نقل از صداوسیما، بهروز حبیبی گفت: با داخلی سازي اي سی یو و سپس توسعه این
محصول در نسل هاي دوم، سوم، چهارم و پنجم اکنون به مرحله اي رسیده که می توانیم این قطعه را با عملکرد هاي مختلف براي هر

 
خودرویی طراحی و تولید کنیم. 

وي با بیان این که هم اکنون با عبور از مرحله مهندسی معکوس به مرحله طراحی و ساخت داخل در بسیاري از قطعات خودرویی به
ویژه اي سی یو و دیگر قطعات حساس رسیدیم افزود: هم اکنون یکی از بزرگترین مراکز طراحی و مهندسی را در اختیار داریم که در

 
آن می توانیم همه قطعات خودرو به ویژه اي سی یو را براي هر خودرویی طراحی کرده و بسازیم. 

حبیبی گفت: همه این توفیقات با نخستین تحریم اعمالی بر صنعت خودرو در سال 1390 آغاز شد که در آن دوران به این نتیجه
رسیدیم که در آن قطعات راهبردي و مهم خودرو را در داخل کشور تولید و بومی سازي کنیم از این رو با بکارگیري تیم قوي از
مهندسان با تجربه داخلی در شرایط سخت تحریم، قطعات حساسی مانند اي سی یو را داخلی سازي کردیم و توانستیم با این اقدام

 
خودرو هاي زیادي را از کف کارخانه ها جمع کنیم. 

وي افزود: هم اکنون در حوزه داخلی سازي قطعات، 3 هزار قطعه خودرویی را در بیش از 300 مجموعه قطعه سازي در سراسر کشور
تولید می کنیم که علاوه بر کارآفرینی براي خانواده قطعه سازان، صرفه جویی ارزي 50 میلیون یورویی را نیز براي کشور در پی داشته

 
است. 

این قطعه ساز اضافه کرد: همچنین در حوزه تحقیقات و توسعه تلاش ما این است که براي وابستگی هاي موجود در صنعت خودرو را
به حداقل برسانیم و قطعات از جمله قطعات حساس را داخلی سازي کنیم که در این بین با دانشگاه هاي مختلف از جمله دانشگاه
هاي شریف، تهران، امیرکبیر و خواجه نصیر همکاري داریم ضمن این که از ورود جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی به حوزه داخلی

سازي و ساخت قطعات استقبال می کنیم.



اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/08/15

طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از شهرکرد، سردار علی
محمد اکبري فرمانده سپاه قمربنی هاشم (ع) چهارمحال و بختیاري گفت: طرح

 
مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان اجرا می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- درج نکردن قیمت بر کالا بیشترین تخلف اصناف چهارمحال و بختیاري او با اشاره به در اختیار قرار دادن مرکز معاونت درمان سپاه

 
قمربنی هاشم (ع) استان به نقاهتگاه بیماران کرونایی، افزود: این مرکز داراي 200 تخت و تجهیزات است. 

اکبري با اشاره به بیکاري بسیاري از افراد در استان به ویژه در شرایط کرونا، اضافه کرد: 380 میلیارد ریال به منظور کارآفرینی براي
افراد زیرپوشش نهاد هاي حمایتی و معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی (ره) اختصاص داده شد.



نماینده اصلاح طلب مجلس دهم: دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع

کالا صورت نداد

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو فراکسیون امید مجلس دهم گفت: دولت در سال هاي قبل اقدام خاصی را در بحث رفع ایرادات زنجیره تولید و سالم
سازي آن صورت نداده و ما امیدواریم در ماه هاي باقیمانده از عمر دولت اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد. منبع خبر:

نداي اصفهان / لینک خبر: نماینده اصلاح طلب مجلس دهم: دولت اقدامی درباره اصلاح ...

به گزارش نداي اصفهان،محسن علیجانی زمانی عضو فراکسیون امید مجلس دهم با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: ما

 
در زنجیره توزیع کالا دچار مشکل هستیم و زنجیره توزیع در کشور زنجیره معیوبی است. 

وي افزود: واقعیت امر این است که این ایراد و اشکال در زنجیره توزیع محصولات تولیدشده در کشور هم وجود دارد و این امر باعث

 
شده تا کالا گران به دست مردم برسد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: باید سیستم نظارتی دقیقی در کشور وجود داشته باشد چه در مورد کالاهاي وارداتی و
چه کالاهاي تولید شده در داخل، از زمان تولید مواد اولیه تا زمان تولید کالا و توزیع آن در بازار و رسیدن به دست مصرف کنندگان،

 
این نظارت وجود داشته باشد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: با این نظارت قوي و صحیح است که دست دلالان و محتکران در روند توزیع کالا قطع می شود و اگر
بنا هم باشد که واسطه اي در این زنجیره وجود داشته باشد، واسطه باید نقش تسهیل کننده داشته باشد نه احتکارکننده و باعث

 
گرانی کالا شود. 

وي افزود: متأسفانه دولت در سال هاي گذشته اقدام خاصی را در این زمینه صورت نداده اما در همین ماه هاي باقیمانده از عمر خود

 
می تواند اقدامات جدي را در این زمینه صورت دهد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم با بیان این که ما در دهه اول انقلاب زنجیره توزیع خوبی در بحث کالا داشتیم، اظهار داشت: ما
امروز نیازمند دو زنجیره توزیع کالا در کشور هستیم؛ ابتدا زنجیره توزیعی که بدون هیچ واسطه و دلال بازي و احتکار به صورت آزاد
کالاها را در اختیار مردم قرار دهد و زنجیره دوم، زنجیره اي که کالاهاي اساسی را در اختیار اقشار آسیب پذیر قرار دهد که این

 
زنجیره باید توسط خود دولت تشکیل و مدیریت شود تا نیازهاي اساسی کشور را از این طریق برطرف سازد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: دولت امروز اعلام کرده 60 میلیون نفر در کشور مشکل معیشتی دارند و این خود یک نوع اعتراف در
این زمینه است که باید کالاهاي اساسی تأمین شود و یارانه نقدي که در دولت آقاي احمدي نژاد برقرار شد و عده اي به آن انتقاد

 
داشتند و امروز یارانه معیشتی داریم و این نشان از وجود مشکل در این حوزه است. 

وي افزود: در بحث هدفمندي یارانه ها در بودجه 99 به میزان 250 هزار میلیارد تومان اعتبار از محل آزادسازي قیمت ها به دست

 
می آید که تنها 45 هزار میلیارد تومان آن به عنوان یارانه نقدي در اختیار مردم قرار می گیرد. 



عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: وقتی از مردم درباره نیازشان به یارانه نقدي سؤال شد تنها 3 میلیون نفر حاضر شدند
از دریافت یارانه نقدي صرف نظر کنند و این به این معناست که مردم می خواهند در اقتصاد مشارکت داشته باشند و خودشان یارانه

 
شان را مدیریت کنند تا این که همین مقدار یارانه هم بخواهد در اختیار دولت قرار گیرد. 

علیجانی زمانی با اشاره به واگذاري تعدادي از بنگاه هاي اقتصادي دولتی به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: این بنگاه ها باید در
اختیار بخش تعاونی قرار می گرفت و مردم صاحبان آن می شدند نه این که به یکسري اشخاص و یا دستگاه هاي زیر مجموعه

 
وزارتخانه ها واگذار شود. 

وي با بیان این که باید در واگذاري برخی از این بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی تجدیدنظر شود، اظهار داشت: باید نظارت
دقیق صورت گیرد تا این بنگاه هاي اقتصادي حتماً کالا و محصول تولیدشده را به خارج از کشور صادر کنند نه این که مواد خام را
بفروشند؛ چراکه فروش مواد خام از یک سو جلوي ایجاد اشتغال در کشور را می گیرد و از سوي دیگر باعث از بین رفتن منابع

 
زیرزمینی و رو زمینی ما خواهد شد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در پایان گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که
باید مشخص شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در

 
کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع:فارس



سوئد مهد یونیکورن اروپا/ نرخ بالاي مالیات در خدمت توسعه کارآفرینی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/08/15

بررسی هاي دانشگاه کالیفرنیا حاکی از نقش آفرینی گسترده چهار مولفه نرخ بالاي مالیات، کیفیت مطلوب زیرساخت هاي
ارتباطی، بینش جهانی و سطح بالاي اعتماد عمومی در تبدیل سوئد به یکی از برترین زیست بوم هاي نوآوري و کارآفرینی

جهان است.

بررسی هاي دانشگاه کالیفرنیا حاکی از نقش آفرینی
گسترده چهار مولفه نرخ بالاي مالیات، کیفیت مطلوب
زیرساخت هاي ارتباطی، بینش جهانی و سطح بالاي
اعتماد عمومی در تبدیل سوئد به یکی از برترین زیست بوم

 
هاي نوآوري و کارآفرینی جهان است. 

اقتصاد آنلاین - سجاد رفیع؛ سوئد را کارخانه تولید
یونیکورن (استارتاپ هایی با ارزش بیش از یک میلیارد

دلار) می نامند. کشوري که از حیث نسبت تعداد یونیکورن به جمعیت، پس از منطقه سیلیکون ولی آمریکا در رتبه دوم جهان قرار
دارد. دولتمردان سوئد علیرغم جمعیت اندك این کشور توانسته اند زیست بومی فوق العاده را براي فعالیت هاي استارتاپی و
کارآفرینانه ایجاد کنند. در همین رابطه، راه اندازي شرکت هایی نظیر Skype، Spotify و Minecraft را می توان از جمله
مهمترین دستاورهاي سوئدي ها در این حوزه دانست. در همین زمینه، دانشگاه کالیفرنیا اخیرا اقدام به بررسی مهمترین مزیت هاي

 
زیست بوم نوآوري و کارآفرینی سوئد کرده است. در ادامه به بیان برخی از مهمترین نتایج حاصل از این تحقیق خواهیم پرداخت. 

1) نرخ بالاي مالیات بر خلاف تصور بسیاري از افراد، حجم بالاي مالیات دریافتی در سوئد، نه مانعی براي توسعه فعالیت هاي
کارآفرینانه بلکه یکی از مهمترین دلایل رشد و گسترش این نوع از فعالیت ها بوده است. دولتمردان این کشور با اتکا به درآمدهاي
سرشار مالیاتی اقدام به ارائه انواع حمایت ها به شرکت هاي استارتاپی می کنند. مساله اي که در گذر زمان منجر به کاهش هزینه

 
هاي ناشی از شکست یک ایده و در نتیجه افزایش گرایش افراد به فعالیت هاي نوآورانه شده است. 

2) کیفیت مطلوب زیرساخت هاي ارتباطی بیش از سه چهارم مردم سوئد به اینترنت پر سرعت دسترسی دارند. در همین رابطه، 90
درصد از جمعیت این کشور (در مقایسه با 85 درصد از جمعیت آمریکا) در زمره کاربران فعال اینترنت قرار دارند. مساله اي که باعث

 
ایجاد بستري مناسب براي رشد حوزه هایی نظیر فین تک، تجارت الکترونیک و ... در سوئد شده است. 

3) بینش جهانی جمعیت اندك سوئد، بسیاري از استارتاپ هاي این کشور را ناگزیر از توجه فراوان به سلایق و نیازهاي موجود در
بازارهاي جهانی می کند. این مساله منجر به تبدیل بسیاري از محصولات این کشور به برندهاي جهانی شده است. حضور مستمر

 
سوئد در میان مقاصد جذاب براي سرمایه گذاران بین المللی را در همین راستا می توان تفسیر کرده. 



 
در این زمینه بخوانید: 

 
آینده صنعت گردشگري جنوب شرقی آسیا 

 
برترین استارتاپ هاي حوزه کشاورزي اروپا 

4) سطح بالاي اعتماد عمومی وجود سطح بالایی از اعتماد میان جامعه و دولتمردان سوئد، خود را در قالب همراهی گسترده آحاد
مختلف جامعه با برنامه هاي اقتصادي دولت نشان می دهد. مساله اي که منجر به تثبیت شرایط کلان اقتصاد و در نتیجه افزایش

 
امنیت سرمایه گذاري در این کشور شده است. 

پربیننده ترین اخبار و نتایج انتخابات آمریکا اخبار و نتیجه انتخابات آمریکا بایدن یا ترامپ؟/ کشورهاي اروپایی خواستار پیروزي کدام
نامزد انتخاباتی هستند؟ بایدن: آمریکایی ها یاد گرفته اند که با کرونا بمیرند/ ترامپ: خانواده بایدن مثل جاروبرقی پول را می بلعند

ترامپ بعد از کرونا! +عکس



از طلبگی تا کارآفرینی

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/08/15

امرار معاش، کسب درآمد و شغل پیدا کردن با شیوع کرونا سخت تر از قبل شده است، در روزهایی که بسیاري از افراد به دلیل
تعطیلی کارگاه یا یک کارخانه شغل خود را از دست می دهند یا جوانان متعددي روزهاي بیکاري را می گذرانند، هستند افرادي که
شاید در گوشه اي با مهارت هایی که کسب کرده اند، هم زندگی خود را می گذارنند و هم زمینه گذران زندگی دیگران را فراهم می

 
کنند. 

بهروز عزیزي یکی از همین افرادیاست که در خانه خود معاش خانواده اش را تامین می کند، آنچه که شاید تا حدودي بهروز را از
سایرین متماز کرده شرایط اوست؛ بهروز عزیزي طلبه اي است که کار ساخت زیورآلات را انجام می دهد و همین قرار گرفتن طلبگی

 
در کنار این هنر، جذابیتی بود که ما را به خانه او کشاند. 

طبق قرار قبلی به محل سکونتش رفتیم. کارگاه کوچک او در زیرزمین خانه اش واقع شده، بعد از گذشتن از حیاط کوچک خانه وارد
ساختمان شدیم، محل سکونت از زیرزمین یا همان کارگاه با پلکان جدا می شد و ما به سمت کارگاه هدایت شدیم، کارگاهی
کوچشک که یک سمت آن درست زیر پنجره هایی که به حیاط باز می شد میز کار قرار گرفته بود و دستگاه ها و ابزار کار نیز روي

 
میز قرار داشت. 

 
در سمت دیگر یعنی درست روبه روي میز کار، با پارچه اي پوشیده شده بود. 

حجت الاسلام بهروز عزیزي متولد سال 63 است و دو فرزند پسر دارد، حدود 18 سال از عمر طلبگی اش می گذرد و همچنان مشغول

 
تحصیل و البته در کنار آن تبلیغ است. 

 
 

عزیزي همین طور که میز کار را براي ساخت یک انگشتر سفارش شده آماده می کرد می گوید: شهریه طلبگی بسیار اندك است و
کفاف مخارج زندگی را نمی دهد به همین دلیل در کنار تحصیل و تبلیغ، بر اساس علاقه و ذوق هنري، کار ساخت زیورآلات را پیگیر

 
کردم و توانستم مهارت لازم را براي امرار معاش از این طریق به دست آورم. 



انگشترهاي ساخته شده با رکاب هاي نقره اي و طلایی را واکاوي می کنم، رکاب هایی با نقش و نگارهاي متفاوت که نشان از ذوق و

 
دقت ظریف سازنده اش دارد. 

از او در مورد گذشته تحصیلی و شغلی اش می پرسم که می گوید: سال 79 وارد حوزه علمیه شدم و حدود 19 سال است که درس

 
طلبگی می خوانم در کنار تحصیل در بحث تبلیغ هم از مبلغین هستم. 

عزیزي ادامه می دهد: از سال 90 با ساخت زیورآلات سنتی آشنا شدم البته از قبل به دلیل علاقه به این هنر، آشنایی سطحی داشتم

 
اما از سال 90 به صورت حرفه اي پیگیري کردم و به عنوان یک کار تخصصی به آن نگاه کردم. 

 
 

این هنرمند با اشاره به اینکه شهریه طلبگی محدود است و امکان گذران زندگی و تامین مخارج خانواده از ین طریق وجود نداشت،

 
می گوید: هزینه یادگیري این هنر براي من زیاد بود به همین دلیل امکان استفاده از کلاس آموزشی اساتید برجسته را نداشتم. 

وي ادامه می دهد: براي کسب مهارت به صورت پراکنده از هنرمندان این رشته پرسش می کردم و سعی کردم از این طریق مهارت را
به دست آورم؛ بعد از به دست آوردن مهارت جزئی ابتدایی ترین ابزار این رشته را تهیه کردم و کار را با همان ابزار شروع کردم و

 
همچنان هم به سبک سنتی و با همان وسایل کار را انجام می دهم. 

عزیزي همینطور که روي کار قلم زنی فرزندش که حدود 14 سال سن دارد و کنار دست پدر کار می کند نظارت دارد، می گوید: کار
را طبق چارچوبی که در ابتدا آموختم و کار را شروع کردم و به مرور بر اساس تجربه متوجه شدم که بسیاري از موارد گفته شده

 
صحیح نبوده است و راه هاي بهتر و مناسب تري را پیدا کردم. 

 
 

عزیزي بیان می کند: انگشترهاي مختلف مثل شبکه، صفوي، شیرازي، فانتزي را کامل آموختم و و در کنار ساخت این انگشترها قلم



زنی و زیرور آلاتی غیر از انگشتر را نیز آموختم و می توانم بگویم امروز به صورت کامل مهارت این رشته را کسب کردم و به جوانان

 
علاقمند به این رشته نیز آموزش می دهم تا بتوانند شغلی براي خود دست و پا کنند. 

این طلبه در خصوص اینکه کسب مهارت ساخت و رسیدن به توانمندي چه مدت به طول انجامید؟ می گوید: به دلیل علاقه زیاد به

 
یادگیري این حرفه و تلاش شبانه روزي تقریبا حدود هشت ماه مهارت لازم را کسب کردم و توانستم گردنبند درست کنم. 

حجت الاسلام عزیزي ادامه می دهد: در ابتدا درآمدي نداشتم، تعدادي زیورآلات را به عنوان نمونه آماده کردم و از راه تبلیغ بین

 
دوستان و همسایگان سفارش ساخت گرفتم و به مرور کارم رونق گرفت. 

عزیزي در پاسخ به اینکه با وجود طلبه بودن هنرمندان چه برخوردي داشتند و در برابر سوال هایی که می پرسیدید چه واکنشی
نشان می دادند؟ می گوید: جالب است بدانید زمانی که ملبس به لباس به هنرمندان اراك یا بازار رضاي مشهد مراجعه می کردم از

 
پرسش هایم استقبال می شد و اگر با لباس عادي بودم گاهی حاضر به کمک کردن براي یادگیري نمی شدند. 

 
 

وي اظهار می کند: البته باید یگویم بیشتر توضیحاتی که ارائه می شد و روش ساختی که توضیح داده می شد بسیار دشوارتر از

 
راهکاري بود که بعد از کسب مهارت به آن رسیدم و امروز با راهکارهاي ابتکاري خودم کار را انجام می دهم. 

عزیزي در مورد بیکاري جوانان و شرایط اقتصادي هم می گوید: در کنار تحصیلات نیاز است مهارتی کسب شود که از طریق آن امکان
درآمدزایی و امرار معاش وجود داشته باشد؛ از طرفی کسب یک مهارت در بسیاري از زمینه ها از جمله ارتباط هاي اجتماعی اثرگذار

 
است. 

در کنار تحصیلات نیاز است مهارتی کسب شود که از طریق آن امکان درآمدزایی و امرار معاش وجود داشته باشد از طرفی کسب یک

 
مهارت در بسیاري از زمینه ها از جمله ارتباط هاي اجتماعی اثرگذار است 

این هنرمند خوش ذوق ضمن تقدیر از سازمان تبلیغات اسلامی استان بیان می کند: زکات علم آموختن است و من دوست دارم به
جوانان علاقمند به این رشته کار ساخت زیورآلات را بدهم تا آنها هم بتوانند در این شرایط سخت اقتصادي کم حال خانواده باشند، از
کسانی که در مورد این هنر سوالی داشته باشند استقبال می کنم و این هنر زیبا را به آنان می آموزم و از اینکه بتوانم جوانی را از این
طریق جذب به کار کنم بسیار خوشحال می شوم، ضمن اینکه تاکنون این حرفه را به چند نفر آموخته و آنها با فرا گرفتن این آموزش

 
جذب بازار کار شده اند. 

وي ادامه می دهد:در شرایط کنونی که به دلیل شیوع کرونا بسیاري از افراد کار خود را از دست داده اند چنین مهارت هایی می تواند



کمک کننده باشد و در گوشه اي از فضاي خانه درآمدزایی داشته باشیم به همین دلیل به جوانان توصیه می کنم مهارتی را در کنار

 
تحصیل کسب کنند که در شرایط دشوار بتوانند از آن بهره بگیرند. 

 
 

عزیزي بیان می کند: امروز در کنار تحصیل و تبلیغ به صورت پاره وقت کار ساخت زیورآلات را انجام می دهم و بیشتر هزینه زندگی

 
را از این طریق تامین می کنم و اگر این مهارت را نداشتم، امروز قادر به تامین مخارج زندگی نبودم. 

از او در مورد فضاي پوشیده شده با پارچه می پرسم؛ پارچه را کنار می زند و با قفسه اي مملو از کتاب هاي مختلف مواجه می شوم و

 
در مورد صحبت او که مهارت در کنار تحصیل باید باشد، بیشتر تامل می کنم. 

فضاي خانه آن ها بسیار ساده تر از آن چیزي است که تصور می کردم. حالا بهروز بعد از اتمام کار در کارگاه و طی کردن پله ها، در
کنار فرزندان و همسر است و نوبت به فضاي خانه رسیده که با هنر آرامش و تدبیر او گرم تر و صمیمی تر شود. رسیدگی به درس

 
فرزند کوچک تر همراهی با همسر در کار خانه و تماشاي تلویزیون با پسر بزرگتر را با همان عشق ساخت زیورآلات انجام می دهد. 

این مبلغ توانسته در این روزگاري که شرایط اقتصادي به شدت وخیم شده است و وضعیت کار به دلیل شیوع کرونا با محدودیت هاي

 
قابل توجه مواجه شده است درآمدي هرچند اندك را براي خانواده مهیا کند 

این مبلغ توانسته در این روزگاري که شرایط اقتصادي به شدت وخیم شده است و وضعیت کار به دلیل شیوع کرونا با محدودیت هاي
قابل توجه مواجه شده است درآمدي هرچند اندك را براي خانواده مهیا کند درآمدي که اگر وجود نداشت شاید ادامه زندگی را سخت

 
می کرد. 

شاید سال 90 درست زمانی که براي کمک مخارج مهارت را به صورت حرفه اي کسب می کرد حتی تصورش را هم نمی کرد که

 
امروز شیوع ویروس مانع کسب درآمد بسیاري از مشاغل شود و این مهارت پشتوانه تامین مخارج زندگی خیلی ها شود. 



 
 

پیگیري یک علاقه و کسب یک مهارت بر اساس علاقه می تواند روزي گره کشاي زندگی باشد و این آن چیزي است که باید مورد
توجه بسیاري از جوانان و حتی نوجوانان قرار بگیرد و شاید نیاز باشد سیستم آموزشی این نوع مهارت ها را بر اساس نیاز بازار داخلی و
خارجی شناسایی و بر اساس استعداد و کشش بازار دانش آموزان در کنار تحصیل به سمت کسب مهارت هدایت شوند که در پیچ و

خم زندگی از ادامه مسیر باز نمانند و از طرفی با برخی از حرفه ها به اقتصاد کشور کمک شود.



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح
کارورزي ثبت نام کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

 
 

فصل اقتصاد - بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي ثبت

 
نام کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند. 

در راستاي فراهم کردن فرصتهاي اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، وزارت کار طرح کارورزي را در
دستور کار قرار داده است.این طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي تحرك بازار کار و اشتغالزایی براي جوانان جویاي کار به
ویژه فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و هدف از اجراي آن، افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش
آموختگان از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب وکار فارغ التحصیلان دانشگاهی، تسهیل در

 
ورود جوانان به بازار کار و کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار توسط کارفرما است. 

کارشناسان با اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم کرده و در

 
صورت انتقال دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 

 
 



در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود اختصاص

 
داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب
کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از

 
مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه

 
مسئولیت مدنی هستند. 

میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد که پیش بینی
برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح کارورزي، پیگیري
اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و گذراندن دوره

 
آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند. 

انتهاي پیام



برگزاري 45 دوره آموزشی غیرحضوري در شرکت توزیع برق استان سمنان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/08/15

در راستاي طرح جـامع آموزش کارکنان و ارتقاي سطح دانش و پویایی سیستم، 45 دوره آموزشی غیرحضوري و الکترونیکی
ویژه کارکنان شـرکت تـوزیع نیروي برق استان سمنان برگزار شد.

در راستاي طرح جـامع آموزش کارکنان و ارتقاي سطح
دانش و پویایی سیستم، 45 دوره آموزشی غیرحضوري و
الکترونیکی ویژه کارکنان شـرکت تـوزیع نیروي برق استان

 
سمنان برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین استان سمنان سرپرست
معاونت منابع انسانی شـرکـت تـوزیع بـرق استان با بیان
این مطلـب گفت: روش هاي پیشگیـري از ویروس کرونا،
ترنم وحی، آشنایی با مؤلفه هاي مؤثر بر سلامت و قوانین
کار، اخلاق حرفه اي، گزارش نویسی و امور اداري، جنگ
نرم، آداب و اسرار نماز، امر به معروف و نهی از منکر و

 
خانواده متعالی در اسلام، از زمره دوره هاي آموزشی برگزار شده در این شرکت محسوب می شود. 

بامداد یغمایی افزود: آشنایی با قوانین و مقررات ارتقاي سلامت اداري، حقوق خانواده، شبکه اجتماعی، سـواد رسانه اي و مسئولیت
پذیري اجتماعی، کارآفرینی، بیماري هاي نوپدید و راه هاي پیشگیري، مدیریت مشارکتی، مدیریت استراتژیک منابع انسانی، آشنایی
با قانون کار و تأمین اجتماعی، فرهنگ سازمانی، آشنایی با قانون محاسبات عمومی، اصول و مقررات کاربردي قراردادها، اظهارنامه

 
مالیاتی، آشنایی با تهدیدات در فضاي سایبري و حقوق شهروندي در نظام اداري، ازدیگر دوره هاي به اجرا درآمده به شمار می رود. 

وي خاطرنشان کرد: کنفرانس مجازي تاب آوري در صنعت برق، سومین وبینار تخصصی مدیریت دارایی هاي فیزیکی، سمینار
تخصصی آشنایی با الزامات فنی آشکارساز خطا، وبینار تخصصی هوشمنـدسازي اتفاقـات، سمینار امنیت نرم افزار، وبینار دستورالعمل
کنترل کیفیت، وبینارخط گرم، کارگاه آموزشی نظارت هماهنگ، کارگاه هاي پایه سازي شرکت هاي توزیع نیروي برق کشور، دهمین
کنفرانس آسیب شناسی مدیریت منابع انسانی و وبینار فهرست خدمات مطالعات اجتماعی طرح هاي وزارت نیرو، به عنوان برخی

 
کنفرانس ها، سمینارها و کارگاه هاي آموزشی می باشند که همکاران این شرکت به صورت مجازي در آن شرکت نموده اند. 

وي بااشاره به این که به دلیل شرایط کرونایی، کلیه دوره هاي آموزشی به صورت الکترونیکی و غیرحضوري به انجام رسیـده و این
مهـم استمـرار خواهد داشت تصریح کرد: از آغاز سال جاري تاکنون، 27 هزار و 279 نفرساعت دوره وکارگاه آموزشی برگزار شده و

 
همکاران این شرکت در کنفرانس و سمینارها حضور مجازي داشته اند. 

46



برند خود را با پنچره واحد فیزیکی ثبت کنید

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محبط کسب وکار وزارت اقتصاد ضمن بیان اینکه در هفته هاي آینده هیات مقررات
زدایی در حوزه هاي اکتشاف معادن، دریانوردي، استعلام مجوزها، سهولت در مجوزهاي محیط زیست، اشتغال روستایی و

مرزي جلساتی برگزار خواهد کرد، گفت: یکی از اقدامات هیات مقررات زدایی این بود که همه ...

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، علی فیروزي با بیان اینکه شاخص سهولت کسب وکار آبان یا مهر ماه هر سال
منتشر می شد، اظهار کرد: حدود دو سال است که مکرر به بانک جهانی اعلام میکنیم که شاخص سهولت کسب وکاري که براي ایران
اعلام می کنند هم به لحاظ محتوایی و هم از نظر عدالت مشکل دارد. سرانجام بانک جهانی متوجه شده است که چهار کشور چین،
امارات، آذربایجان و عربستان صعودي با پرداخت پول به عنوان حق مشاوره به بانک توانسته اند امتیاز بخرند و مشاور سهولت کسب
وکار را از خود بانک جهانی انتخاب کرده اند که این بانک گفته تا زمانی که مشخص نشود چه تخلفی صورت گرفته است، آمار مربوط

 
به سهولت کسب وکار فعلا منتشر نمی شود. 

وي درباره اقدامات صورت گرفته در این مرکز براي ارتقاي رتبه کشور در شاخص سهولت کسب وکار، گفت: اولین اقدام در این زمینه
اصلاح اطلاعات غلطی بود که از ایران در راستاي سهولت کسب وکار منتشر شده است و تمام اصلاحات و اقدامات به اتاق اصناف،
بازرگانی و تعاون ارسال کردیم و اطلاعات را راستی ازمایی کردند. در نهایت از 11 بعد شاخص اعلام شده به اتاق ها، هشت مورد را
تایید کردند که این هشت مورد خود به خود می توانست رتبه کشور را با جهش مواجه کند، پس از این اطلاعات تصحیح شده را به

 
بانک ارسال کردیم که هنوز جوابیه ارسال نشده است و فعلا یک مورد را پذیرفته اند. 

 
شرکت خود را یک روزه ثبت کنید 

این مقام مسئول ادامه داد: از آنجا که بانک جهانی می گوید شروع کسب وکار در ایران 72.5 روز طول می کشد، اقدام به ایجاد پنجره
واحد شروع کسب وکار در مرکز پنج استان چون تهران، شیراز، تبریز، اصفهان و مشهد کردیم و این زمان را به کمتر از سه روز
رساندیم. اکنون به شما این اطمینان را می دهم اگر مدارك شما کامل باشد، شرکت شما یک روزه ثبت می شود و هزینه اي براي

 
دریافت این خدمت نمی پردازید. 

فیروزي با بیان اینکه با حدف کد اقتصادي 55 روز از فرآیند ثبت شرکت ها کاسته شد، گفت: علاوه بر اقدامات ذکر شده دنبال این
هستیم تا داددگاه هاي مجامع تجاري را زودتر راه اندازي کنیم که بانک جهانی معتقد است در ایران 502 روز طول می کشد تا
دعواي تجاري حل و فصل شود. امیدواریم تا پایان سال به راه اندازي این دادگاه این مدت را به یک سوم کاهش دهیم که این نوع

 
دادگاه ها از نظر کاهش زمان و تخصصی بودن قضات آن بسیار حائز اهمیت است. 

 
ثبت برند با پنجره واحد فیزیکی 

به گفته فیروزي، آنچه از ارتقاي شاخص سهولت کسب وکار مهم تر است، بهبود واقعی محیط کسب و کار که مردم تاثیر آن را لمس
کنند. حذف کد اقتصادي و ایجاد پنجره وحد فیزیکی از جمله این موارد است که هم بر محیط کسب وکار تاثیر می گذارد هم مردم



 
آن را حس می کنند اما اگر از زمان صدور مجوز تاسیس دامداري کاسته شود، تاثیري در این امر ندارد. 

رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محبط کسب وکار وزارت اقتصاد در پایان درباره برنامه پیش رو هیات مقررات زدایی گفت:
یکی از اقدامات هیات مقررات زدایی این بود که همه انواع شرکت ها را در داخل پنجره واحد فیزیکی آورد یعنی براي ثبت شرکت
هاي سهامی خاص و برندها نیز می توان از این بستر استفاده کرد. در هفته هاي آینده هیات مقررات زدایی در حوزه هاي اکتشاف

 
معادن، دریانوردي، استعلام مجوزها، سهولت در مجوزهاي محیط زیست، اشتغال روستایی و مرزي جلساتی برگزار خواهد کرد. 

منبع: ایسنا



کنفرانس ارزیابی و تضمین کیفیت برگزار می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/08/15

چهاردهمین کنفرانس ارزیابی و تضمین کیفیت در نظام هاي دانشگاهی 20 و 21 آبان 99 به صورت مجازي توسط دانشگاه
خوارزمی برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، رویکردهاي ارزیابی کیفیت براي سنجش اشتغال و کارآفرینی ، نقش بازار کار و ذي نفعان
در ارتقاي کیفیت دانشگاه ، کیفیت گروه هاي آموزشی و مهارت هاي اشتغال پذیري دانشجویان ، اشتغال پذیري دانش آموختگان و
شاخص هاي آن، بازار کار دانش آموختگان در ایران، روش هاي ردیابی وضعیت اشتغال دانش آموختگان، روش هاي ارتباط دانشگاه ها
با کارفرمایان، چگونگی توسعه مهارت هاي حرفه اي و فردي در میان دانشجویان ، ویژگی هاي برنامه هاي درسی سازگار با نیازهاي
شغلی کارفرمایان ، مسئولیت پذیري و پاسخ گویی دانشگاه ها در برابر اشتغال دانش آموختگان، آموزش عالی و کسب و کار

 
الکترونیکی از جمله محورهاي این همایش هستند. 

دکتر عباس بازرگان هرندي دانشگاه تهران، دکتر غلامعلی فرجادي مؤسسه عالی آموزش و پژوهش و مدیریت برنامه ریزي، دکتر یداالله
مهرعلی زاده دانشگاه شهید چمران اهواز، دکتر عظیم میرزازاده دانشگاه علوم پزشکی تهران، میشلا مارتین فرانسه، دکتر چیانکسین
رئیس شبکه کیفیت آسیا و اقیانوسیه و چین، جان دانیل معاون اسبق مدیرکل یونسکو و دکتر آلریش تا شیلر دانشگاه کاسل آلمان

سخنرانان کلیدي این همایش هستند.



مدارس تخریبی شهرستان هاي دشتی و تنگستان بازسازي شود

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/08/15

اتحاد خبر: نماینده دشتی و تنگستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بیشترین مدارس تخریبی استان بوشهر در
دشتی و تنگستان قرار دارد گفت: بازسازي مدارس تخریبی در دشتی و تنگستان در اولویت برنامه هاي استان بوشهر قرار

بگیرد.

به گزارش خبرگزاري تسنیم از تنگستان، غلامحسین کرمی
ظهر امروز در مراسم کلنگ زنی مدرسه خیرساز در منطقه
گورکات تنگستان با تبریک میلاد با سعادت پیامبر گرامی
اسلام حضرت محمد(ص) و امام جعفر صادق(ع) و با تاکید
بر نقش مردم در جامعه اسلامی اظهار داشت: مردم در
نظام اسلامی حرف اول می زند و توجه به مطالبات مردم

 
در اولویت قرار دارد. 

وي، جمهوریت و اسلامیت را 2 رکن اصلی نظام اسلامی

 
ایران دانست و بیان کرد: در هیچ جاي دنیا چنین رکنی وجود ندارد چراکه مردم نقش اصلی ایفا می کنند. 

نماینده دشتی و تنگستان در مجلس شوراي اسلامی حضور و مشارکت مردم در عرصه هاي مختلف را مورد اشاره قرار داد و افزود: تا
مردم در جنگ 8 ساله شرکت نکردند دفاع مقدس به پیروزي نرسید و در دوران سازندگی پس از جنگ تحمیلی نقش مردم مهم و بی

 
بدیل و این در حالی است که مردم در حل مشکلات و رسیدگی به حوادث گوناگون تاثیرگذار هستند. 

کرمی، با بیان اینکه مردم در همه عرصه ها نقش مهمی دارند و این نظام با پشتوانه مردم حرکت، توسعه و پیشرفت می کند گفت: در

 
جریان مقابله با ویروس کرونا، مردم در شکست این بیماري نقش مهم و اثرگذاري دارند. 

وي خدمات خیران در عرصه هاي محرومیت زدایی را مورد اشاره قرار داد و خاطر نشان کرد: خدمات و فعالیت خیران از جمله احداث

 
مدرسه در نقاط محروم از مصادیق صدقه جاریه و ذخیره آخرت است. 

نماینده دشتی و تنگستان در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر تحقق مطالبات مردم تصریح کرد: تامین آب آشامیدنی، زیرساخت
هاي بهداشتی، اسفالت معابر، طرح هاي ورزشی و اجراي دیگر طرح ها در اولویت برنامه ها قرار دارد و از هیچ کوششی فروگذاري نمی

 
شود. 

کرمی، تکمیل طرح هاي نیمه تمام را مورد تاکید قرار داد و بیان کرد: همکاري و مشارکت فرماندار تنگستان و مدیرکل نوسازي و
تجهیز مدارس استان بوشهر در حوزه هاي فنی، تامین اعتبار با خیران در تسریع تکمیل طرح هاي مدرسه سازي امري مهم و ضروري

است. 



وي، از تشکیل جلسه و گردهمایی در تامین منازل نیازمندان و فضاهاي آموزشی خبر داد و تصریح کرد: در این جلسه براي ساخت

 
10 مدرسه در دشتی و تنگستان برنامه ریزي می شود. 

نماینده دشتی و تنگستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بیشترین مدارس تخریبی استان بوشهر در دشتی و تنگستان قرار
دارد تاکید کرد: هر چند نمایندگان قبلی مردم و مسئولان اجرایی استان بوشهر تلاش هایی در رفع مشکلات مردم کرده اند ولی در

 
نوسازي مدارس تنگستان و دشتی به نقطه مطلوبی نرسیده ایم. 

کرمی، رفع مشکلات زیرساختی را مورد تاکید قرار داد و افزود: رفع محرومیت در نقاط مختلف دشتی و تنگستان در اولویت قرار دارد
که در این راستا در نشست هایی با مسئولان وزات نفت، آموزش و پرورش و دیگر مسئولان راهکارهاي لازم براي تحقق مطالبات مردم

 
تدوین و اندیشیده شده است. 

وي، کمک براي بهبود وضعیت مناطق محروم را یکی از ضروریات دانست و گفت: در راستاي تحقق مطالیات مردم و رفع محرومیت از

 
هیچ کوششی با همکاري مسئولان فروگذاري نمی شود. 

نماینده دشتی و تنگستان در مجلس شوراي اسلامی، خدمات مسئولان، خیران، امامان جمعه، علما و فرمانداران را ستود و تاکید کرد:
یکی از سیاست هاي مهم رفع مشکلات زیرساختی از جمله آبرسانی، راهسازي، اجراي طرح هاي بهداشتی و درمانی و اشتغال زایی

است./ص



وقتی رویاي درآمدزایی زنان خانه دار بر ترمه نقش می بندد

منبع: بلاغشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش بلاغ همه چیز از یک علاقه و اشتیاق براي یادگیري شروع می شود و از آنجایی که پدر خانواده فعالیت هنري دارد

 
دخترش را در یک آموزشگاه ثبت نام می کند. 

از همان ابتدا دغدغه اش اشتغال زایی است اینکه بتواند عزت نفس و منیت یک زن را به وي یادآوري کند و در نهایت هم با همین

 
دغدغه وارد بازار کار می شود. 

 
 

علاقه به پولک، منجق و مروارید از وي یک زن کارآفرین نمونه می سازد که حالا مدیر یک تعاونی است و سفارشات زیادي از نقاط

 
مختلف کشور دریافت می کند و باعث درآمدزایی زنان خانه دار زیادي در استان شده است. 

نام خانم وجیهه اسداللهی شاید براي بسیاري از زنان روستایی و شهري آشنا باشد خودش که می گوید تا روستاهاي اطراف کوهرنگ

 
دوزنده دارد. 

خانم اسداللهی هنرمند سرمه دوزي استان است وي از سال 1385 کار خود را آغاز می کند و چندین سال از زندگی خود را به

 
آموزش دیدن می گذراند تا اینکه خود استاد ماهر و بلدکار می شود. 

 
به طوري که در حال حاضر مدیر یک تعاونی است و دو کارگاه آموزشی در شهرکرد و روستاي اسدآباد دارد. 



 
 

نشستن پاي صحبت هاي بانوي هنرمندي که آوازه دست هاي هنرمندش در جاي جاي کشور پیچیده است و دغدغه درآمدزایی زنان

 
خانه دار را دارد خالی از لطف نیست. 

وجیهه اسداللهی هستم متولد 20 آذر 1357 متاهل هستم و از سال 1385 با رفتن به یک موسسه آموزشی وارد هنر سرمه دوزي

 
شدم و از آنجایی که براي یادگیري بسیار راغب بودم پله هاي ترقی را زودتر از آن چیزي که فکر می کردم پشت سر گذاشتم. 

چند سال بعد وارد یک آموزشگاه شدم که کار نظارت و اداره آن مکان به بنده واگذار شد در تمام این مدت علاوه بر تجربه اندوزي به

 
فکر اهداف بلندمدت خود نیز بودم. 

در حال حاضر چندسالی می شود که مستقل شده ام و با توجه به فصول مختلف بین 3 تا 70 دوزنده دارم که سفارشات ما را انجام

 
می دهند. 

 
از آنجایی که معتقد بودم یک دست صدا ندارد، یک تعاونی تأسیس کردم و هم اکنون 9 هنرمند را بیمه کرده ام. 

 
سال گذشته از طرف نهاد ریاست جمهوري به عنوان کارآفرین نمونه بخش روستایی انتخاب شدم. 

 
 



در حال حاضر به همراه اعضاي خانواده و همسرم در این تعاونی مشغول به کار هستیم و با دریافت یک وام توانستم به کار خود بیش

 
از پیش رونق دهم. 

در تابستان به دلیل آغاز فعالیت هاي کشاورزي دوزنده کمتري دارم اما در پاییز و زمستان به دلیل بلند بودن شب ها و نبود کار

 
کشاورزي بانوان زیادي مشغول هنر سرمه دوزي می شوند. 

به دلیل اینکه برخی از بانوان توانایی مالی فراگیري آموزش ها را ندارند آموزش رایگان براي آن ها در نظر گرفته ام تا هیچ بهانه اي

 
براي بیکار ماندن وجود نداشته باشد. 

از نقاط مختلف کشور همچون یزد، همدان، شهرکرد و تهران سفارشات زیادي دریافت می کنیم و حتی به صورت صادرات چمدانی

 
هنر بانوان استان به ویتنام و تایلند فرستاده شده است. 

 
صادرات حلقه گمشده صنایع دستی چهارمحال و بختیاري 

متاسفانه صادرات حلقه گمشده صنایع دستی در استان چهارمحال و بختیاري است چرا که یک تولیدکننده می تواند با تولید انبوه و

 
درآمدزایی بالا افراد بیشتري را مشغول به کار کند. 

 
علاوه بر این هنر دست هنرمندان استان در نقاط مختلف جهان دیده خواهد شد و ارز زیادي وارد کشور می شود. 

 
بزرگترین مشکل ما در این روزها تأمین مواد اولیه است 

بزرگترین مشکل ما در این روزها تأمین مواد اولیه است که بسیار وابسته به قیمت دلار است که در صورت رونق صادرات این مشکل

 
نیز برطرف خواهد شد. 

همان طور که می دانید چهارمحال و بختیاري بیشترین دوزنده ترمه را در کشور دارد و اگر درآمد بالا باشد اشتیاق بیشتري براي کار

 
پیدا خواهند کرد. 

 
درآمدزایی موجب افزایش اعتمادبه نفس در بین خانم ها است 

 
بنده معتقدم در شرایط امروز کشور اعصاب و روان خانمی که درآمدزایی داشته باشد بهتر از خانومی است که درآمد ندارد. 

با توجه به اینکه استان ما یک منطقه سردسیر است و افسردگی زیادي در بین زنان خانه دار دیده می شود درآمدزایی و حس مفید

 
بودن تأثیر زیادي در از بین بردن این مشکل دارد. 

 
با اندیشیدن تدابیري براي بازاریابی و صادرات می توان استان را به یک قطب بزرگ دوزندگی در کشور تبدیل کرد. 

گفتنی است، ترویج و اهمیت دادن به هنرهاي صنایع دستی در چهارمحال و بختیاري که در چند سال اخیر بیکارترین استان کشور

 
نام گرفته است می تواند ترفندي باشد براي افزایش اشتغال و درآمدزایی. 

اما همان طور که می بینیم بسیاري از هنرمندان از وضعیت بازاریابی، فروش و تأمین مواداولیه گلایه مند هستند و معتقدند که زمینه

 
همین فروش ناچیز را نیز خود فراهم می کنند. 

 
بها دادن به امثال خانم اسداللهی در استان ما می تواند عاملی باشد براي درآمدزایی و افزایش کیفیت زندگی مردم. 

چهارمحال و بختیاري داراي استعدادهاي بالقوه زیادي از جمله صنایع دستی است که خودبه خود شکوفا نخواهد شد بلکه نیازمند

 
حمایت و رسیدگی است. 

هنرمندانی که در این عرصه فعالیت می کنند نباید دغدغه تأمین مواد اولیه و یا فروش محصولات خود را داشته باشند بلکه باید تمام

 
فکر و ذکرشان تولید کارهاي فاخر و اشتغال افراد بیشتر باشد. 

مسؤولان باید فکري در این خصوص بکنند چرا که استعدادها و پتانسیل هاي بالقوه فراوان چهارمحال و بختیاري با حرف زدن صرف،
شکوفا نخواهد شد بلکه نیازمند برنامه ریزي و عمل است و بهانه هایی چون کرونا که مهمان ناخوانده یک یا دو روز است نمی تواند

 
بهانه قابل قبولی براي کم کاري باشد. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



نماینده اصلاح طلب مجلس دهم: دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع

کالا صورت نداد

منبع: عصر خبرشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو فراکسیون امید مجلس دهم گفت: دولت در سال هاي قبل اقدام خاصی را در بحث رفع ایرادات زنجیره تولید و سالم
سازي آن صورت نداده و ما امیدواریم در ماه هاي باقیمانده از عمر دولت اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد.

عضو فراکسیون امید مجلس دهم گفت: دولت در سال هاي قبل اقدام خاصی را در بحث رفع ایرادات زنجیره تولید و سالم سازي

 
آن صورت نداده و ما امیدواریم در ماه هاي باقیمانده از عمر دولت اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد. 

محسن علیجانی زمانی عضو فراکسیون امید مجلس دهم در
گفت وگو با فارس، با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: ما
در زنجیره توزیع کالا دچار مشکل هستیم و زنجیره توزیع در

 
کشور زنجیره معیوبی است. 

وي افزود: واقعیت امر این است که این ایراد و اشکال در زنجیره
توزیع محصولات تولیدشده در کشور هم وجود دارد و این امر

 
باعث شده تا کالا گران به دست مردم برسد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: باید سیستم نظارتی دقیقی در کشور وجود داشته باشد چه در مورد کالاهاي وارداتی و
چه کالاهاي تولید شده در داخل، از زمان تولید مواد اولیه تا زمان تولید کالا و توزیع آن در بازار و رسیدن به دست مصرف کنندگان،

 
این نظارت وجود داشته باشد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: با این نظارت قوي و صحیح است که دست دلالان و محتکران در روند توزیع کالا قطع می شود و اگر
بنا هم باشد که واسطه اي در این زنجیره وجود داشته باشد، واسطه باید نقش تسهیل کننده داشته باشد نه احتکارکننده و باعث

 
گرانی کالا شود. 

وي افزود: متأسفانه دولت در سال هاي گذشته اقدام خاصی را در این زمینه صورت نداده اما در همین ماه هاي باقیمانده از عمر خود

 
می تواند اقدامات جدي را در این زمینه صورت دهد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم با بیان این که ما در دهه اول انقلاب زنجیره توزیع خوبی در بحث کالا داشتیم، اظهار داشت: ما
امروز نیازمند دو زنجیره توزیع کالا در کشور هستیم؛ ابتدا زنجیره توزیعی که بدون هیچ واسطه و دلال بازي و احتکار به صورت آزاد
کالاها را در اختیار مردم قرار دهد و زنجیره دوم، زنجیره اي که کالاهاي اساسی را در اختیار اقشار آسیب پذیر قرار دهد که این

 
زنجیره باید توسط خود دولت تشکیل و مدیریت شود تا نیازهاي اساسی کشور را از این طریق برطرف سازد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: دولت امروز اعلام کرده 60 میلیون نفر در کشور مشکل معیشتی دارند و این خود یک نوع اعتراف در
این زمینه است که باید کالاهاي اساسی تأمین شود و یارانه نقدي که در دولت آقاي احمدي نژاد برقرار شد و عده اي به آن انتقاد



 
داشتند و امروز یارانه معیشتی داریم و این نشان از وجود مشکل در این حوزه است. 

وي افزود: در بحث هدفمندي یارانه ها در بودجه 99 به میزان 250 هزار میلیارد تومان اعتبار از محل آزادسازي قیمت ها به دست

 
می آید که تنها 45 هزار میلیارد تومان آن به عنوان یارانه نقدي در اختیار مردم قرار می گیرد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: وقتی از مردم درباره نیازشان به یارانه نقدي سؤال شد تنها 3 میلیون نفر حاضر شدند
از دریافت یارانه نقدي صرف نظر کنند و این به این معناست که مردم می خواهند در اقتصاد مشارکت داشته باشند و خودشان یارانه

 
شان را مدیریت کنند تا این که همین مقدار یارانه هم بخواهد در اختیار دولت قرار گیرد. 

علیجانی زمانی با اشاره به واگذاري تعدادي از بنگاه هاي اقتصادي دولتی به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: این بنگاه ها باید در
اختیار بخش تعاونی قرار می گرفت و مردم صاحبان آن می شدند نه این که به یکسري اشخاص و یا دستگاه هاي زیر مجموعه

 
وزارتخانه ها واگذار شود. 

وي با بیان این که باید در واگذاري برخی از این بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی تجدیدنظر شود، اظهار داشت: باید نظارت
دقیق صورت گیرد تا این بنگاه هاي اقتصادي حتماً کالا و محصول تولیدشده را به خارج از کشور صادر کنند نه این که مواد خام را
بفروشند؛ چراکه فروش مواد خام از یک سو جلوي ایجاد اشتغال در کشور را می گیرد و از سوي دیگر باعث از بین رفتن منابع

 
زیرزمینی و رو زمینی ما خواهد شد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در پایان گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که
باید مشخص شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در

کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود.



توانمندسازي محرومان از اقدامات ارزشمند کمیته امداد است

منبع: پاناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/08/15

تبریز (پانا) _ استاندار آذربایجان شرقی با قدردانی از اقدامات ارزشمند کمیته امداد امام خمینی(ره) براي توانمندسازي
محرومان، گفت: مجموعه مدیریت استان آماده هرگونه همکاري در راستاي خدمت رسانی به اقشار محروم و کم درآمد جامعه

است.

تبریز (پانا) _ استاندار آذربایجان شرقی با قدردانی از
اقدامات ارزشمند کمیته امداد امام خمینی(ره) براي
توانمندسازي محرومان، گفت: مجموعه مدیریت استان
آماده هرگونه همکاري در راستاي خدمت رسانی به اقشار

 
محروم و کم درآمد جامعه است. 

دکتر محمدرضا پورمحمدي در دیدار با رئیس کمیته امداد
امام خمینی(ره)، اظهار داشت: به فرموده امام راحل، انقلاب اسلامی انقلاب پابرهنگان است و مسئولان نظام باید تلاش کنند تا

 
محرومیت از جامعه رخت بربندد. 

وي با اشاره به سابقه درخشان مردم تبریز و آذربایجان در امور خیرخواهانه، گفت: تبریز از گذشته هاي دور شهر خیریه ها بوده و

 
مردم آذربایجان همیشه در کار خیر پیشرو بوده اند. 

استاندار آذربایجان شرقی، اقدامات کمیته امداد براي توانمندسازي محرومان را ارزشمند توصیف کرد و گفت: مجموعه مدیریت استان

 
آماده همکاري با کمیته امداد در راستاي خدمت رسانی به محرومان و نیازمندان بویژه در حوزه اشتغال و توانمندسازي است. 

وي با اشاره به اینکه نرخ اشتغال استان از متوسط کشوري پایین تر است، گفت: طرح هاي اشتغال زایی کمیته امداد می تواند در

 
بهبود نرخ اشتغال و حل مشکل بیکاري در استان تأثیر بسزایی داشته باشد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) هم در این دیدار توانمندسازي محرومان را از اولویت هاي اصلی این نهاد انقلابی ذکر کرد و گفت:

 
خوشبختانه در بحث اشتغال و مسکن محرومان اقدامات خوبی در کشور صورت گرفته است. 

سیدمرتضی بختیاري همچنین به اقدامات کمیته امداد با همکاري بنیاد مستضعفان و نهادهاي حمایتی براي کمک به خانواده هاي

 
آسیب دیده از کرونا اشاره کرد و گفت: کمیته امداد روزانه یک میلیون عدد ماسک تولید می کند و در اختیار مردم قرار می دهد. 

وي با اشاره به برنامه ریزي کمیته امداد براي ایجاد 7 هزار شغل در استان آذربایجان شرقی، گفت: با حمایت استانداري، فرمانداران و
بانک هاي عامل و همچنین فعالان اقتصادي این مهم محقق خواهد شد. 



رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) همچنین تأمین مسکن را مهم ترین وپرهزینه ترین بسته حمایتی کمیته امداد عنوان کرد و گفت:

 
تامین 50 هزار مسکن مددجویی تا سال آینده در دستور کار قرار دارد. 

استاندار آذربایجان شرقی کمیته امداد



فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید

منبع: موجشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار هرمزگان گفت: قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب
از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به
شهرستان هاي خمیر و سیرجان امروز، پنجشنبه 15 آبان
ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، فریدون همتی
استاندار هرمزگان در آئین بهره برداري از این ابر پروژه،

افزود: سهم آبی هرمزگان از فاز اول این طرح 40 هزار مترمکعب است که براي تکمیل تامین آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف

 
آن وارد مدار شد. 

وي با بیان اینکه قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200 هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به سیرجان، افتتاح شد،
تصریح کرد: مجموع هزینه مرحله شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان 16هزار و 300 میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي است
که در قطعه نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به

 
قطر 1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

استاندار هرمزگان عنوان کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 1800

 
متر ستون آب است. 

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده است. 

همتی بیان کرد: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم



 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 

وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه
به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که به امضا رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر بندرعباس و

 
جمعیت 100 هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد.



بهره مندي 350 سرباز از طرح ملی سرباز ماهر در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/08/15

 
بهره مندي 350 سرباز از طرح ملی سرباز ماهر در قم 

سرپرست معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی قم از پایان اجراي طرح ملی سرباز مهارت سربازان وظیفه نیروهاي مسلح در این استان

 
خبر داد و گفت: در این طرح 350سرباز در دوره هاي آموزشی شرکت کردند. 

به گزارش تابناك قم، علی حسینی گفت: سهمیه استان قم در طرح ملی سرباز مهارت 350 سرباز بود که در دوره هاي آموزشی

 
کارآفرینی و مهارت هاي زندگی شرکت کردند. 

وي افزود: جمعا 80 ساعت دوره آموزشی شامل 48 ساعت دوره آموزشی کارآفرینی و 32 ساعت دوره آموزشی مهارت هاي زندگی در

 
این طرح با همکاري اداره کل ورزش و جوانان استان و ستاد نیروهاي مسلح استان براي سربازان برگزار شد. 

حسینی گفت: 140 نفر سرباز از ارتش جمهوري اسلامی، 110 نفر سرباز از سپاه پاسداران و 100 نفر سرباز از نیروي انتظامی در این

 
دوره هاي آموزشی شرکت کردند. 

سرپرست معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم افزود: از جمله مهارت هاي شغلی آموزش داده شده در این طرح می توان
به مهارت هاي رزومه نویسی و مصاحبه شغلی، کسب و کارهاي خانگی، راه اندازي کسب و کارهاي خرد، بازاریابی و فروش اشاره کرد
و مهارت هاي زندگی نیز سرفصل هایی از جمله مهارت هاي تفکر خلاق و حل مسئله، ارتباط موثر، تفکر انتقادي و مبانی ازدواج را

 
شامل می شود. 

وي طراحی و اجراي این طرح را خروجی یک کار بین بخشی، بین حوزه اي و بین سازمانی برشمرد و از کلیه دست اندرکاران این
طرح شامل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، ارتش جمهوري اسلامی ایران، نیروي انتظامی، وزارت ورزش و جوانان، مسئولین جهاد

 
دانشگاهی و همه کسانی که به نوعی در این مسیر همراه و همکار بوده اند تقدیر و تشکر کرد. 

حسینی گفت: تمام سربازان وظیفه نیروهاي مسلح که در این دوره هاي آموزشی شرکت کردند، پس از پایان دوره آموزشی گواهینامه
معتبر دریافت کردند.



مسئولیت اجتماعی ما در قبال هوراماناتِ جهانی - روزنامه پیام ما

منبع: روزنامه پیام ماشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/08/15

 
مسئولیت اجتماعی ما در قبال هوراماناتِ جهانی 

 
یادداشتی از فرید شاهمرادي کارشناسی ارشد کارآفرینی 

تب و تاب ثبت جهانی هورامانات، تبلیغات و اطلاع رسانی هاي همکاري و هم افزایی هاي اجتماعی از یک سو و تغییرات محیطی و
رقابت پذیري فزاینده در عرصه هاي مختلف به ویژه کسب و کار و گردشگري که نیاز به نوآوري پایدار دارند از سوي دیگر ما را بر آن
می دارد که براي بعد از جهانی شدن هورامانات به فکر برنامه هاي راهبردي و به تبع آن برنامه هاي عملیاتی باشیم. عمران و آبادانی،
مهاجرت معکوس به روستاها، حفظ بافت و فضاي فرهنگی و اجتماعی منطقه که در زمره مزایایی فرهنگی و اقتصادي منطقه است،
زمانی حاصل خواهند شد که ما شاهراه اتوبوس گردشگري را هموار کنیم. در این نوشتار سعی داریم به جاي پرداختن به شیوه اي
پررنگ به وظایف محوري دولت که تعیین سیاست ها، اهداف، روش ها و الگوهاي مناسب و اجراي برنامه هاي حمایتی و تشویقی
است لیست کردن طوماري از انتقادات ساختاري در نبود زیرساخت هاي مناسب در هورامانات(که بسیار به جا بوده و در نوشتار
دیگري باید به آن پرداخته شود) از وظیفه ملت صحبت به میان آوریم که ما پس از ثبت جهانی هورامانات چه کنیم که از این ثبت

 
جهانی فقط اسمی برایمان نقش نبندد، بلکه رسمی اقتصادي نیز بر پیشانی منطقه بر جاي بگذارد. 

 
اما این رسم اقتصادي منجر به رونق و توسعه را ما مردمان هورامانات چگونه ترسیم و پیگیري کنیم. 

مختصرا به شیوه اي کلی سرفصل هاي یک برنامه راهبردي و عملیاتی مردم محور را در پنج حوزه اصلی، از جنس کارآفرینی

 
گردشگري، می توان براي هورامانات جهانی شده ترسیم کرد: 

 
کارآفرینی گردشگري در بخش هاي: 

 
1. جاذبه هاي طبیعی 

 
2. تسهیلات واسطه اي تجاري 

 
3. اسکان و اقامتگاه ها 

 
4. تبلیغات، محتوا و رسانه 

 
5. حمل و نقل و لجستیک 

 
1. فرصت کارآفرینی گردشگري در بخش جاذبه هاي طبیعی: 



در این زمینه با توجه به اینکه ماهیت اصلی گردشگري هورامانات، طبیعت گردي و در اولویت بعدي گردشگري فرهنگی است، هم
پتانسیل بالایی وجود دارد و هم اینکه چون یک پدیده خدادادي است کسی دم از انتقاد از نبود زیرساخت هاي طبیعت گردي نمی
زند (ذات طبیعت گردي منظور است نه راه ها و ابزارهاي عمومی گردشگري کلی) پس در این حوزه بسیار مهم است ارتباطات شبکه
اي گسترده اي جهت برگزاري تورهاي تخصصی، منظم و منسجم توسط شرکت هاي گردشگري بومی منطقه، شرکت هاي مطرح
کشوري و آزانس هاي بین المللی گرفته شده که در خصوص ایجاد شبکه سازي با تورلیدهاي تخصصی طبیعت و فرهنگی و ایجاد
شبکه گردشگري هورامانات، جوانان منطقه می توانند نقش اصلی را ایفا کنند، اما نقش بعدي مختص ریش سفیدان و آگاهان است،
تورهاي طبیعت گردي نیازمند کسب اطلاعات بومی اصیل از ساختار طبیعت، تاریخ و زبان منطقه است که بازگویی آن توسط ریش

 
سفیدان موجب حفظ آن و همچنین ایجاد جذابیت هاي خاص براي گردشگران خواهد شد. 

 
2. تسهیلات واسطه اي تجاري 

استارتاپ هاي گردشگري در هر 5 حوزه ذکر شده به عنوان واسط و تسهیلگر امکان ورود دارند که هم شیوه هاي دسترسی بهتر و
گسترده اي به طیف وسیعی از مشتریان خواهند داشت هم امید این را می توان برایشان متصور بود که گسترش پذیري سریع و
جهشی داشته باشند و به زودي بتوانند به استارتاپ هاي ملی و بین المللی تبدیل شوند، همچنین گردانندگان بازارچه هاي مرزي
محصولات بازرگانی شیوه هاي فروش مختص همه اقشار گردشگران را ارائه دهند، پس نیاز به متنوع سازي محصولات در بازارچه هاي
مرزي به چشم می خورد، اما در مبحث تسهیلات واسطه اي تجاري، لزوم ایجاد بازارچه هاي محصولات محلی بومی و سنتی در
شهرهاي هورامانات بیشتر مورد تاکید است که باعث زنده شدن محصولات سنتی و صنعت هاي بومی منطقه خواهد شد و جریان

 
اقتصادي سازگاري با اقلیم منطقه به وجود خواهد آورد. 

 
3. فرصت کارآفرینی گردشگري در بخش اسکان و اقامتگاه ها 

اولین نکته اي که مشهود است و نیاز به یادآوري دارد حتماً در خصوص اقامتگاه ها مطالعه شود و برنامه هاي توانمندسازي برگزار
شود، چون اقامتگاه ها برخلاف تصور غالبا ناصحیح فقط یک محیط سنتی ناقص با دو انار خشک آویزان شده و جاجیم سنتی رنگ
نیست، پس نیاز است نسبت به برگزاري برنامه هاي توانمندسازي به صورت جدي برنامه ریزي شود. خوب است بدانیم که در تعاریف
گردشگري بیست نوع اقامتگاه تعریف شده است و جالبتر این است که بدانیم اکثر اقامتگاه هایی که به نام بومگردي تاسیس شده در
اصل خانه در تعریف خانه روستایی می گنجند، همچنین با توجه به مبحث فرهنگی و طبیعی هورامانات حتما اکولوژهایی که به
صورت کامل انرژي آنها نیز پایدار، سازگار با محیط زیست، سیستم کارآمد بازیافت و چرخه گردانی تصفیه فاضلاب و آب مجموعه

 
تاسیس شود. 

 
4. فرصت کارآفرینی گردشگري در حوزه تبلیغات، محتوا و رسانه 

در حوزه تبلیغات و تولید محتواي مرتبط فعالیت هاي پراکنده اي بدون مدل درآمدي مشخص در حال جریان یا در حال شکل گیري
است که باید طی برنامه هاي درست کسب و کاري و استارتاپی داراي ساختار صحیح جریان هاي درآمدي و مدل کسب و کاري رسانه
اي قرار بگیرند تا این فعالیت ها که بسیار زمانبر و پر هزینه بوده در قالب استارتاپ هاي نوآورانه رسانه اي تعریف شود و باعث کسب

 
درآمدهاي اصولی از محتواي گردشگري هورامانات براي بنیانگذاران آنها شود. 

5. فرصت کارآفرینی گردشگري در حوزه حمل و نقل و لجستیک قطعا رونق گردشگري نیازمند زیرساخت هاي لجستیکی و حمل و



نقل مناسب است که با توجه به وضعیت شرکت هاي مسافربري و راه هاي ارتباطی هورامانات نیاز است مردم محلی منطقه در ایجاد
موسسات حمل و نقل متناسب با راه هاي ارتباطی منطقه اقدام کرده و برنامه هاي متنوعی براي مسیر گردشگران از مبدا تا مقصد
تعریف کنند که به این شیوه هم از مزایاي ورود گردشگران به منطقه منتفع گردند هم اینکه برنامه درآمدزایی اصولی نیز براي مسیر

گردشگران از مبدا تا مقصد تعریف کنند.



تغییرات مجتمع نفلین سینیت کلیبر در زمینه بهبود کیفیت و دانه بندي

محصولات

منبع: اخبار فلزاتشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش اخبارفلزات،با توجه به برنامه ریزي ها، مقرر شده
است که علاوه بر سیستم فعلی، طرح هایی توسعه اي با
ایجاد خط تولید جدید به روش تر در سه فاز و با ظرفیت
150 هزار تن کنسانتره نفلین سینیت اجرا شود. فرآوري به
روشِ تر، در مقایسه با روش خشک، قادر به خردایش مواد
تا زیر صد میکرون است و مگنت هاي تر نیز بهتر می

توانند عنصر مزاحم (Fe2O3)  را در دانه بندي ذکرشده جداسازي کنند. می توان گفت که این روش از بهره وري بالاي 90 درصد

 
برخوردار است و در مجموع این نرخ از بهره وري باعث افزایش چندبرابري ظرفیت هاي تولیدي مجتمع خواهد شد. 

مجموعه خط جدید نفلین سینیت کلیبر را می توان مهم ترین طرح صنعتی و معدنی و اقتصادي این منطقه دانست. با توجه به بالا
بودن نرخ بیکاري در این منطقه، بهره برداري از این طرح، تحولی بزرگ در زمینه اشتغال زایی در ناحیه مذکور ایجاد خواهد کرد و
تراکنش هاي مالی و اقتصادي بسیار خوبی در منطقه خواهد داشت. اولویت در این طرح، جذب نیروهاي بومی است و پیش بینی می

 
شود که با بهره برداري از پروژه 150 هزار تنی به روشِ تر، براي حدود 150 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد شود. 

علی رضا خوش مقام، مدیر مجتمع نفلین سینیت کلیبر می گوید فاز اول این کارخانه، با پیشرفت فیزیکی حدودا 90 درصدي، مراحل
نهایی خود براي رسیدن به بهره برداري را سپري می کند و هم اکنون خط درایر آن با اشتغال بیست نفر شروع به فعالیت کرده است
و اصلاح دانه بندي، ارتقاي کیفیت محصول تولیدي قبلی و عملیات رطوبت گیري در آن انجام می شود. البته طبق برنامه ریزي ها،
این طرح باید تا پایان سال 1398 به بهره برداري می رسید، اما شیوع ویروس کرونا و حضور نیافتن شرکا اجراي آن را به تاخیر
انداخت. با این حال، امید است که طبق زمان بندي ارائه شده توسط سرمایه گذار، این پروژه در دي ماه سال جاري به بهره برداري

 
برسد. فازهاي بعدي نیز همگام با بازاریابی و حضور پررنگ در صادرات، اجرا خواهند شد. 

وي افزود که به منظور ایجاد خط جدید، نیاز به تامین زیرساخت هاي لازم اعم از افزایش دیماند برق از 1 به 9/1 مگاوات و همچنین
اصلاح شبکه برق مسیر کلیبر به کارخانه بوده که این نیاز، با اقدامات و پیگیري هاي شرکت، برطرف شده است. همچنین در خصوص
اخذ امتیاز انشعاب گاز و افزایش ظرفیت (160 متر مکعب بر ساعت) اقدامات لازم انجام شده و هم اکنون گاز مورد نیاز این طرح در

 
دسترس قرار گرفته است. 

براي تامین مواد اولیه مورد نیاز، با تشکیل کارگروهی از بخش هاي نظارت، راهبري، سرمایه گذاري و عقد قرارداد با مشاور عالی در
زمینه استخراج و بهره برداري از معدن، جلسات متعددي برگزار شده و براي بازه هاي زمانی کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت به
منظور استخراج بهینه و سازگار با محیط زیست و منابع طبیعی به منظور تامین خوراك اولیه خط تولید، برنامه ریزي هایی شده است.





آماده هرگونه همکاري با کمیته امداد هستیم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار آذربایجان شرقی با قدردانی از اقدامات ارزشمند کمیته امداد امام خمینی(ره) براي توانمندسازي محرومان، گفت:
مجموعه مدیریت استان آماده هرگونه همکاري در راستاي خدمت رسانی به اقشار محروم و کم درآمد جامعه است.

استاندار آذربایجان شرقی: آماده هرگونه همکاري با کمیته
امداد هستیم استاندار آذربایجان شرقی با قدردانی از
اقدامات ارزشمند کمیته امداد امام خمینی(ره) براي
توانمندسازي محرومان، گفت: مجموعه مدیریت استان
آماده هرگونه همکاري در راستاي خدمت رسانی به اقشار

 
محروم و کم درآمد جامعه است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در آذربایجان شرقی، محمدرضا
پورمحمدي در دیدار با رئیس کمیته امداد امام

خمینی(ره)، اظهار داشت: به فرموده امام راحل، انقلاب اسلامی انقلاب پابرهنگان است و مسئولان نظام باید تلاش کنند تا محرومیت

 
از جامعه رخت بربندد. 

وي با اشاره به سابقه درخشان مردم تبریز و آذربایجان در امور خیرخواهانه، گفت: تبریز از گذشته هاي دور شهر خیریه ها بوده و

 
مردم آذربایجان همیشه در کار خیر پیشرو بوده اند. 

استاندار آذربایجان شرقی، اقدامات کمیته امداد براي توانمندسازي محرومان را ارزشمند توصیف کرد و گفت: مجموعه مدیریت استان

 
آماده همکاري با کمیته امداد در راستاي خدمت رسانی به محرومان و نیازمندان بویژه در حوزه اشتغال و توانمندسازي است. 

وي با اشاره به اینکه نرخ اشتغال استان از متوسط کشوري پایین تر است، گفت: طرح هاي اشتغال زایی کمیته امداد می تواند در

 
بهبود نرخ اشتغال و حل مشکل بیکاري در استان تأثیر بسزایی داشته باشد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) هم در این دیدار توانمندسازي محرومان را از اولویت هاي اصلی این نهاد انقلابی ذکر کرد و گفت:

 
خوشبختانه در بحث اشتغال و مسکن محرومان اقدامات خوبی در کشور صورت گرفته است. 

سیدمرتضی بختیاري همچنین به اقدامات کمیته امداد با همکاري بنیاد مستضعفان و نهادهاي حمایتی براي کمک به خانواده هاي

 
آسیب دیده از کرونا اشاره کرد و گفت: کمیته امداد روزانه یک میلیون عدد ماسک تولید می کند و در اختیار مردم قرار می دهد. 

وي با اشاره به برنامه ریزي کمیته امداد براي ایجاد 7 هزار شغل در استان آذربایجان شرقی، گفت: با حمایت استانداري، فرمانداران و
بانک هاي عامل و همچنین فعالان اقتصادي این مهم محقق خواهد شد. 



رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) همچنین تأمین مسکن را مهم ترین وپرهزینه ترین بسته حمایتی کمیته امداد عنوان کرد و گفت:
تامین 50 هزار مسکن مددجویی تا سال آینده در دستور کار قرار دارد.



افتتاح ایستگاه "برج میلاد" در خط 7 مترو

منبع: دانشجوشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/08/15

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو روابط عمومى معاونت حمل و نقل، ترافیک شهردارى تهران ؛ ''سید مناف
هاشمى'' روز گذشته (14 آبان ) در مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع)، با بیان اینکه

ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) در مرکز شهرري باید در سال هاي گذشته ساخته می ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو روابط عمومى
معاونت حمل و نقل، ترافیک شهردارى تهران ؛ "سید مناف
هاشمى" روز گذشته (14 آبان ) در مراسم ورود دستگاه
حفار مکانیزه به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع)، با
بیان اینکه ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) در مرکز
شهرري باید در سال هاي گذشته ساخته می شد.گفت: 12
ایستگاه از خط6و 7 مترو تا پایان سال به بهره بردارى

 
میرسد بطوریکه، در ماه جاري نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو افتتاح می شود. 

معاون شهردار تهران درباره وضعیت دستگاه هاي حفار تونل، توضیح داد: درحال حاضر سه دستگاه TBM در شهر تهران، فعالیت می
کنند. یک دستگاه متعلق به قرارگاه خاتم در خط 7 و ایستگاه تبادلی خط 10، دستگاه دیگر در خط 3 به سمت اسلامشهر و دستگاه
سوم متعلق به شرکت سابیر در خط 6 است، یک دستگاه TBM دیگر در شهر تهران وجود دارد که مدتی زمانی است فعالیت ندارد

 
امیدواریم این دستگاه نیز به زودي آغاز بکار کند . 

هاشمى با بیان اینکه روزانه 7 متر تونل با دستگاه TBM در خط 6 مترو حفارى میشد گفت: اکنون حفاري تونل در این خط به 14

 
متر در روز خواهد رسید. 

وى با اشاره به اینکه فعالیت و مشارکت افراد مختلف در حفاري تونل،اشتغال و رونق اقتصادى را به همراه دارد گفت: ادامه کار در مترو
نشانگر استمرار اشتغال است و معتقدم توسعه اي که در مسیر هر پروژه ایجاد می شود، متعلق به کارگران است. در حال حاضر

 
کارگران در این تونل روزانه حداکثر 15 ساعت فعالیت دارند. 

معاون شهردار تهران اظهار داشت: در طرح توسعه خط 6 مترو ساخت 4 ایستگاه دیگر در این خط در برنامه سال 1400 قرار گرفته
است.که در صورت تامین منابع مالى و تخصیص واگن مورد نیاز، امیدواریم تا پایان سال 1400 یا اوایل 1401 این مسیر به بهره

 
برداري برسد. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در پایان با انتقاد از عدم حمایت دولت از حمل و نقل عمومى بار دیگر مطرح کرد: اگر

 
دستگاه هاي دولتی کمکی به شهرداري نمی کنند حداقل با سخت گیرى ها در حوزه اوراق مشارکت مانع انجام کار نشوند. 



مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) روز گذشته با حضور پیروز حناچی، شهردار تهران؛ سید
مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛ علی امام، مدیرعامل شرکت راه آهن شهري تهران وحومه (مترو) و

محمد علیخانی، عضو شوراي اسلامی شهر تهران برگزار شد.



برگزاري نشست تبیین وظایف سازمان بازرسی کل کشور

برگزاري نشست تبیین وظایف سازمان بازرسی کل کشور

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/08/15

 
<<با حضور معاون اداره کل بازرسی استان قزوین نشست تبیین وظایف سازمان بازرسی کل کشور برگزار گردید.>> 

به منظور آشنایی پرسنل صندوق استان با وظایف و اختیارات سازمان بازرسی کل کشور، جلسه اي با حضور معاون این اداره کل در
محل سالن اجتماعات صندوق استان برگزار گردید. در این جلسه جانجان معاون بازرسی و نظارت اداره کل بازرسی استان قزوین
ضمن ارائه توضیحاتی در خصوص چگونگی عملکرد این سازمان و نحوه پیگیري و برخورد با تخلفات اداري، خواستار مشارکت و
همکاري تمامی کارکنان صندوق به منظور پیشگیري از تضییع حقوق ملت شریف استان گردید. همچنین دکتر شیخ الاسلامی مدیر
صندوق کارآفرینی امید استان قزوین با ابراز خرسندي از برگزاري این جلسه ، تعامل خوب و سازنده صندوق استان با سازمان بازرسی

را گامی موثر در راه شفافیت هر چه بیشتر عملکرد صندوق دانست.



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: عصر بازارشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/08/15

عصر بازار- بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي
ثبت نام کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

عصر بازار- بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي

 
ثبت نام کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از ایسنا، در راستاي فراهم کردن فرصتهاي اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و فارغ
التحصیلان دانشگاهی، وزارت کار طرح کارورزي را در دستور کار قرار داده است.این طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي
تحرك بازار کار و اشتغالزایی براي جوانان جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و هدف از
اجراي آن، افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و

 
کسب وکار فارغ التحصیلان دانشگاهی، تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار توسط کارفرما است. 

کارشناسان با اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم کرده و در

 
صورت انتقال دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد
داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود

 
اختصاص داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی
که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال
برخوردار می شوند.فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی

 
https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه



سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه

 
مسئولیت مدنی هستند. 

میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

به گزارش ایسنا، فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد
که پیش بینی برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح
کارورزي، پیگیري اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و

گذراندن دوره آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند.



دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/08/15

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و افزایش مهارت هاي
حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام می کند. این مرکز آموزشی به
قصد ارتقاي دانش کار و ایجاد مهارت هاي متناسب با حوزه فعالیت شغلی افراد تأسیس شده و زیر نظر وزارت علوم تحقیقات و

 
فناوري فعالیت می کند. 

از طرف دفتر آموزش ها غیردولتی وزارت علوم مأموریت هاي مختلفی به مؤسسات آموزش عالی آزاد ازجمله دانش پژوهان واگذار
گردیده است که هدف آن آموزش نیروي انسانی متخصص و موردنیاز بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور می

 
باشد به نحوي که دانش آموختگان بتوانند براي فعالیتی که به آن ها محول می شود، دانش و مهارت لازم را کسب نمایند. 

ارائه خدمات آموزشی در قالب آموزش هاي عالی آزاد، آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی و دوره هاي آمادگی فراگیر پیام نور

 
را می توان اشاره کرد. 

 
آموزش هاي عالی کوتاه مدت مهارتی (عالی آزاد) به چه دوره هایی اطلاق می شود؟ 

به آموزش هاي غیررسمی اطلاق می شود که بر اساس نیاز متقاضیان براي ارتقاء شغلی شاغلان بخش هاي مختلف و همچنین دانش
آموختگان دانشگاه ها در ساعات آموزشی متنوع و سرفصل مشخص تدوین و به تصویب رسیده و تجمیع آن منجر به یک مقطع
تحصیلی نخواهد شد و در پایان دوره به دانش آموختگان این دوره ها گواهی گذراندن دوره بدون استفاده از عناوین رسمی دانشگاه

 
(مانند کاردانی، کارشناسی و ... یا معادل آن ها) اعطاء می شود. 

 
آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی چیست؟ 

دوره هاي آموزش عالی تکمیلی بین سطوح تحصیلی دوره هاي کوتاه مدتی هستند که در بین مقاطع تحصیلی آموزش عالی به منظور
ارتقاي بهره وري نیروي کار، افزایش دانش و مهارت، ارتقا شغلی و حرفه اي مطابق با فناوري روز، در شروع و یا حین کار در محیط

 
کار، کارگاه و یا مراکز آموزش ارائه می شود. 

 
1-افزایش مهارت و توانمندي نیروي انسانی و پاسخ گوئی سریع به نیازهاي آموزشی مشاغل جامعه. 

 
2-کوتاه کردن زمان اجراي دوره هاي آموزشی و شتاب بخشیدن به روند تربیت نیروي انسانی کارآمد و کاهش هزینه هاي آموزش. 

3-افزایش انعطاف پذیري در ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با مقتضیات حوزه هاي شغلی، شرایط محیطی، بومی، آمایش سرزمین

 
و متناسب با تفاوت هاي فردي فراگیران. 



 
آمادگی آزمون فراگیر پیام نور به چه دوره اي اطلاق می شود؟ 

به آموزش هایی اطلاق می شود که متقاضیان براي آمادگی و افزایش سطح دانش براي شرکت در آزمون هاي آمادگی فراگیر پیام نور
نیازمند گذراندن آن می باشند. لازم به ذکر است سرفصل هاي هر رشته بر اساس مصوبات دانشگاه پیام نور در زمان ثبت نام این دوره
ها به صورت رسمی اعلام شده و مؤسسه مجري موظف به ارائه آموزش ها بر اساس سرفصل هاي ابلاغی از سوي دانشگاه پیام نور و

 
سازمان سنجش می باشد. 

 
شیوه هاي ارائه خدمات آموزشی 

 
دوره هاي آموزشی در قالب حضوري، نیمه حضوري و مجازي به متقاضیان ارائه می گردد. 

 
نزدیک به دو دهه تلاش مستمر 

دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است که بیش از 15 سال براي به بار نشستن آن تلاش شده است. فرهنگ کار، رشد و

 
شکوفایی، فرهنگ خدمت رسانی و پیشرفت با استعانت از خداوند و کمک از قابلیت ها و توان جوانان میهن اسلامی. 

این مؤسسه داراي پرسنلی جوان، خلاق و تحصیل کرده با سابقه برگزاري بیش از صدها دوره حضوري و غیرحضوري و انتشار بیش از
210 عنوان کتاب با مشارکت اساتید برتر ایران در رشته هاي مختلف، رکن اثرگذاري در ارائه خدمات کیفی آموزشی در سطح کشور

 
است و با ارائه خدمات آموزشی به حدود 15000 نفر در طول هرسال نقش بسزایی را در این امر ایفا نموده است. 

 
رسالت ما 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان به عنوان سازمانی سرآمد، رسالت خود را تحقق شعار مهارت آفرینی، کارآفرینی و ارزش

 
آفرینی قرار داده است. 

در زنجیره فعالیت هاي مؤسسه تلاش تمام مدیران، اساتید، پرسنل و شرکاي تجاري دانش پژوهان به گونه اي است که شروع آن

 
خواست و نیاز دانش پذیر و پایان آن رضایت و خشنودي وي می باشد. 

 
افتخارات ما 

 
ارائه خدمات آموزشی بالغ بر 15000نفر در طول هر سال 

 
چاپ و انتشار بیش از 210 عنوان کتاب آموزشی و کمک آموزشی 

 
اخذ مجوز برگزاري آزمون آیلتس (IELTS) از سازمان آموزش سنجش کشور به صورت آفسایت آیلتس تهران 

 
 ISO9001:2015 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت در سازمان



 
 ISO10015:1999 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت خطوط راهنما براي آموزش

 
 iso1002:2018و ISO1004:2018 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت-خطوط راهنماي رضایت مشتري

 
اخذ مجوز انتشار فصلنامه علمی هنر چهارم 

 
اخذ مجوز برگزاري همایش ملی معماري داخلی و دکوراسیون از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 

 
اخذ مجوز برگزاري بیش از 110 عنوان دوره آموزش از وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
همکاري آموزشی با دانشگاه پیام نور 

 
همکاري آموزشی با سازمان بورس و اوراق بهادار 

 
همکاري با سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
همکاري آموزشی با کانون وکلاي اصفهان 

 
همکاري آموزشی با شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

 
همکاري آموزشی با سازمان نظام کاردان ها 

 
همکاري انتشاراتی با موسسه فرهنگی و دیجیتال دانش پژوهان عالی قاپو 

 
اخذ لوح تقدیر و سپاس شرکت در بیش از 50 دوره نمایشگاه و رویداد بین المللی 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار شبکه اجتماعی کاریابی کاروکیا به شماره 1629985 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه آموزش مجازي مهر دانش پژوهان به شماره 1323996 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سیستم مدیریت محتواي نویسه به شماره 1708012 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه مدیریت ارتباط با مشتري آواي دانش به شماره 1457020 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار مدیریت مجوز و محافظ نرم افزاري حامی دانش به شماره 1324635 

 
موفقیت بدون تلاش حاصل نمی شود 



مدیران و مؤسسین هر مجموعه اي ازجمله دانش پژوهان فعالیت خود را با یک ایده شروع می کنند و براي به بار نشستن آن برنامه
ریزي، سازمان دهی ، همکاري و تلاش کرده اند خلاقیت و پشتکار نشان داده اند تا نهال کسب وکارشان رشد کرده، موفق شود و به

 
ثمر بنشیند و نام و نشان و برند آن مجموعه نشان دهنده سابقه تاریخی و پشتوانه آن همه تلاش است. 

دراین بین مشاهده گردیده است، برخی افراد سودجو با روش هاي غلط و متغلبانه و مجرمانه به دنبال سوءاستفاده از نام تجاري دانش
پژوهان هستند تا از این حسن شهرت سوءاستفاده کنند تا ره صد ساله را یک شبه طی کنند بدون آنکه رنج تلاش را بر خود بخرند و

 
خرد را به کارگیرند به دنبال موفقیت و کسب مال غیرمشروع می باشند. 

یکی از این اقدامات راه اندازي بنیادي به نام بنیاد علمی دانش پژوهان می باشد که فعالیت آن توسط مراجع نظارتی غیرقانونی اعلام

 
گردیده است. یکی دیگر از این اقدامات استفاده از آرم و لگوي مشابه دانش پژوهان با راه اندازي سایت هاي جعلی فیک می باشد. 

امیدواریم نهادهاي نظارتی و قضایی برخورد قاطعی با این گونه رویه ها در فضاي مجازي داشته باشند.



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: جمارانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/08/15

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي ثبت نام
کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي ثبت نام کرده

 
و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند. 

 
 

جی پلاس، در راستاي فراهم کردن فرصتهاي اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، وزارت کار طرح
کارورزي را در دستور کار قرار داده است.این طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي تحرك بازار کار و اشتغالزایی براي جوانان
جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و هدف از اجراي آن، افزایش قابلیت جذب و
اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب وکار فارغ التحصیلان

 
دانشگاهی، تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار توسط کارفرما است. 

ایسنا نوشت: کارشناسان با اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم

 
کرده و در صورت انتقال دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 



 
 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود اختصاص

 
داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب
کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند.فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از

 
مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه

 
مسئولیت مدنی هستند. 

میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد که پیش بینی
برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح کارورزي، پیگیري
اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و گذراندن دوره

آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند.



روایت روحانی از یک پروژه اقتصادي بی سابقه در تاریخ ایران

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس جمهور گفت: پروژه اي که در آن بیش از 200 میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي منتقل می
شود، در تاریخ ایران بی سابقه است.

رئیس جمهور گفت: پروژه اي که در آن بیش از 200
میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي

 
منتقل می شود، در تاریخ ایران بی سابقه است. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین، مراسم سی و یکمین
هفته از پویش «الف ب ایران» که به افتتاح هاي مهم ملی
در حوزه هاي مختلف اختصاص دارد با شعار «تدبیر و امید

 
براي جهش تولید» آغاز شد. 

در این مراسم که با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور

 
برگزار می شود، نخستین فاز از طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي کشور کشور به بهره برداري می رسد. 

در این طرح که با سرمایه گذاري 16300 میلیارد تومانی انجام شد، با اجراي 303 کیلومتر تونل و ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و
تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و منطقه سیرجان می رسد و بخشی از آن هم در هرمزگان

 
به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید، همچنین در این طرح براي 1200 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

شیرین سازي 200 میلیون متر مکعب آب در تاریخ ایران بی سابقه است بر همین اساس، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی
رئیس جمهور در مراسم بهره برداري از مرحله نخست طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري، اظهار کرد: با توضیحاتی که
وزیر نیرو دادند یک چنین پروژه اي در صورتی می تواند عملیاتی و به صرفه باشد که یک صنعت مهم در این مناطق داشته باشیم

 
بنابراین مصرف چنین آبی در ابتدا باید مصرف صنعت باشد، البته در حاشیه آن می توان مصرف دیگري نیز داشته باشد. 

وي ادامه داد: پروژه اي به این بزرگی که در آن بیش از 200 میلیون متر مکعب آب شیرین سازي و به مناطق مرکزي منتقل می

 
شود، در تاریخ ایران بی سابقه است و براي اولین بار است که چنین کاري انجام می شود. 

ادامه دارد....



موتور توسعه خراسان جنوبی با تغییر استاندار متوقف نمی شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- استاندار خراسان جنوبی گفت: نباید جریان خاص سیاسی را پر رنگ کنیم و از خدمت غافل شویم؛ موتور
توسعه استان با تغییر استاندار از حرکت باز نمی ایستد.

گروه استان ها- استاندار خراسان جنوبی گفت: نباید جریان
خاص سیاسی را پر رنگ کنیم و از خدمت غافل شویم؛
موتور توسعه استان با تغییر استاندار از حرکت باز نمی

 
ایستد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، حمید ملانوري
صبح امروز در دیدار با نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی
اظهار داشت: خداوند را شاکریم که توفیق خدمت در این
استان با مردمان خوب، متدین، انقلابی، فرهنگی، با صفا و

 
نجیب را به ما داد. 

وي گفت: کشور و استان درگیر بحران اقتصادي و مسائل مربوط به کرونا است از این رو صلاح ندانستم در تهران بمانم تا مراسم

 
رسمی تودیع و معارفه انجام شود و از دیشب کار خود را شروع کردم. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: با توجه به نگاهی که داریم و تاکید دولت که باید مشی اعتدالی داشته باشیم نه اینکه به جریان خاص

 
سیاسی توجه بیشتري داشته باشیم و سیاست بازي ما را غافل از خدمت به مردم کند. 

ملانوري بیان کرد: تمام انرژي خود را صرف این موضوع می کنیم تا با استفاده از همه ظرفیتها کار کنیم و فرصتها را از دست ندهیم و

 
منشا اثر باشیم. 

وي گفت: خراسان جنوبی ظرفیت و ذخایر غنی دارد و در بخش هایی نیز محرومیت و مشکلاتی وجود دارد اما منابعی دارد که اگر

 
تلاش کنیم براي توسعه استفاده شود موفقیت هاي خوبی حاصل خواهد شد. 

 
ظرفیت هاي صادراتی زرشک استان خراسان جنوبی در اتاق کشاورزي مجارستان معرفی شد 

 
پیگیري پروژه هاي نیمه تمام در دستور کار نمایندگان استان خراسان جنوبی است 

 
ظرفیت چاپ و نشر در استان خراسان جنوبی تقویت شود 

استاندار خراسان جنوبی اظهار داشت: استان منابع انسانی خوبی دارد و در همه حوزه هاي علمی، دینی و مذهبی، مسائل فرهنگی،

 
اجتماعی و سیاسی حرفی براي گفتن دارد. 



ملانوري عنوان کرد: در سطح مدیریت کلان ملی آیت االله رئیسی نماینده خبرنگار رهبري در استان است و شخصیت هاي علمی و
برجسته زیادي در این استان داریم. شخصیت هاي خارج کشور در کرسی هاي علمی و دانشگاهی دارد و نیروهاي جوان و اقشار

 
مختلف فعال دارد که باید به خوبی از آنها بهره برد. 

وي با بیان اینکه در حوزه معادن، صنعت و تولیدات کشاورزي، استان خراسان جنوبی زرخیز است اما از همه ذخایر نتوانسته به خوبی
بهره مند شود افزود: بهشت معادن ایران در این استان است و ذخایر بزرگ آن ضمن بهره برداري و فرآوري باید به سمت ایجاد ارزش

 
افزوده به ویژه در بخش زغال سنگ برود و باید کمک شود تا اشتغال، تولید و سرمایه بیشتري براي استان داشته باشد. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: در کشاورزي در تولید زرشک، زعفران، عناب، گندم و جو استان خراسان جنوبی صاحب نام است و

 
داراي رتبه هاي مختلف ملی و جهانی است. 

 
وي تصریح کرد: در حوزه تاریخی نیز قدمت تاریخی بالایی دارد و بناها و جاذبه هاي خوبی دارد که ثبت ملی و جهانی شده است. 

مولانوري افزود: ظرفیت دیگر استان مرز است و بزرگترین مرز را با کشورهاي همسایه دارد که باید از این ظرفیت بیشترین بهره را

 
برد. 

استاندار خراسان جنوبی تأکید کرد: بازارچه هاي مرزي استان باید فعال شود و در جهت رفع تعطیلی این مراکز تمام توان خود را به

 
کار خواهیم گرفت. 

ملانوري اظهار داشت: آشنایی خوبی از خراسان جنوبی دارم و موضوعات و مسائل استان را می دانم. در سال پایانی دولت هستیم و
اقدامات خوبی تاکنون در استان انجام شده و هواپیماي توسعه استان همچنان در حال حرکت است تنها خلبان آن عوض شده است و

 
تلاش می کنیم با استفاده از همه نیروها پروژه ها را پیش برویم و به بهره برداري برسانیم. 

وي گفت: با نگاه به اینکه چند ماه استاندار باشم نیامده ام، با نگاه بلند مدت کار می کنیم و باید برنامه ها با سرعت پیش رود. برنامه

 
هاي کوتاه مدت هم تعریف شده و تلاش می کنیم ریل گذاري داشته باشیم و در قالب برنامه بلند مدت آینده استان را پیش ببریم. 

استاندار خراسان جنوبی عنوان کرد: خراسان جنوبی سومین استان پهناور از نظر وسعت است و همجواري با خراسان رضوي، سیستان
و بلوچستان و مرز پاکستان و افغانستان موقعیت استان را ویژه می کند و امید است خداوند توفیق دهد در جهت توسعه و پیشرفت

 
استان قدم هاي بلندي برداریم. 

ملانوري خطاب به آیت االله عبادي افزود: از شما می خواهیم در کنار ما باشید. جامعه فرهنگی، مذهبی، روحانیت و طلاب می تواند
کمک کار ما باشند چراکه فعالیت ما باید پیوست فرهنگی داشته باشند و تلاش می شود در سایه همفکري توسعه استان را رقم بزنیم.

 
انتهاي پیام /254/س 

 
 R41348/P/S6,56/CT11

بیشتر بخوانید...





طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان چهارمحال و بختیاري اجرا می

شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها - فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري گفت: طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در استان
اجرا می شود.

گروه استان ها - فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) چهارمحال
و بختیاري گفت: طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار در

 
استان اجرا می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرکرد، سردار علی محمد
اکبري در گفت وگوي زنده تلویزیونی اظهار داشت: طرح
مبارزه با احتکار و گرانفروشی با انعقاد تفاهم نامه اي بین
سپاه حضرت قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري و

 
سازمان ها و نهادهاي مربوطه به زودي اجرا خواهد شد. 

وي با تشکر از اصناف با انصاف، افزود: برخی اصناف و فروشندگان اجناسی که از قبل با قیمت مناسب خریداري کرده اند را با همان

 
قیمت قبل می فروشند که جاي تقدیر و تشکر دارد. 

فرمانده سپاه حضرت قمربنی هاشم چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه در کشور کمبودي در اقلام مختلف نداریم، تصریح کرد:
برخی فروشندگان با اینکه اجناس را از قبل با قیمت مناسب تهیه کرده اند آن را در انبار احتکار و با پاك کردن قیمت مندرج روي آن
ها همان اجناس قبلی را با قیمت بسیار بالاتر به فروش می رسانند و این احتکار سبب کمبود اقلام و کالاي مورد نیاز مردم در بازار

 
می شود که با اجراي طرح مبارزه با گرانفروشی و احتکار ساماندهی می شود. 

 
فرمانده سپاه قدس گیلان: عمده مشکلات ما در کشور ناشی از ضعف مدیریت است 

 
فرمانده سپاه کربلاي مازندران: یک میلیون اصله نهال در مازندران غرس می شود 

برنامه هاي هفته بسیج سپاه استان کرمان اعلام شد/ از نصب 65 نماد حاج قاسم در استان تا افتتاح پایگاه مقاومت بسیج شهید

 
سلیمانی 

اکبري با اشاره به در اختیار قرار دادن مرکز معاونت درمان سپاه قمربنی هاشم(ع) استان به نقاهتگاه بیماران کرونایی، بیان داشت: این

 
مرکز داراي 200 تخت و تجهیزات است اما امیدواریم به مرحله اي که نیاز به استفاده از این نقاهتگاه باشد وارد نشویم. 

وي از اجراي طرح مبارزه با کرونا تحت عنوان طرح "شهید قاسم سلیمانی" با انعقاد تفاهم نامه بین سپاه و بسیج استان و دستگاه
هاي بهداشتی و درمانی خبر داد و گفت: این طرح توسط بسیجیان اجرا می شود که با تهیه موارد لازم، شرایطی فراهم می شود که
افراد مبتلا به ویروس کووید 19 در خانه بمانند و با عدم حضور در جامعه موجب قطع زنجیره ابتلا شوند. در شهرستان هاي بروجن،

 
لردگان، فارسان و شهر شهرکرد این اماکن در نظر گرفته شده و بسیجیان داوطلب به کادر درمان یاري می رسانند. 



وي ضمن اشاره به بیکاري بسیاري از افراد در استان به ویژه در شرایط کرونا، خاطرنشان کرد: 38 میلیارد تومان به منظور کارآفرینی
براي افراد زیرپوشش نهادهاي حمایتی و معرفی شده از سوي کمیته امداد اختصاص داده شد و کارگاه هاي سپاه قمربنی هاشم

 
چهارمحال و بختیاري نیز در اختیار این کارآفرینان قرار می گیرد. 

فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه وام اقتصاد مقاومتی به کارآفرینان و کارجویان اختصاص داده می

 
شود، تشریح کرد: تسهیلات 50 میلیون تومانی نیز به کارآفرینان اعطا خواهد شد. 

وي از تهیه و توزیع 100 هزار بسته لوازم التحریر خبر داد و افزود: در مرحله اول اجراي طرح هاي کمک هاي مومنانه و مواسات و
همدلی افراد نیازمند بسیاري که تاکنون شناسایی نشده و به واسطه کرامت انسانی و شأن والایشان هیچ گونه درخواستی نداشته و

 
کمکی دریافت نکرده بوند شناسایی و به آن ها کمک شد و به واسطه اجراي این طرح ها بانک اطلاعاتی از افراد نیازمند تهیه شد. 

اکبري ادامه داد: در مرحله دوم اجراي طرح کمک هاي مومنانه و مواسات و همدلی که به فرمایش مقام عظماي ولایت و براساس
دغدغه مندي ایشان در مورد مردم به ویژه اقشار ضعیف اجرا می شود، شناسایی افراد نیازمند جدید هم انجام و به آن ها نیز کمک

 
می شود. 

فرمانده سپاه قمربنی هاشم(ع) استان با درخواست کمک از مردم، ائمه جمعه و بسیجیان در شناسایی و معرفی افراد نیازمند که
صداي شان به گوش مسئولان نمی رسد و تاکنون شناسایی نشده اند، یادآور شد: بیش از 650 میلیارد تومان کمک مردمی نقدي و
غیرنقدي براي طرح هاي کمک هاي مومنانه و مواسات و همدلی مرحله اول جمع آوري و در قالب 300 هزار بسته معیشتی و

بهداشتی بین نیازمندان توزیع شد.



لطف االله فروزنده: دولت مسئولیت خود را فراموش نکند

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/08/15

دولت ظاهراً دچار ناکارآمدي و کرختی شده است. ایجاد قرارگاه اقتصاد مقاومتی به منظور ایجاد ثبات اقتصادي در کشور و
جلوگیري از تصمیم سازي هاي جزیره اي در چنین شرایطی از اهم اولویت هاي دولت باید باشد.

 
15 آبان 1399 - 10:56 

دولت ظاهراً دچار ناکارآمدي و کرختی شده است. ایجاد قرارگاه اقتصاد مقاومتی به منظور ایجاد ثبات اقتصادي در کشور و جلوگیري

 
از تصمیم سازي هاي جزیره اي در چنین شرایطی از اهم اولویت هاي دولت باید باشد. 

خبرگزاري فارس: یادداشت؛ لطف االله فروزنده: ما در یک جنگ
اقتصادي تمام عیار و ناعادلانه با غرب و کشورهاي امپریالیست
ناقص حقوق بشر قرار داریم. در چنین شرایطی دولت باید با
جدیت بیشتري پاي کار باشد و از فرافکنی خودداري نماید.

 
همچنین رئیس جمهور باید اختیارات خود را به کار گیرد. 

وظیفه دولت و شخص آقاي رئیس جمهور در چنین شرایطی ایجاد هماهنگی بهتر و نظارت گسترده و دقیق بر بازار و تأمین نیازهاي

 
حیاتی مردم و ایجاد شرایط پایدار اقتصادي و معیشتی در کشور است. 

دولت ظاهراً دچار ناکارآمدي و کرختی شده است. ایجاد قرارگاه اقتصاد مقاومتی به منظور ایجاد ثبات اقتصادي در کشور و جلوگیري

 
از تصمیم سازي هاي جزیره اي در چنین شرایطی از اهم اولویت هاي دولت باید باشد. 

امروز عدم هماهنگی در ارگان ها، سازمان ها و بدنه دولت موجب تشدید فشار اقتصادي بر مردم شده است، از سوي دیگر بیماري
منحوس کرونا گریبان کشور را گرفته است و نیازمند مدیریت جدي تري از سوي دولت محترم را دارد، باید دولت محدودیت هاي
بیشتري وضع نماید و از جان مردم محافظت کند، نه اینکه صرفاً خود آقاي دولت جلساتش را از ترس کرونا تعطیل نماید. از سوي
دیگر این بیماري موجب شده بسیاري از صنایع در کشور با رکود مواجه شوند دولت براي این ها و براي اشتغال در کشور و جلوگیري
از گسترش بیکاري هر چه سریع تر قرارگاه اقتصاد مقاومتی را با مسئولیت رئیس دولت تشکیل و جلوي تشدید فشار بر مردم را از بعد

اقتصادي، کاري و بیماري بگیرد.



افتتاح ایستگاه «برج میلاد» در خط 7 مترو

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون حمل و نقل، ترافیک شهرداري تهران از افتتاح و بهره برداري از نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو، طی
ماه جاري خبر داد.

معاون حمل و نقل، ترافیک شهرداري تهران از افتتاح و بهره برداري از نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو، طی

 
ماه جاري خبر داد. 

معاون حمل و نقل، ترافیک شهرداري تهران از افتتاح و بهره برداري از نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو، طی ماه

 
جاري خبر داد. 

به گزارش ایلنا، «سید مناف هاشمی» روز گذشته (14 آبان) در مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی
(ع)، با بیان اینکه ایستگاه حرم عبدالعظیم حسنی (ع) در مرکز شهرري باید در سال هاي گذشته ساخته می شد. گفت: 12 ایستگاه از
خط6.7 مترو تا پایان سال به بهره برداري میرسد بطوریکه، در ماه جاري نخستین ایستگاه (برج میلاد) از 12 ایستگاه مترو افتتاح می

 
شود.  

معاون شهردار تهران درباره وضعیت دستگاه هاي حفار تونل، توضیح داد: درحال حاضر سه دستگاه TBM در شهر تهران، فعالیت می
کنند. یک دستگاه متعلق به قرارگاه خاتم در خط 7 و ایستگاه تبادلی خط 10، دستگاه دیگر در خط 3 به سمت اسلامشهر و دستگاه
سوم متعلق به شرکت سابیر در خط 6 است، یک دستگاه TBM دیگر در شهر تهران وجود دارد که مدتی زمانی است فعالیت ندارد

 
امیدواریم این دستگاه نیز به زودي آغاز بکار کند.  

هاشمی با بیان اینکه روزانه 7 متر تونل با دستگاه TBM در خط 6 مترو حفاري میشد گفت: اکنون حفاري تونل در این خط به 14

 
متر در روز خواهد رسید.  

وي با اشاره به اینکه فعالیت و مشارکت افراد مختلف در حفاري تونل، اشتغال و رونق اقتصادي را به همراه دارد گفت: ادامه کار در
مترو نشانگر استمرار اشتغال است و معتقدم توسعه اي که در مسیر هر پروژه ایجاد می شود، متعلق به کارگران است. در حال حاضر

 
کارگران در این تونل روزانه حداکثر 15 ساعت فعالیت دارند.  

معاون شهردار تهران اظهار داشت: در طرح توسعه خط 6 مترو ساخت 4 ایستگاه دیگر در این خط در برنامه سال 1400 قرار گرفته
است. که در صورت تامین منابع مالی و تخصیص واگن مورد نیاز، امیدواریم تا پایان سال 1400 یا اوایل 1401 این مسیر به بهره

 
برداري برسد.  

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در پایان با انتقاد ازعدم حمایت دولت از حمل و نقل عمومی بار دیگر مطرح کرد: اگر

 
دستگاه هاي دولتی کمکی به شهرداري نمی کنند حداقل با سخت گیري ها در حوزه اوراق مشارکت مانع انجام کار نشوند.  



براساس گزارش روابط عمومی معاونت حمل و نقل ترافیک شهرداري تهران؛ مراسم ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه حرم
عبدالعظیم حسنی (ع) روز گذشته با حضور پیروز حناچی، شهردار تهران؛ سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري
تهران؛ علی امام، مدیرعامل شرکت راه آهن شهري تهران وحومه (مترو) و محمد علیخانی، عضو شوراي اسلامی شهر تهران برگزار شد.



دولت اقدامی درباره اصلاح زنجیره توزیع کالا صورت نداد

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/08/15

محسن علیجانی زمانی عضو فراکسیون امید مجلس دهم در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، با اشاره به مشکلات

 
اقتصادي کشور گفت: ما در زنجیره توزیع کالا دچار مشکل هستیم و زنجیره توزیع در کشور زنجیره معیوبی است. 

وي افزود: واقعیت امر این است که این ایراد و اشکال در زنجیره توزیع محصولات تولیدشده در کشور هم وجود دارد و این امر باعث

 
شده تا کالا گران به دست مردم برسد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: باید سیستم نظارتی دقیقی در کشور وجود داشته باشد چه در مورد کالاهاي وارداتی و
چه کالاهاي تولید شده در داخل، از زمان تولید مواد اولیه تا زمان تولید کالا و توزیع آن در بازار و رسیدن به دست مصرف کنندگان،

 
این نظارت وجود داشته باشد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: با این نظارت قوي و صحیح است که دست دلالان و محتکران در روند توزیع کالا قطع می شود و اگر
بنا هم باشد که واسطه اي در این زنجیره وجود داشته باشد، واسطه باید نقش تسهیل کننده داشته باشد نه احتکارکننده و باعث

 
گرانی کالا شود. 

وي افزود: متأسفانه دولت در سال هاي گذشته اقدام خاصی را در این زمینه صورت نداده اما در همین ماه هاي باقیمانده از عمر خود

 
می تواند اقدامات جدي را در این زمینه صورت دهد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم با بیان این که ما در دهه اول انقلاب زنجیره توزیع خوبی در بحث کالا داشتیم، اظهار داشت: ما
امروز نیازمند دو زنجیره توزیع کالا در کشور هستیم؛ ابتدا زنجیره توزیعی که بدون هیچ واسطه و دلال بازي و احتکار به صورت آزاد
کالاها را در اختیار مردم قرار دهد و زنجیره دوم، زنجیره اي که کالاهاي اساسی را در اختیار اقشار آسیب پذیر قرار دهد که این

 
زنجیره باید توسط خود دولت تشکیل و مدیریت شود تا نیازهاي اساسی کشور را از این طریق برطرف سازد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: دولت امروز اعلام کرده 60 میلیون نفر در کشور مشکل معیشتی دارند و این خود یک نوع اعتراف در
این زمینه است که باید کالاهاي اساسی تأمین شود و یارانه نقدي که در دولت آقاي احمدي نژاد برقرار شد و عده اي به آن انتقاد

 
داشتند و امروز یارانه معیشتی داریم و این نشان از وجود مشکل در این حوزه است. 

وي افزود: در بحث هدفمندي یارانه ها در بودجه 99 به میزان 250 هزار میلیارد تومان اعتبار از محل آزادسازي قیمت ها به دست

 
می آید که تنها 45 هزار میلیارد تومان آن به عنوان یارانه نقدي در اختیار مردم قرار می گیرد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: وقتی از مردم درباره نیازشان به یارانه نقدي سؤال شد تنها 3 میلیون نفر حاضر شدند
از دریافت یارانه نقدي صرف نظر کنند و این به این معناست که مردم می خواهند در اقتصاد مشارکت داشته باشند و خودشان یارانه



 
شان را مدیریت کنند تا این که همین مقدار یارانه هم بخواهد در اختیار دولت قرار گیرد. 

علیجانی زمانی با اشاره به واگذاري تعدادي از بنگاه هاي اقتصادي دولتی به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: این بنگاه ها باید در
اختیار بخش تعاونی قرار می گرفت و مردم صاحبان آن می شدند نه این که به یکسري اشخاص و یا دستگاه هاي زیر مجموعه

 
وزارتخانه ها واگذار شود. 

وي با بیان این که باید در واگذاري برخی از این بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی تجدیدنظر شود، اظهار داشت: باید نظارت
دقیق صورت گیرد تا این بنگاه هاي اقتصادي حتماً کالا و محصول تولیدشده را به خارج از کشور صادر کنند نه این که مواد خام را
بفروشند؛ چراکه فروش مواد خام از یک سو جلوي ایجاد اشتغال در کشور را می گیرد و از سوي دیگر باعث از بین رفتن منابع

 
زیرزمینی و رو زمینی ما خواهد شد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در پایان گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که
باید مشخص شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در

کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود.



مواسات در بام ایران

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/08/15

سردار علی محمد اکبري شامگاه چهارشنبه با حضور در برنامه چشم انداز با ابراز رضایت از رزمایش مواسات در سطح چهارمحال

 
و بختیاري گفت: مجموعه سپاه و بسیج با تدابیر مقام معظم رهبري در تلاش بودند تا التیام بخش مردم در این روزهاي سخت باشند. 

فرمانده سپاه حضرت قمر بنی هاشم(ع) با اشاره به اقدامات ارزشمند و قابل توجه نیروهاي مردمی و بسیجی و سپاه در جهت پاکسازي
و ضدعفونی معابر بیان کرد: این اقدامات ظرفیت مستندسازي بسیار دارد و طبق فرمایش رهبر معظم انقلاب افرادي مانند شهید

 
آوینی براي مستندسازي این جلوه ها نیاز است و این روزها روایت فتح دیگري است. 

 
توزیع 300 هزار بسته معیشتی و بهداشتی بین نیازمندان 

اکبري خاطرنشان کرد: رزمایش کمک هاي مؤمنانه در سه مرحله تا به امروز انجام شده که بالغ بر 65 میلیارد تومان کمک هاي
مردمی به صورت نقدي و غیرنقدي آماده و جمع آوري شده و در قالب 300 هزار بسته معیشتی و بهداشتی بین افراد نیازمند استان

 
توزیع شده است. 

وي با بیان اینکه هنوز خانواده هاي زیادي هستند که شناسایی نشده اند اظهار داشت: افراد نیازمند یا کسانی که از وضعیت خانواده

 
هاي نیازمند اطلاع دارند با مراجعه به پایگاه هاي بسیج و دفاتر ائمه جمعه اطلاعات را ثبت کنند تا مورد حمایت قرار بگیرند. 

 
بخشش اجاره بها توسط مالکین 

اکبري سخاوتمندي مردم استان را نمونه اي مثال زدنی عنوان کرد و گفت: در زمان وجود این ویروس اصناف و اقشار مختلف استان

 
به اجاره نشینان کمک کردند و اجاره خانه ها و اجاره مغازه ها به صورت وسیع در استان به مدت مشخصی بخشیده شد. 

 
ساخت 80 خانه براي نیازمندان توسط گروه هاي جهادي 

وي در ادامه افزود: با کمک خیرین براي افراد نیازمند در آستانه ازدواج جهیزیه تهیه شد و با کمک گروه هاي جهادي در مجموعه
سپاه استان 80 خانه ساخته و تحویل مددجویان داده شد و با کمک قرارگاه هاي سازندگی در استان وام اشتغال زایی به افراد نیازمند

 
داده شد و نزدیک به 100 هزار بسته لوازم التحریر بین دانش آموزان توزیع شد. 

اکبري با اشاره به آماده باش نیروهاي سپاه اظهار داشت: علاوه بر مراکز بهداشتی و درمانی سپاه که آمادگی کامل دارند نقاهتگاه هایی
با 200 تخت در شهرستان هاي شهرکرد، بروجن، لردگان و فارسان آماده کرده ایم که در صورت لزوم از آنها استفاده شود و با آموزش

 
نیروهاي سپاه و بسیج این افراد براي کار در مراکز درمانی آماده شده اند. 



وي از انعقاد تفاهم نامه سپاه و بسیج سازندگی با کمیته امداد خبر داد و خاطرنشان کرد: 38 میلیارد تومان براي اجراي کار ماندگار و
اشتغال زایی و کارآفرینی تخصیص داده شد تا افراد تحت پوشش و افرادي که کمیته امداد معرفی می کند بتوانند از ظرفیت هاي

سپاه و اماکن و کارگاه هاي تولیدي استفاده کنند و با دریافت وام درآمدزایی داشته باشند.



بهره برداري از انتقال آب خلیج فارس با حضور رییس جمهور

منبع: موجشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/08/15

صبح امروز مراسم بهره برداري از انتقال آب خلیج فارس با

 
حضور رییس جمهور آغاز شد. 

به گزارش خبرگزاري موج، در سی و یکمین هفته از افتتاح
طرح هاي مهم ملی کشور با شعار تدبیر و امید براي جهش
تولید از طریق ویدیو کنفرانس، مراسم بهره برداري از
مرحله نخست طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق

 
کویري با حضور رییس جمهور آغاز شد. 

 
در این طرح 16300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده و براي 1200 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

این خبر تکمیل می شود.



قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزي ایران به بهره برداري رسید

منبع: عصر پرسشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/08/15

آیین بهره برداري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی ویکمین
برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري آغاز شد.

به گزارش عصرپرس، آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي
آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس فلات
مرکزي ایران (بندرعباس - سیرجان) از طرح هاي ملی
وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي
هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاري 16 هزار و 300
میلیارد تومان، صبح پنجشنبه (پانزدهم آبان ماه) با ارتباط
تصویري حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس

 
جمهوري آغاز شد. 

براي افتتاح این طرح، 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150
کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده

 
است. 

 
این طرح براي 1200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی، اشتغال زایی ایجاد کرده است. 

با افتتاح مرحله اول طرح شیرین سازي آب، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان
و کرمان، نمک زدایی می شود.



«کامیاب شو!» | استارت آپ ویژه مهاجران افغانستانی

منبع: همشهريشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/08/15

از سال 98 و زمانی دانشجوي رشته مهندسی نرم افزار در دانشگاه آزاد بودم، ایده راه اندازي یک استارت آپ به سرم زد.

سال هاي زیادي در کارگاه هاي خیاطی کار کرده بودم و
می دیدم هموطنانم که اغلب جویاي کار در ایران یا حتی
کشور خودمان هستند، بیشتر به سمت کارهاي بنایی یا
خدماتی روي می آورند. و به این فکر کردم چرا نبایدکاري
که تخصص و توانایی آن را دارند، انجام دهند. حتی
بسیاري از آنها ایده هاي خوبی براي راه اندازي کسب وکار
دارند، اما نمی دانند کجا و چطور ایده هایشان را مطرح

 
کنند. 

حضور در مدرسه استارت آپی «ذوق» در منطقه 10 که به همت شهرداري این منطقه راه اندازي شده است، این فرصت را برایم فراهم
کرد تا ایده اي را که در سر دارم، به صورت علمی تر دنبال کنم. به همین دلیل استارت آپ «پوهنتون ذوق» را با عنوان طرح
«کامیاب شو» ویژه هموطنان افغانستانی ام طراحی کردم. کلمه پوهنتون در زبان دري به معنی دانشگاه است. این استارت آپ از

 
ابتداي سال جاري فعالیتش را آغاز کرده است. 

مهم ترین هدفم از طراحی این استارت آپ براي اتباع غیرایرانی داخل و خارج کشور ارائه آموزش مناسب به عموم مهاجران افغانستانی
است که به آموزش دسترسی ندارند. از این راه می خواهم براي همه آنها فرصت اشتغال و درآمدزایی بر اساس توانایی و مهارت

هایشان فراهم شود.



صیقل اقتصاد جنوب شرق با سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی/ شهرسوخته

خاستگاه علم گوهرشناسی است

منبع: داناشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/08/15

در حالی شهرسوخته، خاستگاه علم گوهرشناسی و گوهرتراشی در جهان است که با اندك حمایتی صنعت سنگ هاي قیمتی
و نیمه قیمتی می تواند اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار دهد.

 در حالی شهرسوخته، خاستگاه علم گوهرشناسی و
گوهرتراشی در جهان است که با اندك حمایتی صنعت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی می تواند اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار

 
دهد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از عصرهامون، سیستان وبلوچستان استانی سرشار از نعمت هاي خدادادي همچون باد،
تابش خورشید، معادن و غیره است که در این بین با داشتن انواع معادن بکر فلزي و غیرفلزي رنگین کمان معدن کشور به شمار می

 
رود. 

در دنیاي امروز زیورآلات و سنگ تراشی داراي علاقه مندان بسیاري زیادي است و ایجاد اشتغال، داشتن درآمدي پایدار و ارز آوري
بالا در این صنعت موجب شده تا رشته و عرصه گوهر تراشی که آمیخته با هنر است یکی از پول سازترین رشته ها باشد و افراد زیادي

 
در کشورهاي مختلف به این رشته جذب شوند. 

در سیستان وبلوچستان با اجراي طرح هاي اکتشافی، جوانان متوجه وجود این نعمت خدادادي در جاي جاي این استان پهناور شده و
به مهارت آموزي و راه اندازي کارگاه هاي تراش سنگ روي آوردند؛ بلور نمک، عقیق قرمز و آبی و سلیمانی، لاجوردي و جاسبر از

 
مهمترین سنگ هاي کشف شده در دل معادن است. 



 
 

گوهرتراشی، هنر تبدیل سنگ هاي معدنی به سنگ هاي قیمتی و زیورآلاتی زیبا است که علاوه بر برخورداري از ثمره اقتصادي به
دلیل داشتن جذابیت، علاقه مندان زیادي را هم مجذوب خود کرده، کسب وکاري ساده اما پر طرف دار، نهفته در دل خاك که با

 
چاشنی ذوق و سلیقه هنري، فرآوري شده و در اختیار علاقه مندان قرار می گیرد. 

 
هنري آرمیده از دل سنگ 

شهر سوخته یکی از شهرهاي صنعتی اواخر هزاره چهارم پیش از میلاد در جنوب شرقی ایران بوده ودر کارگاه هاي مختلف آن اشیاء

 
گوناگونی ساخته می شده است این شهر، در اواخر هزاره چهارم پیش از میلاد پایه گذاري شد. 

مردم عادي جامعه شهر سوخته بدون شک براي ساخت و استفاده اشیاء تزیینی خود از سنت هاي محلی سود می برده مهره هاي
ساخته شده از سنگ هاي نیمه گرانبهاي امروزي و بسیارگرانبهاي دیروزي شهر سوخته به مصرف ساخت گردنبند،بازوبند،دستبند و یا
پابند می رسیده اند و یا به شک مهره هاي مجرد و ایزوله تنها درکنار گردن یا لگن خاصره و یا پاهاي مدفونین کار گذاشته می شده

 
اند این همه ها داخل گورهاي زنان و مردان و کودکان پیدا می شوند. 

 
 

مهره هاي شهر سوخته به شکل هاي مختلف و از مواد گوناگونی چون سنگ لاجورد،فیروزه، عقیق،کریستال صخره اي،کالسیت،سنگ
آهک،مرمر،سنگ صابون،کلرایت،صدف هاي دریایی،استخوان فلز و در موارد نادري از لاء ساخته شده اند و مجموعه آن تشکیل دهنده

 
گردنبند یا دستبندهایی از ترکیب چند سنگ با رنگ هاي مختلف بوده است. 

یکی از نکات بسیار مهم قابل اشاره آن است که در گورستان شهر سوخته و در گورهاي صنعتگران،جز مهره هاي مورد بحث ابزار کار



این صنعتگران نیز حفظ شده است در تدفین شماره 2701 گروه سازمان میراث فرهنگی کشور در سال 1377 حفاري کرده اند تعداد

 
قابل توجهی نوك مته،اره،تراشه و قطعات نیمه تمام مهره ها و ابزارهاي مورد لزوم سنگ تراش دیده شده است. 

 
کسب رتبه اول تا پنج کشوري در شناسایی آنتیموان و طلا 

داوود شهرکی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان چندي پیش در این خصوص گفت: 380 مجوز معدنی با

 
هفت هزار نفر نیروي فعال در سیستان و بلوچستان وجود دارد. 

وي با بیان اینکه استخراج سالیانه معادن استان 24 میلیون تن است، افزود: عمده محصولات استخراجی معادن مس، طلا، آنتیموان،

 
منگنز، سنگ آهن، مصالح ساختمانی و سنگ هاي تزیینی است. 

 
 

به گفته این مقام مسئول، سیستان وبلوچستان با یک میلیون تن ذخیره شناسایی شده منیزیت رتبه دوم کشور، 50 میلیون تن
تیتانیوم ذخیره شناسایی شده رتبه دوم کشور، 13 میلیون تن ذخیره طلا شناسایی شده رتبه 5 کشور و با 260 هزار تن آنتیموان

 
شناسایی شده رتبه اول کشور را دارد. 

 
صادرات گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا به کشورهاي اروپایی 

علیرضا شیري یکی از کارآفرینان موفق زاهدانی در حرفه جواهرسازي و گوهر تراشی در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: حدودا هجده
سال است که از تهران به زاهدان مهاجرت کردم، آن موقع بیشتر کارگاه هاي زیور آلات در سیستان وبلوچستان به صورت سنتی به
دست افغان ها و بخش دیگر در شهرستان سراوان انجام می شد به طور کل این خطه از کشور در بخش زیورآلات مدرن و به روز به

 
عنوان یک مصرف کننده بود و تمام نیاز خود را از استان هاي هم جوار یا کشور امارات تهیه می کرد. 

وي بیان کرد: با توجه به تجربیاتی که از گذشته در زمینه طلا و جواهر سازي در تهران کسب کرده بودم کارگاهی در شهر زاهدان با
هدف کم کردن نرخ بیکاري راه اندازي و در آن 18 حرفه از طراحی طلا و جواهر تا آبکاري گوهر تراشی، گوهرنشانی را آموزش دادم تا

 
کارآموزان بتوانند تولید ثروت داشته باشند. 

 
این کارآفرین ادامه داد: در همین راستا 85 نفر آموزش هاي مورد نیاز را کسب کرده و پنجاه نفر از آنان وارد بازار کار شدند. 



وي تصریح کرد: ""گارنت"" گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا است که آن را تراش داده و بر روي آن کار می کنیم و پس از تراش

 
به کشورهاي اروپایی صادر می شود. 

 
 

شیري خاطر نشان کرد: با توجه به همسایگی با کشور افغانستان و وجود معادن یاقوت و زمردي که دارند، سنگ به صورت ترانزیت

 
وارد استان شده آن را تراش می دهیم و به سایر نقاط صادر می کنیم. 

این کارآفرین افزود: اکثر تجهیزات مورد استفاده در این عرصه وارداتی است و نوسان قیمت به ما آسیب می رساند، همچنین وقتی

 
مردم قدرت و توان خرید ندارند این حرفه هر روز ضعیف تر از قبل می شود که باید تولیدکنندگان حمایت شوند. 

وي گفت: این هنر در صورت حمایت مسئولان می تواند اشتغال خوبی در بین جوانان در سال جهش تولید ایجاد کند، کار با سنگ
هاي قیمتی کار بسیار ظریف و خوبی است که افراد از آن استقبال می کنند و چنانچه در این کار طرح هاي خاص و نمونه اي ارائه

 
دهیم بازار کار بسیار خوبی خواهد داشت. 

 
مهارت آموزي در حرفه سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی اشتغالی پایدار در قطب گوهرتراشی ایران 

خداداد اولیائی، مدیرکل فنی و حرفه اي استان سیستان وبلوچستان در گفت و گو با خبرنگار ما گفت: یکی از برنامه هاي مهم این
اداره کل توسعه کسب و کارهاي کوچک، متوسط و اشتغال خرد و خانگی است که این اشتغالی پایدار در استان سیستان وبلوچستان

 
که قطب گوهر تراشی ایران معرفی شده به وجود آمده است . 

وي افزود: سنگ خام موجود در کشور براي تراش به کشورهاي تایوان، تایلند و روسیه فرستاده می شوند و با بیش از 10 برابر ارزش

 
افزوده دوباره به کشور برمی گردند. 

وي اضافه کرد: براي اینکه بتوانیم ارزش افزوده بالا این سنگها را به کشورمان بازگردانیم و بتوانیم اشتغال خانگی ایجاد کنیم از
چندسال اخیر اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان با وجود برخی معادن ازجمله سنگهاي قیمتی دراین مناطق سبب شده تا به
عقیده کارشناسان با سرمایه گذاریی دراین زمینه ضمن ایجاد اشتغال ودرآمد زایی، گام بزرگی در زمینه اقتصاد مقاومتی برداشته است

 
 .

این مقام مسئول یادآور شد: هم اکنون بیش یک اموزشگاه در بخش خصوصی و یک کارگاه در بخش دولتی در تراش سنگ هاي نیمه



 
قیمتی و قیمتی فعال می باشند . 

مدیرکل فنی و حرفه اي استان گفت: کارگاه تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در استان با حضور 12 کارآموز در مرکز خواهران

 
زاهدان فعال واین تعداد بر اساس رعایت پروتکل هاي بهداشتی و شرایط کرونا است. 

اولیائی افزود: تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی یک حرفه هنري متنوع است و با توجه به جذابیت این سنگها امکان بازار یابی و

 
فروش در داخل و خارج استان به نحو مطلوب تري وجود دارد. 

وي تصریح کرد: این حرفه با حداقل امکانات و به صورت مشاغل خانگی نیز قابل اجراست و می تواند در زمینه اشتغال زایی و کمک به

 
اقتصاد خانوار نیز بسیار اثرگذار باشد. 

اولیائی در ادامه خاطر نشان کرد: سال 98 در بخش خصوصی 186 نفر دوره و در بخش دولتی 72 نفر ، توانستند در حرفه ي سنگ

 
هاي قیمتی و نیمه قیمتی دوره هاي مهارتی را فرا گیرند. 

با این تفاسیر اما توسعه صنعت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی سرمایه اي است که می تواند اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار دهد
ثروتی که در دل بیابان هاي سیستان وبلوچستان نهفته و می تواند بعد از تبدیل شدن به سرمایه ملی، بازار هاي جهانی را از آن خود

 
کند. 

انتهاي پیام/



خرید و فروش نتیجه دلخواه تست کرونا!

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/08/15

برخی گزارش هاي مردمی از جعل و خریدوفروش جواب تست کرونا از سوي برخی آزمایشگاه ها حکایت دارد. به نظر می
رسد آشفته بازار کرونا، آب را براي ماهی گیري برخی سودجویان گل آلود کرده است.

برخی گزارش هاي مردمی از جعل و خریدوفروش جواب
تست کرونا از سوي برخی آزمایشگاه ها حکایت دارد. به
نظر می رسد آشفته بازار کرونا، آب را براي ماهی گیري

 
برخی سودجویان گل آلود کرده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، همه گیري
کووید-19 علاوه بر شرایط بحرانی که در کشور ایجاد کرده

باعث شده برخی از این شرایط براي سودجویی استفاده کنند. چندي پیش پلیس فتا از دستگیري افرادي خبر داد که اقدام به فروش

 
واکسن و دارو تقلبی کرونا در فضاي مجازي می کردند. 

گویا چند روز پیش شهروندي با پلیس فتا تماس گرفته و گفته داروهاي پدرش را از طریق فضاي مجازي و از فردي ناشناس تهیه
کرده است. وي همچنین سه واکسن کرونا را هر یک به قیمت 17 میلیون تومان از همین فروشنده خریداري می کند اما در مراجعه

 
به بیمارستان به وي گفته می شود که داروها و واکسن تقلبی است. 

اما به تازگی گزارش هاي از طریق مردم در فضاي مجازي منتشر می شود که براساس آن برخی از آزمایشگاه ها اقدام به خریدوفروش

 
جواب تست کرونا می کنند. به این معنی که براساس نیاز مراجعه کننده، تست مثبت یا تست منفی کرونا به او تحویل می دهند. 

یکی از شهروندان درباره مشاهداتش در یک آزمایشگاه نوشت: امروز رفتم بیمارستان آزمایش بدم، دو نفري که نمونه می گرفتند باهم
صحبت می کردند که فلانی رو میشناسی تو فلان آزمایشگاه. گفته اگر جواب آزمایش کرونا چه مثبت چه منفی می خواي بگو برات
جور می کنم. جواب مثبت 2 میلیون و منفی، یک میلیون. بعد همکارش کاربردهاشو پرسید، گفت: جواب مثبت براي مرخصی گرفتن

 
و موندن تو خونه و منفی براي ارائه به خارج از کشور. 

البته این کاربر تنها شاهد این ماجرا نیست. زیرا فرد دیگري در توئیتی نوشت: «جمعه پرواز دارم که برگردم. زنگ زدم براي تست
کرونا، دختره گفت قیمت تست عادي فلان مقدار و قیمت تست با جواب منفی فلان مقدار. فکر کن چقدر باید کثیف باشی که جواب

 
آزمایش به این مهمی را تقلب کنی و جون آدم را به خطر بندازي.» 

البته این فرد در جواب کسی که از وي پرسیده اسم آزمایشگاه را بگوید نوشت، اسمش را نمی داند و اما جزو آزمایشگاه هایی است که

 
به منزل می آیند و تست می گیرند. فرد دیگري در پاسخ این توئیت نوشت قیمت تست منفی 2 تا 5 میلیون تومان است. 



در این میان فرد دیگري از مشاهده هاي خود نوشت: از آنجا که برخی از شرکت ها و کارخانه هاي بزرگ در صورت ابتلا به کرونا

 
مرخصی با حقوق می دهند، برخی کارکنان با خرید تست آزمایش مثبت از این امکان استفاده می کنند. 

اما گویا تعداد کسانی که این پیشنهاد به آنها داده شده بیشتر است زیرا فرد دیگري در توئیتی نوشته، دوستش براي انجام سفر، تست
کرونا می دهد و از آزمایشگاه به او می گویند تست شما مثبت است اما اگر می خواهید سفرتان لغو نشود هزینه دارد. فرد دیگري هم

 
نوشته، دوستش با جعل برگه آزمایش به راحتی به ترکیه سفر کرده است. 

گزارشی نداشتیم اما این پدیده را رد نمی کنیم شعبان علیزاده رئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره خرید
جواب تست کرونا در آزمایشگاه ها به ایرناپلاس می گوید: گزارشی از این موارد نداشتیم اما رد نمی کنم که ممکن است چنین
موضوعی وجود داشته باشد. البته شعبان زاده با بیان اینکه سامانه هاي نظارتی در حوزه آزمایشگاه ها وجود دارد که به صورت مرتب و
دوره اي آنها را رصد می کند، می افزاید: آزمایشگاه هایی که در حوزه ما تست کرونا انجام می دهند محدود و بیشتر دولتی هستند،
هرگز وارد این ماجراها نمی شوند. در این میان آزمایشگاه هاي خصوصی هم از چند فیلتر رد می شوند. هم ما به آنها نظارت می کنیم
هم آزمایشگاه مرکز سلامت به آنها تائیدیه می دهد و مهارت آزمایی هم توسط انستیتو پاستور انجام می شود. آزمایشگاه هاي

 
خصوصی معمولا مجوزهاي سه ماهه دارند و بعد از سه ماه دوباره باید چک لیست ها ارزیابی شوند. 

 
به اعتقاد علیزاده، ممکن است چنین اتفاقاتی توسط آزمایشگاه هایی انجام شود که ساختگی باشند یا اصلا مجوز نداشته باشند. 

وي می افزاید: ما یک سامانه 1590 براي دریافت گزارش ها داریم که شکایت ها را می توان از طریق آن اطلاع داد تا بررسی شود. به

 
هر حال ما تاکنون گزارش چنین مواردي نداشتیم. 

شعبان زاده معتقد است با شرایط کنونی که کارمندان دورکارند و با 50 درصد نیرو کار می کنند خریدوفروش تست براي گرفتن

 
مرخصی کمی عجیب است. 

باید یک سیستم نظام مند طراحی کنیم تا افرادي که شخصا مراجعه می کنند یا با نسخه پزشک آمده و تست می دهند شناسایی و

 
ثبت شوند. البته وزارت بهداشت کارهایی براي راه اندازي چنین سامانه اي شروع کرده است 

رئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی تهران رباره تخلف هایی که در آزمایشگاه ها وجود دارد، توضیح می دهد: معمولا
تخلف ها در آزمایشگاه ها در بخش تعرفه اي یا آیین نامه اي است. اما موضوع اینکه آزمایشگاه ها یک بخش خاص هستند. به همین
دلیل برعکس بسیاري از حوزه ها، نظارت چند مرحله اي براي آنها وجود دارد. دوم اینکه از آنجا که آزمایشگاه ها مستندها را به
صورت کتبی به دست بیمار، پزشک و مراجعه کننده می دهند همین باعث می شود که بسیاري از تخلف ها در حوزه آزمایشگاه
محدود شود. چون هر کاري انجام می شود، ثبت، مهر و امضا شده و تحویل داده می شود که در هر محکمه اي قابل دفاع باشد. در
بسیاري از حوزه هاي ممکن است به صورت شفاهی تخلف هاي بسیاري انجام شود اما در آزمایشگاه چون جواب کتبی است باعث می

 
شود این دامنه در آزمایشگاه بسیار کمرنگ باشد. 

علیزاده با بیان اینکه در حال حاضر بیشترین مشکل آزمایشگاه ها تامین کیت هاست و دسترسی به آنها محدود است، می افزاید: این
محدودیت ها باعث می شود آزمایشگاه ها دچار مشکل شوند یا اینکه ممکن است برخی از آنها در این شرایط، در پرداخت هاي خود

 
دچار مشکل شوند و از این بابت مشکل داشته باشند یا به دلیل بحث کرونا حضور برخی از پرسنل مشکل شود. 



سودجویی به بهانه کارآفرینی به اعتقاد علیزاده آنچه باید بیشتر به آن پرداخته شود، ورود افرادي به این حوزه است که آزمایشگاهی

 
نیستند و ممکن است سبب بروز تخلف شوند. 

وي ادامه می دهد: سامانه هاي متعدد توسط بازارهاي کارآفرینی مختلف و افراد غیرمتخصص وارد این حوزه شدند. این افراد براي
منفعت مالی وارد این حوزه می شوند. آزمایشگاه، یک ستاد فوق العاده دقیق غربالگري، متعهد بوده و با کارکنانی متخصص، ساختاري

 
کاملا نظام مند دارد و ورود افراد غیرمتخصص به هر شکلی باعث مشکل می شود. 

در حال حاضر ورود استارتاپ ها به این حوزه و انجام تست در محل از پاساژ گرفته تا منزل یا فرودگاه جاي سوال دارد. اینها افرادي

 
هستند که فقط به بعُد مالی ماجرا می اندیشند و آن چرخه اي که آزمایشگاه به آن مسلط است را دچار مشکل و خدشه می کنند. 

وي می افزاید: در حال حاضر ورود استارتاپ ها به این حوزه و انجام تست در محل از پاساژ گرفته تا منزل یا فرودگاه جاي سوال دارد.
اینها افرادي هستند که فقط به بعُد مالی ماجرا می اندیشند و آن چرخه اي که آزمایشگاه به آن مسلط است را دچار مشکل و خدشه

 
می کنند. 

رئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید دارد: باید نظارت چند لایه اي در این حوزه وجود داشته باشد. یعنی
برخی از این نظارت ها می تواند خارج از معاونت درمان باشد. به طور نمونه، توسط وزارت کار یا ارتباطات و با همکاري آنها انجام شود
تا از ورود افراد غیرمتخصص به بهانه مشاوره و کارآفرینی جلوگیري شود. این حوزه کاملا تخصصی است و باید نظارت هاي سفت و

 
سختی براي آن وجود داشته باشد، بنابراین نباید در این حوزه استارتاپ ها را رها کرد. 

علیزاده به نکته دیگري هم اشاره می کند: بهتر است نقش آزمایشگاه ها در همه گیري کرونا پررنگ شود. بیماریابی دقیق، مرحله اي
حیاتی و مهم است که توسط آزمایشگاه ها انجام می شود. هرچه تست بیشتري انجام و آزمایشگاه هاي بیشتري راه اندازي شود

 
بیماریابی نیز بیشتر می شود. 

به گفته وي، شاید مراجعه خودسرانه فرد به آزمایشگاه و جوابی که هیچ گاه ثبت نمی شود کمکی نکند. بلکه باید یک سیستم نظام
مند طراحی کنیم تا افرادي که شخصا مراجعه می کنند یا با نسخه پزشک آمده و تست می دهند شناسایی و ثبت شوند. البته وزارت

 
بهداشت کارهایی براي راه اندازي چنین سامانه اي شروع کرده است که امیدواریم هرچه زودتر به ثمر برسد. 

پربیننده ترین حکم حقوقی بازنشستگان 99 +لینک دریافت کدام بازنشستگان وام 50 میلیونی می گیرند؟ تصمیم مهم درباره
دورکاري کارمندان تهرانی/ تعطیلی 3گروه شغلی در 43شهر بحرانی لحظه به خاك سپردن محمدرضا شجریان +فیلم درخواست فوري

تعطیلی دو هفته اي تهران



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/08/15

عصر اعتبار- بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي
ثبت نام کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

به گزارش پایگاه خبري«عصراعتبار» به نقل از ایسنا، در راستاي فراهم کردن فرصتهاي اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و
فارغ التحصیلان دانشگاهی، وزارت کار طرح کارورزي را در دستور کار قرار داده است.این طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در
راستاي تحرك بازار کار و اشتغالزایی براي جوانان جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و
هدف از اجراي آن، افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت و تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه
کارآفرینی و کسب وکار فارغ التحصیلان دانشگاهی، تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار توسط

 
کارفرما است. 

کارشناسان با اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم کرده و در

 
صورت انتقال دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد
داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود

 
اختصاص داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی
که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال
برخوردار می شوند.فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی

 
https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه



 
مسئولیت مدنی هستند. 

میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

به گزارش ایسنا، فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد
که پیش بینی برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح
کارورزي، پیگیري اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و

گذراندن دوره آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/08/15

 
نگاه به زندان 

 
باید اشتغال 

 
و کارآفرینی باشد 

 
مدیرکل زندان هاي استان گلستان خواستار آن شد که باید نگاه به زندان ها و زندانیان، براي ایجاد اشتغال و کارآفرینی باشد. 

علی اصغر رنجبر در جلسه اشتغال و کارآفرینی زندانیان استان گلستان که با حضور کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی
برگزار شد، ضمن تقدیر و تشکر از کارآفرینان استانی گفت: بنا داریم با توکل به خداوند منان و تلاش و کوشش همکاران حوزه

 
اشتغال، براي اکثریت زندانیان با توجه به مهارت و استعدادشان شغل ایجاد کنیم. 

وي در ادامه افزود: تاکنون موفق به عقد قرارداد با بیش از 6 کارآفرین و سرمایه گذار بخش خصوصی شده ایم که تعداد قابل توجهی
از زندانیان مشغول بکار شده اند.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/08/15

 
مدیرکل امور زنان گیلان عنوان کرد؛ 

 
شناسایی 546 زن کارآفرین 

 
در گیلان 

مدیرکل امور زنان گیلان، از شناسایی 546 زن کارآفرین در استان خبر داد و خاطرنشان کرد که این بانوان موفق به ایجاد اشتغال

 
براي حداقل سه نفر و حداکثر 270 نفر شده اند. 

زهرا یعقوب نژاد در حاشیه مراسم ملی تقدیر از بانوان برگزیده طرح «انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر» که به صورت ویدئوکنفرانس
برگزار شد، با اشاره به راه اندازي سامانه انتخاب زنان کارآفرین با راي مردم توسط معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، اظهار
کرد: در قالب اجراي طرح «انتخاب مردمی زنان کارآفرین برتر» موفق به شناسایی زنان کارآفرین شهري و روستایی استان و تشکیل

 
بانک اطلاعاتی شدیم. 

وي با اشاره به برگزاري ششمین دوره طرح مذکور، تصریح کرد: استان گیلان در سه دوره اول، چهارم و پنجم طرح «انتخاب مردمی

 
زنان کارآفرین برتر» نماینده داشته و در دوره ششم نیز دو بانوي گیلانی توانستند جزو 20 زن کارآفرین برتر کشور باشند. 

مدیرکل دفتر امور زنان و خانواده استانداري گیلان، از شناسایی 546 زن کارآفرین در استان خبر داد و خاطرنشان کرد: این بانوان

 
موفق به ایجاد اشتغال براي حداقل سه نفر و حداکثر 270 نفر شده اند. 

یعقوب نژاد، با بیان اینکه در هر دوره 10 زن کارآفرین برتر شهري و 10 زن کارآفرین برتر روستایی داراي بالاترین آراي مردمی معرفی
و تجلیل می شوند، تصریح کرد: شاهد معرفی چهره هاي برتر کارآفرینی و دیده شدن بیش از پیش زنان فعال استان در بخش هاي

اجتماعی و اقتصادي هستیم.



فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به بهره برداري رسید

منبع: ایسناشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/08/15

قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي خمیر و سیرجان امروز،
پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح شد.

فریدون همتی صبح امروز(15 آبان ماه) در آئین بهره
برداري از این ابر پروژه، افزود: سهم آبی هرمزگان از فاز اول
این طرح 40 هزار مترمکعب است که براي تکمیل تامین

 
آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن وارد مدار شد. 

وي با بیان اینکه قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200
هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به
سیرجان، افتتاح شد، تصریح کرد: مجموع هزینه مرحله
شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان 16هزار و 300
میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي است که در قطعه

نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر

 
1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

استاندار هرمزگان عنوان کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 1800

 
متر ستون آب است. 

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده است. 

همتی بیان کرد: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم

 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 



وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه
به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که به امضا رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر بندرعباس و

 
جمعیت 100 هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده

 
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد. 

انتهاي پیام



بهره مندي 350 سرباز از طرح ملی سرباز ماهر در استان قم

منبع: ایسناشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/08/15

سرپرست معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی قم از پایان اجراي طرح ملی سرباز مهارت سربازان وظیفه نیروهاي مسلح در این
استان خبر داد و گفت: در این طرح 350سرباز در دوره هاي آموزشی شرکت کردند.

علی حسینی در گفت وگو با ایسنا گفت: سهمیه استان قم
در طرح ملی سرباز مهارت 350 سرباز بود که در دوره هاي

 
آموزشی کارآفرینی و مهارت هاي زندگی شرکت کردند. 

وي افزود: جمعا 80 ساعت دوره آموزشی شامل 48 ساعت
دوره آموزشی کارآفرینی و 32 ساعت دوره آموزشی مهارت
هاي زندگی در این طرح با همکاري اداره کل ورزش و
جوانان استان و ستاد نیروهاي مسلح استان براي سربازان

 
برگزار شد. 

حسینی گفت: 140 نفر سرباز از ارتش جمهوري اسلامی، 110 نفر سرباز از سپاه پاسداران و 100 نفر سرباز از نیروي انتظامی در این

 
دوره هاي آموزشی شرکت کردند. 

سرپرست معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی واحد استان قم افزود: از جمله مهارت هاي شغلی آموزش داده شده در این طرح می توان
به مهارت هاي رزومه نویسی و مصاحبه شغلی، کسب و کارهاي خانگی، راه اندازي کسب و کارهاي خرد، بازاریابی و فروش اشاره کرد
و مهارت هاي زندگی نیز سرفصل هایی از جمله مهارت هاي تفکر خلاق و حل مسئله، ارتباط موثر، تفکر انتقادي و مبانی ازدواج را

 
شامل می شود. 

وي طراحی و اجراي این طرح را خروجی یک کار بین بخشی، بین حوزه اي و بین سازمانی برشمرد و از کلیه دست اندرکاران این
طرح شامل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، ارتش جمهوري اسلامی ایران، نیروي انتظامی، وزارت ورزش و جوانان، مسئولین جهاد

 
دانشگاهی و همه کسانی که به نوعی در این مسیر همراه و همکار بوده اند تقدیر و تشکر کرد. 

حسینی گفت: تمام سربازان وظیفه نیروهاي مسلح که در این دوره هاي آموزشی شرکت کردند، پس از پایان دوره آموزشی گواهینامه

 
معتبر دریافت کردند. 

انتهاي پیام



تشریح برنامه هاي شهرداري تهران در هفته سلامت بانوان ایران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران جزییات برنامه هاي این اداره براي هفته سلامت بانوان ایران را تشریح کرد.

زهرا بهروزآذر مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران در گفت
وگو با خبرنگار حوزه شهري گروه اجتماعی باشگاه
خبرنگاران جوان، با اشاره به جزئیات برنامه هاي این اداره
در هفته سلامت بانوان ایران، اظهار کرد: در این نشست ها
از اساتید متخصص و مجرب در حوزه سلامت زنان و
خانواده استفاده شده و موضوع نشست ها نیز بر اساس

 
شعار هاي اعلام شده توسط وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بوده است. 

وي افزود: یک وبینار نیز توسط اداره کل امور بانوان شهرداري تهران با همکاري دانشگاه تربیت مدرس با موضوع "زنان و سبک زندگی

 
سالم" برگزار شد. 

مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران تصریح کرد: اداره کل امور بانوان شهرداري تهران با هماهنگی معاونت زنان و خانواده ریاست
جمهوري، اقدام به تهیه محتوا هاي آموزشی کرد که در قالب بنر در سطح شهر و همچنین در قالب اینفوگرافی در سطح فضا هاي

 
مجازي اطلاع رسانی شده است. 

بهروزآذر تصریح کرد: در فضاي باز بوستان هاي بانوان، برنامه هایی از قبیل نصب بنر هاي آموزشی با موضوعات سلامت بانوان، ارائه
خدمات ایستگاه دوچرخه به صورت رایگان، راه اندازي ایستگاه هاي مشاوره و آموزش «ورزش در خانه»، راه اندازي ایستگاه مشاوره

 
«سلامت زنان و خانواده در دوران کرونا» و «تغذیه در دوران کرونا» برگزار شد. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- برگزاري اردوي آنلاین کارآفرینی براي دختران دانش آموز تهرانی 

- اجراي طرح «کوچه دوستی» با هدف حل معضلات فرهنگی و اجتماعی پایتخت



حضور نخبگان نقش بسیار مهمی در پیشبرد اهداف هر منطقه دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/08/15

مهمدي با بیان اینکه حضور فعالان و نخبگان محله اي نقش بسیار مهمی در پیشبرد اهداف هر محله و منطقه دارند گفت: ما
در دفتر تسهیلگري کارون به دنبال این هستیم که از ظرفیت هاي اشتغال خانگی بانوان سرپرست خانواده در حد مطلوب

بهره ببریم.

مهمدي با بیان اینکه حضور فعالان و نخبگان محله اي نقش بسیار مهمی در پیشبرد اهداف هر محله و منطقه دارند گفت: ما در

 
دفتر تسهیلگري کارون به دنبال این هستیم که از ظرفیت هاي اشتغال خانگی بانوان سرپرست خانواده در حد مطلوب بهره ببریم. 

«زاهد مهمدي» در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در اهواز اظهار کرد:
دفتر تسهیلگري از هر نظر می تواند به عنوان محلی براي شناسایی موانع و توسعه

 
محلی از جنبه هاي مختلف بهداشتی، درمانی، اجتماعی و ... تلقی شود. 

مدیر دفتر تسهیلگري و توسعه محلی کارون افزود: مناطق حاشیه با بافت کاملا
سنتی داراي محدودیت هاي زیاد و نیازمند آموزش هستند، ما در دفتر کارون سعی
می کنیم ابتدا کارهاي تحقیقاتی و آشنایی با ظرفیت هاي این منطقه را در دستور
کار خود قرار دهیم و گزارش آن را جهت توسعه منطقه اي به استانداري و وزارت

 
کشور ارسال کنیم. 

وي با بیان اینکه آشنایی با نوع رفتار محله اي و تعداد کودکان، بانوان، معلولان و ... ظرفیت هاي بسیار بالایی را در اختیار ما قرار می
دهد اضافه کرد: با توجه به اولویت هایی که در کارون وجود دارد سعی شده که تعامل سازنده اي با ادارات جهت رفع مشکلات این

 
منطقه داشته باشیم هر چند که راه بسیاري جهت رسیدن به ایده آل محله اي داریم. 

مهمدي با اشاره به اینکه حضور فعالان و نخبگان محله اي می تواند نقش بسیار مهمی در پیشبرد اهداف هر محله ایفا کند ادامه داد:
سعی شده از افراد جوان و فعال خود منطقه گروه هایی جهت رفع و پیگیري مشکلات و معضلات تشکیل شود؛ رسالت ما در این دفتر

 
فعالیت هاي به یادماندگی و نتیجه بخش است. 

وي بهداشت را اولویت اول فعالیت خود دانست و تصریح کرد: متاسفانه در این منطقه با توجه به مشکلات مختلفی که در شهرداري
وجود دارد یک سطل زباله مشاهده نشده است، هر چند که شهرداري مشکلات خاص خود را دارد اما اینچنین موضوع مهم به چشم

 
می خورد. 

مدیر دفتر تسهیلگري و توسعه محلی کارون بر لزوم مشخص شدن وضعیت خیابان ها و فاضلاب هاي روباز این منطقه تاکید کرد و
گفت: وجود فاضلاب روباز از نظر بهداشتی یک فاجعه به شمار می آید که مشکلات عدیده اي را براي شهروندان به وجود می آورد این



 
اتفاق حتی می تواند خطراتی را براي شهروندان داشته باشد. 

وي در پایان یاد آور شد: ما در دفتر تسهیلگري کارون به دنبال این هستیم که از ظرفیت هاي اشتغال خانگی بانوان سرپرست خانواده
در حد مطلوب بهره ببریم که می تواند نقش مهمی در گسترش فرهنگ اشتغال خانگی داشته باشد.



آغاز مراسم بهره برداري از انتقال آب خلیج فارس با حضور روحانی

منبع: شبستانشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/08/15

مراسم بهره برداري از مرحله نخست طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري آغاز شد.

 
مراسم بهره برداري از مرحله نخست طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري آغاز شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، در سی و یکمین هفته از افتتاح
طرح هاي مهم ملی کشور با شعار تدبیر و امید براي جهش تولید
از طریق ویدیو کنفرانس، مراسم بهره برداري از مرحله نخست
طرح ملی انتقال آب خلیج فارس به مناطق کویري با حضور

 
رییس جمهور آغاز شد. 

در این طرح 16300 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده و براي
1200 نفر اشتغال ایجاد کرده است.



تحقق 65 درصدي راهبردهاي جهش تولید با افتتاح 13 پروژه صنعتی و

تولیدي در منطقه آزاد اروند

منبع: شبستانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/08/15

زمانی با بیان اینکه 65 درصد از راهبردهاي جهش تولید در منطقه آزاد اروند با افتتاح 13 پروژه سرمایه گذاري صنعتی و
تولیدي محقق شده است گفت: امیدواریم تا پایان سال جاري شاهد رشد و افزایش تعداد این واحدهاي تولیدي و صنعتی در

منطقه آزاد اروند باشیم.

زمانی با بیان اینکه 65 درصد از راهبردهاي جهش تولید در منطقه آزاد اروند با افتتاح 13 پروژه سرمایه گذاري صنعتی و
تولیدي محقق شده است گفت: امیدواریم تا پایان سال جاري شاهد رشد و افزایش تعداد این واحدهاي تولیدي و صنعتی در منطقه

 
آزاد اروند باشیم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از منطقه آزاد اروند،
«اسماعیل زمانی» شب گذشته (چهارشنبه 14 آبان) در آئین
بهره برداري از نخستین واحد تولیدي نان صنعتی حافظ اروند،
که با حضور معاونین سازمان منطقه آزاد اروند و دیگر مسئولان
محلی در شهرك صنعتی خرمشهر افتتاح شد اظهار کرد: راهبرد
سازمان منطقه آزاد اروند حمایت همه جانبه از واحدهاي تولیدي

 
کوچک و متوسط است. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد اروند به افتتاح 13 پروژه سرمایه گذاري، تولیدي و صنعتی از ابتداي سال 99 تاکنون در آبادان و
خرمشهر اشاره کرد و افزود: با افتتاح این واحد تولیدي از مجموع پروژه هاي سرمایه گذاري طرح نهضت «جهش تولید در سرزمین

 
فتح» 65 درصد از راهبردهاي جهش تولید در سال جاري در این منطقه محقق شد. 

وي تاکید کرد: این واحدها به لحاظ تولیدات محصولاتی که مستقیم مورد مصرف مردم قرار می گیرد و زمینه اشتغالزایی را فراهم می

 
کنند از جمله واحدهاي مهم و تاثیرگذار در اروند به شمار می روند. 

زمانی با ابراز امیدواري نسبت به رشد و افزایش تعداد واحدهاي صنعتی و تولیدي در منطقه آزاد اروند تا پایان سال جاري تصریح کرد:
امیدواریم شاهد افتتاح اینگونه واحدهاي تولیدي در منطقه باشیم تا زمینه اشتغال هرچه بیشتر براي جوانان آبادانی و خرمشهري

 
فراهم شود. 

وي واحدهاي صنعتی و تولیدي کوچک و متوسط را داراي شرایط ویژه اي از لحاظ کم هزینه بودن و میزان اشتغالزایی بالایی دانست
و یاد آور شد: این نوع واحدهاي کوچک و متوسط به لحاظ معنوي و مالی از سوي سازمان منطقه آزاد اروند مورد حمایت قرار خواهند

گرفت و در صورت نیاز نیز سرمایه گذاري مشترك با آنها خواهیم داشت.





گذر به روستایی که مردمانش در پی آبادانی و رونق هستند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/08/15

روستاي کهک شهرستان دلیجان دورترین نقطه به مرکز استان مرکزي است که مردمانش در پی آبادانی و رونق هستند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ روستاي کهک
شهرستان دلیجان دورترین نقطه به مرکز استان مرکزي

 
است که تنها 67 نفر جمعیت دارد. 

مردم کهک با همت و یکدلی، از ظرفیتهاي فرهنگی،
تاریخی و اماکن دیدنی و گردشگري نهایت استفاده را

 
کردند و این روستا را به قطب گردشگري تبدیل کردند. 

مردم روستاي تاریخی و گردشگري کهک با بهره گیري از جاذبه هاي طبیعی و بکر خطه خود توانسته اند در مسیر توسعه پایدار و

 
اشتغال گام هاي مثبتی بردارند. 

کهک با 32 خانوار ساکن و جمعیت 67 نفر در فاصله 55 کیلومتري شهرستان دلیجان قرار دارد و غار زیبا و زنده سن ایک،
کاروانسراي شاه عباسی، مقبره آقاخان محلاتی، قلعه سنگی تاریخی اسماعیلیه، منطقه حفاظت شده 70قله با حیاط وحش زیبا
ودیدنی، وجود طبیعت وکوهستان هاي بکر و فاصله نزدیک با محور مواصلاتی شمال به جنوب کشور این روستا را در مسیر توسعه

 
قرار داده است. 

خشکسالی و کاهش نزولات آسمانی در سال هاي اخیر رفته رفته قنوات روستا را کم آب کرد و زمین هاي کشاورزي نیز به دلیل عدم

 
کاشت، از برداشت محصول بی بهره شد. 

با این حال یک اندیشه و باور نو توانست سکوت حزن انگیز کهک را شکست و به جاي تغییر ظاهر روستا با سیمان و آسفالت با هزینه

 
هاي زیاد، این روستا خود در آمد زاد شد. 

 
در واقع مردم ساکن روستا، آستین ها را بالا زدند که گردشگران و علاقمندان به صنعت گردشگري میهمان این خطه باشند. 

دهیار روستاي کهک درباره توسعه این روستا گفت: به دنبال توسعه واقعی وایجاد ثروت و درآمد پایدار در روستا بودیم که درکنار

 
انجام برخی از کارهاي عمرانی و ضروري روستا به فکر ایجاد اقامتگاه بومگردي دراین روستا افتادیم. 

حاجعلی افزود: با تحویل گرفتن مدرسه مخروبه و خالی از دانش آموز روستا که به علت بی توجهی و عدم وجود دانش آموز ازبین رفته

 
بود، شروع به تعمیر و بازسازي مدرسه جهت ایجاد یک ساختمان چند منظوره اقامتگاه بومگردي کردیم. 

و ي اضافه کرد: شاید براي خیلی ها این باور سخت بود که در دورترین نقطه روستایی شهرستان دلیجان که جمعیت کمی دارد
اقامتگاه بومگردي ایجاد شود اما باتوجه به شناختی که از کهک در دوران زندگی داشتم بر این باور بودم که با وجود ظرفیت هاي

 
طبیعی و تاریخی در این روستا، اقامتگاه بوم گردي می تواند مسیر توسعه روستا را تسهیل کند. 
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آغاز بهره برداري از قطعه اول خط انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي

ایران

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/08/15

آیین بهره برداري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی ویکمین
The post .برنامه افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري آغاز شد

... appeared آغاز بهره برداري از قطعه اول خط انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران

 
 

آیین بهره برداري مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در سی ویکمین برنامه

 
افتتاح طرح هاي ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید» با حضور رییس جمهوري آغاز شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا به نقل از ایرنا، آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج
فارس فلات مرکزي ایران (بندرعباس &– سیرجان) از طرح هاي ملی وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت در استان هاي
هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان، صبح پنجشنبه &– پانزدهم آبان ماه- با ارتباط تصویري حجت

 
الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري آغاز شد. 

براي افتتاح این طرح، 305 کیلومتر خط لوله انتقال، 7 ایستگاه پمپاژ آب و 10 پست 400، 230، 132 و 63 کیلو ولت و 150
کیلومتر خط انتقال نیرو و همچنین 33مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 متر مکعب، طراحی و اجرا شده

 
است. 

 
 این طرح براي 1200 نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی، اشتغال زایی ایجاد کرده است. 

با افتتاح مرحله اول طرح شیرین سازي آب، روزانه 200 هزار مترمکعب آب براي مصارف آشامیدنی و صنایع در استان هاي هرمزگان

 
و کرمان، نمک زدایی می شود. 



 
 

به گفته «رضا اردکانیان» وزیر نیرو تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا، مجوز شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعب

 
آب صادر شده است که تاکنون  عملیات اجراي 760 میلیون مترمکعب از این مقدار در استان ها، شروع شده است. 

به گفته وزیر نیرو مطالعات براي بررسی نیازهاي آبی 17 استان کشور در فلات مرکزي و مناطق ساحلی براي استفاده آب به دو شیوه

 
بدون نمک زدایی به صورت شور و همچنین با نمک زدایی (شیرین سازي) به پایان رسیده است. 

«محمدجواد فدایی» استاندار کرمان هم با بیان این که «مطالعات اولیه طرح انتقال آب خلیج فارس سال 1392 انجام و عملیات
اجرایی از سال 1395 آغاز شده است» درباره جزییات این طرح می گوید: این طرح در سه خط در نظر گرفته شده که در
مجموع 600 میلیون مترمکعب در سال آب را شیرین کرده به استان هاي کرمان و یزد منتقل می کند. خط اول این پروژه سه فاز
دارد که شامل انتقال آب از بندرعباس به گل گهر سیرجان، گل گهر تا مس سرچشمه و سرچشمه تا چادرملو یزد است. در مجموع
خط اول پروژه 180 میلیون مترمکعب آب را در سال منتقل می کند که 50 میلیون مترمکعب آن به شهرهاي استان هرمزگان داده
می شود و  45 میلیون مترمکعب سهم گل گهر، 40 میلیون مترمکعب سرچشمه و 30 میلیون مترمکعب سهم چادرملو است و 15

 
میلیون مترمکعب نیز در طول مسیر براي شرب و مواردي دیگر استفاده می شود. 

«فریدون همتی» استاندار هرمزگان، طرح آب شیرین کن در بندعباس را یک «ابر پروژه ملی» دانست و توضیح داد: سهم آبی
هرمزگان از مرحله نخست این طرح 50هزار مترمکعب است که براي جبران کمبود آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن وارد
مدار خواهد شد. این طرح با استفاده از ظرفیت داخلی و باور به توانمندي مهندسان و جوانان کشورمان اجرایی شده است و تاکنون

حدود 8هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري ریالی و 500 میلون یورو سرمایه گذاري ارزي در آن انجام شده است.



اضافه شدن 16 هزار متر مربع به فضاي سرپوشیده نمایشگاهی کشور

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/08/15

با بهره برداري از مرحله اول سایت جدید نمایشگاهی اصفهان 16 هزار متر مربع به فضاي سرپوشیده نمایشگاهی استاندارد
کشور افزوده شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، مرکز اصفهان ؛ معاون
وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم بهره برداري از طرح
نمایشگاه بین المللی اصفهان را قطب تولید و صنعت کشور
دانست و گفت: 41 سایت نمایشگاهی در کشور وجود دارد
که 32 سایت به صورت دائمی و رسمی فعال است که با
افتتاح مرحله سایت جدید نمایشگاهی اصفهان 16 هزار
متر مربع بر فضاي سرپوشیده نمایشگاهی استاندارد کشور

 
افزوده می شود. 

بهمن حسین زاده با اشاره به اینکه شرکت نمایشگاه هاي بین المللی استان اصفهان با 27 سال سابقه فعالیت و با برگزاري بیش از 60
نمایشگاه تخصصی متنوع نقش مهمی در دستاورد هاي صنعتی و تجاري کشور ایفا کرده افزود: در مرحله دوم توسعه و گسترش این

 
مجموعه جدید نمایشگاهی در نظر گرفته شده است. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه هاي بین المللی کشور گفت: صنعت نمایشگاهی با اشتغال 33 هزار نفر در
کشور و ارتباط با 150 رسته شغلی موجب رونق بخشی تجاري، صنعتی و توسعه صادرات غیر نفتی، بازاریابی و قرارداد هاي بازرگانی

 
بی شمار شده است. 

وي افزود: چهار دستور العمل بهداشتی با تأیید وزارت بهداشت در صنعت نمایشگاهی به صورت علمی در نظر گرفته شده و از 24

 
خرداد مجوز برگزاري نمایشگاه ها با حضور افراد متخصص به صورت محدود داده شده که به صورت مجازي نیز پخش می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

گشایش نمایشگاه جامع صنعت ساختمان در اصفهان بیست وسومین نمایشگاه جامع صنعت ساختمان باحضور برند هاي برتر کشور
در اصفهان گشایش یافت.



طراحی و ساخت نسل پنجم رایانه خودرو

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو انجمن قطعه سازان همگن استان تهران، از طراحی و ساخت نسل پنجم اي سی یو (رایانه خودرو) براي استفاده در انواع
خودرو ها خبر داد.

آقاي بهروز حبیبی در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار گروه
اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما، گفت: با داخلی سازي اي سی یو
و سپس توسعه این محصول در نسل هاي دوم، سوم، چهارم و
پنجم اکنون به مرحله اي رسیده که می توانیم این قطعه را با

 
عملکرد هاي مختلف براي هر خودرویی طراحی و تولید کنیم. 

وي با بیان این که هم اکنون با عبور از مرحله مهندسی معکوس به
مرحله طراحی و ساخت داخل در بسیاري از قطعات خودرویی به ویژه اي سی یو و دیگر قطعات حساس رسیدیم افزود: هم اکنون
یکی از بزرگترین مراکز طراحی و مهندسی را در اختیار داریم که در آن می توانیم همه قطعات خودرو به ویژه اي سی یو را براي هر

 
خودرویی طراحی کرده و بسازیم. 

آقاي حبیبی گفت: همه این توفیقات با نخستین تحریم اعمالی بر صنعت خودرو در سال 1390 آغاز شد که در آن دوران به این
نتیجه رسیدیم که در آن قطعات راهبردي و مهم خودرو را در داخل کشور تولید و بومی سازي کنیم از این رو با بکارگیري تیم قوي از
مهندسان با تجربه داخلی در شرایط سخت تحریم، قطعات حساسی مانند اي سی یو را داخلی سازي کردیم و توانستیم با این اقدام

 
خودرو هاي زیادي را از کف کارخانه ها جمع کنیم. 

وي افزود: هم اکنون در حوزه داخلی سازي قطعات، 3 هزار قطعه خودرویی را در بیش از 300 مجموعه قطعه سازي در سراسر کشور
تولید می کنیم که علاوه بر کارآفرینی براي خانواده قطعه سازان، صرفه جویی ارزي 50 میلیون یورویی را نیز براي کشور در پی داشته

 
است. 

این قطعه ساز اضافه کرد: همچنین در حوزه تحقیقات و توسعه تلاش ما این است که براي وابستگی هاي موجود در صنعت خودرو را
به حداقل برسانیم و قطعات از جمله قطعات حساس را داخلی سازي کنیم که در این بین با دانشگاه هاي مختلف از جمله دانشگاه
هاي شریف، تهران، امیرکبیر و خواجه نصیر همکاري داریم ضمن این که از ورود جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی به حوزه داخلی

سازي و ساخت قطعات استقبال می کنیم.



توسعه گلخانه ها در اولویت طرح هاي کشاورزي قم

منبع: تابناكشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/08/15

 
توسعه گلخانه ها در اولویت طرح هاي کشاورزي قم 

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی قم گفت: اصلاح الگوي کشت و توسعه کشت هاي گلخانه اي در سال جهش

 
تولید، اولویت ویژه این سازمان و بخش کشاورزي قم است. 

به گزارش تابناك قم، عباس خرمی بیان کرد: با توجه به سیاست وزارت جهاد کشاورزي مبنی بر استفاده بهینه از منابع آب و خاك،
افزایش راندمان و اقتصادي نمودن تولید محصولات کشاورزي، اشتغالزایی در مناطق روستایی و اجراي دقیق راهبرد اصلاح الگوي

 
کشت، توسعه کشت هاي گلخانه اي در اولویت برنامه هاي بخش کشاورزي استان قرار گرفته است. 

وي افزود: در همین راستا، سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی قم براي توسعه کشت هاي متراکم و گلخانه اي در استان
برنامه ویژه اي را دنبال می کند و در این زمینه از ابتداي سال جاري تا کنون 66 فقره مجوز تاسیس واحد گلخانه اي با سطح زیر

 
کشت 24 هکتار صادر شده است. 

وي ادامه داد: همچنین در این مدت 7 فقره مجوز تاسیس واحد تولیدي قارچ به ظرفیت تولید سالیانه یکهزار و 115 تن در قم صادر
شده و تعداد 9 واحد گلخانه با سطح زیرکشت 27هزار مترمربع به بهره برداري رسیده است که در مجموع اشتغالزایی براي 160 تن به

 
صورت مستقیم و غیرمستقیم را در پی خواهد داشت. 

خرمی با اشاره به این که تغییر الگوي کشت به معنی تک محصولی شدن نیست و بایستی تنوع کشتی در استان رعایت شود، گفت:
الگوي کشت کنونی با توجه به تغییرات دمایی و محدودیت هاي آبی موجود تغییر کرده و شرایطی فراهم شده تا کشاورزان استان

 
بتوانند از روش هایی همچون کشت گلخانه اي براي تولید محصولات کم آب و مقاوم به تنش هاي محیطی استفاده کنند. 

وي افزود: همچنین کشاورزان استان می توانند کشت محصولاتی از جمله پسته، زیتون و گیاهان دارویی که در مقابل خشکی و

 
شوري آب مقاومت بیشتري دارد را در دستور کار خود قرار دهند. 

وي ادامه داد: برنامه ریزي و سرمایه گذاري براي ترویج کشت هاي نوین و آموزش کشاورزان در این زمینه که منجر به کارایی بیشتر

 
زمین هاي کشاورزي و استفاده بهینه از منابع آبی می شود امري ضروري است. 

 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال روستائیان
در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است.



مرحله نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران افتتاح

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/08/15

بندرعباس- ایرنا- مرحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و کرمان امروز
پنجشنبه با دستور ویدیو کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد.

بندرعباس- ایرنا- مرحله نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از
خلیج فارس به فلات مرکزي ایران از جمله هرمزگان و
کرمان امروز پنجشنبه با دستور ویدیو کنفرانسی رییس

 
جمهوري افتتاح شد. 

استاندار هرمزگان درمراسم بهره برداري از این پروژه
آبرسانی گفت: در مرحله نخست این طرح باعنوان ساقی
کوثر ظرفیت 200 هزار مترمکعب به منظور انتقال آب از
خلیج فارس به منطقه سیرجان استان کرمان درقالب طرح

 
هرهفته الف- ب ایران وزارت نیرو صورت گرفته است. 

فریدون همتی، مجموع هزینه شیرین سازي و خط انتقال آب تا سیرجان را 163 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: درمرحله
نخست این طرح، آب از تاسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي به قطر هزار و

 
600 میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

وي بیان داشت: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 2هزار و 400متر

 
ستون آب است که درسی و یکمین هفته پویش افتتاح طرحهاي آب وبرق وزارت نیرو ( الف- ب ایران )اجرایی شد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه طول خط انتقال در مرحله نخست این طرح 303 کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است،
اظهارداشت: 2مخزن تعادلی، 6 مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال

 
برق و 13ایستگاه حفاظت کاتدیک دراین مرحله احداث شده است. 

همتی، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقد قرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت هاي
سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از جمله پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي بزرگ

 
صنعتی، (VFD) و غیره را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بزرگ برشمرد. 

وي ادامه دارد: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس به استان هاي کویري کشور، براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف

 
مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده شده است. 



 
پیش بینی 40 درصدي ظرفیت آب شیرین کن خلیج فارس براي هرمزگان 

استاندار هرمزگان گفت: از مجموع ظرفیت یک میلیون مترمکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40 درصدي آن براي

 
استان پیش بینی شده است. 

همتی افزود: سهم آبی هرمزگان از مرحله نخست این طرح 40 تا50 هزار مترمکعب است که براي جبران کمبود آب شرب شهر خمیر

 
و روستاهاي اطرف آن وارد مدار شده است. 

وي ادامه داد: از ظرفیت ایجاد شده همچنین براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند، نیز استفاده خواهد شد. 

استاندار هرمزگان اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده

 
شده اما سالانه و براساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، طرح هاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

 
سرمایه گذاري 80 میلیارد ریالی در پروژه آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی هرمزگان 

استاندار هرمزگان ادامه داد: پروژه آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس یکی از ابرپروژه هاي کشور در بخش شیرین
سازي آب بوده که تاکنون حدود 80 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی و 500 میلون یورو سرمایه گذاري ارزي از سوي دولت و

 
بخش خصوصی در آن انجام شده است. 

همتی ادامه داد: این طرح ملی آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس، با استفاده از ظرفیت داخلی و باور به توانمندي

 
مهندسان و جوانان کشورمان اجرایی شده است. 

 
وي بیان داشت: تمامی استانداردهاي زیست محیطی لازم براي اجراي این طرح با مطالعه علمی کامل رصد و پایش می شود. 

 
افتتاح مرحله دوم آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی بندرعباس تا پایان سال 1400 

استاندار هرمزگان بیان داشت: طبق برنامه ریزي و پیش بینی هاي صورت گرفته، مرحله دوم آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی

 
بندرعباس نیز تا   پایان سال 1400 به بهره برداري می رسد. 

همتی ابرازداشت: برنامه ریزي براي تامین آب شرب بخش کشاورزي و صنایع شهرستان حاجی آباد هرمزگان و دیگر روستاهایی که

 
در طول خط انتقال آب به استان هاي کرمان و یزد قرار دارند، انجام شده و پیش بینی لازم براي آن صورت گرفته است. 

وي اظهارداشت: آب رسانی به مناطقی که از نعمت آب شرب سالم و بهداشتی بی بهره یا کم بهره هستند، ثمره چندین سال تلاش،

 
فکر و مسائل گوناگون و درگیري سازمان هاي متعدد است که چنین اتفاق بزرگی به همت جوانان این مرز وبوم رقم خورده است. 

استاندار هرمزگان ادامه داد: انجام این پروژه بزرگ مصداق بارز تحقق اقتصاد مقاومتی و رونق تولید به عنوان یکی از مهم ترین دغدغه
هاي رهبر معظم انقلاب بوده که از یک سو باعث خوشحالی ملت بزرگ ایران و از سوي دیگر با تکیه بر دانش و تجربه بدست آمده



 
امنیت خاطر را براي فعالان حوزه صنعت براي سرمایه گذاري در حوزه هاي مختلف صنعتی و کشاورزي فراهم خواهد کرد. 

وي گفت: آنچه مهم است این باور وجود دارد که ما می توانیم نیاز آبی کشورمان را از خلیج فارس، دریاي عمان و خزر براي رونق

 
صنعت کشاورزي و توسعه منابع آب شرب تامین کنیم. 

نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان اظهارداشت: سیستم بسیار پیچیده شیرین سازي آب تا پیش از این توسط عوامل خارجی به
اجرا در می آمد اما به واسطه تحریم ها و به همت مهندسان و نیروي جهادي داخلی بیش از 70درصد دانش و تکنولوژي بکار رفته در

 
این طرح بومی است. 

وي با اشاره به اعلام آمادگی متقاضیان براي تحویل پساب آب شیرین کن، تصریح کرد: برنامه ریزي مقدماتی براي تحویل پساب آب

 
شیرین کن هاي شماره یک و 2 بندرعباس براي صنعتی سازي به متقاضیان انجام شده است. 

 
ورود آب شیرین دریا به کرمان 

وزیر نیرو گفت: تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا مجوز شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعبی صادر شده و از این

 
مقدار آنچه که تاکنون در استان ها، شروع به استفاده کرده اند 760 میلیون متر مکعب است. 

رضا اردکانیان نسبت آب شور به شیرین را سه به یک عنوان کرد و افزود: در طرحی که امروز (پنجشنبه) با دستور رییس جمهوري به
بهره برداري می رسد 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون مترمکعب آب شیرین براي مصرف

 
در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده خواهد شد. 

وزیر نیرو با بیان اینکه این مقدار آب شیرین در فازهاي مختلف به مناطق مصرف خواهد رسید، اضافه کرد: در فاز نخست با اجراي
303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و

 
منطقه سیرجان می رسد که بخشی از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید. 

 
پروژه انتقال آب منبع آبی پایدار براي کشور 

اردکانیان افزود: با توجه به گستردگی ارتباط کشورمان با دریا در شمال و جنوب، این طرح ها را به عنوان یک منبع پایدار براي

 
مصارف بخش هاي مختلف به حساب می آوریم. 

وي با بیان اینکه از آب دریا در 2 شیوه یعنی بدون نمک زدایی به صورت شور و همچنین با نمک زدایی (تبدیل آب دریا به آب
شیرین) استفاده می شود، خاطرنشان ساخت: نیازهاي آبی 17 استان کشور در فلات مرکزي و مناطق ساحلی مطالعه شده و این

 
مطالعه ها به انتها رسیده و نیازها نیز مشخص شده است. 

وزیر نیرو ادامه داد: در بخش استفاده از آب دریا، به صورت بدون نمک زدایی یعنی آب شور، مجوز 26 میلیارد مترمکعب در سال

 
صادر شده که تاکنون از این مجوز، 13 میلیارد مترمکعب در حال استفاده است. 

وي اضافه کرد: سه میلیارد مترمکعب از آب شور دریا براي آبزي پروري است و 10 میلیارد مترمکعب نیز براي خنک کردن تاسیسات



 
صنعتی، برج هاي نیروگاه ها و نظایر آن استفاده می شود. 

وزیر نیرو ادامه داد: طرحی که فردا افتتاح می شود، شیرین سازي آب دریا براي مصرف شرب و صنعت در استان هرمزگان و براي

 
مصرف در بخش صنعت استان کرمان است. 

اردکانیان گفت: طرحی که امروز افتتاح شد آغاز سلسه اي از طرح هاي اینچنینی در کشور است تا بتوان با رعایت مجموعه ملاحظه
هاي فنی، اقتصادي و زیست محیطی، مصارف صنعتی را با توجیه اقتصادي لازم از آب دریا تامین کرد و منابع آب موجود را بیشتر به

 
بخش شرب و بهداشت اختصاص داد. 

 
برچسب ها 

 
- کرمان 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- استانداري هرمزگان 

 
- یزد 

 
-  فریدون همتی 

 
- هرمزگان 

 
- خلیج فارس 

 
- وزارت نیرو 

 
پروندهٔ خبري 

- افتتاح طرح هاي آب و برق در هرمزگان



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
ایجاد 800 هزار فرصت شغلی براي مددجویان تا پایان برنامه ششم توسعه 

رییس کمیته امداد از ایجاد 800 هزار فرصت شغلی براي مددجویان تا پایان برنامه ششم توسعه خبر داد.به گزارش مهر، سیدمرتضی
بختیاري افزود: کمیته امداد در دوره هاي گذشته منشأ خدمات زیادي بوده و با روحیه جهادي همین مسیر را طی خواهد کرد.وي با
بیان اینکه کمیته امداد با نفس پاك امام راحل (ره) تأسیس شد، ادامه داد: خدمات ارزنده این نهاد در حوزه محرومیت زدایی و کمک
به نیازمندان، با هدایت هاي رهبر معظم انقلاب تداوم داشته است.رئیس کمیته امداد اعتماد مردمی را مهمترین سرمایه این نهاد
دانست و تاکید کرد: امروز به لطف خدا و پاکدستی مدیران و کارکنان، اعتماد مردم به کمیته امداد در سطح بالایی است و باید
قدردان این سرمایه گران قدر باشیم.بختیاري با اشاره به اینکه توانمندسازي نیازمندان سرلوحه فعالیت هاي کمیته امداد است،
خاطرنشان کرد: توانمندسازي خانواده هاي تحت حمایت در سه بخش اشتغال، مسکن و فرهنگ سازي انجام می شود و از زمان آغاز
فعالیت هاي اشتغال زایی در امداد، تاکنون بیش از 700 هزار خانواده به خودکفایی رسیده و از حمایت این نهاد خارج شده اند.وي
اظهار کرد: امسال با حمایت هاي دولت، مجلس و شبکه بانکی 200 هزار شغل براي مددجویان ایجاد می کنیم.رئیس کمیته امداد
گفت: در برنامه پنج ساله ششم توسعه کشور تاکنون بیش از 550 هزار شغل براي مددجویان ایجاد شده است و امیدواریم تا پایان این

 
برنامه، 800 هزار فرصت شغلی راه اندازي شود. 

 
هزینه 3600 میلیاردي 

 
بیمه سلامت براي دارو 

معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت، از هزینه 3 هزار و 600 میلیارد تومانی بیمه سلامت در بخش دارو خبر داد.به
گزارش فارس، مهدي رضایی معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت، با اشاره به اینکه بیمه سلامت همواره در تأمین اقلام
دارویی در کنار بیماران است، گفت: بیمه سلامت در تأمین داروهاي مورد نیاز بیماران تحت پوشش این سازمان، هزینه هاي بسیاري
را تا کنون پرداخت کرده است.وي افزود: در سال گذشته 50 میلیون بار مراجعه سرپایی به داروخانه ها انجام شده که این میزان بار
مراجعه به مبلغ 2.500 میلیارد تومان براي بیمه سلامت هزینه داشته است.معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت تاکید
کرد: از 2.500 میلیارد تومان بیش از 500 میلیارد تومان آن مربوط به بیماران خاص، 300 میلیارد مربوط به شیمی درمانی و 270
میلیارد مربوط به انسولین هاي قلمی است.رضایی تصریح کرد: لذا با توجه به هزینه دارویی سطح یک روستایی و بخش هاي بستري

 
مجموع هزینه هاي دارو براي بیمه سلامت بالغ بر 3.600 میلیارد تومان می رسد. 

 
حفاري 4 ایستگاه مترو درشهرري 

مدیرعامل شرکت مترو تهران با اشاره به ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه میدان حضرت عبدالعظیم حسنی در شهر ري گفت:
حفاري 4 ایستگاه متروي شهرري تا پایان سال انجام می گیرد.علی امام، مدیرعامل شرکت متروي تهران در گفت وگو با فارس، درباره
ورود دستگاه حفار مکانیزه به ایستگاه میدان حضرت عبدالعظیم حسنی اظهار داشت: این موضوع به معناي شروع حفاري آخرین
مقطع از بخش توسعه جنوبی خط 6 مترو است.وي با اشاره به اینکه ورود این دستگاه حفاري مکانیزه به ایستگاه میدان حضرت



عبدالعظیم حسنی در شهرري امروز با حضور پیروز حناچی، شهردار تهران، مناف هاشمی معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري
تهران، محمدعلیخانی، رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران و شهردار منطقه 20 و جمعی از مدیران شهري
برگزار شد، گفت: توسعه مترو در شهر ري مورد توجه قرار گرفته و اقدامات لازم براي ساخت 4 ایستگاه مترو به نام هاي چشمه علی،
شهید غیوري، میدان حضرت عبدالعظیم حسنی و ایستگاه حرم در شهرري مورد توجه است.مدیرعامل شرکت متروي تهران بیان
داشت: تا پایان سال حفاري این چهار ایستگاه به اتمام می رسد و خط 6 مترو که در حال حاضر تا دولت آباد ساخته شده به زودي از
دولت آباد به سمت حرم حضرت عبدالعظیم حسنی می رسد.امام گفت: در صورتی که 1200 متر حفاري توسط دستگاه حفار مکانیزه
انجام گیرد توسعه جنوبی خط 6 به اتمام خواهد رسید همچنین افتتاح 12 ایستگاه جدید تا پایان سال مد نظر قرار گرفته و برنامه
ریزي ها در این راستا انجام شده است همچنین علاوه بر این که انشااالله امسال سالی پر بار خواهیم داشت براي سال آینده نیز افتتاح

بیشتر ایستگاه هاي جدید را در دستور کار قرار داده ایم.



چند سریال درگیر کرونا شدند؟
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چند سریال درگیر کرونا شدند؟

 
باگذشت 10 ماه از اعلام رسمی شیوع کرونا؛ 

 
چند سریال درگیر کرونا شدند؟ 

گروه فرهنگی : بیش از 10 ماه از اعلام رسمی شیوع کرونا در کشور می گذرد و این ویروس همچنان به تاخت و تاز ادامه می دهد؛
مبتلا می کند و قربانی می گیرد. کرونا مدت هاست که به حوزه فرهنگ و هنر هم راه پیدا کرده است و در این بین همکاري با تولید
سریال ها و پروژه هاي تلویزیونی، به دلیل کثرت حضور افراد در یک محیط و همچنین ناگزیري از برداشتن ماسک ها مقابل دوربین،
از پرخطرترین مشاغل محسوب می شوند. از اردیبهشت ماه امسال که خبر ابتلاي چند نفر از عوامل یک سریال تلویزیونی به گوش
رسید تا هفته هاي اخیر که روزانه بیش از 400 نفر از هموطنانمان جانشان را به خاطر ابتلا به کرونا از دست می دهند، عوامل تولید
پروژه هاي تلویزیونی علاوه بر مشکلاتی چون بی پولی، سانسور، حساسیت هاي قومی و قبیله اي و ... ، با معضل جدیدي هم دست و
پنجه نرم می کنند؛ کرونا این روزها دشمن جدید و جدي پروژه هاي تلویزیونی است و کار را به جایی رسانده که قربانی هم می
گیرد.درست یا غلط، در روزهاي گذشته کریم اکبري مبارکه ـ بازیگر سریال «جشن سر برون» ـ قربانی تولید پروژه اي تصویري در
شرایط کرونا لقب گرفت. هرچند عوامل تولید سریال تاکید دارند که دقیقا نمی توان گفت، او چه زمان و چگونه به این ویروس
منحوس مبتلا شده است، اما قدر مسلم ذات تولید سریال هاي تلویزیونی آن هم از نوع پربازیگرش چندان با پروتکل هاي بهداشتی که
براي ممانعت از گسترش کرونا برشمرده می شود، همخوانی ندارد.با این همه تولید پروژه ها با عواملی که تعدادشان گاه به بیش از
100 نفر می رسد، همچنان ادامه دارد. مدیران تلویزیون و تهیه کننده ها اصرار دارند که پروتکل ها را سر صحنه تصویربرداري رعایت

 
می کنند و در عین حال آنتن را هم نمی توان خالی نگه داشت و بازیگران هم براي امرار معاش چاره اي جز همراهی ندارند. 

 
«ایلدا» نخستین پروژه هاي تصویري که درگیر کرونا شد 

از نخستین پروژه هاي تصویري که درگیر کرونا شد، سریال «ایلدا» بود. اردیبهشت ماه امسال محمد کمانگیر، بازیگر نقش فرعی این
سریال سر صحنه حالش بد شد و پس از قرنطینه او را به بیمارستان رساندند. برخی می گفتند او را در شرایطی که مشکوك به کرونا
بوده است براي ایفاي نقش آفیش کرده اند.مدتی بعد مجید مظفري، از بازیگران سریال «ایلدا» هم نسبت به سیاست هاي صداوسیما
براي ساخت پروژه هاي تلویزیونی در بحران کرونا انتقاد و اینگونه عنوان کرد که برخی عوامل این پروژه از جمله راما قویدل ـ
کارگردان «ایل دا» ـ بر اثر ابتلا به این ویروس، در منزل قرنطینه بوده اند.اما علیرضا سبط احمدي، تهیه کننده سریال «ایل دا» در
آن زمان با ابراز گله مندي، از این قبیل خبرها به عنوان جَوي یاد کرده بود که از سوي برخی افراد با هدف ضربه به پروژه اي با
مضمون دفاع مقدس ایجاد شده و خواسته بود که افراد جانب انصاف را رعایت کنند.خبرها درباره ابتلاي کارگردان و برخی عوامل
دیگر «ایلدا» هیچگاه مورد تایید رسمی قرار نگرفت و راما قویدل هم مدتها بعد از این اتفاقات، وقتی با پرسشی درباره ابتلا به کرونا
مواجه شد، چنین پاسخ داد «من در روزهایی که به دلیل بیماري ریوي و آسم در قرنطینه بودم آزمایش کرونا ندادم و حقیقتا نمی

 
دانم آیا به این بیماري مبتلا شدم یا نه.» 

 
تست کروناي 2 دارو مسابقه تلویزیونی «میدون» مثبت شد 

اما دیگر برنامه تلویزیونی که در آن زمان دچار کرونا شد و خبرش هم رسما به تایید سازندگان رسید، مسابقه تلویزیونی «میدون» بود
که اتفاقا با حضور مردم عادي در استودیو ضبط و پخش می شد. حجت االله ملکی و امیر شکوهی نیا، 2 داور این مسابقه تلویزیونی
پس از انجام تست کرونا و مثبت اعلام شدن این تست، امکان حضور در چند قسمت پیش روي این رقابت کارآفرینی را نداشتند و



پس از اینکه شرایط جسمانی شان رو به بهبودي گذاشت، به صورت مجازي و آنلاین در قسمت هاي بعدي همراهی با این برنامه را

 
ادامه دادند. 

 
ابتلاي مهران رجبی به کرونا در اواخر شهریور 

خبر ابتلاي مهران رجبی به کرونا در اواخر شهریور ماه امسال و وخامت حال این بازیگر، شوکی دیگر براي عرصه ساخت و ساز سریال

 
بود؛ خصوصا که در ادامه اعلام شد، این بازیگر براي بازي در سریال زندگی شهید مجید شهریاري به زنجان رفته بوده است. 

فزایش بدن درد و داشتن تب زیاد باعث مراجعه مهران رجبی به پزشک می شود و در ادامه هم نتیجه آزمایش ها نشان می دهد این
بازیگر پیشکسوت به کرونا مبتلا شده است. رجبی در همان زمان در یکی از بیمارستان هاي زنجان زیر نظر پزشکان قرار می گیرد و تا
بهبودي کامل اجازه مرخصی و حتی اعزام به بیمارستانی در تهران به او داده نمی شود.هرچند تهیه کننده سریال «شهید شهریاري»
با رد ادعاي ابتلاي رجبی سر صحنه ساخت سریال، توضیح داده بود که او صبح روز دوشنبه وارد زنجان شده و همان بعدازظهر در
بیمارستان بستري می شود، تست گرفتند و متوجه شدند مهران رجبی به کرونا مبتلا شده است. اما در شرایطی که به نظر می رسید
غائله ها ختم به خیر شده است و پروژه هاي تصویري تا اینجا از ویروس منحوس کرونا جان سالم به در برده اند، خبر درگذشت یک

 
بازیگر به دلیل ابتلا به کرونا، نشان داد که هنوز براي اینکه نفس راحتی بکشیم، خیلی زود است. 

 
درگذشت کریم اکبري مبارکه 

سازندگان «جشن سر برون» مانند دیگر همکارانشان خوش شانس نبودند؛ خبر درگذشت کریم اکبري مبارکه در شرایطی که مشغول
ایفاي نقش در این سریال پر بازیگر بود، بار دیگر ورق را برگرداند و دوباره نگاه ها را به خطرات احتمالی بازي در پروژه هاي سینمایی
و تلویزیونی معطوف کرد.خانواده این بازیگر پیشکسوت مسوولان پروژه را مقصر درگذشت پدر می دانستند و عوامل پروژه که مدام با
سوالات رسانه ها درباره لزوم رعایت پروتکل ها مواجه می شدند، ضمن همراهی با خانواده آن مرحوم، این نکته را گوشزد می کردند
که دقیقا مشخص نیست مرحوم اکبري مبارکه کجا به ویروس آلوده شده است.البته انتشار خبر ابتلاي لاله اسکندري، دیگر بازیگر
سریال «جشن سربرون» به کرونا که کمی پیش از ابتلاي کریم اکبري مبارکه توسط خود این بازیگر منتشر شده بود هم بر شائبه ي
ابتلا سر صحنه می افزود.اما در شرایطی که هنوز ذهن ها معطوف به درگذشت کریم اکبري مبارکه بود، اعلام شد که پروژه تلویزیونی

 
دیگري درگیر کرونا شده است. 

 
ابتلاي رابعه اسکویی به کرونا 

رابعه اسکویی بازیگر سریال «هشت آباد» (نوروز رنگی) که براي پخش در نوروز 1400 آماده می شود، چند روزي است که کرونا
گرفته و البته به گفته خودش خوشبختانه از نوع خفیف آن است. او هم اینک در هتلی در مشهد ـ شهر محل تصویربرداري سریال ـ
روزهاي قرنطینه و بیماري را می گذراند.اسکویی درباره حضور بازیگران در پروژه هاي تلویزیونی در شرایط کرونا به ایسنا گفته است:
هر هفته سر پروژه ها از ما تست می گیرند. این نوعی بیماري است که چندان نمی توان کاري کرد. هر چقدر هم رعایت کنیم به
خاطر اپیدمی بودنش باز امکان ابتلا وجود دارد و کار خاصی نمی توان انجام داد.علی مسعودي، کارگردان این سریال هم درباره لزوم
رعایت پروتکل هاي بهداشتی در پروژه ها و ابتلاي بازیگران به کرونا، چنین عنوان کرده است: ما سعی می کنیم روند تولید پروژه با
رعایت همه پروتکل ها باشد با این حال باز هم ممکن است فردي مبتلا شود.به گفته او بعد از ابتلاي رابعه اسکویی به کرونا به سرعت
از تمام گروه تست گرفته اند و تست ها منفی بوده است.البته چرخه ابتلاي بازیگران و عوامل پروژه هاي تصویري به کرونا به همین جا
ختم نمی شود؛ اینها وجه علنی قضیه است. بسیاري از هنرمندان و عوامل هم هستند که به کرونا مبتلا می شوند اما صرفاً
همکارانشان از ماجرا باخبرند.این روزها خبر ابتلاي جلال الدین معیریان، گریمور باسابقه سینما و تلویزیون به کرونا و بستري شدن
وي در بیمارستان منتشر شد که البته در ادامه مشخص نشد این هنرمند آیا با پروژه اي تصویري همکاري داشته است یا خیر.در
شبکه نمایش خانگی هم که با تهیه کننده خصوصی اداره می شود، شرایط چندان بهتر از تلویزیون نیست. خبرها از سریال «سیاوش»
سروش محمدزاده که بازیگرانی چون رضا کیانیان، نیکی کریمی، امیر جعفري و میلاد کی مرام را مقابل دوربین دارد، حاکی از

 
درگیري برخی عوامل این پروژه با کروناست. 

 
محمدرضا گلزار هم از ابتلا به کرونا خبر داد 

چندي قبل محمدرضا گلزار هم که در سریال «گیسو» بازي می کرد از ابتلا به کرونا خبر داده بود و البته نوید محمدزاده هم سر



صحنه سریال «قورباغه» بود که خبر ابتلا به کرونا را رسانه اي کرد. با این همه، اصرارها بر ساخت سریال ها و پروژه هاي تصویري
براي تلویزیون و شبکه نمایش خانگی که در هر نوبت فیلمبرداري، جمعیت انبوهی از عوامل را دور هم می کشاند، ادامه دارد؛ این در
حالی است که با فرض رعایت تمام پروتکل هاي بهداشتی سر صحنه، شاید بتوان این انتظار را هم داشت که با صرف هزینه اي بیشتر
و طولانی تر کردن مدت زمان ساخت، کاهش تعداد نفرات در پشت صحنه ها و همچنین تعطیلی مقطعی در هفته هایی که بیماري به
اوج خود می رسد را شاهد باشیم؛ اتفاقی که از منظر برخی سازندگان از جمله منوچهر هادي فعلا غیرممکن به نظر می رسد.هادي که
ساخت سریال «دل» را در زمان شیوع کرونا به پایان رساند و این روزها هم سر صحنه تصویربرداري فصل دوم از سریال «عاشقانه»
است، از جمله افرادي است که به همراه همسرش یکتا ناصر (بازیگر) یک بار به کرونا مبتلا شدند. او چندي قبل در اظهار نظري تاکید
کرده بود، «به بهانه دلسوزي و نگرانی براي اهالی فیلم و سریال؛ کسانی که توصیه می کنند سریال ها متوقف شود، آیا تمهیدي براي
معیشت اهالی سینما و ... هم در نظر گرفته اند؟ آیا فکر می کنید ما نگران جان و سلامتی خود نیستیم؟ آیا از سینماگران اگر کسی
مبتلا به کرونا شده و یا از دنیا رفته او را به زور سرکار آورده اند یا تهدید شده اند؟اول باید مسایل مالی هنرمندان حل شود و بعد

صحبت از تعطیلی کارها شود.»



رتبه نخست صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی روستایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/08/15

جانعلی قورچایی امروز در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
فارس در گنبدکاووس با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی
امید در راستاي سیاست هاي کلی نظام و دولت تدبیر و
امید براي اشتغالزایی و توسعه کسب و کارهاي کوچک به
صورت دائمی در حال تلاش و خدمت رسانی به مردم
است، اظهار کرد: تلاش مجموعه مدیران و پرسنل این
صندوق رفع بیکاري و کمک به راه اندازي کسب و کارهاي

 
خرد و پایدار است. 

وي با بیان اینکه تسهیلات اشتغال روستایی یکی از طرح هاي صندوق کارآفرینی امید در راستاي اشتغالزایی است، افزود: در این

 
مسیر نیز صندوق کارآفرینی امید شهرستان گنبدکاووس توانسته به خوبی بدرخشید و در جایگاه هاي برتر قرار بگیرد. 

رئیس صندوق کارآفرینی امید شهرستان گنبدکاووس با تاکید بر اینکه کل تسهیلات پرداختی اشتغال روستایی در شهرستان
گنبدکاووس، 434 فقره تسهیلات طرح اشتغالزائی بوده است، خاطرنشان کرد: از این تعداد 223 فقره طرح هاي اشتغالزایی را به

 
 مبلغ 17 میلیارد و 47 میلیون تومان متعلق به تسهیلات پرداختی صندوق کارآفرینی امید بوده است. 

قورچایی با اشاره به اینکه با پرداخت این تسهیلات توسط صندوق کارآفرینی امید بالغ بر 305 نفر به صورت مستقیم صاحب شغل
شده اند، ادامه داد: در بین بانک هاي عامل شهرستان بیشترین تعداد پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی را صندوق کارآفرینی امید

 
گنبدکاووس داشته است که نشان از اهتمام ما براي کمک به حوزه اشتغالزایی است. 

وي با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید کنبدکاووس از لحاظ تعداد پرونده پرداختی رتبه اول صندوق کارآفرینی امید استان و از
لحاظ مبلغ تسهیلات پرداختی رتبه دوم صندوق استان را کسب کرده است، تصریح کرد: امیدواریم با تداوم این روند و حتی افزایش

 
خروجی تلاش ها بتوانیم شاهد برطرف شدن بیکاري جوانان شایسته این سرزمین باشیم. 

انتهاي پیام/83014



اشتغالزایی یا اشتغالزدایی در محلات ؟

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/08/15

 
اشتغالزایی یا اشتغالزدایی در محلات ؟ 

دریانیوز: درحالی که رئیس کل دادگستري در بازدید هفته گذشته از محله آیت ا... غفاري بندرعباس بر ایجاد اشتغال براي جوانان
ساکن محلات از طریق صدور جواز کسب و ارائه تسهیلات بانکی با مشارکت اتحادیه اصناف و سازمان فنی حرفه اي را مورد تاکید قرار
داده بود که در روزهاي اخیر برخی از اهالی خواجه عطاء از تخریب مغازه هاي شان و دریافت اخطاریه تخریب اماکن تجاري شان

 
اظهار گلایه کردند و این تخریب را باعث بیکاري و سوق یافتن جوانان و ساکنان محله به قاچاق و مشاغل کاذب و... می دانند. 

متاسفانه استان هرمزگان و شهر بندرعباس که قطب اقتصاد کشور لقب گرفته و بیشترین درآمدزایی را دارد و به خزانه واریز می کند؛
اما از آن طرف در فقر و محرومیت و گرانی هم در صدر جدول قرار دارد که این تناقض نشانه بی تدبیري دولت می باشد که مردم
هرمزگان از اشتغال و درآمد استان سهمی ندارند و سهم شان فقط فقر و بیکاري گرانی است و از آن طرف هم اگر مردم خودشان
بخواهند گامی براي اشتغالزایی و کارآفرینی بردارند؛ با ممانعت و سنگ اندازي هایی توسط متولیان مربوطه مواجه می شوند. چند
سال قبل نیز که چند مغازه در محله خواجه عطاء تخریب شد، با اعتراض اهالی و پیگیري رضاحیدري زاده، یکی از اعضاي شوراي
شهربندرعباس و رسانه اي شدن این موضوع، از تخریب مابقی مغازه ها و واحدهاي تجاري جلوگیري شد و اتفاقا همان سال اهالی
گفتند تخریب مغازه یکی از اهالی باعث شد، وي به قاچاق از طریق دریا برگردد و این تخریب اماکن تجاري اهالی باعث بیکاري و

 
افزایش قاچاق و مشاغل کاذب، فقر و... خواهد شد. 

انتظار منطقی این است که ساکنان محلات حاشیه اي، بافت هاي فرسوده و ساحلی مورد حمایت مسئولان قرار گیرند تا شغل
مناسبی داشته باشند و از قاچاق و مشاغل کاذب، فروش مشروبات و مواد مخدر و.... کاسته شود و مشاغل قانونی، مشروع و مناسب
توسعه یابد و حتی بحث بر سر این موضوع است که اهالی و ساکنان این مناطق تشویق شوند تا هم املاك فرسوده شان بازسازي
شوند تا از آوار شدن برسرشان جلوگیري شود و هم بخشی از منزل به تجاري و... تبدیل شود تا آن خانواده ها امرار معاش مشروع
وقانونی داشته باشند؛ زیرا برخی ها بدلیل مشکلات اقتصادي و نداشتن درآمد مناسب به سمت مشاغل غیرقانونی ونامشروع می روند
که فرماندار بندرعباس، رئیس کل دادگستري هرمزگان و... از ایجاد زمینه اشتغال در محلات براي ساکنان استقبال و کردند واین
موضوع را مورد تاکید قرار دادند وخواستار حمایت از ساکنان این مناطق در این حوزه هستند وبایستی سایر دستگاه ها و شهرداري و...
نیز در تحقق آن اقدام لازم را داشته باشند. بطور حتم اشتغالزایی ارتباط مستقیم با کاهش آسیب هاي اجتماعی و مشاغل کاذب و

 
نامشروع و غیرقانونی دارد وبایستی در اتخاذ تصمیمات به این موضوع توجه لازم صورت گیرد. 

علی زارعی/دریا



شرایط بهره مندي از مزایاي دوره کارورزي+ مبلغ کمک هزینه

منبع: ایسناشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/08/15

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح کارورزي حدود 135 هزار نفر از فارغ التحصیلان دانشگاهی در طرح کارورزي ثبت نام
کرده و واجد شرایط شناخته شده و 9127 بنگاه مشمول معافیت بیمه اي قرار گرفته اند.

 به گزارش ایسنا، در راستاي فراهم کردن فرصتهاي
اشتغال و کسب مهارت براي کارجویان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، وزارت کار طرح کارورزي را در دستور کار قرار داده است.این
طرح یکی از برنامه هاي مهم دولت در راستاي تحرك بازار کار و اشتغالزایی براي جوانان جویاي کار به ویژه فارغ التحصیلان و دانش
آموختگان دانشگاهی به شمار می رود و هدف از اجراي آن، افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت و
تجربه در محیط کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب وکار فارغ التحصیلان دانشگاهی، تسهیل در ورود جوانان به بازار کار و کاهش

 
هزینه بکارگیري نیروي کار توسط کارفرما است. 

کارشناسان با اشاره به اثرات مثبت اجراي طرح کارورزي معتقدند این طرح فرصت آشنایی افراد با محیط کار را فراهم کرده و در

 
صورت انتقال دانش و مهارت به جذب کارجویان در واحدهاي اقتصادي منجر می شود. 

گزارش سامانه سیاست هاي فعال بازار کار از آخرین آمار متقاضیان اجراي دوره کارورزي نشان می دهد که تا نیمه اول آبان ماه، 134
هزار و 991 نفر ثبت نام و واجد شرایط شناخته شده اند که از این تعداد 45 هزار و 749 نفر منجر به عقد قرارداد شده است؛

 
همچنین 18 هزار و 827 بنگاه اقتصادي ثبت نام کرده و 9127 واحد مشمول معافیت بیمه اي شده اند. 



 
 

در بین استانهاي مجري طرح، استان فارس بیشترین تعداد داوطلب واجد شرایط،بنگاه پذیرنده و قرارداد منعقده را به خود اختصاص

 
داده است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایانی که در این طرح ثبت نام کرده اند این است که در صورت جذب
کارورز، از معافیت حق بیمه سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند.فارغ التحصیلان دانشگاهی براي برخورداري از

 
مزایاي دوره کارورزي ابتدا باید به سامانه کارورزي به نشانی https://karvarzi.mcls.gov.ir مراجعه و ثبت نام کنند. 

داشتن مدرك تحصیلی دانشگاهی حداقل کارشناسی و سن کمتر از 35 سال در زمان ثبت نام از جمله شرایط بهره مندي از مزایاي

 
کارورزي به شمار می رود.براي متقاضیان مرد داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت نظام وظیفه الزامی است. 

مهمترین مزیت پیش بینی شده براي کارآفرینان و کارفرمایان در طرح این است که در صورت جذب کارورز، از معافیت حق بیمه
سهم کارفرما به مدت حداکثر دو سال برخوردار می شوند. مدت دوره کارورزي حداکثر 3 ماه است که در این مدت، کارورزان بیمه

 
مسئولیت مدنی هستند. 

میزان کمک هزینه کارورزي پرداختی به کارورزان به ازاي هر ماه، براي مقطع کارشناسی 500 هزار تومان، مقطع کارشناسی ارشد

 
600 هزار تومان و براي مقطع دکترا 700 هزار تومان است. 

به گزارش ایسنا، فعالان حوزه کار بر این باورند که در حال حاضر بیشترین میزان بیکاران جامعه را افراد فاقد مهارت تشکیل می دهد
که پیش بینی برنامه ریزي موثر براي افزایش توان مهارت افزایی آنها امري ضروري است، بر همین اساس وزارت کار با اجراي طرح
کارورزي، پیگیري اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را در دستور کار قرار داده تا از این طریق ضمن آشنایی کارورزان با محیط کار و

 
گذراندن دوره آموزشی شغل موردنظر، کارفرمایان هم نیروي کار موردنیاز خود را از این طریق تامین کنند. 

انتهاي پیام



فعالیت 3 مرکز «نیکوکاري کاریابی» در چهارمحال و بختیاري

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرکل کمیته امداد استان چهارمحال و بختیاري گفت: 3 مرکز نیکوکاري با رویکرد کارآفرینی در راستاي ایجاد زمینه
اشتغال مددجویان و خانواده هاي نیازمند استان فعالیت می کنند.

مدیرکل کمیته امداد استان چهارمحال و بختیاري گفت: 3
مرکز نیکوکاري با رویکرد کارآفرینی در راستاي ایجاد
زمینه اشتغال مددجویان و خانواده هاي نیازمند استان

 
فعالیت می کنند. 

به گزارش خبرآنلاین از چهار محال بختیاري : علی ملک
پور با اشاره به فعالیت 88 مرکز نیکوکاري در استان بیان
کرد: از این مجموع 3 مرکز تخصصی کاریابی واقع در
شهرکرد، اردل و کیار نیز با هدف رفع محرومیت و ایجاد
اشتغال پایدار براي خانواده هاي نیازمند استان فعال

 
هستند. 

وي ضمن اشاره به مشارکت خیران و نیکوکاران در این مراکز افزود: افراد خیر با انجام اقداماتی از جمله در اختیار قرار دادن سرمایه،
تجیهزات، ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي و یا نظارت بر روند اجراي فعالیت هاي اشتغال زمینه خودکفایی افراد نیازمند را فراهم

 
می کنند. 

مدیرکل کمیته امداد استان بابیان اینکه مراکز نیکوکاري هر منطقه توسط خود افراد همان منطقه اداره می شوند ادامه داد: فعالیت در
این مراکز نیازمند سرمایه و منابع مالی نیست و همه افراد می توانند با در اختیار داشتن امکانات و یا تخصص به نیازمندان کمک

 
کنند. 

ملک پور اضافه کرد: واگذاري امور خیریه به مردم، شناسایی نیازمندان مناطق، شناسایی و جذب خیران و جمع آوري کمک هاي

 
مردمی و توزیع آن بین نیازمندان در اسرع وقت از جمله اهداف راه اندازي این مراکز است. 
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اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید

تا فروش محصول اجرایی می شود

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین اعلام کرد اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید تا
فروش محصول اجرایی می شود رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت: در سراسر استان ظرفیت پوشش هزار و 500 نفر در طرح

 
توسعه مشاغل خانگی وجود دارد. 

فرشاد پیله چی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي صبح قزوین؛ درباره روند طرح توسعه مشاغل خانگی اظهار کرد: این طرح از سال 89
در مجلس مصوب و از سال 90 توسط وزارت کار اجرایی شد و از سال 95 وزارت کار اجراي این موضوع را به جهاد دانشگاهی به

 
عنوان یک نهاد توسعه واگذار کرد. 

وي افزود: نقشه این طرح در یک سري از استان هاي مرزي و محروم به صورت پایلوت رقم خورد و امسال این موضوع گسترش پیدا

 
کرد که هم اکنون بیش از 20 استان تحت پوشش این طرح قرار گرفته اند و استان قزوین جزو این استان ها است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین تاکید کرد: در سراسر استان ظرفیت پوشش هزار و 500 نفر وجود دارد و طرح توسعه مشاغل
خانگی به این صورت است که در سه فاز اجرایی می شود و امیدواریم بتوانیم سه بخش احصاي رسته، آموزش و متصل کردن مشاغل

 
به زنجیره فروش را به نحو احسن انجام دهیم. 

پیله چی تاکید کرد: فاز اول تحقیقات میدانی و مطالعه براي پیدا کردن رسته هاي مناسب با توجه به پتانسیل و ظرفیت استان است
و سپس بعد از آن فراخوانی داده می شود تا همه افرادي که توانایی دارند و به دنبال کار هستند براي ثبت نام اقدام کنند و در انتها

 
این افراد راستی آزمایی و بررسی می شوند. 

این مقام مسئول بیان کرد: در انتها افرادي که جزو هزار و 500 نفر انتخاب شدند تحت آموزش قرار می گیرند و ما با توجه به رسته

 
ها و پیشران ها، کارآفرینانی که در آن رسته ها کار می کنند را پیدا می کنیم تا بتوانیم زنجیره ارزش را کامل کنیم. 

 
افراد داراي مهارت می توانند در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند 

وي ادامه داد: با روند انجام این فرآیند قصد داریم فرد محصولی که تولید می کند را به فروش برساند چراکه در طرح هاي گذشته
حلقه آخر تکمیل نمی شد؛ اما اکنون هدف این است زنجیره تکمیل شود، محصولات به فروش برسد و نواقص طرح هاي گذشته

 
پوشش داده شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین بیان کرد: با پیشران هایی که در این رسته ها هستند صحبت و تعامل شده که حتی آن ها هم

 
در این دوره شرکت کنند تا افرادي که در این طرح هستند بتوانند به پیشران ها متصل شوند. 



پیله چی ابراز کرد: پس از اینکه دوره هاي آموزشی برگزار شد جهاد دانشگاهی به افرادي که موفق به ادامه روند شده اند مشاوره
رایگان ارائه می دهد و آن ها را راهنمایی می کند و پس از تصمیمات گرفته شده این افراد دسته بندي و به پیشران ها متصل می

 
شوند. 

این مقام مسئول گفت: در این طرح بحث وام و تسهیلات وجود ندارد اما با توجه به تفاهم نامه اي که با صندوق کارآفرینی امید منعقد
کردیم به افرادي که این دوره را به نحو احسن پشت سر بگذارند و خودشان جزو افراد کارآفرین شوند، بسته به طرحی که دارند

 
ظرفیت سنجی انجام می شود و به آن افراد وام نامحدود تعلق خواهد گرفت. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین در پایان تاکید کرد: افرادي که تمایل دارند در این طرح شرکت کنند، می توانند با مراجعه به

 
آدرس inhb.ir در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند. 

 
انتهاي پیام / 1700 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



اشتغال زایی براي 1500قزوینی در طرح توسعه مشاغل خانگی/ زنجیره تولید

تا فروش محصول اجرایی می شود

منبع: شاخصشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/08/15

فرشاد پیله چی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی شاخص، درباره روند طرح توسعه مشاغل خانگی اظهار کرد: این طرح از
سال 89 در مجلس مصوب و از سال 90 توسط وزارت کار اجرایی شد و از سال 95 وزارت کار اجراي این موضوع را به جهاد

دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه واگذار کرد. وي افزود: (...)

فرشاد پیله چی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی شاخص، درباره روند طرح توسعه مشاغل خانگی اظهار کرد: این طرح از سال
89 در مجلس مصوب و از سال 90 توسط وزارت کار اجرایی شد و از سال 95 وزارت کار اجراي این موضوع را به جهاد دانشگاهی به

 
عنوان یک نهاد توسعه واگذار کرد. 

وي افزود: نقشه این طرح در یک سري از استان هاي مرزي و محروم به صورت پایلوت رقم خورد و امسال این موضوع گسترش پیدا

 
کرد که هم اکنون بیش از 20 استان تحت پوشش این طرح قرار گرفته اند و استان قزوین جزو این استان ها است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین تاکید کرد: در سراسر استان ظرفیت پوشش هزار و 500 نفر وجود دارد و طرح توسعه مشاغل
خانگی به این صورت است که در سه فاز اجرایی می شود و امیدواریم بتوانیم سه بخش احصاي رسته، آموزش و متصل کردن مشاغل

 
به زنجیره فروش را به نحو احسن انجام دهیم. 

پیله چی تاکید کرد: فاز اول تحقیقات میدانی و مطالعه براي پیدا کردن رسته هاي مناسب با توجه به پتانسیل و ظرفیت استان است
و سپس بعد از آن فراخوانی داده می شود تا همه افرادي که توانایی دارند و به دنبال کار هستند براي ثبت نام اقدام کنند و در انتها

 
این افراد راستی آزمایی و بررسی می شوند. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: در انتها افرادي که جزو هزار و 500 نفر انتخاب شدند تحت آموزش قرار می گیرند و ما با توجه به

 
رسته ها و پیشران ها، کارآفرینانی که در آن رسته ها کار می کنند را پیدا می کنیم تا بتوانیم زنجیره ارزش را کامل کنیم. 

 
افراد داراي مهارت می توانند در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند 

وي ادامه داد: با روند انجام این فرآیند قصد داریم فرد محصولی که تولید می کند را به فروش برساند چراکه در طرح هاي گذشته
حلقه آخر تکمیل نمی شد؛ اما اکنون هدف این است زنجیره تکمیل شود، محصولات به فروش برسد و نواقص طرح هاي گذشته

 
پوشش داده شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین بیان کرد: با پیشران هایی که در این رسته ها هستند صحبت و تعامل شده که حتی آن ها هم

 
در این دوره شرکت کنند تا افرادي که در این طرح هستند بتوانند به پیشران ها متصل شوند. 

پیله چی ابراز کرد: پس از اینکه دوره هاي آموزشی برگزار شد جهاد دانشگاهی به افرادي که موفق به ادامه روند شده اند مشاوره



رایگان ارائه می دهد و آن ها را راهنمایی می کند و پس از تصمیمات گرفته شده این افراد دسته بندي و به پیشران ها متصل می

 
شوند. 

این مقام مسئول گفت: در این طرح بحث وام و تسهیلات وجود ندارد اما با توجه به تفاهم نامه اي که با صندوق کارآفرینی امید منعقد
کردیم به افرادي که این دوره را به نحو احسن پشت سر بگذارند و خودشان جزو افراد کارآفرین شوند، بسته به طرحی که دارند

 
ظرفیت سنجی انجام می شود و به آن افراد وام نامحدود تعلق خواهد گرفت. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین در پایان تاکید کرد: افرادي که تمایل دارند در این طرح شرکت کنند، می توانند با مراجعه به

 
آدرس inhb.ir در طرح توسعه مشاغل خانگی ثبت نام کنند. 

انتهاي پیام / 1700



تا بودجه کسري دارد تورم و گرانی هست

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/08/15

نگاهی از سر اشاره به رسانه هاي ایرانی و حتی رسانه هاي فارسی زبان ایرانی که در خارج از کشور خبر و تحلیل منتشر می
کنند نشان می دهد وضعیت بسیار پیچیده اقتصاد ایران بیشترین نمود را در طرح مسائل ایران دارد. شمار قابل اعتنایی از

سیاستمداران ایرانی که در دو جناح اصلی سیاسی ایران و در نهادهاي مجلس، ...

نگاهی از سر اشاره به رسانه هاي ایرانی و حتی رسانه هاي فارسی زبان ایرانی که در خارج از کشور خبر و تحلیل منتشر می
کنند نشان می دهد وضعیت بسیار پیچیده اقتصاد ایران بیشترین نمود را در طرح مسائل ایران دارد. شمار قابل اعتنایی از
سیاستمداران ایرانی که در دو جناح اصلی سیاسی ایران و در نهادهاي مجلس، دولت و سایر نهادهاي اصلی کشور جاي دارند نیز در

 
سخنان و نوشته هاي خود و در تریبون هایی نیز همین مقوله را در کانون توجه قرار داده اند. 

از سوي دیگر شهروندان ایرانی نیز اکنون بر اساس نوشته ها و گفته هاي مدیران کشور در بدترین موقعیت اقتصادي قرار دارند. نتایج
پژوهش هاي رسمی و غیررسمی نشان می دهد دهک هاي کم درآمد جامعه ایرانی که تنها محل کسب درآمدشان فروش نیروي کار
است به دلیل عقب ماندن نرخ رشد مزدها از نرخ تورم هر روز بخش بیشتري از قدرت خریدشان کاهش می یابد و اکنون و متاسفانه

 
طبقه متوسط ایرانی نیز زیر ضرب تورم شتابان به سوي گروه هاي کم درآمد رانده می شود. 

اکثریت اعضاي مجلس تازه تاسیس شده در این چند ماه گذشته بنا بر نوشته برخی خبرگزاري هاي منتقد دولت هر روز و به هر
مناسبت از دولت انتقاد می کنند که ناکارآمد است و توانایی اداره اقتصاد ایران را ندارد و براي اینکه وضعیت شهروندان به ویژه گروه
هاي کم درآمد بدتر از این نشود و بهبود یابد، طرح هاي پرشماري به مجلس ارائه می کنند. رهبران احزاب و گروه هاي سیاسی و
طیف هاي گوناگون جناح سیاسی رقیب دولت نیز همین رفتار را دارند و با انتقادهاي پرشمار و روزانه از دولت می خواهند شاید به
دولت فشار بیاورند که قوي تر کار کند. از سوي دیگر دولت نیز اصرار دارد که با همه توانایی و دانایی هایی که دارد براي کمک به

 
شهروندان فعالیت می کند. 

 
فرع و اصل داستان 

واقعیت این است که شهروندان ایرانی به ویژه گروه هاي کم درآمد و حتی طبقه متوسط ایران اکنون از نظر معیشتی روزگار خوشی
ندارند و دولت و مجلس و سایر نهادهاي اداره کننده کشور باید به فکر حل این تنگنا باشند و رنج و درد مردم را کاهش دهند. اما
تجربه نشان داده است این مساله ساده اي نیست و نیازمند راه رفتن در مسیر کارآمدي در کسب وکارها و اقتصاد کلان است. یکی از
گرفتاري هاي اقتصاد ایران که روي مسائل اقتصادي اصلی سایه انداخته و روزمرگی را بر کسب وکار و معیشت مردم سخت کرده و
کوهی از مسائل کوچک و بزرگ درست کرده این است که مدیران حاشیه ها را می بینند اما اصل داستان بدبختی ها و مستاصل شدن

 
اقتصاد را نمی بینند. 

بخشی از این مساله برمی گردد به رفتارهاي سیاسی و اینکه به هر حال سیاستمداران باید هواي مردم را داشته باشند و شهروندان
ببینند و بشنوند که آنها در جلوي صف ایستاده اند. بخش دیگري اما این است که تخصص و دانش اقتصاد و مهارت هاي مهم و کافی
براي برنامه ها و سیاستگذاري هاي اقتصادي نادیده گرفته می شود و مسائل نیز حل نمی شوند. اقتصاد ایران اکنون دو گرفتاري اصلی



دارد که اگر برطرف نشوند نمایندگان مجلس و کادر دولت و سایر افراد و احزاب نمی توانند همین مسائل معیشتی را نیز حل کنند و

 
با همه تلاش ها درجا زده و گامی به جلو نخواهند گذاشت. در ادامه این دوگرفتاري را یادآور می شویم. 

 
کسري بودجه 

دولت هاي ایران به دلیل درآمد افسانه اي به دست آمده از صادرات نفت خام هرگز براي خرج کردن خست به خرج نمی دادند و به
همه گروه هاي اجتماعی و اقتصادي رسیدگی هم می کردند و یارانه نیز می دادند. اما در همین حال هرسال نیز با کسري بودجه
مواجه می شدند زیرا در جریان اجراي بودجه برخی سال ها با هزینه هاي پیش بینی نشده روبه رو می شدند و با توجه به اطمینان از
درآمد نفت آن هزینه ها را پوشش می دادند و بنابراین در شرایط ثبات درآمدي هم با کسري بودجه مواجه می شدند. دولت هاي
ایران بدون آگاهی از پیامدهاي محل تامین کسري بودجه راه آسان استقراض از بانک مرکزي را در پیش می گرفتند و با دمیدن بر
تنور رشد نقدینگی در غیاب رشد تولید، شعله تورم را بالا می کشیدند. حالا دو سالی است علاوه بر نکته یاد شده دولت با درآمدهاي

 
محقق نشده نیز مواجه شده است و دیگر آن درآمد افسانه اي وجود ندارد. 

در این وضعیت است که برخی برآوردها نشان می دهد که دولت با توجه به افزایش هزینه هاي کرونا و به خواب رفتن فعالیت هاي
گوناگون و کاهش شدید کسب وکارهاي خدماتی روبه رو شده و درآمدهاي مالیات هاي پیش بینی شده نیز محقق نخواهند شد. گفته
می شود کسري بودجه دولت امسال شاید 220 هزار میلیارد تومان باشد که باید از محل فروش سهام شرکت هاي دولتی، فروش اوراق
قرضه و مالیات هاي جدید به دست آید. نمایندگان مجلس به جاي ارائه طرح هاي گوناگون که شماري از آنها هزینه هاي تازه درست
می کنند به فکر راه حل هاي اساسی باشند. در همه تاریخ معاصر کشورهاي جهان براي تامین نیازهاي خود یا به پس انداز شهروندان
و به درون کشور چشم می دوزند و با استفاده از ابزارهاي مناسب و سیاست هاي پولی کارآمد، خود را به پس انداز ملی وصل می
کنند. در وضعیت فعلی ایران نیز به نظر می رسد باید این راه را رفت اما در مجلس و در دولت راه ورود به این محل کسب درآمد به

 
دلیل مخالفت با نرخ بهره بالاي بانکی و یا نرخ مناسب براي فروش اوراق قرضه نیز همین دردسر هست. 

از طرف دیگر به دلیل سیاست خارجی موجود راه ورود سرمایه یا تامین کسري بودجه از نهادهاي بین المللی مثل بانک جهانی،
صندوق بین المللی پول، بانک هاي توسعه اي مثل بانک توسعه اسلامی یا قرض از پس اندازهاي ملی سایر کشورها نیز مسدود شده
است. در حال حاضر راه هاي تامین کسري بودجه به محل هاي خطرناکی وصل شده است که تورم را افزایش می دهد و گرانی به بار
آمده است. در چنین وضعیتی دولت زیر فشار افکار عمومی می خواهد با گران فروشی مجادله کند و این سرچشمه بسیاري از مصیبت
هاست. مدیران دولت و به ویژه مجلس قانونگذاري باید به جاي بیراهه رفتن و مبارزه بیهوده با گرانفروشی به سرچشمه تورم افسار
پاره کرده توجه کنند و راهی را بروند که دیگر کشورها رفته اند. تا روزي و سالی که بودجه سالانه با توجه به واقعیت هاي سرسخت
تهیه و اجرا نشود هزاران هزار سخنرانی و ارائه طرح و لایحه و بخشنامه و دستور، راه به جایی نمی برد. نرخ هاي تورمی 30 - 40

 
درصدي اقتصاد کشور را فلج خواهد کرد و هر راهی برویم تا رفاه مردم بیشتر شود، ریختن پول به ته چاه است. 

 
سرمایه گذاري 

 
سرمایه گذاري، موتور رشد است و تا زمانی که این موتور خاموش است نمی توان از اقتصاد انتظار معجزه داشت. 

سرمایه گذاري به رشد بالاتر اقتصاد منجر می شود و درآمد ملی افزایش می یابد و به این ترتیب درآمد سرانه افزایش می یابد و سطح
رفاه مردم بالا می رود. در ایران متاسفانه در دهه 1390 شاهد روند کاهنده سرمایه گذاري بوده و هستیم. به طوري که در برخی سال
ها و به طور متوسط میانگین سرمایه گذاري در ایران کمتر از نرخ استهلاك بوده است. در غیاب سرمایه گذاري، اشتغال ایجاد نمی



شود و بر ابعاد بیکاري اضافه شده و سطح رفاه شهروندان کاهش می یابد. فشارهایی که در این سال ها بر بخش خصوصی آمده و نیز
مسدود شدن راه ورود سرمایه هاي ایرانیان خارج از کشور و نیز سرمایه گذاران بین المللی موتور رشد خاموش باقی خواهد ماند و به

 
این ترتیب اقتصاد، کسب وکار و معیشت مردم کم رونق تر خواهد شد. 

برچسب ها: کسري بودجه ، تورم ، گرانی



نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/08/15

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بارها توصیه

شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر ...

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره خاکی
همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بارها توصیه شده که همه

 
باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر جلوگیري کنیم. 

ویروس کرونا در ابتدا در دسامبر 2019 در شهر ووهان چین با همه گیري در انسان شیوع پیدا کرد و پس از مدت کوتاهی تمام جهان
را فرا گرفت. در ایران نیز از 29 بهمن 1398 به دنبال فوت دو بیمار در اثر ابتلا به این ویروس، اکنون کرونا جان حدود 37 هزار نفر را

 
در کشور گرفته است. 

این در حالی است که استانهاي تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان،
کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري، البرز، آذربایجان غربی،
مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استانهاي هرمزگان، فارس، گلستان و سیستان

 
و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند. 

مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا با اجراي محدودیت هاي جدید در 25 مرکز استان و 46 شهرستان دیگر محدودیت هاي جدیدي
اعمال کردند زیرا روند بیماري کرونا در کشور صعودي است و حتما باید رعایت پروتکل هاي بهداشتی و محدودیت ها جدي گرفته

 
شود. 

یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی

 
است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 

دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزارهاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزارهاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کارها را به سمت فضاي مجازي
کشاند، این روزها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره

 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.



این روزها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزارهاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزارهاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزارهاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزارهاي

 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزارهاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و

 
کارکترهاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان
حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 



کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و

 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آنها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

- از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربرها می
ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که برخی

 
درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزارهاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزارهایی که روي دستگاهتان است را به

 
روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزارها جلوي تهدیدهاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزارهاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 

- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 

- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز

 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکرهاي خرابکار کپی می شود. 



- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري

 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزارها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزارها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزارها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزارها گزینه به روز رسانی

 
خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزارها یکی دیگر از تهدیدهاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 

مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

 
افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است. 

برچسب ها: دورکاري ، ویروس کرونا ، محدودیت هاي کرونایی



نکات مهم و کلیدي در مدیریت دورکاري

منبع: میزانشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/08/15

این روز ها دورکاري یکی از گزینه هاي اصلی بسیاري از شرکت ها شده است؛ بنابراین، لازم است نکات مهم و کلیدي درباره
دورکاري را رعایت کنیم.

خبرگزاري میزان - ایرنا نوشت: یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي

 
کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 

دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزار هاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزار هاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کار ها را به سمت فضاي مجازي
کشاند، این روز ها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره

 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده، اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.
این روز ها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزار هاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده، اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزار هاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزار هاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزار هاي



 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزار هاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و

 
کارکتر هاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان
حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 

کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و

 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آن ها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

- از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید، زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربر ها
می ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که



 
برخی درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزار هاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید، زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزار هایی که روي دستگاهتان است را

 
به روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزار ها جلوي تهدید هاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزار هاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 

- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 

- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز

 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکر هاي خرابکار کپی می شود. 

- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري

 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزار ها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزار ها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزار ها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزار ها گزینه به روز

 
رسانی خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزار ها یکی دیگر از تهدید هاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 



مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

 
افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- توضیحات رئیس بهشت زهرا در مورد یک شایعه عجیب کرونایی انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً
جهت اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/08/15

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسان ها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بار ها توصیه

شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر ...

ویروس کرونا در ابتدا در دسامبر 2019 در شهر ووهان
چین با همه گیري در انسان شیوع پیدا کرد و پس از مدت
کوتاهی تمام جهان را فرا گرفت. در ایران نیز از 29 بهمن
1398 به دنبال فوت دو بیمار در اثر ابتلا به این ویروس،
اکنون کرونا جان حدود 37 هزار نفر را در کشور گرفته

 
است. 

این در حالی است که استان هاي تهران، اصفهان، قم،
آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان،

اردبیل، خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري،
البرز، آذربایجان غربی، مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استان هاي هرمزگان،

 
فارس، گلستان و سیستان و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند. 

مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا با اجراي محدودیت هاي جدید در 25 مرکز استان و 46 شهرستان دیگر محدودیت هاي جدیدي
اعمال کردند، زیرا روند بیماري کرونا در کشور صعودي است و حتما باید رعایت پروتکل هاي بهداشتی و محدودیت ها جدي گرفته

 
شود. 

یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی

 
است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 

دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزار هاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزار هاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کار ها را به سمت فضاي مجازي
کشاند، این روز ها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره

 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده، اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.



این روز ها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزار هاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده، اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزار هاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزار هاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزار هاي

 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزار هاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و

 
کارکتر هاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان
حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 

کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و



 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آن ها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید، زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربر ها می
ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که برخی

 
درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزار هاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید، زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزار هایی که روي دستگاهتان است را

 
به روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزار ها جلوي تهدید هاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزار هاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 

- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 

- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز

 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکر هاي خرابکار کپی می شود. 

- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري



 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزار ها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزار ها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزار ها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزار ها گزینه به روز

 
رسانی خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزار ها یکی دیگر از تهدید هاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 

مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است.



فازنخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به استانهاي مرکزي افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/08/15

بندرعباس - قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي خمیر و
سیرجان با دستور رئیس جمهور آغاز به کار کرد.

بندرعباس - قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج
فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي

 
خمیر و سیرجان با دستور رئیس جمهور آغاز به کار کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، تأسیسات آب شیرین کن خلیج
فارس صبح پنجشنبه با دستور حسن روحانی رئیس
جمهوري از طریق ویدئو کنفرانس با ظرفیت 200 هزار متر
مکعب در شبانه روز به منظور تأمین بخشی از آب مورد
نیاز شرب و صنعت استان هاي مرکزي و جنوب شرق

 
کشور، به بهره برداري رسید. 

دیدگاه توسعه اي صنایع مصرف کننده و دستگاه هاي اجرایی استان هرمزگان هدف احداث هر چه سریع تر این طرح ملی بود. با ورود
آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت و با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه

 
بیش از 70 میلیون متر مکعب آب شیرین به آب هاي کشور افزوده می گردد. 

تأمین منابع مالی طرح هاي آبی، با درایت صندوق توسعه ملی جز اولویت هاي آن صندوق قرار گرفته است و بدین ترتیب نظر به

 
توجیه فنی و مالی طرح، تأمین مالی آن مورد تصویب صندوق توسعه ملی قرار گرفت. 

بخش اصلی آب شیرین تولیدي با استفاده از یک خط لوله به طول 800 کیلومتر به مجتمع هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي
ایران منتقل شده و بخش دیگري از آن نیز جهت شرب استان هرمزگان صرف خواهد شد. شایان ذکر است این پروژه ي ملی با
سرمایه گذاري شرکت هاي سازه سازان (مالک و بهره بردار آب شیرین کن)، شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت مس سرچشمه

 
و شرکت معدنی و صنعتی چادرملو اجرا شده است. 

برخی از مزایاي مهم اجراي این طرح تأمین آب شرب و کمک به رشد صنعت در استان هاي کم آب کشور (استان هاي هرمزگان،
کرمان و یزد) به ویژه تأمین آب مورد نیاز واحدهاي بزرگ در بخش هاي صنایع و معادن و افزایش رونق اقتصادي در این مناطق می

 
باشد. همچنین سایر مزایاي این طرح دسترسی به مواد اولیه (آب دریا) قابل دسترس، مطمئن و تمام ناپذیر است. 

این مجتمع، در حال حاضر بزرگترین تأسیسات نمک زدایی کشور است که در شهرك صنعتی خلیج فارس در غرب بندرعباس احداث
شده است. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب 7,000 میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است که از این
مبلغ، 84 میلیون یورو از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی با عاملیت یکی از بانک هاي کشور، تأمین شد. عملیات اجرایی این



 
طرح در پاییز 1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. 

احجام بزرگ کارهاي انجام شده، از جمله 375 هزار متر مکعب خاك برداري، 34 هزار متر مکعب بتن ریزي، پنج هزار تن
آرماتوربندي، 80 هزار مترمربع قالب بندي، 10 هزار تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی و 50 کیلومتر لوله

 
کشی در سایزهاي مختلف، نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. 

در زمان ساخت پروژه به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل مستقیم و پنج هزار نفر به شکل غیر مستقیم در این پروژه مشغول به
کار و فعالیت بوده اند. در زمان بهره برداري نیز این مجموعه با اشتغال زایی 150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر به طور غیر

 
مستقیم در جهت بهره برداري 25 ساله از این مجموعه بزرگ گام بر می دارد. 

آب خام ورودي به آب شیرین کن توسط آب گیرها و خطوط انتقال، به میزان 600 هزار متر مکعب در شبانه روز (7 متر مکعب بر
ثانیه)، تأمین می شود که بر این اساس آب شیرین کن خلیج فارس با ظرفیت تولید 200 هزار متر مکعب آب شیرین در شبانه روز

 
ایجاد شده است. 

این مجموعه در حوزه محیط زیست و حفظ آن برنامه ریزي کرده است، بر این اساس با استفاده از واحدهایی که براي نخستین بار در
کشور مورد ساخت و استفاده قرار می گیرند از قبیل واحد پیش تصفیه (DAF) ، واحد لجن گیري (Sludge Area) و واحد رفع
فقر یونی آب (Remineralization)شوري 55.000 واحدي آب را به شوري 500 واحد تبدیل و آب شیرین مورد نیاز صنایع بزرگ

 
معدنی را تأمین می کند. 

با افزایش برداشت بی رویه ي آب از دشت ها و نیاز به ایجاد منابع آبی پایدار، اولویت کشورها در تأمین آب از منابع غیرمتعارف است.
طبق نظر کارشناسان، در شرایط کنونی و به دلایل تغییر اقلیم و استمرار پدیده ي خشکسالی، ما بیش از گذشته نیازمند تأمین آب به

روش هاي نوین همچون استفاده از فناوري آب شیرین کن ها هستیم.



ارز حاصل از 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی کجا هزینه می شود؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/08/15

 
عضو فراکسیون امید مجلس دهم: 

ارز حاصل از 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی کجا هزینه
می شود؟ محسن علیجانی زمانی، عضو فراکسیون امید
مجلس دهم گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود
50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که باید مشخص
شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا

 
هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود. 

اعتمادآنلاین| محسن علیجانی زمانی عضو فراکسیون امید مجلس دهم، با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: ما در زنجیره توزیع

 
کالا دچار مشکل هستیم و زنجیره توزیع در کشور زنجیره معیوبی است. 

وي افزود: واقعیت امر این است که این ایراد و اشکال در زنجیره توزیع محصولات تولیدشده در کشور هم وجود دارد و این امر باعث

 
شده تا کالا گران به دست مردم برسد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: باید سیستم نظارتی دقیقی در کشور وجود داشته باشد چه در مورد کالاهاي وارداتی و
چه کالاهاي تولید شده در داخل، از زمان تولید مواد اولیه تا زمان تولید کالا و توزیع آن در بازار و رسیدن به دست مصرف کنندگان،

 
این نظارت وجود داشته باشد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: با این نظارت قوي و صحیح است که دست دلالان و محتکران در روند توزیع کالا قطع می شود و اگر
بنا هم باشد که واسطه اي در این زنجیره وجود داشته باشد، واسطه باید نقش تسهیل کننده داشته باشد نه احتکارکننده و باعث

 
گرانی کالا شود. 

وي افزود: متأسفانه دولت در سال هاي گذشته اقدام خاصی را در این زمینه صورت نداده اما در همین ماه هاي باقیمانده از عمر خود

 
می تواند اقدامات جدي را در این زمینه صورت دهد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم با بیان این که ما در دهه اول انقلاب زنجیره توزیع خوبی در بحث کالا داشتیم، اظهار داشت: ما
امروز نیازمند دو زنجیره توزیع کالا در کشور هستیم؛ ابتدا زنجیره توزیعی که بدون هیچ واسطه و دلال بازي و احتکار به صورت آزاد
کالاها را در اختیار مردم قرار دهد و زنجیره دوم، زنجیره اي که کالاهاي اساسی را در اختیار اقشار آسیب پذیر قرار دهد که این

 
زنجیره باید توسط خود دولت تشکیل و مدیریت شود تا نیازهاي اساسی کشور را از این طریق برطرف سازد. 



علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: دولت امروز اعلام کرده 60 میلیون نفر در کشور مشکل معیشتی دارند و این خود یک نوع اعتراف در
این زمینه است که باید کالاهاي اساسی تأمین شود و یارانه نقدي که در دولت آقاي احمدي نژاد برقرار شد و عده اي به آن انتقاد

 
داشتند و امروز یارانه معیشتی داریم و این نشان از وجود مشکل در این حوزه است. 

وي افزود: در بحث هدفمندي یارانه ها در بودجه 99 به میزان 250 هزار میلیارد تومان اعتبار از محل آزادسازي قیمت ها به دست

 
می آید که تنها 45 هزار میلیارد تومان آن به عنوان یارانه نقدي در اختیار مردم قرار می گیرد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: وقتی از مردم درباره نیازشان به یارانه نقدي سؤال شد تنها 3 میلیون نفر حاضر شدند
از دریافت یارانه نقدي صرف نظر کنند و این به این معناست که مردم می خواهند در اقتصاد مشارکت داشته باشند و خودشان یارانه

 
شان را مدیریت کنند تا این که همین مقدار یارانه هم بخواهد در اختیار دولت قرار گیرد. 

علیجانی زمانی با اشاره به واگذاري تعدادي از بنگاه هاي اقتصادي دولتی به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: این بنگاه ها باید در
اختیار بخش تعاونی قرار می گرفت و مردم صاحبان آن می شدند نه این که به یکسري اشخاص و یا دستگاه هاي زیر مجموعه

 
وزارتخانه ها واگذار شود. 

وي با بیان این که باید در واگذاري برخی از این بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی تجدیدنظر شود، اظهار داشت: باید نظارت
دقیق صورت گیرد تا این بنگاه هاي اقتصادي حتماً کالا و محصول تولیدشده را به خارج از کشور صادر کنند نه این که مواد خام را
بفروشند؛ چراکه فروش مواد خام از یک سو جلوي ایجاد اشتغال در کشور را می گیرد و از سوي دیگر باعث از بین رفتن منابع

 
زیرزمینی و رو زمینی ما خواهد شد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در پایان گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که
باید مشخص شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در

 
کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود. 

منبع: فارس



همبستگی خودرویی ها در بالا بردن قیمت/ عمیق تر شدن رکود با بایدن؛

تشدید تورم با ترامپ/ بازي با نرخ ارز به بهانه انتخابات آمریکا/ سامانه بی

سامان مالیاتی12ساله شد

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/08/15

همبستگی خودرویی ها در بالا بردن قیمت/ عمیق تر شدن رکود با بایدن؛ تشدید تورم با ترامپ/ بازي با نرخ ارز به بهانه
انتخابات آمریکا/ سامانه بی سامان مالیاتی12ساله شد کف قیمت خودرو به مرز 100میلیون تومان رسید، اقلام ضروري سفره مردم

 
ثانیه اي قیمت می خورد، و خیزش تورمی پول، سایر عناوین اقتصادي مهم امروز روزنامه ها هستند. 

سرویس اقتصادي حلقه وصل- هر روز صبح، «گزیده مطالب اقتصادي روزنامه ها» را شامل خلاصه گزارش ها، یادداشت ها، خبرهاي

 
اختصاصی و مصاحبه هاي اقتصادي رسانه هاي مکتوب، در حلقه وصل بخوانید. 

 
آرمان ملی 

 
- همبستگی خودرویی ها در بالا بردن قیمت! 

آرمان ملی به گرانی خودرو پرداخته است: با مجوزي که شوراي رقابت به خودروسازان داده تا بتوانند هر سه ماه یکبار قیمت ارابه هاي
خود را بازنگري کنند، توپ کاملا در زمین آنها قرار گرفته است. این مجوز که تماما علیه مصرف کننده و به نفع خودروسازان است
شاید تنها موضوعی است که خودروسازان به موقع و دقیق از آن بهره می برند و سعی می کنند از هیچ فرصتی براي افزایش قیمت

 
غافل نشوند. 

سایپا و ایران خودرو بزرگترین خودروسازان کشور هستند که با دست هاي قدرتمند و تسهیلات بی حد و مرز بانکی نشات گرفته از
سرمایه هاي مردم، سرپا مانده اند و با همین زور تولیداتی را به خورد مردم می دهند که تاریخ مصرف آنها سال هاست گذشته است.

 
با این حال همین خودروها با قیمت هاي فضایی به دست برخی از مردم آن هم شاید می رسد. 

شوراي رقابت با توجه به تورم بخشی خودرو که از سوي بانک مرکزي به طور ماهانه منتشر می شود، سومین مجوز افزایش قیمت 25
درصدي محصولات خودروسازان را صادر کرد. شوراي رقابت از ابتداي سال جاري و همزمان با ورود دوباره به حیطه تعیین قیمت
خودرو، مصوب کرد قیمت گذاري خودرو که پیش از این روالی سالانه داشت، به طور فصلی انجام شود. به این ترتیب با پشت
سرگذاشتن دو مرحله قیمت گذاري از ابتداي سال تا کنون و اعمال سومین مجوز افزایش قیمت 25 درصدي قیمت کارخانه ایران
خودرو و سایپا به ترتیب 67 و 71 درصد به قیمت محصولات تولیدي خود افزوده اند. این میزان افزایش در مدت پنج ماه نشان دهنده
این نکته است که ایران خودرو به طور ماهانه 5/13 درصد و خودروسازي سایپا نیز به طور ماهانه حدود 14 درصد به قیمت محصولات
تولیدي خود اضافه کرده اند، اما این افزایش قیمت ها در شرایطی صورت گرفته که طبق آخرین برآوردها زیان انباشته دو شرکت در
شش ماهه ابتداي سال به 40 هزار میلیارد تومان رسیده و زیان تولید نیز به مرز 13 هزار میلیارد تومان نزدیک شده است. بنابراین با
توجه به زیان انباشته و ضرر تولید به نظر می رسد که افزایش 70 درصدي قیمت ها نیز چندان رهگشا نیست و براي جبران این
میزان ضرر در نبود بهره وري و تکنولوژي تولید باید باز هم در سه ماه آینده به قیمت ها افزوده شود. دبیر انجمن صنایع همگن
نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو، به مهر گفت: «تا کنون مطالب زیادي در جلسات مربوط به تعیین تکلیف قیمت گذاري خودرو



مطرح شده است، اما هنوز هیچ یک به تصویب نرسیده است. در مورد قیمت گذاري محصولات پرتیراژ و سایر محصولات در جلسه
بسیار صحبت شد و از سوي برخی اعضاي جلسه مثبت ارزیابی شد، اما هنوز منجر به مصوبه نشده است.» آرش محبی نژاد افزود:
«براي اجراي این قبیل طرح ها، نیاز به مصوبه شوراي هماهنگی سران قوا داریم. باید هر چه سریع تر در مورد مکانیزم قیمت گذاري،

 
تعیین تکلیف صورت بگیرد چراکه در غیر این صورت خودروساز و قطعه ساز ورشکسته خواهند شد.» 

 
وضع مالیات براي جلوگیري از سوداگري 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس نیز گفت: «روش هاي تحت لیسانس و غیره کمکی به ما نمی کند و ما به نوعی اجیر کشور
خارجی خواهیم شد.» روح ا... ایزدخواه، افزود: «مشکل اساسی این است که خودرو تبدیل به یک کالاي سرمایه اي و عاملی براي
انتفاع از شکاف قیمتی و حاشیه بازار شده است. این باعث هجوم تقاضاي کاذب و غیرواقعی می شود که به دنبال انتفاع هستند نه
مصرف. از سوي دیگر قیمت هاي دستوري باعث شده اند که واقعیات صنعت خودرو دیده نشود بنابراین خودروساز با فشار قیمت هاي
دستوري متضرر می شود و قدرت تولید خودروساز نیز روز به روز کاهش می یابد. قیمت نیز در بازار به طور افسارگسیخته بالا می
رود.» به گزارش ایلنا، او اضافه کرد: «راهکار کوتاه مدت این است که ما جلوي سوداگري در بازار را بگیریم و با وضع مالیات به سمت
شفاف سازي توزیع خودرو، واقعی کردن قیمت ها حرکت کنیم و سوداگري در بازار خودرو را از بین ببریم. اگر خودرو براي فروش در
بازار آزاد و انتفاع از اختلاف قیمت آن خریداري می شود باید براي آن مالیات در نظر گرفته شود، بعضی کشورها تا 80 درصد از این

 
مابه التفاوت مالیات می گیرند که با این کار مانع سوداگري می شوند.» 

 
- عمیق تر شدن رکود با بایدن؛ تشدید تورم با ترامپ 

آرمان ملی تاثیر انتخابات آمریکا بر اقتصاد کشور را بررسی کرده است: بازارهاي مالی و دارایی ایران طی چند هفته گذشته، نسبت به
اخبار سیاسی و در صدر آن انتخابات ایالات متحده، واکنش هاي متفاوتی را نشان داده است. به عقیده بسیاري از کارشناسان اکثر
بازارهاي مذکور در شرایط فعلی منتظر روزهاي پیش رو هستند و تعیین تکلیف انتخابات آمریکا منجر می شود تا سرمایه گذاران با

 
اطمینان خاطر بیشتري نسبت به فعالیت هاي اقتصادي اقدام کنند. 

بر همین اساس، وحید شقاقی شهري، اقتصاددان و استاد دانشگاه، در گفت وگویی با «آرمان ملی» می گوید: اقتصاد ایران ارتباط
چندانی با اقتصاد جهانی ندارد، اما با هر خبري از انتخابات، بازارها همچون سرمایه و ارز دچار دگرگونی می شود، به علاوه، پایان
یافتن انتخابات آمریکا منجر می شود تا سرمایه گذاران تکلیف خود را بدانند و با توجه به متغیرهاي اقتصادي همچون قیمت ارز،
تصمیم به مبادلات می گیرند. همچنین مساله اصلی از این منظر است که اقتصاد ایران به شدت متاثر از عامل خارجی همچون مساله

 
تحریم هاست و سهم عوامل داخلی در اقتصاد کشور بسیار کمرنگ است. 

باید بگویم اتفاقی که اکنون در کشور شاهد هستیم، آن است که بازارهاي مالی و سرمایه اي ما، نسبت به انتخابات ایالات متحده
واکنش محسوسی نشان می دهد. به طوري که شدت و سرعت واکنش ها در بازارهاي ایران نسبت به اخبار سیاسی از بازارهاي آمریکا
بیشتر است و این جاي نگرانی دارد. به عبارت دیگر اقتصاد ایران ارتباط چندانی با اقتصاد جهانی ندارد، اما با هر خبري از انتخابات،
بازارها همچون سرمایه و ارز دچار دگرگونی می شود. این نشان دهنده آن است که اقتصاد کشور به میزان زیادي با تحولات سیاسی

 
گره خورده است. 

به علاوه نگرانی ها از این منظر است که اقتصاد ایران به شدت متاثر از عامل خارجی همچون مساله تحریم هاست و سهم عوامل
داخلی در اقتصاد کشور بسیار کم رنگ است. اینها همه نشان دهنده آن است که ما، میزان آسیب پذیري ها، تاب آوري و استحکام



اقتصاد ایران را در پنج- شش سال اخیر به درستی اجرا نکردیم. این واکنش نشان دادن به عوامل بیرونی و انتخابات آمریکا بی سابقه

 
است و بازارهاي هیچ کشوري در دنیا به این اندازه نسبت به اخبار داخلی یک کشور دیگر واکنش نشان نمی دهد. 

به عبارت دقیق تر ما در عمل نتوانستیم درون سازي اقتصاد ایران را انجام دهیم. این هم موجب می شود که هرچقدر سهم متغیرهاي
داخلی در اقتصاد کم رنگ شود، عوامل بیرونی پررنگ تر خواهد شد و به دلیل آنکه این عوامل از کنترل خارج است، منجر به برون زا
شدن اقتصاد شود؛ یعنی برخلاف آنکه ما به دنبال تکیه بر عوامل درونی بودیم، به نحوي که مدیریت رشد اقتصادي در داخل مرزهاي
کشور تعیین شود، متاسفانه چنین اتفاقی نیفتاد و این وابستگی به بیرون و به طور مشخص آمریکا و تحریم هاي آن، منجر شده تا
اقتصاد ایران از عوامل اشاره شده تبعیت کند. این در حالی است که پیش از این قرار بود اقتصاد ما بعد از ابلاغ سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی درون زا باشد، شاهد چنین اتفاقی نبودیم و این نگران کننده خواهد بود. به طبع تاثیر اتفاقات بیرونی بر اقتصاد کشور بسیار
بالاست. به اعتقاد من با انتخاب بایدن رکود در اقتصاد عمیق تر می شود، چراکه همه سرمایه گذاران منتظر مذاکرات و سرانجام آن
می شوند و این حالت انتظار ممکن است نتیجه خوبی براي اقتصاد به دنبال نداشته باشد. بالعکس با انتخاب ترامپ که احتمال آن
بالاست، از شدت رکود کاسته می شود و تصمیم و نتیجه گیري راحت تر است و با فرض تداوم شرایط فعلی، سرمایه گذاري افزایش
خواهد یافت، (البته پیروزي ترامپ تورم را تشدید خواهد کرد) این دوگانگی ها در مقطع کنونی که انتخابات آمریکاست، اهمیت نتیجه
آن را بالا می برد و فعالان اقتصادي بر اساس آن تصمیم می گیرند که اقدام به فعالیت کنند یا خیر، در ضمن تکلیف سوداگري در

 
بازارهاي دارایی هم مشخص می شود و با انتخاب هرکدام از آنها، سفته بازي شرایط متفاوتی را پشت سر خواهد گذاشت. 

با انتخاب هرکدام از دوکاندید شرایط متفاوتی حاکم خواهد بود و تمام پیش بینی ها منوط به سرانجام انتخابات است. به طوریکه
بحث ادامه و تشدید تحریم ها با انتخاب ترامپ همچنان پا برجا خواهد ماند و هفته گذشته هم برخی از شرکت هاي پتروشیمی و
شرکاي آنها جریمه شدند. به فرض وجود چنین وضعیتی، انتظار می رود همچنان شاهد تنش در بازارهاي مالی باشیم. اضافه بر آن
بسیاري از عوامل بستگی به آن دارد که دولت چه برنامه اي براي کنترل بازارها در پیش بگیرد تا بتواند شرایط نابسامان آنها را مهار
کند. همانگونه که اشاره کردم، پایان یافتن انتخابات آمریکا منجر می شود تا سرمایه گذاران تکلیف خود را بدانند و با توجه به

 
متغیرهاي اقتصادي همچون قیمت ارز، تصمیم به مبادلات می گیرند. 

واقعیت آن است که بسیاري از اخبار در بازار سرمایه پیش خور شده است. به عبارت دیگر شاخص کل از دو میلیون به یک میلیون و
300 هزار واحد رسید. این در حالی است که بورس، در روز گذشته نسبت به اخبار انتخابات آمریکا و پیشتازي ترامپ واکنش مثبت
نشان داد و نماگر رشد خوبی داشت. طبعا زمانی که سایر بازارها مثل دلار و طلا روند افزایشی دارد، بازار سهام هم با وقفه اي همین
روند را ادامه می دهد. به علاوه بورس افت شدیدي را پشت سر گذاشته است و اخیرا مدیر یکی از بانک هاي بزرگ اعلام کرد ارزش
واقعی سهام بانک ها حداقل دو تا سه دلار است. این بدین مفهوم است که با توجه افزایش قیمت دلار، نرخ سهم هر بانکی در شرایط
فعلی بسیار بیشتر از چیزي است که می بینیم. از طرفی ارزش واقعی بازار سرمایه در کنار نرخ ارز بسیار بیشتر از رقم هاي فعلی است.

 
افزون بر آن همگرایی در تمام بازارهاي مالی حاکم خواهد بود، گرچه ممکن است بورس واکنش آهسته تري را نشان دهد. 

 
جوان 

 
- تحمیل گرانی به کشاورزان بدون کاهش هزینه تولید 

جوان تبعات گرانی کود را بررسی کرده است: در پی افزایش قیمت کود و سم در ماه هاي گذشته، اخیراً وزارت جهادکشاورزي از
توزیع کارت اعتباري «کشاورزکارت» براي حمایت از هزینه هاي تولید در بخش کشاورزي خبر داد. خبرهاي رسیده حاکی از آن است
که کشاورزان از ارائه این کارت ها، براي خرید نهاده و کود استقبال چندانی نکرده و می گویند که این کار تحمیل گرانفروشی به



تولیدکننده بدون کاهش هزینه هاي تولید است. گفتنی است بانک ها در نیمه ابتدایی سال 99 در حدود 700 هزارمیلیارد تومان

 
تسهیلات داده اند که تنها کمتر از 50 هزارمیلیارد تومان آن به حوزه کشاورزي اختصاص داشته است. 

هفته گذشته وزیر جهاد کشاورزي از ارائه کشاورز کارت به تولیدکنندگان براي خرید نهاده و کود خبر داد و تأکید کرد: «بانک
کشاورزي و معاونت امور زراعت طراحی خوبی براي این کارت داشته اند تا کشاورزان بتوانند بدون دغدغه و بروکراسی هاي معمولی

 
بانک، سریعاً به این منابع مالی دست یابند.» 

وي با بیان اینکه طرح کشاورز کارت یک اقدام بزرگ و ملی محسوب می شود و باید با جدیت آن را دنبال کنیم، تصریح کرد: «با
تأثیرگذاري که کود در تولیدات کشاورزي دارد در گام اول این محصول انتخاب شد و در گام دوم آفت کش ها هستند و ما از منابع

 
مختلف اعتبارات لازم را براي آن تجهیز می کنیم.» 

 
کشاورز را وادار می کنند نهاده گران بخرد 

خبرهاي رسیده حاکی از آن است که کشاورزان و فعالان بخش خصوصی چندان از طرح جدید وزارت جهاد کشاورزي استقبال نکرده
اند و به گفته آنان این طرح نمی تواند گره اي از مشکلات تولیدکنندگان باز کند. در همین زمینه محمد شفیع ملک زاده یک فعال
بخش خصوصی در گفتگو با مهر در واکنش به صدور کشاورز کارت براي کشاورزان کشور گفت: «با این اقدام، فقط کشاورز را وادار

 
کردیم تا به هر قیمتی اقدام به تولید کند، غافل از اینکه در کم کردن هزینه تمام شده تولید، هیچ حمایتی صورت نگرفته است.» 

وي ادامه داد: «با این کار، خرید نهاده هاي گرانقیمت را به کشاورز تحمیل و چیزي شبیه به نقش واسطه ها و دلالان سلف خر
میادین تره بار، کشاورزان زحمتکش را به بهانه تأمین نقدینگی وادار به خرید نهاده و ادامه تولید کردیم و ضمن اینکه در پایان

 
12درصد سود وام را هم به پاي کشاورز می نویسیم.» 

 
مشکل اصلی کشاورزان بالا بودن هزینه تولید است 

ملک زاده تصریح کرد: «درست است که کشاورز مشکل نقدینگی دارد، اما مشکل اساسی کشاورزان، بالابودن هزینه تولید است و با
قیمت هاي خرید تضمینی اعلام شده از سوي دولت هیچ گونه همخوانی ندارد. اصلاً ارزشی ندارد که به کشاورز پول بدهیم و
مجبورش کنیم کود را به چندین برابر قیمت خریداري کند و بعد هم بدون در نظر گرفتن خسارات وارده به کشاورز (تفاوت بین

 
قیمت تمام شده و فروش محصول) آن پول را با 12 درصد سود پس بگیریم.» 

وي افزود: «کشاورز کارت در صورتی ارزش دارد که از طریق آن مابه التفاوت قیمت کودهاي حمایتی و آزاد به عنوان یارانه مستقیم
تولید به کشاورز پرداخت شود و نهاده ها هم تک نرخی شوند تا هیچ گونه رانت و فسادي ایجاد نشود و البته کشاورزان نباید

 
بازپرداختی داشته باشند.» 

وي در شرایطی که بانک ها نیمه ابتدایی سال جاري در حدود 700 هزارمیلیارد تومان تسهیلات ارائه داده اند و تنها کمتر از 50
هزارمیلیارد تومان آن مربوط به حوزه کشاورزي بوده است، گفت: «در غیر این صورت شک نکنید با این اقدام وزارت جهاد کشاورزي
هم اعتبار خود را نزد کشاورزان از دست خواهد داد. در شرایطی که قیمت یک کیسه کود از حدود 80 هزار تومان به 500 هزار تومان
و حتی بیشتر از این رقم رسیده، با پرداخت وام 2 میلیون تومانی براي هر هکتار آن هم با نرخ بهره 12درصد مشکلی از کشاورزان حل

 
نمی شود.» 



وي ادامه داد: «ناگفته نماند که افزایش قیمت فقط مربوط به کودها نیست بلکه تمامی آیتم هاي مربوط به تولید اعم از نرخ عملیات
ماشین آلات کشاورزي، دستمزد کارگر و هزینه هاي نیروي انسانی، نهاده ها (بذر، سم، کود و...) هزینه حمل و نقل، خدمات و افزایش

 
چند 100درصدي داشته و قیمت تمام شده محصول را به شدت افزایش داده است.» 

ملک زاده افزود: «بخش کشاورزي و کشاورزان، تأمین کننده غذاي مردم کشور هستند و در همه جاي دنیا از حمایت هاي خاص و
یارانه هاي اساسی برخوردارند، چراکه اگر چرخ تولیدات کشاورزي نچرخد علاوه بر تهدید استقلال ملی، حدود یک سوم تولید ناخالص
داخلی کشور هم به خطر می افتد و مشاغل فراوانی دچار رکود می شوند؛ یعنی در حقیقت حمایت از بخش کشاورزي نوعی سرمایه

 
گذاري ملی است.» 

وي اضافه کرد: «از طرفی با توجه به تجارب موفق کشورهاي مختلف دنیا بهترین روش پرداخت تسهیلات در بخش کشاورزي، تأمین
مالی زنجیره تولید و ارزش کشاورزي است و مطمئناً با این روش، منافع بانک ها هم به بهترین نحو ممکن حفظ و حراست می شود و

 
تغییر واقعی در فضاي کسب و کار کشاورزي به وجود می آید.» 

ملک زاده گفت: «با توجه به اینکه حدود 80 درصد کشاورزي ما از نوع خرده مالکی و معیشتی است، بنابراین از جایگاه تشکل هاي
واقعی و نظام بهره برداري جمعی نظیر تعاونی هاي تولید که می توانند در مدیریت یکپارچه و همچنین تولید هدفمند و بازار محور
نقش آفرینی کنند، نباید غافل شد. اصولاً بخش کشاورزي تنها در سایه توجه به توسعه و تقویت زنجیره ارزش به پایداري و ثبات می
رسد و تأمین مالی زنجیره یکی از اساسی ترین اقدامات مدیریت کلان کشاورزي است. حتی نیازهاي متفرقه کشاورزان هم از همین

 
طریق به آسانی قابل رفع شدن است.» 

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: «در هر صورت باز هم مانند همیشه به وزارت جهادکشاورزي توصیه می کنیم براي بهبود روش
هاي مدیریتی و اتخاذ تصمیمات مهم و مؤثر در بخش کشاورزي، بهترین راهبرد، دخیل کردن صاحبان اصلی کشاورزي یعنی

 
کشاورزان و نمایندگان آن ها در تصمیم گیري ها و برنامه ریزي هاي مهم و اساسی بخش کشاورزي است.» 

 
جهان صنعت 

 
- دو مساله ناراحت کننده اقتصاد ایران 

جهان صنعت درباره شرایط اقتصاد کشور نوشته است: نگاهی از سر اشاره به رسانه هاي ایرانی و حتی رسانه هاي فارسی زبان ایرانی
که در خارج از کشور خبر و تحلیل منتشر می کنند نشان می دهد وضعیت بسیار پیچیده اقتصاد ایران بیشترین نمود را در طرح
مسائل ایران دارد. شمار قابل اعتنایی از سیاستمداران ایرانی که در دو جناح اصلی سیاسی ایران و در نهادهاي مجلس، دولت و سایر
نهادهاي اصلی کشور جاي دارند نیز در سخنان و نوشته هاي خود و در تریبون هایی نیز همین مقوله را در کانون توجه قرار داده اند.
از سوي دیگر شهروندان ایرانی نیز اکنون بر اساس نوشته ها و گفته هاي مدیران کشور در بدترین موقعیت اقتصادي قرار دارند. نتایج
پژوهش هاي رسمی و غیررسمی نشان می دهد دهک هاي کم درآمد جامعه ایرانی که تنها محل کسب درآمدشان فروش نیروي کار
است به دلیل عقب ماندن نرخ رشد مزدها از نرخ تورم هر روز بخش بیشتري از قدرت خریدشان کاهش می یابد و اکنون و متاسفانه

 
طبقه متوسط ایرانی نیز زیر ضرب تورم شتابان به سوي گروه هاي کم درآمد رانده می شود. 

اکثریت اعضاي مجلس تازه تاسیس شده در این چند ماه گذشته بنا بر نوشته برخی خبرگزاري هاي منتقد دولت هر روز و به هر



مناسبت از دولت انتقاد می کنند که ناکارآمد است و توانایی اداره اقتصاد ایران را ندارد و براي اینکه وضعیت شهروندان به ویژه گروه
هاي کم درآمد بدتر از این نشود و بهبود یابد، طرح هاي پرشماري به مجلس ارائه می کنند. رهبران احزاب و گروه هاي سیاسی و
طیف هاي گوناگون جناح سیاسی رقیب دولت نیز همین رفتار را دارند و با انتقادهاي پرشمار و روزانه از دولت می خواهند شاید به
دولت فشار بیاورند که قوي تر کار کند. از سوي دیگر دولت نیز اصرار دارد که با همه توانایی و دانایی هایی که دارد براي کمک به

 
شهروندان فعالیت می کند. 

 
فرع و اصل داستان 

واقعیت این است که شهروندان ایرانی به ویژه گروه هاي کم درآمد و حتی طبقه متوسط ایران اکنون از نظر معیشتی روزگار خوشی
ندارند و دولت و مجلس و سایر نهادهاي اداره کننده کشور باید به فکر حل این تنگنا باشند و رنج و درد مردم را کاهش دهند. اما
تجربه نشان داده است این مساله ساده اي نیست و نیازمند راه رفتن در مسیر کارآمدي در کسب وکارها و اقتصاد کلان است. یکی از
گرفتاري هاي اقتصاد ایران که روي مسائل اقتصادي اصلی سایه انداخته و روزمرگی را بر کسب وکار و معیشت مردم سخت کرده و
کوهی از مسائل کوچک و بزرگ درست کرده این است که مدیران حاشیه ها را می بینند اما اصل داستان بدبختی ها و مستاصل شدن

 
اقتصاد را نمی بینند. 

بخشی از این مساله برمی گردد به رفتارهاي سیاسی و اینکه به هر حال سیاستمداران باید هواي مردم را داشته باشند و شهروندان
ببینند و بشنوند که آنها در جلوي صف ایستاده اند. بخش دیگري اما این است که تخصص و دانش اقتصاد و مهارت هاي مهم و کافی
براي برنامه ها و سیاستگذاري هاي اقتصادي نادیده گرفته می شود و مسائل نیز حل نمی شوند. اقتصاد ایران اکنون دو گرفتاري اصلی
دارد که اگر برطرف نشوند نمایندگان مجلس و کادر دولت و سایر افراد و احزاب نمی توانند همین مسائل معیشتی را نیز حل کنند و

 
با همه تلاش ها درجا زده و گامی به جلو نخواهند گذاشت. در ادامه این دوگرفتاري را یادآور می شویم. 

 
کسري بودجه 

دولت هاي ایران به دلیل درآمد افسانه اي به دست آمده از صادرات نفت خام هرگز براي خرج کردن خست به خرج نمی دادند و به
همه گروه هاي اجتماعی و اقتصادي رسیدگی هم می کردند و یارانه نیز می دادند. اما در همین حال هرسال نیز با کسري بودجه
مواجه می شدند زیرا در جریان اجراي بودجه برخی سال ها با هزینه هاي پیش بینی نشده روبه رو می شدند و با توجه به اطمینان از
درآمد نفت آن هزینه ها را پوشش می دادند و بنابراین در شرایط ثبات درآمدي هم با کسري بودجه مواجه می شدند. دولت هاي
ایران بدون آگاهی از پیامدهاي محل تامین کسري بودجه راه آسان استقراض از بانک مرکزي را در پیش می گرفتند و با دمیدن بر
تنور رشد نقدینگی در غیاب رشد تولید، شعله تورم را بالا می کشیدند. حالا دو سالی است علاوه بر نکته یاد شده دولت با درآمدهاي

 
محقق نشده نیز مواجه شده است و دیگر آن درآمد افسانه اي وجود ندارد. 

در این وضعیت است که برخی برآوردها نشان می دهد که دولت با توجه به افزایش هزینه هاي کرونا و به خواب رفتن فعالیت هاي
گوناگون و کاهش شدید کسب وکارهاي خدماتی روبه رو شده و درآمدهاي مالیات هاي پیش بینی شده نیز محقق نخواهند شد. گفته
می شود کسري بودجه دولت امسال شاید 220 هزار میلیارد تومان باشد که باید از محل فروش سهام شرکت هاي دولتی، فروش اوراق
قرضه و مالیات هاي جدید به دست آید. نمایندگان مجلس به جاي ارائه طرح هاي گوناگون که شماري از آنها هزینه هاي تازه درست
می کنند به فکر راه حل هاي اساسی باشند. در همه تاریخ معاصر کشورهاي جهان براي تامین نیازهاي خود یا به پس انداز شهروندان
و به درون کشور چشم می دوزند و با استفاده از ابزارهاي مناسب و سیاست هاي پولی کارآمد، خود را به پس انداز ملی وصل می
کنند. در وضعیت فعلی ایران نیز به نظر می رسد باید این راه را رفت اما در مجلس و در دولت راه ورود به این محل کسب درآمد به



 
دلیل مخالفت با نرخ بهره بالاي بانکی و یا نرخ مناسب براي فروش اوراق قرضه نیز همین دردسر هست. 

از طرف دیگر به دلیل سیاست خارجی موجود راه ورود سرمایه یا تامین کسري بودجه از نهادهاي بین المللی مثل بانک جهانی،
صندوق بین المللی پول، بانک هاي توسعه اي مثل بانک توسعه اسلامی یا قرض از پس اندازهاي ملی سایر کشورها نیز مسدود شده
است. در حال حاضر راه هاي تامین کسري بودجه به محل هاي خطرناکی وصل شده است که تورم را افزایش می دهد و گرانی به بار
آمده است. در چنین وضعیتی دولت زیر فشار افکار عمومی می خواهد با گران فروشی مجادله کند و این سرچشمه بسیاري از مصیبت
هاست. مدیران دولت و به ویژه مجلس قانونگذاري باید به جاي بیراهه رفتن و مبارزه بیهوده با گرانفروشی به سرچشمه تورم افسار
پاره کرده توجه کنند و راهی را بروند که دیگر کشورها رفته اند. تا روزي و سالی که بودجه سالانه با توجه به واقعیت هاي سرسخت
تهیه و اجرا نشود هزاران هزار سخنرانی و ارائه طرح و لایحه و بخشنامه و دستور، راه به جایی نمی برد. نرخ هاي تورمی 30 – 40

 
درصدي اقتصاد کشور را فلج خواهد کرد و هر راهی برویم تا رفاه مردم بیشتر شود، ریختن پول به ته چاه است. 

 
سرمایه گذاري 

 
سرمایه گذاري، موتور رشد است و تا زمانی که این موتور خاموش است نمی توان از اقتصاد انتظار معجزه داشت. 

سرمایه گذاري به رشد بالاتر اقتصاد منجر می شود و درآمد ملی افزایش می یابد و به این ترتیب درآمد سرانه افزایش می یابد و سطح
رفاه مردم بالا می رود. در ایران متاسفانه در دهه 1390 شاهد روند کاهنده سرمایه گذاري بوده و هستیم. به طوري که در برخی سال
ها و به طور متوسط میانگین سرمایه گذاري در ایران کمتر از نرخ استهلاك بوده است. در غیاب سرمایه گذاري، اشتغال ایجاد نمی
شود و بر ابعاد بیکاري اضافه شده و سطح رفاه شهروندان کاهش می یابد. فشارهایی که در این سال ها بر بخش خصوصی آمده و نیز
مسدود شدن راه ورود سرمایه هاي ایرانیان خارج از کشور و نیز سرمایه گذاران بین المللی موتور رشد خاموش باقی خواهد ماند و به

 
این ترتیب اقتصاد، کسب وکار و معیشت مردم کم رونق تر خواهد شد. 

 
خراسان 

 
- سامانه بی سامان مالیاتی12ساله شد 

خراسان به سرنوشت طرح جامع مالیاتی پرداخته است: معاونت اقتصادي وزارت اقتصاد درخصوص پیشرفت طرح جامع مالیاتی با
گذشت 12 سال از شروع اجراي طرح اعلام کرد این طرح با عقب ماندگی قابل توجهی روبه رو بوده که منجر به نگرانی وزیر اقتصاد
شده است. به گزارش فارس، دژپسند وزیر اقتصاد از روند اجراي هوشمند سازي نظام مالیاتی ابراز نگرانی کرد و خواستار بررسی این

 
موضوع از سوي رئیس کل سازمان امور مالیاتی شد. 

براساس گزارش کارشناسی معاونت اقتصادي وزارت اقتصاد، بسیاري از بخش ها و زیرمجموعه هاي نظام جامع مالیاتی به اهداف
ترسیمی دست نیافته اند. در بخشی از این گزارش (مربوط به بازدید اواخر سال 98) آمده است: پروژه نهایی سازي طرح جامع مالیاتی
که از 1388.1.1شروع شده، در حوزه توسعه سامانه نرم افزاري، خودکار سازي انتقال دیتاي ثبت نام ادارات امور مالیاتی و در حوزه
توسعه پایگاه داده، بازنویسی سامانه استعلام مودیان و طراحی و پیاده سازي سامانه مدیریت اطلاعات گزارش هاي بازرسی، نسبت به
میزان پیشرفت برنامه ریزي شده عقب ماندگی قابل توجهی دارد. همچنین در حوزه زیرساخت، میزان پیشرفت زیر پروژه ها، کمتر از
20 درصد بوده که عملکرد مطلوبی را نشان نمی دهد. این گزارش افزوده است با توجه به موارد فوق، امسال میزان پیشرفت اظهار

 
شده براي پروژه 58.8درصد بوده که حدود 30 واحد درصد عقب تر از میزان پیشرفت برنامه ریزي شده است. 



در این خصوص تامین نشدن تجهیزات براي زیرساخت ها و ثبات نداشتن قیمت ها، کمبود نیروي انسانی و همکاري ضعیف برخی
دستگاه ها از مهم ترین چالش هاست. این گزارش در یک ارزیابی کلی مطرح کرده است: با این که هم اکنون برخی اقدامات دستی و
کاغذي پیشین، به صورت الکترونیک انجام می شود، ولی در عمل فرایندها الکترونیک نشده تا بتواند تحقق اهداف مهم طرح جامع

 
مانند رفع تبعیض مالیاتی، افزایش شفافیت و کاهش فرار مالیاتی را به دنبال داشته باشد. 

 
دنیاي اقتصاد 

 
- ضربان قیمت در خوراکی ها 

دنیاي اقتصاد تورم مواد غذایی را بررسی کرده است: در گزارش مرکز آمار اصلی ترین تغییرات متوسط قیمت گروه هاي مختلف
خوراکی منتشر شده است. کره حیوانی با بیش از 40 درصد افزایش قیمت ماهانه رکورددار تورم ماهانه کالاهاي خوراکی بوده است.
بررسی تورم نقطه به نقطه از رکورددار بودن هندوانه با 155 درصد و در رتبه بعدي برنج خارجی درجه یک با بیش از 136 درصد
افزایش قیمت نسبت به مهر ماه سال گذشته خبر می دهد. تخم مرغ ماشینی با حدود 109 درصد تورم در رتبه سوم تورم نقطه به

 
نقطه در مهر ماه قرار گرفته است. 

مرکز آمار ایران طبق استاندارد ماهانه، گزارشی از متوسط قیمت کالاهاي خوراکی منتخب در مناطق شهري کشور مربوط به مهر ماه

 
1399 را منتشر کرده است. در این گزارش اصلی ترین تغییرات تورم گروه هاي مختلف خوراکی ارائه شده است. 

 
قله هاي گروه هاي خوراکی 

در گروه نان و غلات بیشترین افزایش مربوط به برنج خارجی درجه یک با 3/ 12 درصد تورم ماهانه بوده است. بررسی آمارها نشان
می دهد، این کالا روند افزایشی چند ماه اخیر خود را در مهر ماه نیز ادامه داده است. شیرینی خشک در رده دوم این گروه با 8 درصد
افزایش قیمت نسبت به ماه قبل بوده است. گروه گوشت قرمز، سفید و فرآورده هاي آنها، اقلامی مانند کنسرو ماهی تن، ماهی قزل آلا

 
و مرغ ماشینی به ترتیب با 7/ 9، 5/ 9 و 1/ 6 درصد بیشترین افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند. 

در گروه لبنیات، تخم مرغ و انواع روغن تغییرات قیمت بالایی ثبت شده است. بیشترین افزایش قیمت ماهانه در این گروه مربوط به
کره حیوانی با بیش از 40 درصد افزایش در بازار بوده است. در این ماه تخم مرغ ماشینی بیش از 21 درصد افزایش قیمت و خامه هم
2/ 13 درصد افزایش قیمت داشته است. در مقایسه تورم نقطه به نقطه، دو کالاي خامه و کره پاستوریزه حیوانی صدرنشین گروه
لبنیات بوده اند. افزایش قیمت خامه در مهر ماه امسال نسبت به ماه مشابه سال گذشته حدود 75 درصد و کره حیوانی نزدیک به 63
درصد ثبت شده است. در تورم نقطه به نقطه کالاهاي خوراکی، کالاهایی مانند تخم مرغ، برنج خارجی درجه یک و میوه هاي خربزه و
هندوانه تورمی بیش از 100 درصد را تجربه کرده اند. بین کالاهاي خوراکی منتخب، چهار خوراکی رب گوجه فرنگی، روغن مایع و
گوشت گوسفند و گوساله درصد افزایش قیمت زیر 20 درصد را در مهر ماه نسبت به مهر ماه سال 98 ثبت کرده اند. تورم نقطه به
نقطه رب گوجه فرنگی بیش از 10 درصد کاهش پیدا کرده است. به عبارت دیگر در میان کالاهاي خوراکی ضروري خانوارها تنها تورم
رب گوجه فرنگی نسبت به سال گذشته کاهش داشته است. سایر خوراکی هاي موردنیاز خانوارها اما روند رشد قیمتی را به نمایش

 
گذاشته اند. 

همچنین پرتقال و انار بیشترین کاهش قیمت را نسبت به ماه گذشته به ثبت رسانده اند. در گروه مرکبات البته لیموترش از پرتقال



 
پیروي نکرده و نسبت به ماه قبل 9/ 9 درصد افزایش قیمت داشته است. 

گروه میوه و خشکبار با وجود افزایش قیمت هاي گذشته، در مهر ماه نیز افزایش داشتند. در این گزارش آمار مربوط به تغییرات
قیمتی مغز گردو، مغز بادام درختی و پسته نیز منتشر شده است. درصد تغییر قیمت این مغزها نسبت به ماه قبل 9/ 6، 8 و 8/ 9
درصد است و درصد تغییرات نسبت به ماه مشابه سال 1398 براي مغز بادام 3/ 44 درصد و براي مغز گردو 8/ 74 درصد افزایش را
ثبت کرده است. در این میان پسته تنها 8/ 9 درصد افزایش داشته و به قیمت 173 هزار تومان در هر کیلو در بازار مبادله شده است.
پسته اما در مهر ماه تغییر اندکی نسبت به تورم نقطه به نقطه خود داشته به طوري که نرخ تورم نقطه اي پسته در مهر ماه 9/ 10

 
درصد ثبت شده است. 

در میان آمار تورم هاي نقطه به نقطه کالاهاي خوراکی تنها تورم چهار کالاي گوشت گوسفند، گوساله و گاو، کشمش پلویی و سیب

 
زمینی کمتر از 10 درصد بوده اند. سیب زمینی 9/ 5 درصد تورم نقطه به نقطه و 8/ 0 درصد تورم ماهانه در مهر ماه داشته است. 

با بررسی آمار تغییر قیمت ماهانه شهریور و مهر ماه، پیاز و مرغ ماشینی دو خوراکی اصلی هستند که در ماه شهریور نشانه هاي ثبات
قیمت را آشکار کرده بودند. با کاهش تغییرات قیمت این دو خوراکی احتمال افزایش تورم این دو کالا در بازار وجود نداشت. با این
حال، در گروه سبزیجات، پیاز بالاترین افزایش قیمت ماهانه را از آن خود کرده است؛ به طوري که افزایش قیمت پیاز در مهر ماه حتی
از افزایش قیمت فلفل دلمه اي نیز پیشی گرفته است. پیاز در این ماه 6/ 20 و فلفل دلمه 9/ 19 درصد افزایش قیمت را ثبت کرده

 
اند. 

 
افزایش تورم نوشابه 

با افزایش شیب افزایش قیمت ها نکته جالب افزایش مصرف نوشابه هاست. این کالاي خوراکی در مهر ماه سال جاري 3/ 7 درصد
افزایش را به عنوان تورم ماهانه و 4/ 57 درصد براي تورم نقطه به نقطه به ثبت رسانده است. شاید افزایش قیمت نوشابه هاي گازدار را
بتوان به افزایش تقاضا نیز مربوط دانست. به نظر امسال تمایلات تعداد بیشتري از خانوارها براي خرید نوشابه وجود داشته است.
بررسی دلایل این افزایش تقاضا نیز یکی از نکاتی است که به بررسی هاي جامع در سطح ملی نیازمند است. در مرداد ماه امسال مرکز
افکار سنجی دانشجویان ایران(ایسپا) مواد غذایی مصرفی ایرانیان را بررسی کرده است. براساس این افکارسنجی و مقایسه آن با سال
گذشته، در سال 1399 نسبت به 1398 مصرف نوشابه گازدار خانوارهاي ایرانی افزایش پیدا کرده است. به نظر می رسد افزایش تقاضا
براي این نوشیدنی شیرین و گازدار در ماه هاي ابتدایی پاییز نیز ادامه داشته است. طبق این نظرسنجی، از طرفی مصرف شیر و ماست

 
خانوارهاي ایرانی در سال 1399 نسبت به سال 1398 کاهش داشته است. 

 
شهریور گران تر از مهر 

کالاهایی مانند شیر و پنیر در گروه لبنیات، موز و مخصوصا پرتقال در میوه ها، روغن ها و همچنین نوشابه گازدار از جمله خوراکی
هایی هستند که میزان افزایش قیمت آنها در مهر ماه به میزان افزایش در شهریور ماه نرسیده است. در هر کدام از این گروه ها دلایلی
براي کاهش یا افزایش قیمت وجود دارد به عنوان مثال در گروه میوه ها، موز و پرتقال هر دو به طور معمول در شهریور ماه افزایش
قیمت بیشتري نسبت به مهر ماه داشتند. افزایش قیمت گروه میوه ها به دلیل نوبرانه بودن پرتقال در شهریور بوده است. از طرفی
عرضه موز در شهریور انتهاي روند کاهشی خود را گذرانده و با افزایش عرضه در مهر ماه به تقاضاي بازار براي این میوه پاسخگو بوده

 
است پس طبیعتا انتظار می رود روند افزایش قیمت این میوه ها در مهر ماه به نسبت آخرین ماه تابستان کاهش داشته باشد. 



افزایش قیمت گروه لبنیات کاملا ملموس بوده است. طبیعتا با شروع پاییز تقاضا براي لبنیات به خصوص شیر و خامه افزایش یافته
است. به طوري که خامه پاستوریزه با 2/ 13 درصد و شیر 4/ 5 درصد تغییر نسبت به شهریور ماه، بالاترین افزایش قیمت ماهانه را در
گروه فرآورده هاي لبنی ثبت کرده است. افزایش تقاضاي بازار افزایش قیمت را به همراه خواهد داشت؛ به خصوص در مهر ماه سال

 
جاري که یکی از بالاترین تورم هاي متوسط ماهانه به ثبت رسیده است. 

در میان کالاهایی که افزایش قیمت مهر ماه کمتر از شهریور ماه بوده است، روغن ها از بقیه خبرسازتر هستند به خصوص در شرایطی
که به راحتی در بازار پیدا نمی شود و تولید این کالاي اساسی با مشکل مواجه شده است. روغن جامد و روغن نباتی از کالاهاي
اساسی موردنیاز خانوارها هستند که قیمت این کالا در اواسط تیر ماه به صورت رسمی 12 تا 16 درصد افزایش یافت. با توجه به
مشاهدات میدانی، کاهش عرضه در بازار روغن وجود دارد و توزیع قطره چکانی یا همان کاهش عرضه نیز افزایش قیمت را به همراه
خواهد داشت. اگر در آبان ماه افزایش قیمت براي روغن ها رخ دهد، به عبارت دیگر در سال جاري براي دومین بار در فاصله کمتر از

 
6 ماه شاهد افزایش قیمت رسمی یک کالاي اساسی بوده ایم. 

 
- چشم بازار خودرو به «ینگه دنیا» 

دنیاي اقتصاد تاثیر انتخابات آمریکا بر بازار خودرو را بررسی کرده است: در شرایطی که جهان در انتظار نتیجه قطعی انتخابات ریاست

 
جمهوري آمریکا به سر می برد، بازار خودروي ایران نیز در تب و تاب این ماجرا است. 

بنابر اخبار رسیده از بازار، خرید و فروش خودرو طی چند روز گذشته و همزمان با آغاز راي گیري پستی انتخابات ریاست جمهوري
آمریکا، در رکودي عمیق فرو رفته و قیمت ها نیز افت و خیزي نسبتا اندك را تجربه کرده اند. اگرچه ریشه اصلی رکود خرید و فروش
خودرو و نوسان قیمت، رفتار بازار ارز و تورم انتظاري است، با این حال هر دوي این مسائل خود بی ارتباط با انتخابات ریاست
جمهوري آمریکا نیستند. به اعتقاد کارشناسان، چه دونالد ترامپ در کاخ سفید بماند و چه جو بایدن به دوران ریاست جمهوري پر
حاشیه وي پایان دهد، احتمالا تغییر شگرفی در روابط ایران و آمریکا (حداقل در کوتاه مدت) رخ نخواهد داد، با این حال آنها تاکید

 
می کنند پیروزي هر یک از این دو چهره، اثر روانی کوتاه مدتی بر بازارهاي ایران به جا خواهد گذاشت. 

پیش بینی کلی این است که پیروزي جو بایدن، سبب نزولی شدن بازار ارز می شود و با توجه به احتمال سیاست نرم تر وي نسبت به
ترامپ در قبال ایران، تورم انتظاري شهروندان هم کاهش خواهد یافت. برخی حتی پیروزي بایدن را به منزله احیاي توافق هسته اي و
برجام می دانند، اتفاقی که اگر رخ بدهد، بازار ارز را به شکلی چشمگیر نزولی خواهد کرد و البته تورم انتظاري هم کاهش پیدا می

 
کند. 

ازآنجاکه رشد نرخ ارز و تورم انتظاري، جزو دلایل اصلی صعود قیمت خودرو طی دو سال گذشته به ویژه ماه هاي اخیر بوده اند، طبعا
نزولی شدن آنها نیز بر کاهش قیمت خودروهاي داخلی اثرگذار خواهد بود. به عبارت بهتر، از دید بسیاري از شهروندان، پیروزي بایدن
به معناي بهتر شدن اوضاع اقتصادي کشور و کاهش قیمت در بازار خودرو است، از همین رو خیلی ها با این پیش زمینه، خرید را به
بعد از قطعی شدن نتیجه انتخابات موکول کرده اند. این اما در حالی است که به تاخیر انداختن خرید خودرو در شرایط فعلی، ریسک
خود را نیز به دنبال دارد، زیرا انتخاب دوباره ترامپ ممکن است بازارها و تورم انتظاري در ایران را صعودي کند. باور کلی این است که
ترامپ در صورت پیروزي در انتخابات و ماندگاري در کاخ سفید، سیاست هاي سختگیرانه و تحریم ها علیه ایران را تشدید خواهد کرد.
این موضوع علاوه بر اینکه بازارها به ویژه بازار ارز را متلاطم و قیمت ها را صعودي می کند، تورم انتظاري شهروندان را هم بالا خواهد

 
برد. این دو اتفاق سبب خواهند شد منحنی قیمت در بازار خودرو نیز صعودي شود و شاید حتی انفجار دیگري در آن رخ بدهد. 



در مجموع، بازار خودرو فعلا (تا لحظه تنظیم این گزارش که هنوز نتیجه انتخابات ریاست جمهوري آمریکا مشخص نشده) در رکودي
سنگین به سر می برد و کمتر کسی ریسک خرید و فروش را می پذیرد. طبعا با اعلام نتیجه نهایی، حداقل تا مدتی تکلیف بازار خودرو
نیز مشخص خواهد شد و شاید خرید و فروش رونق بگیرد. به هر حال وقتی مشخص شود ترامپ ماندنی است یا بایدن راهی کاخ
سفید خواهد شد، شهروندان تصویري از آینده سیاسی و اقتصادي کشور را در ذهن خود مجسم و بر اساس آن، نسبت به خرید و
فروش خودرو اقدام خواهند کرد. به نظر می رسد با انتخاب جو بایدن، احتمالا منحنی قیمت در بازارهاي ایران به ویژه «خودرو»
نزولی شود و از همین رو خیلی ها که در انتظار کاهش قیمت بودند، اقدام به خرید کنند. از آن سو، احتمالا فروشندگان خودرو نیز با
مشخص شدن نتایج انتخابات، تصمیم نهایی خود مبنی بر فروش یا عدم فروش را خواهند گرفت و بازار با رونق نسبی معاملات روبه رو
می شود. البته این را نباید فراموش کرد که مساله «قیمت» همچنان فاکتوري بسیار مهم در بازار خودرو به شمار می رود و چه بایدن
رئیس جمهور شود و چه ترامپ بماند، بسیاري از شهروندان ایرانی کماکان قدرت خرید در این بازار را نخواهند داشت. همان طور که
در گزارش پایین صفحه امروز آمده، کف قیمت کارخانه اي خودروها تا مرز حدودا 77 میلیون تومان رشد کرده و در بازار نیز دیگر
نمی توان خودرویی زیر 120 میلیون تومان پیدا کرد. در این شرایط، حتی اگر بایدن هم میهمان کاخ سفید شود و به دنبال بازگشت
به توافق هسته اي و برجام باشد، باز هم بعید است قیمت خودروهاي داخلی در حدي که طبقه ضعیف جامعه قدرت خرید پیدا کنند،

 
پایین بیاید. 

 
افزایش جزئی قیمت خودرو 

اما سري به بازار خودرو بزنیم و ببینیم قیمت ها چه افت و خیزي را تجربه کرده اند. به گفته نمایشگاهداران خودرو پایتخت، منحنی
قیمت خودرو طی روزهاي ابتدایی هفته جاري کمی نزولی شد که دلیل آن، کاهش قیمت ارز بود. با این حال اما قیمت ها طی روز
گذشته و با توجه به بالا رفتن نرخ ارز، دوباره کمی افزایشی شده اند. بنابر گفته فعالان بازار خودرو، هرچند در حال حاضر خرید و
فروش چندانی صورت نمی گیرد، اما قیمت ها روي کاغذ کمی بالا رفته اند. به گفته آنها، نه تمایل چندانی به فروش است و نه میل

 
زیادي به خرید، اما به هر حال قیمت هاي پیشنهادي براي خودروها همچنان بالا به نظر می رسند. 

همچنین روند عرضه نیز طبق روال ماه هاي گذشته کماکان ضعیف است که این موضوع ریشه در ضعف تیراژ و تداوم تولید محصولات
ناقص دارد. به گفته فعالان بازار، در حال حاضر پراید مدل 131 به عنوان خودرو به اصطلاح کف، قیمتی برابر با 123 میلیون تومان
دارد که نسبت به روزهاي ابتدایی هفته کمی بالا رفته است. دیگر مدل پراید یعنی 111 نیز با توجه به افزایش قیمت اخیر، 152
میلیون تومان خرید و فروش می شود. از بازار پژو 206 نیز خبر می رسد همه مدل هاي آن با افزایش قیمت پس از عقبگردي محدود،
مواجه شده اند. به گفته نمایشگاهداران خودروي پایتخت، پژو 206 تیپ 2 در حال حاضر 235 میلیون تومان قیمت دارد و براي خرید
تیپ 5 این خودرو نیز 299 میلیون تومان باید هزینه کرد. دیگر خودروي پرتیراژ داخلی به نام تیبا هم در مدل معمولی 147 میلیون

 
تومان به فروش می رسد، اما خرید مدل هاچ بک این محصول (تیبا2) 159 میلیون تومان خرج بر می دارد. 

ازسوي دیگر اما قیمت پیشنهادي فروشندگان براي ساینا، 160 میلیون تومان است و کوئیک معمولی هم 171 میلیون تومان به

 
فروش می رسد. در نهایت براي خرید کوئیک مدل R نیز باید 181 میلیون تومان هزینه کرد. 

 
- کف قیمت خودرو به مرز 100میلیون تومان رسید 

دنیاي اقتصاد درباره قیمت خودرو نوشته است: دو خودروساز بزرگ کشور در شرایطی قیمت محصولات تولیدي خود در سه ماه سوم
سال جاري را منتشر کردند که بسیاري از کارشناسان قیمت هاي جدید از سوي خودروسازان را نقطه عطفی در صنعت خودروي

 
کشور می خوانند. 



آنچه در قیمت هاي اعلامی از سوي خودروسازان طی سه ماه سوم امسال نمود پیدا کرده، رسیدن کف خودرو به حدود 100 میلیون
تومان است. به این معنا که با گذر از تیبا صندوقدار شرکت سایپا که هم اکنون قیمتی معادل 76 میلیون و 800 هزار تومان دارد و
ارزان ترین خودروي کشور شناخته می شود، نرخ تمام محصولات خودروسازان به حدود یا بالاي 100میلیون تومان رسیده است. در
این بین شرکت ایران خودرو که در تولید از تنوع بیشتري نسبت به رقیب خود برخوردار است، محصولی زیر 100 میلیون تومان ندارد

 
و قیمت تمامی تولیدات این شرکت به بالاي 100 میلیون تومان رسیده است. 

اما شرکت سایپا که با حذف پراید و همچنین خروج محصولات مونتاژي از خط تولید، این روزها با تنوع کمتري به تولید می پردازد به
غیر از تیبا صندوقدار که قیمتی معادل 76 میلیون و 800 هزار تومان پیدا کرده، نرخ دیگر محصولاتش به بالاي 90 میلیون تومان
رسیده است. به این ترتیب به نظر می رسد که روند قیمتی محصولات خودروسازان در سه ماه سوم با تغییرات جدي همراه شده و این
در شرایطی است که رسیدن قیمت ها به کف حدود 100 میلیون تومان را بسیاري از فعالان صنعت خودرو و کارشناسان نقطه عطفی
در خودروسازي کشور می خوانند. آنچه مشخص است تولید خودرو در کشور به دلیل دولتی بودن و به دنبال آن نبود بهره وري و عدم

 
تکنولوژي تولید با هزینه زیادي صورت می گیرد. 

این در حالی است که هزینه تولید هیچ گاه با کیفیت همخوانی نداشته که این مساله همواره با انتقاد متقاضیان محصولات داخلی
همراه بوده است. حالا اما متقاضیان باید سعه صدر بیشتري به خرج دهند؛ چرا که نه تنها کیفیت محصولات بیش از گذشته افت کرده
است، بلکه باید آن را با قیمتی گزاف نیز خریداري کنند. آنچه مشخص است به دلیل اعمال تحریم هاي خودرو و همچنین وضعیت بی
ثبات اقتصاد کشور تولیدخودرو با صرف هزینه زیادي انجام می شود، با این حال خودروسازان باز هم قادر به تولید بدون ضرر نیستند.
طبق آخرین صورت هاي مالی، خودروسازان در 6 ماه ابتدایی سال جاري دو تولیدکننده بزرگ کشور با زیان 13 هزار میلیارد تومانی

 
تولید روبه رو بودند. 

این در شرایطی است که زیان انباشته این شرکت ها مرز 40 هزار میلیارد تومان را نیز رد کرد. از ابتداي سال جاري با بازگشت شوراي
رقابت، نرخ تورم بخشی خودرو ملاك تعیین قیمت قرار گرفت. به این معنا که این شورا با استناد به نرخ تورم خودرو که توسط بانک
مرکزي منتشر می شود، مجوز افزایش قیمت به خودروسازان را صادر می کند. از ابتداي سال جاري همراه با روند صعودي نرخ تورم،
شوراي رقابت سه مجوز براي افزایش قیمت محصولات خودرویی صادر کرد؛ به طوري که با لحاظ این سه مرحله به طور میانگین 70
درصد به قیمت محصولات تولیدي افزوده شده است. به این ترتیب با پشت سرگذاشتن دو مرحله قیمت گذاري از ابتداي سال تاکنون
و اعمال سومین مجوز افزایش قیمت (افزایش 25 درصدي قیمت کارخانه خودرو)، ایران خودرو و سایپا به ترتیب 67 و 71 درصد به

 
قیمت محصولات تولیدي خود افزوده اند. 

این میزان افزایش در مدت پنج ماه نشان دهنده این نکته است که ایران خودرو به طور ماهانه 5/ 13 درصد و خودروسازي سایپا نیز

 
به طور ماهانه حدود 14 درصد به قیمت محصولات تولیدي خود اضافه کرده اند. 

اما روند صعودي قیمت ها در سه ماه سوم که با مجوز 25 درصدي شوراي رقابت همراه بود، در مقایسه با سه ماه دوم نشان دهنده آن
است که در سه ماه دوم قیمت بیشتر محصولات خودروسازان در مرز 100 میلیون قرار داشت؛ به طوري که پژو 405، 206، پارس و
سمند زیر 100 میلیون تومان قیمت داشتند. این در شرایطی است که با افزایش 25 درصدي اخیر تمامی این محصولات هم بالاي
100 میلیون تومان قرار گرفتند. بنابراین به نظر می رسد که متقاضیان باید با خودروي زیر 100 میلیون تومان خداحافظی کنند؛
چراکه با افزایش سه ماهه قیمت ها به طور حتم شاهد این روند صعودي در ماه هاي آتی نیز خواهیم بود. آنچه مشخص است از
ابتداي سال جاري بنا بر این شد که قیمت گذاري شوراي رقابت از روال سالانه به فصلی تغییر کند؛ به این معنا که شوراي رقابت



موظف به تجدید نظر بر قیمت خودرو در هر سه ماه است. بر این اساس با توجه به افزایش نرخ تورم و تشدید بی ثباتی در وضعیت

 
اقتصادي کشور به طور حتم قیمت خودرو در ماه هاي آتی نیز روند افزایشی به خود خواهد گرفت. 

 
شرق 

 
- مذاکره بر سر نرخ بلیت هواپیما به کجا ختم می شود؟ 

شرق درباره قیمت بلیت هواپیما نوشته است: دعوا بر سر نرخ بلیت هواپیما کماکان ادامه دارد. رئیس سازمان هواپیمایی کشوري در
آخرین اظهارنظر خود گفته: «این حاشیه ها مربوط به بحث هایی است که شرکت هاي هواپیمایی بین خودشان داشتند و هم اکنون
این بحث ها به بیرون درز کرده است». تورج دهقانی زنگنه اعلام کرده: «براي روشن شدن وضعیت هفته آینده جلسه اي با حضور
مجلس، قوه قضائیه و دولت برگزار می شود که دراین بین، باید همکاري هاي لازم را داشته باشند و ما در هفته آینده جلساتی با
مجلس و قوه قضائیه برگزار و به این موضوع رسیدگی خواهیم کرد». معاون وزیر راه وشهرسازي تأکید کرده است که اگر دولت به

 
صورت یارانه، ارز نیمایی در اختیار شرکت ها و ایرلاین ها بگذارد، قیمت بلیت ها افزایش نمی یابد. 

 
ایرلاین ها چقدر ارز دولتی و نیمایی دریافت کردند؟ 

شرکت هاي هواپیمایی بارها اعلام کرده اند که افزایش نرخ ارز سبب شده تا بسیاري از هزینه هاي آنها افزایش یابد. در کنار آن براي
دولت شرط گذاشته اند که اگر تسهیلات کرونا را به شرکت ها زودتر نپردازند، نباید توقع عدم افزایش نرخ بلیت هواپیما را هم داشته
باشند! این در حالی است که براساس اطلاعاتی که به دست «شرق» رسیده، 12 شرکت اصلی هواپیمایی در سال گذشته، 153میلیون
یورو ارز چهارهزارو200 تومانی و حدود 300 میلیون یورو ارز نیمایی دریافت کرده اند. نکته آن است که امسال نیز برخلاف اظهارات
انجمن صنفی شرکت هاي هواپیمایی مبنی بر عدم دریافت ارز چهارهزارو200 تومانی، تا پایان مهرماه، این شرکت ها 536 هزار یورو

 
ارز چهارهزارو200 تومانی و بالغ بر 75 میلیون یورو ارز نیمایی دریافت کرده اند؛ حال آنکه تا پایان سال پنج ماه دیگر باقی است. 

 
سهم 35درصدي ارز در نرخ بلیت 

جالب آنکه شرکت هاي هواپیمایی، ارز نیمایی، سوخت رایگان و تسهیلات ارزان قیمت را دریافت می کنند و از پرداخت عوارض
فرودگاهی هم گاها امتناع می کنند اما بازهم معتقدند نرخ هاي کنونی (با بهانه افزایش نرخ ارز) برایشان به صرفه نیست. البته ناگفته
نماند که کارشناسان معتقدند حداقل 65 درصد هزینه پرواز به صورت ریالی و بین 25 تا 35 درصد هزینه پرواز، ارزبر (هزینه تملیک،
اجاره و قطعات و بالاسري تحریم) است و عجیب است که چگونه گفته می شود تا 155 درصد اثر مستقیم روي نرخ بلیت می گذارد و

 
بهانه بی بروبرگرد افزایش نرخ بلیت هواپیما می شود. 

 
سوددهی ایرلاین هاي خارجی در ایران بدون دریافت یارانه! 

این اظهارات را اگر در کنار اظهارنظر اخیر رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی بگذاریم، به نکته عجیبی برمی خوریم:
«بسیاري از شرکت هاي هواپیمایی خارجی متقاضی ارائه خدمات و سفر در داخل کشور با کمترین نرخ هستند. اگر شرکت هاي
هواپیمایی ایرانی سود نمی کنند، پس چطور این شرکت ها با امکانات خاصی که دارند در داخل کشور ما سود می کنند؟». از خلال
مصاحبه ها و رویارویی مسئولان می توان نکات عمیق تري را متوجه شد. حرمت االله رفیعی در واکنش به دستور رئیس سازمان
هواپیمایی کشوري مبنی بر منع فروش آژانس هاي مسافرتی هواپیمایی، حضور ایرلاین هاي خارجی در بازار ایران را خواستار شد



(کابوتاژ) و تحلیل محتواي پیام او، عجیب و شنیدنی است. مضمون سخن او مقایسه رقابت قیمت بلیت بین ایرلاین هاي داخلی و
ایرلاین هاي خارجی در بازار ایران است. این در حالی است که ایرلاین خارجی، سوخت، عوارض فرودگاهی را به موقع و به قیمت
جهانی می پردازد و بدون دریافت انواع تسهیلات بانکی و دولتی هواپیماهاي مدرن خود را به صنعت هواپیماي ایران می آورد که قابل
مقایسه با هواپیماهاي ازرده خارج برخی از ایرلاین ها نیست و این ادعا معمایی جدي درباره قیمت بلیت هواپیما و تسهیلات دریافتی

 
ایرلاین ها ایجاد می کند. 

البته خبرها حاکی از آن است که برخی شرکت هاي هواپیمایی با وجود تعهد بر سر عدم تعدیل نیرو در ازاي دریافت تسهیلات جبران

 
خسارات کرونا، به بهانه هاي مختلف اقدام به تعدیل نیرو هم کرده اند. 

 
تهدید آژانس هاي مسافرتی و دفاتر هواپیمایی 

رفیعی، رئیس هیئت مدیره دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردي همچنین با بیان اینکه در سایه بی نظارتی ها بسیاري از ایرلاین
ها، قیمت بلیت هواپیما را در مسیرهاي داخلی صد تا 300 درصد افزایش داده اند، گفته: «با وجود دستور وزیر راه وشهرسازي، ایرلاین
ها به آژانس هاي مسافرتی و دفاتر هواپیمایی ابلاغ کرده اند که باید قیمت هاي بلیت خود را افزایش دهند و اگر قیمت هاي خود را

 
افزایش ندهند، مجوزهاي آنها لغو خواهد شد و همین موضوع باعث ایجاد مشکلات بسیار زیادي براي آژانس ها شده است». 

شاید بهتر بود بنا بر دستور وزیر راه وشهرسازي، این شرکت ها اقدام به انتشار صورت هاي مالی خود می کردند تا هرگونه شائبه اي
در این زمینه برطرف شود اما تا امروز شاهدیم که تا جایی که ممکن است از این اقدام سر باز می زنند و روحیه مطالبه گري خود را

 
به رخ می کشند! 

 
اختلاف بین وزیر راه با رئیس سازمان هواپیمایی؟ 

حالا پس از کش وقوس هاي فراوان براي افزایش نرخ بلیت، وزیر راه وشهرسازي با دستوري نامتعارف شهرام آدم نژاد، معاون حمل
ونقل وزارت راه وشهرسازي را مسئول رسیدگی، مذاکره و حل وفصل «جنجال قیمت بلیت هواپیما» اعلام کرد. این در حالی است که
قانون گذار در زمان تدوین قانون هواپیمایی کشوري و در ماده پنجم، تصریح کرده که سازمان هواپیمایی کشوري مستقل و وابسته به
وزیر (و نه تشکیلات وزارت راه وشهرسازي) است. بنابراین وظایف سازمان هواپیمایی کشوري قابل تفویض به شخص دیگري در وزارت
راه وشهرسازي نیست و باید وظایف تخصصی به سازمان هواپیمایی کشوري محول شود. اینجا یک سؤال مهم به ذهن متبادر می شود،
آیا اختلاف نظري بین وزیر راه وشهرسازي و رئیس سازمان هواپیمایی کشوري وجود دارد؟ صدور چنین دستوري بر شائبه هاي قبلی
مبنی بر اختلاف نظر و عمل بین سازمان هواپیمایی کشوري و وزارت راه وشهرسازي می افزاید و موازي کاري معاونت حمل ونقل
وزارت راه وشهرسازي با سازمان هواپیمایی کشوري، اعتبار و استقلال سازمان هواپیمایی کشوري را مخدوش و ساختار رسمی

 
هواپیمایی کشوري را تضعیف می کند. 

 
ماده قانونی مورد تأکید زنگنه وجود دارد؟ 

انحرافات قانونی دیگري هم در مصاحبه هاي تیمسار زنگنه دیده می شود. او به صراحت اعلام کرده که سازمان وظیفه اي در قبال
تعیین قیمت بلیت ندارد؛ درصورتی که ریاست سازمان هواپیمایی کشوري در قامت رئیس شوراي عالی هواپیمایی کشوري وفق بند
«ج» ماده ششم قانون هواپیمایی کشوري، باید نرخ حمل ونقل هوایی مسافر و بار را به میزان عادله تعیین کند. او بارها اعلام کرده که
آزادسازي نرخ بلیت هواپیما از برنامه پنجم به برنامه ششم، تسري پیدا کرده است اما با کمی ردیابی متوجه می شویم که بند مربوط



به آزادسازي نرخ بلیت هواپیما به هیچ عنوان در برنامه ششم توسعه، تسري پیدا نکرده است. احتمالا ارجاع قانونی سازمان به بند ب
ماده 53 در برنامه ششم توسعه است که محتواي این حکم مرتبط با نرخ قیمت عوارض فرودگاهی است و نه آزادسازي نرخ بلیت

 
هواپیما. 

براساس بند ب ماده 53: «دولت موظف است از زمان لازم الاجراشدن این قانون نسبت به بازنگري از طریق تمهیدات قانونی و لغو
تخفیفات تکلیفی و معافیت در زمینه بهره برداري از خدمات ناوبري هوایی، فرودگاهی، نشست وبرخاست، خدمات پروازي، واگذاري
اماکن و سایر موارد مرتبط و واقعی نمودن نرخ آنها اقدام نماید». نیک پیداست که در این بند، خبري از آزادسازي نرخ بلیت هواپیما
آن گونه که در برنامه پنجم توسعه آمده، وجود ندارد. براساس بند ب ماده 161 قانون برنامه پنجم توسعه: «دولت مکلف است تا پایان
سال اول برنامه نسبت به متنوع سازي نرخ خدمات حمل ونقل هوایی بار و مسافر اقدام نماید و از ابتداي سال سوم برنامه ضمن
آزادسازي کامل نرخ حمل ونقل هوایی، خدمات فرودگاهی و شبکه پروازي، لغو تخفیفات تکلیفی و هرگونه معافیت در زمینه بهره
برداري از خدمات ناوبري هوایی، فرودگاهی، نشست وبرخاست، خدمات پروازي، واگذاري اماکن و سایر موارد مرتبط نسبت به واقعی
نمودن نرخ آنها اقدام کند». این بند به هیچ عنوان در برنامه ششم توسعه، قابل ردیابی نیست و به نظر می رسد بخش حقوقی سازمان
هواپیمایی کشوري، مشاوره اشتباه به رئیس خود می دهد! یا آنکه رئیس سازمان هواپیمایی کشوري سعی دارد در این مورد خاص، در
قامت رئیس انجمن صنفی شرکت هاي هواپیمایی ظاهر شود. محمدرضا رضایی کوچی، رئیس کمیسیون عمران مجلس نیز پیش تر
دراین باره گفته بود: «قبل از برنامه پنجم و موضوع آزادسازي نرخ بلیت هواپیما، سازمان هواپیمایی مسئول نرخ گذاري بلیت هواپیما
بود و نرخ گذاري زیر نظر سازمان هواپیمایی کشوري انجام می شد و پس از برنامه پنجم نرخ شناور اعلام شد. اما در برنامه ششم این
حکم تمدید نشد؛ بنابراین متولی قیمت گذاري بلیت هواپیما، سازمان هواپیمایی کشوري است و این سازمان باید قیمت ها را کنترل

 
کند». 

 
- اقلام ضروري سفره مردم، ثانیه اي قیمت می خورد 

شرق درباره قیمت کالاهاي اساسی گزارش داده است: قیمت کالاهاي اساسی روز به روز در حال افزایش است و اقلام ضروري سفره
مردم، ثانیه اي قیمت می خورد. تولیدکننده براي تولید گوشت مرغ و تخم مرغ، روغن و بسیاري از اقلام ضروري سفره مردم، ماده
اولیه در اختیار ندارد، ولی در گمرك میلیون ها تن کالا رسوب کرده است. صف خرید روغن شکل گرفته، اما معلوم نیست چرا
مسئولان تا امروز براي ترخیص کالاهاي رسوبی گمرك معطل کرده اند. حالا وزارت صمت وعده داده با ترخیص کالاهاي رسوبی در
انبارهاي گمرك، دوباره ارزانی به بازار باز خواهد گشت. بخشی از وظایف تنظیم بازار هم به وزارت جهاد کشاورزي سپرده شده که
پیش از این هم کارنامه درخشانی در این حوزه از خود به جاي نگذاشته است. کارشناسان بر این باورند که با ترخیص کالاهاي رسوب
شده در گمرك، به قیمت هاي متعادل تري در بازار خواهیم رسید. علی شریعتی، عضو هیئت نمایندگان اتاق ایران، معتقد است در
صورت تداوم تسهیل در ترخیص کالا، به شرایط مطلوب تري در سطح قیمت ها می رسیم، اما هر نوع قیمت گذاري دستوري از سوي

 
دولت و بگیر و ببند، بدون فایده خواهد بود. 

«روغن نباتی کمیاب شده»؛ جمله اي که در هفته هاي اخیر ورد زبان سوپرمارکت داران تمام محله ها شده بود. ترس از کمبود روغن،
مردم را روانه بازار کرد تا کمی بیشتر از نیازها براي روز مبادا ذخیره کنند. شایع شده بود که دانه روغنی از گمرك ترخیص نمی شود.
وضعیت مرغ، تخم مرغ و... بهتر از روغن نبود؛ مرغداران می گفتند به دلیل افزایش قیمت نهاده، علاقه اي به جوجه ریزي و تولید

 
ندارند و دولت هم علت کمبودها را رسوب کالا در انبارهاي گمرك اعلام می کرد. 

 
مصوبه اي براي ترخیص کالاهاي گمرك 



بعد از تمام این آشفتگی ها در بازار، در جلسه ستاد تنظیم بازار که بعدازظهر سه شنبه برگزار شد، دستگاه هاي مرتبط مصوب کردند
کالاهاي گمرك ترخیص شود. مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تجارت در این رابطه می گوید: با توجه به
تصمیمات اتخاذشده براي ترخیص فوري کالاهاي اساسی، ضروري و مواد اولیه تولید در گمرك، عرضه کالا در سطح بازار افزایش

 
خواهد یافت و قیمت ها متعادل می شود. 

بر اساس گزارش شاتا، صدیق بیک زاده بیان می کند: پس از بیانات مقام معظم رهبري براي ایجاد هماهنگی بیشتر بین دستگاه هاي
اجرائی، ستاد تنظیم بازار کشور بعدازظهر روز سه شنبه جلسه ویژه اي را برگزار کرد و با تقسیم کار میان دستگاه هاي مختلف، قطعا

 
شاهد مؤثربودن این تصمیمات در تنظیم بازار خواهیم بود. 

به گفته این مقام مسئول، وظایف وزارت جهاد کشاورزي تا سطح عمده فروشی کالاهایی مانند مرغ و تخم مرغ خواهد شد و
محدودیت یا اعمال هرگونه صادرات مرغ و تخم مرغ با این وزارتخانه خواهد بود. کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي نیز در مصاحبه
اي جداگانه با سایت این وزارتخانه، تنظیم بازار مرغ، تخم مرغ و گوشت تا سطح عمده فروشی را بر عهده وزارت جهاد کشاورزي اعلام

 
می کند. 

 
ناهماهنگی هاي اخیر ربطی به دولت پنهان ندارد 

با انتشار اخبار مربوط به جلسه ستاد تنظیم بازار، به نقل از عباس قبادي، دبیر ستاد تنظیم بازار، نحوه ترخیص کالاهاي رسوبی گمرك
نیز اعلام شد. اما آیا این تصمیمات می تواند بازار را به آرامش برساند؟ علی شریعتی، عضو هیئت نمایندگان اتاق، در واکنش به تصمیم
وزارت صمت براي ترخیص کالاهاي رسوب یافته در گمرك به «شرق» می گوید: بخشی از رسوب کالاها در گمرك به خاطر سیاست
«راه بنداز، جابنداز» است. هزینه هاي انبارداري گمرك پایین است و سوء استفاده هایی در این حوزه می شود، اما صرف نظر از این
موارد، ما در این کشور مهدي کرباسیان را داریم که در زمان جنگ در ستاد بسیج اقتصادي بود و با وجود جنگ و موشک، کالاها را
یک هفته اي ترخیص می کرد. او ادامه می دهد: از او بپرسند چگونه کالاها را یک هفته اي ترخیص می کردیم؟ اکنون می گوییم

 
شرایط جنگی است، اما مرد جنگی نداریم. 

شریعتی اضافه می کند: ما کارکردهاي برخی افراد را نمی دانیم. نمی دانیم حوزه اقتصادي نهاد ریاست جمهوري چه کارکردي داشته

 
است؟ آقاي نهاوندیان توضیح دهد که در این مدت چه حرکتی کرده است. 

او اضافه می کند: بدنه دولت زودتر نمی توانست پشت یک میز بنشیند و حرف بزند؟ وقتی فریاد زده می شد که بخش نامه هاي شما
ایجاد رانت، فساد یا کمبود می کند، کسی گوش نمی داد. مسائل رخ داده ربطی به دولت پنهان ندارد؛ یک ناهماهنگی بین دوستان

 
بوده است و هیچ کس هم کوتاه نمی آمد. 

 
شکستن حباب قیمت ها 

شریعتی بیان می کند: جلوي ضرر را هر وقت بگیرید، منفعت است. اعمال سیاست تسهیل انتقال ارزي و مسائلی از این دست باعث
شده است رسوب ماده اولیه، ماشین آلات کارخانه هاي تولیدي و مواد اولیه محصولات اساسی در گمرك کمتر شود. این مسئله جلوي

 
ضرر را می گیرد و شیب کمبود عرضه در بازار را کاهش می دهد. 

او به این پرسش که با تصمیمات اخیر چقدر شاهد کاهش قیمت ها خواهیم بود و آیا به سطح قیمت هاي قبلی بازمی گردیم، این



گونه پاسخ می دهد: قیمت کالاها به دو دلیل بالا می رود؛ بخشی از افزایش قیمت ها به خاطر بحث هاي ارزي-تورمی و مربوط به
پایه پولی است و بخش دیگري از افزایش قیمت ها، ناشی از کمبود عرضه است. او ادامه می دهد: با تصمیمات دولت، کمبود عرضه در
بازار جبران می شود؛ در نتیجه افزایش قیمتی که به دلیل کمبود عرضه رخ داده بود نیز متوقف می شود. بااین حال، آن بخش از

 
افزایش قیمت که ناشی از تورم است، چون تحت تأثیر یک تابع متغیر دیگر است، سر جاي خود باقی می ماند. 

او بیان می کند: به این ترتیب با ترخیص کالاها از گمرك، عامل جو روانی حاکم بر بازار که منجر به سوء استفاده سودجویان می شد،
از بین می رود و این یک عامل مثبت در تغییر قیمت ها خواهد بود. با افزایش عرضه، بازار قیمت تعادلی خود را پیدا خواهد کرد.
بنابراین می توان گفت با ترخیص کالاهاي رسوب شده در گمرك، حباب قیمتی که به خاطر کمبود ماده اولیه در بازار ایجاد شده بود

 
و منجر به فراهم شدن زمینه فعالیت هاي سودجویانه شده بود، از بین خواهد رفت. 

 
ایجاد ناخواسته امضاي طلایی در جهاد 

این عضو هیئت نمایندگان اتاق ایران درباره احتمال تداوم اقدامات مؤثر بر کاهش قیمت ها نظیر تسهیل ترخیص کالا از گمرك عنوان
می کند: وقتی عالی ترین مقام کشور در این رابطه حکم می دهد و به قضیه ورود می کند، چنین مسئله اي کانون توجه می شود. در

 
نتیجه احتمال اینکه دوباره یک سري آدم از روي کم تجربگی بازیچه شوند، کم است. 

او اضافه می کند: بنابراین به نظر نمی رسد فرایند ترخیص کالا دوباره به کلافی سردرگم تبدیل شود و احتمالا روندي که در پیش
گرفته شده است، تداوم می یابد. شریعتی می گوید: این روند باعث رسیدن به قیمت تعادلی و کاهش عمومی سطح قیمت می شود،

 
اما ورود دولت به تعیین قیمت ها و هر نوع قیمت گذاري دستوري یا بگیر و ببند، بی حاصل و بی فایده است. 

او درباره واگذاري تنظیم بازار عمده فروشی مرغ، تخم مرغ و گوشت قرمز به وزارت جهاد کشاورزي بیان می کند: باید در این رابطه به
سابقه افراد و مجموعه ها دقت کرد. تجربه در بحث تنظیم بازار نهاده ثابت کرده است که جنس دوستان جهادي از جنس تجارت و

 
کارهایی از این دست نیست. جنسشان جوري است که ناخواسته امضاي طلایی ایجاد می کنند. 

 
همه افزایش قیمت ها ناشی از کمبود ماده اولیه نیست 

امیر میران آملی، نایب رئیس دوم کمیسیون کشاورزي و صنایع وابسته اتاق بازرگانی ایران نیز در گفت وگو با «شرق» یادآور می شود:

 
اینکه امروز وزارت صمت تصمیم به ترخیص کالاها از گمرك گرفته است، 45 روز بعد اثرش را روي سطح قیمت ها نشان می دهد. 

 
او ادامه می دهد: تا نهاده به خطوط تولید برسد و تبدیل به مرغ و تخم مرغ شود، دو ماه طول می کشد. 

به گفته میران آملی، قیمت هاي بازار تابع عرضه و تقاضاست. اگر در بازار عرضه را متعادل کنیم و میزان تولید به اندازه مصرف باشد،

 
روي قیمت ها اثر می گذارد. 

او اضافه می کند: البته قیمت هایی که درحال حاضر در بازار هست، تماما ناشی از کمبود ماده اولیه نیست، بلکه به دلیل شوك هایی

 
است که ناشی از کم لطفی برخی دوستان است. آنها با تزریق قطره چکانی ماده اولیه به بازار، سطح قیمت ها را تغییر می دهند. 

او می گوید: شوك ارزي، احتکار و... بر قیمت ها اثر گذاشته است. ما در حلقه توزیع مشکل داریم و تا کالا به دست مصرف کننده



 
نهایی برسد، قیمت ها چند برابر می شود. 

 
فرهیختگان 

 
- معنی آمار بالاي آگهی در پلتفرم هاي تبلیغاتی چیست؟ 

فرهیختگان به بررسی تورم آگهی هاي اینترنتی در سال رکورد تورم پرداخته است: نرخ هاي بالاي تورم در دو سال اخیر و انتظار
افزایش آن در سال جاري با توجه به تشدید مشکلات اقتصادي و دامن زدن کرونا به آن و همچنین در نظر گرفتن این مساله که
متوسط نرخ تورم در چهار دهه گذشته حدود 20 درصد بوده، این تلقی را بین عموم مردم ایجاد کرده است که نگهداري ریال به
عنوان پس انداز معنایی جز از دست دادن قدرت خرید در کوتاه مدت را ندارد. توسل مردم به «هج کردن» (Hedging) یا همان

 
اقدام براي مصون ماندن از تورم در پی بروز این مشکلات است. 

«هج کردن» در ادبیات اقتصادي و مالی به مجموعه اقداماتی گفته می شود که طی آن فعالان اقتصادي (مقصود؛ دارندگان پس انداز)
براي مصون ماندن از زیان ناشی از تغییرات قیمت دارایی هاي مختلف، سبدي متنوع از سهام هاي کوچک و بزرگ گروه هاي مختلف
بازار سهام را خریداري می کنند تا در صورت افت قیمت یک سهم، افزایش قیمت سهمی دیگر از زیان وي جلوگیري کند. در سرمایه
گذاري روي انواع دیگر دارایی همچون طلا، سایر فلزات ارزشمند، املاك و مستغلات و... نیز باز وضعیت به همین نحو است. اما تب
پیش آمده در کشور ما در حد بازار دارایی هاي معروف و مرسوم متوقف نمانده و بالا رفتن قیمت ها موجب شده علاوه بر بازارهاي
مالی، افراد در بازار اقلام و کالاهاي کم ارزش (از لحاظ قیمتی و در مقایسه با دارایی هایی مثل طلا و... ) و همچنین کالاهاي دست

 
دوم نیز حضور پیدا کنند. 

در این خصوص در ادامه به بررسی وضعیت فعالیت پلتفرم هاي ثبت آگهی نیازمندي ها پرداخته ایم. بررسی ها نشان می دهد طی
سال گذشته بیش از 143 میلیون آگهی در این پلتفرم ها ثبت شده که بیش از 24 میلیون آن مربوط به بخش املاك و بیش از 23
میلیون نیز مربوط به بخش خودرو است. همچنین طی سه سال اخیر تعداد آگهی ها 63 درصد رشد داشته است. موارد مذکور موید
این نکته است که با همه مزیت هاي پلتفرم ها، اما در فقدان قوانین احراز هویت فرد آگهی دهنده و اصالت آگهی، فعالیت مخرب

 
سفته بازان در بستر این پلتفرم ها بر همه بازارهاي مالی سایه افکنده است. 

 
تب بالاي سفته بازي در دیوار 

با در نظر گرفتن نرخ هاي بالاي تورم در دو سال اخیر و انتظار تورمی، شاید بی دلیل نباشد که ثبت آگهی ها و تبلیغات و معاملات در
بازارهاي مجازي مانند؛ پلتفرم هاي دیوار و شیپور در سال هاي اخیر صعود چشمگیري داشته است. معامله در این بازارها که تقریبا
بازار دست دوم محسوب می شود احتمالا به دو دلیل افزایش پیدا کرده است؛ اولا افراد تحت فشارهاي اقتصادي اقدام به فروش یا
خرید اقلام موردنیاز (عدم نیاز) خود با قیمتی مناسب می کنند و ثانیا بدون صرف هزینه چندانی معاملات و تبلیغات خود را به جهت

 
کسب سود بیشتر گسترش می دهند. 

در این خصوص بررسی ها (آمارهاي موتورهاي جست وجوي آگهی اعم از رادار مسکن و...) نشان می دهد طی سال هاي اخیر به طور
میانگین حدود 69 درصد از آگهی نیازمندهاي کشور از طریق پلتفرم دیوار و 31 درصد مابقی نیز توسط سایر پلتفرم ها همچون

 
شیپور، باما، آي هوم، آلونک، رسانه هاي مکتوب و غیرمکتوب و... منتشر شده است. 



گرچه سایر پلتفرم هاي آگهی نیازمندي در کشور آماري از فعالیت خود منتشر نکرده اند؛ اما بررسی آمارهاي منتشرشده از سوي
پلتفرم دیوار نشان می دهد تعداد آگهی هاي منتشرشده در دیوار از 60 میلیون آگهی در سال 1396 به 72 میلیون آگهی در سال 97
و به 98 میلیون و 754 هزار آگهی در سال 98 رسیده است. به عبارت دیگر طی سه سال اخیر تعداد آگهی هاي این پلتفرم بیش از
38 میلیون آگهی افزایش یافته که در نوع خود رقم بسیار تامل برانگیزي است. بر این اساس با در نظر گرفتن سهم 69 درصدي
پلتفرم دیوار از تعداد کل آگهی هاي نیازمندي کشور، می توان برآورد کرد تعداد کل آگهی هاي نیازمندي در ایران طی سال گذشته
باید چیزي حدود 143 میلیون آگهی باشد که 98.7 میلیون آن در دیوار و حدود 44.4 میلیون دیگر نیز در سایر پلتفرم ها منتشر
شده است. این تعداد آگهی نیازمندي و به ویژه تغییرات چشمگیر آن طی سه سال اخیر که کشور با التهابات ارزي، تورم بالا،
نااطمینانی در اقتصاد کلان و انتظارات تورمی روبه رو بوده، گواه تب بالاي سفته بازي در کشور است که براي فعالیت خود از بستر

 
پلتفرم هاي آگهی نیازمندي بهره می برد. 

 
وب سایت هاي اقتصادي در صدر پربازدیدترین هاي ایران 

همان طور که گفته شد در چنین شرایطی که مسیر فعالیت هاي مولد و تولید پیچیده و بن بست به نظر می رسد و از سوي دیگر
چون چتر ابزارهاي کنترلی همچون مالیات بر عایدي سرمایه در معاملات بازارهاي مالی گسترده نشده، بازارهاي مالی چون سهام (با
صرف نظر از مدت اخیر)، دلار، سکه، خودرو و مسکن درحال تجربه افزایش نرخ هاي بی سابقه اي بوده که جذابیت هاي بسیاري را
براي افراد جامعه به وجود آورده است. میزان بازدید سایت هاي ایرانی در وب سایت الکسا نیز تاییدکننده همین نکته است که فعالان
اقتصادي و خانوارهاي کشور علاقه زیادي به مسائل و اخبار اقتصادي پیدا کرده اند. قطعا این علاقه در جهت تصمیم گیري هاي
اقتصادي استفاده می شود. وب سایت الکسا، یکی از مهم ترین و معتبرترین سرویس هاي رتبه دهی به سایت ها از نظر بازدید است.
الکسا که یکی از محصولات شرکت آمازون است از سال 1996 میلادي کار خود را آغاز کرده و بین وب مسترها از محبوبیت بالایی
برخوردار است. براساس داده ها تا به این لحظه سایت هاي آپارات، دیجی کالا، ورزش 3، شاپرك، نمناك، تلوبیون، ویکی پدیا، دیوار و
برنانیوز در رتبه هاي یک تا 10 پربازدیدترین سایت هاي ایرانی قرار دارند. شرکت مدیریت فناوري سازمان بورس، کارگزاري آگاه و
کارگزاري مفید، روزنامه دنیاي اقتصاد، شبکه اطلاع رسانی طلا، تجارت نیوز، ره آورد 365 و ایمالز نیز بین رتبه هاي 10 تا 31 دیده

 
می شوند. 

واضح است اگر اکثریت جامعه اي به اینترنت دسترسی داشته باشند، رصد چنین داده هایی به سیاستگذاران نشان خواهد داد که خط
یا دغدغه فکري مردم جامعه چه بوده و چه سیاست هایی جهت کنترل یا هدایت آن می توان اندیشید. در ایران براساس گزارش مرکز
برنامه ریزي و نظارت راهبردي فناوري اطلاعات، بیش از 70درصد خانوارها و حدود 62درصد جمعیت به اینترنت دسترسی داشته و از
آن به طور روزانه استفاده می کنند. بنابراین بررسی جست وجوهاي انجام شده از سوي کاربران ایرانی که طیف گسترده اي را تشکیل
می دهد، نمی تواند نمودي از علایق، دغدغه ها و... جامعه ایران نباشد. با تکیه بر این مساله، بررسی رتبه بندي سایت هاي ایرانی در
وب سایت الکسا که به طور روزانه نیز به روزرسانی می شود، حاوي نکات جالبی از جست وجوي هاي اینترنتی کاربران بوده است. در
واقع افزایش علاقه ایرانی ها به سایت هاي اقتصادي نشان می دهند ساختار انگیزشی نامناسب اقتصادي (از موانع کسب و کار گرفته
تا تورم بالا) شکل گرفته که افراد به جاي ترغیب شدن به فعالیت هاي موثر و مولد اقتصادي، عمدتا در سایت ها و بازارهایی به دنبال

 
سفته بازي و معاملات پی درپی هستند. 

 
143 میلیون آگهی نیازمندي در یک سال! 

گفته شد که با درنظر گرفتن سهم 69 درصدي پلتفرم دیوار از کل آگهی نیازمندي هاي کشور، برآورد می شود که تعداد سالانه آگهی
هاي نیازمندي کشور به 143 میلیون و 122 هزار آگهی می رسد. آمارهاي پلتفرم دیوار نشان می دهد طی سال گذشته از کل 98



میلیون و 754 هزار آگهی منتشرشده در این پلتفرم، 16 میلیون و 864 هزار آگهی مربوط به املاك (فروش و اجاره)، 16 میلیون و
433 هزار آگهی مربوط به وسایل نقلیه، 16 میلیون و 336 هزار آگهی مربوط به خانه (شامل وسایل و تزئینات خانه، وسایل آشپزخانه،
ابزار و وسایل ساختمان و حیاط)، 10 میلیون و 854 هزار آگهی مربوط به خدمات (تعمیرات، پذیرایی/مراسم، خدمات رایانه اي و
موبایل، حمل ونقل، آرایشگري و زیبایی، نظافت و آموزشی)، 10 میلیون و 423 هزار آگهی مربوط به سرگرمی و فراغت، 6 میلیون و
567 هزار آگهی مربوط به کسب وکار، حدود یک میلیون و 155 هزار آگهی مربوط به استخدام و کاریابی و 785 هزار آگهی نیز
مربوط به موضوعات اجتماعی است. به طور خلاصه، حدود 16 تا 17 درصد از آگهی هاي پلتفرم دیوار مربوط به هرکدام از دسته هاي
املاك، وسایل نقلیه و آگهی هاي مربوط به خانه است، 9 تا 11 درصد مربوط به هرکدام از دسته هاي خدمات، وسایل شخصی، لوازم
الکترونیکی و سرگرمی و فراغت، 6.7 درصد مربوط به کسب وکار، 1.2 درصد مربوط به استخدام و کاریابی و کمتر از یک درصد نیز در

 
دسته اجتماعی (امور متفرقه) است. 

با درنظر گرفتن سهم دیوار و برآورد سهم دیگر پلتفرم ها، به آمار قابل تاملی می رسیم که جزئیات آن در جدول آمده است. براساس
آمارهاي جدول، تعداد کل آگهی هاي بخش املاك در ایران به عدد شگفت انگیز 24 میلیون و 440 هزار آگهی می رسد. در نگاه اول
ممکن است این تعداد آگهی نیازمندي غیرواقعی به نظر برسد، اما در این زمینه بررسی آمارهاي پنج فصل اخیر موتور جست وجوي
«ملک رادار» که در حوزه مسکن به پایش آگهی هاي نیازمندي در کشور می پردازد، موید صحت این ادعا است. براساس آمارهاي
موتور جست وجوي «ملک رادار»، در حوزه مسکن دیوار سهم 65 تا 72 درصدي (طی پنج فصل اخیر) در انتشار آگهی هاي نیازمندي
داشته، شیپور سهم 24 تا 28 درصدي و مابقی آگهی ها نیز دراختیار پلتفرم هاي آي هوم، همشهري، دلتا، آلونک، روزنامه خراسان،

 
کیلید و... است. 

درکنار مسکن، دومین دسته از آگهی هاي کشور مربوط به وسایل نقلیه است. طبق برآوردها، در سال گذشته حدود 23 میلیون و
816 هزار آگهی در این بخش توسط پلتفرم ها منتشر شده که سهم دیوار 16.4 میلیون آگهی و 7.4 میلیون آگهی مابقی نیز مربوط
به شیپور، باما و دیگر پلتفرم ها است. سومین دسته از آگهی هاي کشور، مربوط به وسایل خانه است. در این دسته نیز برآوردها نشان
می دهد طی سال گذشته حدود 23 میلیون و 675 هزار آگهی در پلتفرم هاي مختلف منتشر شده که سهم دیوار 16.3 میلیون آگهی
و سهم سایر پلتفرم ها نیز 7.3 میلیون آگهی است. براساس آنچه در جدول آمده، بخش هایی همچون خدمات، وسایل شخصی و لوازم
الکترونیکی نیز هرکدام با بیش از 15 میلیون در رتبه هاي چهارم تا ششم قرار دارند. پس از این دسته ها، سرگرمی و فراغت با 12.8
میلیون آگهی، کسب وکار با 9.5 میلیون، استخدام و کاریابی با 1.7 میلیون و متفرقه (اجتماعی) نیز با 1/1 میلیون آگهی در رتبه هاي

 
هفتم تا دهم قرار دارند. 

 
ثبت 5هزار آگهی مسکن و خودرو توسط یک نفر 

اما درکنار مولفه هاي ساختار انگیزشی اقتصاد ایران و موانع همیشگی فعالیت در بخش مولد، دغدغه حفظ دارایی در مقابل سیل
ویرانگر تورم و التهابات ارزي و... که موجب شده اغلب ایرانی ها، وارد بازارهاي مالی و حتی وارد بازار کالاي دست دوم شوند، در این
میان تعداد چشمگیر آگهی هاي نیازمندي موید موضوع دیگري نیز هست. موضوع را این طور می توان مطرح کرد که نبود سازوکارها
و ابزارهاي کنترلی همچون مالیات بر عایدي سرمایه در اقتصاد ایران و همچنین نبود سازوکارهاي تشخیص و احراز هویت کاربران و
اصالت سنجی آگهی در پلتفرم هاي انتشار آگهی هاي نیازمندي، موجب شده سفته بازي بیش از پیش در کشور گسترش یافته و این

 
امر در همه بازارها و حتی طی سال هاي اخیر در بازار دست دوم نیز گسترش چشمگیري داشته باشد. 

طبق آنچه در موارد پیش گفته شد، گرچه باتوجه به وضعیت شاخص هاي اقتصاد کلان در ایران (تورم بالا، دغدغه حفظ دارایی،
ساختار انگیزشی اقتصاد ایران و...)، وجود و توسعه پلتفرم هاي آنلاین خود دلیل رخداد سفته بازي نیست، با این حال از آنجاکه سفته



بازان از این ابزارها براي فعالیت خود بهره می گیرند و به عبارتی فعالیت سفته بازانه خود را در بستر پلتفرم هاي آنلاین انجام می
دهند، اگر سازوکارهاي کنترلی وجود داشته باشد، علاوه بر کاهش جرائم فضاي مجازي، فعالیت هاي سفته بازانه و اخلالگر نیز

 
تاحدودي کاهش خواهد یافت. 

اینکه ادعاي مذکور چقدر واقعیت دارد، در این خصوص اخیرا مدیر سامانه امتا (سامانه احراز مشتریان تجارت الکترونیکی) طی
اظهاراتی در پاسخ به دلایل حذف قیمت ها از پلتفرم هاي آنلاین گفته است، در بررسی هایی که در جهش هاي قیمتی سال گذشته
انجام شد، مشاهده کردیم مثلا فردي با هویت مجهول، در 20 روز، اقدام به ثبت پنج هزار آگهی مسکن و خودرو کرده که درحقیقت
عمده این آگهی ها، مربوط به خودروها یا املاکی بود که وجود خارجی نداشته و این کار صرفا با هدف دستکاري قیمت هاي بازار

 
صورت گرفته بود. 

همچنین اصالت و هویت آگهی هاي منتشرشده در پلتفرم ها زمانی مورد تردید قرار می گیرد که تصور کنیم کل خودروهاي کشور
درحدود 21 میلیون دستگاه است، با این حال طی سال گذشته نزدیک به 24 میلیون آگهی در کشور در این حوزه منتشر شده است.
در پلتفرم دیوار نیز آگهی هاي مرتبط با خودروهاي سواري 9.6 میلیون آگهی است. درنظر داشته باشیم که کل خودروهاي سواري
کشور 18 میلیون دستگاه است. در بخش املاك نیز بیش از 24 میلیون آگهی درحالی منتشر شده که چندان مطابقتی با 750 هزار

 
فقره معاملات ملکی و حدود 3 تا 3.5 میلیون اجاره نامه نیز ندارد. 

درخصوص تعداد زیاد آگهی هاي املاك یکی از مشاوران املاك به «فرهیختگان» می گوید برخی مشاوران املاك صرفا براي اینکه
دفتر آنها بیشتر دیده و شناسانده شود، روزانه صدها آگهی فاقد اصالت و به اصطلاح فیک در پلتفرم هاي مختلف سفارش می دهند و

 
وقتی مشتري تماس می گیرد، ادعا می کنند که به فروش رسیده یا اجاره رفته است. 

 
کاهش 65درصدي ثبت نام در بورس و مسیر جدید پول داغ 

پس از رشد شاخص هاي مربوط به بازار سرمایه در ماه هاي اخیر، یک نگرانی ایجاد شد که رشد شاخص هاي بازار سرمایه درنهایت
منجر به ایجاد تورم و افزایش شاخص قیمت مصرف کننده خواهد شد. این موضوع موافقان و مخالفان زیادي دارد اما درنهایت همه بر
سر این موضوع توافق دارند که تغییر و تحولات ورود یا خروج نقدینگی به بازار سرمایه که منبعث از رشد یا رکود بازار سرمایه است،
بر بی ثباتی قیمت ها و هجوم به بازار دارایی ها (طلا، خودرو، مسکن، ارز و...) و ایجاد التهاب هاي کوتاه مدت در این بازارها بی تاثیر
نیست. براین اساس در هر دو حالت رشد چندماه گذشته بازار سرمایه و رکود فعلی این بازار، این دغدغه وجود داشته که در شرایط

 
تورم بالا، وجود نااطمینانی و انتظارات تورمی، بازارهاي موازي مورد هجوم نقدینگی قرار گیرند. 

در این خصوص بررسی آمارهاي شرکت سپرده گذاري مرکزي اوراق بهادار و تسویه وجوه سازمان بورس نشان می دهد تعداد ماهانه
ثبت نام ها در سامانه سجام از 49 هزار ثبت نام در فروردین سال 98 به 490 هزار ثبت نام در اسفند 98 و به بیش از چهار میلیون
ثبت نام در ماه هاي اردیبهشت و خرداد 99 رسیده است. گرچه بخش قابل توجهی از این ثبت نام ها به واسطه آزادسازي سهام
عدالت بوده، اما نمی توان از حجم عظیم نقدینگی در چهار یا پنج ماه اول سال جاري غافل بود. این موضوع حالا با فروکش کردن
رشدهاي نجومی بورس، موجب شده تعداد ثبت نام هاي شهریور سامانه سجام نسبت به مرداد کاهش 50درصدي و در مهر نیز نسبت
به شهریور کاهش 65درصدي را تجربه کند. این کاهش قابل توجه ثبت نام ها گرچه با روند افت وخیزهاي بورس مطابقت دارد، اما
نباید از این موضوع غافل بود که پول داغی که در دست مردم است، با رکود بازار سرمایه از دیگر بازارهاي مالی و حتی از بازار دست

 
دوم سردرخواهد آورد. 



 
از حذف قیمت ها تا توقف «امُِتا» 

نمی توان از مزیت ها و خدمات فراوان پلتفرم هاي آگهی نیازمندي چشم پوشی کرد و اصلا در عصر فناوري اطلاعات تصور دنیاي
بدون پلتفرم ها و استارتاپ و... غیرممکن است، اما موضوعی که در اینجا باید مدنظر قرار گیرد، تعداد چشمگیر آگهی ها و رشد زیاد
آنها در سال هاي اخیر است. موضوعی که با تشدید فعالیت سفته بازان می تواند در افزایش مصنوعی قیمت ها و شکل گیري حباب

 
قیمتی در بازارهاي مختلف ازجمله بازار مسکن، بازار خودرو و... حتی اهداف تورمی دولت را نیز ناکارآمد کند. 

در سال هاي اخیر تنها اقدام سیاستگذار ممنوعیت درج قیمت در آگهی هاي پلتفرم هاي مختلف و سامانه هاي فروش مسکن و
خودرو بوده است. گرچه بعد از حذف قیمت ها هم افزایش قیمت ها و تلاطم ها ادامه داشته، اما مسئولان دولتی می گویند این اقدام

 
آنها موجب شده تلاطم این بازارها تا حدي فروکش کند. 

اما دیگر اقدام سیاستگذار، اجبار به احراز هویت آگهی دهنده و اصالت سنجی آگهی بود که مقرر شد از اول مهر امسال این طرح کلید
بخورد. احراز هویت آگهی دهنده و فعالیت او موضوعی است که در ماده 53 قانون تجارت الکترونیکی نیز بر آن تاکید شده، بااین حال

 
آن گونه که رسانه ها گزارش داده اند، این موضوع فعلا متوقف شده است. 

این احراز هویت که قرار بود از طریق سامانه امُِتا (سامانه احراز مشتریان تجارت الکترونیکی) انجام شود، گفته شده با اعتراض نهادهاي
صنفی ازجمله سازمان نظام صنفی رایانه اي، اتحادیه کسب وکارهاي مجازي و صاحبان پلتفرم هاي آگهی فعلا متوقف شده است.
صاحبان این کسب وکارها می گویند با اجرایی شدن این طرح ممکن است مشتریان از پلتفرم هاي رسمی خارج شده و فعالیت خود
را در شبکه هاي غیررسمی انجام دهند. همچنین آنان معتقدند احراز هویت در سامان امتا ممکن است زمان بر و با خطایی که ممکن
است رخ دهد، این امر موجب خروج مشتریان از پلتفرم ها شود؛ اما در سویی دیگر مدیران سامانه امتا در دفاع از خود و رفع دغدغه ها
می گویند آنان در کمتر از 10 روز توانسته اند هفت میلیون کاربر را احراز هویت و به سایت هاي خودروسازي معرفی کنند. به هرحال
مشخص است که به رغم وجود پیامدهاي مخرب سفته بازي که حالا بر بستر پلتفرم هاي آگهی نیازمندي هم سوار شده، هنوز هم

 
سیاستگذار برنامه مشخصی براي ساماندهی این فضا ندارد. 

 
کیهان 

 
- بازي با نرخ ارز به بهانه انتخابات آمریکا 

کیهان درباره نرخ ارز گزارش داده است: در ادامه نگاه معیوب به خارج براي حل مشکلات این روزها بازي با نرخ ارز و سکه به بهانه

 
نتایج انتخابات آمریکا در دستور کار عده اي قرار گرفته که قطعا بزرگ ترین ضربه به معیشت مردم است. 

در آستانه اعلام نتایج انتخابات آمریکا، عده اي دوباره در فضاي مجازي با دمیدن در نرخ دلار، بازار ارز را صعودي کرده و می کوشند

 
خط افزایش قیمت را به سایر بازارها نیز مخابره کنند. 

به این ترتیب، نرخ دلار که در انتهاي هفته قبل و ابتداي هفته جاري در کانال 27 هزار تومان قرار داشت، دیروز با افزایش حدوداً دو

 
هزار تومانی به حوالی 29 هزار و 500 تومان رسید. 

بلافاصله با صعودي شدن دلار، قیمت طلا هم در بازار داخلی افزایش یافت. نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر، ظهر دیروز در گفت وگو



با خبرگزاري تسنیم اظهار کرد: «قیمت سکه حدوداً 700 هزار تومانی نسبت به معاملات اول صبح افزایش یافته است و از 14 میلیون
و 500 هزار تومان به 15 میلیون و 200 هزار تومان افزایش یافت.» این در حالی است که در ادامه کاهش قیمت ها در بازار ارز و سکه

 
در ابتداي این هفته، قیمت سکه با ریزش 600 هزار تومانی به کانال 12 میلیون تومان برگشته بود. 

 
گره زدن اقتصاد به انتخابات آمریکا 

بهانه این افزایش قیمت ها که همزمان با اعلام نتایج اولیه انتخابات ریاست جمهوري آمریکا تشدید شد، تقویت احتمال پیروزي دونالد

 
ترامپ در ساعات اولیه شمارش آراء ذکر شده است. 

اما آنچه باعث اظهار نگرانی کارشناسان و فعالان اقتصادي شده، گره خوردن افراطی وضعیت اقتصاد داخلی به متغیرهاي بیرونی است

 
که این روزها اقتصاد کشور را در وضعیت ویژه رکود تورمی قرار داده است. 

همزمان با تلاش پشت پرده جریان اقتصادي و سیاسی براي بهره برداري از نتایج انتخابات آمریکا، جریان رسانه اي خاصی هم در
داخل و خارج، طی ماه هاي قبل به شدت تلاش کرد موضوع انتخابات آمریکا را به عنوان موضوع کلیدي اخبار و گزارش هاي خود

 
قرار دهد تا این ماجرا به دغدغه شماره یک اقتصاد کشور بدل شود. 

فضاي اقتصادي کشور در روزهاي اخیر به گونه اي منحرف شده و ذهن جامعه آنچنان از خبرهاي لحظه به لحظه انتخابات آمریکا پر
شده که گویا قرار است دستی از خارج، مشکلات اقتصادي کشور را - که از قضا بیشتر آنها ریشه در سوءمدیریت داخلی دارد- به

 
یکباره حل کند. 

 
اعلام خطر کارشناسان 

این جریان اقتصادي و رسانه اي در حالی حواس جامعه را به آن سوي اقیانوس اطلس پرت کرده است که کارشناسان و فعالان

 
اقتصادي دلسوز، این وضعیت را براي اقتصاد کشور بسیار خطرناك توصیف می کنند. 

به اعتقاد آنان، تجربه شکست خورده برجام و اینستکس در کنار وعده هایی که با همین ترفند به خورد مردم داده شد، نشان داد که
امید بستن به غربی ها براي نجات اقتصاد اشتباه راهبردي بود و گره زدن دوباره معیشت مردم به تحولات خارجی، خطایی است

 
نابخشودنی. 

رهبر انقلاب بارها و بارها بر این نکته راهبردي تأکید کرده اند که مشکلات کشور هیچ راه حلی جز تکیه بر توان داخل کشور ندارد.
ایشان در بیانات روز سه شنبه خود به مناسبت سالروز میلاد پیامبر رحمت(ص) نیز با اشاره به لزوم «تحرك بهتر» مسئولین، بار دیگر
تصریح کردند که «در زمینه اقتصاد نگاه صحیح و اصولی این است که مطلقاً به بیرون کشور نگاه نکنیم؛ نه اینکه رابطه مان را قطع
کنیم؛ بنده هر دفعه که می گویم علاج را در داخل بجوییم، یک عدّه اي برمی دارند اینجا و آنجا، در فضاي مجازي (می گویند:)
«معتقدند که ما با خارج ارتباط را قطع کنیم»؛ نه، این نیست؛ ارتباطات باید برقرار باشد؛ مهم این است که ما علاج را از دیگران
نخواهیم، علاج را از بیرون خودمان نخواهیم؛ علاج در درون خود ما است، در داخل کشور است که یک قلم عمده اش هم افزایش

 
تولید است که بارها روي آن من تکیه کرده ام. باید یک تلاش برنامه ریزي شده و سازمان یافته در زمینه اقتصاد انجام بگیرد.» 

رئیس جمهور هم دیروز در جلسه هیئت دولت مدعی شد: «تصمیمات اقتصادي ما از چند هفته پیش بدون توجه به اینکه در آمریکا



 
چه می گذرد یا چه کسی انتخاب می شود اتخاذ شده و مبناي ما تولید داخل و صادرات بوده است.» 

 
اثر خودتحریمی 

هر چند حسن روحانی به عنوان رئیس دستگاه اجرایی کشور بر نگاه به داخل تأکید کرده است، اما به نظر می رسد تصمیمات چند
هفته اخیر دولتمردان به تنهایی راهگشا نیست و براي تثبیت این موضوع، باید نگاه دولت و جریان رسانه اي موجود در این جهت

 
اصلاح گردد. 

رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی با بیان اینکه تأثیر خودتحریمی ها بر اقتصاد ایران از تحریم هاي آمریکا بیشتر

 
بوده است معتقد است: روابط خصمانه آمریکا با ایران با رفت و آمد دولت ها هیچ تغییري نخواهد کرد. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، بهرام شکوري، تأکید می کند: «با اینکه تحریم ها و انتخابات آمریکا می تواند اقتصاد ایران را متأثر کند،
اما در عین حال باید از ظرفیت هاي داخلی کشورمان استفاده کنیم، برنامه هاي مدونی براي توسعه ارائه دهیم و بازارهاي هدف را هم

 
شناسایی و براي آن اقدام کنیم.» 

 
عوارض نگاه به خارج 

همچنین وحید شقاقی، رئیس دانشکده اقتصاد دانشگاه خوارزمی هم می گوید: هر چه قدر که سهم عوامل داخلی در اقتصاد پررنگ تر

 
شود می توان امیدوار بود که سهم عوامل خارجی کمتر شود. 

وي افزود: از آنجایی که ما سهم عوامل داخلی از اقتصاد کشورمان را طی دهه هاي اخیر به شدت کمرنگ تر کردیم، لذا طبیعی است
که آسیب پذیري اقتصادمان هم از عوامل خارجی مانند انتخابات آمریکا یا هر رخداد برون مرزي بیشتر شود کما اینکه به دلیل
تأثیرگذاري مسائل آمریکا بر کانال نرخ ارز و سایر مولفه هاي اقتصادي ایران هم اکنون موضوع انتخابات آمریکا در زندگی مردم ایران

 
پررنگ شده است. 

این کارشناس اقتصادي معتقد است تا زمانی که اقتصاد ایران تا این حد آسیب پذیر باشد سهم عوامل بیرونی هم پررنگ تر خواهد شد

 
و انتخابات آمریکا هم از این قاعده مستثنا نیست. 

وي با اشاره به تأکید سیاست هاي ابلاغی اقتصاد مقاومتی بر درون زایی اقتصاد ایران گفت: متاسفانه ما هنوز براي کاهش وابستگی
درآمد دولت به نفت، اصلاح نظام مالیاتی و بودجه اي و بانکی، کاهش فساد مالی، رقابت پذیري اقتصاد و توازن و ثبات مالی اقدام

 
خاصی انجام نداده ایم. 

 
خطاي محض 

ابوالفضل ظهره وند، کارشناس مسائل بین الملل و از دیپلمات هاي باسابقه کشورمان هم در مصاحبه با رادیو، شرطی کردن اقتصاد را
خطاي محض خواند و گفت: ما اقتصاد کشورمان را رها کردیم که این دو نتیجه دارد؛ در صورت رأي آوردن بایدن قیمت ها و از جمله
نرخ دلار کاهش پیدا می کند که در این حالت همه فکر می کنند برجام خیلی خوب بوده و ترامپ این کارها را کرده و در صورت رأي
آوردن ترامپ هم تحریم ها سخت تر می شوند، اما این یعنی ما ناکارآمدي ساختار داخلی را ذیل پوشش تحریم ها قرار داده و هیچ



 
وقت هم پاسخگو نیستیم درصورتی که هنر سیاستمداران این است که با وجود فشارها راهکارهاي خاص خودشان را طراحی کنند. 

ظهره وند گفت: چه «بایدن» پیروز شود چه «ترامپ» ایران تهدید پایدار آمریکاست و به گفته «نشنال اینترست» تغییر رژیم در ایران
با کار نظامی به شدت پرهزینه است و کماکان باید به سراغ بی ثباتی اقتصادي و نارضایتی در مردم بروند که «بایدن» می تواند این

 
کار را انجام دهد. 

وي افزود: بایدن در ابتدا خودش را ارادتمند برجام نشان می دهد، اما براي بازگشت به آن، اما و اگرهایی می گذارد و با بازگشت

 
آمریکا به برجام، مکانیزم ماشه عملاً به دست آمریکا خواهد افتاد. 

 
راه حل مشکلات 

چنان که بارها در گزارش هاي مختلف با ارائه راهکارهاي ملموس تأکید کرده ایم، در شرایطی که کشور با فراوانی بسیاري از کالاهاي

 
اساسی مواجه هست، نوسانات بیش از حد و افزایش قیمت پی درپی این کالاها قابل قبول نیست. 

بر خلاف آنچه کاسبان اقتصادي غربگرا تلاش می کنند در ذهن جامعه فرو کنند، به نظر می رسد عمده این گرانی ها ناشی از سوء

 
مدیریت هاي داخلی باشد، نه تحریم ها. 

اگر مسئولان، صادرات گوجه فرنگی را همزمان با فصل کاهش تولید آزاد نکنند، این محصول ناگهان کمیاب نمی شود. اگر براي
مسائل حمل ونقل و تأمین کیسه آرد از پیش تدبیر کنند، آرد در بازار گران نمی شود. اگر از قبل به فکر تأمین نهاده هاي تولید روغن
باشند، قفسه فروشگاه ها از روغن خوراکی مردم خالی نمی شود. اگر به جاي اینکه مسئولان دولتی مدام به فکر ارتباط با خارج براي
حل مشکلات باشند به فکر افزایش تولید باشند و در عمل به رفع موانع تولید بپردازند قطعا بسیاري از معضلات اقتصادي برطرف می
شود، این «اگرها» ادامه دارد و راه حل همه آنها در دست مسئولان است. هر اندازه که در این زمینه کوتاهی شود، به همان اندازه،

 
دلالان و غربگرایان می توانند با موج سواري بر انتخابات یک کشور دیگر، اینچنین اقتصاد کشور را مشوش کنند. 

 
وطن امروز 

 
- خیزش تورمی پول 

وطن امروز از جدیدترین تحولات شاخص هاي عمده پولی گزارش داده است: رشد شدید نقدینگی بویژه افزایش سهم پول از نقدینگی،

 
رشد بدهی دولت به بانک ها و بانک مرکزي و همچنین رشد بدهی بانک ها به بانک مرکزي زنگ هشدار تورم را به صدا درآورده است 

بانک مرکزي بتازگی جزئیات شاخص هاي عمده پولی کشور تا پایان شهریورماه سال جاري را منتشر کرد. این گزارش نشان می دهد
بسیاري از شاخص هاي پولی کشور طی یک سال اخیر تغییرات تورمی داشته است. رشد شدید نقدینگی و بویژه افزایش سهم پول از
نقدینگی، رشد بدهی دولت به بانک ها و بانک مرکزي و همچنین رشد بدهی بانک ها به بانک مرکزي مهم ترین تغییرات موجود در
گزارش بانک مرکزي است. اکنون در شرایطی که تورم به یکی از مهم ترین و فوري ترین مسائل کشور تبدیل شده، نقش بانک مرکزي
براي مدیریت شاخص هاي پولی بیش از پیش اهمیت می یابد. با این حال بانک مرکزي تنها نهاد مسؤول در کنترل تورم نیست. از
آنجا که رد پاي کسري بودجه در بسیاري از تغییرات رخ داده در شاخص هاي پولی کشور طی یک سال اخیر و در نهایت افزایش تورم

 
به وضوح مشخص است، نقش وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه در تدوین بودجه اي با حداقل کسري، انکارناپذیر است. 



به گزارش «وطن امروز»، آخرین گزارش مرکز آمار از شاخص قیمت مصرف کننده در مهرماه سال جاري از تداوم روند رو به رشد این
شاخص در ماه هاي آتی خبر داد. طبق گزارش مرکز آمار، تورم 12 ماه منتهی به مهرماه 99 معادل 2/27 درصد و تورم نقطه به نقطه
در این ماه معادل 4/41 درصد بوده است. پیشی گرفتن تورم نقطه به نقطه به عنوان شاخص پیش نگر تورم از تورم سالانه نشان می

 
دهد مسیر صعودي تورم در ماه هاي آتی همچنان ادامه خواهد داشت. 

روند رو به رشد تورم در ماه هاي اخیر فشار شدیدي به بخش هاي مختلف اقتصادي بویژه تولید و معیشت خانوار وارد کرده است.
تحلیل هاي مختلفی از علت اصلی رشد تورم در ماه هاي اخیر ارائه شده است، با این حال بیشتر تحلیل ها 2 دلیل عمده را براي رشد
تورم در ماه هاي اخیر عنوان می کردند. بخشی از کارشناسان «رشد نرخ ارز» را علت عمده افزایش نرخ تورم معرفی می کنند. طبق
گفته این دسته از کارشناسان، افزایش شدید نرخ ارز در نیمه نخست سال جاري عامل اصلی افزایش نرخ تورم و رشد شدید سطح
قیمت ها بوده است. بخشی از بدنه دولت و به طور خاص سازمان برنامه و بودجه طرفدار این تحلیل هستند، چرا که طبق این تحلیل،

 
مسؤولیت تورم بیشتر بر عهده بانک مرکزي است و نقش سازمان برنامه و بودجه در بی ثباتی کنونی اقتصاد کشور به حاشیه می رود. 

در مقابل اما بخش دیگري از کارشناسان «رشد شاخص هاي کلیدي پولی» را عامل اصلی تورم معرفی کرده و از این رو خواستار اتخاذ
سیاست هاي پولی ضدتورمی هستند. این دسته از کارشناسان با تاکید بر نقش شاخص هاي پولی همچون پایه پولی، نقدینگی و...
رفتار تورم در کشور را تحلیل می کنند. تحلیل این دسته از کارشناسان اما به توضیحات مسؤولان بانک مرکزي در تبیین علت افزایش
تورم نزدیک تر است. مسؤولان بانک مرکزي پیش تر اعلام کرده بودند علت رشد تورم در ماه هاي اخیر رشد شدید پایه پولی و
نقدینگی به دلیل کسري بودجه دولت و تامین آن از طریق استقراض از بانک مرکزي و همچنین برداشت از منابع ارزي صندوق توسعه
ملی است. این روایت به طور خاص سازمان برنامه و بودجه را مقصر تورم معرفی می کند و نقش بانک مرکزي را در بروز تورم
افسارگسیخته فعلی به حاشیه می برد. در همین راستا بانک مرکزي بتازگی جزئیات شاخص هاي عمده پولی کشور تا پایان شهریورماه
سال جاري را منتشر کرد. انتشار جدیدترین شاخص هاي پولی در روزهاي اخیر، تصویر واضح تري از نقش این عوامل در تورم و تاثیر

 
کسري بودجه دولت را به تصویر کشید. 

 
رشد حجم و سیالیت نقدینگی 

طبق جدیدترین گزارش بانک مرکزي از شاخص هاي عمده پولی در پایان شهریورماه سال جاري، حجم نقدینگی به رقم 2 هزار و
895 هزار میلیارد تومان رسیده است. این رقم در پایان اسفندماه سال گذشته 2 هزار و 472 هزار میلیارد تومان و شهریورماه سال
گذشته معادل 2 هزار و 126 هزار میلیارد تومان بوده است. بدین ترتیب شاخص نقدینگی در 6 ماه ابتدایی سال جاري معادل 1/17

 
درصد و طی یک سال منتهی به شهریورماه سال جاري معادل 2/36 درصد افزایش یافته است. 

نکته دیگر درباره تحولات یک سال اخیر نقدینگی، رشد قابل توجه سهم پول از کل نقدینگی کشور است. طبق آمارهاي بانک مرکزي،
این نسبت در پایان شهریور سال گذشته معادل 7/15 درصد بوده که در پایان اسفند سال گذشته به 3/17 درصد رسیده و در نهایت
در پایان شهریورماه سال جاري به 7/20 درصد افزایش یافته است. روند رو به رشد سهم پول از نقدینگی نشان دهنده افزایش سیالیت
نقدینگی در یک سال اخیر است. بررسی شاخص پایه پولی هم نشان دهنده جهش مقدار این شاخص در 6 ماه پایانی سال 98 است.
طبق گزارش بانک مرکزي، حجم پایه پولی در پایان شهریور سال گذشته معادل 295 هزار میلیارد تومان بوده که با افزایشی 5/19
درصدي به رقم 353 هزار میلیارد تومان در پایان اسفندماه سال گذشته رسید. پس از این هم این شاخص با رشدي 4/5 درصدي به
رقم 372 هزار میلیارد تومان در پایان شهریور سال جاري رسید. تغییرات پایه پولی و نقدینگی در یک سال اخیر باعث نوسان ضریب
فزاینده شده به طوري که در مجموع این شاخص طی این مدت با افزایش همراه شده است. ضریب فزاینده (نسبت نقدینگی به پایه



پولی) که شهریورماه سال گذشته معادل 2/7 درصد بود با طی روندي کاهشی به حدود 7درصد در پایان سال گذشته رسید اما در 6
ماه نخست سال جاري با طی مسیري صعودي به حدود 8/7 درصد افزایش یافت. افزایش این نسبت نشان دهنده افزایش آزادي عمل
بانک ها در خلق نقدینگی است. رشد این شاخص هم می تواند نشانه اي نگران کننده از تداوم رشد سریع نقدینگی در ماه هاي آینده

 
باشد. 

 
رشد شدید بدهی دولت به شبکه بانکی 

در بخش دیگري از گزارش بانک مرکزي از شاخص هاي عمده پولی، خلاصه دارایی ها و بدهی هاي نظام بانکی آمده است. ارقام
متعددي در این بخش وجود دارد، با این حال مهم ترین تغییر در این بخش، رشد شدید بدهی دولت به نظام بانکی در نیمه نخست
سال جاري است. طبق گزارش بانک مرکزي بدهی دولت به نظام بانکی در پایان سال گذشته معادل 370 هزار میلیارد تومان بوده که
این رقم در میانه سال جاري به 462 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. رشد حدود 92 هزار میلیارد تومانی بدهی دولت به شبکه
بانکی در نیمه نخست سال جاري معادل رشد 8/24 درصدي در نیمه ابتدایی سال جاري است. رشد قابل توجه بدهی دولت به شبکه
بانکی ریشه در کسري شدید بودجه سال جاري دارد. تخمین هاي مختلفی براي کسري بودجه سال جاري مطرح شده با این حال رقم
150 هزار میلیارد تومان تقریبا مورد اتفاق بیشتر کارشناسان و همچنین مرکز پژوهش هاي مجلس قرار دارد. ابزار اصلی دولت براي
جبران کسري بودجه هم انتشار اوراق بدهی دولتی است. طبق قانون بودجه، دولت مجاز به انتشار حدود 90 هزار میلیارد تومان اوراق
بدهی دولتی است. با این حال دولت در بهار سال جاري مجوز انتشار 150 هزار میلیارد تومان مازاد بر رقم مصوب در بودجه را از
شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا گرفت. مشتري اصلی اوراق بدهی دولت هم مطابق گزارش هایی که خزانه داري کل کشور از
ابتداي امسال تاکنون منتشر کرده، شبکه بانکی بوده است. از همین رو رشد بدهی دولت به بانک مرکزي در سایه کسري بودجه

 
هنگفت، موضوعی کاملا قابل پیش بینی بود. 

 
رشد دارایی خارجی، بدهی دولت و شبکه بانکی در سمت دارایی هاي بانک مرکزي 

در بخش دیگري از گزارش بانک مرکزي، خلاصه دارایی ها و بدهی هاي بانک مرکزي آمده است. در این بخش هم ارقام متعددي
گزارش شده است. با این حال تغییرات 3 شاخص کلیدي در یک سال اخیر بیشتر جلب توجه می کند. نخستین مورد، رشد شدید
دارایی هاي خارجی بانک مرکزي در 6 ماه پایانی سال گذشته است. طبق این گزارش، ارزش دارایی هاي خارجی بانک مرکزي در
میانه سال گذشته معادل 466 هزار میلیارد تومان بوده که این رقم با رشدي حدود 15 درصدي به 536 هزار میلیارد تومان در پایان
سال گذشته می رسد. پیش از این عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزي از برداشت دولت از صندوق توسعه ملی در پایان سال
گذشته براي جبران کسري بودجه و تاثیر آن بر رشد پایه پولی خبر داده بود. گزارش جدید بانک مرکزي هم اظهارات رئیس کل این
نهاد را تایید می کند. با توجه به کسري بودجه شدید سال جاري، احتمال تکرار این سناریو در نیمه دوم سال جاري وجود دارد. در
بخش دیگري از دارایی هاي بانک مرکزي، رشد شدید بدهی دولت به بانک مرکزي در نیمه نخست سال جاري جلب توجه می کند.
طبق این گزارش، بدهی دولت به بانک مرکزي که در پایان سال گذشته حدود 76 هزار میلیارد تومان بود با رشدي حدود 36 درصدي
به رقم 104 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. رشد 36 درصدي بدهی دولت به بانک مرکزي آن هم طی 6 ماه نخست سال
جاري، یکی از مهم ترین عوامل رشد پایه پولی بوده است که می تواند به عاملی براي تشدید فشار تورمی تبدیل شود. گزارش بانک
مرکزي از رشد شدید بدهی دولت همچنین اظهارات مسؤولان دولت بویژه مدیران سازمان برنامه و بودجه در نفی هر گونه استقراض از
بانک مرکزي را رد می کند. در بخش دیگري از ترازنامه بانک مرکزي، بدهی بانک ها دیده می شود که بر خلاف روند نزولی خود تا
پایان سال گذشته، مسیر صعودي را در نیمه نخست سال جاري به خود دیده است. طبق آمارها، بدهی بانک ها به بانک مرکزي که از
حدود 151 هزار میلیارد تومان در شهریور سال 97 با کاهشی 26 درصدي به حدود 111 هزار میلیارد تومان در پایان سال گذشته
رسیده بود، طی نیمه نخست سال جاري با در پیش گرفتن مسیري صعودي به حدود 129 هزار میلیارد تومان افزایش یافت. این



 
تغییر نشان دهنده افزایش حدود 17 درصدي طی نیمه نخست سال جاري است. 

 
سیگنال هاي تورمی شاخص هاي پولی 

گزارش جدید بانک مرکزي نشان می دهد روند تغییرات بسیاري از شاخص هاي پولی کشور در جهت افزایش تورم در حرکت است.
در چنین شرایطی بانک مرکزي به عنوان نهاد تنظیم گر پولی باید با اتخاذ سیاست هاي صحیح، نسبت به مدیریت شرایط کنونی با
هدف بازگشت ثبات به اقتصاد اقدام کند. البته اخیرا شوراي پول و اعتبار در جلسه اي به ریاست همتی با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی
بر «اعمال محدودیت بر رشد ترازنامه شبکه بانکی» موافقت کرد. اجراي این سیاست می تواند کمک بسیاري به کنترل رشد و هدایت
نقدینگی کند. با این حال در صورت تداوم مماشات بانک مرکزي با شبکه بانکی، این سیاست هم مانند قوانین پیشین بانکی با بی
اعتنایی شبکه بانکی مواجه شده و اجرایی نخواهد شد. گذشته از نقش مهم بانک مرکزي در مدیریت شاخص هاي پولی، نقش سایر
دستگاه ها از جمله وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه در موفقیت بانک مرکزي پررنگ است. تدوین بودجه اي با حداقل کسري،
مهم ترین وظیفه وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه است، در غیر این صورت بسیاري از آثار منفی کسري بودجه دولت که طی

یک سال اخیر شاخص هاي پولی را تحت تاثیر قرار داده، در سال آینده هم زمینه ساز تورم خواهد شد.



پیشنهاد نماینده اصلاح طلب مجلس دهم براي زنجیره توزیع کالا

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو فراکسیون امید مجلس دهم گفت: دولت در سال هاي قبل اقدام خاصی را در بحث رفع ایرادات زنجیره تولید و سالم
سازي آن صورت نداده و ما امیدواریم در ماه هاي باقیمانده از عمر دولت اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد.

 
15 آبان 1399 - 09:34 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم گفت: دولت در سال هاي قبل اقدام خاصی را در بحث رفع ایرادات زنجیره تولید و سالم سازي آن

 
صورت نداده و ما امیدواریم در ماه هاي باقیمانده از عمر دولت اقدامات لازم در این زمینه صورت گیرد. 

خبرگزاري فارس: محسن علیجانی زمانی عضو فراکسیون امید
مجلس دهم با اشاره به مشکلات اقتصادي کشور گفت: ما در
زنجیره توزیع کالا دچار مشکل هستیم و زنجیره توزیع در کشور

 
زنجیره معیوبی است. 

وي افزود: واقعیت امر این است که این ایراد و اشکال در زنجیره

 
توزیع محصولات تولیدشده در کشور هم وجود دارد و این امر باعث شده تا کالا گران به دست مردم برسد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: باید سیستم نظارتی دقیقی در کشور وجود داشته باشد چه در مورد کالا هاي وارداتی
و چه کالا هاي تولید شده در داخل، از زمان تولید مواد اولیه تا زمان تولید کالا و توزیع آن در بازار و رسیدن به دست مصرف

 
کنندگان، این نظارت وجود داشته باشد. 

علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: با این نظارت قوي و صحیح است که دست دلالان و محتکران در روند توزیع کالا قطع می شود و اگر
بنا هم باشد که واسطه اي در این زنجیره وجود داشته باشد، واسطه باید نقش تسهیل کننده داشته باشد نه احتکارکننده و باعث

 
گرانی کالا شود. 

وي افزود: متأسفانه دولت در سال هاي گذشته اقدام خاصی را در این زمینه صورت نداده، اما در همین ماه هاي باقیمانده از عمر خود

 
می تواند اقدامات جدي را در این زمینه صورت دهد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم با بیان این که ما در دهه اول انقلاب زنجیره توزیع خوبی در بحث کالا داشتیم، اظهار داشت: ما
امروز نیازمند دو زنجیره توزیع کالا در کشور هستیم؛ ابتدا زنجیره توزیعی که بدون هیچ واسطه و دلال بازي و احتکار به صورت آزاد
کالا ها را در اختیار مردم قرار دهد و زنجیره دوم، زنجیره اي که کالا هاي اساسی را در اختیار اقشار آسیب پذیر قرار دهد که این

زنجیره باید توسط خود دولت تشکیل و مدیریت شود تا نیاز هاي اساسی کشور را از این طریق برطرف سازد. 



علیجانی زمانی خاطرنشان کرد: دولت امروز اعلام کرده 60 میلیون نفر در کشور مشکل معیشتی دارند و این خود یک نوع اعتراف در
این زمینه است که باید کالا هاي اساسی تأمین شود و یارانه نقدي که در دولت آقاي احمدي نژاد برقرار شد و عده اي به آن انتقاد

 
داشتند و امروز یارانه معیشتی داریم و این نشان از وجود مشکل در این حوزه است. 

وي افزود: در بحث هدفمندي یارانه ها در بودجه 99 به میزان 250 هزار میلیارد تومان اعتبار از محل آزادسازي قیمت ها به دست

 
می آید که تنها 45 هزار میلیارد تومان آن به عنوان یارانه نقدي در اختیار مردم قرار می گیرد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم اظهار داشت: وقتی از مردم درباره نیازشان به یارانه نقدي سؤال شد تنها 3 میلیون نفر حاضر شدند
از دریافت یارانه نقدي صرف نظر کنند و این به این معناست که مردم می خواهند در اقتصاد مشارکت داشته باشند و خودشان یارانه

 
شان را مدیریت کنند تا این که همین مقدار یارانه هم بخواهد در اختیار دولت قرار گیرد. 

علیجانی زمانی با اشاره به واگذاري تعدادي از بنگاه هاي اقتصادي دولتی به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: این بنگاه ها باید در
اختیار بخش تعاونی قرار می گرفت و مردم صاحبان آن می شدند نه این که به یکسري اشخاص و یا دستگاه هاي زیر مجموعه

 
وزارتخانه ها واگذار شود. 

وي با بیان این که باید در واگذاري برخی از این بنگاه هاي اقتصادي به بخش خصوصی تجدیدنظر شود، اظهار داشت: باید نظارت
دقیق صورت گیرد تا این بنگاه هاي اقتصادي حتماً کالا و محصول تولیدشده را به خارج از کشور صادر کنند نه این که مواد خام را
بفروشند؛ چراکه فروش مواد خام از یک سو جلوي ایجاد اشتغال در کشور را می گیرد و از سوي دیگر باعث از بین رفتن منابع

 
زیرزمینی و رو زمینی ما خواهد شد. 

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در پایان گفت: در بحث صادرات غیرنفتی امروز حدود 50 میلیارد دلار صادرات غیرنفتی داریم که
باید مشخص شود ارز حاصل از این صادرات به کجا می رود و در کجا هزینه می شود و اگر تأثیري بر معیشت مردم دارد این تأثیر در

کجا بوده و به طور کل باید وضعیت آن مشخص شود.



جهش تولید در سرزمین فتح - 13

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/08/15

""جهش تولید در سرزمین فتح"" نام طرحی است که از خرداد ماه امسال(همزمان با سالروز آزاد سازي خرمشهر) تا هفتم مهر
ماه جاري(همزمان با شکست حصر آبادان) در قالب 12 هفته، 12 طرح صنعتی و تولیدي در آن به بهره برداري رسید. در ادامه این
روند با حضور مسوولان سازمان منطقه آزاد اروند و مدیران شهري، شامگاه چهارشنبه(چهاردهم آبان ماه جاري) و در گام سیزدهم این
طرح، نخستین واحد تولیدي صنایع نان منطقه آزاد اروند در شهرك صنعتی خرمشهر به بهره برداري رسید. این واحد صنعتی با
سرمایه گذاري بالغ بر 76 میلیارد ریال و تنوع تولید 12 نوع کیک، کلوچه و نان حجیم و غیر حجیم( 24 تن در سال)، زمینه ساز

 
اشتغال 30 نفر به صورت مستقیم و 85 نفر به صورت غیر مستقیم شده است. 
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بررسی موانع و مشکلات 12 واحد تولیدي ،صنعتی ،خدماتی وگردشگري در

استان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان از بررسی موانع و مشکلات 12 واحد تولیدي ،صنعتی ،خدماتی وگردشگري در
جلسه کارگروه تسهیل ورفع موانع تولید استان خبرداد.

بررسی موانع و مشکلات 12 واحد تولیدي ،صنعتی
،خدماتی وگردشگري در استان رئیس سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان از بررسی موانع و مشکلات 12 واحد
تولیدي ،صنعتی ،خدماتی وگردشگري در جلسه کارگروه

 
تسهیل ورفع موانع تولید استان خبرداد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛
سالار حسین پور رئیس سازمان از بررسی موانع ومشکلات
12 واحد تولیدي صنعتی ،گردشگري و خدماتی در

نوزدهمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان خبر داد و افزود :یکی از دستور کار مهم جلسه امروز بررسی مشکلات

 
تعاونی 227گازهاي صنعتی و طبی جنوب بود که محصول نهایی آن تولید اکسیژن میباشد. 

رئیس سازمان صنعت ،معدن وتجارت استان اضافه کرد: باتوجه به موج جدید ویروس کرونا واحتمال همه گیري افراد، همچنین دستور
ویژه استاندار در ستاد استانی کرونا جهت تکمیل وراه اندازي فاز دوم این واحد صنعتی، مشکلات این واحد با حضور سرمایه گذار
وسایردستگاه هاي عضو کارگروه بررسی ومقرر گردید ظرف کمتر از 15 روز آینده تسهیلات مورد نیاز این واحد از محل بند الف
تبصره 18 و از طریق بانک هاي عامل استان در اختیار سرمایه گذار ،گذاشته تا نسبت به راه اندازي هر چه زودتر فاز دوم این کارخانه

 
اقدام نماید. 

حسین پور در پایان یاد آور شد: هم اکنون این واحد تولیدي_صنعتی با اشتغال 15 نفر دراستان فعال بوده و اکسیژن مورد نیاز بخش
خصوصی و بیمارستان هاي استان را تامین مینماید.



دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/08/15

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و افزایش مهارت
هاي حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام می کند.

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و افزایش مهارت هاي

 
حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام می کند. 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان باهدف افزایش سطح
مهارت شاغلین بخش هاي مختلف اقتصادي و افزایش مهارت
هاي حرفه اي دانش آموختگانی که فاقد تجربه اجرایی می
باشند، نسبت به برگزاري دوره هاي مهارتی اقدام می کند. این

مرکز آموزشی به قصد ارتقاي دانش کار و ایجاد مهارت هاي متناسب با حوزه فعالیت شغلی افراد تأسیس شده و زیر نظر وزارت علوم

 
تحقیقات و فناوري فعالیت می کند. 

از طرف دفتر آموزش ها غیردولتی وزارت علوم مأموریت هاي مختلفی به مؤسسات آموزش عالی آزاد ازجمله دانش پژوهان واگذار
گردیده است که هدف آن آموزش نیروي انسانی متخصص و موردنیاز بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور می

 
باشد به نحوي که دانش آموختگان بتوانند براي فعالیتی که به آن ها محول می شود، دانش و مهارت لازم را کسب نمایند. 

ارائه خدمات آموزشی در قالب آموزش هاي عالی آزاد، آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی و دوره هاي آمادگی فراگیر پیام نور

 
را می توان اشاره کرد. 

 
آموزش هاي عالی کوتاه مدت مهارتی (عالی آزاد) به چه دوره هایی اطلاق می شود؟ 

به آموزش هاي غیررسمی اطلاق می شود که بر اساس نیاز متقاضیان براي ارتقاء شغلی شاغلان بخش هاي مختلف و همچنین دانش
آموختگان دانشگاه ها در ساعات آموزشی متنوع و سرفصل مشخص تدوین و به تصویب رسیده و تجمیع آن منجر به یک مقطع
تحصیلی نخواهد شد و در پایان دوره به دانش آموختگان این دوره ها گواهی گذراندن دوره بدون استفاده از عناوین رسمی دانشگاه

 
(مانند کاردانی، کارشناسی و ... یا معادل آن ها) اعطاء می شود. 

 
آموزش هاي تکمیلی بین سطوح تحصیلی چیست؟ 

دوره هاي آموزش عالی تکمیلی بین سطوح تحصیلی دوره هاي کوتاه مدتی هستند که در بین مقاطع تحصیلی آموزش عالی به منظور
ارتقاي بهره وري نیروي کار، افزایش دانش و مهارت، ارتقا شغلی و حرفه اي مطابق با فناوري روز، در شروع و یا حین کار در محیط

کار، کارگاه و یا مراکز آموزش ارائه می شود. 



 
1-افزایش مهارت و توانمندي نیروي انسانی و پاسخ گوئی سریع به نیازهاي آموزشی مشاغل جامعه. 

 
2-کوتاه کردن زمان اجراي دوره هاي آموزشی و شتاب بخشیدن به روند تربیت نیروي انسانی کارآمد و کاهش هزینه هاي آموزش. 

3-افزایش انعطاف پذیري در ارائه آموزش هاي مهارتی متناسب با مقتضیات حوزه هاي شغلی، شرایط محیطی، بومی، آمایش سرزمین

 
و متناسب با تفاوت هاي فردي فراگیران. 

 
آمادگی آزمون فراگیر پیام نور به چه دوره اي اطلاق می شود؟ 

به آموزش هایی اطلاق می شود که متقاضیان براي آمادگی و افزایش سطح دانش براي شرکت در آزمون هاي آمادگی فراگیر پیام نور
نیازمند گذراندن آن می باشند. لازم به ذکر است سرفصل هاي هر رشته بر اساس مصوبات دانشگاه پیام نور در زمان ثبت نام این دوره
ها به صورت رسمی اعلام شده و مؤسسه مجري موظف به ارائه آموزش ها بر اساس سرفصل هاي ابلاغی از سوي دانشگاه پیام نور و

 
سازمان سنجش می باشد. 

 
شیوه هاي ارائه خدمات آموزشی 

 
دوره هاي آموزشی در قالب حضوري، نیمه حضوري و مجازي به متقاضیان ارائه می گردد. 

 
نزدیک به دو دهه تلاش مستمر 

دانش پژوهان فقط یک نام نیست، یک فرهنگ است که بیش از 15 سال براي به بار نشستن آن تلاش شده است. فرهنگ کار، رشد و

 
شکوفایی، فرهنگ خدمت رسانی و پیشرفت با استعانت از خداوند و کمک از قابلیت ها و توان جوانان میهن اسلامی. 

این مؤسسه داراي پرسنلی جوان، خلاق و تحصیل کرده با سابقه برگزاري بیش از صدها دوره حضوري و غیرحضوري و انتشار بیش از
210 عنوان کتاب با مشارکت اساتید برتر ایران در رشته هاي مختلف، رکن اثرگذاري در ارائه خدمات کیفی آموزشی در سطح کشور

 
است و با ارائه خدمات آموزشی به حدود 15000 نفر در طول هرسال نقش بسزایی را در این امر ایفا نموده است. 

 
رسالت ما 

مؤسسه آموزش عالی آزاد دانش پژوهان به عنوان سازمانی سرآمد، رسالت خود را تحقق شعار مهارت آفرینی، کارآفرینی و ارزش

 
آفرینی قرار داده است. 

در زنجیره فعالیت هاي مؤسسه تلاش تمام مدیران، اساتید، پرسنل و شرکاي تجاري دانش پژوهان به گونه اي است که شروع آن

 
خواست و نیاز دانش پذیر و پایان آن رضایت و خشنودي وي می باشد. 

 
افتخارات ما 



 
ارائه خدمات آموزشی بالغ بر 15000نفر در طول هر سال 

 
چاپ و انتشار بیش از 210 عنوان کتاب آموزشی و کمک آموزشی 

 
اخذ مجوز برگزاري آزمون آیلتس (IELTS) از سازمان آموزش سنجش کشور به صورت آفسایت آیلتس تهران 

 
 ISO9001:2015 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت در سازمان

 
 ISO10015:1999 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت خطوط راهنما براي آموزش

 
 iso1002:2018و ISO1004:2018 اخذ گواهینامه مدیریت کیفیت-خطوط راهنماي رضایت مشتري

 
اخذ مجوز انتشار فصلنامه علمی هنر چهارم 

 
اخذ مجوز برگزاري همایش ملی معماري داخلی و دکوراسیون از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور 

 
اخذ مجوز برگزاري بیش از 110 عنوان دوره آموزش از وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

 
همکاري آموزشی با دانشگاه پیام نور 

 
همکاري آموزشی با سازمان بورس و اوراق بهادار 

 
همکاري با سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
همکاري آموزشی با کانون وکلاي اصفهان 

 
همکاري آموزشی با شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

 
همکاري آموزشی با سازمان نظام کاردان ها 

 
همکاري انتشاراتی با موسسه فرهنگی و دیجیتال دانش پژوهان عالی قاپو 

 
اخذ لوح تقدیر و سپاس شرکت در بیش از 50 دوره نمایشگاه و رویداد بین المللی 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار شبکه اجتماعی کاریابی کاروکیا به شماره 1629985 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه آموزش مجازي مهر دانش پژوهان به شماره 1323996 



 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سیستم مدیریت محتواي نویسه به شماره 1708012 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار سامانه مدیریت ارتباط با مشتري آواي دانش به شماره 1457020 

 
اخذ گواهینامه تایید فنی و انتشار نرم افزار مدیریت مجوز و محافظ نرم افزاري حامی دانش به شماره 1324635 

 
موفقیت بدون تلاش حاصل نمی شود 

مدیران و مؤسسین هر مجموعه اي ازجمله دانش پژوهان فعالیت خود را با یک ایده شروع می کنند و براي به بار نشستن آن برنامه
ریزي، سازمان دهی ، همکاري و تلاش کرده اند خلاقیت و پشتکار نشان داده اند تا نهال کسب وکارشان رشد کرده، موفق شود و به

 
ثمر بنشیند و نام و نشان و برند آن مجموعه نشان دهنده سابقه تاریخی و پشتوانه آن همه تلاش است. 

دراین بین مشاهده گردیده است، برخی افراد سودجو با روش هاي غلط و متغلبانه و مجرمانه به دنبال سوءاستفاده از نام تجاري دانش
پژوهان هستند تا از این حسن شهرت سوءاستفاده کنند تا ره صد ساله را یک شبه طی کنند بدون آنکه رنج تلاش را بر خود بخرند و

 
خرد را به کارگیرند به دنبال موفقیت و کسب مال غیرمشروع می باشند. 

یکی از این اقدامات راه اندازي بنیادي به نام بنیاد علمی دانش پژوهان می باشد که فعالیت آن توسط مراجع نظارتی غیرقانونی اعلام

 
گردیده است. یکی دیگر از این اقدامات استفاده از آرم و لگوي مشابه دانش پژوهان با راه اندازي سایت هاي جعلی فیک می باشد. 

امیدواریم نهادهاي نظارتی و قضایی برخورد قاطعی با این گونه رویه ها در فضاي مجازي داشته باشند.



بررسی طرح هاي معرفی شده از سوي اداره کل ورزش و جوانان با حضور

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان قزوین

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/08/15

<<جلسه بررسی طرح هاي معرفی شده از طرف اداره کل ورزش و جوانان استان

 
قزوین برگزار گردید>> 

در این جلسه که با هدف سرعت بخشی به روند بررسی طرح ها و با حضور دکتر
شیخ الاسلامی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان قزوین در محل اداره کل ورزش
و جوانان برگزار گردید، بیش از سی طرح مورد بازبینی قرار گرفت و متقاضیان
تسهیلات ضمن ارائه مدارك، به صورت رو در رو توضیحاتی در خصوص طرح هاي

خود ارائه نمودند.



پیروز قطعی انتخابات اینجانب هستم!

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/08/15

براي ترامپ و بایدن آنقدر که پیروزي مهم است، چگونگی پیروزي اهمیتی ندارد. اگر در شمارش آرا این پیروزي حاصل شد
که بهترین رخداد است، ولی اگر چنین نشد، دیوان عالی یا حتی اردوکشی هاي خیابانی با شبه نظامیان راست افراطی گزینه

هاي نسبتا خوبی براي کسی است که تاکنون حاضر نشده به صورت صریح اعلام کند درصورت ...

به گزارش سرویس بین الملل پایگاه 598، در آمریکا هیچ
کس براي شکست آماده نیست؛ نه دونالد ترامپ و نه حتی
جو بایدن 78 ساله. بیشتر از آنها، هواداران شان در کف
خیابان ها چنین آمادگی اي را ندارند. براي هیچ کدام آنقدر
که پیروزي مهم است، چگونگی پیروزي اهمیتی ندارد. اگر
در شمارش آرا این پیروزي حاصل شد که بهترین رخداد
است، ولی اگر چنین نشد، دیوان عالی یا حتی اردوکشی
هاي خیابانی با شبه نظامیان راست افراطی گزینه هاي نسبتا
خوبی براي کسی است که تاکنون حاضر نشده به صورت

صریح اعلام کند درصورت شکست در انتخابات، نتایج را خواهد پذیرفت و قدرت را واگذار خواهد کرد. او حتی روز سه شنبه در دیدار
با کارکنان کمپین هاي انتخاباتی گفت که رویارویی با یک شکست احتمالی براي وي دشوار خواهد بود. دیروز با آغاز شمارش آرا،
ترامپ با یک فاصله قابل توجه از رقیب دموکراتش عقب بود، اما با شمارش آرا در ایالت هاي جمهوري خواه همچون تگزاس فاصله را
با جو بایدن کم کرد. ترامپ برخلاف تصور در ایالت فلوریدا که براساس مدل هاي انتخاباتی پیشین، فرد پیروز در آن ایالت، رئیس
جمهور آمریکا می شد، آراي اکثریت مردمی را به دست آورد. تا لحظه نگارش این گزارش، ترامپ در ایالت هاي آلاباما، آرکانزاس،
فلوریدا، آیوا، آیداهو، ایندیانا، کانزاس، کنتاکی، لوئیزیانا، میسوري، می سی سی پی، مونتانا، داکوتاي شمالی، نبراسکا، اوهایو، اوکلاهاما،
کارولیناي جنوبی، داکوتاي جنوبی، تنسی، تگزاس، یوتا، ویرجینیاي غربی و وایومینگ اکثریت آرا را به دست آورده و 213 راي
الکترال را از آن خود کرده است. جو بایدن نیز در ایالت هاي کالیفرنیا، کلرادو، کنتیکت، واشنگتن دي سی، دلاویر، هاوایی، ایلینویز،
ماساچوست، مریلند، مین، مینه سوتا، نیوهمپشایر، نیوجرسی، نیومکزیکو، نیویورك، اورگان، رودآیلند، ویرجینیا، ورمونت، آریزونا و
واشنگتن بیشترین آرا را کسب کرد و 238 راي الکترال را از آن خود کرد. هنوز شمارش آرا در ایالت هاي جورجیا، میشیگان،
کارولیناي شمالی، نوادا، پنسیلوانیا، آلاسکا و ویسکانسین به پایان نرسیده، ولی با این حال بایدن در سه ایالت (ویسکانسین، میشیگان
و نوادا) از این 6 ایالت پیش است و ترامپ نیز در سه ایالت دیگر پیشتازي خود را حفظ کرده است.اگر بایدن این سه ایالت را از آن
خود کند، با 270 راي الکترال رئیس جمهور آمریکا خواهد شد. این در حالی است که در ایالت ویسکانسین اگرچه بایدن از ترامپ
پیشی گرفته است اما با توجه به اینکه فاصله آراي دو رقیب کم تر از یک درصد است، کمپین ترامپ می خواهد تقاضاي بازشماري آرا
را در این ایالت بدهد. اگر بایدن یکی از این ایالت را واگذار کند، دونالد ترامپ همچنان در کاخ سفید باقی خواهد ماند. براساس آمار از
137 میلیون و 708 هزار و 945آراي شمارش شده، جو بایدن 70 میلیون و 168 هزار و 757 راي و ترامپ نیز 67 میلیون و 540

 
هزار و 188 راي را به خود اختصاص داده است. جنجال اعلام پیروزي پیش از اعلام نتایج 

دونالد ترامپ که در شرایط عادي تلاش می کند با ایجاد جنجال، همه نگاه ها را متوجه خود کند، مشخص نیست در شرایط بحرانی



چه خواهد کرد. البته دیروز علاوه بر او، جو بایدن رقیب دموکراتش نیز دست به اقدامی عجیب زد؛ هر دو کاندیدا در اقدامی بی سابقه،
پیش از به پایان رسیدن شمارش آرا، دو سخنرانی مجزا داشتند. جو بایدن در یک سخنرانی کوتاه در شهر دلاور در میان طرفدارانش
گفت که «صبوري شما قابل تحسین است. ممکن است تا فردا و پس فردا شمارش آرا طول بکشد.» او افزود: «من معتقدم در راه
پیروزي در انتخابات هستم.» وي از فرماندار دلاور و همه طرفدارانش تشکر کرد و گفت: «ما برنده خواهیم شد.» در سوي دیگر این
منازعه، مرد پرحاشیه کاخ سفید نیز یک سخنرانی ترتیب داد. درحالی که شمارش آراي انتخابات ریاست جمهوري ایالات متحده
همچنان در جریان است، دونالد ترامپ، رئیس جمهوري این کشور طی سخنانی در کاخ سفید اعلام کرد که پیروز شده است. وي
گفت: «ما خودمان را براي برنده شدن در انتخابات آماده می کردیم، تا جایی که به من مربوط باشد آن را برده ایم.» ترامپ همچنین
به روند اعلام شمارش آرا اعتراض کرد و گفت: «داشتیم براي جشن بزرگ آماده می شدیم و داشتیم به کل برنده می شدیم که
ناگهان همه چیز متوقف شد.» رئیس جمهور آمریکا همچنین به پیشتازي اش در شماري از ایالتهاي کلیدي اشاره کرد و افزود: «ما در
ایالت هایی که انتظارش را نداشتیم، برنده شدیم و تازه با اختلاف زیاد هم برنده شدیم؛ ایالت بزرگ اوهایو و تگزاس.» وي با اشاره به
برنده شدن در سه ایالت کلیدي پنسیلوانیا، میشیگان و ویسکانسین گفت: «ما جلو بودیم، اما ناگهان معلوم نیست چه شد. همه چیز

 
متوقف شد.» 

دونالد ترامپ با یادآوري سخنان پیشینش درباره روند انتخابات و مخالفتش با راي گیري به شیوه پستی گفت: «پیشتر نگفته بودم؟
گفته بودم که آنها می خواهند (به هر قیمتی) برنده شوند و اگر برنده نشوند، کار را به دادگاه می کشند. این تخلف در آراي مردم
آمریکاست، این براي کشور ما ننگ است.»وي افزود: «ما می خواهیم قانون به شکل درست به کار گرفته شود. راي گیري باید متوقف
شود. نمی خواهیم ساعت چهار صبح یک سري صندوق راي پیدا کنند و بعد آنها را به لیست اضافه کنند.» این سخنان ترامپ واکنش

 
هاي مختلفی را در میان گروه هاي سیاسی آمریکا حتی طرفداران وي موجب شده است. 

 
 

«کریس کریستی»، فرماندار سابق ایالت نیوجرسی که یکی از طرفداران پروپاقرص ترامپ به شمار می رود، در نطقی تلویزیونی در
شبکه « اي بی سی نیوز» از رئیس جمهور آمریکا انتقاد کرده و گفته است: «هیچ مبنایی براي گفتن چنین استدلالی نیست. تمام این
آرا باید شمارش شوند.» او که تنها دقایقی بعد از اظهارات جنجالی ترامپ صحبت می کرد، تاکید کرد: «من با آنچه که او (ترامپ)
امشب انجام داد، مخالفم. به نظرم با انجام زود هنگام این کار، اگر در این (گفته ها) نقصی وجود داشته باشد، ترامپ اعتبار خود را
پایین آورده است.» جان بولتون، مشاور سابق امنیت ملی آمریکا نیز در مصاحبه اي گفت: «فکر می کنم اظهارات چندساعت قبل
رئیس جمهور ترامپ که گفت پیروز انتخابات است و چگونه قرار است آن را از وي بدزدند، یکی از غیرمسئولانه ترین حرف هایی بود
که یک رئیس جمهور ایالات متحده تاکنون گفته است.» او همچنین تاکید کرده که «این فضاحت (رسوایی) است.» بااین حال ترامپ
به این اظهارات بسنده نکرد و در توئیتی نتیجه انتخابات را زیر سوال برد. او نوشت: «شب گذشته من در بیشتر ایالت هاي کلیدي که
تقریباً همه آنها تحت کنترل دموکرات ها هستند، با اختلاف پیشتاز بودم، سپس با شمارش ناگهانی آرا (پستی) این برتري ها یکی
پس از دیگري غیب شدند!» فشارهاي ترامپ براي متوقف شدن روند شمارش آرا، با واکنش ستاد انتخاباتی بایدن همراه شد. این ستاد



اعلام کرد: «ترامپ سعی دارد حق مردم آمریکا براي راي آزاد را سلب کند. ترامپ نتیجه انتخابات را تعیین نمی کند و روند

 
دموکراتیک همچنان ادامه دارد.» 

مدیر ستاد انتخاباتی بایدن، اظهارات ترامپ را «شنیع، بی سابقه و نادرست» خواند و گفت اگر ترامپ به تهدید خود براي بردن پرونده
به دیوان عالی و جلوگیري از طی کردن روند طبیعی شمارش آرا عمل کند، تیم هاي حقوقی دموکرات ها با این اقدام مقابله خواهند
کرد.» به جز سیاستمداران، رسانه هاي مطرح آمریکایی و شبکه هاي اجتماعی نیز علیه گفته هاي ترامپ موضع گرفته اند. نشریه
«نیویورکر» در واکنش به این اظهارات به مخاطبان آمریکایی یادآوري کرد: «رئیس جمهور ایالات متحده نمی تواند تصمیم بگیرد که
چه کسی پیروز انتخابات باشد.» کریس والس، مجري فاکس نیوز و که مجري مناظره اول ترامپ و بایدن بود نیز گفته است: «هنوز
برنده در برخی ایالات آمریکا مشخص نشده است. ما در یک وضعیت قابل اشتعال قرار گرفته ایم و ترامپ با سخنانش یک کبریت روي
این وضعیت انداخت.» توئیتر به عنوان یک شبکه اجتماعی پرطرفدار روي یکی از توئیت هاي ترامپ برچسب «گمراه کننده» زده
است. فیسبوك نیز مانند توئیتر یکی از پست هاي ترامپ که در آن ادعاي تقلب شده بود را برچست گذاري کرده است. همه منتظرند

 
تا ببینند آراي پستی سرنوشت انتخابات را چگونه رقم خواهد زد. 

 
باخت نظرسنجی ها در انتخابات 

نتایج انتخابات ریاست جمهوري آمریکا تا به اینجاي کار نشان داد که مراکز معتبر نظرسنجی براي دومین دوره پیاپی اشتباه کردند.
این موسسات با انواع روش هاي پیچیده و مدرن، در ماه هاي منتهی به انتخابات سعی کرده بودند پیروز انتخابات را پیش بینی کنند،
اما موفقیت چندانی به دست نیاوردند. نظرسنجی هایی که رسانه هاي معتبري مانند سی ان ان (نزدیک به دموکرات ها) و فاکس نیوز
(نزدیک به جمهوري خواهان) با کمک موسسات نظرسنجی انجام داده بودند به همراه اقدامات مشابه از سوي رسانه ها و مراکز معتبر
دیگر، همه تقریبا پیروزي بایدن را با نسبت آراي قابل توجهی نشان می داد. آخرین نظرسنجی هاي انتخاباتی حاکی از آن بودند که
جو بایدن به جز ایالت آیووا، تگزاس و اوهایو، در ایالت هاي آریزونا، فلوریدا، جورجیا، میشیگان، مینه سوتا، نوادا کارولیناي شمالی،
ویسکانسین و پنسیلوانیا پیروز خواهد شد و به راحتی وارد کاخ خیابان پنسیلوانیا خواهد شد. تقریبا چنین اتفاقی در انتخابات سال
2016 نیز به نوعی رخ داد. در آن سال تقریبا تمامی نظرسنجی ها پیروزي قاطع هیلاري کلینتون در انتخابات را پیش بینی می

 
کردند اما درنهایت ترامپ رئیس جمهور آمریکا شد. 

یکی از جدي ترین اشتباهات مراکز نظرسنجی در انتخابات 2020 در ایالت فلوریدا رخ داد. جایی که در آن اکثریت نظرسنجی ها
حاکی از پیروزي بایدن با فاصله بین 3 تا 5 درصدي بودند. از 11 نظرسنجی معتبر انجام گرفته در این ایالت تنها در 3 نظرسنجی
ترامپ با 3 تا 4 درصد جلوتر از بایدن بود. اما 8 نظرسنجی دیگر پیروزي قطعی بایدن را نوید می دادند. با انتشار آرا در 3 نظرسنجی
از 11 نظرسنجی، آراي ترامپ 3 و 4درصد بیشتر از بایدن بوده است اما در 8 نظرسنجی دیگر بایدن بالاتر بود. با وجود اختلاف 8
درصدي میان نظرسنجی هایی که بایدن یا ترامپ را در فلوریدا پیروز نشان می دادند، درنهایت فلوریدا به ترامپ 51.2 درصد و به
بایدن 47.8 درصد راي داد. اختلاف 3.5 درصدي ترامپ با بایدن در این ایالت نشان داد دوسوم مراکز نظرسنجی آمریکا در فلوریدا به
طرز وحشتناکی دچار خطا شده اند. اشتباهات مراکز نظرسنجی می تواند دلایل مختلفی داشته باشد. نخستین دلیل جانبداري برخی
از موسسات نظرسنجی و رسانه ها از نامزدهاي انتخابات است. آنها با ارائه آمارهاي امیدبخش سعی می کنند نامزد مورد حمایت خود
را در رقابت ها حفظ کرده و با خبرسازي مثبت، مانع از بروز ناامیدي در کمپین انتخاباتی متبوع خود شوند. دومین دلیل به شرکت
نکردن تعدادي از مشارکت کنندگان نظرسنجی ها در انتخابات، مربوط است. در این حالت احتمال دارد فردي در انتخابات ثبت نام
کرده باشد و به همین دلیل مراکز نظرسنجی به سراغش بروند و نظرش را بررسی کنند اما در روز راي گیري، این فرد در انتخابات

 
شرکت نکند. این مساله در بین دموکرات ها شایع تر است. 



در سال 2016، تنها 74 درصد از افرادي که به عنوان دموکرات در انتخابات آمریکا ثبت نام کردند نهایتا راي خود را به صندوق
انداختند. اما دلیل سوم که اهمیتی بیش از دو دلیل بالا دارد به تغییرات اجتماعی در غرب بازمی گردد. این تغییرات باعث شده اند
غرب به شکل یک جامعه درحال گذار دربیاید. جامعه اي که هنوز در آن تغییرات کامل نشده و وضعیت به ثبات نرسیده است. طبیعی
است در چنین شرایطی به دلیل پویایی جامعه و سرعت بالاي تغییرات پیش بینی کار آسانی نیست و در بازه هاي زمانی بسیار کوتاه
نظرات مردم با نوسان روبه رو می شود. در سال 2016 هنگامی که ترامپ برخلاف نظرسنجی ها به پیروزي رسید مراکز مطالعاتی به
سرعت دست به تحقیقاتی درباره دلایل بروز خطاهاي فاحش در نظرسنجی ها زدند. بخشی از این تحقیقات حاکی از بروز پدیده اي
جدید در جامعه آمریکا به نام «آراي خجالتی» بود. این آرا متعلق به افرادي بود که طرفدار ترامپ بوده اما به دلایلی مانند خجالت از
انتخاب شان یا نگرانی از فشار اطرافیان راي اصلی خود را پنهان می کردند. این مساله البته بخشی از واقعیت بود نه تمام آن. بخش
بزرگی از دلیل خطاي نظرسنجی ها مربوط به افرادي بود که در شرایطی بسیار پیچیده هنوز دست به انتخاب نهایی نزده بودند. در
این میان می توان به ایالت هاي کارگر نشینی اشاره کرد که به دلیل جو کارگري خود، در دهه هاي اخیر جذب برنامه هاي حزب
دموکرات شده بودند و به نفع این حزب راي می دادند. اما حمایت دموکرات ها از مهاجران که باعث اشغال جایگاه شغلی این کارگران
و کاهش دستمزد آنها می شد، این افراد را به طرفداري از ترامپ کشاند؛ نامزدي که در رقابت هاي انتخاباتی بر ممانعت از ورود

 
مهاجران جدید و بازگرداندن کارخانه هاي تولیدي از چین به آمریکا تاکید داشت. 

 
 

 
تغییرات عمیق اجتماعی 

در گذشته مسائل خاص می توانست مردم را در غرب به حراکاتی غیرقابل پیش بینی بکشاند. به عنوان نمونه در انتخابات 1992 بوش
پدر که پیروز جنگ سرد شناخته می شد و همچنین با انجام عملیات آزادسازي کویت اسم و رسمی براي خود به هم زده بود از یک
نامزد کم نام ونشان به نام بیل کلینتون شکست خود. آن هم به این دلیل که مردم آمریکا دچار مشکلات اقتصادي بودند. درست
همان مسائلی که کلینتون به آنها می پرداخت و در طول 18 سال فرمانداري خود در ایالت آرکانزاس توانسته بود به اقتصاد این ایالت
سروسامان دهد. اما معضلات فعلی آمریکا در سطوح تغییرات معمول همیشگی نیستند بلکه جامعه غرب و به خصوص آمریکا درحال
تغییراتی جدي است. روي کار آمدن مجدد راست هاي افراطی در اروپا و آمریکا آن هم پس از 70 سال نشانه اي از این تغییرات
شگرف است. نباید فراموش کرد راست هاي افراطی به دلیل راه اندازي جنگ جهانی به خصوص جنگ جهانی دوم به شدت توسط
مردم و دولت ها سرکوب شده و توسط دولت و جامعه تحت فشار قرار گرفته بودند. خیزش مجدد تفکرات راست افراطی نشانه اي از
تغییر در سطوح بنیادین غرب است. در چنین شرایطی نظرسنجی هاي معمول راهگشا نخواهند بود زیرا به دلیل تحولات بنیادین
هنوز نظرات و شاخص هاي مردم به ثبات نرسیده است. یکی از این تحولات اضافه شدن مسائل هویتی به انتخابات آمریکا هستند. اگر
در سالیان گذشته بحث مالیات ها، سقط جنین و مواردي از این دست با اهمیت ترین مسائل بودند امروزه مسائل هویتی نیز وارد
انتخابات شده اند. مسائلی مانند مقابله با مهاجران براي حفظ فرهنگ غرب و تضمین اشتغال سفیدپوستان ازجمله این موارد هستند.
امروز هم مسائل هویتی در جامعه آمریکا مهم تر شده اند و هم مسائل گذشته مانند مسائل اقتصادي داراي عمق بیشتري شده اند به
گونه اي که امروزه در بحث مالیات ها جمهوري خواهان با استفاده از کلمات تند دموکرات ها را به چپ گرایی و سوسیالیسم متهم می
کنند. در گذشته مساله مالیات با وجود مناقشه برانگیز بودنش در جامعه آمریکا تا این میزان پاي ایدئولوژي ها و اتهام زنی هاي



ایدئولوژیک را به انتخابات نکشانده بود. این مساله نشانگر افزوده شدن مسائل جدید به اولویت هاي جامعه آمریکایی و عمق بخشی به
مسائل قدیمی موجود در آن است. در چنین فضایی مردم نیز به سختی می توانند دست به انتخاب بزنند زیرا هنوز در بستر تغییرات
حالتی متحیر دارند و نمی توانند به خوبی خواست ها و اولویت هایشان را مشخص کرده و از سابقه تاریخی خود در حمایت از احزاب

 
به سادگی دست بکشند. 

 
ریاست جمهوري و بعد سنا 

درکنار نتیجه انتخابات ریاست جمهوري، براي دو طرف انتخابات سنا و مجلس نمایندگان نیز حائز اهمیت است. در این دوره تمامی
435کرسی مجلس نمایندگان آمریکا و 35کرسی سنا به راي گذاشته شده بود. طبق جدیدترین نتایج انتخابات سناي آمریکا،
دموکرات ها و جمهوري خواهان هر دو 47کرسی را به خود اختصاص داده اند و اگر حزب دموکرات بتواند چهار کرسی دیگر انتخابات
را به دست آورد، کنترل سنا را که هم اکنون در دست جمهوري خواهان است، به دست خواهد گرفت. براي دموکرات ها که سال
گذشته به دلیل اقلیت نتوانستند ترامپ را استیضاح کنند، پیروزي در سنا بسیار حائز اهمیت است. درصورتی که بایدن به عنوان
رئیس جمهور آمریکا برگزیده شود، دموکرات ها براي به دست آوردن کنترل سنا تنها به سه کرسی نیاز خواهند داشت زیرا در این
شرایط معاون بایدن می تواند یک راي به نفع دموکرات ها بدهد. گرچه برخی ایالات اکثر نتایج آرا را در روز انتخابات اعلام می کنند،
اما اعلام نتایج برخی دیگر از ایالات به دلایل داشتن آراي غیرحضوري صندوق هاي پستی و مراکز راي گیري زودهنگام، ممکن است
چندین روز به طول انجامد. نتایج اولیه مجلس نمایندگان آمریکا حاکی از آن است که دموکرات ها که درحال حاضر کنترل مجلس
نمایندگان را برعهده دارند، 190کرسی را به دست آورده و جمهوري خواهان موفق به کسب 181کرسی شده اند. دموکرات ها براي

 
حفظ کنترل مجلس نمایندگان آمریکا به 218راي نیاز دارند. 

فرهیختگان-سیدمهدي طالبی، روزنامه نگار



جزئیات جدید از تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو حقوقدان شوراي نگهبان گزارشی از جلسه اخیر این شورا که در مورد تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران بود را منتشر
کرد.

سرویس اجتماعی شهداي ایران:، هادي طحان نظیف عضو
حقوقدان شوراي نگهبان روز گذشته در مطلبی در صفحه
شخصی خود در اینستاگرام با عنوان «گزارش 53»
گزارشی از جلسه اخیر این شورا که در مورد تبدیل

 
وضعیت استخدامی ایثارگران بود را منتشر کرد. 

 
متن کامل به شرح ذیل است: 

چهارشنبه هفتم آبان ماه 1399، جلسه شوراي نگهبان بود.

در این جلسه «طرح استفساریه تبصره (1) بند «ذ» ماده 87 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی

 
جمهوري اسلامی ایران» در خصوص ایثارگران و همچنین «اساسنامه صندوق کارآفرینی امید» در دستور کار شورا بودند. 

در طرح استفساریه تبصره (1) بند «ذ» ماده 87 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی جمهوري اسلامی
ایران که عنوان آن به «طرح استفساریه بند «و» ماده 44 قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه جمهوري اسلامی ایران» اصلاح شده بود
و در این جلسه مورد تایید شوراي نگهبان قرار گرفت، دولت موظف است افراد مشمول ماده 21 قانون جامع ایثارگران مصوب
1386/4/3 و اصلاحات والحاقات بعدي آن که در زمان حاکمیت برنامه پنجم توسعه جمهوري اسلامی ایران مصوب 1389/10/25به
صورتی غیر از استخدام رسمی به کارگیري شده اند را بر اساس شرایط مندرج در بند «و» ماده 44 قانون برنامه پنجم توسعه و

 
اصلاحات بعدي آن به صورت رسمی استخدام نماید. 

نکته اي که در این خصوص وجود دارد و در جلسه نیز طرح شد، اینکه این مصوبه، توسعه قانون نیست بلکه استفساریه اي در جهت
اجراي قانون در ظرف زمانی خودش است یعنی با عنایت به اینکه بر اساس قانون، دستگاه ها تا انتهاي سال 1395 مکلف به اجراي
قانون در مورد این مشمولین بوده اند، لذا الان باید قانون را در خصوص آن ها اجرا نمایند. البته در این مدت، پیام هاي زیادي از طرف
جامعه ایثارگران در این مورد دریافت کردیم که چرا قانون افرادي که پس از سال 1395 نیز چنین وضعیت مشابهی دارند را در بر
نمی گیرد که پاسخ آن ها این است که تفسیر بیان مراد قانون گذار است و طبیعتا تفسیر قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه در
محدوده زمانی خمین قانون اعتبار دارد و چنانچه قانون گذار قصد توسعه احکام این قانون را به خارج از این محدوده داشته باشد، باید

 
به جاي تفسیر، دست به یک قانون گذاري جدید بزند. 

در خصوص اساسنامه صندوق کارآفرینی امید نیز گزارش بررسی بیشتر موضوع که سوي پژوهشکده شوراي نگهبان صورت گرفته بود،
به جلسه شورا ارائه و تصمیم گیري نهایی به این نحو انجام شد که مقرر گردید با توجه به عدم تعریف «موسسه مالی» و احکام مترتب



بر آن در قانون، این ابهام و البته دیگر ابهامات و اشکالات، به دولت اعلام گردد تا دولت پس از رفع این ابهامات و اشکالات، مجددا
مصوبه را جهت اظهارنظر به شوراي نگهبان ارسال نماید.



نکاتی که کارمندان دورکار باید بدانند

منبع: آفتابشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/08/15

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره
خاکی همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بارها توصیه

شده که همه باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر ...

شیوع ویروس کرونا در سراسر دنیا با همه تلخی ها، تجربیات جدیدي به همراه داشت و نشان داد که انسانها در این کره خاکی
همچون دانه هاي تسبیح به یکدیگر وصلند و مرگ یک نفر به معناي مرگ دیگري است، به همین دلیل بارها توصیه شده که همه

 
باید نسبت به پروتکل هاي بهداشتی تمکین کرده تا از مرگ انسان هاي بیشتر جلوگیري کنیم. 

آفتاب نیوز : ویروس کرونا در ابتدا در دسامبر 2019 در شهر
ووهان چین با همه گیري در انسان شیوع پیدا کرد و پس از
مدت کوتاهی تمام جهان را فرا گرفت. در ایران نیز از 29 بهمن
1398 به دنبال فوت دو بیمار در اثر ابتلا به این ویروس، اکنون

 
کرونا جان حدود 37 هزار نفر را در کشور گرفته است. 

این در حالی است که استانهاي تهران، اصفهان، قم، آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، خوزستان،
کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، ایلام، خراسان رضوي، مازندران، چهارمحال و بختیاري، البرز، آذربایجان غربی،
مرکزي، کرمان، خراسان شمالی، همدان، یزد و کردستان در وضعیت قرمز قرار دارند و استانهاي هرمزگان، فارس، گلستان و سیستان

 
و بلوچستان نیز در وضعیت نارنجی و زرد قرار دارند. 

مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا با اجراي محدودیت هاي جدید در 25 مرکز استان و 46 شهرستان دیگر محدودیت هاي جدیدي
اعمال کردند زیرا روند بیماري کرونا در کشور صعودي است و حتما باید رعایت پروتکل هاي بهداشتی و محدودیت ها جدي گرفته

 
شود. 

یکی از مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا اعمال محدودیت حضور فیزیکی و 50 درصدي کارکنان دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی

 
است. 

براین اساس کرونا، فرصتی براي استفاده از تجربه دورکاري به وجود آورده و باید از دورکاري به عنوان ابزاري جهت افزایش بهره وري

 
و کاهش هزینه ها استفاده کرد آن هم در شرایط کنونی که با موج سوم و تکان دهنده کرونا روبرو هستیم. 

دورکاري فرصت جدیدي پیش روي افراد قرار داد که چگونه می توان با ابزارهاي نوین ارتباطی در سرکار خود حاضر بود بدون اینکه
حضور فیزیکی داشت فارغ از آنکه توسعه ابزارهاي الکترونیکی و ارتباط جمعی بسیاري از کسب و کارها را به سمت فضاي مجازي
کشاند، این روزها کارمندان بخش هاي خصوصی و دولتی و همچنین معلمان و دانش آموزان از تجربه جدیدي در سراسر دنیا بهره



 
مند شدند اینکه در منزل بمانند و فعالیت هاي روزانه خود را انجام دهند. 

با وجود این ویژگی مثبتی که کرونا به بشر هدیه کرده اما مسائل امنیتی در دنیاي مجازي نیز بسیاري از کاربران را تهدید می کند.
این روزها که اغلب کارمندان در منزل به کار خود اشتغال دارند و در فضاي گسترده و پیچیده فضاي مجازي حضور دارند، باید بدانند
که شیادان فضاي مجازي نیز همچون آن ها در این فضا در حال گشت و گذار هستند و دنبال طعمه هاي خود می گردند براین اساس

 
افزایش دانش در استفاده از این ابزارهاي نوین لازم و ضروري است. 

باید بدانیم درست است که اینترنت انجام فعالیت هاي شغلی به صورت دورکاري را تا حد زیادي تسهیل کرده اما علاوه بر به خطر

 
انداختن حریم خصوصی افراد می تواند امنیت شرکت هاي خصوصی و مشاغل را نیز در معرض خطر جدي قرار دهد. 

بسیاري از کارشناسان آي تی و همچنین پلیس فتا به کارمندان توصیه می کنند تا چگونگی استفاده امن از فضاي مجازي و اینترنت
را آموزش ببینند تا در اثر بی اطلاعی مورد هک یا سرقت اطلاعات قرار نگیرند حتی این مساله شامل مسئولان در بخش هاي مختلف
می شود چرا که به دلیل همه گیري ویروس کرونا و دورکاري اکثر افراد جامعه، شاهد افزایش بی سابقه برگزاري ویدئو کنفرانس ها

 
نیز هستیم. 

شبکه هاي واي فاي ناامن یکی از مهم ترین نقاط آسیب پذیر در فعالیت آنلاین محسوب می شود، باوجود اینکه بسیاري از کارمندان
از اینترنت خانگی خود در زمان اجراي طرح فاصله گذاري اجتماعی و عدم حضور در محل کار استفاده می کنند و امکان تأمین امنیت
آن را دارند، اتصال به شبکه هاي واي فاي عمومی امکان دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مهم را براي اشخاص ثالث فراهم می کند از
سوي دیگر این امر می تواند موجب به خطر افتادن امنیت مجازي کاربران شود؛ زیرا معمولا این تجهیزات و شبکه ها فاقد ابزارهاي
امنیتی مورد استفاده در شبکه هاي سازمانی و شرکتی مانند نرم افزارهاي ضدویروس قدرتمند، فایروال هاي سفارشی و ابزارهاي

 
پشتیبان گیري آنلاین هستند. 

مهم ترین نکات امنیتی که کارمندان باید در زمان دورکاري رعایت کنند شامل استفاده از گذرواژه هاي مناسب، به روزرسانی مستمر
سیستم عامل، اجتناب از باز کردن سایت ها و ایمیل هاي مشکوك، اعتبارسنجی دولایه یا تائید دومرحله اي، تأمین امنیت و انتخاب

 
گذرواژه قوي براي مودم هاي خانگی است. 

 
روش هاي حفظ امنیت در استفاده از واي فاي عمومی 

 
یکی از ابزارهاي کارمندان در زمان دورکاري استفاده از اینترنت است استفاده از آن نیز ملزم به استفاده از داده یا واي فاي است. 

کارشناسان پلیس فتا معتقد هستند که تهدیدات سایبري و روش هاي بهبود امنیت سیستم هاي رایانه اي به منظور حفظ امنیت افراد
دورکار در دوران مقابله با شیوع ویروس کرونا بسیاري جدي است و باید براي استفاده از اینترنت براي اجراي امور کاري محوله خود از

 
واي فاي عمومی به علت عدم رعایت مؤلفه هایا امنیتی، ستفاده نکنند. 

همچنین توصیه می شود براي هر حساب کاربري خود از کلمه عبور قوي شامل یک رشته طولانی از حروف بزرگ، کوچک، اعداد و

 
کارکترهاي ویژه استفاده شده و براي چند حساب کاربري از یک کلمه عبور مشترك استفاده نشود. 

در صورت استفاده از مودم هاي ADSL، کلمه عبور پیش فرض آن را تغییر و از خاموش بودن قابلیت WPS دستگاه، اطمینان



حاصل کنند. به صورت متناوب و در بازه زمانی لازم، پشتیبان گیري از داده ها را فراموش نکنند چرا که در صورت حمله سایبري یا

 
هرگونه باج افزار آسیب کمتري به کار و اطلاعات آن ها وارد می شود. 

کارشناسان پلیس فتا به افراد دورکار توصیه می کنند قبل از استفاده از دستگاه رایانه خود، یقین پیدا کنید که فایروال دستگاه فعال و

 
آنتی ویروس قدرتمند و به روز شده نصب باشد. 

همچنین مواظب ایمیل هاي مشکوك به کلاهبرداري و فیشینگ اطلاعات که براي آن ها ممکن است، ارسال شود، باشند و به هیچ

 
عنوان لینک ها و ایمیل هاي مشکوك را باز نکنند. 

چنانچه مجبور هستید در یک فضاي عمومی کارکنید یا اگر با افرادي زندگی می کنید که نمی توانید اطلاعات کار را با آنها به

 
اشتراك بگذارید، امنیت دستگاه رایانه مهم است و پیشنهاد می شود تا رمز ورود به دستگاه خود را فعال کنید. 

براي اطمینان از امنیت بیشتر حساب هاي کاربري خود پس از تعیین رمز عبور ترکیبی قوي از مؤلفه احراز هویت دومرحله اي از
جمله اسکن اثر انگشت یا تأییدیه پیامکی استفاده کرده و در صورت نداشتن اطلاعات تخصصی کافی در این زمینه از مشاوره

 
کارشناسان معتمد کمک بگیرند. 

 
چند توصیه به کارمندان براي امنیت فضاي مجازي 

- از اعتبارتان در شبکه هاي اجتماعی مراقبت کنید زیرا مواردي را که آنلاین پست کنید در اینترنت یا روي دستگاه بقیه کاربرها می
ماند. قبل از اینکه عکس یا پستی را ارسال کنید، حتما قبل از آن مطمئن باشید که بعدا پشیمان نمی شوید. در نظر بگیرید که برخی

 
درخواست هاي شغلی تنها به خاطر پست هاي متقاضیان در شبکه هاي اجتماعی رد شده اند. 

- موقعیت هاي مختلف را شناسایی کنید و عکس العمل صحیحی داشته باشید، اگر شخصی مزاحم است یا پست و عکس خشونت

 
آمیز نسبت به گروه خاصی منتشر کرده است، حتما آن را گزارش دهید و از دایره دوستان خود خارج کنید. 

- نرم افزارهاي روي دستگاه خود را به روز نگاه دارید زیرا مرورگر، سیستم عامل و تمام نرم افزارهایی که روي دستگاهتان است را به

 
روز نگاه دارید. به روز بودن نرم افزارها جلوي تهدیدهاي سایبري زیادي را می گیرد. 

- تا جایی که امکان دارد حساب خود را شخصی نگاه دارید تا روي افرادي که ما را دنبال می کنند یا دوست مان هستند کنترل

 
داشته باشیم. کنترل بدین معنی است که اجازه ندهید شخص غریبه پست ها و عکس هاي شما را ببیند. 

- کلمه عبور پیچیده، تصادفی و طولانی انتخاب کنید و مطمئن شوید که کلمه عبورتان حداقل 12 حرف را دارد که شامل حروف
کوچک، بزرگ، اعداد و حروف خاص است. این کلمه عبور باید کاملا تصادفی باشد. براي این کار می توانید از نرم افزارهاي مدیریت

 
رمزعبور مانند LastPass استفاده کنید. 

- هر حساب کاربري آنلاینی که دارید، باید رمز عبور منحصربفرد خودش را داشته باشد. یک رمزعبور را براي بیش از یک حساب

 
کاربري استفاده نکنید. 



- هرگز از دستگاه هایی که متعلق به شما نیستند، آنلاین خرید نکنید. همچنین از شبکه اي که به امنیت آن مطمئن نیستید نیز

 
براي خرید آنلاین استفاده نکنید. در غیر اینصورت داده هاي شما توسط هکرهاي خرابکار کپی می شود. 

- مجرمان اینترنتی اغلب از پروفایل هاي جعلی براي شروع دوستی با هدف خود استفاده می کنند. هدف اکثر آن ها به دست آوردن
اعتماد و سپس گرفتن اطلاعات از کاربران است اگر برایتان امکان پذیر است نرم افزار آنتی ویروس را از شرکت مطمئن خریداري

 
کنید. مطمئن شوید که آنتی ویروسی که استفاده می کنید به روز و قابل اعتماد باشد. 

- یکی از مهم ترین نکته هاي حفظ امنیت دیجیتال این است که در هر حسابی که می توانید از گزینه احراز هویت دو عامله استفاده
کنید. کد دوم را می توانید از طریق SMS یا اپلیکیشن دریافت کنید. در نظر داشته باشید هر چقدر تعداد لایه هاي امنیتی بیشتر

 
باشند، امنیت اطلاعات خود بیشتر حفظ می شود. 

- فعالیت هاي آنلاین خود را ردیابی کنید، لیست تمام حساب هاي آنلاین خود را داشته باشید و به روز رسانی خودکار نرم افزارها را

 
فعال کنید چرا که به روز رسانی نرم افزارها و اپلیکشن ها از بیش از 85 درصد حمله هاي سایبري افراد را حفظ می کند. 

- سیستم عامل و تمام نرم افزارها و اپلیکیشن هایی که روي آن نصب کرده اید را به روز کنید. بیشتر نرم افزارها گزینه به روز رسانی

 
خودکار را دارند، آن را فعال کنید. 

- باج افزارها یکی دیگر از تهدیدهاي بزرگ امنیت دیجیتال هستند. این نوع بدافزار یا سیستم عامل شما را قفل می کند که بدان
دسترسی نداشته باشید یا اطلاعات تان را رمزنگاري می کند. مجرم اینترنتی در این نوع حمله از قربانی درخواست باج می کند تا

 
اطلاعات و سیستم عاملش را به او برگرداند. 

مجموعه توصیه هاي ارائه شده سبب می شود تا در بحران کرونا، بیشتر دچار آسیب نشویم و بدانیم که عده اي هستند که همیشه و
در بدترین شرایط و بحران ها براي رسیدن به منافع خود سوء استفاده می کنند وبنابراین تنها سپر محافظت از خود در برابر آن ها،

افزایش و آگاهی و به روز کردن اطلاعات خود در تمام عرصه ها است.



جلوه هاي ارتقاي تراز فنی کشور در آبرسانی/ سهم هرمزگان از بزرگ ترین

آبشیرین کن کشور چقدر است؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/08/15

 به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، ساخت بزرگ
ترین آبشیرین کشور با ظرفیت تولید روزانه یک میلیون مترمکعب در شبانه روز از سال 1392 در غرب شهر بندرعباس به عنوان یکی
از بزرگ ترین پروژه هاي کشور کلید خورد و تأمین مالی این پروژه بزرگ را چند بانک مهم کشور از جمله بانک ملی، ملت و رفاه

 
کارگران به عهده گرفتند. 

این آبشیرین کن عظیم براي تأمین آب به منظور انتقال به استان هاي کرمان و یزد ساخته می شود و براي فاز اول آن که شامل فاز
اول آبشیرین کن به ظرفیت 200 هزار مترمکعب در شبانه روز، خط انتقال و ایستگاه هاي پمپاژ در طول مسیر تا سیرجان است، بیش

 
از 16 هزار و 300 میلیارد تومان تاکنون هزینه شده است. 

 
سهم 30 درصدي هرمزگان 

یکی از مهم ترین پرسش هاي مردم هرمزگان که میزبان اجراي این پروژه عظیم ملی است، آن است که سهم هرمزگان از آب تولیدي

 
این مجتمع بزرگ آبشیرین کن چقدر است؟ 

این سوالی است که استاندار هرمزگان به آن پاسخ داده است. فریدون همتی گفت: در فاز اول این طرح کل آب مورد نیاز مردم
شهرستان بندر خمیر بالغ بر 40 هزار متر مکعب در شبانه روز از محل این پروژه تأمین می شود و اکنون با تولید آزمایشی این پروژه،

 
کار انتقال آب به بندرخمیر نیز آغاز شده و مردم این شهرستان اکنون از آب این مجتمع استفاده می کنند. 



 
 

 
  

وي همچنین تأکید کرد: این پروژه آمادگی خود را براي تأمین آب مورد نیاز مردم غرب هرمزگان در نقاط مختلف آن نیز اعلام کرده و
ما بدنبال ایجاد و تکمیل خطوط آبرسانی به شبکه هاي توزیع در شهرهاي غربی هرمزگان هستیم تا این آب بتواند ضمن آن که کویر
مرکزي ایران را از تشنگی نجات می دهد، مردم ساحل نشین را نیز از نعمت آب با کیفیت و پایدار برخوردار کند. علاوه بر این

 
روستاهاي غربی شهرستان بندرعباس نیز از این آب با کیفیت بهره مند می شوند. 

 
اهمیت این پروژه ملی چیست؟ 

پروژه آب شیرین کن یک میلیون مترمکعبی که تأمین اعتبار لازم براي آن را صنایع دو استان کرمان و یزد انجام داده اند، تراز اجراي
پروژه هاي آبرسانی از مناطقی با ارتفاع پست تر به مناطقی در ارتفاعات بالاتر را ارتقا بخشیده و به نوعی در کشور منحصربفرد بشمار

 
می رود. 

براي رساندن آب به کویر مرکزي ایران از آبشیرین کن بندرعباس لازم است تا در طول مسیر، چندین استخر عظیم آب احداث و
ایستگاه هاي پمپاژ ویژه اي با تأسیسات گسترده، آب را از شبکه دریافت و دوباره پمپاژ کنند و لذا تأمین تجهیزات مورد نیاز این پروژه
نیز با بهره گیري از توان داخلی اهمیت فراوانی داشت و اکنون بیش از 300 کیلومتر از این طرح 900 کیلومتري آماده بهره برداري

 
است. 

لوله هاي فولادي این پروژه به قطر 1.6 متر، آب شیرین شده در سایت آبشیرین کن بندرعباس را با خود به سمت معدن گل گهر

 
سیرجان منتقل می کنند. 

 
تجهیزاتی استثنایی براي انتقال آب به کویر مرکزي 

بنابر اطلاعات ارائه شده از سوي این پروژه، در فاز اول این طرح 303 کیلومتر طرح انتقال از بندرعباس تا سیرجان، فاز اول آبشیرین
کن به ظرفیت تولید 200 هزار مترمکعب در شبانه روز، 10 پست برق در طول مسیر این پروژه، 150 کیلومتر خط انتقال برق براي
ایستگاه هاي پمپاژ، 10 مخزن اتمسریک، یک مخزن ذخیره و 6 مخزن در ایستگاه ها جمعا به ارزش 16 هزار و 300 میلیارد تومان

 
آماده بهره برداري است. 

 
ایجاد تحرك در 194 سازنده داخلی 



از جمله نکات بسیار مهم اجراي این پروژه، تأمین تجهیزات هر بخش با اتکاي به توان داخلی است که سبب شده تا 194 تولیدکننده
تخصصی داخلی در این امر مشارکت یافته و از توان فنی و مهندسی آنها در این زمینه بهره برده شود. همچنین تجهیزات مهم اجراي

 
این پروژه از قبیل شیرهاي بزرگ صنعتی، خط لوله، پمپ ها و الکتروموتورها، خطوط برق و ... از تولیدات داخل تأمین شود.  

 
این پروژه براي 16 هزار نفر در مجموع اشتغال ایجاد کرده است. 

 
رصد دقیق ملاحضات زیست محیطی این پروژه 

یکی از دغدغه ها در زمینه احداث و بهره برداري از آبشیرین کن ها در پیرامون خلیج فارس که ایران کمترین سهم را در آن دارد،
موضوعات زیست محیطی است. در این پروژه که مطالعات زیست محیطی دقیقی دارد، روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی
و زیست محیطی پایش و رصد و نظارت می شود و قرار است طی سال هاي آینده براي بهره برداري از پساب این آبشیرین کن و

 
تأمین برخی از عناصر موجود در آن، کارخانه اي در مجاورت آبشیرین کن بزرگ یک میلیون مترمکعبی احداث شود. 

انتهاي پیام/ 88055



وزیر راه و شهرسازي 24 پروژه را در بندر چابهار افتتاح کرد

منبع: تین نیوزشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/08/15

عملیات اجرایی و افتتاح 24 پروژه دریایی و بندري با ایجاد فرصت اشتغال براي بیش از 1000 نیروي بومی با حضور وزیر راه
و شهرسازي، نایب رییس مجلس شوراي اسلامی و مدیرعامل سازمان بنادر ودریانوردي، استاندار سیستان و بلوچستان و

شماري از مسوولان محلی در بندر چابهار آغاز شد.

تین نیوز عملیات اجرایی و افتتاح 24 پروژه دریایی و بندري با ایجاد فرصت اشتغال براي بیش از 1000 نیروي بومی با حضور
وزیر راه و شهرسازي، نایب رییس مجلس شوراي اسلامی و مدیرعامل سازمان بنادر ودریانوردي، استاندار سیستان و بلوچستان و

 
شماري از مسوولان محلی در بندر چابهار آغاز شد. 

به گزارش تین نیوز به نقل از ایسنا مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان در مراسم افتتاح اظهارکرد: 13 پروژه دریایی و
بندري با چهار هزار و 133 میلیارد ریال اعتبار افتتاح و عملیات اجرایی 11 پروژه عمرانی با 15 هزار و 964 میلیارد ریال نیز کلنگ

 
زنی و آغاز شد. 

بهروز آقایی بیان کرد: پروژه ترمینال کانتینري طرح توسعه بندر شهید بهشتی با 1727 میلیارد ریال اعتبار و برق رسانی و آبرسانی به
این بندر با 1425میلیارد ریال به بهره برداري رسید و عملیات جمع آوري اسکله هاي نصب سریع و پل دسترسی بندر شهید بهشتی

 
چابهار با 300 میلیارد ریال اعتبار نیز آغاز شد. 

وي گفت: ساختمان اداري- خدماتی، انبار چندمنظوره کالا، ترمینال کانتینر یخچالی، ساختمان جدید تعمیرگاه تجهیزات استراتژیک
و 6 دستگاه باسکول و گیت هاي ورود و خروج طرح توسعه بندر شهید بهشتی، محوطه سازي و تکمیل دیوارکشی ساختمان هاي
عملیاتی و نصب 6 فروند بویه و علائم کمک ناوبري حوضچه و کانال دسترسی این بندر، تعمیرات اساسی 2 فروند از شناورهاي یدك
کش، دیوار پیرامونی و ورودي بنادر شهید بهشتی و شهید کلانتري و قرارداد ساخت، حمل و تحویل یک فروند قایق یگان حفاظت از

 
دیگر پروژه هاي افتتاح شده این بندر است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان افزود: عملیات اجرایی پروژه هاي سرمایه گذاري بخش خصوصی با 9 هزار و 140
میلیارد ریال، احداث سیلوي غلات 100 هزار تنی بندر شهید بهشتی با 3000 میلیارد ریال، تعمیرات اساسی 60 واحد مسکونی کوي
بندر با 300 میلیارد ریال و پروژه احداث شبکه اطفاء حریق و آبیاري قطره اي فضاي سبز بنادر شهید بهشتی، شهید کلانتري و کوي

 
مسکونی بندر چابهار با 250 میلیارد ریال اعتبار آغاز شد. 

وي اظهارکرد: آغاز عملیات اجرایی پروژه پوشش کامل رادیویی سواحل سیستان و بلوچستان در منطقه A1 دریایی، تعمیرات اساسی
و خرید تجهیزات مخابراتی و الکترونیکی و زیرساختهاي ارتباطی در سال 99، پروژه راه اندازي سامانه اکسس کنترل بنادر شهید
بهشتی و شهید کلانتري، خرید، نصب و بازسازي دکل هاي مخابراتی و عملیاتی، تعمیرات اساسی و اورهال جرثقیل PPM10 و

 
بخشی از پروژه احداث کریدور لجستیکی از دیگر برنامه هاي سفر محمد اسلامی به بندر چابهار است. 

وزیر راه وشهرسازي در این سفر از پروژه احداث فاز 2 طرح توسعه، احداث شبکه معابر و تاسیسات زیربنایی اراضی پشتیبانی،



تعمیرات اساسی منجر به PM سه باب انبار و پروژه تکمیل لایروبی حوضچه و کانال دسترسی بندر شهید بهشتی، دایک حفاظت
ساحلی جنوب شرقی این بندر و استحصال اراضی، احداث برج کنترل ترافیک دریایی و پروژه هاي سرمایه گذاري بخش خصوصی

 
بندرچابهار بازدید کرد. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



افتتاح شهرك نمایشگاهی اصفهان

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/08/15

بخش نخست شهرك نمایشگاهی اصفهان افتتاح شد.

 
بخش نخست شهرك نمایشگاهی اصفهان افتتاح شد. 

 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، این شهرك بزرگ ترین مجموعه نمایشگاهی کشور است. 

 
ایجاد هر متر مربع شهرك نمایشگاهی در کشور می تواند براي 4 نفر اشتغال زایی کند. 

 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی
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تلاش کارتن خواب هاي قدیم تهران براي نجات کودکان نقطه صفر مرزي از

کارتن خوابی + فیلم

منبع: رکناشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/08/15

اجتماعی رکنا: قرار این است... ''پازل همدلی'' کنار هم چیده شود تا کودکان صفر مرزي به کیف و لوازم التحریر برسند.

 

 
 حجم ویدیو: 41.13M | مدت زمان ویدیو: 00:05:01 

کارتنخواب/ به گزارش خبرنگار اجتماعی رکنا، این پویش پازل هاي 10هزار تومانی دارد که هر کسی می تواند آن را بخرد و سهمی
در رسیدن بچه هاي نقطه مرزي به کیف و لوازم التحریر داشته باشند... سهمی داشته باشند در رسیدن بچه هاي نقطه مرزي به
مدرسه... سهمی داشته باشند در ساخت آینده این کودکان... سهمی داشته باشند در آبادانی آینده ایران... موسسه طلوع بی نشان ها
مسئولیت رسیدن این پازل همدلی به مقصد را به عهده گرفت تا اقدامی که از 6سال پیش شروع کرده بود یک قدم به قله نزدیک تر

 
کند. 

0:00



 
 

اکبر رجبی، بنیانگذار موسسه ""طلوع بی نشان ها"" در گفتگو با خبرنگار اجتماعی رکنا تاکید کرد: تمام بچه هایی که کیف را نمی
گیرند، لوازم تحریر ندارند، همه بچه هایی که حس می کنند صاحب ندارند، کسی به فکرشان نیست و امیدي به جایی ندارند می آیند

 
تهران و کارتنخواب می شوند. 

کارتن خواب ها از لب مرز می آیند وي افزود: بیش از 50درصد بچه هایی که در مراکز ما به عنوان کارتنخواب زندگی می کنند، همان
بچه هایی هستند که یک روز در نقطه صفر مرزي زندگی کردند و به آنها کم توجهی شده است. امروز اگر از کارتنخواب هاي ما
بپرسید بچه کجا هستید؟ همه شان می گویند بچه کردستان، خرمشهر، خراسان (رضوي، شمالی، جنوبی)، خوزستان، سیستان و

 
بلوچستان و... همه آنها از مرز آمده اند. 

بچه هایی که رویاهایشان را نقاشی نمی کند بنیانگذار موسسه ""طلوع بی نشان ها"" تاکید کرد: باید پاي همه بچه هاي نقطه صفر
مرزي بایستیم. همانطور که بچه من در این شهر کیف و خودکار خوب استفاده می کند و مدادرنگی دارد و می تواند رویاهایش را

 
نقاشی کند. اگر بچه هاي نقطه صفر مرزي هم رویاهایش را نقاشی کند حتما کارتنخواب شهر نمی شود. 

کیف و لوازم تحریر لاکچري هدیه به بچه هاي نقطه مرزي اکبر رجبی در پاسخ به این سوال که در شروع این طرح با مشکلی روبرو
نشدید؟ گفت: اینقدر این مردم با معرفت هستند که 6سال قبل ما این پروژه را شروع کردیم و 1000 کیف مدرسه جمع کردیم و
حتی حالا که نیت ما 40هزار کیف است و بالاي 100هزار کیف می شود، از ما حمایت کردند و خیریه ها را تنها نمی گذارند. ما
ممنون مردم هستیم. ما آن زمان گفتیم حتی کیف هاي دست دوم خانه هایتان را بفرستید. اما مردم وسایلی براي ما فرستادند که من

 
نمونه هاي آن را در بازار لوازم التحریر ندیده بودم. مردم بهترین ها را خریده و هدیه کردند. 

اشتغال بهبودیافتگان به برکت بچه هاي مناطق محروم وي در پاسخ به این سوال که بهبودیافتگان در این طرح چیست؟ گفت: چیزي
که ما در سال می خریدیم کیف و لوازم التحریر بود. بنابراین تولید کیف را خودمان شروع کردیم. کل این پروژه را بهبودیافتگان می
دوزند. یکی از دوستان خیر به ما قولی داده که مداد هم تولید کنیم. شاید سال هاي بعد دفتر هم تولید کنیم. این بازار بزرگی است
که بهبودیافتگان خودمان آن را می توانند تولید کنند و از بهبودیافتگان تولیداتشان را می خریم و به بچه هاي صفر مرزي می رسانیم.

 
این لطفی که خدا به ما داشته است و کارآفرینی براي آنها شده است. 

50بهبود یافته شاغل بیمه اند بنیانگذار موسسه ""طلوع بی نشان ها"" در پاسخ به این سوال که آیا این بهبودیافتگان حقوق دریافت
می کنند و سرزندگی شان هستند یا در مراکز شما زندگی می کنند؟ تاکید کرد: بیشترشان کسانی هستند که به خانواده هایشان
برگشته اند و بالاي یکسال است که با آنها زندگی می کنند. قبل از 6ماه آنها آموزش می بینند و بعد از 6ماه به کار وصل شده و با
حقوق کمی شروع می کنند. ما تمام این افراد را بیمه می کنیم و 50نفر بیمه شده داریم و کمتر از یکسال دیگر 100نفر بیمه خواهیم



 
داشت. 

دنیاي وفور است بهم کمک کنیم اکبر رجبی با اشاره به این که مردم روزهاي سختی را می گذرانند، افزود: می خواهم بگویم، اگر
روزها سخت است همه با هم باشیم. فقط در روزهاي خوب نیست که با هم بودن را با هم تجربه می کنیم. اگر در روزهاي بد با هم
باشیم اتفاقات خوبی رخ می دهد. این روزها می گذرد و آخر آنهایی که با هم هستند، خوشحال و شادتر خواهند بود. قرار نیست بچه
ها در کردستان و سیستان و بلوچستان بدون لوازم التحریر بمانند. نمی گویم در تهران امکانات ما بسیار زیاد است اما آنقدري هست

که به آنها هم برسیم. دنیا دنیاي وفور است و می توانیم بهم کمک کنیم.



مدیون امام رضا(علیه السلام) هستیم

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/08/15

از قرون سوم و چهارم و از حکومت غزنویان تا امروز، همه حکومت هاي ایران نسبت به امام رضا(علیه السلام) سر تواضع فرود
آورده و مقابل عظمت ایشان تعظیم و تکریم کرده اند.

از قرون سوم و چهارم و از حکومت غزنویان تا امروز، همه
حکومت هاي ایران نسبت به امام رضا(علیه السلام) سر
تواضع فرود آورده و مقابل عظمت ایشان تعظیم و تکریم

 
کرده اند. 

مطالعه کتاب تاریخ ایران با قطوري و برگ هاي زرین و
نوشته هایی که در خود دارد، پرده از نقاط عطف سرنوشت
ساز این مرز و بوم بر می دارد و پشت صحنه بسیاري از
توفیقاتی را که نصیب ایران و ایرانی شده است نمایان می
کند؛ از جمله این ها برکات هجرت امام رضا(علیه السلام)

به ایران و حضور ایشان در خراسان است که مروري کوتاه بر تاریخ عمق و دامنه این حرکت را نشان می دهد که تا قیام قیامت، ایران
و مردمش را مدیون خود کرده است. از این رو و به منظور بررسی برکات حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران اسلامی با دکترهادي

 
وکیلی، دانشیار گروه تاریخ دانشگاه فردوسی مشهد گفت وگو کرده ایم که مشروح آن از نظرتان می گذرد: 

اگر بخواهیم نقاط عطف و تاریخ ساز را در کتاب تاریخ ایران با سابقه چندهزارساله مرور کنیم قطعاً هجرت امام رضا(علیه السلام) و

 
حضور ایشان در ایران از مهم ترین و با برکت ترین این نقاط و وقایع است، این برکات چه دامنه اي دارد و چگونه اثبات شدنی است؟ 

در مطالعه سیره اهل بیت در می یابیم آن حضرات مطابق با قرآن و سیره نبوي، روش هاي ویژه اي را براي تبلیغ و انتشار اسلام در
پیش گرفته اند و بنابر مأموریتی که خداوند در کنار نبی مکرم اسلام، برایشان تعیین کرده است موظف به حفظ و انتشار معصومانه
دین بودند و باید در مقام تبلیغ، دین خدا را هم بین انسان ها و در جغرافیاهایی که امکان نشر موفق تر مکتب وجود داشت، منتشر
می کردند. با این مبنا به نظر می رسد با نگاه انسانی در محاسبات تبلیغ و انتشار دین، ائمه و از جمله امام رضا(علیه السلام) به ایران
توجهاتی داشته اند و استفاده از عنصر هجرت در کنار عنصر مقاومت برابر خلافت غاصب، می توانست الگوي ابتدایی باشد که امام

 
رضا(علیه السلام) را به ایران آورده و برکاتی براي جامعه ایرانی داشته است. 

مسأله حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران در نگاه نخست از منظر سیاست عباسیان دیده می شود و این مأمون است که ایشان را با
اجبار و تهدید به ایران می آورد، اما اگرچه هجرت، نقشه مأمون بود اما حضرت ثامن الحجج(علیه السلام) خیلی زود آن را به نفع خود،
اسلام و تشیع مصادره می کنند، یعنی از بدو پذیرش و آغاز هجرت این مأمون است که بیشتر به خدمت امام رضا(علیه السلام) در می
آید نه آنکه امام مجري سیاست ها و نقشه هاي مأمون باشد و این را از برکات حضور و هجرت امام به ایران می توان به وضوح درك
کرد. براي مثال هجرت و حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران و خراسان، آثار و برکات کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدتی داشته
است؛ شاید بتوان در حوزه کوتاه مدت، آشنایی مستقیم مردم ایران با داعیه کلی اهل بیت و شخص امام شیعه را برشمرد که پیش از



آن محقق نشده بود چه در زمان هفت امام قبل از ایشان و چه چهار امام بعد از حضرت رضا(علیه السلام)؛ یعنی پیش از آن، مقدور
نبود ایرانیان به طور مستقیم امام شیعه را در جغرافیاي کشور ببینند و با ایشان آشنا شوند، از این رو نخستین برکت این حضور،

 
آشنایی و دیدار مستقیم بود نه آشنایی از راه دور با جانشین برحق نبی مکرم اسلام! 

تأثیر دوم تغییر بافت جغرافیاي مذهبی ایران بود به گونه اي که شهرهاي شیعه نشین تقویت شدند و شهرهاي سنی نشین با سرعت
میل به شیعه یافتند و شیعه شدند و مناطقی هم که در مسیر هجرت حضرت بودند به عنوان قدمگاه و محل حضور و اقامت امام
رضا(علیه السلام)، براي جامعه ایرانی قداست یافتند و بافت جغرافیایی مذهبی شان تغییر کرد و جزو پایگاه هاي شیعه شدند. چنانکه
ایجاد کلانشهر مذهبی به نام «مشهدالرضا(علیه السلام)» با محوریت مرقد مطهر امام رؤوف و استحاله نام قدیمی توس نیز از برکات
سیاسی و مذهبی هجرت است که بافت ایران و جغرافیاي مذهبی ما را تغییر داد و یکی از عوامل گرایش مردم ایران به تشیع در قرون
مختلف شد، بنابراین این مسأله بدیهی است که تشیع در عصر صفویه بر ایران حاکم نشد بلکه از قرن اول و دوم هجري و با حضور
امام رضا(علیه السلام) در ایران، زمینه ایجاد اکثریت شیعی فراهم شد و در قرون پنجم، ششم و هفتم بیشتر ایرانی ها شیعه بودند؛
براي مثال اگرچه در قرن سوم هجري نیشابور که بزرگ ترین مرکز اهل تسنن در شرق جهان اسلام بود و دانشمندان بزرگ اهل
تسنن مثل نویسنده «صحیح مسلم» نیشابوري بودند، اما با ورود امام رضا(علیه السلام) و استقبال مردم فرهیخته و علاقه مند به علم
و دانش از حضرت، وقتی مستقیماً با توحید و امامت آشنا و با حدیث «سلسله الذهب» روبه رو شدند، تغییر علمی و فکري نسبت به

 
تشیع در آن ها رخ داد، البته این روند در دیگر شهرها هم دیدنی است. 

آیا حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران از نظر فرهنگی دستاوردي براي ما داشته و توانسته به مصونیت فرهنگی ما در جبهه هاي

 
مختلف کمک کند؟ 

به لحاظ فرهنگی ایران یک کشور مبتنی بر دو- سه هزار سال پیشینه تمدن فرهنگی است، وقتی امام رضا(علیه السلام) به ایران
آمدند ایرانیان بیش از هر ملت دیگري جایگاه علمی امام را درك کردند؛ از این رو، مناظرات، سخنرانی ها، گفت وگوها، احادیث و
خطب ایشان براي ایرانی ها چراغ راهی شد تا بدانند اگر دنبال فرهنگ، تمدن و علم اند، بهترین پرچمدار این مسیر ائمه بویژه عالم
آل نبی مکرم اسلام هستند، براي همین فرهنگ ایرانی با فرهنگ اسلامی شیعی در هم آمیخت و رشد علمی را رقم زد. این مسأله
اهمیت ویژه اي دارد چراکه فرهنگ برخی جوامع مبانی علمی ندارد، در حالی که فرهنگ اسلامی ایرانی و شیعی، مبتنی بر
دادوستدها و تضارب علمی رشد می کند و این از برکات حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران است، چنانکه تشیع از آن پس زمینه

 
ساز رشد علم در ایران و ایرانیان باعث گسترش آموزه هاي اهل بیت شدند. 

 
دستاوردهاي این هجرت و حضور در بعد سیاسی چگونه است و چه رهاوردي براي ایران داشته است؟ 

در بعُد سیاسی حضور امام رضا(علیه السلام) در ایران بسیار اثرگذار است و منجر شد که حکومت هاي ایرانی به نوعی تعدیل شوند و
نتوانند خشونت سابق را به شهروندان اعمال و نسبت به مذهب اهل بیت که موردعلاقه ایرانیان بود، تندي و خشونت افراطی وارد
کنند. از همان قرون سوم و چهارم و از حکومت غزنویان تا امروز، همه حکومت هاي ایران نسبت به امام رضا(علیه السلام) سر تواضع
فرود آورده و مقابل عظمت ایشان تعظیم و تکریم کرده اند تا جایی که به تصریح تاریخ بیهقی «سوري ابن المعتز» از حاکمان غزنوي
(غزنویان خشونت هاي مذهبی اعمال می کردند) در خراسان دستور به ساخت قبه یا گنبد بر حرم رضوي می دهد (می بینیم که
چقدر حرف هاي جریان وهابیت مبنی بر زیر سؤال بردن ساختن حرم و گنبد براي انبیا، اولیا و ائمه غیرعلمی و خلاف سنت هزاره
پیشین اهل سنت است) بنابراین، در طول تاریخ ایران همه حکومت ها حتی رضاشاه که در بسیاري عرصه ها با دیانت و مناسک دینی
در افتاد و دستور به کشف حجاب و ... داد، مدعی محبت امام رضا(علیه السلام) بود و فرزندانش را به نام مبارك ایشان نامگذاري کرد،

 
که این ها همه ضریب نفوذ حضرت رضا(علیه السلام) در ایران را در بعُد سیاسی نشان می دهد. 



فراتر از سیاست، هجرت و حضور رضوي در ایران در بعد اجتماعی و اثرگذاري بر قاطبه مردم چه تأثیراتی داشته و چقدر گذار و

 
تحولات اجتماعی ایران را می توان مرهون این حضور دانست؟ 

به لحاظ اجتماعی نیز می بینیم در مشهد و ایران مناسبات اجتماعی تحت تأثیر حضور امام رضا(علیه السلام)، لطیف شده و سمت و
سوي مثبت پیدا کرده است و در نگاه ایرانی ها و شیعیان و همه آزادگان جهان، حضرت ثامن الحجج(علیه السلام) به عنوان امام رؤوف
شناخته می شوند. باید توجه داشت بسیار مهم است انسان ها به کسی ابراز علاقه کنند که رؤوف صیغه مبالغه در رأفت باشد. از نظر
ایرانی ها امام رضا(علیه السلام) حلاّل مشکلات، پناه و پناهگاه آن هاست، پس باید الگوي امام رضا(علیه السلام) تسري بیابد و
گسترش اجتماعی بیابد چراکه به نسبت محبت و مودت جامعه ایرانی به امام مهربانی ها، رفتار اجتماعی مردم نیز توأم با محبت و
رأفت همراه می شود. از همین جا می توان تأثیرات حضور امام رضا(علیه السلام) را از نظر اجتماعی و حتی در قلمروهاي اقتصادي
دریافت، چراکه به برکت حضور ایشان توریسم مذهبی در خراسان شکل می گیرد و تجربه موفقی را نشان می دهد و اقتصاد را نیز

 
فعال می کند، هر چند برکات اقتصادي در فرع و ابعاد اجتماعی و فرهنگی برکات اصلی این حضور است. 

تاریخ ایران در کنار عبور از فراز و فرودها، خیزش ها و نهضت هاي بسیاري را تجربه کرده این خیزش ها و قیام ها چقدر وامدار حضور

 
امام رضا(علیه السلام) در ایران و حاکمیت فرهنگ رضوي بر افکار مردم است؟ 

تأثیر امام رضا(علیه السلام) در این حوزه ها غیرمستقیم است اینکه امام رضا(علیه السلام) ایرانیان را با آموزه هاي شیعی آشنا کرده
اند و در این آموزه ها انواع رفتارهاي علوي، حسنی و حسینی و ... وجود دارد، باعث می شود جامعه شیعی یاد بگیرد به تناسب زمانه و
شرایط از این الگوها استفاده کند؛ براي مثال یکی از الگوهاي موردنظر امام رضا(علیه السلام) که بر بقا و احیاي آن تأکید داشتند،
الگوي قیام حسینی و عاشوراست که در جنبش هاي ایرانی بسیار تأثیرگذار بوده است، چنانکه به زعم همه محققان داخلی و خارجی
انقلاب اسلامی متأثر از قیام حسینی بود و مردم نیز در شعارهایشان این مهم را فریاد می زدند. این ها همه به برکت حضور امام
رضا(علیه السلام) در ایران و آشنایی مردم با حضرت سیدالشهدا(علیه السلام) است، از این رو آشنایی و شناخت خود از قرآن، نبی

 
مکرم اسلام، امام حسین(علیه السلام) و ... را به حضرت رضا(علیه السلام) مدیون هستیم. 

با توجه به آنکه موقوفات بسیاري در ایران اسلامی براي امام رضا(علیه السلام) و به نیت ایشان ثبت شده است، آیا می توان از نظر
اقتصادي و زمینه سازي براي شکوفایی اقتصادي و رفع نیازهاي اجتماعی از طریق سنت نبوي وقف را نیز از برکات حضور حضرت

 
ثامن الحجج(علیه السلام) در ایران دانست؟ 

امروز به لحاظ علمی اثبات شده یکی از صحیح ترین الگوهاي فعالیت اقتصادي که هزینه کم و فرآورده زیاد دارد، الگوي وقف است که
در ایران بسیار گسترش یافته و متأثر از فرهنگ رضوي است. براي این می گوییم وقف موفق ترین الگوست که افراد بدون نیاز به
هزینه هاي سنگین می توانند در میدان اشتغال فعال شوند، چراکه شاغلان در موقوفات بدون نیاز به صرف عمر و هزینه سنگین،
زمینه اشتغالشان فراهم می شود. متأسفانه در دنیاي امروز برخی مدیران می گویند فعالیت هاي فرهنگی شاید توجیه اقتصادي و
درآمد مستقیم نداشته باشد ولو اینکه در طولانی مدت سودآور باشد، در حالی که بر مبناي وقف بسیاري از مدارس علمیه و کتابخانه
ها و مؤسسات و مراکز خیریه که شاید در نگاه اول توجیه اقتصادي نداشت، فعال شده و این موقوفات حلاّل بسیاري از مشکلات بوده
است و تردید نداریم بزرگ ترین موقوفات ایران و حتی جهان متعلق به امام رضا(علیه السلام) است و این هم از برکات شگفت ایشان

 
در عرصه هاي اقتصادي- اجتماعی محسوب می شود. 

آیا در مقابل این همه برکات و رهاورد سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي ناشی از حضور امام رضا(علیه السلام) توانسته ایم



 
خدمتی در خور و شایسته به فرهنگ و آموزه هاي رضوي و ساحت آن امام همام داشته باشیم؟ 

اگرچه خدمات و تلاش هاي قابل توجه بویژه بعد از انقلاب اسلامی انکار نمی شود، اما اگر در سطح و طراز امام رضا(علیه السلام)
بخواهیم سخن بگوییم قطعاً 10 درصد از حقی را هم که باید، ادا نکرده ایم؛ فرهنگ، تفکر، آداب و سبک زندگی رضوي و تنظیم
تمدن مبتنی بر الگوي رضوي در کشور ما و میان مسلمانان و شیعان بسیار غریب و کم مورد توجه قرار گرفته است؛ نباید در شهر امام
رضا(علیه السلام) هیچ رفتار غیراخلاقی یا فساد سیاسی- اجتماعی رخ دهد، اما متأسفانه سوءرفتارها و فساد سیاسی- اجتماعی نشان
می دهد ما با الگویی که سراسر خیر و برکت است، زیاد فاصله داریم، هر چند تأثیرات معنوي، غیبی و مشهود مسأله را هم باید در

 
نظر گرفت؛ امید است بتوان جهان را به این ناب ترین الگوي انسان کامل و مدینه فاضله نزدیک کرد. 

منبع: مجله زائر



مهدهاي کودك در سراشیبی حذف از گردونه آموزش

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/08/15

مهدهاي کودك به عنوان تنها میزبانان و متولیان رسمی آموزش کودکان زیر هفت سال در شرایط فراگیري ویروس کرونا
گرچه مانند بسیاري از مشاغل، حرف و عرصه هاي خدماتی در کشور دچار تعطیلی، خسران و آسیب شدند اما روند موجود

آغازي بر ورود این مراکز به سراشیبی حذف از گردونه آموزش و تربیت است.

مهدهاي کودك به عنوان تنها میزبانان و متولیان رسمی
آموزش کودکان زیر هفت سال در شرایط فراگیري ویروس
کرونا گرچه مانند بسیاري از مشاغل، حرف و عرصه هاي
خدماتی در کشور دچار تعطیلی، خسران و آسیب شدند اما
روند موجود آغازي بر ورود این مراکز به سراشیبی حذف از

 
گردونه آموزش و تربیت است. 

به گزارش قدس آنلاین، درست است که شاهد بازگشایی
مهدهاي کودك پس از حدود چهار ماه تعطیلی در 24
خرداد ماه امسال بودیم اما خسارت و آسیب وارد شده به
این مراکز بر اثر کرونا همچنان در خاموشی و سکوت ادامه

 
دارد و تغییر چندانی در کم و کیف این خسارت به وجود نیامده است. 

گرچه دولت از مهدهاي کودك همانند سایر بخش هاي خسارت دیده از کرونا حمایت کرد و پرداخت تسهیلات را براي این مراکز در

 
نظر گرفت اما این تسهیلات مرحمی بر زخم عمیق و خسارت سنگین و اشتغال از دست رفته نیروهاي این بخش نبود. 

اهمیت و ضرورت فعالیت مهدهاي کودك به گونه اي است که این مراکز مزایا و عملکرد چند جانبه دارند که محوري ترین آن آموزش

 
و نگهداري موثر از کودکان زیر هفت سال و نیز حمایت از اشتغال زنان است. 

حمایت از اشتغال زنان و نگهداري از کودکان زیر هفت سال آنان در ساعاتی که آنها سر کار هستند، حفظ سلامت و مراقبت از کودك
توسط مربیان توانمند و آموزش دیده، ارائه آموزش هاي مختلف و همگام با سن کودکان به منظور ارتقاي شخصیت اجتماعی و رشد
فکري آنان، افزایش اجتماع پذیري در کودکان، آموزش کار گروهی و فعالیتهاي جمعی به کودکان و کمک به تربیت نسل توانمند با

 
پشتوانه دانش و تجربه در مهدهاي کودك از دیگر سرفصلهاي فعالیت این مراکز در سراسر کشور است. 

شیوع کرونا تیشه به ریشه همه این سرفصلها و ضرورتهاي مورد نظر زد و با تداوم شیوع این ویروس و تبعات ناشی از آن همچنان
اعتماد متزلزل به سلامت محیط و جامعه پا برجا مانده و بخشی از والدین هنوز هم با همه سختی ها و مشکلات از بردن کودکان خود

 
به مهدهاي کودك خودداري می کنند. 

در این میان هستند والدینی که همچون گذشته با توجه به رعایت پروتکلهاي بهداشتی در این مراکز و نظارت همه جانبه بر بازگشایی



مهدهاي کودك، کودکان دلبند خود را در قالب پروتکلهاي بهداشتی و تحت شرایط خاص به دست مربیان دلسوز و توانمند می
سپارند و دیگر بار بر نیاز دو طرفه مهدها به کودکان و کودکان به مهدها صحه می گذارند اما این شمار آنقدر محدود است که براي

 
نجات مهدهاي کودك از سقوط و نابودي لازم اما کافی نیست. 

داستان غم انگیز مهدهاي کودك و خسارت وارده به آنها به همین جا ختم نمی شود زیرا عدم توان مالی مدیران مهدهاي کودك براي
پرداخت حقوق کارکنان و مربیان موجب بیکاري بسیاري از آنها شده و بیمه نبودن مربیان موجب شد در ایام قرنطینه و تعطیلی حتی
بیمه بیکاري نیز شامل حالشان نشود و این روند با بیکاري قطعی و دائمی بسیاري از آنان در پی تعطیلی موقت شماري از مهدهاي

 
کودك همچنان ادامه دارد. 

استان خراسان رضوي از نظر شمار مهدهاي کودك رتبه نخست را در کشور به خود اختصاص داده است. بر این اساس هم اکنون هزار
و 300 مهد کودك در این استان فعالیت دارند و افزون بر 85 هزار کودك تا قبل از شیوع بیماري کرونا در این مهدها زیرپوشش
آموزش هاي تربیتی قرار داشتند که این امر نشان از این دارد که این استان و مهدهاي کودك آن بیشترین خسارت را از شیوع کرونا

 
متقبل شده اند. 

 
تعطیلی حدود 42 درصد مهدهاي کودك خراسان رضوي 

معاون امور اجتماعی بهزیستی استان خراسان رضوي در این باره گفت: از ابتداي شیوع بیماري کووید19 تاکنون افزون بر 500

 
مهدکودك در این استان براي دستکم یک سال اعلام تعطیلی موقت کرده و از دایره خدمات رسانی کناره گیري کرده اند. 

غلامحسین حقدادي افزود: از مجموع حدود هزار و 300 مهدکودك که تا پیش از این در استان فعال بود حدود 42 درصد به تعطیلی

 
رفته اند. 

وي ادامه داد: هر مهدکودك به طور متوسط 10 نیروي شاغل اعم از مدیر، مربی، پرستار و نیروي خدماتی دارد که به این ترتیب

 
دستکم پنج هزار نفر از نیروهاي مهدهاي کودك در این استان بیکار شده اند. 

 
بازگشت 12 درصد کودکان خراسان رضوي به مهد 

معاون بهزیستی خراسان رضوي با بیان اینکه در حدود 800 مهدکودك فعال باقی مانده هم حدود هفت هزار کودك ثبت نام کرده و
نگهداري می شوند گفت: در مقایسه با گذشته حدود 12 درصد شمار کودکانی که در مهدهاي کودك ثبت نام کرده و نگهداري می

 
شدند اکنون در مهدها هستند و این به معناي تداوم خسارت و زیان است. 

 
وي افزود: 34 درصد مهدهاي کودك فعال در حال حاضر کمتر از 10 نفر کودك دارند. 

حقدادي ادامه داد: علاوه بر این تعداد 100 مهد کودك فعال و دایر در این استان فاقد کودك هستند و هر روز به رغم فعالیت در حال

 
زیان دهی می باشند. 

وي با بیان اینکه در شرایط موجود وضعیت حضور کودکان در مهدهاي روستایی بهتر است گفت: مهدهاي شهري جمعیت به مراتب

 
کمتري در مقایسه با مهدهاي روستایی دارند. 



 
معاون بهزیستی خراسان رضوي افزود: ضرر سنگین و زیان دهی مهدهاي کودك ادامه دارد. 

 
میزان خسارت مهدهاي کودك زیاد است 

مدیرکل بهزیستی خراسان رضوي نیز با بیان این که خسارت وارده به مهدهاي کودك این استان به خاطر تعطیلی ناشی از شیوع
کرونا بسیار زیاد است گفت: خسارت وارد شده ه به مهدهاي کودك این استان طی ماههاي اسفند پارسال و فروردین و اردیبهشت تا

 
24 خرداد ماه امسال معادل هزار و 300 میلیارد ریال برآورد شده است. 

حمیدرضا پوریوسف افزود: خسارت وارده همچنان ادامه دارد و طی چهار ماه گذشته هنوز برآورد جدید از میزان خسارت به این مراکز

 
انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه این مراکز سهم قابل توجهی در ایجاد اشتغال براي بانوان دارند ادامه داد: حمایت از این مراکز مورد توجه ویژه دولت

 
می باشد ولی تسهیلات کرونایی هم به آن میزان که باید کمک حال آنها نبوده است. 

مدیرکل بهزیستی خراسان رضوي بر لزوم حمایت اقتصادي از مربیان مهدهاي کودك تاکید کرد و گفت: والدین کودکانی که به مهد
می روند در حمایت از اشتغال هزاران مربی مهدهاي کودك این استان در شرایط خاص ناشی از بحران بیماري همه گیر کووید 19

 
همکاري و یاري کنند. 

وي با بیان اینکه بیش از 70 درصد مهدهاي کودك در مکانهاي استیجاري مستقر هستند افزود: پرداخت حقوق مربیان، پرداخت
اجاره مکان و سایر هزینه ها براي مدیران مهدهاي کودك پابرجاست و انتظار می رود با توجه به این که اشتغال مهدهاي کودك
متکی به کار بانوان است والدین همراهی لازم را در این شرایط سخت داشته باشند تا به این ترتیب از بیکاري مربیان و تعطیلی

 
مهدهاي کودك در استان جلوگیري شود. 

پوریوسف ادامه داد: باید به این نکته توجه داشت که پس از پایان این دوره بحرانی والدین به فعالیت مهدهاي کودك نیاز دارند

 
بنابراین پیشنهاد می شود والدین این مساله را مد نظر قرار دهند. 

 
اجراي کامل پروتکلهاي بهداشتی 

معاون امور اجتماعی بهزیستی خراسان رضوي با اشاره به اجراي کامل و مطلوب پروتکلهاي بهداشتی مورد تاکید وزارت بهداشت در
مهدهاي کودك گفت: رعایت مسائل بهداشتی و پروتکلها براي چهار گروه والدین، مربیان، کودکان و کارکنان هر مهد کودك تعریف و
تشریح شده و اجراي کامل مقررات بهداشت محیط مهدهاي کودك بر اساس پروتکلهاي بهداشتی به صورت کامل و شفاف انجام می

 
گردد. 

حقدادي افزود: از روز بازگشایی این مراکز نیز بازرسان مهدهاي کودك و بازرسان بهداشت بهزیستی موظف هستند در عرض دو هفته

 
از زمان بازگشایی، تمامی مهدهاي کودك را از نظر بهداشتی بررسی و نظارت کنند. 

 
آینده مبهم مهدهاي کودك 



وي ادامه داد: آنچه مسلم است مردم از آوردن فرزندان خود به مهدهاي کودك استقبال نکرده اند و با توجه به آغاز موج سوم شیوع

 
کرونا انتظار افزایش حضور کودکان در مهدها را نداریم. 

معاون بهزیستی خراسان رضوي با بیان اینکه 88 درصد والدینی که کودکان خود را به مهدهاي کودك آورده اند کارمند و شاغل
هستند گفت: تاکنون حتی یک مورد گزارش از ابتلاي کودکان مهدهاي کودك به بیماري کووید 19 ثبت نشده و این جاي بسی

 
امیدواري است. 

وي افزود: مهدهاي کودك در رشد همه جانبه کودکان زیر هفت سال و نیز در حوزه مراقبت تاثیر بسیار دارند و در نهایت رشد همه

 
جانبه ذهنی و جسمی کودك را محقق می کنند. 

حقدادي ادامه داد: علاوه بر این حیات مهدهاي کودك در حفظ و تضمین اشتغال زنان شاغل نیز موثر است زیرا نگهداري از کودکان و

 
شیرخواران در مهدهاي کودك به عنوان بازوي حمایتی زنان شاغل می باشد. 

وي گفت: در صورتی که سال آینده شاهد پایان شیوع بیماري کووید19 باشیم و نیاز به مهدهاي کودك دوباره اوج بگیرد، پروسه و

 
روند سختی را براي آماده سازي و فعال سازي مهدهایی خواهیم داشت که دچار خسران و زیان فراوان شده اند. 

بر اساس آخرین آمار رسمی تاکنون 646 هزار و 164 نفر در ایران به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 419 بیمار مبتلا به کووید 19

 
در 24 ساعت گذشته، شمار جانباختگان این بیماري در کشور به 36 هزار و 579 نفر رسیده است. 

 
همچنین تاکنون 500 هزار و 400 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 

 
منبع: ایرنا 

انتهاي خبر/



راه اندازي موزه شهداي دانش آموز بروجرد

منبع: ایسناشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/08/15

سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان از راه اندازي موزه شهداي دانش آموز بروجرد خبر داد.

محمود زرین جویی 14 آبان ماه، با تاکید بر این که با توجه به این که در
روستاها طرح هادي در حال اجراست قرار شد المانی براي شهداي روستاها در
نظر گرفته شود که در میدان روستا به یاد شهداي روستا نصب شد به موزه
شهداي دانش آموز بروجرد اشاره کرد و افزود: دبستان فیاض بخش و امام
حسن مجتبی(ع) بروجرد از مدرسه هایی بودند که در دفاع مقدس مورد
تعرض دشمن قرار گرفتند تا جایی که 68 دانش آموز به شهادت رسیدند لذا
با توجه به وجود ظرفیت مکانی و فضاي لازم، اقداماتی براي راه اندازي موزه

 
شهداي دانش آموز صورت گرفته که این موزه راه اندازي شود. 

سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان با اشاره به قرارداد بنیاد شهید و استانداري براي ایجاد 2500 اشتغال خانواده ایثارگران
در استان، تصریح کرد: این برنامه با هدف تامین اشتغال ایثارگران جویاي کار بود که فراهم کردن شرایط براي 1500 خوداشتغالی،
جذب 300 نفر از ایثارگران در ادارات، استخدام 700 نفر از ایثارگران در کارگاه هاي تابعه این نهاد، از مهم ترین برنامه اشتغال در این

 
راستا بوده این در حالی است که تامین مسکن 3000 نفر از ایثارگران استان نیز در حال انجام است. 

زرین جویی از تکمیل گلزار شهداي استان خبر داد و اضافه کرد: گلزار شهدایی که در استان بیش از 75 درصد پیشرفت فیزیکی دارند
تا پایان سال تکمیل می شوند که در این راستا 900 مزار شهید در استان ساماندهی نشده اند این در حالی است که بر اثر سیل سال
گذشته تعدادي از قبور مطهر شهدا در معمولان دچار مشکل شد و 33 مزار شهید در معمولان در معرض ریزش هستند که لازم است

 
مورد توجه خاص قرار گیرند. 

انتهاي پیام



اصفهان| گام موثر بسیج سازندگی در ایجاد اشتغال و اقتصاد مقاومتی با ایجاد

صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار

منبع: تسنیمشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/08/15

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان گفت: از جمله اقدامات بسیج سازندگی جهت ایجاد اشتغال در سطح
استان ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار با استفاده از ظرفیت مردمی و همچنین آموزش مشاغل خرد و خانگی با

استفاده از ظرفیت سازمان هاي مختلف است.

گروه استان ها- رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان
گفت: از جمله اقدامات بسیج سازندگی جهت ایجاد اشتغال
در سطح استان ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار
با استفاده از ظرفیت مردمی و همچنین آموزش مشاغل
خرد و خانگی با استفاده از ظرفیت سازمان هاي مختلف

 
است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان ، سرهنگ حسن
عجمی در رابطه با اقدامات صورت گرفته توسط بسیج
سازندگی براي ایجاد اشتغال اظهار داشت: یکی از اقدامات

بسیج سازندگی ایجاد صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار و اشتغال زا بوده است که توانستیم با استفاده از ظرفیت مردمی اهدافی را
در جهت احیاي سنت قرض الحسنه، تقویت مشارکت مردمی، محرومیت زدایی، کاهش وابستگی به بانک ها، ایجاد اشتغال و ایجاد

 
تعاونی با شعار و مدل کار براي مردم، کار با مردم و کار توسط مردم دنبال کنیم. 

وي ادامه داد: این طرح از سال 97 شروع شد و ایجاد یک هزار و 568 صندوق در دستورکار بوده که ما توانسته ایم یک هزار و 265
صندوق را تشکیل داده، سامانه رسام 110 و یارا را ثبت کنیم، به مربیان تسهیل گر آموزش داده و آن ها را براي ایجاد صندوق به

 
دامن مردم بفرستیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان خاطرنشان کرد: براي ایجاد و تکمیل صندوق هاي قرض الحسنه، با برخی بانک ها که
طرح بانک جاري اجتماعی دارند و صندوق هاي کارآفرینی تفاهم نامه هایی داشتیم که توانستیم از ظرفیت صندوق کارآفرینی در
روستاها استفاده بکنیم و از تمام این ظرفیت ها بهره بردیم تا بتوانیم ایجاد این صندوق هاي قرض الحسنه را محقق کرده و یک گام

 
موثر درجهت ایجاد اشتغال برداریم. 

 
ورود جدي بسیج سازندگی اصفهان به موضوع مبارزه با کرونا 

 
رئیس بسیج سازندگی: غرب پوشالی از تمدن نوین اسلامی در سراسر گیتی احساس خطر کرده است 

مسئول سازمان بسیج سازندگی گیلان: توزیع بسته هاي معیشتی تا پایان سال ادامه دارد/ توزیع 9000 بسته در سومین مرحله

 
رزمایش مواسات 

عجمی در ارتباط با نتایج این طرح بیان کرد: امروز مفتخر هستیم که 1265 صندوق با تعداد 53 هزار و 332 نفر عضو و 15 میلیارد



تومان اندوخته مالی ایجاد کرده ایم و صندوق ها توانسته اند 6 هزار و 420 وام اشتغال و معیشت را ارائه کنند و عملا توانستیم به طور
متوسط وام 2 میلیون تومانی در اختیار افراد قرار بدهیم؛ هر صندوق باید براساس دستور کار 3 اشتغال ایجاد کند که از ظرف 3 هزار

 
اشتغال به 2 هزار و 525 مورد در قالب صندوق ها ترتیب دادیم. 

وي افزود: ایجاد 60 تعاونی در دستور کار هست که توانستیم با تفاهم نامه اي که با اداره کار و رفاه اجتماعی داریم، امسال تعدادي از
این تعاونی ها را ایجاد کرده و آموزش تعاونی ها را دنبال کنیم؛ از ظرفیت اداره کار و امور اجتماعی شهرستان ها استفاده کرده و براي

 
ایجاد تعاونی ها پیگیري هاي لازم را انجام داده ایم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان در رابطه با اقدامات بسیج سازندگی در راستاي اقتصاد مقاومتی گفت: در بحث اقتصاد
مقاومتی که شعار مقام معظم رهبري بود، توانستیم 200 میلیارد وام قرض الحسنه به مجموعه ها داده و براي 12 هزار نفر در 9 هزار
واحد تولیدي اشتغال ایجاد کنیم؛ درجهت آموزش مشاغل خرد و خانگی از ظرفیت هایی مثل جهاد کشاورزي، فنی و حرفه اي استان
و میراث فرهنگی استفاده کرده و در این چند سال اخیر از سال 94، 3 هزار و 73 دوره آموزشی ایجاد و 63 هزار و 257 نفر را در

 
بحث آموزشی مشارکت دهیم. 

وي افزود: آموزش هاي ذکر شده در مقوله هایی مثل کشت زعفران، دام سبک و سنگین، زنبور عسل، قارچ، شترمرغ، گلخانه، پرورش
مرغ بومی، موضوعاتی مثل پرورش بلدرچین و کبک، پرورش ماهی اتفاق افتاده یکی دیگر از کارهاي خیلی خوب که در بسیج
سازندگی انجام شده ، تبدیل کار در صنایع مختلف است مثلا در مکان هایی مثل سمیرم که محصول سیب خیلی خوبی دارد،

 
توانستیم از این صنایع تبدیلی استفاده کنیم. 

حسن عجمی خاطرنشان کرد: بدین ترتیب قطب صنایع تبدیلی مثل لبنیات گلپایگان، عسل خوانسار، سرامیک شهرضا و صنایع دستی
اصفهان ایجاد شده و محصولات این عزیزان را با ایجاد نمایشگاه اقتصاد مقاومتی به فروش رساندیم.
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فرصت تریلیون دلاري حمایت از زنان کارآفرین 

شهربانو/ این روزها بحث هاي فراوانی درباره چگونگی
حمایت از زنان کارآفرین جریان دارد. با اینکه عمده کسب
وکارهایی که زنان عهده دار آن ها بوده اند اغلب شروع
قدرتمندي داشته اند، اکنون بقاي بسیاري از آن ها با خطر
روبه رو شده است. پژوهش اخیر «گروه مشاوره بوستون»

(BCG) نشان می دهد اگر زنان و مردان سراسر جهان به میزان برابري در حوزه کارآفرینی مشارکت کنند، میزان تولید ناخالص

 
داخلی (GDP) در جهان می تواند تا سقف 3 تا 6 درصد افزایش پیدا کند و اقتصاد جهان را تا 5/2 الی 5 تریلیون دلار متحول کند. 

با بررسی داده هاي «دیده بان جهانی کارآفرینی» (GEM) در بازه سال هاي 2014 تا 2016 و تفسیر نرخ پایداري کسب وکارها بر
اساس جنسیت در 100 کشور دنیا، درك شکاف موجود در میان کارآفرینان زن و مرد آسان تر می شود. براي نمونه، در سراسر دنیا،
درصد مردانی که در سن اشتغال قرار دارند و کسب وکار جدیدي را راه اندازي می کنند از زنان همتاي خود فراتر می رود یا در همه
مناطق دنیا به جز آمریکاي شمالی، کسب وکارهایی که زنان مدیریت می کنند پایداري کمتري در مقایسه با کسب وکارهاي مردان

 
دارند. 

بنابراین چطور می توانیم از کارآفرینی زنان پشتیبانی کنیم؟ اغلب در مواجهه با چنین سؤالی 2 عامل دسترسی زنان به «سرمایه هاي
مالی» و «ارائه آموزش» به آنان براي کسب مهارت هاي جدید (حوزه هایی که براي موفقیت زنان کارآفرین حیاتی است) مدنظر قرار
می گیرند. با وجود این، یکی از فاکتورهاي کلیدي موفقیت، که به توجه بیشتري نیازمند است، دسترسی به سرمایه اجتماعی یا
«شبکه هاي ارتباطی» است. مشاهدات دست اول از کار با مشتري هاي بخش دولتی و خصوصی در سراسر دنیا نشان داده است که

 
این شبکه هاي ارتباطی تا چه میزان قدرتمند هستند و در عین حال، به راحتی قابل دسترسی نیستند. 

براي نمونه، بر اساس پژوهش BCG، در کشورهاي کم درآمد یا با درآمد متوسط، شناخت دست کم یک کسب وکار دیگر تأثیر
چشمگیري بر کسب وکار زنان داشته است. علاوه بر این، شبکه هاي ارتباطی قدرتمندتر و گسترده تر، اغلب به پایین بودن شکاف
جنسیتی در پایداري کسب وکارها و البته دسترسی به منابع مالی وابسته اند. هم چنین پژوهش گروه هاي مانند «بنیاد آسیا» نشان
می دهد شبکه هاي ارتباطی اي که بر پایه ارتباط مستقیم 2 طرف شکل می گیرد، زنان را به داشتن ایده هاي بلندپروازانه تر، برنامه

 
ریزي براي پیشرفت و هم چنین استقبال از نوآوري سوق می دهد. 

شرکت هاي بزرگ با توسعه شبکه هاي ارتباطی می توانند به زنان کمک کنند و به آن ها در بسیاري از حوزه ها از چگونگی سرمایه

 
گذاري در کسب وکار خود تا چگونگی مدیریت دارایی هاي خود کمک کنند. 

حمایت هاي این چنینی از کسب وکار زنان، در صورتی که به شیوه صحیح آن صورت بگیرد، می تواند به ایجاد زنجیره تأمینی متنوع
و قابل اتکا بینجامد. همه سازمان هایی که از کسب وکار زنان پشتیبانی می کنند، با خلق و ایجاد شبکه هاي ارتباطی براي زنان،

 
اثرگذاري خود را نیز دوچندان می کنند. 

از بین بردن شکاف جنسیتی در کارآفرینی و تلاش براي رشد کسب وکارهایی با مدیریت زنان به شکوفایی ایده ها، خدمات و
محصولاتی نو در بازارهاي سراسر جهان خواهد انجامید و براي تحقق چنین تصویري، نیازمند آن هستیم که از بهره مندي زنان از



 
همه اشکال سرمایه، از جمله سرمایه اجتماعی و برخورداري از شبکه اي قدرتمند از ارتباطات، اطمینان حاصل کنیم. 

 
 Harvard Business Review :منبع

 
هدي جاودانی مترجم 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



مروري بر مطبوعات و پایگاه هاي خبري زنجان
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زنجان - ایرنا - رسانه ها و مطبوعات زنجان در هفته جاري موضوعات مختلفی را در سرخط اخبار و صفحات نخست خود
انعکاس دادند که از جمله آن ها می توان به خرید و فروش امتیاز مسکن ملی در بنگاه هاي املاك زنجان و بازگشت 33

واحد تولیدي تعطیل به چرخه تولید تا پایان سال در استان اشاره کرد.

زنجان - ایرنا - رسانه ها و مطبوعات زنجان در هفته جاري
موضوعات مختلفی را در سرخط اخبار و صفحات نخست
خود انعکاس دادند که از جمله آن ها می توان به خرید و
فروش امتیاز مسکن ملی در بنگاه هاي املاك زنجان و
بازگشت 33 واحد تولیدي تعطیل به چرخه تولید تا پایان

 
سال در استان اشاره کرد. 

روزنامه صداي زنجان در گزارشی به خرید و فروش امتیاز
مسکن ملی در بنگاه هاي املاك استان پرداخت و نوشت:

زمان ثبت نام و قرعه کشی مسکن ملی با بیماري کرونا هم زمان شد و این موضوع موقعیت مناسبی براي برخی فراهم کرد که در

 
زمانی که همه توجهات به سمت این بیماري است بدون هیچ سروصدایی اقدام به خریدوفروش و حتی دلالی در این پروژه بکنند. 

از زمان پالایش مرحله اول ثبت نام مسکن ملی، فروش این امتیازات که حتی در برخی از موارد در فضاي مجازي از جمله سایت دیوار
نیز قابل مشاهده بود با قیمت هاي 15 تا 30 میلیونی پیشنهاد می شد ولی با گذشت چند ماه از زمان پالایش مرحله اول و بخشی از
مرحله دوم، یکی از مشاوران املاك در گفت وگو با صداي زنجان که به عنوان خریدار امتیاز مسکن ملی مراجعه کرده بود، می گوید:

 
هم اکنون امتیازات مسکن ملی 40 تا 50 میلیون تومان بعلاوه 40 میلیون تومان قسط اول مسکن ملی است. 

این مشاور املاك بر این باور است که در حال حاضر خرید تعدادي از این امتیازات می تواند راهکار مناسبی براي سرمایه گذاري براي
آینده باشد زیرا با پرداخت 300 میلیون ریال به صورت اقساطی سود زیادي به همراه خواهد داشت و همچنین در ماه هاي آینده

 
قیمت این امتیازات بالاتر می رود و در صورت تمایل می توان با سود بیش تري فروخت. 

ناصر فغفوري، رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تصریح می کند: انجام معاملات خریدوفروش امتیاز مسکن ملی امري
غیرقانونی بوده و چون به صورت کاملا غیررسمی و به دور از نظر نهادهاي نظارتی انجام می شود و در این خریدوفروش طرفین معامله

 
امر مجرمانه مرتکب شده و دعواي آنان نیز غیر قابل طرح است. 

وي به عواقب و زیان هایی که این معاملات می تواند به همراه داشته باشد اشاره می کند و می گوید: این معاملات غیر قانونی است و
بر حسب تجربیات گذشته در بسیاري از موارد با عدم انجام تعهدات از سوي یکی از طرفین، منجر به اختلاف و مراجعه به مراجع
قضایی شده لذا درخواست داریم هرگونه معاملات در زمینه مسکن به جهت الزام آور بودن طرفین معامله در راستاي انجام تعهدات به



صورت قانونی و با ثبت کد معاملاتی باشد و چون خرید و فروش امتیاز مسکن ملی در مشاوران املاك بدون کد رهگیري است می

 
تواند مشکلات زیادي را براي خریدار و فروشنده به وجود آورد. 

رییس سازمان صمت استان از صاحبان امتیاز مسکن ملی می خواهد به سودهاي کم دلالان توجهی نداشته و دلالان و سودجویان نیز

 
باید عواقب این معاملات را قبول کنند که خرید این امتیازات می تواند بجاي سود دهی؛ زیان ده باشد. 

پایگاه خبري مردم نو آنلاین از قول رییس سازمان صمت استان زنجان نوشت: تا پایان امسال 33 واحد تولیدي تعطیل در استان وارد

 
چرخه تولید می شود. 

 
ناصر فغفوري افزود: 12 پروژه صنعتی و تولیدي براي سال جهش تولید در استان پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه بیش از 68 درصد این پروژه ها در سال جهش تولید در زنجان به بهره برداري می رسد، اضافه کرد: با بهره برداري از

 
این پروژه ها اشتغال خوبی در استان ایجاد خواهد شد. 

پایگاه خبري موج رسا افزایش قیمت مواد شوینده در استان را مورد توجه قرار داد. معاون اقتصادي استاندار زنجان در این باره به این

 
پایگاه خبري گفته است: افزایش قیمت شوینده ها تصمیم کشوري بوده و حدود 20 تا 25 درصد قیمت ها افزایش خواهد یافت. 

محمدرضا آبی پور اظهار داشته است: افزایش قیمت شوینده ها قانونی است و این افزایش قیمت ها به صورت کشوري اتفاق افتاده

 
است. 

معاون اقتصادي استاندار زنجان با اشاره به اینکه اگر فروش شوینده ها بیشتر از قیمت سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان باشد
گرانفروشی محسوب می شود و مردم می توانند این موارد را به سامانه 124 اطلاع دهند، افزود: در صورت دریافت گزارش بازرسان نیز

 
موظف هستند در کمترین زمان موارد مطرح شده را مورد بررسی قرار دهند. 

 
برچسب ها 

 
- رسانه 

 
- زنجان 

- مسکن ملی



صیقل اقتصاد جنوب شرق با سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی/ شهرسوخته

خاستگاه علم گوهرشناسی

منبع: عصر هامونشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/08/15

در حالی شهرسوخته، خاستگاه علم گوهرشناسی و گوهرتراشی در جهان است که با اندك حمایتی صنعت سنگ هاي قیمتی
و نیمه قیمتی می تواند اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار دهد.

به گزارش عصرهامون، سیستان وبلوچستان استانی سرشار از نعمت هاي خدادادي همچون باد، تابش خورشید، معادن و غیره

 
است که در این بین با داشتن انواع معادن بکر فلزي و غیرفلزي رنگین کمان معدن کشور به شمار می رود. 

در دنیاي امروز زیورآلات و سنگ تراشی داراي علاقه مندان بسیاري زیادي است و ایجاد اشتغال، داشتن درآمدي پایدار و ارز آوري
بالا در این صنعت موجب شده تا رشته و عرصه گوهر تراشی که آمیخته با هنر است یکی از پول سازترین رشته ها باشد و افراد زیادي

 
در کشورهاي مختلف به این رشته جذب شوند. 

در سیستان وبلوچستان با اجراي طرح هاي اکتشافی، جوانان متوجه وجود این نعمت خدادادي در جاي جاي این استان پهناور شده و
به مهارت آموزي و راه اندازي کارگاه هاي تراش سنگ روي آوردند؛ بلور نمک، عقیق قرمز و آبی و سلیمانی، لاجوردي و جاسبر از

 
مهمترین سنگ هاي کشف شده در دل معادن است. 

 
 

گوهرتراشی، هنر تبدیل سنگ هاي معدنی به سنگ هاي قیمتی و زیورآلاتی زیبا است که علاوه بر برخورداري از ثمره اقتصادي به
دلیل داشتن جذابیت، علاقه مندان زیادي را هم مجذوب خود کرده، کسب وکاري ساده اما پر طرف دار، نهفته در دل خاك که با

 
چاشنی ذوق و سلیقه هنري، فرآوري شده و در اختیار علاقه مندان قرار می گیرد. 

 
هنري آرمیده از دل سنگ 

شهر سوخته یکی از شهرهاي صنعتی اواخر هزاره چهارم پیش از میلاد در جنوب شرقی ایران بوده ودر کارگاه هاي مختلف آن اشیاء

 
گوناگونی ساخته می شده است این شهر، در اواخر هزاره چهارم پیش از میلاد پایه گذاري شد. 



مردم عادي جامعه شهر سوخته بدون شک براي ساخت و استفاده اشیاء تزیینی خود از سنت هاي محلی سود می برده مهره هاي
ساخته شده از سنگ هاي نیمه گرانبهاي امروزي و بسیارگرانبهاي دیروزي شهر سوخته به مصرف ساخت گردنبند،بازوبند،دستبند و یا
پابند می رسیده اند و یا به شک مهره هاي مجرد و ایزوله تنها درکنار گردن یا لگن خاصره و یا پاهاي مدفونین کار گذاشته می شده

 
اند این همه ها داخل گورهاي زنان و مردان و کودکان پیدا می شوند. 

 
 

مهره هاي شهر سوخته به شکل هاي مختلف و از مواد گوناگونی چون سنگ لاجورد،فیروزه، عقیق،کریستال صخره اي،کالسیت،سنگ
آهک،مرمر،سنگ صابون،کلرایت،صدف هاي دریایی،استخوان فلز و در موارد نادري از لاء ساخته شده اند و مجموعه آن تشکیل دهنده

 
گردنبند یا دستبندهایی از ترکیب چند سنگ با رنگ هاي مختلف بوده است. 

یکی از نکات بسیار مهم قابل اشاره آن است که در گورستان شهر سوخته و در گورهاي صنعتگران،جز مهره هاي مورد بحث ابزار کار
این صنعتگران نیز حفظ شده است در تدفین شماره 2701 گروه سازمان میراث فرهنگی کشور در سال 1377 حفاري کرده اند تعداد

 
قابل توجهی نوك مته،اره،تراشه و قطعات نیمه تمام مهره ها و ابزارهاي مورد لزوم سنگ تراش دیده شده است. 

 
کسب رتبه اول تا پنج کشوري در شناسایی آنتیموان و طلا 

داوود شهرکی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان چندي پیش در این خصوص گفت: 380 مجوز معدنی با

 
هفت هزار نفر نیروي فعال در سیستان و بلوچستان وجود دارد. 

وي با بیان اینکه استخراج سالیانه معادن استان 24 میلیون تن است، افزود: عمده محصولات استخراجی معادن مس، طلا، آنتیموان،

 
منگنز، سنگ آهن، مصالح ساختمانی و سنگ هاي تزیینی است. 



 
 

به گفته این مقام مسئول، سیستان وبلوچستان با یک میلیون تن ذخیره شناسایی شده منیزیت رتبه دوم کشور، 50 میلیون تن
تیتانیوم ذخیره شناسایی شده رتبه دوم کشور، 13 میلیون تن ذخیره طلا شناسایی شده رتبه 5 کشور و با 260 هزار تن آنتیموان

 
شناسایی شده رتبه اول کشور را دارد. 

 
صادرات گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا به کشورهاي اروپایی 

علیرضا شیري یکی از کارآفرینان موفق زاهدانی در حرفه جواهرسازي و گوهر تراشی در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: حدودا هجده
سال است که از تهران به زاهدان مهاجرت کردم، آن موقع بیشتر کارگاه هاي زیور آلات در سیستان وبلوچستان به صورت سنتی به
دست افغان ها و بخش دیگر در شهرستان سراوان انجام می شد به طور کل این خطه از کشور در بخش زیورآلات مدرن و به روز به

 
عنوان یک مصرف کننده بود و تمام نیاز خود را از استان هاي هم جوار یا کشور امارات تهیه می کرد. 

وي بیان کرد: با توجه به تجربیاتی که از گذشته در زمینه طلا و جواهر سازي در تهران کسب کرده بودم کارگاهی در شهر زاهدان با
هدف کم کردن نرخ بیکاري راه اندازي و در آن 18 حرفه از طراحی طلا و جواهر تا آبکاري گوهر تراشی، گوهرنشانی را آموزش دادم تا

 
کارآموزان بتوانند تولید ثروت داشته باشند. 

 
این کارآفرین ادامه داد: در همین راستا 85 نفر آموزش هاي مورد نیاز را کسب کرده و پنجاه نفر از آنان وارد بازار کار شدند. 

وي تصریح کرد: ""گارنت"" گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا است که آن را تراش داده و بر روي آن کار می کنیم و پس از تراش

 
به کشورهاي اروپایی صادر می شود. 



 
 

شیري خاطر نشان کرد: با توجه به همسایگی با کشور افغانستان و وجود معادن یاقوت و زمردي که دارند، سنگ به صورت ترانزیت

 
وارد استان شده آن را تراش می دهیم و به سایر نقاط صادر می کنیم. 

این کارآفرین افزود: اکثر تجهیزات مورد استفاده در این عرصه وارداتی است و نوسان قیمت به ما آسیب می رساند، همچنین وقتی

 
مردم قدرت و توان خرید ندارند این حرفه هر روز ضعیف تر از قبل می شود که باید تولیدکنندگان حمایت شوند. 

وي گفت: این هنر در صورت حمایت مسئولان می تواند اشتغال خوبی در بین جوانان در سال جهش تولید ایجاد کند، کار با سنگ
هاي قیمتی کار بسیار ظریف و خوبی است که افراد از آن استقبال می کنند و چنانچه در این کار طرح هاي خاص و نمونه اي ارائه

 
دهیم بازار کار بسیار خوبی خواهد داشت. 

 
صادرات گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا به کشورهاي اروپایی 

علیرضا شیري یکی از کارآفرینان موفق زاهدانی در حرفه جواهرسازي و گوهر تراشی در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: حدودا هجده
سال است که از تهران به زاهدان مهاجرت کردم، آن موقع بیشتر کارگاه هاي زیور آلات در سیستان وبلوچستان به صورت سنتی به
دست افغان ها و بخش دیگر در شهرستان سراوان انجام می شد به طور کل این خطه از کشور در بخش زیورآلات مدرن و به روز به

 
عنوان یک مصرف کننده بود و تمام نیاز خود را از استان هاي هم جوار یا کشور امارات تهیه می کرد. 

وي بیان کرد: با توجه به تجربیاتی که از گذشته در زمینه طلا و جواهر سازي در تهران کسب کرده بودم کارگاهی در شهر زاهدان با
هدف کم کردن نرخ بیکاري راه اندازي و در آن 18 حرفه از طراحی طلا و جواهر تا آبکاري گوهر تراشی، گوهرنشانی را آموزش دادم تا

 
کارآموزان بتوانند تولید ثروت داشته باشند. 

 
این کارآفرین ادامه داد: در همین راستا 85 نفر آموزش هاي مورد نیاز را کسب کرده و پنجاه نفر از آنان وارد بازار کار شدند. 

وي تصریح کرد: ""گارنت"" گران قیمت ترین سنگ جواهر دنیا است که آن را تراش داده و بر روي آن کار می کنیم و پس از تراش

 
به کشورهاي اروپایی صادر می شود. 



 
 

شیري خاطر نشان کرد: با توجه به همسایگی با کشور افغانستان و وجود معادن یاقوت و زمردي که دارند، سنگ به صورت ترانزیت

 
وارد استان شده آن را تراش می دهیم و به سایر نقاط صادر می کنیم. 

این کارآفرین افزود: اکثر تجهیزات مورد استفاده در این عرصه وارداتی است و نوسان قیمت به ما آسیب می رساند، همچنین وقتی

 
مردم قدرت و توان خرید ندارند این حرفه هر روز ضعیف تر از قبل می شود که باید تولیدکنندگان حمایت شوند. 

وي گفت: این هنر در صورت حمایت مسئولان می تواند اشتغال خوبی در بین جوانان در سال جهش تولید ایجاد کند، کار با سنگ
هاي قیمتی کار بسیار ظریف و خوبی است که افراد از آن استقبال می کنند و چنانچه در این کار طرح هاي خاص و نمونه اي ارائه

 
دهیم بازار کار بسیار خوبی خواهد داشت. 

 
مهارت آموزي در حرفه سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی اشتغالی پایدار در قطب گوهرتراشی ایران 

خداداد اولیائی، مدیرکل فنی و حرفه اي استان سیستان وبلوچستان در گفت و گو با خبرنگار ما گفت: یکی از برنامه هاي مهم این
اداره کل توسعه کسب و کارهاي کوچک، متوسط و اشتغال خرد و خانگی است که این اشتغالی پایدار در استان سیستان وبلوچستان

 
که قطب گوهر تراشی ایران معرفی شده به وجود آمده است . 

وي افزود: سنگ خام موجود در کشور براي تراش به کشورهاي تایوان، تایلند و روسیه فرستاده می شوند و با بیش از 10 برابر ارزش

 
افزوده دوباره به کشور برمی گردند. 

وي اضافه کرد: براي اینکه بتوانیم ارزش افزوده بالا این سنگها را به کشورمان بازگردانیم و بتوانیم اشتغال خانگی ایجاد کنیم از
چندسال اخیر اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان با وجود برخی معادن ازجمله سنگهاي قیمتی دراین مناطق سبب شده تا به
عقیده کارشناسان با سرمایه گذاریی دراین زمینه ضمن ایجاد اشتغال ودرآمد زایی، گام بزرگی در زمینه اقتصاد مقاومتی برداشته است

 
 .

این مقام مسئول یادآور شد: هم اکنون بیش یک اموزشگاه در بخش خصوصی و یک کارگاه در بخش دولتی در تراش سنگ هاي نیمه

 
قیمتی و قیمتی فعال می باشند . 

مدیرکل فنی و حرفه اي استان گفت: کارگاه تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در استان با حضور 12 کارآموز در مرکز خواهران

 
زاهدان فعال واین تعداد بر اساس رعایت پروتکل هاي بهداشتی و شرایط کرونا است. 



اولیائی افزود: تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی یک حرفه هنري متنوع است و با توجه به جذابیت این سنگها امکان بازار یابی و

 
فروش در داخل و خارج استان به نحو مطلوب تري وجود دارد. 

وي تصریح کرد: این حرفه با حداقل امکانات و به صورت مشاغل خانگی نیز قابل اجراست و می تواند در زمینه اشتغال زایی و کمک به

 
اقتصاد خانوار نیز بسیار اثرگذار باشد. 

اولیائی در ادامه خاطر نشان کرد: سال 98 در بخش خصوصی 186 نفر دوره و در بخش دولتی 72 نفر ، توانستند در حرفه ي سنگ

 
هاي قیمتی و نیمه قیمتی دوره هاي مهارتی را فرا گیرند. 

با این تفاسیر اما توسعه صنعت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی سرمایه اي است که می تواند اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار دهد
ثروتی که در دل بیابان هاي سیستان وبلوچستان نهفته و می تواند بعد از تبدیل شدن به سرمایه ملی، بازار هاي جهانی را از آن خود

 
کند. 

انتهاي پیام/



امید به زندگی بهتر عامل ایجاد مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه است

منبع: ایمناشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/08/15

یک جامعه شناس گفت: مشکلات یک جامعه در افزایش و سرعت مهاجرت افراد بسیار مؤثر است اگر مردم در رفاه و آرامش
باشند به هیچ وجه سختی مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه را به جان نمی خرند.

 
قرایی مقدم در گفت وگو با ایمنا: امید به زندگی بهتر عامل ایجاد مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه است 

یک جامعه شناس گفت: مشکلات یک جامعه در افزایش و
سرعت مهاجرت افراد بسیار مؤثر است اگر مردم در رفاه و آرامش
باشند به هیچ وجه سختی مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه را

 
به جان نمی خرند. 

امان االله قرایی مقدم در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد: در
مهاجرت به طور کلی با دو نوع جابجایی و مهاجرت داخلی و
خارجی روبه رو هستیم، وقتی منطقه یا کشوري با بیکاري،

 
مشکلات معیشتی روبه رو می شود یا مکان مورد نظر توان جذب و نگهداري شهروندان خود را ندارد مسئله مهاجرت ایجاد می شود. 

وي با اشاره به تحقیقی روي 95 هزار نفر در فرانسه، تصریح کرد: افرادي که تیزهوش ترند و موقعیت ها را می سنجند و منطقه محل
زندگی آنها توان جذب و نگهداري آنها را ندارد مهاجرت می کنند و این مهاجران وضعیت را تشخیص می دهند چرا که هوش به

 
معناي قدرت انطباق و سازگاري فرد با محیط است. 

این جامعه شناس تصریح می کند: وقتی فردي با محیط خود سازگاري ندارد و همواره در عذاب و ناراحتی است مهاجرت می کند و
امروز برخی خانواده ها فضاي روحی و روانی کشور را براي ماندن مناسب نمی دانند به همین دلیل شاهد مهاجرت بیشتري هستیم که

 
نمونه آن خانواده سردشتی بود که در روزهاي گذشته در کانال "مانش" غرق شدند. 

وي در خصوص سابقه دیرینه مهاجرت اظهار کرد: در طول تاریخ هم مهاجران بسیاري براي بهتر شدن شرایط مهاجرت کرده اند که

 
نمونه آن حضرت رسول (ص) یا حضرت علی (ع) بوده اند که در صدر اسلام مهاجرت هایی داشتند. 

مهاجران در آبادانی مناطقی که مهاجرت کردند تأثیر بسیاري داشته اند قرایی مقدم با بیان اینکه افراد مهاجر به دلیل هوشمند بودن
شان به هر منطقه اي که مهاجرت می کنند زمینه هاي آبادانی این مناطق را فراهم می کنند، افزود: کشورهایی چون آمریکا، کانادا،
استرالیا یا دومینیکن را مهاجران آباد کردند و مهاجران چه داخلی چه خارجی در پیشرفت منطقه اي که بدان مهاجرت کرده اند مؤثر
بوده اند همچنان که ایرانیان بسیاري در اقصی نقاط دنیا فعالیت هاي مثبت بسیاري داشته اند و مشارکت زیادي در آبادانی کشوري

 
که به آن مهاجرت کردند داشته اند. 

وي با تاکید بر اینکه در دیدگاه جامعه شناسان مکتب شیکاگو رابطه اکولوژي و انسان را هم در مهاجرت در نظر می گیرند، گفت:



موقعیت مناطق و محیط افراد را به مهاجرت سوق می دهد این حالت انتخاب اصلح است بدین معنا که شهر یا منطقه مناسب افراد را

 
انتخاب می کند. 

این عضو هیئت علمی دانشگاه در خصوص دلایل اجتماعی مهاجرت اظهار می کند: بیکاري، فقر و عدم آزادي و امنیت روانی می تواند
دلایل مهاجرت باشد و در کشور ما هم از سالیان بسیار دور مهاجرتی به نام "فرار مغزها" داشته ایم که تحت تأثیر نبود امکانات
مناسب تحصیل یا زندگی بوده است همچنین در این مسئله تبلیغات رسانه هاي بیگانه و البته مهاجرپذیري دیگر کشورها و خدمات

 
مناسب آنها به مهاجران بی تأثیر نبوده است. 

مشکلات معیشتی و اقتصادي روند مهاجرت را سرعت بخشیده است وي تصریح کرد: وقتی نیروهایی مانند خانم مریم میرزاخانی برنده
جایزه جهانی ریاضیات یا دیگر افراد متخصص تحت عنوان فرار مغزها به کشور دیگري جذب می شوند حتی صدها چاه نفت هم جاي
ارزشمندي این افراد را نمی گیرد و به سختی یک کشور می تواند افراد اینچنینی را در طول سالیان دراز تربیت کند و چه بسا این

 
افراد در طول تاریخ یک کشور تکرار نشوند. 

این جامعه شناس در خصوص ارزش افراد مهاجر، اظهار می کند: "آلفرد مارشال" برنده جایزه نوبل اقتصاد می گوید "اگر آموزش و
پرورش یک شهر در طول صد سال یک مخترع بپروراند هزینه صد سال آن شهر را جبران کرده است" و این حرف بار معنایی بسیاري
دارد، افراد متخصص یک کشور به راحتی پرورش نمی یابند اما به راحتی مهاجرت می کنند و جاي آنها در یک کشور خالی می شود و

 
تربیت افراد اینچنینی سال هاي سال به طول می انجامد. 

وي با ابراز تأسف از روند افزایشی مهاجرت تصریح می کند: مشکلات یک جامعه در افزایش و سرعت مهاجرت افراد بسیار مؤثر است و
در این شکی نیست که اگر اشتغال، اقتصاد و امنیت روانی در یک کشور باشد به هیچ وجه شهروندان یک کشور از وطن و زادگاه خود
جدا نمی شوند، امروز این نوع مهاجرت ها بلاي جان مهاجران شده است، اگر مردم در رفاه و آرامش باشند به هیچ وجه سختی

 
مهاجرت هاي خطرناك و پرهزینه همچون خانواده سردشتی را به جان نمی خرند. 

وارد کردن هر سرمایه اي امکانپذیر است جز سرمایه انسانی قرایی مقدم اظهار می کند: امروز برخلاف سال هاي گذشته که تنها افراد
متخصص مهاجرت می کردند افرادي غیرمتخصص و عادي هم در حال مهاجرت هستند چرا که مشکلات بیکاري، تورم و عدم امنیت
روانی را بیشتر حس می کنند و این افراد مهاجر به امید دستیابی به زندگی آرام و وضعیت بهتر دست به مهاجرت می زنند و متأسفانه

 
خطرات زیادي را به جان می خرند. 

وي در خصوص تبعات مهاجرت براي کشور مبدا گفت: کشورهاي مهاجر فرست نیروي انسانی خود را از دست می دهد و نیروي
انسانی با هیچ چیز دیگري قابل مقایسه نیست چرا که یک کشور می تواند هر سرمایه اي را وارد کند به جز سرمایه انسانی چرا که

 
تربیت نیروي انسانی بسیار زمانبر و هزینه بر است. 

این جامعه شناس تصریح می کند: "بنیامین هیگن" استاد دانشگاه هاروارد می گوید: "اگر کشورهاي ثروتمند بتوانند با پول خودشان
پیشرفته ترین تکنولوژي ها را وارد کنند اما نتوانند نیروي انسانی ماهر و متخصص را تربیت کنند به رشد و توسعه اقتصادي و

 
اجتماعی نمی رسند" و اینجاست که ارزش نیروي انسانی را بیشتر درك می کنیم. 

دولت هاي علاقمند به توسعه جذب نیروي انسانی را در اولویت قرار می دهند وي تصریح می کند: وضعیت امروز و بحران هاي
اقتصادي و اجتماعی جامعه افراد را فراري می دهد و سختی زندگی را براي این افراد دوچندان می کند متأسفانه در کشور ما به ارزش



نیروي انسانی واقف نیستیم در حالی که جامعه شناسان بزرگ دنیا بر ارزش سرمایه انسانی بیش از دیگر سرمایه ها تاکید داشته اند و

 
کشورهاي هوشمند از این موضوع بهره هاي بسیاري برده اند. 

قرایی مقدم با اشاره به لزوم توجه به سرمایه انسانی گفت: دولت ها و مسئولان باید به ارزش نیروي انسانی واقف شوند و بیش از این
سختی مهاجرت را براي افراد ایجاد نکنند، دولت هایی که علاقمند به توسعه هستند جذب نیروي انسانی را در اولویت قرار می دهند
چرا که سرمایه انسانی با هیچ سرمایه اي قابل مقایسه نیست بلکه بالاتر از هر نوع سرمایه اي است، امروز در همه گیري بیماري کرونا
این پزشکان و پرستاران و د رکل نیروي انسانی است که در حال کنترل و مدیریت این بحران است، ما هرچه قدر سرمایه اقتصادي

مانند بیمارستان و تجهیزات داشته باشیم اما نیروي انسانی ماهر نداشته باشیم هیچ موفقیتی در چنین بحران هایی نخواهیم داشت.



اهتمام دستگاه قضا بر «تأمین امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش» /

قرارگاهی براي مبارزه با مخلان امنیت مردم

منبع: میزانشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/08/15

آیت االله رییسی، چهاردهم مهرماه در جریان نشست شوراي عالی قوه قضاییه، ضمن تقدیر از عملکرد نیروي انتظامی و تأکید
بر تداوم همکاري دادستان ها و قضات با این نیرو در تأمین امنیت جامعه، تاکید کرد: ارفاقات قانونی که در برخی مجازات

هاي قضایی در نظر گرفته شده، شامل افراد جسور، شرور و مجرمان سابقه دار نمی شود.

خبرگزاري میزان - تأمین امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلال کنندگان در امنیت جامعه، از توفیقات دستگاه
قضایی در دوره تحول بوده است؛ مسئولان و مقامات قضایی در موضع گیري هاي متعددي تاکید کرده اند که امنیت شهروندان، خط

 
قرمز آنهاست و کوچکترین مسامحه و اغماضی در قبال برهم زنندگان امنیت مردم صورت نخواهد گرفت. 

آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه روز 12 آبان در بخشی از سخنانش در جلسه شوراي عالی قوه قضاییه به اهمیت «امنیت» اشاره
کرد و با بیان این که امور سیاسی و اقتصادي و اجتماعی فرع بر وجود امنیت است، متذکر شد: به هیچ وجه نباید اجازه داد امنیت در

 
کشور دچار خدشه شود. 

 
تاکید رئیس دستگاه قضا بر برخورد به موقع و قاطع با برهم زنندگان امنیت 

رئیس قوه قضاییه در همان جلسه تصریح کرد: برخی با شرارت و فساد می خواهند امنیت مردم را سلب کنند و مسئولان امنیتی و
انتظامی و قضایی بر اساس قانون مسئولیت دارند با اقدامات پیشگیرانه و مجازات اشرار و ناامن کنندگان در سطح شهر ها و حاشیه

 
شهرها، به موقع و قاطع با برهم زنندگان امنیت برخورد کنند. 

 
ارفاقات قانونی شامل اشرار نمی شود 

آیت االله رییسی، چهاردهم مهرماه در جریان نشست شوراي عالی قوه قضاییه، ضمن تقدیر از عملکرد نیروي انتظامی و تأکید بر تداوم
همکاري دادستان ها و قضات با این نیرو در تأمین امنیت جامعه، تاکید کرد: ارفاقات قانونی که در برخی مجازات هاي قضایی در نظر

 
گرفته شده، شامل افراد جسور، شرور و مجرمان سابقه دار نمی شود. 

رئیس دستگاه قضا در همان نشست به نیرو هاي انتظامی تأکید کرد با کسانی که می خواهند امنیت جامعه را مختل کنند و در دل

 
مردم هراس به وجود آورند، قاطعانه برخورد کنند. 

 
هیچ نقطه از شهر نباید مأمن و جولانگاه مجرمان و خلافکاران شود 

آیت االله رییسی در روز 29 مرداد نیز در دیدار با شوراي معاونان دادسراي عمومی و انقلاب تهران با اشاره به برخی جرائم مشهود در
خیابان هاي پایتخت و تاکید بر این که هیچ نقطه از شهر نباید مأمن و جولانگاه مجرمان و خلافکاران شود، گفت: دستگاه قضایی به
هیچ عنوان اجازه نمی دهد افرادي با ایجاد لانه هاي فساد در منازل و معابر، به امنیت و آسایش مردم آسیب بزنند و برخورد با چنین



 
افرادي عبرت آموز خواهد بود. 

 
توفیقات دستگاه قضا در تأمین امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش 

غلامحسین اسماعیلی، سخنگوي دستگاه قضا، روز هشتم مهرماه در جریان نشست خبري خود، «تأمین امنیت شهروندان و مقابله با
اراذل و اوباش و اخلال کنندگان در امنیت و سلامت جامعه» را در کنار «مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي به ویژه دانه درشت ها» و
«حمایت از تولید و اشتغال و احیاي صنایع و کارخانجات»، از جمله موارد سه گانه اي دانست که دستگاه قضایی در دوره تحول در

 
آنها به توفیقات مطلوبی دست یافته و در این راستا سرمایه اجتماعی مناسبی را تمهید کرده است. 

 
تشکیل «قرارگاه مقابله با اراذل و اوباش» 

بر همین اساس، روز شنبه 10 آبان اعلام شد که در راستاي ارتقاي امنیت عمومی و مبارزه با ایجادناامنی، «قرارگاه مقابله با اراذل و

 
اوباش» در دادسراي عمومی و انقلاب تهران تشکیل می شود. 

به دنبال اعلام گزارش هاي مردمی و ضابطین مبنی بر ایجاد ناامنی در برخی از نقاط شهر تهران توسط اراذل و اوباش، تاکید اخیر
ریاست قوه قضاییه مبنی بر برخورد قاطع محاکم با اشرار و ناامن کنندگان جامعه و بازدید دکتر علی القاصی دادستان عمومی و

 
انقلاب تهران و برخی از معاونشان از محلاتی در تهران، برخورد با این هنجارشکنان در دستور کار قرار گرفت. 

در همین رابطه جلسه اي به منظور ارزیابی اقدامات و ارتقاي سطح هماهنگی و تشدید اقدامات مقابله اي علیه اراذل و اوباش با حضور

 
دادستان عمومی و انقلاب تهران، فرماندهان ارشد نظامی، انتظامی و امنیتی استان و قضات ذیربط در دادسراي تهران تشکیل شد. 

 
ناامن شدن فضا براي مخلان امنیت 

علی القاصی مهر در این جلسه با اشاره بر ضرورت ارتقاي امنیت عمومی و احساس امنیت بر لزوم انجام اقدامات هماهنگ ضابطین
براي مقابله با اراذل و اوباش تاکید کرد و گفت: در این راستا باید خلا هاي اجرایی و مدیریتی مرتقع شود و با تشدید اقدامات و
برخورد علیه این دسته از افراد که با هنجارشکنی هاي خود باعث ایجاد احساس ناامنی در بین مردم شده اند، فضا را براي آن ها ناامن

 
کرد. 

وي با تاکید بر اینکه امنیت مردم خط قرمز دادستانی تهران است، گفت: به هیچ عنوان به اراذل و اوباش اجازه نمی دهیم که به امنیت
مردم کوچکترین خدشه اي وارد کنند و با قاطعیت، سریع و بدون اغماض با آن هایی که بخواهند کوچه و یا خیابانی را ناامن جلوه

 
دهند برخورد خواهیم کرد. 

 
تشدید اقدامات علیه مخلان نظم و امنیت عمومی 

در این جلسه دادستان عمومی و انقلاب تهران پیرامون تشدید اقدامات علیه مخلان نظم و امنیت عمومی، تقسیم و تفکیک وظایف

 
میان ضابطین، انجام اقدامات ایجابی، پیشگیرانه و سلبی در خصوص اراذل و اوباش موضوعاتی را عنوان کرد. 

برگزاري جلسات قرارگاه مبارزه با اراذل و اوباش هر 15 روز یکبار با حضور مسئولان ارشد قضایی، انتظامی و امنیتی استان تهران نیز

 
یکی دیگر از اولویت هایی بود که در این جلسه بر روي آن تاکید شد. 



انتهاي پیام/



بخشی از مشکلات کنونی کشور همچون گرانی را نتیجه ناهماهنگی بین دستگاه

هاي اجرایی و عدم برخورد با سودجویان هست

منبع: تابناكشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/08/15

بخشی از مشکلات کنونی کشور همچون گرانی را نتیجه ناهماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی و عدم برخورد با سودجویان هست
استاندار آذربایجان شرقی خواستار توجه ویژه واحدهاي تولیدي و صنعتی به موضوع استاندارد شد و گفت: توجه به ارتقاي کیفیت در

 
کنار افزایش تولید، باید رویکرد اصلی واحدهاي تولیدي و صنعتی باشد. 

به گزارش تابناك تبریز، محمدرضا پورمحمدي در دیدار با
مدیران واحدهاي نمونه استاندارد، با قدردانی از زحمات و تلاش
هاي شبانه روزي فعالان بخش خصوصی در استان، گفت: کسب
عناوین برتر استاندارد در شرایط سخت فعلی، کار هر کسی
نیست و امیدواریم این تلاش ها براي توسعه هرچه بیشتر

 
اقتصادي استان و افزایش اشتغال جوانان، استمرار داشته باشد. 

وي ادامه داد: به رغم تحریم هاي ناجوانمردانه و به همت فعالان
بخش خصوصی در استان، کارهاي بزرگی انجام شده که این

 
افتخارات باید از طریق رسانه ها و مطبوعات به مردم بازگو شود. 

پورمحمدي از مردم تبریز و آذربایجان به عنوان انسانی هایی بلندهمت و موفق نام برد و اظهار داشت: آذربایجان، انسان هاي بزرگی را

 
در دامن خود پرورش داده که در بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی، علمی، فرهنگی وسیاسی به ایران اسلامی خدمت کرده اند. 

استاندار آذربایجان شرقی در ادامه سخنان خود با بیان اینکه هنر مدیریت، فعالیت در شرایط سخت کنونی است، افزود: مردم، قدردان

 
زحمات و تلاش هاي کارآفرینان هستند و فداکاري هاي این قشر در پیشگاه خداوند متعال نیز، اجر و ثواب زیادي خواهد داشت. 

پورمحمدي در بخش دیگري از سخنان خود، فشار حداکثري به مردم را سیاست اصلی دشمنان در شرایط کنونی برشمرد و ادامه داد:
مردم ما در طول بیش از 40 سال گذشته، سختی هاي مختلفی را پشت سر گذاشته و با روحیه مقاومت از برهه هاي سخت و حساس،

 
عبور کرده اند و قطعاً با وحدت و همدلی شرایط سخت کنونی را هم پشت سر خواهند گذاشت. 

وي با اشاره به تحریم هاي چندین ساله استکبار جهانی بر ضد ملت ایران، اظهار داشت: نتیجه تحمیل جنگ به ایران اسلامی در
هشت سال دفاع مقدس، پیشرفت همه جانبه کشور در صنایع دفاعی، نظامی و موشکی بود و شرایط فعلی نیز باعث اقتدار هرچه

 
بیشتر کشور در بخش هاي مختلف و کاهش وابستگی به خارج خواهد شد. 

استاندار آذربایجان شرقی، بخشی از مشکلات کنونی کشور همچون گرانی را نتیجه ناهماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی و عدم
برخورد با سودجویان برشمرد و گفت: بازنگري در سیاست هاي اجرایی براي رفع مشکلات تولید، توزیع و بازیافت از جمله ضرورت

 
هاي فعلی است که انتظار داریم مسئولان به این موضوع توجه بیشتري داشته باشند. 



پورمحمدي با اشاره به مشکلات ناشی از کرونا در جامعه، اظهار داشت: توجه همزمان به مسأله معیشت و سلامت، سیاست اصلی دولت

 
است و هیچ یک را فداي دیگري نخواهیم کرد. 

وي با انتقاد از طرح مسائلی همچون تعطیلی کامل استان براي مبارزه با بیماري کرونا، گفت: خون هیچ شخصی رنگین تر از بقیه
نیست و اگر بنا بر تعطیلی باشد باید همه بخش ها تعطیل شود که عملاً این کار امکان پذیر نیست و مشکلات بزرگتري را براي مردم

 
به دنبال دارد. 

مدیرکل استاندارد آذربایجان شرقی نیز در این دیدار گفت: خوشبختانه شش واحد از مجموع 20 واحد استاندارد و نمونه ملی در

 
بخش تولید و صنعت، مربوط به واحدهاي آذربایجان شرقی است. 

ساسان فرشی حق رو ادامه داد: خوشبختانه روند توجه شرکت ها و واحدهاي تولیدي و صنعتی استان به موضوع استاندارد در حال

 
افزایش است. 

در این آیین از 17 واحد نمونه ملی و استانی استاندارد و همچنین دو مسئول کنترل کیفی برتر توسط استاندار آذربایجان شرقی
تجلیل شد.



گلایه مردم از کمبود شن و ماسه در لنده تا مشکلات فنی کارخانه ها و کمبود

معادن

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/08/15

یکی از مشکلات این روزها در حوزه ساخت و ساز بحث کمبود شن و ماسه در شهرستان ها است که بیشترین دلیل آن بحث
افزایش قیمت از سوي صاحبان کارخانه ها است.

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس، توجه
به مقاوم سازي و ساخت و ساز می تواند نقش مهمی در
توسعه شهري به خصوص در حوزه اشتغال ایجاد کند که
این رو تلاش هاي خوبی باید صورت بگیرد تا این امر تحقق

 
یابد. 

کمبود شن و ماسه در شهرستان لنده و امتناع از عرضه آن به بهانه افزایش قیمت شن و ماسه در سراسر استان یک چالش جدید و

 
مانع سد راه ساخت و ساز و عامل تعطیلی پروژه هاي عمرانی در شهرستان است . 

نبود و یا کمبود شن و ماسه در این شهرستان یکی از چالش هاي است که در سال هاي گذشته نیز مردم با آن مواجه بودند و براي
تامین شن و ماسه خود به شهرستان هاي همجوار براي تامین نیازخود مراجه می کردند که باعث افزایش چندین برابري هزینه هاي

 
انتقال می شد. 

فرماندار شهرستان لنده در گفت و گو با خبرنگار این پایگاه خبري گفت: باتوجه به مشکلات در حوزه شن و ماسه که ظاهرا یک
مشکل استانی است از روز گذشته پیگیرهاي زیادي در این حوزه در تماس با مدیرکل صمت استان و مدیرشهرستان در خصوص

 
مشکلات شن و ماسه داشتیم. 

وي افزود: باتوجه به بازدید میدانی امروز معاون فرماندار و مدیر اداره صمت شهرستان هاي کهیگلویه ولنده از برخی از این کارخانه

 
هاي شن و ماسه بعضی از صاحبان این کارخانه ها بحث مشکلات فنی و بحث برداشت معادن را طرح کردند در درست بررسی است. 

خدادوست موسوي تصریح کرد: البته برابر برسی هاي صورت گرفته در سطح استان مهمترین دلیل عدم عرضه شن و ماسه در سطح

 
استان بحث افزایش قیمت شن و ماسه است . 

وي تاکیدکرد: این مشکل در آینده نزدیک در سطح استان و با حضور دستگاه هاي متولی برگزار و نسبت به تعیین تکلیف کمبود شن

 
و ماسه فکري اساسی شود تا مردم بیش از این با مشکل موجه نشوند. 

انتهاي پیام





اقدامات انجام شده در راستاي ایجاد آرامش در استان زنجان، اطلاع رسانی

شود

منبع: شبستانشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/08/15

فتح االله حقیقی بر ضرورت ایجاد آرامش در جامعه تاکید کرد و گفت: اقدامات زیادي در این زمینه انجام شده ولی به دلیل
اطلاع رسانی نه چندان مطلوب مردم به آرامش نرسیده اند.

فتح االله حقیقی بر ضرورت ایجاد آرامش در جامعه تاکید کرد و گفت: اقدامات زیادي در این زمینه انجام شده ولی به دلیل

 
اطلاع رسانی نه چندان مطلوب مردم به آرامش نرسیده اند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از زنجان، استاندار زنجان شامگاه چهارشنبه در
نشست مشورتی جوانان استان که در محل استانداري زنجان برگزار شد، اظهار

 
کرد: باید از ظرفیت جوانان استان استفاده کرد. 

فتح االله حقیقی با بیان اینکه برگزاري مجمع مشورتی جوانان به شناسایی این
ظرفیت ها کمک می کند، ادامه داد: نسل جوان باید بتوانند در فضایی توأم با

 
آرامش، نقطه نظرات خود را به مسئولان انتقال داده و پیشنهادات و انتقادات سازنده خود را منتقل کند. 

به گفته وي، مجمع مشورتی جوانان استان این فرصت را به جوانان می دهد تا انتقادات، پیشنهادات و نقطه نظرات را به صورت آزادانه

 
و شفاف بیان کنند. 

حقیقی به خروجی مجمع مشورتی جوانان استان اشاره کرد و گفت: یکی از این خروجی ها حضور جوانان زیر 38 سال در پست هاي

 
مدیریتی است. 

استاندار زنجان به آموزش 20 جوان زیر 38 سال براي تصدي پست هاي مدیریتی اشاره کرد و گفت: باید از ظرفیت جوانان در دیگر

 
جایگاه ها نیز استفاده شود. 

وي بر ضرورت ایجاد آرامش در جامعه به عنوان نیاز ضروري اشاره کرد و گفت: اقدامات زیادي در این زمینه انجام شده است ولی به

 
دلیل اطلاع رسانی نه چندان مطلوب، مردم هنوز به آرامش دست نیافته اند. 

استاندار زنجان ادامه داد: ایجاد اشتغال، کنترل قیمت مرغ، بازگرداندن واحدهاي تعطیل به چرخه تولید، توزیع روغن مایع در بازار و
سایر اقدامات، همگی در راستاي ایجاد آرامش در جامعه انجام شده که باید مردم از همه این اقدامات مطلع شوند.



90 درصد پروژه هاي سفر استاندار سابق به قاینات اجرایی شد

منبع: شبستانشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/08/15

کریمی گفت: بیش از 90 درصد پروژه هاي سفر استاندار سابق خراسان جنوبی به شهرستان قاینات اجرایی شده است.

 
کریمی گفت: بیش از 90 درصد پروژه هاي سفر استاندار سابق خراسان جنوبی به شهرستان قاینات اجرایی شده است. 

«محمد کریمی»، در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان،
اظهار کرد: رهاورد سفر استاندار سابق خراسان جنوبی به
شهرستان قاینات 90 مصوبه در راستاي توسعه شهرستان قاینات
در زمینه هاي مختلف آموزشی، زیرساختی، تامین آب و
مشکلات حوزه تولید بود که تعداد زیادي از آن ها صد درصد

 
تکمیل شده است. 

فرماندار قاینات با بیان اینکه از آغاز سفر استاندار تا کنون بیش

 
از 90 درصد پروژه هاي این سفر اجرایی و یا تمام شده است، گفت: بیش از 60 درصد مصوبات سفر صد درصد محقق شده است. 

کریمی در خصوص مصوبه بیمارستان دوم قاینات، گفت: آغاز عملیات اجرایی بیمارستان دوم قاینات جزو مصوبات سفر استاندار به این
شهرستان بود که تا کنون پیمانکار مشخص و کار آغاز شده است، همچنین دانشگاه پرستاري مجدد احیا و پیمانکار، کار را آغاز کرده

 
است. 

 
وي تصریح کرد: تنها دو مصوبه سفر استاندار خراسان جنوبی به این شهرستان به دلیل مشکلات حقوقی اجرایی نشده است. 

فرماندار قاینات با بیان اینکه تاکنون پروژه هاي شاخصی همانند مجتمع گاو شیري خضري دشت بیاض، پروژه هاي راه، زیرگذر
دهشک، ورودي کرغند، کتابخانه روستاي تیغاب انجام شده است، گفت: همچنین پروژه هاي حوزه بهداشت و درمان بالاي 60 تا 70

 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 

کریمی در پایان بهره برداري از فاز نخست پروژه فولاد قاین در سال جاري و ایجاد اشتغال براي جوانان بومی منطقه را از مهمترین
مصوبات سفر به شهرستان قاینات عنوان کرد و افزود: هم اکنون نیروهاي این کارخانه به صورت بومی در راستاي ایجاد اشتغال از

طریق آزمون جذب شدند.



طرح گروه 20 براي گردشگري

منبع: پاناشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/08/15

تهران (پانا) - سازمان جهانی گردشگري و بخش گردشگري گروه 20 (20 اقتصاد برتر جهان) چارچوب کلی طرح العلا براي
توسعه جوامع از طریق گردشگري را به ریاست ریاض در اکتبر 2020 ایجاد کردند تا پتانسیل هاي گردشگري را به عنوان

ابزاري موثر براي ارتقاي جامعه فراگیر و دستیابی به توسعه پایدار در راستاي چهار هدف ...

تهران (پانا) - سازمان جهانی گردشگري و بخش
گردشگري گروه 20 (20 اقتصاد برتر جهان) چارچوب کلی
طرح العلا براي توسعه جوامع از طریق گردشگري را به
ریاست ریاض در اکتبر 2020 ایجاد کردند تا پتانسیل هاي
گردشگري را به عنوان ابزاري موثر براي ارتقاي جامعه
فراگیر و دستیابی به توسعه پایدار در راستاي چهار هدف
توانمندسازي مردم با ایجاد شرایطی براي پیشرفت همه

افراد، محافظت از کره زمین با تلاش هاي جمعی و شکل دادن مرزهاي جدید با اتخاذ برنامه هایی جهت بهره گیري مستقیم مزایاي

 
نوآوري و استراتژي هاي طولانی مدت با مشارکت تمامی نهادهاي مرتبط این عرصه استفاده کنند. 

به گزارش دنیاي اقتصاد، گردشگري یکی از منابع مهم درآمدي گروه 20 به شمار می رود که حدود 6 درصد از تولید ناخالص داخلی
آن با درآمد 1200 میلیارد دلاري مربوط به این بخش را دربر می گیرد و همچنین بخش عظیم بازار گردشگري جهان با سهم 68
درصدي از کل گردشگران بین المللی معادل 997 میلیون نفر به این 20 اقتصاد بزرگ جهان تعلق دارد. در همین راستا این گروه با
همکاري سازمان جهانی گردشگري به منظور بازیابی و رونق مجدد بازار گردشگري خود و همچنین سراسر جهان برنامه اي در
چارچوب 4 رویکرد و رکن(ستون) اصلی توانمندسازي توریستی، حفاظت از کره زمین، شکوفایی و رونق رفاه و همکاري و مشارکت

 
تمامی نهادها کلید زده اند. 

اگرچه چارچوب این طرح، کشورهاي گروه 20 را مورد خطاب قرار می دهد؛ اما الگویی براي تمامی دولت ها و سهامداران اصلی در
بخش گردشگري همچون دولت هاي منطقه اي و محلی، بخش خصوصی، انجمن هاي بازار گردشگري، جامعه مدنی و گردشگران به
شمار می آید. همچنین با استفاده از آن سازمان هاي بین المللی با اولویت قرار دادن گردشگري به عنوان ابزاري موثر براي پیشبرد و
ایجاد و تقویت همکاري بین دولت ها و بخش خصوصی و حمایت از جوامع محلی می شوند. کشورهاي گروه 20 باتوجه به سه رکن
توسعه پایدار در ابعاد اقتصادي، اجتماعی و زیست محیطی به عنوان مولفه هاي فرعی چارچوبی براي اندازه گیري پایداري بخش
گردشگري در جوامع اتخاذ کرده اند که درحال حاضر در یازده کشور اتریش، کانادا، فیجی، آلمان، ایتالیا، مکزیک، هلند، فیلیپین،

 
عربستان سعودي، سوئد و تایلند به اجرا درآمده است. 

بررسی ها از آینده بازار گردشگري در این کارگروه نشان می دهد: در حال حاضر، جهان تغییرات گسترده و تحول آفرینی را تجربه می
کند که توسط پیشرفت فناوري، تغییرات جمعیتی، تغییر در عادات مصرف کنندگان، تغییرات زیست محیطی و آب و هوایی و جهانی



سازي نمایان می شود. این عوامل همراه با نابرابري هاي مداوم و تاثیرات گسترده همه گیري کووید-19 بر بخش گردشگري تاثیر می
گذارند. جابه جایی هاي اجتماعی همچون پیرشدن جمعیت در کشورهاي پیشرفته، افزایش درآمد در اقتصادهاي درحال ظهور و تغییر
تقاضاي افراد در تجربه هاي پایدار و تحول پذیر پیامدهاي مختلفی را بر گردشگري و توسعه آن ایجاد کرده است. مجموعه این عوامل
می تواند براي توسعه و احیاي مجدد جوامع روستایی مفید باشد و از این طریق معیشت بهتر آنها را تامین کند. همچنین فناوري هاي
جدید، روبات هاي خدماتی مجهز به هوش مصنوعی و استفاده از داده اي گسترده منبع اصلی نوآوري و کارآیی است که تغییرات
اساسی در نحوه ارائه و مصرف خدمات گردشگري ایجاد می کند. این تحولات در فناوري ها اگر به خوبی توسعه یابد و مورد بهر وري
قرار گیرد، می توانند منجر به توانمندسازي جوامع و اقتصاد آنها شود و امکان دسترسی به فرصت ها و کارآفرینی را براي جوامع

 
محروم و گروه هاي که تا پیش از این سهمی در اقتصاد گردشگري نداشتند، فراهم کنند. 

همچنین تحولات در صنعت حمل ونقل با کاهش سوخت کربن دار با ایجاد زیرساخت هاي سبزتر، مدیریت کارآمد منابع و بهبود
حفاظت از منابع طبیعی و فرهنگی همراه با پیشرفت هاي تکنولوژي تسهیل می شود. تغییرات اقلیمی با اشکال مختلف تاثیرگذار
تبعیض گروه ها و جوامع بسیار محروم و آسیب پذیر در ارتباط است. بنابراین محصولات گردشگري متناسب با حمایت از محیط

 
زیست این گروه ها را قادر می سازد تا از رقابت، مقاومت و پایداري بیشتري برخوردار شوند. 

براي شناسایی یک جامعه باید معیارهاي آن را نیز در نظر گرفت که بر سه عامل مشخصات جامعه، وجود عوامل توانمندساز که
پتانسیل گردشگري آن را مشخص می کند و بر تعهد و علاقه خود جوامع استوار است. جامعه شامل گروهی از افراد با برخی ویژگی
هاي مشترك است و در گفتمان جهانی عمدتا براساس موقعیت جغرافیایی و سطح توسعه اقتصادي منوط به حس تعلق، هویت، ارزش
ها و اعتقادات مشترك تعریف می شوند. در کنار ویژگی هاي جامعه، فرآیند انتخاب باید شامل امکاناتی براي توسعه گردشگري باشد
که هم از تقاضا در توسعه گردشگري فعلی، همجواري با با بازارهاي مبدأ، مکانیزم هاي سرمایه گذاري، سازوکارهاي سیاست گذاري
برخوردار شود و هم مبتنی بر تامین جاذبه هاي طبیعی و میراث فرهنگی، زیرساخت هاي موجود در حمل ونقل، بهداشت و امنیت
باشد که تمامی این راهبردها براساس تعهد و علاقه خود جامعه، مشارکت بخش هاي دولتی و خصوصی و سازمان هاي جهانی در
راستاي دستیابی به یک مدل جدید از دولت امکان پذیر است. این مشارکت سه جانبه منجر به همزیستی جوامع جهت دستیابی به
توسعه محلی و پایدار می شود که امکان توسعه محصولات گردشگري و تامین منافع متقابل و انعطاف پذیري جامعه پایدار را فراهم

 
می کند. تحقق این امر نه تنها بر افزایش کیفیت محصولات تاثیرگذار است، بلکه مشمول افراد بیشتري در این دامنه خواهد شد. 

همه گیري کرونا در جهان، نمایانگر یک بحران بهداشتی، اقتصادي و اجتماعی بی سابقه براي بخش گردشگري است که بین 100 تا
120 میلیون شغل را در معرض خطر قرار داده است. کووید-19 بر شرکت هاي متوسط و کوچک و زنان و جوانان بیشترین تاثیر را
داشته که براین اساس نیازمند اقدامات مهمی جهت حمایت از میلیون ها نفر است. این امر فرصتی را براي مشارکت و همکاري تمامی
فعالان مرتبط با این عرصه در جهت رفاه جوامع به وجود می آورد. این همه گیري بر اهمیت و لزوم توسعه و ترویج گردشگري داخلی،
منطقه اي و محلی با همکاري تمامی ذي نفعان تاکید دارد و منجر به همبستگی و همکاري تمامی نهادهاي ملی و بین المللی براي
مدیریت بحران به ویژه مربوط به سفرهاي بین المللی شده است. همچنین همه گیري کرونا فرصتی را براي بهبود تغییرات اقلیمی،

 
تسریع در تحول دیجیتالی، نوآوري و پایداري در بخش گردشگري ایجاد کرده است. 

باتوجه به ارزش فعلی و پتانسیل رشد گردشگري به عنوان پویاترین، مقاوم ترین و سریع ترین بخش اقتصادي، این بخش پس از
بحران کووید-19 از طریق کارآفرینی و ایجاد اشتغال در جوامع شهري و روستایی منجر به رشد اقتصادي در کشورهاي گروه 20 و
حتی فراتر از آن خواهد شد. باتوجه به اینکه نقش گردشگري به عنوان یک آسان کننده براي توسعه جامعه فراگیر، تدوین و اجراي
سیاست ها نادیده گرفته می شود براي بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي گردشگري براي پیشبرد توسعه جامع جوامع، نیازمند یک
برنامه منظم و در چارچوب مبانی جهت غلبه بر چالش هاي فعلی است. چارچوبی که باید براي مناطق توسعه نیافته، گروه هاي



محروم همچون زنان، اقلیت هاي قومی، جوانان و بیکاران به اجرا دربیاید و روي 9 اصل مهم ظرفیت سازي براي مشاغل و فرصت ها،
ارتقا نقش زنان در جوامع، تقویت نوآوري، دیجیتالی شدن و کارآفرینی، توانمندسازي جوامع محلی، تامین زیرساخت ها و خدمات،
حفاظت از میراث طبیعی و فرهنگی، ایجاد گردشگري براي همه با جامعه فراگیر، افزایش اشتغال و مشاغل و توسعه عمومی و

 
خصوصی جوامع به سوي الگوي جدید حکمرانی متمرکز شود. 

بازار توریسم گردشگري گروه 20 توانمندسازي جوامع و اقتصاد مکانیزم هاي سرمایه گذاري



جزییات جدید تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران

منبع: بازار کارشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/08/15

عضو حقوقدان شوراي نگهبان از جزییات جدید تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران از سوي شوراي نگهبان
خبر داد.

عضو حقوقدان شوراي نگهبان از جزییات جدید تایید استفساریه تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران از سوي شوراي نگهبان

 
خبر داد. 

به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی شوراي نگهبان، هادي طحان نظیف در مطلبی با عنوان "گزارش 53" در
اینستاگرام خود نوشت: چهارشنبه هفتم آبان ماه 1399، جلسه شوراي نگهبان بود. در این جلسه "طرح استفساریه تبصره (1) بند
"ذ" ماده 87 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی جمهوري اسلامی ایران" درخصوص ایثارگران و

 
همچنین "اساسنامه صندوق کارآفرینی امید" در دستور کار شورا بودند. 

عضو حقوقدان شوراي نگهبان افزود: در طرح استفساریه تبصره (1) بند "ذ" ماده 87 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادي،
اجتماعی و فرهنگی جمهوري اسلامی ایران، که عنوان آن به "طرح استفساریه بند "و" ماده 44 قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه
جمهوري اسلامی ایران" اصلاح شده بود و در این جلسه مورد تایید شوراي نگهبان قرار گرفت دولت موظف است افراد مشمول ماده
21 قانون جامع ایثارگران مصوب 1386/4/3 و اصلاحات و الحاقات بعدي آن که در زمان حاکمیت برنامه پنجم توسعه جمهوري
اسلامی ایران مصوب 1389/10/25 به صورتی غیر از استخدام رسمی به کارگیري شده اند را براساس شرایط مندرج در بند "و" ماده

 
44 قانون برنامه پنجم توسعه و اصلاحات بعدي آن به صورت رسمی استخدام کند. 

طحان نظیف تصریح کرد: نکته اي که در این خصوص وجود دارد و در جلسه نیز طرح شد، اینکه این مصوبه، توسعه قانون نیست بلکه
استفساریه اي در جهت اجراي قانون در ظرف زمانی خودش است یعنی با عنایت به اینکه براساس قانون، دستگاه ها تا انتهاي سال

 
1395 مکلف به اجراي قانون در مورد این مشمولین بوده اند، لذا الان باید قانون را درخصوص آنها اجرا کنند. 

وي اظهارکرد: البته در این مدت، پیام هاي زیادي از طرف جامعه ایثارگران در این مورد دریافت کردیم که چرا قانون افرادي که پس
از سال 1395 نیز چنین وضعیت مشابهی دارند را در بر نمی گیرد که پاسخ آنها این است که تفسیر بیان مراد قانونگذار است و طبیعتا
تفسیر قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه در محدوده زمانی همین قانون اعتبار دارد و چنانچه قانونگذار قصد توسعه احکام این قانون

 
را به خارج از این محدوده داشته باشد، باید به جاي تفسیر، دست به یک قانونگذاري جدید بزند. 

عضو حقوقدان شوراي نگهبان خاطرنشان کرد: درخصوص اساسنامه صندوق کارآفرینی امید نیز گزارش بررسی بیشتر موضوع که از
سوي پژوهشکده شوراي نگهبان صورت گرفته بود، به جلسه شورا ارائه و تصمیم گیري نهایی به این نحو انجام شد که مقرر شد با
توجه به عدم تعریف "موسسه مالی" و احکام مترتب بر آن در قانون، این ابهام و البته دیگر ابهامات و اشکالات، به دولت اعلام شود تا

دولت پس از رفع این ابهامات و اشکالات، مجددا مصوبه را جهت اظهارنظر به شوراي نگهبان ارسال کند.



اولویت امروز؛ ایجاد آرامش در جامعه است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار زنجان گفت: در شرایطی قرار داریم که هیچ چیز بالاتر از ایجاد آرامش در جامعه نیست و باید تلاش کنیم به این
مهم دست یابیم.

به گزارش خبرنگارگروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان
از زنجان، حقیقی استاندار زنجان عصر دیروز چهارشنبه در
نشست مشورتی جوانان استان زنجان با بیان اینکه باید از
ظرفیت ارزشمندي که در نسل جوان وجود دارد، به نحو
احسن استفاده کرد، گفت: یکی از این ظرفیت ها می تواند
در مجمع مشورتی جوانان زنجانی بروز کند، به همین
خاطر باید به برگزاري این جلسات توجه ویژه اي داشته

 
باشیم. 

او با یادآوري اینکه نسل جوان باید بتوانند در فضایی همراه با آرامش، نظرات خود را به مسئولان انتقال داده و پیشنهادات و انتقادات
سازنده خود را در فضایی توأم با اعتماد متقابل اطلاع رسانی کنند، افزود: امروز مجمع مشورتی جوانان استان زنجان، زمینه اي را براي

 
بیان این انتقادات، پیشنهادات و نقطه نظرات به صورت آزادانه و شفاف فراهم کرده است. 

استاندار زنجان با تاکید بر اینکه با بیان آزادانه دیدگاه هاي نسل جوان می توان از این ظرفیت به درستی استفاده کرد و مجمع
مشورتی جوانان می تواند این زمینه را براي بیان چنین اظهارنظر هاي سازنده اي فراهم کند، گفت: مجمع مشورتی جوانان استان
زنجان تا به امروز خروجی خوبی داشته و یکی از تصمیمات سازنده و مهم این مجمع، حضور جوانان زیر 38 سال در پست هاي

 
مدیریتی بوده است. 

حقیقی در ادامه از تصدي 20 جوان زیر 38 سال در استان زنجان در قالب پست هاي مدیریتی دستگاه هاي مختلف که با قرار گرفتن
تحت آموزش هاي مختلف در این عرصه حضور پیدا کرده اند خبر داد و اظهار کرد: اگر امروز به دنبال حضور جوانان زیر 38 سال در
پست هاي مدیریتی استان زنجان هستیم، به این معنی است که در آینده قادر خواهیم بود از این ظرفیت در سایر جایگاه ها نیز بهره

 
ببریم. 

استاندار زنجان با تاکید بر اینکه امروز در شرایطی قرار داریم که هیچ چیز بالاتر از ایجاد آرامش در جامعه نیست و باید تلاش کنیم به
این مهم دست یابیم، ادامه داد: با وجود اینکه اقدامات زیادي براي قرار گرفتن جامعه در آرامش انجام شده است، اما به دلیل اطلاع

 
رسانی نه چندان مطلوب در این زمینه و علی رغم اقدامات صورت گرفته، مردم هنوز به این آرامش دست نیافته اند. 



حقیقی با بیان اینکه تبیین اقدامات صورت گرفته به مردم، یک امر ضروري بوده؛ چرا که همه این کار ها در شرایط سخت تحریم و
بدتر از آن در شرایط کرونایی محقق شده است، گفت: ایجاد اشتغال، کنترل قیمت مرغ، بازگرداندن واحد هاي تعطیل به چرخه تولید

و توزیع روغن مایع در بازار همگی در راستاي ایجاد آرامش در جامعه انجام شده که بایستی مردم از این اقدامات مطلع شوند.



آمریکا: 92 دامنه اینترنتی مورد استفاده ایران را مسدود کردیم

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/08/15

پیام سپاهان - (درخواست حذف این خبر) ساعت 24 - وزارت دادگستري آمریکا در بیانیه اي مدعی شده 92 دامنه اینترنتی
را که مورد استفاده ایران بوده مسدود کرده است. به گزارش گروه ...

پیام سپاهان - ساعت 24 - وزارت دادگستري آمریکا در بیانیه اي مدعی شده 92 دامنه اینترنتی را که مورد استفاده ایران بوده

 
مسدود کرده است. 

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري فارس، وزارت دادگستري آمریکا در بیانیه اي مدعی شده 92 دامنه اینترنتی مورد استفاده سپاه
پاسداران انقلاب اسلامی را مسدود کرده است.در این بیانیه آمده است: «ایالات متحده 92 دامنه اینترنتی را که سپاه پاسداران انقلاب

 
اسلامی با استفاده غیرقانونی از آنها اقدام به دروغ پراکنی در سطح دنیا می کرد، مسدود کرد. 

 
 «

وزارت دادگستري آمریکا مدعی شده از میان دامنه هاي اینترنتی مسدود شده، 4 دامنه با آنکه خودشان را رسانه هاي خبري معرفی
کرده اند، عملاً تحت کنترل سپاه پاسداران بوده و به انتشار اطلاعاتی با هدف اثرگذاري بر سیاست داخلی و خارجی ایالات متحده
اشتغال داشته اند. واشنگتن این اقدام را نقض قانونی موسوم به «قانون ثبت کارگزاران خارجی» (FARS) توصیف کرده است.آمریکا
در ادامه ادعاهاي خود گفته وظیفه 88 دامنه اینترنتی دیگر، انتشار «پروپاگانداي ایران» به سایر نقاط دنیا بوده است.وزارت
دادگستري آمریکا مدعی شده فعالیت تمامی این 92 دامنه اینترنتی، نقض تحریم هاي آمریکا علیه حکومت ایران و سپاه پاسداران

 
انقلاب اسلامی بوده است. 

«جان دسی دیمرز»، دستیار وزیر دادگستري آمریکا گفت: «ما از تمامی ابزارهایی که در اختیار داریم استفاده خواهیم کرد تا مانع
سوءاستفاده حکومت ایران از رسانه هاي اجتماعی و شرکت هاي آمریکایی براي انتشار مخفیانه پروپاگاندا جهت اثرگذاري بر مردم
آمریکا و تفرقه افکنی شویم.»وي اضافه کرد: «سازمان هاي فعال در انتشار اخبار جعلی به ابزارهایی جدید براي دروغ پراکنی
کشورهاي مستبد در راستاي تلاششان براي تضعیف دموکراسی ما تبدیل شده اند. اقدام امروز نشان می دهد که ما می توانیم از
قوانین متعدد خود براي حراست از شفافیت استفاده کنیم.»وزارت دادگستري آمریکا گفته این اقدام حاصل تلاشی مشترك میان «اف

 
بی آي» و شرکت هاي گوگل، فیسبوك و توئیتر بوده است. 

«جان بنت»، مأمور ویژه «اف بی آي» در سانفرانسیسکو گفت: «این پرونده، نمونه اي بی نقصی است که نشان می دهد چرا شعبه اف
بی آي در سانفرانسیسکو داشتن رابطه مستمر با مجموعه اي از رسانه هاي اجتماعی و شرکت هاي فناوري را در اولویت قرار می دهد.
چنین ارتباطاتی، تبادل فوري اطلاعات جهت مقابله با تهدیدهاي موجود علیه امنیت کشور و روندهاي دموکراسی ما را امکان پذیر می

 
کنند.» 

newsstand7.com»،» مسدود شده اند را FARA دادگستري آمریکا اسامی چهار وب سایتی که به موجب قانون

 
usjournal.net»، «usjournal.us»» و «twtoday.net» اعلام کرده است. 

منبع: ساعت24



جهش 25 درصدي تولید ماهیان زینتی و آکواریومی در اصفهان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/08/15

پیام سپاهان - اصفهان - تولید ماهیان زینتی و آکواریومی در اصفهان طی هفت سال اخیر 25 درصد رشد داشته و بر اساس
آمار موجود اکنون به بیش از 67 میلیون قطعه رسیده است و با اتخاذ تدابیر علمی علاوه بر اشتغالزایی، درآمدزایی و ارزآوري

براي استان به توسعه بیش از پیش این صنعت می انجامد.

 پیام سپاهان - اصفهان - تولید ماهیان زینتی و آکواریومی
در اصفهان طی هفت سال اخیر 25 درصد رشد داشته و بر اساس آمار موجود اکنون به بیش از 67 میلیون قطعه رسیده است و با

 
اتخاذ تدابیر علمی علاوه بر اشتغالزایی، درآمدزایی و ارزآوري براي استان به توسعه بیش از پیش این صنعت می انجامد. 

به گزارش ایرنا، استان اصفهان قطب اصلی و پرچمدار تولید ماهیان زینتی و آکواریومی در ایران است اما این مهم به آسانی و بصورت
تصادفی رخ نداد، در سال هاي گذشته تولید ماهیان تزیینی در کشور به عنوان یکی از بخش هاي اصلی و زیر مجموعه شیلات مطرح
نبود اما با پیگیري هایی که اصفهان به عمل آورد توانست این مهم ا به عنوان صنعتی پولساز و اصلی در صنعت شیلات ایران معرفی

 
کرده و در جنبه هاي مختلف سبب رشد و پیشرفت آن شود. 

به گفته کارشناسان امروز تولید ماهیان زینتی در جهان به عنوان یکی از صنایع پردرآمد مطرح است و براي مثال کشور سنگاپور
توانسته سالانه میلیون ها دلار از این زمینه درآمدزایی کند که این خود می تواند تلنگري باشد تا ما نیز از این فرصت بخوبی بهره مند

 
شویم و با راهکارهاي مناسب تولید ماهیان زینتی را گسترش دهیم. 

بر مبناي آمار و ارقام اخذ شده از سازمان جهاد کشاورزي اصفهان در ارتباط با تولید ماهیان آکواریومی و بطور کلی زینتی در این
استان، در پایان سال گذشته 67 میلیون و 500 هزار قطعه از انواع این ماهیان در منطقه تولید شد که در مقایسه با سال 92، 25
درصد جهش تولید داشت، افزایش 13 میلیون و 500 هزار قطعه ماهی طی هفت سال نشان از حمایت، جدیت، پشتکار، مشارکت،

 
برنامه ریزي، همکاري و حضور چشمگیر بخش خصوصی دارد. 

 
پرورش 170 گونه ماهی آکواریومی در اصفهان 

بیش از 800 واحد تولیدي ماهیان زینتی در استان اصفهان مشغول بکارند و در بخش هاي مشاغل خانگی، مجموعه هاي
تولیدي کوچک، متوسط و بزرگ فعالیت می کنند، افزون بر 2 هزار و 200 نفر اشتغال زایی مستقیم توسط این صنعت در استان و قم



 
خورده و حدود 120 تا 170 انواع گونه ماهی زینتی در این خطه تولید می شود. 



ایجاد تعادل بین منابع محدود و نیازهاي نامحدود گام اصلی در رفع مشکلات

اساسی است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار فارس گفت:ایجاد تعادل بین منابع محدود و نیازهاي نامحدود گام اصلی در رفع مشکلات اساسی است.

استاندار فارس: ایجاد تعادل بین منابع محدود و نیازهاي
نامحدود گام اصلی در رفع مشکلات اساسی است استاندار
فارس گفت:ایجاد تعادل بین منابع محدود و نیازهاي

 
نامحدود گام اصلی در رفع مشکلات اساسی است. 

به گزارش خبرگزاري برنا ازفارس، دکتر عنایت االله رحیمی
در جلسه هم اندیشی با مجمع نمایندگان استان فارس در
مجلس شوراي اسلامی هدف از برگزاري این جلسه را
تعامل با نیروهاي اثرگذار بر توسعه استان دانست و عنوان

کرد: چنین تعاملاتی بی تردید زمینه مناسب را فراهم می کند تا بتوانیم از ظرفیت هاي موجود براي حل مشکلات ، رفع مشکلات و

 
دستیابی به ارزش هاي مشترك استفاده کنیم. 

استاندار فارس تاکید کرد: ما باید در کنار نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی و مدیران دستگاه هاي اجرایی با اولویت بندي

 
امور، بین منابع محدود و نیازهاي نامحدود توازن و تعادل برقرار کنیم. 

وي ادامه داد: از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تا کنون اقدامات بسیار خوبی انجام شده و کارهاي ضروري زیادي نیز باقی مانده که
باید انجام شود؛ بنابراین با توجه به محدودیت منابع و پویایی و متغیر بودن نیاز هاي بشر ، ایجاد تعادل و صلح بین این دو موضوع

 
راهکار اصلی براي تامین نیازها است. 

نماینده عالی دولت در استان فارس عنوان کرد: بر اساس برنامه مجموعه مدیریت استان مقرر شده است پروژه هایی با پیشرفت
فیزیکی90 درصد تا پایان سال 1399 و پروژه هاي داراي 70 درصد پیشرفت فیزیکی تا پایان سال 1400 باید تکمیل شده و به بهره

 
بردراي برسند. 

وي خاطرنشان کرد: همین موضوع در حوزه اقتصادي نیز تکلیف شده که پس از تکمیل برنامه مورد نظر در اختیار نمایندگان نیز قرار

 
می گیرد. 

استاندار فارس با بیان اینکه در زمینه تامین اعتبارات از منابع عمومی و بودجه نیز نهایت تلاش در مجموعه استان به کار گرفته شده

 
است، مقایسه اعتبارات فارس با سایر استان ها را گواه بر این تلاش ها دانست. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه استان فارس از رشد بسیار خوبی در اعتبارات هزینه اي و تملک دارایی ها برخوردار است ، افزود: این
موضع به معناي این نیست که در سر جمع اعتبارات از بقیه کشور بهتر هستیم؛ چرا که فارس هموراه از یک عقب ماندگی تاریخی در

 
زمینه اعتبارات عمومی برخوردار بوده است. 

دکتر رحیمی تصریح کرد: در چند سال گذشته تلاش کرده ایم با افزایش سالانه چند درصد به این اعتبارت ، از این عقب ماندگی

 
تاریخی فاصله بگیریم و به میانگین کشوري نزدیک شویم. 

استاندار فارس با بیان اینکه پیگیري چند پروژه اساسی و بزرگ را شخصا انجام می دهد، خاطرنشان کرد: در نتیجه مذاکرات اخیر با



 
سازمان برنامه و بودجه در هفته گذشته اعتباري بالغ بر 800 میلیارد تومان براي استان فارس ابلاغ شد. 

وي اظهار کرد: بی تردید ثمر بخش بودن پیگیري هاي مدیریت ارشد استان با همکاري و همراهی نمایندگان مجلس امکان پذیر است
و همان گونه که تا کنون از ظرفیت آنها استفاده کرده ایم از این پس نیز به این همکاري براي پیشرفت و توسعه استان ادامه خواهیم

 
داد. 

از ظرفیت همه نمایندگان استفاده کردم و از این پس نیز استفاده می کنم نشست هاي خوبی نیز با بخش خصوصی در سطح تهران

 
داریم به توافقات بسیار ارزشمندي رسیدیم. 

دکتر رحیمی با اشاره به اقداماتی که براي تسهیل سرمایه گذاري در استان انجام شده اشاره کرد و گفت: تاکنون بیش از صد مجوز بی
نام در حوزه هاي مختلف صادر شده و سرمایه گذارانی که تقاضاي فعالیت در این حوزه ها را داشته باشند می توانند از پروانه آماده

 
بهره برداري استفاده کنند. 

طرح هر بنگاه یک اشتغال از دیگر موضوعاتی بود که استاندار فارس به آن اشاره کرد و افزود: این اقدام در حوزه اشتغال بیش از 35

 
هزار فرصت شغلی ایجاد کرده است. 

وي ادامه داد: همچنین فرمانداران مکلف شده اند حداقل یک بنگاه اقتصادي را فعال کرده و زمینه ایجاد 200 فرصت شغلی را فراهم

 
کنند که این طرح نیز بیش از 17 هزار نفر بر مجموعه شاغلین استان افزوده است. 

دکتر رحیمی بیان کرد: تقویت سرمایه گذاري در استان علاوه بر بودجه دولتی به منابع دیگري همچون فاینانس ها، بانک ها ، بنیاد ها

 
و... نیاز دارد که در این مسیر نیز با همکاري نمایندگان مجلس می توانیم اتفاقات خوبی رقم بزنیم. 

استاندار فارس درخصوص مدیریت بیماري کرونا نیز گفت: تصمیماتی که در این زمینه گفته می شود باید با توجه به منافع عمومی و

 
اولویت دادن به سلامت افراد باشد. 

وي اقداماتی همچون ایجاد محدودیت در حمل و نقل عمومی ، ایجاد نقاهتگاه ها، افزودن به تعداد تخت هاي بیمارستانی، استفاده از
ظرفیت بیمارستان هاي خصوصی، کنترل بازار، نظارت بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی، ایجاد بستر مناسب براي دورکاري یک سوم
کارکنان ادارات را از جمله اقدامات انجام شده در استان فارس با هدف مهار بیماري کرونا دانست و تاکید کرد: راه نهایی پیروزي بر
این بیماري همکاري مردم است و زمانی محقق می شود که افراد جامعه به این باور برسند که با بیماري خطرناکی مواجه بوده و باید

 
بر مراقبت ها بیفزایند. 

وي عنوان کرد: مجموعه مدیریت استان ، معاونین و مدیران آمادگی دارند در نشست هاي هفتگی، ماهانه و فصلی جلسات منظم در

 
حوزه هاي تخصصی و با سرفصل هاي مشخص و عملیاي با نمایندگان برگزار کنند. 

 
استاندار فارس گفت: نظرات و پیشنهادات خود را در باره بودجه 1400 و برنامه هفتم توسعه را به نمایندگان ارائه خواهیم داد. 

نماینده عالی دولت در استان فارس درباره پتروشیمی هاي تاسیس نشده استان نیز گفت: این موضوع باید به توافق نمایندگان برسد و

 
هر آنچه نتیجه این توافق باشد مورد پذیرش ما است. 

وي در ادامه افزود:در موضوع پتروشیمی ها دولت وظیفه تامین خوراك را بر عهده دارد که پس از آغاز و ادامه کار این کار انجام می

 
شود اما خوراك رسانی منوط به این است که سرمایه گذار کار را آغاز کند و پیشرفتی حداقل 60 درصدي داشته باشد. 

دکتر رحیمی یادآور شد : اگر نمایندگان به توافق نرسند باید مدیریت استان تصمیمی بگیرد تا اجازه ندهیم این سرمایه از استان

 
خارج شود. 

استاندار فارس از نمایندگان مجلس خواست مشکلات را ابتدا با نیروها و مسئولان مرتبط با آن مطرح کرده اطلاعات صحیح را درباره

 
آن مشکلات کسب کنند چرا که بی شک ابراز نظر بر اساس این اطلاعات بر آرامش عمومی جامعه اثر گذار خواهد بود. 

وي همچنین در آغاز سخنان خود از ضمن تبریک هفته وحدت و هفته فرهنگ عمومی، عنوان کرد: ارتقاء تعالی و کمال هر جامعه
متاثر از فرهنگ عمومی است و فرهنگ عمومی خود از باور داشت ها ، آداب، رسوم، اعتقادات، جهان بینی و ایدئولوژي و داشته هاي

 
تمدنی هر جامعه اي اثر می پذیرد. 

دکتر رحیمی با اشاره به اینکه جامعه ایرانی اسلامی داراي ذخایر بالنده فراوانی جهت شکل دهی و سوق فرهنگ عمومی به سمت
کمال و تعالی جامعه انسانی است، خاطرنشان کرد: این داشته ها در قالب ارزش هایی همچون اعتقاد به توحید، نبوت، عدالت، معاد و



 
در یک دید تاریخی در باور داشت هاي پیشینیان در قالب پندار نیک، گفتار نیک و کردار نیک تبلور پیدا کرده است. 

 
وي گفت: حرکت در مسیر این باور داشت ها و انتقال عالمانه آنها به نسل جدید موجب ارتقاء فرهنگ عمومی می شود. 

دکتر رحیمی همچنین تحقق آنچه به عنوان گام دوم انقلاب از سوي رهبر معظم انقلاب که شاه بیت آن خودسازي جامعه پردازي و
تمدن سازي است را سبب ارتقاء فرهنگ عمومی دانست.



ما به چند نفر بدهکاریم؟

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/08/15

پیرمرد باصفا و نازنین همیشه با شور و شوق در نمازجماعت حاضر می شود؛ گویی مسجد خانه اوست و مثل مرغی که بخواهد
بر شاخسارها بنشیند، او به سوي مسجد بال می کشد. کلمه «پیرمرد» را از باب احترام و محبت به کار می برم. چندان هم پیر نیست.
بگو مردي میان سال که متانت و شایستگی پیران را دارد و موهاي جوگندمی سر و صورتش که به سپیدي می زند، نشان از عمري
تجربه و روزگارانی خاطره می دهد. وقتی سر صحبت باز می شود و گپ وگفت وگو به اولین سال هاي بعد از پیروزي انقلاب می رسد،
از جوانی خودش می گوید و نخستین فرصت هاي شغلی و قرارگرفتن در برابر پیشنهادهایی براي کار و اشتغال در نهادهاي دولتی و
عمومی: «تازه از سربازي برگشته بودم و باید شغلی پیدا می کردم که بتوانم ازدواج کنم و زندگی تشکیل بدهم. انقلاب شده بود و
بسیاري از نهادهاي دولتی و شبه دولتی دنبال نیروهاي جوان و متعهد بودند که با نیروهاي قدیمی تر جایگزین کنند. خیلی فکر کردم
و ذهنم به شدت مشغول بود که با پذیرش هر کدام از آن مسئولیت ها خودم را با میلیون ها نفر طرف می کنم، زیرا حقوق آن اداره ها
و مؤسسه ها از بیت المال تأمین می شد و می دیدم که اگر اندکی قصور و تقصیر داشته باشم، در واقع به میلیون ها ایرانی بدهکار
خواهم بود. به همین دلیل تصمیم گرفتم کاري پیدا کنم که فقط با یک نفر طرف باشم و بتوانم از او رضایت و حلالیت بطلبم. حتى
چند مورد پیش آمد که برخی بستگان براي کارهاي دولتی اصرار داشتند و قبول نکردم و حتى در یک مورد که داشتند خیلی جدي
با پدرومادرم صحبت می کردند، از خانه بیرون رفتم و در واقع فرار کردم و چند ساعتی برنگشتم تا آن شخص برود و نتواند مرا گرفتار
کند! بعد خودم راه افتادم و رفتم در خیابان ها به جست وجوي کار از این و آن پرس وجو کردم تا اینکه یکی از دوستانم مرا به مغازه
یکی از هم وطنان ارمنی راهنمایی کرد و گفت او دنبال کارمندي براي کارهاي جاري خود می گردد. با او صحبت کردم و او را مردي
سالم و دوست داشتنی یافتم و نزد او به کار مشغول شدم و او هم از کار من راضی بود و سال هاي اشتغال خود را فقط براي او کار
کردم. وقتی که سی سال کار من با او پایان یافت و تصمیم گرفتم قدري به استراحت بپردازم و به اصطلاح بازنشسته شوم، به او گفتم
می خواهم رضایت خودت را از من اعلام کنی تا خیالم راحت باشد و بدانم که اگر خطا یا زیانی در کار داشته ام تو حلالم کرده اي و
مدیون نیستم. او نیز رضایت خود را از من اعلام کرد و خاطرم را آسوده ساخت. اکنون در حالی دوران کهن سالی را می گذرانم که
می دانم به اندازه توان و بضاعتم از بدهکارشدن به مردم خودداري کرده ام و تا آنجا که خبر دارم، به کسی مدیون نیستم و فقط در

 
برابر خداوند کوتاهی ها و خطاهایی داشته ام که امیدوارم به مغفرت و رحمت خود از من بگذرد و مرا ببخشاید.» 

حرف هایش تکان دهنده و پرسش برانگیز بود و مدتی مرا به فکر فروبرد. به راستی من در طول این همه سال هاي اشتغال و فعالیت
متنوع و شلوغ به چند نفر بدهکار هستم و خود را به چه کسانی مدیون کرده ام؟ هریک از ما، به ویژه کسانی که سمت و عنوان و
جایگاه و مسئولیت بالاتري دارند، باید به چندمیلیون نفر جواب بدهیم؟ از همان جوان معتاد مشهدي که با اسپري فلفل کشته شد و
زن فقیري که براي تأمین آب بچه هایش تن فروشی کرد تا پسرك بوشهري که براي یک موبایل جانش را از دست داد یا کودك آواره
اي که در آتش زباله هاي حاشیه شهر سوخت... آیا هرکدام یک پرسش تلخ از امثال من نخواهند داشت؟ البته لازم نیست که ما به
اندازه آن پیرمرد باتقواي مسجدي وسواس و حساسیت به خرج دهیم و آشکار است که ما به اندازه توان و بضاعت متعارف و معمول،
مسئولیت و تعهد داریم و قرار نیست که همه کارهاي اداري و دولتی تعطیل شود، اما به راستی هریک از ما در کارهاي جاري خود

چقدر بدهکاریم و هنگامی که در دادگاه عدل الهی حاضر خواهیم شد، باید به چند نفر پاسخ گو باشیم و حساب وکتاب پس بدهیم؟



فاز نخست ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس امروز به بهره برداري می رسد

منبع: هرمزشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار هرمزگان گفت: قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي
خمیر و سیرجان ، پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح می شود. نوشته فاز نخست

ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس امروز به بهره برداري می رسد اولین بار در ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ دکتر فریدون همتی استاندار هرمزگان  اظهار کرد: سهم آبی هرمزگان از فاز اول این طرح
40 هزار مترمکعب است که براي تکمیل تامین آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن فردا همزمان با دستور رییس جمهور وارد

 
مدار خواهد شد. 

استاندار هرمزگان افزود: قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به سیرجان، افتتاح

 
شود. 

دکتر همتی، مجموع هزینه مرحله شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان را 16هزار و 300میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي اعلام
کرد و ادامه داد: در قطعه نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله

 
هاي فولادي به قطر 1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

وي اضافه کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ  حدود 1800 متر ستون آب

 
است. 

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه  است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاده است. 

همتی افزود: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم

 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 

وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه



به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که فردا به امضا خواهد رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر

 
بندرعباس و جمعیت 100هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده

 
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد. 

شایان ذکر است، پخش مستقیم این مراسم در محل پروژه در غرب بندرعباس با حضور استاندار هرمزگان، معاون و مشاور آب و آبفاي

 
وزارت نیرو و همچنین معاون وزارت صمت در ساعت 10صبح از طریق شبکه سراسري خبر منعکس می شود. 

انتهاي پیام/



9 آزمون علوم پزشکی تا پایان سال برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/08/15

تهران- ایرنا- آزمون هاي علوم پزشکی در شرایط شیوع ویروس کرونا در حالی یکی پس از دیگري در هفت ماه گذشته برگزار
شد که 9 آزمون دیگر در صف برگزاري تا پایان سال 1399 هستند.

تهران- ایرنا- آزمون هاي علوم پزشکی در شرایط شیوع
ویروس کرونا در حالی یکی پس از دیگري در هفت ماه
گذشته برگزار شد که 9 آزمون دیگر در صف برگزاري تا

 
پایان سال 1399 هستند. 

به گزارش گروه دانشگاه و آموزش ایرنا، حوزه آموزش و به
ویژه بخش برگزاري آزمون هاي سراسري در کشور یکی از

مهمترین بخش هاي تاثیرپذیر از شیوع ویروس کووید -19 بود. به همین منظور از آغاز سال 1399 و هم زمان با موج اول پاندمی
کرونا در کشور، بخش هاي آموزشی و سنجش در تلاش براي هماهنگ شدن با شرایط کنونی، شیوه آموزش مجازي و برگزاري آزمون

 
ها به صورت الکترونیکی را در پیش گرفتند. 

در این میان، برگزاري آزمون هاي سراسري از جمله آزمون کنکور و آزمون هاي متعدد علوم پزشکی نیز دستخوش تاثیر و البته تغییر
قرار گرفت. اگرچه زمان بسیاري از آزمون ها تغییر یافت، اما کرونا مانع برگزاري آزمون هاي علوم پزشکی سال 99 نشد. همین طور،
آن دسته از آزمون هایی که شرایط برگزاري الکترونیک را در دانشگاه هاي علوم پزشکی سراسر کشور داشتند، به منظور حفظ سلامتی

 
داوطلبان به صورت الکترونیکی برگزار شدند. 

اکنون که بیش از هفت ماه از آغاز سال 1399 گذشته است، بخش زیادي از آزمون هاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
برگزار شده اند. آزمون هاي زبان انگلیسی عمومی وزارت بهداشت (دوره 57)، آزمون هاي ملی دندانپزشکی و داروسازي، آزمون کتبی
پذیرش دوره هاي تکمیلی تخصصی (فلوشیپ)، آزمون دکتري تخصصی علوم پایه، آزمون تکمیلی علوم آزمایشگاهی و همچنین آزمون
هاي کارشناسی ارشد علوم پزشکی، پذیرش دستیاري دندانپزشکی، دانشنامه فوق تخصصی بالینی پزشکی، نخستین دوره صلاحیت
حرفه اي پرستاران، آزمون استخدامی دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور و صلاحیت بالینی پزشکی عمومی از جمله آزمون هاي وزارت

 
بهداشت در هفت ماه اول سال 99 هستند. 

ماه هاي پیش رو زمان برگزاري 9 آزمون باقی مانده وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی است. آزمون هاي پیش کارورزي و علوم
پایه پزشکی و دندانپزشکی، پنجاه و نهمین دوره آزمون زبان انگلیسی عمومی وزارت بهداشت، آزمون ملی دندانپزشکی (2)، آزمون
کتبی پذیرش دستیار فوق تخصصی بالینی پزشکی، شصتمین دوره آزمون زبان انگلیسی عمومی وزارت بهداشت، آزمون صلاحیت
بالینی پزشکی عمومی، آزمون پذیرش دستیار رشته هاي تخصصی بالینی پزشکی، آزمون پیش کارورزي و علوم پایه پزشکی و آزمون
علوم پایه دندانپزشکی و جامع دوره دکتري عمومی داروسازي از جمله آزمون هاي باقی مانده علوم پزشکی هستند که تا پایان سال

99 برگزار می شوند. 



بر اساس آخرین تغییرات تقویم آزمون هاي علوم پزشکی سال 1399، آزمون میان دوره پیش کارورزي و علوم پایه پزشکی و
دندانپزشکی که به صورت الکترونیک برگزاري می شود به عنوان نخستین آزمون علوم پزشکی پیش رو قرار است، روز پنجشنبه 6 آذر

 
ماه 99 برگزار شود. همچنین زمان برگزاري آزمون اصلی پیش کارورزي و علوم پایه پزشکی روز 14 اسفند ماه اعلام شده است. 

 
برگزاري 2 آزمون زبان عمومی 

پنجاه و نهمین دوره آزمون زبان انگلیسی عمومی وزارت بهداشت (MHLE) روز پنجشنبه 20 آذر ماه برگزار می شود. این در حالی

 
است که زمان پذیرش شصتمین دوره این آزمون نیز پنجشنبه 16 بهمن خواهد بود. 

آزمون MHLE مخفف (Ministry of Health Language Exam) است. این آزمون زبان انگلیسی عمومی وزارت بهداشت

 
براي داوطلبان دوره دکتري رشته هاي علوم پزشکی برگزار می شود. 

 
این آزمون از 4 بخش شامل 30 سوال شنیداري، 30 سوال درك مطلب، 20 سوال واژگان و 20 سوال گرامر تشکیل شده است. 

 
آزمون ملی دندانپزشکی 

آزمون ملی دندانپزشکی روز پنجشنبه 11 دي ماه 99 براي داوطلبان برگزار خواهد شد. این آزمون یکی از راه هاي دریافت دکتراي
دندانپزشکی است. آزمون ملی دندانپزشکی ویژه دانش آموختگان دندانپزشکی خارج از کشور است که در دانشگاه هاي مورد تایید
وزارت بهداشت تحصیل کرده اند و براي تایید صلاحیت پزشکی در ایران به قبولی در این آزمون نیاز دارند. این آزمون توسط سازمان

 
سنجش و وزارت بهداشت مدیریت می شود. آزمون ملی دندانپزشکی جایگزین آزمون جایابی شده است. 

دانش آموختگان دندانپزشکی پس از تحصیل در دانشگاه هاي خارج از کشور براي معادل سازي مدرك خود و ایجاد امکان اشتغال در

 
ایران در این آزمون شرکت می کنند. 

معرفی این دانش آموختگان براي شرکت در آزمون پس از بررسی مدارك اولیه و تطابق آن با ضوابط آیین نامه ارزشیابی توسط مرکز

 
خدمات آموزشی صورت می گیرد. 

 
این آزمون شامل دو بخش تئوري و عملی است که دانش آموختگان به صورت مرحله اي در آن مورد سنجش قرار می گیرند. 

بخش تئوري آزمون ملی دندانپزشکی شامل امتحان کتبی علوم پایه و امتحان کتبی دروس تخصصی است. سهم نمره علوم پایه 25

 
درصد و سهم نمره دروس اختصاصی 75 درصد از نمره کل است. 

مباحث علوم پایه شامل آسیب شناسی، ایمنی شناسی، انقلاب اسلامی ایران و اندیشه اسلامی، آناتومی و مورفولوژي دندان، انگل
شناسی، بیوشیمی، فیزیک پزشکی، روانشناسی و مهارت هاي ارتباطی، قارچ شناسی، باکتري شناسی، ویروس شناسی، علوم تشریحی،

 
فیزیولوژي، ژنتیک، بافت شناسی دهان و دندان، جنین شناسی دهان و دندان است. 

همچنین، مباحث تخصصی شامل اندودانتیکس، ارتودانتیکس، آسیب شناسی دهان و فک و صورت، پروتز هاي دندانی، پریودانتیکس،



بیماري هاي دهان و فک و صورت، جراحی دهان و فک و صورت، دندانپزشکی ترمیمی، دندانپزشکی کودکان، رادیولوژي دهان و فک

 
و صورت، سلامت دهان و دندانپزشکی اجتماعی، مواد دندانی، زبان انگلیسی است. 

دانش آموختگانی که پیش از این در آزمون جامع علوم پایه شرکت کرده و قبول شده اند، با ارایه درخواست کتبی به مرکز خدمات

 
آموزشی می توانند از نتیجه قبولی قبلی استفاده کنند و دوباره در آزمون علوم پایه شرکت نکنند. 

 
پس از قبولی در بخش تئوري امکان شرکت در بخش عملی فراهم می شود. 

بخش عملی آزمون ملی دندانپزشکی شامل مراحل پري کلینیک، کلینیک و درمان جامع است که به صورت مرحله اي است و پس از

 
قبولی در هر مرحله امکان شرکت در مرحله بعد فراهم می شود. 

 
آزمون هاي دستیاري 

بخش دیگري از آزمون هاي باقی مانده وزارت بهداشت در سال 99 به آزمون هاي دستیاري تخصصی و فوق تخصصی اختصاص دارد.
در همین راستا، سی و هشتمین دوره آزمون کتبی پذیرش دستیار فوق تخصصی بالینی پزشکی روز پنجشنبه 2 بهمن ماه 99 برگزار

 
می شود. 

چهل و هشتمین دوره آزمون پذیرش دستیار رشته هاي تخصصی بالینی پزشکی و آزمون پذیرش دستیار پزشک خانواده نیز نیز

 
پنجشنبه 7 اسفند ماه 99 برگزار خواهد شد. 

 
آزمون باقی مانده نیز آزمون صلاحیت بالینی پزشکی عمومی است که روز پنجشنبه 30 بهمن ماه 99 برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- آزمون 

 
- دانشگاه هاي علوم پزشکی 

 
- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی 

 
پروندهٔ خبري 

- آزمون هاي سراسري در سایه کرونا



استاندار زنجان: جوانان سرمایه هاي ارزشمند کشور هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/08/15

زنجان - ایرنا - استاندار زنجان گفت: به همه جوانان ایران اسلامی اعتقاد و ایمان داریم چرا که آنها سرمایه هاي ارزشمند و
گرانبهاي کشور محسوب می شوند.

زنجان - ایرنا - استاندار زنجان گفت: به همه جوانان ایران
اسلامی اعتقاد و ایمان داریم چرا که آنها سرمایه هاي

 
ارزشمند و گرانبهاي کشور محسوب می شوند. 

فتح اله حقیقی شامگاه چهارشنبه در جلسه مشورتی
جوانان استان افزود: باید به جوانان توجه جدي شود و
نظرات، پیشنهاد و انتقاد این قشر گرانبها است و آنان می
توانند به راحتی و بسیار شفاف دیدگاه هاي خود را در
جلسات طرح و تبیین کنند و یکی از دلایل انتخاب

 
مشاوران جوان نیز همین مهم به شمار می رود. 

وي یادآوري کرد: طی سه ماه جلسات متعدد براي تشکیل و فعالیت مجمع مشورتی جوانان برگزار شده است تا برنامه هاي مورد نظر

 
محقق شود. 

استاندار زنجان با تاکید بر اینکه یکی از وظایف ما ایجاد آرامش در استان است، گفت: تا 2 ماه بعد از برداشت محصول استراتژیک

 
گندم در استان گندم ذخیره داریم و براي مصرف هیچ مشکلی نداریم. 

حقیقی به موضوع روغن نباتی اشاره کرد و اظهارداشت: 400 تن از این روغن در استان داریم و 600 تن دیگر نیز از دیگر استانها تهیه

 
کرده ایم . 

وي افزود: به دلیل نبود ذهنیت آرام، شهروندان نگران کمبود مواد غذایی بودند که با اعلام موجودي انواع مواد غذایی و ایجاد شرایط

 
بهتر، آرامش برگشته است. 

 
استاندار زنجان گفت: در حال حاضر با تولید ماسک و عرضه آن با نرخ یکهزار تومان هیچ مشکل و کمبودي در استان نداریم. 

حقیقی تاکید کرد: سال گذشته 6 واحد تولیدي با بیش از سه هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري در استان به بهره برداري

 
رسید. 

وي با تاکید بر اینکه توانستیم کارخانه روغن نباتی جهان را به چرخه تولید برگردانیم، افزود: مسایل شرکت ترانسفو که مشکل

 
مدیریتی و نقدینگی داشت رفع شد و هم اکنون در حال تولید بوده و وارد چرخه اقتصادي شده است. 

استاندار زنجان گفت: استخدام بیش از 820 نیروي جوان و تحصیل کرده بومی در شرکت ایران ترانسفو در یک سال اخیر و ثابت

 
نگهداشتن نرخ گوشت مرغ گرم نسبت به سایر استان هاي همجوار نتیجه تلاش و برنامه هاي انجام شده در زنجان است. 

حقیقی یادآوري کرد: امسال هفت واحد تولیدي به بهره برداري می رسد و 11 واحد دیگر نیز به چرخه تولید برمی گردد و یکی از این

 
واحدهاي تولیدي بزرگترین ذوب فلزات کشور است که به تنهایی 6 هزار میلیارد تومان حجم سرمایه گذاري آن است. 

وي به موضوع اشتغال اشاره کرد و ادامه داد: بیمه اجباري در تامین اجتماعی ثبت شده و این بیمه از 109 هزار به 116 هزار مورد



 
رسیده که نشان از به کارگیري و اشتغال افراد است. 

به گفته استاندار زنجان، بیمه بیکاري در تیر ماه سال 98 سه هزار و 251 نفر بود که این تعداد در تیر سال گذشته به یک هزار نفر

 
رسیده است. 

وي اظهارداشت: به لحاظ حجم سرمایه گذاري خارجی سال گذشته با 18 درصد کل کشور، رتبه اول را کسب کردیم که در نتیجه

 
جلسات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید است. 

 
استاندار زنجان گفت: به لحاظ عملکرد ستاد تسهیل در کشور طی 6 ماهه اول سال جزو سه استان کشور برتر هستیم. 

حقیقی به طرح اقدام ملی مسکن اشاره کرد و ادامه داد: بیش از 18 هزار واحد مسکونی در این طرح سهم داریم که در حال حاضر

 
زمین 11 هزار واحد تامین و ساخت 6 هزار واحد پیمان سپاري شده است. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- افزایش تولید 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
- اشتغال زایی 

- زنجان



همدلی دولت و بخش خصوصی انتقال آب خلیج فارس به کرمان را عملی کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - کرمان - ایرنا - پروژه انتقال آب از خلیج فارس به استان هاي کویري کشور از جمله کرمان، یزد و هرمزگان به
عنوان یک منبع آب پایدار از صدها کیلومتر دورتر برگی زرین از افتخارات نظام جمهوري اسلامی با ابتکار دولت و همکاري

بخش خصوصی به شمار می رود که خط نخست آن تا ساعاتی دیگر با حضور وزیر ...

فصل اقتصاد - کرمان - پروژه انتقال آب از خلیج فارس به
استان هاي کویري کشور از جمله کرمان، یزد و هرمزگان
به عنوان یک منبع آب پایدار از صدها کیلومتر دورتر برگی
زرین از افتخارات نظام جمهوري اسلامی با ابتکار دولت و
همکاري بخش خصوصی به شمار می رود که خط نخست
آن تا ساعاتی دیگر با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت و
با دستور ویدئو کنفرانسی ریاست جمهوري افتتاح می شود.

به گزارش فصل اقتصاد، امروز (پنجشنبه ) با افتتاح ابر پروژه انتقال آب خلیج فارس به دیار کریمان در حقیقت شاهد تحقق آرزوي
دیرینه کویرنشینانی از جنس پولاد و غیرت هستیم که با همت دولت و مشارکت تمام قد بخش خصوصی در سال جهش تولید به ثمر

 
نشسته و رونق صنعت و تولید به همراه اشتغال پایدار را براي ساکنان به ارمغان دارد. 

امروز عملیات بهره برداري از طرح هاي ملی استان هاي هرمزگان و کرمان در قالب سی و یکمین برنامه افتتاح جهش تولید فراهم
شده که با افتتاح فاز نخست شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران (از بندرعباس تا
سیرجان) محقق شد.هم شده که با افتتاح فاز نخست شیرین سازي آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي

 
ایران (از بندرعباس تا سیرجان) محقق شد. 

سایت شیرین سازي آب با ظرفیت 200 هزار مترمکعب در روز براي مصارف شرب و صنایع، خط لوله انتقال آب به طول 305
کیلومتر، هفت ایستگاه پمپاژ، 10 پست 400 و 230، 132 و 63 کیلوولت و 150 کیلومتر خط انتقال نیرو و 33 مخزن تعادلی، ذخیره
و مقابله با ضربه آب به ظرفیت 187 هزار مترمکعب با سرمایه گذاري 16 هزار و 300 میلیارد تومان و اشتغالزایی یکهزار و 200 نفر تا

 
ساعاتی دیگر با حضور مسئولان ملی و استانی دولت و بخش خصوصی به بهره برداري می رسد. 

افتتاح طرح هاي یاد شده از هرمزگان تا سیرجان و ادامه پروژه انتقال آب تا رفسنجان و یزد خط بطلانی بر کابوس کم آبی استان
هاي کویري کشور در حوزه آب شرب و همچنین براي صنعت تلقی می شود که مطالعات آن با تفکري هوشمندانه در سال 92 و
عملیات اجرایی این ابرپروژه در سال 95 آغاز شد و امروز ثمره چند سال فعالیت شبانه روزي مهندسان داخلی با مشارکت 200

 
شرکت خصوصی و بخش دولتی به بار نشسته است. 

اجراي این پروژه با تامین زیرساخت هاي جهش تولید به فعالیت تولیدي صنایع و معادن در استان هاي کم آب کشور رونق می بخشد
و در فازهاي بعدي آب شرب فلات مرکزي کشور را در دل کویر لوت تامین می کند که آن را می توان بهترین هدیه در ماه هاي

 
پایانی دولت دوازدهم به مردم ایران به ویژه استان هاي کویري دانست. 

 
پروژه انتقال آب خلیج فارس افتخار نظام جمهوري اسلامی است 

مدیرعامل شرکت معدنی گل گهر از افتتاح قطعه نخست ابرپروژه انتقال آب از خلیج فارس به منطقه گل گهر سیرجان امروز



(پنجشنبه ) با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت و ارتباط ویدئو کنفرانسی با ریاست جمهوري و سایر مسئولان عالی رتبه استانی و

 
ملی خبر داد. 

جمشید ملارحمان با اشاره به برگزاري جلسه هماهنگی افتتاح فاز نخست پروژه عظیم شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به
فلات مرکزي ایران با حضور نماینده دفتر ریاست جمهوري، وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت، نیرو، استانداري ها و شرکت
هاي سرمایه گذار در سازمان ایمیدرو افزود: پروژه انتقال آب خلیج فارس به منطقه گل گهر به طول 305 کیلومتر از اهمیت بسیار

 
زیادي براي بقاي صنایع در استان هاي کویري کشور برخوردار است. 

این پروژه یکی از افتخارات نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران به شمار می رود که پس از سال ها تلاش و همت شبانه روزي

 
متخصصان و کارشناسان داخلی، به مرحله بهره برداري و افتتاح رسیده است.  

مدیرعامل شرکت گل گهر با اشاره به نقش موثر شرکت گل گهر در اجراي موفق و سریع این پروژه گفت: طرح انتقال آب خلیج فارس
با مشارکت و همکاري سه شرکت بزرگ معدنی و صنعتی گل گهر، ملی صنایع مس ایران و معدنی و صنعتی چادرملو و با حمایت

 
هاي همه جانبه دولت تدبیر و امید و شخص رئیس جمهوري اجرا شده و اینک به ثمر نشسته است.  

 
فاز نخست پروژه انتقال آب خلیج فارس به کرمان امروز افتتاح می شود 

استاندار کرمان نیز از افتتاح ویدئوکنفرانسی پروژه انتقال آب خلیج فارس و اتصال مخزن 45 هزار مترمکعبی خط آب خلیج فارس به

 
سایت آبی گل گهر توسط رییس جمهوري و با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت خبر داد. 

محمدجواد فدائی در تشریح افتتاح پروژه انتقال آب خلیج فارس افزود: امروز(پنجشنبه) 15 آبان ماه فاز نخست از خط اول انتقال آب

 
خلیج فارس به استان هاي کرمان و یزد توسط ریاست جمهوري افتتاح می شود. 

 
پروژه بی نظیر انتقال آب و رفع مشکل کم آبی کرمان 

وي کم آبی را از مشکلات بزرگ استان کرمان مطرح کرد و بیان داشت: بخش عمده اي از آب این استان در بخش کشاورزي مصرف
می شود و سالانه حدود 6 میلیارد مترمکعب برداشت آب در بخش کشاورزي داریم که یک میلیارد مترمکعب نسبت به حد مجاز و 2

 
میلیارد مترمکعب نسبت به مصرف بهینه اضافه برداشت است. 

فدائی با اشاره به وجود 9 هزار چاه غیرمجاز در استان کرمان گفت: نیمی از این چاه ها باید پُر و مسلوب المنفعه شوند و از نظر آب
آشامیدنی 13 شهر استان کرمان در وضعیت قرمز قرار دارند و 720 روستا نیز شبکه آب آشامیدنی ندارند و که به صورت سیار

 
آبرسانی می شود. 

وي تصریح کرد: در مجموع وضعیت آب در استان کرمان خوب نیست و در بخش صنعت نیز نیاز به آب داریم لذا براي حل این مشکل
بررسی ها و طرح هاي متعددي مطرح شده که یکی از آنها استفاده از پسآب (فاضلاب) است که در شهرهاي کرمان، زرند و سیرجان

 
در حال اجراي شبکه فاضلاب است تا از پسآب براي صنعت استفاده شود. 

استاندار کرمان، دیگر برنامه حل مشکل آب استان کرمان را انتقال از حوزه هاي دیگر دانست و ادامه داد: مهمترین این پروژه ها
شیرین کردن آب دریا و انتقال به استان است که ساعاتی دیگر فاز اول آن که در کشور و منطقه جزو پروژه اي مهم و بی نظیر

 
محسوب می شود، افتتاح می شود. 

فدائی اظهار داشت: پروژه انتقال آب خلیج فارس در سه خط در نظر گرفته شده که در مجموع 600 میلیون مترمکعب در سال آب را

 
شیرین کرده به استان هاي کرمان و یزد منتقل می کند. 

وي ابراز داشت: خط اول این پروژه سه فاز دارد که شامل انتقال آب از بندرعباس به گل گهر سیرجان، گل گهر تا مس سرچشمه و

 
سرچشمه تا چادرملو یزد است. 

استاندار کرمان افزود: در مجموع خط اول پروژه 180 میلیون مترمکعب آب را در سال منتقل می کند که 50 میلیون مترمکعب آن به
شهرهاي استان هرمزگان داده می شود و 45 میلیون مترمکعب سهم گل گهر، 40 میلیون مترمکعب سرچشمه و 30 میلیون

 
مترمکعب سهم چادرملو است و 15 میلیون مترمکعب نیز در طول مسیر براي شرب و مواردي دیگر استفاده می شود. 

 
فدائی بیان داشت: مطالعات اولیه طرح انتقال آب خلیج فارس سال 1392 انجام و عملیات اجرایی از سال 1395 آغاز شده است. 

استاندار کرمان عنوان کرد: فاز اول انتقال آب تا گل گهر حدود 300 میلیون یورو ارزبري داشته، 6 هزار میلیارد تومان شرکا و



سهامداران شامل گل گهر و سرچشمه و فولاد چادرملو سرمایه گذاري کردند و یک هزار و 300 میلیارد تومان نیز از تسهیلات بانکی

 
استفاده شده است. 

وي با بیان اینکه بخش ارزي از محل صندوق توسعه ملی و بانک ایران و اروپا کمک گرفته شده است، خاطرنشان کرد: 38 میلیون

 
یورو توسط بانک ایران و اروپا و مابقی از محل صندوق توسعه ملی تامین شده است. 

فدائی اضافه کرد: بانک هاي سپه، ملی، تجارت و پارسیان نیز در بخش تسهیلات کمک کرده اند و در جریان اجراي پروژه بزرگ

 
انتقال آب از خلیج فارس 200 شرکت پیمانکاري 16 هزار نفر نیرو به صورت مستقیم و غیرمستقیم فعال بوده اند. 

وي ابراز داشت: امیدواریم با انتقال آب به گل گهر، چاه هاي مورد استفاده این مجموعه مسدود شوند و کمکی به حل مشکل آب در

 
منطقه سیرجان باشد. 

فدائی، زمان افتتاح فازهاي دوم و سوم خط انتقال آب خلیج فارس به مس سرچشمه و فولاد چادرملو را تا پایان سال اعلام کرد و

 
گفت: خط دوم و سوم انتقال آب نیز در حال برنامه ریزي و بررسی براي آغاز عملیات است. 

استاندار کرمان عنوان کرد: آیین افتتاح خط انتقال با توجه به حجم بالاي پروژه، بخشی در آب شیرین کن هاي بندرعباس و بخشی
در تاسیسات طول مسیر 300 کیلومتري انتقال است و بخش اصلی افتتاح در سیرجان با حضور وزیر صمت و مدیران مربوطه و در

 
ارتباط ویدئوکنفرانس با ریاست جمهوري خواهد بود. 

استاندار کرمان با قدردانی از افرادي که در اجراي این پروژه بزرگ مشارکت داشته اند، اعم از ایده، طرح و اجرا به ملت ایران براي اجرا

 
این پروژه عظیم در دولت تدبیر و امید تبریک گفت. 

 
ورود آب شیرین دریا به کرمان 

وزیر نیرو گفت: تاکنون در بخش شیرین سازي و نمک زدایی آب دریا مجوز شیرین سازي 8.2 میلیارد مترمکعبی صادر شده و از این

 
مقدار آنچه که تاکنون در استان ها، شروع به استفاده کرده اند 760 میلیون متر مکعب است. 

رضا اردکانیان نسبت آب شور به شیرین را سه به یک عنوان کرد و افزود: در طرحی که امروز (پنجشنبه) با دستور رییس جمهوري به
بهره برداري می رسد 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایی شده و در نهایت 150 میلیون مترمکعب آب شیرین براي مصرف

 
در استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد آماده خواهد شد. 

وزیر نیرو با بیان اینکه این مقدار آب شیرین در فازهاي مختلف به مناطق مصرف خواهد رسید، اضافه کرد: در فاز نخست با اجراي
303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه هاي پمپاژ متعدد و تاسیسات برقی مورد نیاز حدود 70 میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و

 
منطقه سیرجان می رسد که بخشی از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید. 

 
پروژه انتقال آب منبع آبی پایدار براي کشور 

اردکانیان افزود: با توجه به گستردگی ارتباط کشورمان با دریا در شمال و جنوب، این طرح ها را به عنوان یک منبع پایدار براي

 
مصارف بخش هاي مختلف به حساب می آوریم. 

وي با بیان اینکه از آب دریا در 2 شیوه یعنی بدون نمک زدایی به صورت شور و همچنین با نمک زدایی (تبدیل آب دریا به آب
شیرین) استفاده می شود، خاطرنشان ساخت: نیازهاي آبی 17 استان کشور در فلات مرکزي و مناطق ساحلی مطالعه شده و این

 
مطالعه ها به انتها رسیده و نیازها نیز مشخص شده است. 

وزیر نیرو ادامه داد: در بخش استفاده از آب دریا، به صورت بدون نمک زدایی یعنی آب شور، مجوز 26 میلیارد مترمکعب در سال

 
صادر شده که تاکنون از این مجوز، 13 میلیارد مترمکعب در حال استفاده است. 

وي اضافه کرد: سه میلیارد مترمکعب از آب شور دریا براي آبزي پروري است و 10 میلیارد مترمکعب نیز براي خنک کردن تاسیسات

 
صنعتی، برج هاي نیروگاه ها و نظایر آن استفاده می شود. 

وزیر نیرو ادامه داد: طرحی که فردا افتتاح می شود، شیرین سازي آب دریا براي مصرف شرب و صنعت در استان هرمزگان و براي

 
مصرف در بخش صنعت استان کرمان است. 

اردکانیان گفت: طرحی که فردا افتتاح می شود آغاز سلسه اي از طرح هاي اینچنینی در کشور است تا بتوان با رعایت مجموعه
ملاحظه هاي فنی، اقتصادي و زیست محیطی، مصارف صنعتی را با توجیه اقتصادي لازم از آب دریا تامین کرد و منابع آب موجود را



 
بیشتر به بخش شرب و بهداشت اختصاص داد. 

 
آب خلیج فارس تا سه ماه آینده به رفسنجان می رسد 

مدیرعامل صنایع ملی مس ایران گفت: فاز نخست «مگاپروژه انتقال آب از خلیج فارس» به فلات مرکزي ایران، امروز با فرمان رییس
جمهور به صورت ویدیو کنفرانس و با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت افتتاح می شود و با بهره برداري از فاز نخست این طرح،

 
ظرف سه ماه آینده آب به مجتمع مس سرچشمه نیز خواهد رسید. 

اردشیر سعدمحمدي با بیان این که با تامین مالی به موقع، مناسب و سریع؛ مدول اول آب شیرین کن در بندرعباس با ظرفیت تولید
200 هزار مترمکعب آب نمک زدایی شده راه اندازي شد، افزود: با تکیه بر توان داخلی هم اکنون شاهد رسیدن آب تولیدي آب

 
شیرین کن به منطقه گل گهر سیرجان هستیم. 

وي تصریح کرد: هزینه هاي پروژه در مرحله شیرین سازي و خط انتقال از سوي شرکت مس، چادر ملو و گل گهر تامین مالی شده

 
است. 

مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس ایران گفت: با توجه به وجود ذخایر بزرگ معدنی مس در استان کرمان که نتایج اکتشافی جدید
تاییدکننده این موضوع است با انتقال آب خلیج فارس عملا یکی از موانع گسترش تولید که کمبود منابع آبی در این استان می باشد،

برطرف شده و زمینه هر چه بیشتر توسعه، اشتغال زایی و جهش تولید را فراهم خواهد آورد.



اندیکا در دسترس نیست!/ صدا به سرزمین هزاره هاي گمنام خوزستان نمی

رسد

منبع: رهیابشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/08/15

رهیاب/ با اینکه به گفته اهالی اندیکا، استاندار فعلی خوزستان تا کنون سفرهاي متعددي به این شهرستان داشته و پیگیري
هاي متعددي از سوي وي، فرمانداران، امام جمعه و ... صورت گرفته اما در اندیکا هنوز که هنوز است، صدا به صدا نمی رسد.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، شهرستان اندیکا که حالا با عنوان «محروم ترین شهرستان خوزستان» شناخته می شود
قریب به 12 سال است که بخاطر ویژگی ها و ترکیب جمعیتی به از بخش به شهرستان ارتقا یافته اما هنوز با مشکلاتی در اولی ترین

 
زیر ساخت هاي شهري دست به گریبان است. 

شاید همین مقدار که سرزمینی در استان محروم و مظلوم خوزستان ملقب به «محروم ترین شهرستان» باشد براي درك میزان رنجی
که مردم صبور و نجیب بختیاري آن متحمل می شوند کافی باشد اما به راستی، چرا نه صداي محرومیت آنان به جایی می رسد و نه

 
صدایی براي یاري و آبادانی به اندیکا نمی رسد؟ 

مشکل اینجاست که علاوه بر سنگینی گوش برخی مسئولان و ناتوانی آنان در مدیریت جهادي و حرکت انقلابی که باعث می شود در
حل هر معضل کوچک و بزرگی رکورد طولانی ترین و بحران آفرین ترین مدل مدیریت را به نام خود کرده و با حل نکردن مشکلات
مردم، موجبات نارضایتی و واکنش آنان را به وجود بیاورند؛ علاوه بر همه ي این ها، سال هاست صداي مردم اندیکا به بیرون از کوه

 
هاي سر به فلک کشیده اش نمی رسد و البته صدایی هم به مردم خونگرم اندیکا... 

 
تازه شهري به نام اندیکا؛ شهر تاریخی گمنام 

اندیکا تازه شهري ست که تا قبل از سال 1386به عنوان بخشی از توابع مسجدسلیمان محسوب می شد و در پایان همین سال با
توجه به ویژگی هاي ممتاز اقتصادي، اجتماعی و جغرافیایی از شهرستان مسجدسلیمان منتزع و در ابتداي سال 1387 از بخش به
شهرستان ارتقاء یافت؛ طبق آمارنفوس و مسکن سال 1390این شهرستان داراي 85هزار نفر جمعیت می باشد.که حدود 50هزارنفر از
شهروندان آن ساکن و حدود 35هزارنفر دیگردر کمپ هاي موقت عشایري زندگی می کنند؛ شهري که به واسطه غناي تاریخی

 
ناشناخته مانده، شهر هزاره هاي گمنام نامیده می شود. 

یکی از رنج هاي کهنه مردمان کوخ نشین اندیکا، عدم دسترسی به زیر ساخت هاي ارتباطی پایدار و بدون خلل است که چندین سال
است در پی وعده درمانی مسئولان، راه به جایی نبرده است و هم چنان وضعیت ناپایدار زیرساخت هاي مخابراتی، اینترنت، آنتن دهی
موبایل و شبکه هاي دیجیتال و آنالوگ از مشکلات لاینحل مردم اندیکا ست؛ به جز دو شهرستان آبژدان و قلعه خواجه که در مرکزیت
اندیکا قرار دارند، 600 روستاي کوچک و بزرگ که روزگاري بزرگترین بخش کشور را تشکیل می دادند و حالا به اسم، شهر شده اند،

 
دسترسی پایداري به آنتن تلفن همراه، نت و شبکه هاي تلویزیونی سیماي ملی ندارند. 

به راستی در روزگاري که بسیاري از کارهاي ریز و درشت زندگی ماشینی وابسته به تلفن همراه و اینترنت است و براي شهرنشینان
ساعتی قطعی آنتن و نت به معناي بریده شدن از جهان پیرامون و بی خبري از عالم هستی است و بالاتر از آن، در زمانی که اکثر



فعالیت هاي اقتصادي، اداري و رسمی نیز نیازمند دسترسی مداوم و پایدار به شبکه تلفن همراه و اینتر نت است، چگونه می توان بازي

 
قطع و وصل مداوم آنتن و شبکه هاي دیجیتال را تاب آورد؟ 

 
فرزندانی که بدون «شاد» سواد نخواهند داشت 

از سوي دیگر این روزها با وجود میهمان ناخوانده اي به نام کرونا، که دانش آموزان را وابسته به شاد و دانش جویان را روانه کلاس
آنلاین کرده است و کودکان و خانواده ها نیز باید براي حفظ سلامت ساعات بیشتري را در چهاردیواري خانه بگذرانند، قطعی مکرر
شبکه تلفن همراه و اینترنت، دو چندان آزار دهنده بوده و صد البته، در سیر تحصیل دانش آموزان و دانشجویان اثر منفی بسزایی

 
دارد. 

در اندیکاي محرومی که کرونا نیز به دیدارش آمده، نه مدرسه ها آنچنان تجهیز و آمادگی دارند که پذیراي دانش آموزان باشند و نه
تمامی دانش آموزان گوشی هوشمند داشته و نه آنان که به نرم افزار شاد دسترسی دارند، از اینترنت مناسب بهره مند هستند و

 
مجموع این مصائب، تحصیل دانش آموزان را با اما و اگر هاي فراوانی مواجه کرده است. 

یکی از شهروندان اندیکا در پیامی که در رسانه ها و شبکه هاي مجازي نیز منتشر شد از این مسأله گلایه کرده و می گوید: «بعلت
وضعیت بد و افتضاح اینترنت و حتی آنتن دهی تلفن هاي همراه در شهرستان اندیکا استان خوزستان که براي دانش آموزان و

 
دانشجویان این شهرستان جهت مشارکت در کلاس هاي مجازي مشکل بوجود آمده است! 

 
مشکل اینترنت دانشجو به استاد دانشگاه مربوط نیست! 

این شهروند همچنان نوشته بود: متاسفانه برخی از استادان دانشگاه که درك درستی از وضعیت بد اینترنت در اندیکا ندارند با
دانشجویان این شهرستان در فضاي مجازي بد برخورد کرده و بیان میکنند که مشکل اینترنت شهر شما به بنده مربوط نیست و در

 
ساعت اعلام شده باید همه آنلاین باشید و امتحان گرفته میشود در غیر این صورت شما با نمره منفی و حذف درس مواجه میشوید. 

 
این قضیه خود باعث تضعیف روحیه دانشجویان شهرستان عقب افتاده اندیکا در استان خوزستان شده است. 

 
از استاندار و مدیرکل مخابرات و مدیران دانشگاه ها و نمایندگان مجلس تقاضا داریم هرچه سریعتر به این مشکل رسیدگی کنند.» 

به در خواست این شهروند گرامی، استاندار خوزستان، مدیر کل مخابرات، مدیران دانشگاه ها، نمایندگان مجلس و شما مخاطبین عزیز

 
را دعوت می کنیم تا گوشه اي از سیر تاریخی معضل زیر ساخت شبکه هاي ارتباطی اندیکا را مرور نمایید: 

 
مشترك مورد نظر در دسترس نمی باشد 

 
12 اردیبهشت 94 

 
شبکه اطلاع رسانی رهیاب، در گزارشی پیرامون مشکل مخابراتی و عدم دسترسی تلفن همراه در شهرستان اندیکا می نویسد: 

«مشترك مورد نظر در دسترس نیست»، پرتکرار ترین واژه اي است که شهروندان اندیکایی در طول روز از طریق تلفن در تماس با
همشهریان خود میشنوند و وعده هاي متعدد مسئولین براي حذف این جمله و ارتقاء سطح پوشش مخابراتی این شهرستان تاکنون بی



 
ثمر مانده است. 

به گفته ي برخی منابع آگاه،بالاي 50 درصد از روستاهاي این شهرستان تحت پوشش خدمات مخابراتی نیستند و امکان برقراري
ارتباط با دنیاي بیرون را ندارند.این روستاها که عمدتا در بخش عشایري چلو قرار دارند،در زمان وقوع حادثه با مشکلات عدیده اي

 
براي اطلاع رسانی روبرو هستند و این موضوع تاکنون باعث حوادث ناگواري شده است. 

در هفت نقطه از شهرستان اندیکا یعنی کتک، موري، شیمبار، سرباز، صفی خون، مومن آباد، طاهر آباد بعلت نقص فنی،دکل هاي
مخابراتی امکان ارائه خدمات به مردم این مناطق را ندارند و مردم در این مناطق براي اطلاع رسانی از شیوه هاي قدیمی مانند

 
فرستادن <<قاصد>> استفاده میکنند. 

 
مشکلی که استاندار میداند حل آن، دغدغه همه مردم اندیکا ست 
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منوچهر ورناصري در گفت و گو با خبرنگار مهر در خصوص مشکلات آنتن دهی شبکه تلفن همراه در شهرستان اندیکا اظهار کرد:
متأسفانه خطوط تلفن همراه در این شهرستان، خیلی قطع و وصل می شوند که براي حل این مشکل بارها گزارشاتی را به نماینده

 
مردم و استاندار خوزستان ارائه دادیم. 

ورناصري ادامه داد: با وجود تأکید بسیار استاندار خوزستان، ولی هنوز مشکل آن طور که باید حل نشده است. تا اداره کل مخابرات

 
خوزستان وضعیت را درست نکند و پاي کار نیاید بسیاري از مشکلات حل نمی شود. 

وي با اشاره به بازدید مستقیم مدیرکل مخابرات از شهرستان گفت: شخصا بارها مراجعه حضوري به این اداره کل، واحد ارتباطات سیار
و اداره کل ارتباطات و فناوري خوزستان داشتم؛ نامه نگاري ها و پیگیري هاي همسو نیز انجام شده ولی هیچ کدام براي رفع مشکلات

 
اثربخش نبود. 

فرماندار اندیکا گفت: مسئولان مخابرات خوزستان فقط با ابلاغ نامه اعلام می کنند که مشکل حل شده در حالی که هنوز در زمینه

 
مخابرات مشکلات زیادي داریم. 

ورناصري عنوان کرد: وقتی این شهرستان مناطق کوهستانی و عشایري بسیاري دارد، موضوع باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرد ولی

 
متأسفانه مخابرات آن طور که باید کار کرده و مشکلات را حل کند، اصلا ورود نداشته و حل نکرده است. 

وي در پایان با تقدیر از پیگیري هاي استاندار خوزستان گفت: البته با تأکیدات استاندار تا حدودي بخشی از مشکلات مخابراتی

 
شهرستان اندیکا حل شده ولی هنوز مشکلات بسیاري حل نشده باقی مانده است. 

مهر همچنان می نویسد: در آخرین سفر غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان به شهرستان اندیکا، بیشترین مشکلات مطرح شده از

 
سوي مردم نبود آنتن دهی مناسب و اینترنت همراه یا خانگی بود که بنا به اعلام شهروندان گاها منجر به مهاجرت هم شده بود. 

استاندار خوزستان در آن سفر اظهار تأسف کرده بود که مردم در نیازهاي اولیه خود مانده و به جاي اعلام نیاز به اشتغال یا هر مشکل

 
دیگري همه یک صدا خواستار حل مشکلات آنتن دهی خطوط هستند. 



شریعتی از مسئولان مخابرات خوزستان خواست تا هرچه سریعتر این مشکلات را حل و رضایتمندي مردم را جلب کنند؛ ماه ها از آن
سفر می گذرد اما معلوم نیست چرا آنتن دهی موبایل باید اینقدر ضعیف باشد که روند جان دادن یک جوان 18 ساله از طریق موبایل

 
قابل گزارش دادن نباشد. 

 
ماجراي جان دادن جوان 18 ساله چیست؟ 
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تابناك در گزارشی با عنوان: «تلفن آنتن نداد، آمبولانس آتش گرفت و نوجوان 18 ساله درگذشت» از داغی که گویا در تیرماه همان
سال رخ داده و طی آن، جوانی که نیاز به فوریت پزشکی داشته و نبود زیر ساخت هاي اولیه مخابراتی، ایراد مسیر مواصلاتی و نبود

 
وسیله نقلیه امدادي مناسب به فوت وي منتهی می شود، می نویسد: 

موانع به وجود آمده براي امدادرسانی به این جوان مصدوم فقط اختلالات شبکه تلفن همراه در منطقه نبود، در این بین نیز خودروي
امدادي که براي کمک آمده بود در هنگام انتقال مصدوم به دلیل فرسودگی در آتش سوخت و امدادگران مجبور شدند فرد حادثه

 
دیده را با یک خودروي عبوري و شخصی انتقال دهند که در نهایت این جوان به دلیل شدت جراحات فوت می کند. 

فرماندار شهرستان اندیکا در خصوص حادثه مرگ جوان اندیکایی بیان داشت: « من نمی گویم که اختلال در شبکه هاي تلفن همراه
در مرگ این جوان تاثیر داشته و یا حتی نداشته اما در هر صورت این اختلال و بعد از آن نقص فنی خودروي اورژانس کار امدادرسانی

 
را کند کرده و بر اساس نظر پزشک فرد مصدوم بر اثر شدت جراهات وارده ناشی از سقوط از کوه فوت کرده است». 

 
الو سیل آمد؛ صدا رفت؛ آنتن رفت 
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خبرنگار مهر، این بار با اشاره به گزارش هاي مردمی از قطعی و اختلال شبکه آنتن دهی می نویسد که: از روز گذشته ساعت 10 صبح

 
تاکنون شبکه آنتن دهی در شهرستان اندیکا با اختلال مواجه شده است. 

با وجود شرایط اضطراري سیلاب و لزوم برقراري تماس ضروري در شهرستان هاي مختلف خوزستان به منظور اطلاع رسانی و

 
همچنین درخواست کمک از سوي مردم ولی آنتن دهی تلفن همراه در شهرستان اندیکا دچار اختلال شده است. 

بنا به این گزارش، با توجه به شرایط آب و هوایی مساعد در شهرستان اندیکا میزان استقبال مهمانان نوروزي از این شهرستان بی نظیر
و جاده هاي منتهی به اندیکا نیز از ترافیک نسبتاً سنگینی برخوردار است ولی خانواده هایی که دیگر اعضاي آنها در اندیکا حضور

 
دارند امکان برقراري ارتباط با اعضاي خانواده خود را ندارند. 

 
اندیکا در دسترس نیست یا مسئولان در دسترس نیستند؟ 
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اینبار خبرنگار برنا از آنچه بر این مردم رنجور می گذرد به تنگ آمده و از وعده هاي بی سرانجام مسئولان گلایه می کند و حل مشکل
قدیمی شده ي این ذخایر انقلاب را مطالبه می نماید: «سال هاست در برخی از روستاهاي بخش"چلو" نبود و یا ضعف شدید"آنتن
دهی" تلفن همراه وجود دارد و این وضعیت نامطلوب مردم این بخش را به تنگ آورده و مستاصل کرده است به نحوي که در بسیاري
از مناطق و روستاهاي این بخش دیگر زنگ گوشی هاي تلفن همراه به صدا در نمی آید و مردم از دسترس خارج شده اند اما مدیر
مخابرات شهرستان به جاي رفع مشکلات شهروندان، هر بار وعده هایی به اهالی این بخش و خبرنگاران پیگیر این مطالبه مردمی می

 
دهد! 

بارها در پی درخواست هاي مکرر اهالی این بخش، خبرنگاران دلسوز چندین مرتبه با حضور در منطقه براي بررسی و پیگیري این
مشکل با تهیه و انتشار گزارش هاي میدانی به طور مستمر، این معضل و مطالبه به حق مردمی را به صورت مکتوب و ویدیویی به
سمع و نظر مسوولان متولی رسانده اند اما مردم به جز وعده هایی پوچ و بازدیدهاي نمایشی، شاهد اقدامی عملی از مسولان مربوطه

 
در این راستا نبوده اند. 

پس از گذشت چندین ماه از حضور کارشناسان مخابرات در یکی از روستاي پر جمعیت بخش چلو"روستاي موري" به منظور نصب
دکل مخابراتی و حل معضل عدم آنتن دهی این منطقه، متاسفانه مشاهدات حاکی از آن است که مردم این روستا و دیگر روستاهاي

 
همجوار همچنان در دسترس نیستند. 

شایسته و سزاوار نیست، روستاییان و عشایري که بنا به فرموده بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی"ذخایر انقلاب اند"، از حداقل امکانات و
تجهیزات به روز و مدرن بی بهره باشند، لذا می طلبد این مشکل اساسی که با زندگی و حیات مردم در ارتباط است، هر چه سریع تر

 
توسط مسوولین مربوطه حل شود.» 

 
قطعی مدام تنها مسیر فیبر نوري اندیکا موجب قطع کامل اینترنت می شود 
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کار به مهرماه سال جاري می رسد و هنوز مسأله زیرساخت شبکه هاي ارتباطی اندیکا حل نشده است؛ حالا باشگاه خبرنگاران جوان
هم پاي کار آمده و از قطع شدن تنها شبکه فیبر نوري در اندیکا و به تبع آن، قطع شدن کامل اینترنت خبر داده و همچنان گلایه از

 
مسئولان که چرا ارتباط مخابراتی اندیکا تقویت نشده و وعده ها، روي زمین مانده است: 

«به دلیل قطع شدن فیبر نوري از سمت شهرستان لالی، اینترنت در اندیکا به طور کامل قطع و آنتن دهی تلفن همراه دچار اختلال

 
شده است وقطع شدن فیبر نوري از جمله مشکلاتی است که مردم در اندیکا مرتب با آن درگیر هستند. 

با قطع شدن فیبر نوري کلیه زیرساخت هاي اینترنت، تلفن هاي ثابت، دستگاه هاي کارتخوان کسبه، آنتن دهی موبایل و... در کل

 
شهرستان اندیکا قطع می شود. 

قطع شدن فیبر نوري از سمت شهرستان لالی در حالی صورت می گیرد که ارتباط مخابراتی اندیکا تنها به وسیله همین یک مسیر

 
متصل می باشد و وعده ها در خصوص راه اندازي مسیر هاي دیگر، هنوز عملی نشده است.» 



 
مشکل هنوز هم پابرجاست؛ صدا به صدا نمی رسد 

یادآوري آنچه رسانه هاي مختلف در طول سال هاي گذشته از معضلات و مشکلات اندیکاي محروم نوشته و منتشر نموده اند، براي
آن مهم است که بدانیم در طی این سال ها هم مسئولان از مشکل زیرساختی محروم ترین شهرستان خوزستان باخبر بوده اند و هم
رسانه ها پاي کار مطالبه حل این معضل بوده اند اما تا کنون هر چند تلاش هایی شده اما حکایت تلخ نارسایی زیر ساختی همچنان

 
باقی ست... 

 
مردم گله مندند 
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روز گذشته، حجت الاسلام موسوي امام جمعه اندیکا در جلسه شوراي اداري شهرستان می گوید: مردم از وضعیت ناپایداري زیرساخت
هاي مخابراتی، اینترنت، آنتن دهی موبایل و شبکه هاي دیجیتال و آنالوگ در نقاط مختلف گلایه دارند و روزانه با این مشکلات دست

 
و پنجه نرم می کنند. 

به عنوان مثال در روز ولادت پیامبر(ص) شبکه هاي دیجیتال در اندیکا قطع می شود، اینترنت قطع می شود و مردم سردرگم می

 
شوند. 

امام جمعه اندیکا از پیامدهاي قطعی گاه و بیگاه شبکه و اینترنت گفته و اظهار می دارد: وضعیت زیرساخت هاي مخابراتی براي مغازه
داران به جهت اینکه از دستگاه کارتخوان استفاده می کنند زیان آفرین است؛ زیرا با قطع شدن اینترنت، دستگاه هاي کارتخوان مغازه
داران نیز قطع می شود و در شرایطی که به دلیل وجود بیماري، بر عدم استفاده از پول نقد تاکید می شود، کاسبی ها دچار اختلال

 
شده و مغازه داران زیان می بینند. 

 
اي که دولت رفت و در خوابی مگر این چند ماهه دریابی 

نماینده دولت تدبیر و امید در خوزستان گویا صبر بسیاري در حل مشکلات دارد و با مشکلات دیرپا بیگانه نیست!؛ ماجراي غیزانیه را
که یادتان هست؟ اولین وعده حل مشکل آنجا نیز به چند پیش باز می گردد و حالا بر اساس گزارش اهالی، پس از گذشت چند ماه از
موج رسانه اي و مطالبه عمومی و با تلاش سپاه و قرارگاه سازندگی خاتم و حضور نمایندگان مجلس و تلاش آبفاي روستایی و چند
وعده افتتاح، هنوز برخی از روستاهاي بخش غیزانیه به آب پایدار دست نیافته و امید است با تلاشی که در ادامه صورت می گیرد،

 
مشکل حل شود... 

اما؛ با اینکه به گفته اهالی اندیکا، استاندار فعلی خوزستان تا کنون سفرهاي متعددي به این شهرستان داشته و پیگیري هاي متعددي
از سوي وي، فرمانداران، امام جمعه و دیگر مسئولان صورت گرفته و اقداماتی کم یا زیاد نیز صورت گرفته است اما در اندیکا هنوز که

 
هنوز است، صدا به صدا نمی رسد... 

انتهاي پیام/



اعطاي تسهیلات کارآفرینی به مددجویان کمیته امداد پاسارگاد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/08/15

به مددجویان کارآفرین شهرستان پاسارگاد تسهیلات اعطا شد

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس،رئیس
کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان پاسارگاد گفت: در
این مرحله از پرداخت تسهیلات به مددجویان کارآفرین، به
13 طرح دامداري در قالب طرح راهبري شغلی، با اعتبار

 
بالغ بر 500 میلیون تومان تسهیلات اهدا شد 

مرید زاده افزود: این نهاد تا کنون با اجرا و پرداخت 124
طرح توانمند سازي به اعتبار 4 میلیارد و 800 میلیون

 
تومان که 75 طرح آن در قالب راهبر شغلی بوده است 

وي افزود:کمیته امداد اعطاي این تسهیلات را برمبناي
مدیریت کارآفرینی مددجویان توسط راهبران شغلی، که با
ارائه خدمات خرید دام براي مددجویان، بیمه دامها، خرید

 
و تهیه آذوغه مورد نیاز دام ها، واکسیناسیون و بهداشت محیط و جایگاه دام و خدمات در طول سال، به مددجویان اعطا می کند. 

مرید زاده تصریح کرد:هدف از اعطاي این تسهیلات توسط کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان پاسارگاد، توانمند ساز مددجویان
کارآفرین است تا از کمک هاي کمیته امداد بی نیاز شوند.



آغاز نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/08/15

نخستین مرکز بهاران ویژه زنان معتاد بهبود یافته با همکاري مشترك شهرداري تهران و سپاه حضرت محمد(ع) افتتاح شد.

 
نخستین مرکز بهاران ویژه زنان معتاد بهبود یافته با همکاري مشترك شهرداري تهران و سپاه حضرت محمد(ع) افتتاح شد. 

به گزارش افکارنیوز، معاونت امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري تهران در همکاري
مشترك با معاونت اجتماعی سپاه حضرت محمد رسول االله(ص) تهران بزرگ و در
راستاي انجام مسوولیت اجتماعی اقدام به راه اندازي نخستین مرکز درمان و صیانت

 
از زنان معتاد متجاهر کردند. 

این برنامه با حضور حجت اسلام ابوترابی، امام جمعه موقت تهران، محمدرضا جوادي یگانه معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداري

 
تهران و سردار یزدي فرمانده سپاه محمد رسول االله(ص) برگزار شد. 

در این مرکز خدمات مهارت آموزي و بازپروري زنان معتاد متجاهر شامل، آموزش هاي حرفه آموزي و مهارتی، روانشناختی و بازخوانی

 
روحی و روانی و تلاش براي آماده سازي این افراد براي بازگشت به جامعه پی گیري می شود. 

 
مجتمع مهارت آموزي و کارآفرینی واقع در منطقه 13 شهرداري تهران اولین مرکز 

 
صیانت از بانوان آسیب دیده از اعتیاد شهر تهران است. 

از سال پیش تاکنون 3 مرکز شامل دو گرمخانه و یک مرکز بهاران ویژه زنان توسط شهرداري تهران به ظرفیت هاي قبلی افزوده شده
است که افزایش 150 درصدي را در این زمینه به دنبال داشته است.



زنان خانه دار چگونه خود را بیمه کنند؟+ شرایط و نرخ حق بیمه

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/08/15

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی جزئیات بیمه زنان خانه دار را تشریح
کرد و نرخ حق بیمه هاي دریافتی در سطوح سه گانه براي این دسته از زنان را اعلام کرد.

محمود علی بخشی به مناسبت سوم نوامبر، «روز جهانی زنان خانه دار » اطلاعاتی در این باره ارائه داد و در این باره اظهار کرد:

 
شمار زنان خانه دار زیاد است و تقاضاي گسترده اي براي پوشش بیمه در سال هاي گذشته از سوي آنها مطرح می شد. 

وي افزود: در مقررات مشاغل آزاد بر اشتغال افراد تاکید شده اما با پیگیري هاي صورت گرفته در نهایت با پوشش بیمه اي زنان خانه

 
دار موافقت شد و از آذرماه سال 1387 با اخذ مصوبه هیئت مدیره، زنان خانه دار مشمول بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد شدند. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه زنان خانه دار از کمک 2 درصدي
دولت براي حق بیمه پرداختی برخوردار هستند گفت: تا کنون 370 هزار نفر از زنان خانه دار تحت پوشش بیمه صاحبان حرف و

 
مشاغل آزاد سازمان تامین اجتماعی قرار گرفته اند. 

علی بخشی ادامه داد: زنان خانه دار در حد فاصل سنی 18 تا 50 سال می توانند به شعب سازمان تامین اجتماعی مراجعه و تقاضاي
بیمه کنند. ضمنا چنانچه متقاضیان در تاریخ ارائه تقاضا بالاتر از سقف سنی مورد اشاره سن داشته باشند درصورتی که معادل مازاد

 
سنی داراي سابقه پرداخت حق بیمه باشند تقاضاي بیمه آنان در صورت احراز سایر شرایط مقرر قابل پذیرش خواهد بود. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه سازمان تامین اجتماعی سه سطح از تعهدات بیمه اي را براي زنان خانه دار درنظر گرفته است گفت: نوع
اول با نرخ پرداخت حق بیمه 14 درصد است و تنها شامل بازنشستگی و فوت بعد از بازنشستگی می شود. نوع دوم نرخ پرداخت حق
بیمه 16 درصد است و شامل بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی می باشد و نوع سوم با نرخ پرداخت حق بیمه 20 شامل

 
تعهدات بازنشستگی، فوت و از کار افتادگی می شود و 2 درصد از نرخ هاي مورد اشاره در تعهد دولت است. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی درباره مبلغ پرداختی مبناي پرداخت حق بیمه
زنان سرپرست خانوار بر اساس «حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار» در سال جاري عنوان کرد: در سال جاري با توجه به حداقل
دستمزد مصوب شوراي عالی کار براي مدل اول یعنی نرخ پرداخت حق بیمه سهم بیمه شده 12 درصد، مبلغ ماهانه 230 هزار تومان،
براي مدل دوم یعنی نرخ پرداخت حق بیمه 14 درصد، مبلغ ماهانه 267 هزار تومان و براي مدل سوم یعنی نرخ پرداخت حق بیمه

 
18 درصد، مبلغ ماهانه 343 هزار تومان پرداخت می کنند. 

علی بخشی افزود: البته این مبالغ براي هر سال متغیر بوده و چنانچه گفته شد بر اساس حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار در

 
هر سال معین می شود. 

وي مزایاي طرح بیمه زنان خانه دار را برشمرد و با اشاره به امکان انتخاب هاي متفاوت در این نوع بیمه اظهار کرد: در این طرح ابتدا
انتخاب نرخ ها با متقاضی است و این طورنیست که سازمان تامین اجتماعی اجباري در انتخاب نرخ پرداخت حق بیمه براي متقاضی



داشته باشد لیکن بعد از انتخاب نرخ توسط متقاضی با توجه به شرایط وي از لحاظ سابقه و وضعیت سلامت وي نرخ پرداخت حق

 
بیمه مشخص می شود. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تأمین اجتماعی افزود: مزیت دوم بحث درمان است و در این
مورد هم اجباري در انتخاب درمان نیست. در دیگر بیمه ها غیر از حرف و مشاغل آزاد، هر نوع بیمه دیگري را افراد بخواهند انتخاب

 
کنند، داراي یک نرخ است و حمایت درمان در آن نرخ لحاظ شده است. 

علی بخشی ادامه داد: ممکن است بانوي خانه داري که همسرش بیمه است و از خدمات درمانی همسرش استفاده کند، در این صورت
ضرورتی ندارد با انتخاب بیمه زنان خانه دار، حق سرانه درمان را هم بپردازد. به عبارتی می تواند قرارداد بدون درمان با سازمان تامین
اجتماعی منعقد کرده و از خدمات درمانی بیمه همسر استفاده کرده و تعهدات بلندمدت شامل بازنشستگی ، فوت و از کارافتادگی را از

 
سازمان تامین اجتماعی دریافت کند. 

وي افزود: به عنوان مثال دختر مجردي که در خانه پدر زندگی می کند ، می تواند از خدمات درمانی بیمه پدر، مادامی که ازدواج
نکرده و یا اشتغال به کار ندارد، بهره مند شود و تعهدات بلندمدت را طی قرارداد بدون درمان از سازمان تامین اجتماعی دریافت کند.



جزییات فاز اول ابرپروژه آب شیرین کن و انتقال آب از خلیج فارس/ سهم 30

درصدي هرمزگان

منبع: عصر امروزشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار هرمزگان گفت: قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي
خمیر و سیرجان، پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح می شود.

به گزارش عصر امروز، فریدون همتی اظهار کرد: سهم آبی هرمزگان از فاز اول این طرح 40 هزار مترمکعب است که براي

 
تکمیل تامین آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن همزمان با دستور رییس جمهور وارد مدار خواهد شد. 

 
وي افزود: قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به سیرجان، افتتاح شود. 

استاندار هرمزگان، مجموع هزینه مرحله شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان را 16هزار و 300میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي
اعلام کرد و افزود: در قطعه نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله

 
هاي فولادي به قطر 1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

استاندار هرمزگان عنوان کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ حدود 1800

 
متر ستون آب است. 

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

همتی افزود: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ، یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم

 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 

وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه
به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که فردا به امضا خواهد رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر

 
بندرعباس و جمعیت 100هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد. 



استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده

 
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد. 

شایان ذکر است، پخش مستقیم این مراسم در محل پروژه در غرب بندرعباس با حضور استاندار هرمزگان، معاون و مشاور آب و آبفاي
وزارت نیرو و همچنین معاون وزارت صمت در ساعت 10صبح از طریق شبکه سراسري خبر منعکس می شود.



25 لایحه ارائه شده به مجلس اقتصادي است

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/08/15

اقتصادتهران: معاون پارلمانی رییس جمهور تاکید کرد: از 67 لایحه اي که دولت به مجلس ارائه کرده، حدود 25 لایحه
اقتصادي است. به گزارش اقتصادتهران، حسینعلی امیري روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات وزیران در جمع خبرنگاران

درباره لوایحی که دولت پیش از این به مجلس  ارائه کرده، افزود: دولت 67 لایحه تقدیم ...

اقتصادتهران: معاون پارلمانی رییس جمهور تاکید کرد: از 67 لایحه اي که دولت به مجلس

 
ارائه کرده، حدود 25 لایحه اقتصادي است. 

به گزارش اقتصادتهران، حسینعلی امیري روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات وزیران در جمع خبرنگاران درباره لوایحی که دولت
پیش از این به مجلس  ارائه کرده، افزود: دولت 67 لایحه تقدیم مجلس شوراي اسلامی کرد و بعد از تشکیل مجلس یازدهم چند مورد

 
با رییس مجلس شوراي اسلامی و هیات رییسه مجلس مکاتبه شد و درخواست کردیم این لوایح را در دستور کار قرار دهند. 

معاون پارلمانی رییس جمهور با بیان این که از این 67 لوایحی که به مجلس تقدیم شد حدود 25 لایحه اقتصادي است، گفت: خلط
مبحثی که پیش آمده به جهت معیار و ملاکی است که نمایندگان مجلس از لوایح اقتصادي دارند. ممکن است لایحه اي در ظاهر
لایحه اقتصادي نباشد اما مواد، مفاد و محتواي آن اقتصادي باشد که ما از جهت حقوقی و قانونی آن را لایحه اقتصادي تصور می

 
کنیم. 

وي افزود: به عنوان مثال لایحه حمایت از مالکیت معنوي اسم آن لایحه حمایت از مالکیت معنوي است اما در بحث هاي اقتصادي

 
احکامی را تجویز می کند یا محتواي موافقتنامه اوراسیا بحث هاي تجاري و اقتصادي و اشتغال با کشورهاي همسایه شمالی است. 

امیري ادامه داد: علاوه براین لایحه شفافیت یا لایحه مدیریت تعارض منافع، لایحه ارتقاي نظام سلامت اداري و مالی همه آثار

 
اقتصادي دارند یا لایحه مالیات بر درآمد و دارایی هاي اقتصادي، اصلاح قانون پولی و بانکی کشور که کاملا اقتصادي است. 

معاون پارلمانی رییس جمهوري ادامه داد: علاوه بر این اصلاح قانون بخش تعاون اقتصاد جمهوري اسلامی، اصلاح موادي از قانون
تجارت، لایحه حمایت از مالکیت فکري و مالکیت صنعتی، لایحه اصلاح قانون امور گمرکی یا حتی موافقتنامه بین دولت هاي ساحلی
دریاي خزر در زمینه حمل و نقل، لایحه موافقتنامه همکاري اقتصادي و تجاري بین دولت هاي ساحلی دریاي خزر و موارد این شکلی
که بعضا عنوان کاملا اقتصادي و محتوا هم اقتصادي است بنابراین بعضی لوایح ممکن است اقتصادي نباشد اما محتواي آن اقتصادي

تلقی می شود.



مراقب باشیم این سقف مشترك فرونریزد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/08/15

از دیرباز تاکنون روابط و نقش ها در خانواده متأثر از روابط متقابل در جامعه بوده است. در واقع یک خانواده چکیده اي از
جامعه اي است که در آن زندگی می کند. در دوران معاصر نیز افراد خانواده داراي روابط دوستانه با افراد خارج از محل خانه

و محدوده فامیلی هستند. در حقیقت هرچه دنیاي امروز رو به جلو پیش می ...

سرویس سبک زندگی جوان آنلاین: ماناترین، قدیمی ترین، ریشه اي ترین و ابدي ترین نهاد بشري، خانواده است. خانواده ایرانی
از گذشته تا به امروز دچار دگرگونی و تحولات زیادي بوده تا به شکل امروزي درآمده است. این تحولات تحت تأثیر شرایط اجتماعی
جامعه صورت گرفته و در آثار بزرگان و دانشمندان گذشته نیز به اهمیت خانواده و همچنین در بحث فرزندپروري و همسرگزینی و
وظایف پدر نسبت به فرزند در کتبی همچون قابوسنامه و کیمیاي سعادت غزالی اشاره شده است و بسیاري دیگر از آثار به توصیف

 
ارزش ها و هنجار هاي خانواده پرداخته اند. 

پس از آشنایی ایران با دنیاي غرب و آداب و محصولات آن، اثري که غربی ها با تبلیغات شان در زندگی خانواده هاي ایرانی گذاشتند
نه تنها از نظر مادي بلکه از نظر معنوي نیز ارزش ها و هنجار هاي ما ایرانیان را تحت تأثیر قرار داد. در واقع فرهنگ مصرف گرایی را

 
در بین خانواده هاي ایرانی ترویج کردند. 

از دیرباز تاکنون روابط و نقش ها در خانواده متأثر از روابط متقابل در جامعه بوده است. در واقع یک خانواده چکیده اي از جامعه اي
است که در آن زندگی می کند. در دوران معاصر نیز افراد خانواده داراي روابط دوستانه با افراد خارج از محل خانه و محدوده فامیلی
هستند. در حقیقت هرچه دنیاي امروز رو به جلو پیش می رود روابط بین افراد خانواده به نفع روابط بیرون از خانواده کم رنگ می

 
شود. 

در عصر حاضر بیشتر کارکرد هاي خانواده بر عهده جامعه گذاشته شده و این باعث می شود که هرچه بیشتر خانواده به جامعه وابسته
تر شود. در واقع خانواده ها با وجود صنعت و رسانه ها که تمام جنبه هاي زندگی ما را فراگرفته دچار یک نوع سردرگمی شده اند. به
عنوان مثال خانواده سنتی و پایبند به اصول در میان امواجی از تأثیراتی که از محیط و از جانب رسانه ها به سوي او می رود، دچار
سردرگمی می شود. سردرگمی اي که خانواده هاي ما ایرانی ها سزاوار آن نیستند. از یک طرف در تلاش براي حفظ ارزش هاست و از

 
طرفی در حال مقابله با پیامد ها و تأثیرات مد ها و آیین هاي جدیدي که از محیط و رسانه ها به سوي او نشانه رفته اند. 

خانواده در مفهوم سنتی آن کارکرد هایی همچون تولید مثل و اجتماعی کردن و تعیین پایگاه اجتماعی افراد را بر عهده دارد. امروزه
بسیاري از کارکرد هاي خانواده دچار تغییر و تحول و جابه جا شده اند. این کارکرد ها به نهاد ها و مؤسساتی همچون آموزش و
پرورش و نهاد هاي خدماتی و اقتصادي واگذار شده است. تکنوژي نیز در تغییر شکل خانواده به شکل امروزي نقش بسزایی داشته
است. تحقیقات و مطالعات نشان داده که بدرفتاري جسمی، روحی و روانی بین اعضاي خانواده از جمله مهم ترین عوامل مؤثر در
فروپاشی خانواده هستند. بدرفتاري ها و ناهنجاري هایی که گاهی در خانواده ها دیده می شود ناشی از آن است که افراد خانواده آن
طور که باید، خانه و خانواده خود را محل امنی احساس نکرده و ناگزیر به فرار از آن محیط می شوند که این خود علتی براي فروپاشی

 
یک خانواده است. 



براي به دست آوردن راه چاره به منظور جلوگیري از گسستگی و از هم پاشیدگی خانواده ها علاوه بر خود خانواده ها، نهادها، سازمان
ها و در کل خود جامعه نیز باید عهده دار یک سري مسئولیت ها شود تا هرچه بهتر و کامل تر بتوانند از این انحطاط و سقوط که
خانواده ها به آن گرفتار شده اند جلوگیري کنند. ابتدا باید از خود خانواده شروع کرد. خانواده ها باید ارزش ها، هنجار ها و سنت هاي
بجا و همچنین آیین هاي دینی و مذهبی را در بین نسل ها و فرزندان درونی کنند. یعنی آموزش ها و تعلیماتی را که در مورد دین و
کشور وجود دارد به فرزندان آموزش دهند. آموزش و پرورش و رسانه ملی نیز باید در راه آموزش و آگاهی افراد جامعه کوشا بوده و
دولت و نهاد هاي اقتصادي راه حل هایی را براي اشتغال افراد جامعه ایجاد کنند تا از آمار بیکاري در جامعه کاسته شود. مردان علاوه
بر مسئولیت نان آور بودن، مسئول امور خانواده نیز هستند. قدیم الایام در واقع حرف آخر در خانه را پدر خانواده می زد، اما امروز
وضع به کلی تغییر کرده است و نقش ها دگرگون شده اند به طوري که امروزه مسئولیت نان آوري بین پدر و مادر تقسیم شده است،
پس باید در انجام وظایف اعضاي خانواده تعادل ایجاد شود. خلاصه کلام اینکه همه در قبال حفظ سقف مشترك خانواده مسئول

هستیم وگرنه در برابر آماج مدرنیسم فرومی ریزد!



کمک یک میلیاردي خیرین در طرح پازل همدلی به مددجویان بهزیستی در فارس

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/08/15

«خبرجنوب»/ روزهاي سخت کرونایی به سر نمی رسد و موج سوم بدترین روزها را براي مردم رقم زده است. ابتلا ومرگ ومیر
روبه افزایش است و آسیب هاي ناشی ازاین بیماري مهلک روز به روز بیشتر می شود. در این باره بسیاري از مددجویان بهزیستی در
فارس با مشکلات اقتصادي شدید مواجه اند و امسال وضعیت تهیه لوازم التحریر سخت تر از سال هاي قبل شده است. در این باره
بهزیستی چند روز پیش طرحی را با عنوان پازل همدلی در استان شروع کرد تا بخشی از این مشکلات را که دانش آموزان با آن
مواجه اند رفع کند. معاون مشارکت هاي مردمی، اشتغال ومسکن بهزیستی فارس دراین باره به خبرنگار"خبرجنوب" گفت: امسال با
توجه به مشکلات ناشی از کرونا برخی از مدجویان ما حتی باري تامین اقلام ضروري دچار مشکلات عدیده اي شدند و در این باره
اولویت اول ما کمک هاي معیشتی بود. پریسا زارعی افزود: اگر چه مشارکت ها به دلیل مشکلات اقتصادي ناشی از کرونا نسبت به
سال قبل در استان کاهش یافته اما با همکاري خیرین استان تا کنون توانسته ایم نقش موثري را در کمک به افراد نیازمند تحت
پوشش ایفا کنیم. وي گفت: از اول امسال تا کنون بیش از 60 هزار بسته هاي بهداشتی ومعیشتی به مددجویان بهزیستی استان داده
شده که براي این میزان 21 میلیارد تومان هزینه شده است. معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی استان عنوان کرد: بودجه هاي ما
براي کمک به مدجویان با توجه به مشکلات کرونایی اندك است وهدف ارائه طرح هایی است که کمک هاي خیرین استان افزایش
یابد. در همین باره طرح پازل همدلی با شعار" قطعه قطعه جمع گردد، همدلی معنا شود" در حال اجرا است و تا 16 آبان ماه ادامه
دارد. زارعی گفت: در این طرح 20 هزار قطعه پازل در قالب نقشه ایران طراحی شده که درآمد حاصل از خرید این پازل ها براي تهیه
لوازم التحریر براي مددجویان تحت پوشش بهزیستی استان وموسسات خیریه تحت نظارت صرف شود.وي گفت: تا کنون 10 هزار
قطعه را مردم خیر فارس خریداري کرده اند.10 هزار قطعه دیگر مانده است. حداقل وحداکثر کمک خیرین فارس در این طرح تا
کنون 10 هزار تومان و20 میلیون تومان بوده است. این کمک ها صرف خرید بسته هاي آموزشی می شود که ازسوي بهزیستی کشور
بسته بندي وارسال می گردد. معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی فارس ادامه داد: هر یک از هم استانی ها می توانند با خرید یک
قطعه حداقل 10 هزار تومانی در این امر مشارکت داشته باشند.مردم می توانند وارد سایت Puzzlehamdeli.ir شوند. البته باید

 
استان فارس را انتخاب و بعد پازل را خریداري کنند. 

زارعی گفت: خرید تبلت نیز جزو برنامه هاي بعدي ما است و خیرین می توانند تبلت بخرند و یا در این باره نقدي کمک کنند. هدف
ما ایجاد شرایطی است که دانش آموزان تحت حمایت بهزیستی مشکلات کمتري براي دریافت خدمات آموزشی در شرایط فعلی

 
داشته باشند ودر این باره از خیرین خواستار همکاري بیشتري هستیم. 

/انتهاي متن/



طرح گروه 20 براي گردشگري

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/08/15

فصل اقتصاد - دنیاي اقتصاد : سازمان جهانی گردشگري و بخش گردشگري گروه 20 (20 اقتصاد برتر جهان) چارچوب کلی
طرح العلا براي توسعه جوامع از طریق گردشگري را به ریاست ریاض در اکتبر 2020 ایجاد کردند تا پتانسیل هاي گردشگري

را به عنوان ابزاري موثر براي ارتقاي جامعه فراگیر و دستیابی به توسعه پایدار در ...

فصل اقتصاد - دنیاي اقتصاد : سازمان جهانی گردشگري و
بخش گردشگري گروه 20 (20 اقتصاد برتر جهان)
چارچوب کلی طرح العلا براي توسعه جوامع از طریق
گردشگري را به ریاست ریاض در اکتبر 2020 ایجاد کردند
تا پتانسیل هاي گردشگري را به عنوان ابزاري موثر براي
ارتقاي جامعه فراگیر و دستیابی به توسعه پایدار در راستاي
چهار هدف توانمندسازي مردم با ایجاد شرایطی براي

پیشرفت همه افراد، محافظت از کره زمین با تلاش هاي جمعی و شکل دادن مرزهاي جدید با اتخاذ برنامه هایی جهت بهره گیري

 
مستقیم مزایاي نوآوري و استراتژي هاي طولانی مدت با مشارکت تمامی نهادهاي مرتبط این عرصه استفاده کنند. 

اگرچه چارچوب این طرح، کشورهاي گروه 20 را مورد خطاب قرار می دهد؛ اما الگویی براي تمامی دولت ها و سهامداران اصلی در
بخش گردشگري همچون دولت هاي منطقه اي و محلی، بخش خصوصی، انجمن هاي بازار گردشگري، جامعه مدنی و گردشگران به
شمار می آید. همچنین با استفاده از آن سازمان هاي بین المللی با اولویت قرار دادن گردشگري به عنوان ابزاري موثر براي پیشبرد و
ایجاد و تقویت همکاري بین دولت ها و بخش خصوصی و حمایت از جوامع محلی می شوند. کشورهاي گروه 20 باتوجه به سه رکن
توسعه پایدار در ابعاد اقتصادي، اجتماعی و زیست محیطی به عنوان مولفه هاي فرعی چارچوبی براي اندازه گیري پایداري بخش
گردشگري در جوامع اتخاذ کرده اند که درحال حاضر در یازده کشور اتریش، کانادا، فیجی، آلمان، ایتالیا، مکزیک، هلند، فیلیپین،

 
عربستان سعودي، سوئد و تایلند به اجرا درآمده است. 

بررسی هاي «دنیاي اقتصاد» از آینده بازار گردشگري در این کارگروه نشان می دهد: درحال حاضر، جهان تغییرات گسترده و تحول
آفرینی را تجربه می کند که توسط پیشرفت فناوري، تغییرات جمعیتی، تغییر در عادات مصرف کنندگان، تغییرات زیست محیطی و
آب و هوایی و جهانی سازي نمایان می شود. این عوامل همراه با نابرابري هاي مداوم و تاثیرات گسترده همه گیري کووید-19 بر
بخش گردشگري تاثیر می گذارند. جابه جایی هاي اجتماعی همچون پیرشدن جمعیت در کشورهاي پیشرفته، افزایش درآمد در
اقتصادهاي درحال ظهور و تغییر تقاضاي افراد در تجربه هاي پایدار و تحول پذیر پیامدهاي مختلفی را بر گردشگري و توسعه آن
ایجاد کرده است. مجموعه این عوامل می تواند براي توسعه و احیاي مجدد جوامع روستایی مفید باشد و از این طریق معیشت بهتر
آنها را تامین کند. همچنین فناوري هاي جدید، روبات هاي خدماتی مجهز به هوش مصنوعی و استفاده از داده اي گسترده منبع
اصلی نوآوري و کارآیی است که تغییرات اساسی در نحوه ارائه و مصرف خدمات گردشگري ایجاد می کند. این تحولات در فناوري ها
اگر به خوبی توسعه یابد و مورد بهر وري قرار گیرد، می توانند منجر به توانمندسازي جوامع و اقتصاد آنها شود و امکان دسترسی به

 
فرصت ها و کارآفرینی را براي جوامع محروم و گروه هاي که تا پیش از این سهمی در اقتصاد گردشگري نداشتند، فراهم کنند. 



همچنین تحولات در صنعت حمل ونقل با کاهش سوخت کربن دار با ایجاد زیرساخت هاي سبزتر، مدیریت کارآمد منابع و بهبود
حفاظت از منابع طبیعی و فرهنگی همراه با پیشرفت هاي تکنولوژي تسهیل می شود. تغییرات اقلیمی با اشکال مختلف تاثیرگذار
تبعیض گروه ها و جوامع بسیار محروم و آسیب پذیر در ارتباط است. بنابراین محصولات گردشگري متناسب با حمایت از محیط

 
زیست این گروه ها را قادر می سازد تا از رقابت، مقاومت و پایداري بیشتري برخوردار شوند. 

براي شناسایی یک جامعه باید معیارهاي آن را نیز در نظر گرفت که بر سه عامل مشخصات جامعه، وجود عوامل توانمندساز که
پتانسیل گردشگري آن را مشخص می کند و بر تعهد و علاقه خود جوامع استوار است. جامعه شامل گروهی از افراد با برخی ویژگی
هاي مشترك است و در گفتمان جهانی عمدتا براساس موقعیت جغرافیایی و سطح توسعه اقتصادي منوط به حس تعلق، هویت، ارزش
ها و اعتقادات مشترك تعریف می شوند. در کنار ویژگی هاي جامعه، فرآیند انتخاب باید شامل امکاناتی براي توسعه گردشگري باشد
که هم از تقاضا در توسعه گردشگري فعلی، همجواري با با بازارهاي مبدأ، مکانیزم هاي سرمایه گذاري، سازوکارهاي سیاست گذاري
برخوردار شود و هم مبتنی بر تامین جاذبه هاي طبیعی و میراث فرهنگی، زیرساخت هاي موجود در حمل ونقل، بهداشت و امنیت
باشد که تمامی این راهبردها براساس تعهد و علاقه خود جامعه، مشارکت بخش هاي دولتی و خصوصی و سازمان هاي جهانی در
راستاي دستیابی به یک مدل جدید از دولت امکان پذیر است. این مشارکت سه جانبه منجر به همزیستی جوامع جهت دستیابی به
توسعه محلی و پایدار می شود که امکان توسعه محصولات گردشگري و تامین منافع متقابل و انعطاف پذیري جامعه پایدار را فراهم

 
می کند. تحقق این امر نه تنها بر افزایش کیفیت محصولات تاثیرگذار است، بلکه مشمول افراد بیشتري در این دامنه خواهد شد. 

همه گیري کرونا در جهان، نمایانگر یک بحران بهداشتی، اقتصادي و اجتماعی بی سابقه براي بخش گردشگري است که بین 100 تا
120 میلیون شغل را در معرض خطر قرار داده است. کووید-19 بر شرکت هاي متوسط و کوچک و زنان و جوانان بیشترین تاثیر را
داشته که براین اساس نیازمند اقدامات مهمی جهت حمایت از میلیون ها نفر است. این امر فرصتی را براي مشارکت و همکاري تمامی
فعالان مرتبط با این عرصه در جهت رفاه جوامع به وجود می آورد. این همه گیري بر اهمیت و لزوم توسعه و ترویج گردشگري داخلی،
منطقه اي و محلی با همکاري تمامی ذي نفعان تاکید دارد و منجر به همبستگی و همکاري تمامی نهادهاي ملی و بین المللی براي
مدیریت بحران به ویژه مربوط به سفرهاي بین المللی شده است. همچنین همه گیري کرونا فرصتی را براي بهبود تغییرات اقلیمی،

 
تسریع در تحول دیجیتالی، نوآوري و پایداري در بخش گردشگري ایجاد کرده است. 

باتوجه به ارزش فعلی و پتانسیل رشد گردشگري به عنوان پویاترین، مقاوم ترین و سریع ترین بخش اقتصادي، این بخش پس از
بحران کووید-19 از طریق کارآفرینی و ایجاد اشتغال در جوامع شهري و روستایی منجر به رشد اقتصادي در کشورهاي گروه 20 و
حتی فراتر از آن خواهد شد. باتوجه به اینکه نقش گردشگري به عنوان یک آسان کننده براي توسعه جامعه فراگیر، تدوین و اجراي
سیاست ها نادیده گرفته می شود براي بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي گردشگري براي پیشبرد توسعه جامع جوامع، نیازمند یک
برنامه منظم و در چارچوب مبانی جهت غلبه بر چالش هاي فعلی است. چارچوبی که باید براي مناطق توسعه نیافته، گروه هاي
محروم همچون زنان، اقلیت هاي قومی، جوانان و بیکاران به اجرا دربیاید و روي 9 اصل مهم ظرفیت سازي براي مشاغل و فرصت ها،
ارتقا نقش زنان در جوامع، تقویت نوآوري، دیجیتالی شدن و کارآفرینی، توانمندسازي جوامع محلی، تامین زیرساخت ها و خدمات،
حفاظت از میراث طبیعی و فرهنگی، ایجاد گردشگري براي همه با جامعه فراگیر، افزایش اشتغال و مشاغل و توسعه عمومی و

خصوصی جوامع به سوي الگوي جدید حکمرانی متمرکز شود.



بارقه امید در چشم خسته «تمگران»

منبع: روزنامه شهروندشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/08/15

(فاطمه عسگري نیا) در 35 کیلومتري قلعه گنج استان کرمان روستایی تاریخی قرار دارد به نام «تمگران» با مردمانی ساده و
صمیمی و قانع که هنوز زندگی کپرنشینی را دنبال می کنند. زندگی شان بد نبود تا اینکه جازموریان خشک شد و ناقوس فقر در این
منطقه به صدا درآمد و سایه سنگین بی آبی بر جان جازموریان افتاد و زندگی مردم همسایه اش هر روز تلخ و تلخ تر شد. زندگی کنار
مزارع کشاورزي جاي خود را به بیابان نشینی و رطوبت و دلنشینی هواي منطقه و اشتغال جایش را به ریزگردها، بیکاري و فقر داد.
کسی صداي مردم منطقه را نمی شنید و خبر از احوال شان نداشت تا اینکه مهدي میرزایی از جوانان روستاي «تمگران» با خودش
تصمیم گرفت که صداي هم ولایتی هایش شود، آن هم با دوربینش! او و همسرش این روزها یک تنه براي تمگران و جازموریان می

 
جنگند به امید افزایش کیفیت زندگی اهالی روستا. 

داستان قلعه گنج و مردمانش از حدود 3 سال پیش بر سر زبان ها افتاد. منطقه اي که جوانانش ثابت کردند خواستن توانستن است.
مهدي میرزایی یکی از جوانان تحصیلکرده این منطقه است که در روستاي تمگران زندگی می کند، 26 سال بیشتر ندارد اما از دغدغه
مندان بزرگ جازموریان است. شاعري دلسوخته و داوطلبی جوان که این روزها دغدغه جازموریان مرده را دارد اما به جاي مرثیه
خوانی بالاي سر پیکر بی جان این تالاب، کمر همت براي احیا و زنده کردن آن بسته است. براي تحقق آرزوهایش دست به دامن تمام
هنرهایش می شود؛ از روایت قصه جازموریان و ترك هاي نشسته بر تنش تا تلاش براي جذب گردشگران و فروش صنایع دستی

 
بانوان منطقه. 

کپرنشینی هنوز در روستایشان رایج است اما مهدي برخلاف تمام تبلیغاتی که علیه کپر و کپرنشینی به عنوان نماد فقر می شود، می
گوید: «کپر جزئی از فرهنگ زندگی مردم کویرنشین است و متأسفم که این شاخصه فرهنگی به عنوان نماد فقر در میان مردم کشور
ما معرفی شده است. شاید کسی نداند که ما در میان کپرنشینان میلیاردرهاي کپرنشین داریم و همه به این بعُد از فرهنگ بومی مان
می بالیم. همه اهالی کویر در این کپرها بزرگ شده اند؛ حتی خانواده چهارده نفره ما که شامل 6 خواهر، 6 برادر و پدر و مادرم بود.
خواهر و برادرهاي تحصیلکرده اي که امروز یا معلم هستند یا در رشته هاي هنري مثل گرافیک و عکاسی و... درس خوانده اند.»مهدي
می کوشد تا روستایش را به همه معرفی کند و از این راه بتواند پاي صنعت گردشگري را به سمت روستایش باز کند: «یکی از راه
هاي نجات روستاي ما رونق صنعت گردشگري به پشتوانه شب هاي زیباي کویر، تجربه یک شب خوابیدن در کپر و فروش صنایع

 
دستی زنان منطقه است.» 

 
کتابفروشی در یادگاري به جا مانده از جنگ 

روستاي تمگران در دل کویر واقع شده و شاید همین هم نشینی با سکوت و شب هاي پرستاره روحیه اي لطیف به اهالی بخشیده
باشد. از 600 نفر جمعیت روستا 40 نفر آنها به صورت حرفه اي شعر می گویند و حتی کتاب منتشر کرده اند. مهدي سهم زیادي در
کتابخوان کردن مردم این منطقه داشته است: «من از کودکی عاشق کتاب و کتاب خواندن بودم به همین علت به محض اینکه مبلغی
پول به دستم می رسید راهی شهر می شدم و کتاب می خریدم. اولین قدم هاي استقلال مالی ام را هم در زندگی با همین کتاب ها
برداشتم. در منطقه اي که ما زندگی می کنیم هیچ کتابفروشی وجود نداشت اما همان طور که گفتم مردم روستا علاقه زیادي به
کتاب و کتابخوانی داشتند. بعد از دوران دانشگاه وقتی دیدم با حجم انبوهی از کتاب هایی که مطالعه کرده ام روبه رو هستم، تصمیم
گرفتم بستري را فراهم کنم که دیگران هم از این کتاب ها بهره مند شوند و این طور شد که یک کتابفروشی در سال 86 در نزدیکی



 
روستا تأسیس کردم.» 

مهدي براي راه اندازي این کتابفروشی مغازه اي راه اندازي نمی کند بلکه با اتاقک خاوري که از دوران جنگ در روستایشان به یادگار
مانده این کتابفروشی را تأسیس می کند: «با کمک بچه هاي روستا این اتاقک قدیمی را به یک دکه تبدیل کردم و تمام کتاب هایی

 
که داشتم را در آن عرضه کردم. براي مدتی این کار به استقلال مالی من کمک کرد.» 

 
صداي جازموریان شدم 

رساندن کتاب به اهالی تمگران که عاشق مطالعه بودند اولین قدم این جوان براي روستاي کویري اش بود. او باید در گام بعدي مسائل
و مشکلات روستا را به گوش همه می رساند: «سال هاست سرتیتر همه اخبار این بود «جازموریان خشک شد» کسی از همسایه هاي
تالاب خبر نداشت، کسی نمی دانست مردم حوالی جازموریان هم با خشک شدن آن دارند با مرگ دست وپنجه نرم می کنند، نه
کشاورزي برایمان مانده نه کسب وکارهاي مرتبط با جازموریان مثلا دیگر خبري از جت ها نیست.» جت هایی که مهدي از آنها سخن
می گوید همان ساربان شترهایی بود که همسایه هاي جازموریان را از میان تالاب جابه جا می کردند: «جت ها قبلا کار حمل ونقل
مردم را در حاشیه جازموریان عهده دار بودند، اما از وقتی تن و پیکر این تالاب خشکید کار آنها هم هر روز بیشتر از گذشته رو به افول

 
رفت و موتورسیکلت هاي تندرو جاي جت ها را گرفت به طوري که امروز تعداد زیادي از این جت ها خانه نشین شده اند.» 

مهدي گذشته هاي جازموریان را برایمان روایت می کند، از وقتی می گوید که جازموریان آب داشت و مردم منطقه تنها با چیدن
علف هاي هرز آن پادشاهی می کردند. مردم شاداب و سرزنده بودند اما بعد از ساخت دو سد در بالادست این تالاب و قطع حقابه آن
هر روز خشک تر و خشک تر شد و به اندازه تمام ترك هایی که امروز بر پیکر این تالاب افتاده، بر تن مردم همسایه اش هم ترك
افتاده است. او وقتی این وضعیت را می بیند تصمیم می گیرد با دوربینش صداي مردم این منطقه را به گوش همه برساند:
«جازموریان براي ما یک تالاب نیست یک عنصر حیات بخش است. از روزي که جازموریان خشکید زندگی مردم منطقه هم خشکید و
مرگ جازموریان برابر شد با خشک شدن ریشه هاي زندگی اهالی منطقه به علت همین احیاي جازموریان مرده هدفم شد. گزارش
هاي تصویري از زندگی مردم منطقه در همسایگی جازموریان تهیه کردم و به همه نشان دادم که ما هنوز با نبض نیمه خفته
جازموریان هم زندگی می کنیم.» مهدي در این زمینه 15 مستند می سازد که به عقیده خودش مستندهاي «هستی زهرا»، «

 
زیورك» و «جت ها» بهترین آنها بوده است. 

دغدغه هاي مهدي درباره جازموریان از او یک فعال زیستی می سازد: «با ساخت مستندهایی درباره زندگی همسایه هاي تالاب و
شنیده شدن درد دل مردم، فعالان زیست محیطی به سمت و سوي روستاهاي ما آمدند و این ارتباط و تعامل باعث شد تا قدم هاي

 
اساسی تري براي جازموریان برداریم.» 

 
اشتغالزایی براي بانوان منطقه 

پاي ثابت تمام فعالیت هاي مهدي از ساخت مستند گرفته تا فعالیت هاي اجتماعی و داوطلبانه او زیبا شمس الدینی، همسر او است؛
کسی که در تمام مستندهاي او ازجمله حصیر نقش آفرینی کرده است. مهدي درباره این مستند می گوید: «زنان این منطقه
حصیربافان قهار و چیره دستی هستند که از کودکی کار حصیربافی را چشم بسته انجام می دهند. تولیدات زنان ما در روستاهاي
حوالی جازموریان بسیار زیاد است اما در بحث فروش با مشکلات بسیاري روبه رو هستیم؛ به طور مثال دلالان با حضور در منطقه
دست بافته هاي زنان را به ارزان ترین قیمت ممکن می خریدند یا بهتر است بگویم معاوضه کالا با کالا می کردند. حصیرهایی که
قیمت بالایی داشت را با مواد خوراکی اندك یا ظروف پلاستیکی معاوضه می کردند. وقتی این موضوع را دنبال کردم تصمیم گرفتم
راهی براي فروش به صرفه این محصولات پیدا کنم. بنابراین اول مستند «حصیر» را با کمک همین زنان تهیه کردم. در این مستند
علاوه بر زنان روستایی همسر خودم هم بازي کرد و خوشبختانه بازخورد خوبی هم داشت بعد از ساخت مستند تصمیم گرفتم با کمک
شبکه هاي اجتماعی محصولات زنان منطقه را به فروش برسانم و خوشبختانه امروز توانسته ام بازار خوبی در تهران، مشهد، اصفهان و

 
دیگر شهرهاي کشور براي این محصولات پیدا کنم.» 



 
آموزش زنان و دختران 

زیبا شمس الدینی همسر مهدي حالا می کوشد کنار همسرش با تقویت اعتمادبه نفس بانوان منطقه و تشویق آنها به تولید محصولات
صنایع دستی، استقلال مالی را براي آنها به ارمغان آورد. او می گوید: «ما زنان و دختران هنرمند زیادي داریم. محال است شما در این
منطقه بانویی را ببینید که بیکار باشد. اما مهم ترین مشکل ما این است که اعتمادبه نفس این جامعه در سایه فقري که گریبانگیرشان
شده پایین است. کسی ارزش تولیدات هنري خود را نمی داند به خاطر همین حاضرند به ارزان ترین قیمت این تولیدات را به فروش
برسانند تا مایحتاج زندگی شان را تأمین کنند. بخش بسیاري از محصولات زنان و دختران ما سنتی است و من سعی می کنم با

آموزش هاي نوین این محصولات را براي عرضه در بازارهاي مختلف آماده کنم.»



منطقه آزاد انزلی پیشگام در تکمیل زنجیره تولید و تجارت

منبع: حرف تازهشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/08/15

دکتر خاندوزي نایب رییس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با تقدیر از اقدامات انجام شده در حوزه تولید و اشتغال
بیان کرد : منطقه آزاد انزلی در تکمیل زنجیره تولید و تجارت پیشگام بوده است. نوشته منطقه آزاد انزلی پیشگام در تکمیل

زنجیره تولید و تجارت اولین بار در حرف تازه. پدیدار شد.



اختلاف نظرها درمورد اجباري شدن مشاوره پیش از ازدواج ادامه دارد/ آیا

قانون راه گشاست؟

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/08/15

پیش از پیوند زناشویی برخی اقدامات اهمیت زیادي دارد که باید حتما نسبت به آن حساسیت داشت، یکی از این فعالیت ها
انجام مشاوره قبل ازدواج است که بر سر اجباري شدن یا نشدن آن اتفاق نظري وجود ندارد و عده اي موافق و عده اي مخالف

آن هستند.

گزارش برنا از اجباري شدن مشاوره هاي پیش از ازدواج؛
اختلاف نظرها درمورد اجباري شدن مشاوره پیش از ازدواج
ادامه دارد/ آیا قانون راه گشاست؟ پیش از پیوند زناشویی
برخی اقدامات اهمیت زیادي دارد که باید حتما نسبت به
آن حساسیت داشت، یکی از این فعالیت ها انجام مشاوره
قبل ازدواج است که بر سر اجباري شدن یا نشدن آن اتفاق
نظري وجود ندارد و عده اي موافق و عده اي مخالف آن

 
هستند. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ با شرکت در کلاس هاي مشاوره قبل از ازدواج و تشکیل زندگی مشترك، شما و همسرتان
می توانید شناخت بهتري از یکدیگر پیدا کنید. حتما براي شما هم پیش آمده که قبل از اینکه بخواهید ازدواج کنید، می بینید که
شخصی قصد ازدواج دارد و به هیچ مسئله اي توجه نمی کند و تنها قصدش این است که با شخص مورد نظر زندگی مشترك خود را
آغاز کند. اتفاق جالب اینجاست که بعد از گذشت چند ماه همین افرادي که با علاقه و اشتیاق به سمت محضر ازدواج براي عقد
رسمی می رفتند، اکنون به قدري از یکدیگر تنفر دارند که حتی مراحل طلاق را هم بدون یکدیگر طی می کنند. این مسئله وقتی
نمود پیدا می کند که شما تنها ذوق و اشتیاق خود را مد نظر قرار دهید و از منطق در این راه استفاده نکنید. مشاوره پیش از ازدواج
به شما کمک خواهد کرد که علاوه بر عشق و اشتیاقی که براي تشکیل رابطه دارید، از منطق هم استفاده کنید تا مبادا زندگی

 
مشترکتان به سمت نابودي کشیده شود امري که متخصصان و متولیان بسیاري بر آن تاکید دارند. 

 
معاون امور فرهنگی وزارت ورزش و جوانان: باید جوانان را موظف به گذراندن دوره هاي مشاوره کرد 

سیدعبدالحمید احمدي، معاون امور فرهنگی و توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان، با اشاره به دلایل افزایش سن ازدواج در
کشور گفت: مجموعه عوامل فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و... باعث شده سن ازدواج نسبت به دهه هاي گذشته افزایش پیدا کند و

 
دیگر جوانان تمایل به ازدواج در سنین پایین نداشته باشند. 

او افزود: تغییرات در سبک زندگی ایرانی و تاثیرپذیري از رویدادهاي جهانی باعث شده ازدواج که در گذشته کاملا سنتی شکل می

 
گرفت اکنون مدرن شود و از حالت سنتی بیرون بیاید. 



احمدي تصریح کرد: معیشت، اقتصاد، اشتغال و ... از عوامل تاثیرگذار دیگر است که امروزه مانع ازدواج شده است. براي مثال شاغل

 
بودن سرپرست خانواده، حمایت خانواده از دختر و پسر امروزه بسیار مهم و تاثیرگذار تلقی می شود. 

او افزود: جدا از این موارد در گذشته دخترها و پسرها خیلی به اتمام دوره تحصیلی اهمیت نمی دادند اما الان تا تحصیلات دانشگاهی

 
شان تمام نشود، ازدواج نمی کنند یعنی تحصیلات تبدیل به یک عامل ازدواج شده است. 

معاون امور فرهنگی و توسعه ورزش همگانی با تاکید بر مشاوره هاي پیش از ازدواج گفت: قطعا یکی از موضوعات بسیار مهم در حوزه
خانواده و ازدواج، آموزش و مشاوره است بنابراین زوجین چه پسر و چه دختر حتما باید قبل از ازدواج دوره هاي آموزشی لازم را

 
بگذرانند. 

او افزود: از آنجایی که مهارت هاي ارتباطی و موضوعات مرتبط با ازدواج و خانواده در نهادهاي رسمی مورد توجه جدي قرار نگرفته
است و تربیون رسانه ملی خیلی به این موضوع نپرداخته، ضروري است زوجین را موظف کنیم تا قبل از ازدواج حتما در دوره هاي

 
آموزشی با حضور اساتید و کارشناسان شرکت کنند و با اصل موضوع ازدواج و خانواده به صورت علمی آشنا شوند. 

احمدي با تاکید براینکه مشاوره فقط مرتبط با قبل از ازدواج نیست، اظهار کرد: دوره هاي مشاوره فقط نباید مختص قبل از ازدواج
باشد حتی حین ازدواج باید جوانان تحت دوره هاي آموزشی قرار بگیرند چون در امر ازدواج با انسان سر و کار داریم و انسان ها هم
هرکدام ویژگی هاي خاص خود را دارند و این متخصصین هستند که می توانند به ما کمک کنند در روابط انسانی چه اصولی را باید

 
رعایت کنیم. 

او با اشاره به مراکز تخصصی مشاوره ازدواج وزارت ورزش و جوانان گفت: خوشبختانه روز به روز تعداد این مراکز تخصصی افزایش پیدا
می کند و تاکنون حدود 350 مرکز در سطح استان ها، شهرستان ها فعال هستند اما به نظر من هنوز نیازمند تعداد بیشتري از این
مراکز هستیم به طوري که باید در هر منطقه از کشورمان اعم از روستاها، شهرستان ها و... نسبت به تعداد جمعیت این مراکز

 
تخصصی ازدواج تشکیل شوند. 

احمدي تصریح کرد: در این مراکز تخصصی باید از متخصصین امر بهره بگیریم و به جوانان کمک کنیم تا در امر ازدواج و تشکیل

 
خانواده موفق عمل کنند و زندگی خوبی داشته باشند. 

 
معاون امور جوانان: جوانان باید دوره هاي 6 ساعته مشاوره ازدواج بگذرانند 

محمدمهدي تندگویان، معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان گفت: کاهش ازدواج در سال هاي گذشته همچنان ادامه دارد که البته
به چندعامل بستگی دارد و به نظر من برخی از این دلایل طبیعی است که یکی از آنها کاهش فرزندآوري است که در دو دهه گذشته

 
شروع شده و تاثیرات خود را نشان می دهد. 

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان در ادامه به مشکلاتی که مانع ازدواج می شود، گفت: مشکلات اقتصاد، فرهنگی، مسکن،
اشتغال و... باعث شده در مجموع یک شیب کاهشی در حوزه امر ازدواج داشته باشیم که البته امسال کرونا هم تاثیر بسیاري داشته

 
است. 

محمدمهدي تندگویان درخصوص جزئیات کمپین مشاوره رایگان در مراکز مشاوره تخصصی ازدواج گفت: مشاوره جزو وظایف ابلاغی



دولت است و ما هم در این زمینه به صورت جدي ورود کردیم به طوري که در سال گذشته کمتر از 70 مرکز مشاوره تخصصی ازدواج
وجود داشت که عمدتا در تهران بودند اما در حال حاضر بالاي 300 مرکز تخصصی مشاوره ازدواج در سطح کشور داریم و همچنان با

 
درخواست روانشناسان و روانکاوان رو به افزایش است. 

او در ادامه افزود: ما مراکز مشاوره ازدواج را پس از تاسیس رها نمی کنیم بلکه سالی دوبار دوره هاي تخصصی برگزار می کنیم که
همه مشاورین موظف هستند این دوره هاي تخصصی را بگذرانند چرا که مسائل جوانان نوپدید است و روانشناسان باید با آنها آشنا

 
شوند. 

تندگویان تصریح کرد: مطالبه من این است که این آموزش و مشاوره هاي ازدواج در کشور اجباري شود و همه جوانان موظف شوند

 
کارگاه چندساعته بگذرانند. 

او در انتقاد به آموزش و پرورش بیان کرد: آموزش و پرورش باید در کنار تحصیلات و مسائل علمی چند ساعت هم به آموزش مهارت

 
ارتباط اختصاص دهد تا فرزندان ما مهارت برقراري ارتباط را آموزش ببینند و بتوانند متعهدانه وارد زندگی مشترك شوند. 

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان اظهار کرد: من مطمئن هستم اگر در مدارس آموزش هاي مهارت برقراري ارتباط داده می شد

 
ما الان با کاهش ازدواج رو به رو نبودیم و چه بسا سیر صعودي به خود می گرفت. 

 
مدیرکل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی: مشاوره قبل ازدواج تعیین کننده نیست بلکه آگاهی دهنده است 

اعظم کریمی، مدیرکل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان گفت: در وزارت ورزش و جوانان از سال ها پیش که
سازمان ملی جوانان تشکیل شد بحث مشاوره تخصصی ازدواج و خانواده و ایجاد مراکزي که به صورت حرفه اي و تخصصی به امر

 
ازدواج خانواده بپردازد و ایجاد مراکزي که صرفاً در حوزه سلامت روان خدمت کند، مطرح شد. 

او افزود: بعدها با مشارکت سازمان نظام مشاوره و روانشناس این اتفاق محقق شد و حال حاضر حدود 350 مرکز خصوصی در کشور

 
دایر شد و از سال گذشته تا به امروز ما شاهد خدمات کمی و کیفی خیلی خوبی در این مراکز بوده ایم. 

 
کریمی تصریح کرد: این مراکز که عمدتاً بخش خصوصی هستند اما با مجوز وزارت ورزش و جوانان در حال فعالیت هستند. 

دبیر ستاد ملی هفته ازدواج بیان کرد: افراد مراجعه کننده در حوزه هاي مختلف قبل از ازدواج ،حین ازدواج و پس از ازدواج مشاوره

 
دریافت کند. 

کریمی ضمن تاکید بر لزوم مشاوره قبل از ازدواج اظهار کرد: باور اشتباهی که در جامعه وجود دارد این است که افراد عمدتا وقتی به
یک چالش یا یک مشکل مواجه می شوند به دنبال راهکاري براي مشکل شان می روند اما ما اعتقاد داریم اگر مشاوره به موقع و پیش

 
از اتفاق صورت بگیرد افراد اصلا دچار مشکل نمی شوند. 

کریمی در ادامه گفت: در مسئله ازدواج اهمیت موضوع مشاوره دو چندان می شود با وجود اینکه ما به دنبال افزایش ازدواج هستیم
اما تاکید داریم ازدواج باید آگاهانه اتفاق بیفتد تا پایدار باشد و ما شاهد افزایش طلاق در جامعه نباشیم و به طور خاص این مراکز این

 
خدمات را به افراد ارائه می کند. 



دبیر ستاد ملی هفته ازدواج با اشاره به نقش مشاور افزود: وقتی که فرد به مراکز مشاوره مراجعه می کند، قرار نیست که مشاور در
نقش تعیین کننده باشد و به مشاوره گیرنده بگوید که کسی که با او در مرحله آشنایی هستید به عنوان شریک زندگی انتخاب کند یا

 
خیر! 

او افزود: قرار بر این نیست مشاور مسیر را براي فرد تعیین کند بلکه صرفاً آگاهی هاي را به او می دهد که فرد با توجه به شناخت
کافی که نسبت به طرف مقابلش در طی فرایند مشاوره پیدا می کند تصمیم گیري کند که آیا اقدام به ازدواج کند یا خیر یا اینکه

 
مشترکات خاصی باهم دیگر دارند یا نه و آیا من می توانم با این شرایط کنار بیایم. 

کریمی ضمن اشاره به لزوم توجه به شرایط مختلفی که طی شناخت از فرد در مراکز مشاوره ایجاد می شود، گفت: باید شرایط را از
جمله همسان بودن یا برنامه هاي که براي آینده دارند، نوع اعتقادات، سبک زندگی و همه مواردي که در جلسات اولیه آشنایی عنوان

 
می شود، سنجیده شود. 

او بیان کرد: بنابراین ما از خانواده ها درخواست داریم به این نکته توجه کنند که زوج یا افرادي که قصد ازدواج دارند و به مراکز
مشاوره مراجعه کرده اند، قرار نیست توسط فرد مشاور از ازدواج منصرف یا مجاب به ازدواج شوند بلکه فقط آگاهی هاي در زمینه

 
ازدواج دریافت می کنند. 

کریمی با برشمردن تعداد مراکز مشاوره در تهران افزود: در استان تهران 125 مرکز مشاوره وجود دارند و در هفته ازدواج خدمات
رایگان ارائه می دهند که افراد با مراجعه به سایت اداره کل ورزش و جوانان استان تهران یا سایت وزارت ورزش و جوانان می توانند

 
آدرس و شماره تماس این مراکز را دریافت کنند و از خدمات رایگان مشاوره این مراکز استفاده کنند. 

او ضمن اشاره به این که کدام دسته از افراد می توانند از این خدمات استفاده کنند، گفت: این خدمات صرفا براي پیش از ازدواج
نیست و به زوجینی که در پنج ساله اول زندگی خود هستند هم مشاوره ارائه می شود زیرا عمده تعارضات در پنج سال اولیه ازدواج

 
صورت می گیرد. 

کریمی بیان کرد: تنها در حدود 25 درصد افراد پیش از ازدواج به مرکز مشاور مراجعه می کند و مشاوره دریافت می کنند و یا در
کارگاه هاي آموزشی که در همه دستگاه ها وجود دارد،شرکت می کنند که متاسفانه آن تعداد از افرادي که شرکت نمی کنند عمدتاً

 
دانشی در خصوص مشاوره و آموزش پیش از ازدواج ندارد. 

او با اشاره به مثال لزوم دریافت گواهینامه براي رانندگی تصریح کرد: در خصوص امر ازدواج و شروع یک زندگی براي یک عمر که به
مهارت هاي فوق العاده اي نیازمندي است هیچ آموزشی اجباري وجود ندارد در نتیجه خیلی از افرادي که توانایی هاي کافی ندارند
وارد زندگی مشترك می شوند و با کوچکترین ناملایمتی ها دچار مشکلات و تعارض هاي بزرگی می شود و در نهایت منجر به جدایی

 
و طلاق می شوند. 

کریمی افزود: بنابراین تاکید ما این است افراد حتما از آموزش ها و مشاوره هاي پیش از ازدواج قبل از اینکه دلبستگی و وابستگی
ایجاد شود، استفاده کنند. نه اینکه تصمیم به ازدواج گرفته باشند و در مرحله آخر ثبت رسمی هستند چند ساعت به مشاوره بپردازند

 
که به نظر ما مطلقا اثرگذار نخواهد بود. 



او در ادامه بیان کرد: دغدغه اصلی براي ما این است که هم از سوي مردم او هم امیدواریم در مجلس جدید به این موضوع توجه شود

 
که آموزش پیش از ازدواج الزامی شود. 

مدیر کل دفتر برنامه ریزي و توسعه اجتماعی جوانان در ادامه افزود: آموزش ها و مشاوره هاي که در حال حاضر پیش از ازدواج اتفاق
می افتد خوب است اما کافی نیست و در مرحله اي صورت می گیرد که زوجین همدیگر را انتخاب کردند و آنچه که می تواند راه گشا

 
باشد این است که پیش از انتخاب و ثبت رسمی ازدواج مشاوره و آموزش صورت گیرد. 

کریمی عنوان کرد: امیدواریم تسهیلاتی هم براي بحث مشاوره ارائه شود براي مثلاً بیمه مشاوره سالها است در کش و قوس است زیرا
باید به این امر توجه کرد که شاید یکی از دلایل عدم توجه خانواده ها به امر مشاوره، تعرفه هاي گرانی باشد که وجود دارد و ممکن
است از توان خیلی ها خارج باشد اما در وزارت ورزش و جوانان تلاش کردیم که با بسیاري از خیرین و مراکز مختلف تسهیلات ارائه

 
دهیم و کارگاه هاي در طول سال در تمامی شهرستان ها و حتی شهرستان هاي محروم برگزار شود. 

 
نماینده مجلس: جوانان با مراجعه به مشاوره از آسیب هاي احتمالی جلوگیري کنند 

غلامرضا منتظري، نماینده مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به اهمیت مشورت و مشاوره گرفتن در امر ازدواج گفت: در بین انتخاب
هایی که یک فرد در طول زندگی خود دارد از جمله انتخاب رشته تحصیلی، شغل، محل سکونت و... ازدواج مهم ترین انتخاب و
تصمیم فرد است بنابراین مشورت گرفتن با چهره هاي متخصص و کارشناس در این حوزه اهمیت بسزایی دارد و هر جوانی باید به آن

 
توجه کند. 

او افزود: وقتی دو جوان با یکدیگر آشنا می شوند در وهله اول بررسی و تحقیق میدانی نقش تعیین کننده اي دارد به این ترتیب که
فرد ضمن تحقیق از خانواده، آشنایان، اقوام، همسایه ها و... مشورت می گیرد و نظر بزرگترها را درخصوص درستی انتخاب خود جویا
می شود پس از این مرحله، مراجعه به روانشناس و فرد کارشناس که در حوزه ازدواج و خانواده تحصیلات تکمیلی دارد، امري ضروري

 
و لازم است و به زندگی بهتر و بانشاط تر کمک شایانی می کند. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر مراجعه به مشاوره توسط جوانان گفت: جوانان به جاي اینکه بعدها دچار
مشکلات شوند و به فکر درمان بیافتند قبل از ازدواج و شروع یک رابطه به پیشگیري بپردازند و با مراجعه به مشاوره و روانشناس از

 
آسیب هاي احتمالی جلوگیري کنند. 

منتظري با اشاره به عدم فرهنگسازي درست مراجعه به مشاوره در کشور عنوان کرد: به اعتقاد بنده هنوز براي جا انداختن فرهنگ
مراجعه به مشاوره و روانشناس جاي کار بسیار داریم که نهادهاي فرهنگی، رسانه ملی، دانشگاه ها، آموزش و پرورش نقش بسیار
مهمی دارند و باید به جوانان آموزش دهند تا به مشاوره و روانشناس مراجعه کنند و مهارت هاي ارتباطی و نحوه برخورد با دیگران را

 
یاد بگیرند تا بعدها در زندگی خود دچار مشکل نشوند. 

او افزود: خوشبختانه نسبت به سال هاي گذشته وضعیت بهتري داریم چرا که در گذشته وقتی اسم مراجعه به روانشناس و مشاوره می
آمد به همه برمی خورد و فکر می کردند حتما دیوانه هستند که چنین پیشنهادي به آنها می شود اما الان مردم آگاهی بیشتري پیدا
کردند و می دانند در هر حوزه اي باید به متخصص مراجعه کرد و نگاه آنها تغییر پیدا کرده است و ان شاءاالله در آینده هم حضور

 
مردم در مراکز مشاوره بیشتر می شود. 



نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی درخصوص قانونی شدن مشاوره پیش از ازدواج گفت: به نظر من مراجعه

 
جوانان به مشاوره و روانشناس پیش از ازدواج، بیشتر از اینکه نیاز به قانونی شدن داشته باشد باید فرهنگسازي شود. 

او افزود: براي مثال یک جوان می داند اگر در انتخاب رشته خود از یک مشاوره تحصیلی کمک بگیرد در انتخاب او بسیار تاثیرگذار
است و حتما در موفقیت او نقش دارد بنابراین خود او به این آگاهی رسیده و حتی ساعت ها به دنبال یک مشاوره تحصیلی حرفه اي
می گردد پس در امر ازدواج هم اینگونه است ما باید بسترها را فراهم کنیم و از طریق دانشگاه ها و مدارس به جوانان آموزش دهیم

 
حتما به روانشناس مراجعه کنند تا در انتخاب هاي خود موفق شوند. 

منتظري با تاکید بر لزوم ایجاد بسته مشاوره آموزشی پیش از ازدواج گفت: بنده معتقدم همانطور که مرکز بهداشت قبل از ازدواج یک
سري نکات بهداشتی به زوجین آموزش می دهد، مشاوران و روانشناسان یک بسته مشاوره آموزشی چندساعته براي جوانان قرار دهند
که طبق آن، زوجین چندین ساعت در این کلاس حضور پیدا کنند و از سخنان علمی کارشناسان بهره مند شوند البته این موضوع هم

 
نیاز به آسیب شناسی دارد. 

نماینده مجلس: مشاوره امري شخصی است نمی توان آن را اجبار کرد/مشاوره پیش از ازدواج بار مالی بر دوش جوانان می گذارد و

 
ازدواج را سخت تر می کند 

علی اصغر عنابستانی، عضو فراکسیون مقابله با آسیب هاي اجتماعی با اشاره به اینکه اجرایی کردن مشاوره ها برعهده دستگاه هاي
اجرایی است، گفت: مشاوره هاي قبل از ازدواج، قبل از طلاق و بعد از طلاق یک امر اجرایی است که دستگاه هاي اجرایی باید آن را

 
پیگیري کنند چراکه مجلس و فراکسیون ها فقط مسئول جهت دهی، حساسیت زایی و ایجاد ساختارها هستند. 

او افزود: من معتقدم آگاهی بخشی و افزایش سطح آگاهی یکی از راهکارهاي جدي مقابله با آسیب هاي اجتماعی است که بیش از

 
قانون و الزامات تاثیر می گذارد. 

عنابستانی تصریح کرد: این روزها طلاق یکی از مهم ترین آسیب هاي اجتماعی است که دست به گریبان آن هستیم بنابراین افزایش
سطح آگاهی جوانان قبل از شکل گیري خانواده تاثیر بسیار بالایی در کاهش طلاق دارد چرا که همیشه پیشگیري بهتر از درمان است

 
و ما باید قبل از تشکیل خانواده جوانان را آگاه کنیم که این امر از طریق مشاوران قابل انجام است. 

این نماینده مجلس شوراي اسلامی در این خصوص ادامه داد: اقدام مهم بعدي این است که بعد از شکل گیري خانواده و قبل از وقوع
طلاق فرهنگ مشاوره را جا بیندازیم و حتی الزاماتی را در این خصوص براي زوجین به وجود بیاوریم تا از بروز مشکلات حاد و جدي
جلوگیري شود، بعد از طلاق هم جامعه باید قدم پیش بگذارد و از یک خانمی که مطلقه شده و حتی فرزند هم دارد حمایت کند که

 
تمام این اقدامات در گرو افزایش آگاهی مردم است. 

این عضو کمیسیون اجتماعی با بیان اینکه در حوزه آسیب هاي اجتماعی قانون اولویت ندارد، گفت: در مباحث ساختارهاي اجتماعی
مسئله جدي قانون نیست چون در بسیاري از مواقع قانون داریم اما اجرا نمی کنیم درمورد مشاوره هم نیازي به قانون نیست و اینکه
ما بیاییم مراجعه به مشاور را براي زنان پس از طلاق اجبار کنیم اصلا درست نیست چرا که این مسئله بیشتر جنبه فرهنگسازي دارد
قانون در اولویت نیست در واقع ما ابتدا باید این فرهنگ را ایجاد کنیم و سپس بیاییم با قانون بودجه و منابع مالی آن را تامین کنیم

 
بنابراین اجبار کردن و وضع قانون اصلا کار مناسبی نیست. 



عنابستانی با تاکید براینکه مشاوره امر شخصی است، عنوان کرد: مراجعه به مشاور یک امر شخصی است به همین دلیل ما نمی توانیم
مردم را مجبور کنیم قبل از ازدواج، حین ازدواج، بعد از طلاق و.... به مشاوره مراجعه کنند ما تنها می توانیم فرهنگ مراجعه به مشاور
را جا بیندازیم و سپس زمینه ها و امکانات مشاوره رایگان را فراهم کنیم تا هرکسی که می خواهد از این امکانات بهره مند شود

 
رایگان و بدون پرداخت هزینه نزد مشاور برود آن زمان می بینیم این فرهنگ به خوبی جا افتاده و همه استقبال می کنند. 

او درخصوص مشاوره هاي قبل از ازدواج گفت: مجلس قبلی طرح اجباري شدن مشاوره هاي پیش از ازدواج را مطرح کرد اما راي
نیاورد و بدون سرانجام ماند چرا که اجباري شدن مشاوره پیش از ازدواج فقط یک بار مالی بر دوش جوانان است و ازدواج را سخت تر
می کند ما اگر می خواهیم این کار را انجام دهیم باید هزینه هاي مشاوره را از منابع عمومی تامین کنیم تا هزینه اضافی بر جوانان

 
تحمیل نشود درواقع این هزینه ها باید از جیب دولت تامین شود تا جوانان. 

 
روانشناس: مشاوره پیش از ازدواج باید اجباري شود/ جوانان جلسات مشاوره را رها نکنند 

مریم چوپانی، روانشناس و مشاور خانواده با اشاره به اهمیت مشاوره پیش از ازدواج گفت: از زمان ظهور اسلام بر امر مشاوره تاکید
فراوان شده است تا جایی که ما سوره شورا را داریم که بر مشاوره و مشورت گرفتن در همه زمینه ها به خصوص ازدواج تاکید زیادي
دارد، همچنین احادیث متعددي هم در این زمینه وجود دارد مانند حدیث حضرت علی (ع) که می فرمایند؛ هرکسی که خود را از

 
مشاوره بی نیاز بداند در جهل و گمراهی به سر می برد. 

او با اشاره به فرهنگ غلطی که درخصوص مشاوره وجود دارد، افزود: مشاوره جایگاه بسیار مهمی دارد اما متاسفانه برخی از زوجین
وقتی طرف مقابل به آنها می گوید به مشاوره مراجعه کنیم، آن را توهین تلقی می کنند و فکر می کنند دیوانه هستند که نامزد یا

 
همسر آنها این پیشنهاد را به او داده درصورتی که اصلا اینگونه نیست. 

چوپانی تصریح کرد: مشاوره یعنی پیشگیري از مشکلات چراکه وقتی کسی دچار مشکل می شود شاید مشاوره خیلی نتواند به او

 
کمک کند اما براي کسی که هنوز مسیري را شروع نکرده مشاوره می تواند کمک شایانی به او داشته باشد. 

این روانشناس به نقش مشاور در شکل گیري یک خانواده اشاره کرد و افزود: وقتی دو جوان باهم آشنا بودند یا ارتباط خانوادگی
داشتند از آنجایی که در سن ازدواج قرار دارند به شدت تحت تاثیر عواطف و احساسات قرار می گیرند، خانواده ها هم همینطور
هستند و می خواهند جوانان شان هرچه زودتر سر و سامان بگیرند و ازدواج آنها طولانی نشود به همین دلیل نقش مشاور و یک فرد

 
متخصص بی طرف بسیار احساس می شود. 

چوپانی با اشاره به متخصصین مراکز تخصصی مشاوره ازدواج وزارت ورزش و جوانان گفت: تمام مراکز تخصصی مشاوره ازدواج که
وابسته به وزارت ورزش و جوانان هستند، براي دریافت مجوز فیلترهاي فراوانی را گذرانده و متخصصین آن کار کشته و حرفه اي
هستند بنابراین جوانانی که به این مراکز مراجعه می کنند در کنار بهره بردن از علم و تخصص متخصصین و روانشناسان از یک سري

 
ابزارهاي روانشناسی هم بهره مند می شوند. 

 
او افزود: تست هاي شخصیت، تست هاي ارزیابی افراد و... از جمله ابزارهاي موجود در مراکز هستند که روي افراد انجام می شود. 

این روانشناس عنوان کرد: در جلسات مشاوره ملاك هاي علمی، فرهنگی، اجتماعی و شخصیتی بدون هیچگونه عواطف و احساسات

 
حاکم است و از این طریق کمک می کنیم افراد یکدیگر را بهتر بشناسند و نیازها و خواسته هاي خود را یکدیگر بگویند. 



چوپانی در ادامه گفت: برخی از افراد فکر می کنند مشاورها بین افراد جدایی می اندازند و باعث خراب شدن روابط می شوند درحالی
که ما قطعا در برابر افرادي که وارد اتاق ما می شوند مسئول هستیم بنابراین اگر طبق ارزیابی ها که در فرایند مشاوره انجام می شود،
به این نتیجه برسیم که افراد در آینده دچار مشکل می شوند ابتدا به آنها راهکار داده و سپس اگر ببینیم مشکل حل نمی شود جدایی

 
را به آنها پیشنهاد می دهیم تا عواقب بدتري به وجود نیاید. 

این مشاور خانواده با تاکید بر لزوم اجباري شدن مشاوره پیش از ازدواج تصریح کرد: همانطور که آزمایش خون و آزمایش هاي
جسمی قبل از ازدواج اجباري است، مشاوره پیش از ازدواج هم باید اجباري شود و همه جوانان موظف شوند قبل از ازدواج به

 
روانشناس مراجعه کنند. 

چوپانی با اشاره به استقبال جوانان از مشاوره افزود: باوجود اینکه در چندسال اخیر میزان مراجعه به مشاوره بیشتر شده، قطعا در این
خصوص نیاز به فرهنگسازي بیشتري داریم اما در مرکز مشاوره ما که در منطقه 15 تهران هست از آنجایی که مردم از لحاظ فرهنگی
و مالی غنی نیستند، می توان گفت حدود 30 درصد جوانان به مراکز ما مراجعه می کنند اما اکثرا به یک جلسه اکتفا می کنند و اگر

 
ببینند مشکلی دارند دیگر مراجعه نمی کنند. 

این روانشناس اظهار کرد: جوانان باید این آگاهی را داشته باشند که اگر در جلسات مشاوره مشخص می شود که مشکلی دارند حتما

 
پیگیري کنند تا مشکلاتشان حل شود و زندگی خود را کورکورانه شروع نکنند که بعدا مشکلات بیشتري براي آنها ایجاد شود. 

 
اگر قانون نمی گذارید حداقل فرهنگسازي کنید 

بررسی آمادگی نامزدها براي ازدواج، ارزیابی هم کف بودن و یا هماهنگی و همسانی نامزدها و ارزیابی مهارت هاي زندگی مشترك آنها
سه هدف اصلی از مشاوره پیش از ازدواج است که اگر براي هر دختر و پسري انجام شود تاثیر بسزایی در ادامه زندگی شان خواهد
داشت و حتی می تواند از بروز یک طلاق در جامعه جلوگیري کند. باوجود اینکه برخی معتقد هستند آسیب هاي اجتماعی نیاز به
قانون ندارند و با نوشتن چندماده و بند روي کاغذ نمی توان آنها را از بین برد اما حداقل می توان درمورد آنها فرهنگسازي کرد براي
مثال اگر می خواهیم از بروز طلاق در جامعه جلوگیري کنیم باید فرهنگ مراجعه به روانشناس و مشاور را قبل، حین و بعد از ازدواج

 
بین جوانان، دخترها و پسرها ترویج دهیم. 

//انتهاي پیام: 7



در مسیر توسعه سواحل مکران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/08/15

در سفر وزیر راه و شهرسازي به چابهار ، بین منطقه آزاد چابهار و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا و ستاد بازآفرینی شهري و
قرارگاه خاتم الانبیا دو تفاهم نامه امضا شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و بلوچستان، لایروبی و توسعه اسکله صیادي تیس و مطالعه و طراحی و اجراي

 
نوار و مستحدثات سواحل منطقه آزاد چابهار از جمله مفاد این تفاهم نامه است . 

لایروبی و توسعه اسکله صیادي تیس، ظرفیت هاي گردشگري سواحل مکران را به شکل محسوسی افزایش می دهد ، همچنین
طراحی و اجراي نوار و مستحدثات سواحل چابهار ، توسعه زیرساخت ها و اثرات و ابعاد ملی را به همراه دارد و مزیت مهم چابهار که

 
استفاده از ساحل به عنوان تنها بندر اقیانوسی کشور است را برجسته می کند. 

 
همچنین تفاهم نامه اي بین ستاد بازآفرینی شهري و قرارگاه خاتم الانبیا امروز در چابهار به امضا رسید. 

وزیر راه و شهرسازي در سفر امروز خود در شهرستان چابهار گفت: افتتاح و کلنگ زنی 2 هزار میلیارد تومان پروژه امروز در بندر

 
چابهار نشان از توجه دولت به توسعه سواحل مکران و عمران و آبادانی این منطقه محروم دارد. 

محمد اسلامی افزود: بندرچابهار از پیشران هاي توسعه است و این بندر 11 میلیون تن ظرفیت تخلیه وبارگیري سالیانه دارد و براي

 
تجار فرصت ترانزیت و واردات و صادرات کالا را تامین کرده است. 

وي به افزایش تخلیه و بارگیري کالا در بندرچابهار اشاره کرد و گفت: براساس جمعیت، قطب چابهار و کنارك از منطقه سواحل مکران
را براي جمعیت پذیري فعال نموده و چابهار از قطب هاي بزرگ پتروشیمی وفولاد شده و خط راه آهن چابهار به زاهدان در حال

 
اجراست . 

اسلامی به فرودگاه چابهار اشاره کرد و گفت: فرودگاه چابهار از الزامات توسعه است و مسائل پیرامونی در حال بررسی است تا مجددا

 
عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي تاکید کرد: به منظور ساماندهی، سکونت گاههاي رسمی بنیادمسکن و ستاد بازآفرینی مستقر و ساماندهی آنها در هزار هکتار آغاز

 
شده است تا مردم از مسکن مناسب بهره مند شوند. 

وزیر راه و شهرسازي با اشاره به ساخت خط ریلی گفت: ریل تا کنار کشتی خواهد آمد و بار از کشتی به کامیون و قطار منتقل خواهد

 
شد. 

همچنین امروز عملیات اجرایی و افتتاح 24 پروژه دریایی و بندري با ایجاد فرصت اشتغال براي بیش از هزار نیروي بومی با حضور
وزیر راه و شهرسازي، نایب رییس مجلس شوراي اسلامی و مدیرعامل سازمان بنادر ودریانوردي، در بندر چابهار آغاز شد. 



به گفته بهروز آقایی مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان: امروز 13 پروژه دریایی و بندري با چهار هزار و 133 میلیارد
ریال اعتبار افتتاح و عملیات اجرایی 11 پروژه عمرانی با 15 هزار و 964 میلیارد ریال نیز کلنگ زنی و آغاز شد.



بی اعتمادي، پایه تمام آسیب هاي اجتماعی

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/08/15

یک روانشناس گفت: امروز بی اعتمادي براي یک جامعه بدترین درد است و پایه همه آسیب هاي اجتماعی است وقتی افراد
کسی را قبول نداشته باشند زیرساخت همه آسیب ها را ایجاد کرده ایم.

رضا عباسی راد در خصوص مشکلات امروز جامعه، اظهار کرد: مردم ایران افسرده و بیمار نیستند بلکه امید و هدفشان را از

 
دست داده اند. 

وي با اشاره به اینکه افسردگی یک بیماري است و به راحتی هم درمان پذیر نیست، افزود: حالت امروز مردم ما افسردگی نیست مردم
ما در جامعه هدف شان را از دست داده اند و حوصله کار و حرکت ندارند و همه اینها مسئله اجتماعی است و آمارها می گویند مردم

 
همه دنیا بیش از 90 درصد مسئله اجتماعی دارند و تنها 5 تا 10 درصد بیماري دارند. 

عباسی راد با تأکید بر اینکه مردم ما بیمار نیستند، تصریح کرد: ما مسائل اجتماعی را با بیماري اشتباه گرفته ایم، در جوامع جهان

 
سومی دوست دارند بگویند مردم بیمار و افسرده هستند در حالی که اینطور نیست. 

این روانشناس با اشاره به اینکه مردم وقتی اشتغال و معیشت شان مشکل دارد احساس شادابی ندارند، عنوان کرد: در جوامعی که
پاسخگویی وجود ندارد و فشار روي افراد زیاد است همه موضوعات معلول علت هاست، هیچ کس وقتی به دنیا می آید به خودي خود

 
دزد، قاتل، رشوه گیر، اختلاس گر، بیمار و افسرده نیست و این سیستم جوامع است که افراد را این گونه بار می آورد. 

وي با بیان اینکه در جوامعی که سیستم معیوب دارند، افراد نمی توانند کاري کنند، گفت: معمولاً آسیب اجتماعی در کوتاه مدت
ایجاد نمی شود و از بین هم نمی رود براي مثال وقتی در یک جمعی یک یا دونفر معتاد وجود دارد عیب را از خود آن ها می دانیم اما
در یک جمعی که عده بسیاري از آن ها معتاد هستند دیگر نمی توانیم این را به مشکلات فردي ربط دهیم بلکه شرایط آن محیط یا

 
اجتماع باید حل شود تا مشکل افراد حل شود. 

عباسی راد با بیان اینکه باید علت مسائل و مشکلات جامعه را شناسایی کنیم، ادامه داد: باید ریشه هاي مشکلات را برطرف کنیم، اگر
می بینیم امروز مردم مشکل دارند به هر حال باید ببینیم علت این بی اعتمادي، افسردگی، بی حوصلگی و مشکلات مردم چیست،
وقتی مردم امید زندگی خود را از دست داده اند باید بدانیم و یک جایی بفهمیم راه را به بیراهه می رویم به سرعت در حال رسیدن به

 
موقعیت بحرانی هستیم. 

این روانشناس با تأکید بر اینکه تورم مشکلات عدیده اي براي ما به وجود آورده است، بیان کرد: وقتی دانشجوي رتبه برتر دانشگاه در
رشته هاي مهم ما شغلی ندارند و باید در مکان هاي عمومی دست فروشی کنند و از زحماتش هیچ منفعتی نداشته توقع ما از چنین

 
جامعه اي چیست؟ 

وي تصریح کرد: با نسبتی که قیمت ها افزایش داشته است به هیچ وجه حقوق و شرایط افراد بهتر نشده و با وجود تورم وحشتناك
مردم ما هر ساله فقیرتر شدند و توان ادامه راه ندارند در حالی که همه موضوعات اجتماعی مانند طلاق و ازدواج به این موضوعات



 
وابسته است وقتی یک فرد شغلی ندارد چگونه ازدواج کند؟ 

عباسی راد با تأکید بر اینکه نباید بگوییم مردم افسرده شدند بلکه بی تفاوت شدند و امیدشان را از دست داده اند، تصریح کرد: وقتی
افراد آینده مثبتی پیش روي خود نمی بینند علاقه اي به ادامه راه ندارند و وقتی امید به زندگی و هدف را از دست بدهیم به بی

 
تفاوتی می رسیم و بی تفاوتی بدترین درد یک جامعه است چرا که براي افراد آن جامعه دیگر مهم نیست چه اتفاقی پیش می آید. 

این روانشناس با اشاره به اینکه برخی آمارها در سه سال گذشته حاکی از این بود عدم اعتماد در 70 درصد جامعه وجود دارد، اظهار
کرد: امروز بی اعتمادي براي یک جامعه بدترین درد است و پایه همه آسیب هاي اجتماعی است وقتی افراد کسی را قبول نداشته

 
باشند زیرساخت همه آسیب ها را ایجاد کرده ایم. 

وي با اشاره به اینکه باید شرایط زندگی مردم را تغییر داد تا اوضاع روحی و روانی آنها بهتر شود، تصریح کرد: تا وقتی شرایط را تغییر
ندهیم از دست کسی کاري ساخته نیست، دقیقاً مانند این است که یک معتاد بهبود یافته را دوباره به همان خانواده، جامعه و شرایط
خراب قبلی وارد کنیم تنها اتفاقی که می افتد شروع دوباره اعتیاد است چون شرایط اجتماعی را براي او تغییر ندادید و تنها به تغییر

 
فردي او پرداخته اید. 

عباسی راد با بیان اینکه وقتی لغت افسردگی براي مردم ما اشتباه است، گفت: درماندگی، استیصال و فرسودگی معناي درست حال

 
امروز ماست مردم ما بیمار نیستند، تنها موضوعی که حال جامعه را تغییر می دهد تغییر شرایط کشور است. 

این روانشناس با اشاره به این که تغییر شرایط باید به صورت بنیانی باشد، اظهار کرد: مقام معظم رهبري همواره بر دو موضوع استفاده
از افراد شایسته و پاسخگویی به مردم تاکید دارند اگر به همین دو اصل در طول سالیان متمادي توجه می شد امروز وضعیت بهتري

 
داشتیم شایسته سالاري و متخصص بودن و پاسخگویی مدیران حلقه هاي مفقوده این جامعه است. 

وي با اشاره به اینکه جامعه اي فعال و پویا می شود که افراد اشتغال داتشه باشند، افزود: بیکاري اعتماد به نفس افراد را از بین می برد
و روان او را مختل می کند اما افراد شاغل احساس شادابی دارند و درصد بسیاري از مشکلات جامعه به خاطر بی توجهی به افراد است
و کمتر می بینیم افراد شاغل هم در جاي اصلی خود باشند و با درنظر گرفتن شایستگی آنها به کار گرفته شده باشند و همه اینها

عامل آسیب هاي بعدي مانند بی هدفی و ناامیدي و بی تفاوتی است.



ساخت هزار واحد مسکونی رایگان براي حاشیه نشینان چابهار

منبع: روزنامه ایرانشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/08/15

ساخت هزار واحد مسکونی رایگان براي حاشیه نشینان چابهار

 
ساخت هزار واحد مسکونی رایگان براي حاشیه نشینان چابهار 

 
سهیلا یادگاري 

 
خبرنگار 

براي ساماندهی سکونتگاهاي غیررسمی و حل مشکلات مناطق حاشیه اي شهر چابهار هزار واحد مسکونی با همکاري دولت و به

 
صورت رایگان در چابهار ساخته می شود. 

به گزارش «ایران»، روز گذشته با حضور محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي، چندین پروژه زیرساختی و توسعه اي در چابهار افتتاح

 
یا ساخت آن شروع شد. 

 
آغاز ریل گذاري خط آهن چابهار ـ زاهدان 

یکی از مهمترین طرح هاي توسعه اي چابهار، اتصال این منطقه به شبکه ریلی و در نهایت اتصال راه آهن چابهار به کریدور ترانزیتی
شمال-جنوب است. بر این اساس روز گذشته ریل گذاري راه آهن چابهار ـ زاهدان از سمت بندر چابهار آغاز شد. ریل گذاري خط

 
آهن چابهار ـ زاهدان به طول 628 کیلومتر است. 

بخش شمالی خط آهن چابهار ـ زاهدان از ایرانشهر آغاز شده و پس از عبور از خاش و ایستگاه جیگولی به زاهدان می رسد و بخش

 
جنوبی این خط آهن پس از چابهار از نیکشهر عبور کرده و به ایرانشهر متصل می شود. 

توسعه زیرساخت هاي حمل و نقلی منطقه شرق کشور، اتصال افغانستان و کشورهاي آسیاي میانه به آب هاي آزاد و توسعه اقتصادي

 
و اجتماعی سواحل مکران از اهداف اجراي خط آهن 

 
چابهار - زاهدان است. 

در حال حاضر پیشرفت فیزیکی این خط ریلی 47 درصد برآورد می شود و طبق وعده مسئولان در سال 1400 به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

 
رفع مشکلات حاشیه نشینی چابهار 

وزیر راه و شهرسازي در مراسم آغاز ساخت خط ریلی چابهار-زاهدان از سمت چابهار گفت: تفاهمنامه چندجانبه اي با کشورهاي
مشترك المنافع و شرکت هاي راه آهن منطقه منعقد کردیم تا با تعرفه هاي واحد، سهم ترانزیت ریلی خود را در منطقه افزایش دهیم.
اسلامی اظهار داشت: پروژه راه آهن چابهار مهمترین، راهبردي ترین و طولانی ترین پروژه ریلی کشور به طول 628 کیلومتر و با

 
احتساب ایستگاه ها و خطوط فرعی 730 کیلومتر است. 

وي ادامه داد: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري و سیاست هاي کلی نظام جمهوري اسلامی ایران رئیس جمهوري اتصال 5 مرکز
استان به شبکه ریلی را مدنظر قرار داد که محقق شد. وزیر راه و شهرسازي افزود: در حال حاضر 5 پروژه ریلی در دست اقدام است که

 
مهمترین آن خط آهن چابهار- زاهدان است. 

اسلامی گفت: حدود سه ماه پیش از سمت زاهدان ریل گذاري مکانیزه را آغاز کردیم. تا پایان ماه جاري راه آهن خواف- هرات به

 
عنوان پروژه اي بین المللی با حضور مقامات عالی دو کشور افتتاح می شود. 

وزیر راه و شهرسازي اظهار کرد: راه آهن یزد- اقلید خط آهن میانه- اردبیل و راه آهن همدان- سنندج در حال تکمیل و اجرا است.



همچنین پروژه ریلی بندر کاسپین- رشت و اصفهان- شهرکرد جزو 7 پروژه باقی مانده است که حداکثر تا پایان سال آینده افتتاح می

 
شود. 

اسلامی گفت: مجموعه خطوط ریلی کشور که در ابتداي دولت یازدهم 10 هزار و 700 کیلومتر بود امروز با احتساب خطوط فرعی

 
16000 کیلومتر خواهد بود. 

وي بیان کرد: عضویت راه آهن ایران در کشورهاي مشترك المنافع و تفاهمنامه هاي چند جانبه با شرکت هاي راه آهن هاي منطقه
در حال انعقاد است تا با تعرفه هاي واحد سهم ترانزیت ریلی را افزایش دهیم و از این طریق از شرق تا غرب و شمال تا جنوب

 
کریدورهاي ترانزیتی فعال شوند. 

 
وزیر راه و شهرسازي افزود: شهر فرودگاهی چابهار از پروژه هاي مصوب است، مشکلاتی دارد که در حال رسیدگی و پیگیري هستیم. 

 
اسلامی بیان کرد: همچنین خط آهن شملچه- بصره در حال پیگیري است. 

 
وي با اشاره به بازدید خود از مناطق حاشیه نشین چابهار گفت: مشکلات حاشیه نشینی چابهار بزودي رفع خواهد شد. 

 
ساخت مسکن رایگان براي حاشیه نشینان 

مهدي عبوري، مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهري هم که در چابهار حضور داشت، در گفت و گو با «ایران» در مورد حل مشکل
حاشیه نشینی در چابهار گفت: علت اینکه دولت رفع مشکل حاشیه نشینی در چابهار را در دستور کار قرارداده این است که بر اساس

 
مدل جمعیتی، چابهار بیشترین میزان حاشیه نشینی را دارد. 

عبوري افزود: دو شهر مرادآباد و میرآباد در محدوده قانونی شهر چابهار به عنوان پایلوت در پایان حاشیه نشینی مورد نظر هستند.

 
حاشیه نشینان این دو شهر عمدتاً کپرنشین یا زاغه نشین هستند. 

به گفته عبوري دولت براي نخستین بار در نظر دارد زاغه نشینی و کپرنشینی در این منطقه را پایان دهد به همین دلیل با همکاري
وزارت کشور و شهرداري ها و سازمان بسیج هزار مسکن رایگان براي حاشیه نشینان چابهار در مرحله اول ساخته و به آنان واگذار می

 
شود. 

 
عبوري خاطرنشان کرد: ساخت این مسکن ها از روز گذشته شروع شد. 

به این ترتیب براي اولین بار در کشور واحد مسکونی رایگان براي توسعه حاشیه شهرها ساخته می شود. بیشتر حاشیه نشینان چابهار
مهاجرانی هستند که بعد از اجراي طرح هاي توسعه اي این بندر به منطقه مهاجرت کردند و مجبور به زاغه نشینی یا کپرنشینی شده
اند. معاون وزیر راه و شهرسازي تأکید کرد که برنامه توسعه مناطق حاشیه اي چابهار به ساخت مسکن محدود نمی شود و ایجاد

 
اشتغال و توسعه فرهنگی و اجتماعی نیز در این مناطق در دستور کار است. 

 
آغاز 5 پرورژه دریایی و بندري 

روز گذشته همچنین محمد راستاد، معاون وزیر راه و شهرسازي از آغاز ساخت 5 پروژه دریایی و بندري با سرمایه گذاري 914 میلیارد
تومانی بخش خصوصی در بندر چابهار خبر داد. راستاد در حاشیه مراسم افتتاح پروژه هاي بندر چابهار اظهار داشت: در چابهار بیش

 
از416 میلیارد تومان پروژه در حوزه دریایی و بندري به بهره برداري می رسد. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي ادامه داد: پروژه هاي مذکور شامل تجهیزات روبنایی، پایانه کانتینري، ترمینال کانتینري، طرح

 
توسعه بندر چابهار و پروژه هاي مرتبط با شناورهاي عملیاتی بندر شهید بهشتی چابهار است. 

 
وي همچنین از ورود یک فروند قایق حفاظت به بندر چابهار خبر داد که توسط تولیدکنندگان داخلی ساخته شده است. 

 
وي ادامه داد: همچنین با سرمایه گذاري بخش خصوصی 5 پروژه با اعتبار 914 میلیارد تومان آغاز می شود. 

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي اظهار داشت: این پروژه ها شامل انبارهاي نگهداري کالا، احداث مخازن محصولات پتروشیمی،

 
مخازن فرآورده هاي نفتی و تأسیسات نگهداري مواد غذایی و... است. 

 
تبدیل چابهار به شهر لجستیکی 

در حاشیه مراسم افتتاح پروژه هاي توسعه اي چابهار، عبدالرحیم کردي، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار درباره فرودگاه در دست



احداث چابهار اظهار داشت: در این پروژه مطالعات بالادستی انجام شده است و سند توسعه سواحل مکران لزوم ساخت این فرودگاه را
تأکید دارد. وي ادامه داد: فرودگاه چابهار فقط فرودگاه مسافري نیست بلکه شهر فرودگاهی است و با تکمیل این فرودگاه چابهار یکی

 
از 4 شهر لجستیک کشور خواهد شد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار گفت: در حال حاضر بندر امام خمینی(ره)، بندرعباس و بوشهر لجستیکی هستند و مقرر شده
است هر 4 مدل حمل و نقلی در چابهار هم اجرا شود و با احداث این فرودگاه و تکمیل خط آهن چابهار ـ زاهدان موضوع شهر

 
لجستیکی تکمیل خواهد شد. 

کردي گفت: مطالعات طرح جامعه شهر فرودگاهی چابهار به پایان رسیده و مقرر است شهر فرودگاهی چابهار نظیر فرودگاه بین المللی

 
امام خمینی(ره) یکی از شهرهاي فرودگاهی ترانزیت مسافري مرتبط شود. 

وي ادامه داد: ما از نظر جغرافیایی نسبت به دوحه و دوبی جایگاه مناسب تري داریم و می توانیم پروازهاي کانکشنی و ترانزیتی به/از

 
چابهار برقرار کنیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار اظهار داشت: درباره ساخت شهر فرودگاهی چابهار مسائلی مطرح شده است و باید کارشناسی
شود و تصمیم گیري ملی در این باره اجرا شود.
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اصل بر لایحه است یا طرح

 
مباحثه انتقادي دولت و مجلس در روزهاي اخیر 

 
اصل بر لایحه است یا طرح 

گروه سیاسی/ طرح یا لایحه؟ مباحثه انتقادي این روزهاي مجلس و دولت بر سر همین موضوع است. تعداد طرح هاي نمایندگان مرز
400 را درنوردیده و لوایح دولت در مجلس هم به عدد 67 می رسد. اما هرچقدر براي طرح هاي هر روزه نمایندگان فرصت رسیدگی
وجود دارد، گویی راه همواري براي بررسی 67 لایحه دولت نیست، حتی اگر رئیس جمهوري از نمایندگان بخواهد که براي بهبود

 
معیشت به سراغ لوایح بروند. 

حسن روحانی رئیس جمهوري در جلسه هفتم آبان ماه هیأت دولت گفت: «ما 67 لایحه مهم تقدیم مجلس کردیم. بزرگ ترین کمک
مجلس این است که لوایح ما را تصویب کنند. براي رفع مشکلات مردم همفکري کرده و همدیگر را یاري کنیم. براي ما خیلی مهم
است، مجلس باید ما را یاري کند و اگر یاري کند ما بهتر می توانیم مشکلات مردم را حل کنیم.» این خواسته رئیس جمهوري از

 
مجلس همانا و انتقاد از لوایح دولت همان. 

خبرگزاري خانه ملت در گزارشی که در آن با چند نماینده مجلس هم گفت وگو کرده لیستی از لوایح ارسالی دولت به مجلس منتشر
کرده و مدعی شده که این لوایح با مشکلات اولویت دار مردم نظیر معیشت مرتبط نیست. این گزارش پاي طرح 10 روز پیش
نمایندگان در مورد «الزام دولت به پرداخت یارانه براي تأمین کالاهاي اساسی» را به میان کشید و از این گلایه داشت که چرا تصویب
آن نتوانسته جلوي بهانه گیري دولت را بگیرد. احمد امیرآبادي فراهانی عضو هیأت رئیسه مجلس هم در گفت وگویی گفت که دولت
لوایح اقتصادي را که در مجلس رسیدگی نشده، نام ببرد. محمدحسین فرهنگی سخنگوي هیات رئیسه هم اعلام کرد: اکثر لوایح واصله
دولت ربطی به مسائل معیشتی ندارند و از دولت انتظار داریم، لوایح مربوط به معیشت مردم را به مجلس ارسال کند تا دستشان براي
اقدامات لازم باز باشد. روح االله متفکرآزاد دیگر عضو هیأت رئیسه مجلس هم گفته: آقاي رئیس جمهوري نگران این موضوع نباشند و

 
اگر لایحه اي براي حل مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم وجود دارد، مجلس این آمادگی را دارد که به سرعت آن را تصویب کند. 

اما اظهارات نمایندگان و خبرگزاري مجلس به معیشتی نبودن لوایح و اقتصادي بودن طرح ها با اقدامات گذشته آنان و بخصوص آنچه
در طول 10 روز گذشته رخ داده همخوانی ندارد. نمایندگان هفته گذشته در پر بحث ترین اقدام خود، طرح «اصلاح قانون انتخابات
ریاست جمهوري» را در دستور کار داشتند و کلیات آن را به تصویب رساندند. طرحی که نه تنها هیچ ارتباطی با معیشت مردم ندارد و
کاملاً سیاسی است، بلکه نمایندگان لایحه نظام جامع انتخاباتی را هم نادیده گرفته و خود به دنبال تصویب قانون دیگري رفته اند.
جالب اینجاست که نمایندگان در حالی از طرح هاي اقتصادي خود می گویند که طرح جوانی جمعیت هم از دیگر اقدامات مجلسی
است که هیچ ارتباطی با ادعاي اقتصادي نمایندگان ندارد.در نقطه مقابل نمایندگان، اما معاون پارلمانی رئیس جمهوري به دفاع از

 
لوایح دولت پرداخت و شمار اعداد آن را که به مسائل اقتصادي اختصاص دارد، اعلام کرد. 

حسینعلی امیري روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیأت وزیران در جمع خبرنگاران درباره لوایحی که دولت پیش از این به مجلس
ارایه کرده، افزود: دولت 67 لایحه تقدیم مجلس کرد و بعد از تشکیل مجلس یازدهم چند مورد با رئیس مجلس و هیأت رئیسه
مجلس مکاتبه شد و درخواست کردیم این لوایح را در دستور کار قرار دهند. به گزارش ایسنا، او با بیان این که از این 67 لوایحی که
به مجلس تقدیم شد حدود 25 لایحه اقتصادي است، گفت: خلط مبحثی که پیش آمده به جهت معیار و ملاکی است که نمایندگان



مجلس از لوایح اقتصادي دارند. ممکن است لایحه اي در ظاهر لایحه اقتصادي نباشد اما مواد، مفاد و محتواي آن اقتصادي باشد که ما
از جهت حقوقی و قانونی آن را لایحه اقتصادي تصور می کنیم. وي افزود: به عنوان مثال لایحه حمایت از مالکیت معنوي اسم آن
لایحه حمایت از مالکیت معنوي است اما در بحث هاي اقتصادي احکامی را تجویز می کند یا محتواي موافقتنامه اوراسیا بحث هاي
تجاري و اقتصادي و اشتغال با کشورهاي همسایه شمالی است. امیري ادامه داد: علاوه براین لایحه شفافیت یا لایحه مدیریت تعارض
منافع، لایحه ارتقاي نظام سلامت اداري و مالی همه آثار اقتصادي دارند یا لایحه مالیات بر درآمد و دارایی هاي اقتصادي، اصلاح قانون
پولی و بانکی کشور که کاملاً اقتصادي است. معاون پارلمانی رئیس جمهوري ادامه داد: علاوه بر این اصلاح قانون بخش تعاون اقتصاد
جمهوري اسلامی، اصلاح موادي از قانون تجارت، لایحه حمایت از مالکیت فکري و مالکیت صنعتی، لایحه اصلاح قانون امور گمرکی یا
حتی موافقتنامه بین دولت هاي ساحلی دریاي خزر در زمینه حمل و نقل، لایحه موافقتنامه همکاري اقتصادي و تجاري بین دولت
هاي ساحلی دریاي خزر و موارد این شکلی که بعضاً عنوان کاملاً اقتصادي و محتوا هم اقتصادي است بنابراین بعضی لوایح ممکن

است اقتصادي نباشد اما محتواي آن اقتصادي تلقی می شود.



صندوق بین المللی پول خواستار محرك هاي مالی بیشتر براي تقویت اقتصاد

جهان شد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/08/15

اقتصاددان ارشد صندوق بین المللی پول از سیاست گذاران خواست محرك هاي مالی بیشتري را براي تقویت اقتصاد جهانی
که با بحران کرونا دست و پنجه نرم می کند، ارائه دهند…

اقتصاددان ارشد صندوق بین المللی پول از سیاست گذاران خواست محرك هاي مالی بیشتري را براي تقویت اقتصاد جهانی که

 
با بحران کرونا دست و پنجه نرم می کند، ارائه دهند چرا که اقتصاد جهانی در دام نقدینگی افتاده است. 

به گزارش افکارنیوز، گیتا گوپینات، اقتصاددان ارشد صندوق بین
المللی پول از سیاست گذاران خواست محرك هاي مالی بیشتري را
براي تقویت اقتصاد جهانی که با بحران کرونا دست و پنجه نرم می

 
کند ارائه دهند، زیرا اقتصاد جهانی در دام نقدینگی است. 

گوپینات در مقاله اي که در روزنامه فایننشال تایمز منتشر شد،
نوشت: براي اولین بار در 60 درصد کشورهاي جهان که شامل 97
درصد اقتصادهاي پیشرفته می شود، بانک هاي مرکزي نرخ بهره را به

 
زیر 1 درصد رسانده اند، در یک پنجم جهان نیز نرخ بهره منفی است. 

 
وي افزود: در صورت بروز یک شوك دیگر، بانکهاي مرکزي فضاي کمی براي کاهش بیشتر نرخ بهره دارند. 

اقتصاددان ارشد صندوق بین المللی پول با بیان اینکه سیاست هاي مالی باید یک نقشی اساسی در بهبود وضعیت اقتصاد جهانی
داشته باشند، تأکید کرد: جهان در دام نقدینگی افتاده است و باید در مورد سیاست هاي مناسب براي بیرون آمدن از این بحران به

 
توافق برسیم. 

گوپینات پیشنهاد کرد که مقامات مالی می توانند از طریق انتقال وجه نقد براي حمایت از مصرف و سرمایه گذاري گسترده در

 
تأسیسات پزشکی، زیرساخت هاي دیجیتال و حفاظت از محیط زیست، به طور فعال از تقاضا حمایت کنند. 

وي گفت: این هزینه ها باعث ایجاد اشتغال، ترغیب سرمایه گذاري خصوصی و ایجاد زیربنایی براي بهبود اقتصادي بهتر و سبزتر می

 
شود. 

گوپینات همچنین خاطرنشان کرد که ""اهمیت محرك هاي مالی احتمالاً هرگز بیشتر از اکنون نبوده است"" چرا که چند برابر شدن
هزینه ها و رشد اقتصادي ناشی از افزایش سرمایه گذاري بخش دولتی در دام نقدینگی طولانی مدت افتاده است.



جهانگیري چگونه ماشین اقتصاد ایران را به ته دره برد؟ +نمودار

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/08/15

اگر دولت قبل به ادعاي آقاي جهانگیري، ماشین اقتصاد ایران را به ته دره برد، دولت فعلی آن ماشین را به دره هاي عمیق
تري پرتاب کرد که نقش جهانگیري هم بسیار زیاد بوده است.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس به نقل از مشرق- اسحاق جهانگیري معاون اول دولت هاي یازدهم و دوازدهم که
پس از فاجعه ارز 4200 تومانی دیگر تمایلی به حضور رسانه اي ندارد، هفته گذشته هم در پاسخ به خبرنگاران درباره این که چه

 
زمانی کالاها ارزان می شود، به طور کوتاه پاسخ داد و گفت که «دعا کنید.» 

 
حمله به عملکرد اقتصادي دولت قبل 

جهانگیري در حالی در ماه هاي پایانی دولت آقاي روحانی، دعاي مردم را تنها راه مقابله با گرانی ها و مشکلات اقتصادي می داند که
در سال هاي گذشته در قضاوت نسبت به عملکرد دولت قبل، تندترین مواضع را در بین مقامات ارشد دولت فعلی اتخاذ می کرد و

 
مشکلات اقتصادي آن دوران را ناشی سوءمدیریت تیم اقتصادي دولت و راهکار آن را هم استعفاي آنان می دانست. 

در سال 1396 جهانگیري درباره عملکرد دولت قبل گفت: سال 91 که قیمت دلار آسانسوري بالا می رفت، به رهبري نامه نوشتم،

 
گفتم من که از بیرون دارم به کشور نگاه می کنم و هیچ مسئولیتی ندارم، الآن وقت عوض شدن همه مسئولان اقتصادي دولت است. 

برخلاف موضع جهانگیري درباره رشد نرخ ارز در دولت قبل، اوم مدت ها است درباره رشد چند برابري نرخ ارز در دولت کنونی،

 
سکوت اختیار کرده و این رشد تاریخی را نام گذاري نکرده است. 



 
 

 
یار کمکی 

جهانگیري در انتخابات سال 1396 به عنوان یار کمکی حسن آقاي روحانی نامزد شد و در تبلیغات انتخاباتی وعده هایی داد که این

 
روزها طنز تلخی بیشتر نیست. 

 
بد نیست نگاهی به سخنان جهانگیري در انتخابات سال 1396 بیندازیم و با عملکرد دولت آقاي روحانی مقایسه کنیم: 

امروز مردم دنبال این نیستند بگویند چه اتفاقی در بازارهاي مختلف می افتد و می گویند آینده اقتصاد ایران قابل پیش بینی است و

 
در چنین اقتصادي سرمایه گذار می آید، سرمایه گذاري می کند و سرمایه خارجی می آورد. 

آقاي روحانی شخصیت بزرگ و یک مجتهد انقلابی است، براي بنده باسابقه مدیریتی که دارم کار کردن با آقاي روحانی یک افتخار

 
است و ما آمده ایم راه سال 92 را تکمیل ایجاد اشتغال کرده محرومیت را از کشور رفع کنیم. 

 
در دولت آینده به هر خانواده نیازمند دویست تا هفتصد هزار تومان ماهانه پرداخت خواهد شد. 

 
ما به رئیس جمهوري نیاز داریم که بتواند با دیپلماسی قوي سایه جنگ را از منطقه دور کند و این ویژگی آقاي روحانی است. 

ما براي دولت آینده برنامه جامعی براي محرومیت زدایی تدوین کرده ایم و طرفدار آن نیستیم که پول محدودي را در جیب مردم

 
بگذاریم و در مقابل پول بیشتري از جیبشان برداریم. 

ما تأثیر منفی بی اعتمادي مردم به دولت را در سال 91 و 90 دیدیم و مشاهده کردیم که قیمت ارز بیش از سه برابر شد چراکه مردم

 
آن را مطمئن تر می دیدند. 

در طول دولت یازدهم همه کشورهاي نفت خیز به دلیل کاهش پول نفت با تلاطمی در بازارشان مواجه شدند و ارزش پول آنها با

 
نوسان مواجه شد اما ایران تنها کشوري بود که در بازارش تلاطم به وجود نیامد چراکه این امید و اعتماد به دولت وجود داشت. 

در گذشته تلاطم عجیبی در کشور به وجود آمد به صورتی که نمی شد قیمت ارز، کالا و ... را پیش بینی کنیم. این مشکل ناشی از
سوء مدیریت مدیران آن دوره بود اما در دولت یازدهم با مدیریت عالمانه اي که صورت گرفت با مشکلات برخورد کردیم و به ثبات

 
اقتصادي مناسبی رسیدیم. 

 
دولت یازدهم آوارهایی که بر سر کشور خراب شده بود را برداشت. 



ما برنامه خوبی داریم. بسیاري از طرح هایی که نشد در طول این چهار سال اجرایی شود، حتماً در آینده اجرا خواهد شد و بیایید تا با

 
کمک هم ایران را در مسیر پیشرفت قرار دهیم. 

در دولت قبل تعداد شغل صفر بود و وضع معیشت مردم کوچکتر شد. فضاي بین المللی دشواري علیه ایران ایجاد شد و ایرانی ها در

 
دنیا به دلیل دارا بودن شناسنامه ایرانی نمی توانست حساب بانکی در کشور دیگري باز کند و این ظلم بزرگی به این ملت بود. 

ماشین اقتصاد کشور از دره خارج شده و در مسیر توسعه قرار گرفته است ما براي پیشرفت ایران برنامه داریم و وعده نمی دهیم.

 
ایرانی درست می کنیم که همه به زندگی در ایران افتخار کنند. 

ما در این چهار سال تلاش کردیم این ماشین را از دره خارج کرده و در مسیر صحیحش قرار دهیم. در حال حاضر با قاطعیت می توان

 
گفت که ماشین اقتصاد ایران در مسیر اصلی خود قرار گرفته و تورم کاهش یافته و اشتغال افزایش یافته است. 

مردم ظرف دوره کوتاه در سال هاي گذشته شاهد این بودند که ارزش دارایی شان به یک سوم کاهش پیدا کرد و هیچ ایرانی نبود که
از آن دوران ضرر نکرده باشد. سفره مردم آن دوران کوچک شد و مردم وقتی به بازار می رفتند می دیدند که نمی توانند کالایی که

 
می خواهند را خریداري کنند. 

 
مردم دیدند که در دوره اي با تورم 40 درصدي یک باره از ارزش دارایی هایشان کاسته شد. 

 
ماشین اقتصاد و فرهنگ از ته دره بیرون آمده و در مسیر پیشرفت قرار گرفته است. 

سال 92 را دیدید. یادتان می آید وضعیت اقتصادي چه بود؟ بیماران سرطانی و خاص از بی دارویی رنج می بردند و در کشور کره و

 
شیر پیدا نمی شد؟ مردم عزیز یادتان می آید که مردم شب ها در صف بانک می خوابیدند تا صبح سکه بخرند. 

در دولت گذشته نرخ ارز، قیمت سکه و بهاي کالاها به صورت لحظه اي تغییر می کرد. در سال 90 قیمت سکه 84 هزار تومان بود
ولی در پایان دولت دهم به یک میلیون و پانصد هزار تومان رسید و دلار که قیمت آن 800 تومان بود به حدود 3800 تومان افزایش

 
یافت که این افزایش قیمت در مورد سایر کالاها نیز صادق است. 

جهانگیري در حالی در انتخابات سال 1396 چند بار تاکید کرد که ماشین اقتصاد کشور را دولت قبل به ته دره برد که اگر نگاهی به
عملکرد دولت هاي یازدهم و دوازدهم بیندازیم و با عملکرد دولت قبل مقایسه کنیم، باید گفت اگر دولت قبل ماشین اقتصاد ایران را

 
به ته دره برد، دولت فعلی آن ماشین را به دره هاي عمیق تري پرتاب کرد که نقش جهانگیري هم بسیار زیاد بود. 

 
جهانگیري متهم شماره یک فاجعه دلار 4200 

مردم ایران قطعاً اکنون جهانگیري را بیش از آن که به عنوان معاون اول آقاي روحانی بشناسند به خاطر دلار جهانگیري می شناسند.
در فروردین سال 1397 دولت آقاي روحانی با تصمیمی عجیب ادعا کرد که دلار را در رقم 4200 تومان تک رقمی کرده است. آقاي
جهانگیري هم شبانه جلوي دوربین تلویزیون ایستاد و اعلام کرد که از فردا نرخ دلار براي همه مصارف 4200 تومان است و دولت به

 
همه متقاضیان دلار 4200 تومانی می دهد و نرخ بالاتر از 4200، قاچاق و خلاف قانون است. 



پس از آن هم طی دو سه ماه آقاي جهانگیري به عنوان رئیس ستاد ارزي دولت، مرتباً جلسات این ستاد را تشکیل می داد و دستورات

 
لازم را براي تخصیص ارز 4200 تومانی به متقاضیان صادر می کرد. 

نتیجه این تصمیم دولت و دستورات جهانگیري این شد که در همان ماه هاي اول سال 1397 بیش از 18 میلیارد دلار ارز با نرخ
4200 تومانی به دست دلالان افتاد تا هم منابع ارزي کشور خالی شود و هم رانتی ترین تصمیم تاریخ اقتصادي کشور هم به نام

 
جهانگیري و دولت آقاي روحانی ثبت شود. 

این موضوع با واکنش رهبر معظم انقلاب مواجه شد که 22 مرداد 1397 در دیدار با اقشار مختلف مردم گفتند: «در همین قضیّه ارز و
سکّه و این حرفهایی که این دو سه ماهه پیش آمد، خب، مبالغ زیادي -حالا گفتند مثلاً فرض بفرمایید هجده میلیارد دلار، اسکناس
موجودِ ارز؛ براي کشور ما که در تهیّه ارز مشکل داریم و ارزها و پولهاي خودمان را هم نمی توانیم از خارج وارد کشور کنیم و سخت
است، هجده میلیارد رقم بالایی است- بر اثر بعضی از بی تدبیري ها و بی توجّهی ها، آمد دست افرادي که از آن سوءاستفاده کردند.
یک نفري یک کالایی را ثبت سفارش کرد، یک کالاي دیگر آورد؛ یک چیزي را درخواست کرد براي یک مقصودي، ارز را در آنجا
مصرف نکرد؛ گفت می خواهم مسافرت بروم، نرفت؛ ارز را، یا آوردند -یک تعداد معدودي- استفاده کردند، یا به قاچاقچی فروختند (و
او) ارز را برداشت برد خارج، یا به کسی فروختند که آن را احتکار کرد و نگه داشت تا گران بشود و بیاید به قیمت دو برابر و سه برابر

 
بفروشد و به ثروت بادآورده (برسد)؛ خب اینها مشکلات مدیریّتی است؛ این ربطی به تحریم ندارد.» 

گزارش دیوان محاسبات هم نشان داده که سرنوشت 4.8 میلیارد دلار از این ارزهاي 4200 تومانی بلاتکلیف است و مشخص نیست

 
کجا خرج شده است. این رقم با نرخ فعلی دلار معادل 144 هزار میلیارد تومان است. 

شمار زیادي از دلالانی که ارز جهانگیري را گرفتند و به جاي واردات کالا، آن را در بازار فروختند در دو سال اخیر دستگیر و محاکمه
شدند و عده اي از آنها هم به اعدام محکوم شدند. در تاریخ اقتصادي کشور شاید نتوان تصمیمی پیدا کرد که همچون ارز 4200

 
تومانی تا این حد، فساد ایجاد کرده باشد. 

جالب آن که جهانگیري در سال 1394 مدعی بود که دولت آقاي روحانی، ضد فساد است و اگر فسادي در بخشی از دولت رخ دهد،
مسئول مربوطه باید استعفا دهد. باید از او پرسید فسادي بزرگتر از ارز جهانگیري هم وجود داشته است؟ پس چرا جهانگیري نه تنها

 
استعفا نداد بلکه عذرخواهی هم نکرد؟ 



 
 

در همان سال 1397 دولت فهمید که ارز جهانگیري چه اشتباه بزرگی بوده است و به تدریج تصمیمات ستاد ارزي دولت به ریاست

 
جهانگیري، یکی یکی لغو شد و دولت، پرداخت ارز 4200 تومانی را سهمیه بندي کرد تا فقط به کالاهاي اساسی پرداخت شود. 

اما همان چند ماهی که جهانگیري ریاست ستاد ارزي دولت را بر عهده داشت، کافی بود تا منابع ارزي کشور بر باد رود و ده ها هزار
میلیارد تومان رانت به جیب عده اي سودجو ریخته شود. نتیجه تعیین دستوري قیمت دلار آن شد که قیمت دلار در بازار آزاد با
سرعت بیشتري بالا رود، همه اجناس هم به تبعیت از دلار گران شدند و در سه سال اخیر شدیدترین تورم سه دهه اخیر در کشور رقم

بخورد و به تشبیه جهانگیري، ماشین اقتصاد کشور به دره هاي عمیق تري پرتاب شود.



جزییات فاز اول ابرپروژه آب شیرین کن و انتقال آب از خلیج فارس/ سهم 30

درصدي هرمزگان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/08/15

استاندار هرمزگان گفت: قطعه نخست ابَرَ پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي
خمیر و سیرجان، پنجشنبه 15 آبان ماه با دستور رئیس جمهور به صورت ویدیو کنفرانس افتتاح می شود.

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، فریدون همتی اظهار کرد: سهم آبی هرمزگان از فاز اول این طرح 40 هزار مترمکعب
است که براي تکمیل تامین آب شرب شهر خمیر و روستاهاي اطرف آن فردا همزمان با دستور رییس جمهور وارد مدار خواهد شد.   
     دکتر همتی افزود: قطعه نخست این طرح با ظرفیت 200هزار متر مکعب به منظور انتقال آب از خلیج فارس به سیرجان، افتتاح

 
شود. 

 وي، مجموع هزینه مرحله شیرین سازي و خط انتقال تا سیرجان را 16هزار و 300میلیارد تومان به صورت ریالی و ارزي اعلام کرد و
افزود: در قطعه نخست این طرح، آب از تأسیسات نمک زدایی بندرعباس تحویل گرفته شده و از طریق خط انتقال با لوله هاي فولادي

 
به قطر 1600میلی متر به سمت معدن گل گهر سیرجان پمپاژ می شود. 

 
  

استاندار هرمزگان عنوان کرد: این خط شامل هفت واحد ایستگاه پمپاژ، با توان مصرفی 147مگاوات و ارتفاع کل پمپاژ  حدود 1800

 
متر ستون آب است. 

 
  

همتی با بیان اینکه طول خط انتقال در فاز اول این طرح 303کیلومتر با دبی 4.4متر مکعب بر ثانیه  است، افزود: 2مخزن تعادلی،
شش مخزن در ایستگاه ها، یک مخزن ذخیره، 10مخزن اتمسفریک، 10پست برق، 150کیلومتر خط انتقال برق و 13ایستگاه حفاظت

 
کاتدیک در فاز اول احداث و راه اندازي شده است. 

 
  

استاندار هرمزگان، ظرفیت سازي داخلی از طریق عقدقرارداد با 194 سازنده داخلی به منظور استفاده از توان فنی و مهندسی شرکت
هاي سازنده داخلی براي بومی سازي و تولید برخی از تجهیزات پیشرفته در داخل کشور از قبیل پمپ ها و الکتروموتورها، شیرهاي
بزرگ صنعتی، VFD و ... را از جمله ویژگی هاي مهم و اثرگذار این طرح بر شمرد و افزود: با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس،

 
براي بیش از 16هزار نفر در رده هاي مختلف مهندسی و اجرایی به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

همتی افزود: با سرمایه گذاري صورت گرفته در راستاي انجام این پروژه بزرگ، یک فرصت مطلوب براي هرمزگان بوجود آمده و به
صورت آزمایشی بخشی از سهم استان از فاز اول  که فردا با دستور رییس جمهور به بهره برداري می رسد وارد مدار شده و مردم

 
شهرستان خمیر از آب شرب سالم بهره مند شده و خواهند شد. 

وي عنوان کرد: از مجموع ظرفیت یک میلیون متر مکعبی آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت 30 تا 40درصدي براي استان پیش
شده است که در گام اول مجوز خرید تضمینی 40هزار مترمکعب آب تولیدي از وزارت نیرو دریافت شده که در فاز نخست این پروژه
به صورت رسمی و با عقد تفاهم نامه که فردا به امضا خواهد رسید، این ظرفیت براي تامین و تقویت منابع آب شرب شهر خمیر، شهر

 
بندرعباس و جمعیت 100هزارنفري روستاهاي حومه بندرعباس مورد استفاده قرار می گیرد.  



استاندار هرمزگان گفت: از ظرفیت ایجاد شده براي تامین آب مورد نیاز صنایع، بخش کشاورزي و  آب شرب روستاهایی که در مسیر

 
خط انتقال هرمزگان به کرمان قرار دارند نیز استفاده خواهد شد. 

همتی اضافه کرد: زیرساخت هاي تمامی ظرفیت یک میلیون مترمکعب آب شیرین کن خلیج فارس به طور کامل آماده شده اما

 
سالیانه و بر اساس توسعه صنایع، بخش کشاورزي و جمعیت هدف این طرح، فازهاي بعدي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه دغدغه هاي زیست محیطی که پیش از این از سوي فعالان زیست محیطی در خصوص راه اندازي این
آب شیرین کن مطرح شده بود به طور کامل در این پروژه رعایت شده است، افزود: این پروژه مطالعه زیست محیطی دقیقی دارد و به
صورت روزانه عملکرد سیستم هاي سنجش آلایندگی و زیست محیطی مورد پایش و نظارت قرار می گیرد و جاي هیچگونه دغدغه اي

 
در این زمینه وجود ندارد.  

وي خاطرنشان کرد: متقاضیان جدیدي براي صنعتی سازي پساب آب شیرین کن ها نیز اعلام آمادگی کرده اند و طی چندسال آینده

 
علی رغم پالایش و نظارت هاي کامل زیست محیطی، پساب آب شیرین کن ها به دریا برنمی گردد. 

شایان ذکر است، پخش مستقیم این مراسم در محل پروژه در غرب بندرعباس با حضور استاندار هرمزگان،  معاون و مشاور آب و

 
آبفاي وزارت نیرو و همچنین معاون وزارت صمت در ساعت 10صبح از طریق شبکه سراسري خبر منعکس می شود. 

انتهاي پیام/ 88055



بسته خبري| آخرین اخبار استان ایلام

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/08/15

برخی رویدادهاي( 14 آبان ماه) در استان ایلام را در این بسته خبري می توانید، بخوانید.

به گزارش خبرگزاري فارس از ایلام، معروف بسطامی معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداري ایلام در نشست انجمن
کتابخانه هاي استان با اشاره به در پیش بودن هفته کتابخوانی این هفته را تبریک گفت و تصریح کرد: این هفته می تواند فرصت

 
مغتنمی براي ارائه برنامه هاي خلاقانه در موضوع کتابخوانی باشد.  

وي در ادامه بر اشاعه فرهنگ کتابخوانی در بین اقشار مختلف جامعه تاکید کرد و افزود: در این میان کودکان و نوجوانان می توانند

 
گروه هدف مهمی باشند، به طور مثال می توان اوقات فراغت دانش آموزان را با کتابخوانی پر کرد. 

 
معرفی 14 هزار پرونده تسهیلات کرونا به بانک هاي ایلام 

احمد خانمحمدیان معاون مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: 14 هزار و 831 پرونده براي متقاضیان آسیب دیده از کرونا

 
در استان با اعتبار یکصد و 38 میلیارد و 270 میلیون تومان در سیستم بانکی جهت پرداخت تسهیلات معرفی شده است. 

وي افزود: استان ایلام تاکنون رتبه اول را در پرداخت تسهیلات کرونا در کشور را نسبت به سهم اختصاصی کسب کرده و در مجموع
2160 میلیارد ریال تسهیلات کرونا اختصاص یافته است که 11503 طرح با اعتبار 970 میلیارد ریال با اشتغال 12 هزار و 702 نفر

 
تسهیلات حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا در استان پرداخت شده است. 

 
تحت پوشش قرار گرفتن 19 هزار نفر در طرح آمران سلامت در ایلام 

علی اصغر علی اکبري مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان ایلام گفت: از ابتداي اجراي طرح آمران سلامت از 5 آبان تاکنون 19

 
هزار و 689 نفر توسط جوانان و داوطلبان هلال احمر استان تحت پوشش خدمات ارائه شده قرار گرفتند. 

وي با اشاره به اجراي طرح ملی آمران سلامت با هدف مبارزه با شیوع کرونا افزود: 956 نفر از اعضاي جوانان و داوطلبان جمعیت
هلال احمر استان در قالب 52 تیم در طرح "آمران سلامت" فعالیت می کنند و در این مدت 18 هزار 314 عدد ماسک و 145 لیتر

 
مواد ضد عفونی در بین شهروندان توزیع شده است. 

 
طرح تشدید برخورد با خودروهاي پلاك مخدوش در ایلام  

سرهنگ رضا همتی زاده رئیس پلیس راه استان ایلام گفت: تعداد معدودي از رانندگان به جهت فرار از تخلفات ارتکابی و اعمال
جریمه توسط دوربین هاي هوشمند ثبت تخلفات و ماموران پلیس راه، اقدام به مخدوش کردن  و یا تغییر پلاك وسیله نقلیه خود می

 
کنند که این امر نه تنها تخلف نیست بله جرم است و راننده مجرم باید به مجازات حبس محکوم شود. 



وي افزود: اگر راننده متخلفی در پلاك خودرو با کم یا زیاد کردن اعداد، پلاك جدیدي براي خود بسازد علاوه بر فرار از قانون، جریمه
اعمال غیر قانونی خود را به حساب شهروند دیگري می گذارد و این اقدام مجرم موجب صدور قبض جریمه براي فرد دیگري می شود

 
و فرد خاطی باید جریمه هردو پلاك را پرداخت کند. 

انتهاي پیام/ 9708



25 لایحه اقتصادي به مجلس فرستاده شده است

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/08/15

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: 25 لایحه اقتصادي تقدیم مجلس شده است که نام برخی از آنان ممکن است اقتصادي

 
نباشد، اما محتوایش اقتصادي است. 

به گزارش ایسنا، حسینعلی امیري در حاشیه جلسه هیات دولت این هفته اظهار کرد: قبلا عرض کرده بودم دولت نزدیک 67 لایحه
تقدیم مجلس کرده است. بعد از تشکیل مجلس یازدهم هم ما از مجلس محترم درخواست کردیم لوایح را در دستور رسیدگی قرار
دهند. چند مورد هم با رئیس و هیات رئیسه محترم مکاتبه کردیم و این درخواست را تکرار کردیم. وي ادامه داد: از لوایح مورد اشاره
حدود 25 مورد اقتصادي است. خلط مبحثی که در این مورد صورت گرفته به دلیل ملاك و معیاري است که ما یا نمایندگان مجلس
از لوایح اقتصادي دارند. ممکن است لایحه اي اسما لایحه اقتصادي نباشد؛ اما مفادش اقتصادي باشد و ما آن را از جهت قانونی و

 
اقتصادي، اقتصادي تبیین می کنیم. 

امیري در همین راستا گفت: مثلا لایحه حمایت از مالکیت معنوي اسمش این است اما محتوایش در بحث هاي اقتصادي مطرح می
شود. یا موافقتنامه اوراسیا اسمش یک موافقت نامه است اما محتوایش درباره بحث هاي تجاري و اشتغال با کشورهاي شمالی ما است؛

 
پس این لایحه به جهت حقوقی لایحه اقتصادي محسوب می شود. 

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: اگر بخواهم مستقیما اشاره کنم، می توانم به لایحه مالیات بر درامد و دارایی هاي اقتصادي، لایحه
مقابله با فساد، لایحه اصلاح قانون پولی و بانکی و بخش تعاون جمهوري اسلامی ایران، لایحه اصلاح قانون تجارت، لایحه حمایت از

 
مالکیت فکري، اصلاحه امور گمرکی و ... اشاره کنم. 

وي در پایان گفت: موارد اینچنینی وجود دارند که عنوان مثل محتوا اقتصادي است و بعضی از این لوایح هم از جهت عنوان اقتصادي
نیستند اما محتواي شان اقتصادي است.



افتتاح نخستین مرکز درمان و صیانت از زنان معتاد متجاهر در تهران

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/08/15

نخستین مرکز بهاران ویژه زنان معتاد بهبود یافته با همکاري مشترك شهرداري تهران و سپاه حضرت محمد(ع) افتتاح شد.به
گزارش روابط عمومی سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران ، جوادي یگانه معاون امور اجتماعی و فرهنگی
شهرداري تهران در مراسم افتتاحیه مرکز خدمات مهارت آموزي و بازپروري زنان معتاد متجاهر با اشاره به اینکه این مرکز با همکاري
مشترك شهرداري تهران با سپاه پاسداران در امر کاهش آسیب هاي اجتماعی فعالیت خود را آغاز کرده است، گفت: هر چند
شهرداري متولی آسیب هاي اجتماعی نیست اما برحسب مسئولیت اجتماعی که دارد به شناسایی افراد بی خانمان و آسیب پذیر و
ارجاع آنها به مراکز نگهداري داوطلبانه ، که همان گرمخانه ها است اقدام می کند.جوادي یگانه با بیان این مطلب که یکی از دغدغه
هاي افرادي که اعتیاد خود را ترك کرده اند، چگونگی بازگشت به خانواده و اجتماع است، گفت: بسیاري از این افراد به دلیل نداشتن
حرفه یا طرد از سوي خانواده، دچار مشکل هستند و به حمایت هاي اجتماعی نیاز دارند که مراکز بهاران به همین منظور راه اندازي
شده است.معاون اموراجتماعی و فرهنگی شهردار تهران تقویت و بازیابی احساس تعلق اجتماعی توان جویان و مددجویان را یکی دیگر
از اهداف مراکز بهاران دانست و عنوان کرد: کاهش آسیب هاي اجتماعی به ویژه آسیب اعتیاد و کارتن خوابی، نیازمند اصلاح رفتار به
منظور پیشگیري از لغزش و بازگشت مجدد توان جویان به چرخه آسیب است حرفه آموزي و تقویت بنیه حرفه اي و شغلی، ایجاد
زمینه ها و حلقه هاي ارتباطی میان توانجو و اجتماع (خانواده و جامعه) و ایجاد محلی عاري از مواد و بدون وسوسه از جمله اهداف
تعیین شده در ایجاد این مراکز بهاران در شهر تهران بوده که امروز به صورت خاص، این مرکز این خدمات را براي بانوان ارائه می
دهد.وي در بخشی از سخنان خود با اشاره به فرمایشات رهبري براي حل مشکلات به صورت محله محوري افزود: براي حل مشکلات
شهر باید از ظرفیت همان محله بهره گرفت و به همین منظور امکانات را در یک منطقه و محله خاص قرار نداده ایم و از ظرفیت هر
محله و منطقه براي خود آن محله و منطقه استفاده می کنیم.حجت الاسلام و المسلمین محمد حسن ابوترابی نیز در این مراسم
ضمن قدردانی از زحمات ارزنده شهرداري تهران در مدیریت و برنامه ریزي گرمخانه هاي پایتخت، اظهار داشت: شهر تهران براي
ساماندهی آسیب هاي اجتماعی گام هاي مناسبی برداشته است و امنیت و آرامش شهر تهران را مدیون تلاش هاي شبانه روزي
مسوولان شهري هستیم.وي گفت: امروزه با وجود گرمخانه هاي شهرداري تهران کسی در این شهر بی سرپناه نمی ماند.امام جمعه
موقت تهران در ادامه با اشاره به یاري سازمان ها و دستگاه هاي دیگر به این مجموعه، افزود: در سایه همکاري و همیاري دستگاه هاي
ذیصلاح جهت سامان دهی و بقاي افراد دردکشیده اگر بتوانند این افراد را با نظارت، کنترل و برنامه ریزي دقیق به مراکز مهارت

 
آموزي و کارآفرینی هدایت کنند، امید به زندگیشان مضاعف شده و همچنین می توانند به آغوش جامعه و خانواده هایشان بازگردند. 

همچنین سردار یزدي فرمانده سپاه تهران بزرگ نیز در آئین افتتاحیه مجتمع مهارت آموزي و کارآفرینی بانوان بهاران گفت: سپاه
همواره دغدغه کمک به آحاد مردم را داشته و این مرکز نمادي از همکاري شهرداري و سپاه براي کمک به یک قشر از جامعه است که
نیاز به بازگشت به جامعه را دارند.گفتنی است که از سال پیش تا کنون 3 مرکز شامل دو باب گرمخانه و یک مرکز بهاران ویژه زنان

 
توسط شهرداري تهران به ظرفیت هاي قبلی افزوده شده است که افزایش 150 درصدي را در این زمینه به دنبال 

داشته است.



پیشنهادهاي ویژه هفته

منبع: همشهريشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/08/15

پیشنهادهاي ویژه هفته

 
اسکندر و آب حیات 

 
 

 
تخت جاویدان 

با یک رمان گرافیکی براي نوجوانان چطورید؟ پس می توانید به رمان «تخت جاویدان» فکر کنید. رمانی که درباره اسکندر مقدونی
است. در خلاصه این کتاب چنین آمده است: «اسکندر در پی فتح ایران و تخت جمشید، به دنبال یافتن آب حیات است. او با اعتماد
به دختر داریوش سوم، رکسانا که اکنون اسیر اوست براي دست یافتن به حوضچه آب که در دالان هاي کاخ هدیش پنهان شده است،
راهی خرابه هاي باقی مانده از آن می شود، اما ماجرا آنطور که انتظار داشته است پیش نمی رود.» این رمان گرافیکی توسط انتشارات
هورخش منتشر شده و قصه اي خیالی درباره اسکندر مقدونی و کابوس هاي اوست. گفته می شود که این رمان، هشتمین جلد از
رمان هاي گرافیکی استودیو هورخش است که آیدا نوشالی نویسندگی کرده و کیاوش پارسا و حمید برغانی تصویرگري کرده اند.
کتاب در واقع به نوعی، داستانی خیال وار از آخرین روزهاي زندگی اسکندر مقدونی است که بعد از به آتش کشیدن تخت جمشید،
وقتی که دنیا زیر سم اسب ها و تحت فرمان اوست، به هدفی دیگر می اندیشد؛ به نامیرایی. غافل از اینکه زندگی چیزي به نام
نامیرایی ندارد، حتی براي فردي به نام اسکندر. مخاطب نوجوان در این رمان، با تاریخچه تخت جمشید، کابوس هاي اسکندر و

 
دانستنی هاي تاریخی دیگر روبه رو می شود. 



 
دونده چموش 

 
 

 
تنهایی یک دونده دو استقامت 

یکی از کتاب هاي خواندنی دنیاي ادبیات داستانی را، باید همین کتاب «تنهایی یک دونده دو استقامت» بدانیم. کتابی که در واقع،
اثري درباره طغیان است، اثري درباره فردي که نمی تواند با اطراف و پیرامون خود همگون باقی بماند؛ یک شورشی و یکی از آن
نویسندگان معروف به «مردان جوان خشمگین». در بخش هایی از این کتاب می خوانیم: «درحالی که قطرات باران را از روي بارانی
اش پاك می کرد، گفت: تو رو شناختن، دیروز زنی تو و دوستت رو دیده و قسم می خوره که شماها همون جوونایی هستین که وارد
مغازه نونوایی شدین. کاملاً مطمئن بودم که داشت بلوف می زد، چون روز قبل از آن کار من و مایک اصلاً همدیگر رو ندیده بودیم، با
این همه کمی نگران شدم. اون زن کیه؟ هرکی هست به آدماي بی گناه تهمت می زنه، چون تنها نونوایی که من توش بودم، نونوایی
خیابون خودمونه که رفته بودم براي مادرم نون نسیه بخرم. آنچه گفتم اصلاً تأثیري در او نکرد، پرسید: حالا می خوام بدونم اون پولا
کجاس؟ انگار قبلاً هیچ وقت به این سؤالش جواب نداده بودم. فکر می کنم امروز صبح مادرم اونا رو با خودش برد تا از فروشگاه چاي

 
بخره. باران چنان با شدت می بارید که فکر کردم اگر او به داخل خانه نیاید، حسابی خیس خیس می شود.» 

 
شروع از صفر مطلق 



 
 

 
هوندا؛ قدرت رویاها 

یکی از کارهاي لازمی که کارآفرینان و جوانان در سوداي کارآفرینی و تجارت باید انجام بدهند، مطالعه مستمر زندگینامه کارآفرینان
ژاپنی است. اما چرا؟ چون بعد از جنگ جهانی دوم که ژاپن با خاك یکسان شد، شرایط فوق العاده سختی را پیش رو داشتند، ولی با
این حال کم نیاوردند و تسلیم نشدند. به همین دلیل می تواند خوانش زندگینامه آنها انگیزه بخش باشد و کارگشا. ازجمله زندگی
همین سوییشیرو هوندا، ژاپنی خلاق و سختکوشی که برند هوندا را ثبت کرد، بارها به قعر رسید ولی تسلیم نشد تا اینکه توانست یکی
از محترم ترین برندهاي موتورسیکلت و اتومبیل جهان و ژاپن را ایجاد کند. در ایران بیشتر این برند را با موتورسیکلت هاي هوندا می
شناسند. گفته می شود که هم اکنون هشتمین خودروساز بزرگ جهان است که سالانه می تواند 14میلیون اتومبیل تولید کند؛ با
نزدیک به 150هزار نیروي انسانی در ژاپن و خارج این کشور. اما این غول صنعتی عظیم، با تسلیم نشدن هاي مردي شکل گرفت که
اگر کم می آورد، نه اثري از هوندا بود و نه اثري از این موفقیت درخشان. این کتاب، در واقع روایت فردي است که به معناي واقعی

 
کلمه، از صفر شروع کرد و به همه چیز رسید. 

 
بی خیالی 

 
 

 
هنر ظریف بی خیالی 

این کتاب را یک وبلاگ نویس معروف خارجی نگاشته است، به اسم مارك منسون. البته روي جلد کتاب هم اشاره شده که برخلاف



عنوان آن، کتاب درباره سرسري گرفتن زندگی نیست و قصه اش متفاوت است. کتاب در واقع یک نگاه جدید به موفقیت است.
نویسنده در وبلاگ خودش، چنین نگاشته: «بعضی از مردم فکر می کنند من احمقم. البته در مقابل این گروه، عده دیگري هم هستند
که فکر می کنند من زندگی شان را بهبود داده و نجات داده ام.» او تأکید دارد که در این کتاب، روش هایی را ارائه می کند که بدون
اینکه خودتان را بکشید، به موفقیت بزرگی برسید. نویسنده اشاره می کند که موفقیت ما توسط جامعه شرطی شده است. یعنی قالب

 
مشترکی داریم که باید به آنها تن بدهیم؛ مثل نوع رفتار خاص با خانواده و میزان ثروتی که باید داشته باشیم و... . 

چه بسا اینها، مواردي نباشند که ما باید به آن وابسته باشیم و جز رنجور کردن ما، نمی توانند حاصلی داشته باشند. در واقع نویسنده
در این کتاب، ما را به این نکته متوجه می سازد که باید نسبت به موفقیت هایی که جامعه و دیگران از ما توقع دارند، بی خیال باشیم

 
و نسبت به اهداف واقعی و دلخواه خودمان پایبندي نشان بدهیم. 

 
در محضر پیانو 

 
 

 
مژده طرب 

«آلبوم «مژده طرب» حکایت موسیقی با اصالتی است که در عین اینکه روح زندگی روزمره ما ایرانی ها در آن جاري است، هارمونی و
آکوردهاي موجود در آن پیغام نوگرایی در پی دارد. مژده طرب روایتی از عشق و علاقه به سبک پیانو ایرانی است. امید که بر دل
دوستدارانش بنشیند»؛ اینها جمله هایی است که هراتیان، درباره آلبوم جدیدش نگاشته. این آلبوم با محوریت پیانو و بازآفرینی آثار
بزرگان موسیقی ایران شکل گرفته. آهنگسازي و نوازندگی آن را هم امیرمسعود هراتیان عهده دار بوده است. این موزیسین، هنر
موسیقی را نزد بزرگانی چون انوشیروان روحانی و سامان احتشامی آموخته و با گروه هاي مختلفی همکاري داشته است. در این آلبوم،
قطعه هایی چون «بهار دلم»، «بداهه نوازي»، «برتر از پرواز»، «فرود به ماهور»، «لبخند ماه» براساس ملودي فرامرز پایور و حسام
السلطنه، «تک نوازي»، «لعل» براساس ملودي منسوب به استاد علی اکبر شیدا، «مژده طرب»، «پرده گردانی»، «تا انتها حضور»
براساس ملودي علی اکبر شیدا و مرتضی محجوبی بازآفرینی و تولید شده اند. در این قطعه علاوه بر هراتیان، پیمان فروتن، در ضبط،
میکس و مسترینگ، حمید رضایت نوازنده فلوت، معین الدین صادق زاده نوازنده دف و دایره، عرفان بطلانی نوازنده تمبک قطعه، علی

 
احمدیان نوازنده تمبک، محمود جعفري نوازنده تمبک، مسعود نوروزي نوازنده تمبک و... مشارکت داشته اند. 

 
بگو خودش خواست 



 
 

 
بخند رفیق 

باز هم به قطعه اي دیگر از سینا سرلک دعوت هستید. خواننده سنتی خوانی که کم کم با دوصدایی خواندن هایی که با خوانندگان
پاپ داشت، وارد حوزه ترکیبی خوانی هم شد. البته این کاري بود که بیشتر سنتی خوان ها کردند، از علیرضا افتخاري گرفته تا
همایون شجریان و دیگران. حالا قطعه «بخند رفیق» از این خواننده تولید شده است؛ قطعه اي که علی نیک پی آهنگسازش و میترا
مهري پور ترانه سرایش هستند و توسط مؤسسه هفت باغ ارائه شده. در ترانه این قطعه آمده است: «تو کوچه بارونه بمون من جاي تو
می رم از اینجا/پاییزو می شناسم یه عمره می شکنم تنهاي تنها/این خونه بی تو دیوونه خونه است/ گناه یه دنیارو بنداز گردنم بگو
نموندش/نگو که خودخواهی تو قصه رو به اینجا رسوندش/بگو خودش خواست بگو دیوونس/غم جاي تو منو بغل کرد بخند رفیق/
اشکاي من شهرو خبر کرد بخند رفیق/چرا هنوز نرفته من دلتنگتم/چرا هنوز من عاشق لبخندتم/غم جاي تو منو بغل کرد بخند رفیق/
اشکاي من شهرو خبر کرد بخند رفیق/چقد واسه تو راحته چقد بی خیالی/نه می بینی منو نه اصلاً حتی یه سؤالی/نمی دونی دارم دل
می کنم من با چه حالی/نمی دونی چقد سخته نباشی تو پیشم/اگه بگذره صد سالم دیگه آروم نمیشم/هنوز دور نشده ازت دارم دیوونه

 
می شم دیوونه می شم». 

 
دلم آنجاست 



 
 

 
باران 

گروه هاي نوظهور زیادي هستند که در حوزه موسیقی کار می کنند، یکی از آنها هم همین گروه موسیقی راشن. این گروه تازگی ها
قطعه اي به نام «باران» را هم منتشر کرده است که آن را میثاق بارونی و سیاوش پوري خوانندگی کرده اند. این تک قطعه ها داراي
مجوز از ارشاد هم هستند و در فضاهاي مجازي پخش می شوند تا به نوعی معرف حضور یک فرد یا گروه باشند. قطعه باران قطعه اي
شنیدنی است و دوصدایی بودن نیز آن را اثرگذارتر کرده است. قطعه در حوزه سنتی-پاپ یا ترکیبی تولید شده است. گروه راشن، یک
گروه بوشهري است که قبل از این اثر، قطعه هاي دیگري را هم راهی بازار کرده است. راشن بند تا به حال قطعه هاي «فایز»، «دل
دیوونه» و «برگرد» را نشر داده است. این قطعه بر شعري از معصومه رضایی زاده ساخته شده و حمیدرضا ادیب هماهنگ سازي اش را
عهده دار بوده. ترانه این قطعه را با هم می خوانیم: «دل مرا بی هوا لرزاند/برایم از آن شب خواند/ که رفتی و داغت بر دل ماند/آن
شب؛ لبان تو می خندید، دو چشم من می بارید/به خدا که دل من لرزید/عاشقتم، ستاره شب هایم، عطر تو شد دلیل نفس هایم/بعد از

 
تو باران هم صفا ندارد/فریاد تنهایی صدا ندارد/هر جاي دنیایی دلم همانجاست/در یادم می مانی به نام احساس». 

 
سکوت بسیار بلند 



 
 

 
سکوت 

پیش از این در همین ستون هاي معرفی، یک بار آلبوم «رگ خواب» از محسن یگانه را معرفی کرده بودیم. اما قطعه «سکوت» از این
خواننده خوش صدا و معروف ایرانی، جا دارد که به صورت مستقل معرفی شود. قطعاً یکی از قطعاتی که یگانه با آن به دنیاي موسیقی
و هواداران معرفی شد، همین سکوت بود. یک قطعه ریتمیک و البته با شعر و تنظیم درست و حسابی. این قدر درست و حسابی که
حتی خوانندگانی از کشورهاي دیگر نیز سعی کردند که آن را کاور و بازخوانی کنند. این قطعه را خود محسن یگانه خوانندگی و
آهنگسازي و تنظیم و ترانه سرایی کرده است؛ قطعه اي از همان آلبوم رگ خواب که در سال 1389منتشر شده. قطعه با این ترانه در
حافظه موسیقایی جوانان ایرانی مانده است: «سکوت قلبتو بشکن و برگرد/ نذار این فاصله بیشتر از این شه/ نمی خوام مثل گذشته که
رفتی/ دوباره آخر قصه همین شه...» شکل گیري این قطعه هم ماجراي جالبی دارد. یعنی در اصل می رفت که متعلق به خوانندگانی
دیگر بشود، اما یگانه دلش نیامد و به هر ترتیبی که بود، آن را پس گرفت و داخل آلبوم رگ خواب گنجاند. یحتمل اگر چنین کاري

 
می کرد، هیچ وقت نمی توانست از این پشیمانی درست و حسابی بخوابد. 

 
جانشین پادشاه 

 
 



 
بازي رایانه اي لبخند پیروزي 

با یک بازي کاردرست ایرانی تحت وب چطورید؟ پس می توانید به بازي «لبخند پیروزي» فکر کنید؛ یک بازي درست و حسابی که
می تواند حسابی شما را سرگرم کند. بازي را شرکت «پرنیان گیم» تولید کرده است. داستان این بازي در زمان تاریخ باستان اتفاق می
افتد. در این بازي شما در نقش یک قهرمان ظاهر شده و به مبارزات تن به تن پرداخته و می توانید حتی به طور زنده مسابقات را هم
تماشا کنید. اما این رقابت ها براي چیست؟ در سرزمین پهناوري که مردمش به هوشمندي و جنگاوري شهره اند، قرار است که
مجلسی مشورتی شکل بگیرد تا بهترین فرد را به عنوان جانشین پادشاه انتخاب کند. این فرد باید در هوش، جنگاوري، چابکی و...، از
همه برتر باشد. شما حالا اختیار دارید که یکی از اعضاي این مجلس مشورتی باشید یا کسی که می خواهد در رقابت ها شرکت کند.
شما به عنوان یک کاربر یا بازیکن، امکان هاي زیادي در اختیار دارید. یک قهرمان براي رسیدن به هدف خودش باید 12مرحله را
پشت سر بگذارد. در این مسیر هم با سلاح ها، معجون ها و امکان هاي دیگري هم روبه رو است که می تواند از آنها استفاده کند. این

 
بازي صندوق پیام هم دارد تا با دیگر دوستان خود ارتباط بگیرید. 

 
ارباب واژه ها 

 
 

 
بازي اندرویدي حرف تو حرف 

سابق بر این مردم از بازي هایی چون جدول ها، سودوکو و بازي هاي فکري رایج خیلی استفاده می کردند، اما کم کم برخی از بازي
ها جاي این دست بازي ها را گرفتند؛ یعنی مردم علاقه مند شدند که در حوزه بازي هاي موبایلی ورود پیدا کنند و این دست بازي ها
در سبک هاي مختلف تولید شدند. بخشی از بازي ها در حوزه دانستنی ها قرار می گیرند و درواقع نیاز به دانستنی هاي زبانی و
فرهنگی شما دارند. اینگونه بازي ها می توانند کم کم دایره لغت و قدرت واژگانی شما را هم تقویت کنند. در این حوزه بازي هاي
زیادي تولید شده است که قبلا هم چند تایی را معرفی کرده ایم. یکی از آنها همین بازي «حرف تو حرف» است که یک بازي ایرانی
محسوب می شود. این بازي مرحله به مرحله طراحی شده است و در هر مرحله اي، شما با توجه به موضوعی که درنظر گرفته شده
است، باید حدس بزنید چه واژه هایی وجود دارد. این بازي کم کم می تواند منجر به افزایش دامنه دایره لغات، افزایش اطلاعات
عمومی، افزایش نکته سنجی و افزایش هوش شما شود. از نکات جالب اینکه حروف استفاده شده در جدول، فقط یکبار در کلمات

 
استفاده شده اند و نمی توانید با تکرار، بر آنها احاطه پیدا کنید و باید حتما به مغزتان فشار بیاورید. 

 
فرار از فقر حرکتی 



 
 

 
زندگی فعال در خانه 

ویل دورانت در کتاب «لذات فلسفه» خود، به نکته هاي جالبی اشاره می کند درباره یک زندگی سالم و فعال. او ابتدا اشاره می کند
که اساساً اندام آدمی، براي فعالیت در طبیعت شکل گرفته اند و زندگی کارمندي و پشت میزنشینی براي او، یک سم است. بدترین
کارها براي فعالیت بدنی را هم کارهایی می داند که براي انجام شان ناچار به حضور ثابت در یک اتاق و پشت یک میز هستید؛ مثل
کارمندي و ویراستاري و نویسندگی و.... اشاره می کند یکی از قیصرهاي روم که زمانی را هم به هیزم شکنی اختصاص می داد، آدم
عاقلی بوده و به این نکته پی برده بود. حالا در وضعیتی که باید داخل خانه بمانیم و غالباً هم شغل هاي دفتري داریم، چنین اصلی به
شدت کاربرد دارد. ما متأسفانه تا قبل از این شرایط هم با فقر حرکتی روبه رو بودیم، حالا وضعیت این فقر چند برابر شده. پس اعضاي
خانواده و مخصوصاً مردها، باید براي فعالیت داخل خانه برنامه دقیقی داشته باشند. باید حضور در خانه را به فعالیت در حوزه تعمیرات
خانگی و نظافت منزل و کمی ورزش و... اختصاص دهند؛ به عبارت دیگر، یک زندگی فعال. این، پیشنهادي است که که هر کسی به

 
سبک خودش می تواند آن را عملیاتی کند. 

 
مثل ها و متل ها 

 
 

 
بازي ضرب المثل ها 

همه ما در ذهن مان، انبوهی از ضرب المثل ها را داریم و از آنها گاه و بیگاه استفاده می کنیم. حالا این ضرب المثل ها، می توانند
خودشان هم موضوع یک بازي فوق العاده باشند. اما چه بازي اي؟ شما در نشست هاي خانوادگی، 2 دسته می شوید. قبل از بازي هم
باید تکه کاغذهایی را کنار بگذارید. روي هر کاغذ هم ضرب المثلی را می نویسید. این کاغذها را یک طرف گذاشته و بازي را شروع
می کنید. اما چطور؟ خیلی ساده است. تیم اول، شروع به بازي می کند. یکی از اعضا کاغذي را برمی دارد و وقتی فهمید که از چه
ضرب المثلی باید استفاده کند، روي کاغذ یا تخته، شروع به نقاشی می کند. هم تیمی هاي او باید حدس بزنند که این نقاشی، قصد
دارد چه ضرب المثلی را معرفی کند. سپس نوبت تیم بعدي می شود. اگر اعضاي تیم نتوانند حدس بزنند، امتیاز منفی و در غیراین



صورت امتیاز مثبت دریافت می کنند. در پایان بازي، ترکیب این امتیازها برنده و بازنده را مشخص می کند؛ به همین راحتی. البته
کمی باید نقاشی تان هم خوب باشد، ولی حالا اگر نقاش خوبی هم نبودید می توانید به راحتی از پس کار برآیید. فقط به یاد داشته

 
باشید که حق ندارید با هم تیمی هاي خودتان حین نقاشی کردن صحبت کنید. فقط باید آري یا نه بگویید. 

 
ناپلئون درون 

 
 

 
 European War 4: Napoleon

این شما و این هم یکی از معروف ترین بازي هاي اندرویدي و موبایلی جهان که می توانید از درگاه هاي مناسب دانلودي، براي
خودتان دانلود و بازي کنید. بازي، یک بازي اکشن است که در فضاي قرن هجدهم میلادي در اروپا اتفاق می افتد؛ همان قرنی که یک
نابغه نظامی به نام ناپلئون بناپارت، تصمیم گرفت اداي اسکندر و فاتحان بزرگ را در بیاورد و آخرش هم کارش به شکست رسید. اما با
این همه از او به عنوان یک نظامی نابغه یاد می کنند. حالا در این بازي که به سبک استراتژي و نقش آفرینی تولید شده، شما باید به
این نبردها ورود کنید و با آنها پیش بروید. بازي گرافیک و گیم پلی خوبی دارد و شما در حالت هاي مختلف می توانید ظاهر شوید.
در حالت campaign، شما باید چند مأموریت مهیج را انجام دهید. در ابتدا تنها 2مأموریت باز وجود دارد که درصورت موفقیت در
آنها، می توانید به مأموریت هاي جدید برسید. این بازي روي هم رفته، 6جنگ شامل 84مأموریت در 8شهر مختلف جهان دارد. در
حالت conquet هم شما 6نقشه دارید که در 40کشور می تواند بازي شود و هدفش هم فتح همه شهرهاي دشمن در 999حرکت

 
است. 

 
زندگی با هیجان اضافه 

 
 

 
لیست آرزوهاي نرسیده 

فیلم در سال2007 ساخته شده است. راب رینر آن را کارگردانی کرده و جک نیکلسون و مورگان فریمن در آن نقش هاي اصلی را
بازي کرده اند. اما مهم تر از همه، ایده درخشان فیلم است. البته این ایده که یک نفر متوجه می شود زمان زیادي از زندگی اش باقی



نمانده، تقریبا نخ نماست. اگر به ایرانی ها باشد، روایت خاصی از روزهاي پایانی زندگی این فرد را به نمایش خواهند گذاشت که تقریبا
همه شبیه هم است. اما در این فیلم، ما با دو نفري روبه رو هستیم که هر دو متوجه شده اند تا چند ماه بیشتر زنده نیستند. یکی از
آنها فرد پولداري است به نام ادوارد که مدیر ثروتمند یک بیمارستان است. او سرطان گرفته و در بیمارستان خودش بستري است، تا
اینکه متوجه می شود درنهایت تا 12 ماه بیشتر فرصت ندارد. کارتر، هم اتاقی او هم چنین وضعی دارد. حالا آنها چه کار می کنند؟
آنها تصمیم می گیرند که با پول ادوارد، کارهایی را که تا به حال انجام نداده اند و دوست داشتند انجام دهند، عملی کنند. دیگر
خودتان می توانید درك کنید که چه ایده درخشانی در دل این فیلم پنهان شده و چقدر می تواند براي شما مفرح و هیجان انگیز

 
باشد. 

 
یک عاشقانه 

 
 

 
خداحافظ دختر شیرازي 

با تماشاي یک عاشقانه جمع و جور و ساده و البته کمی هم فانتزي چطورید؟ پس می توانید به فیلم «خداحافظ دختر شیرازي»
افشین هاشمی توجه داشته باشید. البته شاید کاور فیلم را ببینید، تصور کنید از آن دست فیلم هاي سوپرمارکتی است که ارزش حتی
یکبار دیدن را هم ندارد. اما برخلاف ظاهر امر، این فیلم می تواند حسابی حال شما را خوب کند. البته قطعا انتظار فیلمی در
استانداردهاي بالا را نداشته باشید، اما فیلمی است که می تواند براي یکی دو ساعتی هم که شده، حال شما را در این روزهاي بد،
خوب کند. ایده اصلی فیلم یحتمل از یک فیلم خارجی گرفته شده است و گفته می شود که احتمالا بهترین اثر افشین هاشمی تا به
امروز بوده است. فیلم در لوکیشنی جمع وجور فیلمبرداري شده است و ماجراي آشنایی یک دختر شیرازي و یک پسر آبادانی در
تهران است. شبنم مقدمی، افشین هاشمی و... از بازیگران این فیلم محسوب می شوند؛ با هنرنمایی هاي کوتاه حسین محب اهري،
رؤیا تیموریان، حسین یاري، هومن برق نورد و مونا فرجاد. ایده فیلم هم به شدت خاص و خطرناك به نظر می رسد، ولی کارگردان به

خوبی توانسته از پس کار برآید. 



 
من فاکس نیوز هستم 

 
 

 
بلندترین صدا 

همین چند روز پیش بود که مینی سریالی با عنوان «بلندترین صدا» از شبکه چهارم سیما پخش شد. این سریال، درباره شبکه فاکس
نیوز و بنیانگذار آن است و به نوعی پشت پرده رسانه هاي مرجع در آمریکا را بیان می کند. پشت پرده اي که باعث می شود نگاهی
کامل تر از زد و بندهاي رسانه هاي جریان اصلی آمریکا و سیاسیون و... داشته باشیم. این سریال توسط تام مک کارتی و الکس
متکالف ساخته شده و راسل کرو هم در آن ایفاي نقش کرده. این مجموعه 7قسمت دارد و سریالی مناسب براي افزایش سواد رسانه
اي و لذت بردن از کشف پشت پرده هاي یک رسانه مهم محسوب می شود. سریال درباره زندگینامه و ظهور و قدرت گیري راجر ایلز
است، مردي که با دولتمردان آمریکا در زمانه حمله به عراق و ماجراي برج هاي دوقلو ارتباطی تنگاتنگ داشته و تنها دغدغه اش این
است که قدرت اول رسانه هاي تصویري این کشور و پربیننده ترین آنها شود. به همین دلیل ابایی از دروغگویی و تغییر جهت اخبار و
دامن زدن به ناسیونالیسم آمریکایی ندارد. براي او خبر خوب، خبري است که آمریکا را قوي تر کند، حتی اگر خبرهایی که درباره

 
صدام و القاعده بدهند، دروغ باشد. کار نیز دوبله درخشانی دارد. 

 
در جست و جوي فرزند 

 
 

 
مادران حقیقی 

کلاً در جهان چند کشور هستند که غیراز آمریکا، سنت سینمایی قابل احترام و توجهی دارند. ازجمله ژاپن و ایران و فرانسه و.... ژاپنی
ها هم چون ایرانی ها تا به حال موفق شده اند کارگردان ها و فیلم هاي بزرگی را تقدیم سینماي جهان کنند. به تازگی خبر رسیده
که فیلم مادران حقیقی از این کشور، نماینده سرزمین آفتاب تابان شده است براي رقابت هاي اسکار غیرانگلیسی زبان. این فیلم در
جشنواره هایی چون کن و تورنتو و... خوش درخشیده و موفق شد نظر منتقدان را هم به خودش جلب کند. این فیلم را نائمی کاواسه
ساخته است تا امید ژاپنی ها براي اسکار نود و سوم باشد. جالب اینکه این فیلم هم یک اثر اقتباسی است که از روي کتابی به نام



تسوجی مورا میوکی ساخته شده است. این اثر درباره زوج جوانی است با بازي ناگاساکو هیومی و اویا آزاتا که بچه اي را به
فرزندخواندگی گرفته اند. اما سال ها بعد مادر واقعی بچه پیدا شده و می خواهد که فرزندش را پس بگیرد. همین، باعث می شود تا
فیلم دچار گره هاي دراماتیک و داستانی قابل توجهی بشود. راستی این ایده، شما را یاد اثري ایرانی نمی اندازد؟ بله، این فیلم به

شدت نزدیک به فیلم «کیمیا» است.



گلایه شهروندان گنبدي از افزایش سگ هاي ولگرد و اخبار کوتاه گلستان

منبع: ایرناشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/08/15

گرگان - ایرنا - حضور 200 نیروي امدادي براي خاموش کردن آتش جنگل توسکستان، افتتاح 74 دفتر پیشخوان شهري و
روستایی در استان و گلایه شهروندان گنبدي از افزایش سگ هاي ولگرد در خیابان هاي این شهر از جمله خبرهاي کوتاه روز

چهارشنبه گلستان است.

گرگان - ایرنا - حضور 200 نیروي امدادي براي خاموش
کردن آتش جنگل توسکستان، افتتاح 74 دفتر پیشخوان
شهري و روستایی در استان و گلایه شهروندان گنبدي از
افزایش سگ هاي ولگرد در خیابان هاي این شهر از جمله

 
خبرهاي کوتاه روز چهارشنبه گلستان است. 

استاندار گلستان گفت که 200 نیروي امدادي از منابع
طبیعی، هلال احمر، بسیج مردمی و کوهنوردان در حال

 
تلاش براي خاموش کردن آتش جنگل توسکستان هستند. 

هادي حق شناس اظهار داشت: از زمان وقوع این آتش

 
سوزي در شامگاه یکشنبه تاکنون 15 هکتار از عرصه هاي جنگلی این منطقه در آتش سوخت. 

 
تعدادي از دانش آموزان مدرسه غیر دولتی سپهر شهرستان مینودشت دستگاه برقی ضدعفونی کننده دست اختراع کردند. 

کارکنان و جامعه تحت پوشش خانواده اداره کل بهزیستی گلستان پویش اهدا خون با شعار "هموطن، سلامت آفاق در سلامت

 
توست" آغاز کردند. 

سرپرست معاونت حفاظت و بهره برداري شرکت آب منطقه اي گلستان گفت: در حال حاضر 20 درصد از ظرفیت سدهاي استان

 
معادل 48 میلیون مترمکعب پرآب است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی گلستان از تمدید مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی تا

 
30 آبان ماه خبرداد. 

مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات گلستان گفت که در یکسال گذشته 74 دفتر پیشخوان شهري و روستایی در گلستان راه اندازي

 
کرد. 

برخی از اهالی گنبدکاووس در شرق استان گلستان در تماس با ایرنا از افزایش سگ هاي ولگرد در این شهرستان که به یک معضل



 
اجتماعی و تهدید علیه سلامت عمومی تبدیل شده انتقاد کردند. 

 
برچسب ها 

 
- اداره کل آموزش و پرورش گلستان 

 
- آتش سوزي 

 
- استانداري گلستان 

 
- نذر خون 

- گلستان



جعل و خریدوفروش تست کرونا، سودجویی به بهانه کارآفرینی

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/08/15

برخی گزارش هاي مردمی از جعل و خریدوفروش جواب تست کرونا از سوي برخی آزمایشگاه ها حکایت دارد. به نظر می رسد

 
آشفته بازار کرونا، آب را براي ماهی گیري برخی سودجویان گل آلود کرده است. 

صراط: همه گیري کووید-19 علاوه بر شرایط بحرانی که در کشور ایجاد کرده باعث شده برخی از این شرایط براي سودجویی استفاده

 
کنند. چندي پیش پلیس فتا از دستگیري افرادي خبر داد که اقدام به فروش واکسن و دارو تقلبی کرونا در فضاي مجازي می کردند. 

به گزارش ایرنا گویا چند روز پیش شهروندي با پلیس فتا تماس گرفته و گفته داروهاي پدرش را از طریق فضاي مجازي و از فردي
ناشناس تهیه کرده است. وي همچنین سه واکسن کرونا را هر یک به قیمت 17 میلیون تومان از همین فروشنده خریداري می کند

 
اما در مراجعه به بیمارستان به وي گفته می شود که داروها و واکسن تقلبی است. 

اما به تازگی گزارش هاي از طریق مردم در فضاي مجازي منتشر می شود که براساس آن برخی از آزمایشگاه ها اقدام به خریدوفروش

 
جواب تست کرونا می کنند. به این معنی که براساس نیاز مراجعه کننده، تست مثبت یا تست منفی کرونا به او تحویل می دهند. 

یکی از شهروندان درباره مشاهداتش در یک آزمایشگاه نوشت: امروز رفتم بیمارستان آزمایش بدم، دو نفري که نمونه می گرفتند باهم
صحبت می کردند که فلانی رو میشناسی تو فلان آزمایشگاه. گفته اگر جواب آزمایش کرونا چه مثبت چه منفی می خواي بگو برات
جور می کنم. جواب مثبت 2 میلیون و منفی، یک میلیون. بعد همکارش کاربردهاشو پرسید، گفت: جواب مثبت براي مرخصی گرفتن

 
و موندن تو خونه و منفی براي ارائه به خارج از کشور. 

البته این کاربر تنها شاهد این ماجرا نیست. زیرا فرد دیگري در توئیتی نوشت: «جمعه پرواز دارم که برگردم. زنگ زدم براي تست
کرونا، دختره گفت قیمت تست عادي فلان مقدار و قیمت تست با جواب منفی فلان مقدار. فکر کن چقدر باید کثیف باشی که جواب

 
آزمایش به این مهمی را تقلب کنی و جون آدم را به خطر بندازي.» 

البته این فرد در جواب کسی که از وي پرسیده اسم آزمایشگاه را بگوید نوشت، اسمش را نمی داند و اما جزو آزمایشگاه هایی است که

 
به منزل می آیند و تست می گیرند. فرد دیگري در پاسخ این توئیت نوشت قیمت تست منفی 2 تا 5 میلیون تومان است. 

در این میان فرد دیگري از مشاهده هاي خود نوشت: از آنجا که برخی از شرکت ها و کارخانه هاي بزرگ در صورت ابتلا به کرونا

 
مرخصی با حقوق می دهند، برخی کارکنان با خرید تست آزمایش مثبت از این امکان استفاده می کنند. 

اما گویا تعداد کسانی که این پیشنهاد به آنها داده شده بیشتر است زیرا فرد دیگري در توئیتی نوشته، دوستش براي انجام سفر، تست
کرونا می دهد و از آزمایشگاه به او می گویند تست شما مثبت است اما اگر می خواهید سفرتان لغو نشود هزینه دارد. فرد دیگري هم

 
نوشته، دوستش با جعل برگه آزمایش به راحتی به ترکیه سفر کرده است. 



 
گزارشی نداشتیم اما این پدیده را رد نمی کنیم 

دکتر شعبان علیزاده رئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره خرید جواب تست کرونا در آزمایشگاه ها به
ایرناپلاس می گوید: گزارشی از این موارد نداشتیم اما رد نمی کنم که ممکن است چنین موضوعی وجود داشته باشد. البته شعبان
زاده با بیان اینکه سامانه هاي نظارتی در حوزه آزمایشگاه ها وجود دارد که به صورت مرتب و دوره اي آنها را رصد می کند، می افزاید:
آزمایشگاه هایی که در حوزه ما تست کرونا انجام می دهند محدود و بیشتر دولتی هستند، هرگز وارد این ماجراها نمی شوند. در این
میان آزمایشگاه هاي خصوصی هم از چند فیلتر رد می شوند. هم ما به آنها نظارت می کنیم هم آزمایشگاه مرکز سلامت به آنها
تائیدیه می دهد و مهارت آزمایی هم توسط انستیتو پاستور انجام می شود. آزمایشگاه هاي خصوصی معمولا مجوزهاي سه ماهه دارند

 
و بعد از سه ماه دوباره باید چک لیست ها ارزیابی شوند. 

 
به اعتقاد علیزاده، ممکن است چنین اتفاقاتی توسط آزمایشگاه هایی انجام شود که ساختگی باشند یا اصلا مجوز نداشته باشند. 

وي می افزاید: ما یک سامانه 1590 براي دریافت گزارش ها داریم که شکایت ها را می توان از طریق آن اطلاع داد تا بررسی شود. به

 
هر حال ما تاکنون گزارش چنین مواردي نداشتیم. 

شعبان زاده معتقد است با شرایط کنونی که کارمندان دورکارند و با 50 درصد نیرو کار می کنند خریدوفروش تست براي گرفتن

 
مرخصی کمی عجیب است. 

البته وزارت بهداشت کارهایی براي راه اندازي چنین سامانه اي شروع کرده استرئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی
تهران رباره تخلف هایی که در آزمایشگاه ها وجود دارد، توضیح می دهد: معمولا تخلف ها در آزمایشگاه ها در بخش تعرفه اي یا آیین
نامه اي است. اما موضوع اینکه آزمایشگاه ها یک بخش خاص هستند. به همین دلیل برعکس بسیاري از حوزه ها، نظارت چند مرحله
اي براي آنها وجود دارد. دوم اینکه از آنجا که آزمایشگاه ها مستندها را به صورت کتبی به دست بیمار، پزشک و مراجعه کننده می
دهند همین باعث می شود که بسیاري از تخلف ها در حوزه آزمایشگاه محدود شود. چون هر کاري انجام می شود، ثبت، مهر و امضا
شده و تحویل داده می شود که در هر محکمه اي قابل دفاع باشد. در بسیاري از حوزه هاي ممکن است به صورت شفاهی تخلف هاي

 
بسیاري انجام شود اما در آزمایشگاه چون جواب کتبی است باعث می شود این دامنه در آزمایشگاه بسیار کمرنگ باشد. 

علیزاده با بیان اینکه در حال حاضر بیشترین مشکل آزمایشگاه ها تامین کیت هاست و دسترسی به آنها محدود است، می افزاید: این
محدودیت ها باعث می شود آزمایشگاه ها دچار مشکل شوند یا اینکه ممکن است برخی از آنها در این شرایط، در پرداخت هاي خود

 
دچار مشکل شوند و از این بابت مشکل داشته باشند یا به دلیل بحث کرونا حضور برخی از پرسنل مشکل شود. 

 
سودجویی به بهانه کارآفرینی 

به اعتقاد علیزاده آنچه باید بیشتر به آن پرداخته شود، ورود افرادي به این حوزه است که آزمایشگاهی نیستند و ممکن است سبب

 
بروز تخلف شوند. 

وي ادامه می دهد: سامانه هاي متعدد توسط بازارهاي کارآفرینی مختلف و افراد غیرمتخصص وارد این حوزه شدند. این افراد براي
منفعت مالی وارد این حوزه می شوند. آزمایشگاه، یک ستاد فوق العاده دقیق غربالگري، متعهد بوده و با کارکنانی متخصص، ساختاري

 
کاملا نظام مند دارد و ورود افراد غیرمتخصص به هر شکلی باعث مشکل می شود. 

وي می افزاید: در حال حاضر ورود استارتاپ ها به این حوزه و انجام تست در محل از پاساژ گرفته تا منزل یا فرودگاه جاي سوال دارد.
اینها افرادي هستند که فقط به بعُد مالی ماجرا می اندیشند و آن چرخه اي که آزمایشگاه به آن مسلط است را دچار مشکل و خدشه

 
می کنند. 

رئیس اداره امور آزمایشگاه ها دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید دارد: باید نظارت چند لایه اي در این حوزه وجود داشته باشد. یعنی



برخی از این نظارت ها می تواند خارج از معاونت درمان باشد. به طور نمونه، توسط وزارت کار یا ارتباطات و با همکاري آنها انجام شود
تا از ورود افراد غیرمتخصص به بهانه مشاوره و کارآفرینی جلوگیري شود. این حوزه کاملا تخصصی است و باید نظارت هاي سفت و

 
سختی براي آن وجود داشته باشد، بنابراین نباید در این حوزه استارتاپ ها را رها کرد. 

علیزاده به نکته دیگري هم اشاره می کند: بهتر است نقش آزمایشگاه ها در همه گیري کرونا پررنگ شود. بیماریابی دقیق، مرحله اي
حیاتی و مهم است که توسط آزمایشگاه ها انجام می شود. هرچه تست بیشتري انجام و آزمایشگاه هاي بیشتري راه اندازي شود

 
بیماریابی نیز بیشتر می شود. 

به گفته وي، شاید مراجعه خودسرانه فرد به آزمایشگاه و جوابی که هیچ گاه ثبت نمی شود کمکی نکند. بلکه باید یک سیستم نظام
مند طراحی کنیم تا افرادي که شخصا مراجعه می کنند یا با نسخه پزشک آمده و تست می دهند شناسایی و ثبت شوند. البته وزارت

 
بهداشت کارهایی براي راه اندازي چنین سامانه اي شروع کرده است که امیدواریم هرچه زودتر به ثمر برسد. 



تعدد شهرك هاي صنعتی در خوزستان تامین زیرساخت را سخت کرده است

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/08/15

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان با اشاره به اینکه 73 ناحیه و شهرك صنعتی در این استان وجود دارد گفت:
تعدد شهرك هاي صنعتی در خوزستان تامین امکانات و زیرساخت را براي این فضاها سخت و دشوار کرده است. اخلاق

محمدیان در گفت و گو با ایرنا بیان کرد: شاید تصور شود که تعداد بالاي شهرك (...)

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان با اشاره به اینکه 73 ناحیه و شهرك صنعتی در این استان وجود دارد گفت:
تعدد شهرك هاي صنعتی در خوزستان تامین امکانات و زیرساخت را براي این فضاها سخت و دشوار کرده است. اخلاق محمدیان در

 
گفت و گو با ایرنا بیان کرد: شاید تصور شود که تعداد بالاي شهرك (...) 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان با اشاره به
اینکه 73 ناحیه و شهرك صنعتی در این استان وجود دارد گفت:
تعدد شهرك هاي صنعتی در خوزستان تامین امکانات و

 
زیرساخت را براي این فضاها سخت و دشوار کرده است. 

اخلاق محمدیان در گفت و گو با ایرنا بیان کرد: شاید تصور شود
که تعداد بالاي شهرك صنعتی در استان یک مزیت است اما آمار
بالاي شهرك ها و نواحی صنعتی و پراکندگی آنها ایجاد
زیرساخت این شهرك ها را مشکل می کند به همین دلیل تلاش
داریم تا از افزایش بی رویه شهرك ها و نواحی صنعتی جلوگیري

 
کنیم. 

وي گفت: البته یک شهرك تخصصی در امیدیه در دست ساخت است و در شهرستان کارون نیز که شهرك صنعتی وجود ندارد

 
تصمیم به ساخت شهرك صنعتی داریم تا سرمایه گذاران در این منطقه نیز امکان فعالیت داشته باشند. 

محمدیان با اشاره به اینکه شرایط در شهرك هاي صنعتی خوزستان براي فعالیت سرمایه گذاران فراهم است ادامه داد: در جریان
سیل پارسال شهرك صنعتی شماره 2 اهواز دچار خسارت زیادي شد که بدون دریافت هیچگونه کمک مالی از مرکز آسیب هاي این

 
شهرك برطرف شد. 

وي با اشاره به اینکه ترویج فرهنگ کارآفرینی یکی از برنامه هاي شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان است ادامه داد: خوزستان یک
استان دولتی است و براي اینکه صاحبان سرمایه براي سرمایه گذاري در خوزستان ترغیب شوند باید براي این گروه انگیزه و شرایط

 
لازم را فراهم کرد. 

در استان خوزستان 34 شهرك و 39 ناحیه صنعتی وجود دارد که در 51 شهرك و ناحیه صنعتی واگذاري زمین به متقاضیان صورت

 
گرفته و بقیه در حال احداث و تکمیل زیرساخت هاي اولیه هستند. 

|



سوما ادیریسینگه نیکوکار و فعال اجتماعی سریلانکایی

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/08/15

روح االله حاتمی : سوما ادیریسینگه (Soma Edirisinghe) مدیر اجرایی، تهیه کننده فیلم، نیکوکار و فعال اجتماعی
سریلانکایی بود. او در 5 جولاي 1939 در میگوداي سریلانکا، واقع در حومه کلمبو در خانواده اي پرجمعیت و کشاورز زاده شد و از
کالج سنت جانز در میگودا فارغ التحصیل شد. او با اي. ايِ. پی ادیریسینگه ازدواج کرد و از وي صاحب چهار فرزند شد. سوما

 
ادیریسینگه در 5 نوامبر 2015 در بیمارستانی خصوصی در کلمبو درگذشت. 

کار تجاري وي با مرگ ناگهانی همسرش که مالک هلدینگ اي.
ايِ.پی بود، آغاز شد. دوستان و خانواده انتظار داشتند او این
هلدینگ را به دلیل ناآگاهی از دنیاي تجارت و عدم تجربه
بفروشد؛ اما او به زودي ریاست کمپانی را خود بر عهده گرفت و
توانست فعالیت هاي آن را در چند حوزه جدید توسعه دهد. این
موسسه اکنون با دارا بودن 25 زیرمجموعه، یکی از بزرگ ترین
مجموعه هاي تجاري در سریلانکاست. حوزه هاي فعالیت این
کمپانی تولید و پخش برنامه هاي تلویزیونی، خدمات مالی، بیمه،
هتل داري و واردات و فروش وسایل نقلیه را در بر می گیرد.
بازوي رسانه اي اي. ايِ.پی با دارا بودن دو ایستگاه تلویزیونی و

 
سه ایستگاه رادیویی نقش برجسته اي در سریلانکا دارد. 

ادیریسینگه کسب و کار خانوادگی خود را در حوزه فیلم سازي
گسترش داد و تهیه کنندگی 20 فیلم سینمایی را عهده دار شد. ادیریسینگه فعالیت هاي خیریه خود را نیز از 1961 در پی وقوع
سیلاب هاي ویرانگر در برخی از مناطق سریلانکا آغاز کرد و در همراهی با چهره هاي مشهور و فعالان اجتماعی به کمک آسیب
دیدگان شتافت. او بعدها گفت که مشارکتش در فعالیت هاي خیریه راهی براي مواجهه و کنارآمدن با تنهایی اش در پی مرگ
همسرش بوده است. با شروع فعالیت باشگاه لایونز (Lions Club: باشگاه اجتماعی و خدمات مردمی) در 1974 ادیریسینگه به آن
پیوست و توانست نخستین بانویی شود که به جایگاه مدیریتی این نهاد دست یابد. او در عین حال موسس و رئیس بنیاد جاناسارانا نیز
بود؛ یک سازمان مستقل و غیرانتفاعی که به بخش هاي محروم جامعه کمک می کرد. این کمک ها حوزه هاي مختلفی همچون
آموزش، درمان، توسعه مراکز بیمارستانی، بورس هاي آموزشی، کمک به آسیب دیدگان از جنگ، خانه سازي و.... را دربرمی گرفت.
سوما ادیریسینگه در سال 2011 شرح حال خود را در قالب کتابی با نام «خاطراتی از یک زندگی پرافتخار» منتشر کرد. دانشگاه اپُن

 
سریلانکا در سال 2005 براي فعالیت هاي وي در زمینه کارآفرینی و خدمات اجتماعی، به وي دکتراي افتخاري داد. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد




